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بیست و نهم ذیقعده ۱۴۴۱

مناسبت ها

۳۱ تیر شهادت امام محمد تقی علیه السلام [ ٢٩ ذوالقعده ]



 

1- چالش هاي توسعه معادن کوچک - گسترش صنعت معدن تجارت

2- جزئیات خودکفایی جزیره قشم در تأمین برق - صبا

3- ارایه گزارش مرکز پژوهش ها در حوزه برق به اعضاي کمیسیون انرژي - صبا

4- ضرورت هماهنگی آموزش هاي مهارتی با فرصت هاي بازار کار - ایلنا

5- پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به مددجویان استان سمنان - باشگاه خبرنگاران جوان

6- رتبه سوم ایمیدرو در انعقاد قرارداد با دانشگاه ها - ایلنا

7- استاندار قم: واحدهاي تولیدي راکد تحت مالکیت بانک ها هرچه زودتر تعیین تکلیف شوند - تسنیم

8- معاون رئیس جمهور: شرکت هاي خسارت دیده از کرونا حمایت می شوند - تسنیم

9- رتبه سوم ایمیدرو در انعقاد قرارداد با دانشگاه ها - روزنامه جهان صنعت

10- اجراي پروژه هاي مشترك توسط معاونت علمی ریاست جمهوري و سازمان راهداري - هفته نامه حمل و نقل

11- راه اندازي مرکز نگهداري لوکوموتیو و تولید قطعات ریلی در تربت حیدریه - هفته نامه حمل و نقل

12- تمدید مهلت جشنواره ملی خلاقیت براي دانش آموزان - خبر اقتصادي

13- دوراهی خرید کالاي ایرانی یا خارجی - خبر اقتصادي

14- گام بلند بنیاد برکت در راستاي خودکفایی/ تولیدي که چشم به جهش دارد - خبرگزاري فارس

15- معرفی محصولات فناورانه و کسب و کار هاي نوپا در تلویزیون - باشگاه خبرنگاران جوان

16- تمدید مهلت جشنواره ملی خلاقیت براي دانش آموزان - کیوسک خبر

17- 60 درصد از خروجی هاي دانشگاه هاي فنی و حرفه اي وارد بازار کار می شوند - خبرگزاري فارس

18- وام 100 میلیونی ازدواج همچنان پرداخت می شود - افکارنیوز

19- تخصیص یک هزار و 477 میلیارد ریال به ایجاد اشتغال روستایی و عشایري خوزستان - جماران

20- فعالیت خانه قرآن حضرت زهرا(س) در شهر باستانی شیروان - خبرگزاري قرآن

21- اتوبوس هاي بخش خصوصی شهر قم تعمیر و بازسازي می شود - خبر آنلاین

22- پرداخت تسهیلات براي تبدیل شناور هاي صیادي بنزینی به گازوئیلی - خبرگزاري فارس

23- شهرك صنعتی فراشبند به شبکه گاز طبیعی متصل شد - ایرنا

24- هفت هزار و 99 طرح کشاورزي همدان به بانک هاي عامل معرفی شد - ایرنا

25- خبرخوش براي خانواده هاي داراي دو معلول + عکس - شما نیوز

26- 300 میلیون یورو داخلی سازي قطعات خودرو در سال جاري صورت می گیرد - شما نیوز

27- آیا یزد شهر ملی زیور آلات می شود؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

28- مشمولان جامانده سهام عدالت تعیین تکلیف شدند - شفقنا

29- پاسخ رهبر انقلاب به 4 پرسش مهم اقتصادي /نسخه درمان اقتصاد چیست؟ - تابناك

30- اعتماد به توانمندي شعب سبب ارتقاي عملکرد و افزایش رضایتمندي - اعتبار نیوز

31- پرداخت وام تبدیل شناورهاي صیادي بنزینی به گازوئیلی، پرداخت می شود - برنا نیوز



32- مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند - اعتبار نیوز

33- پرداخت تسهیلات تبدیل شناور صیادي بنزینی به گازوئیلی - پرشین خودرو

34- مشمولان جامانده سهام عدالت تعیین تکلیف شدند - فرتاك نیوز

35- تخصیص بیش از 1400 میلیارد ریال به اشتغال روستایی و عشایري خوزستان - ایسنا

36- تولید سالانه بیش از 334 تن گیاه دارویی در میاندوآب - ایسنا

37- مهم ترین چهره هایی که در تور اطلاعاتی ایران گرفتار شدند +عکس - شهداي ایران

38- لزوم تغییر سبد کالاهاي مصرفی مردم از خارجی به داخلی - جامع خبر

39- لزوم تبدیل آموزش هاي مهارتی به گفتمان و رغبت عمومی جامعه - خبرنامه دانشجویان ایران

40- مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند - عصر بازار

41- مشمولان جامانده سهام عدالت تعیین تکلیف شدند - ایرنا

42- تعیین تکلیف مشمولان جامانده سهام عدالت - خبرگزاري صدا و سیما

43- ستاد اجرایی فرمان امام(ره) 1000 میلیارد تومان در گیلان سرمایه گذاري می کند - خبر آنلاین

44- تعلل بانک ها در پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا پذیرفتنی نیست - خبر آنلاین

45- جت هیتر موشکی؛ محصولی داخلی با چاشنی بنیاد برکت/ تولیدي که چشم به جهش دارد - خبرگزاري فارس

46- چندین طرح رفاهی و تفریحی در دستور کار سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح است - موج

47- کارهاي فنی و حرفه اي زمانی اثرگذار است که مردم آن را حس کنند - خبرگزاري فارس

48- تعیین تکلیف مشمولان جامانده سهام عدالت - عصر پرس

49- 563 میلیاردتومان تسهیلات رونق تولید به واحدهاي تولیدي استان گلستان پرداخت شد - تسنیم

50- تمدید مهلت جشنواره ملی خلاقیت براي دانش آموزان - میهن صنعت

51- رانندگان اتوبوس متقاضی وام 6میلیونی بخوانند - گسترش صنعت معدن تجارت

52- خبرخوش براي خانواده هاي داراي دو معلول + عکس - آریا نیوز

53- وام کرونا چند ضامن می خواهد؟ - بازار نیوز

54-   توجه هلدینگ هاي بزرگ اقتصادي به غرب خراسان جنوبی - باشگاه خبرنگاران جوان

55- بیش از  60 درصد از خروجی هاي دانشگاه هاي فنی و حرفه اي وارد بازار کار می شوند - خانه ملت

56- رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی و درمانی بازنشستگان نیروهاي مسلح توسط وزیر دفاع - بلاغ

57- نقش آموزش و پرورش در بحران جمعیت چیست؟ - شعار سال

58- ازدواج بدون تشریفات را فرهنگ سازي کنیم/روند پرداخت وام ازدواج - خبرگزاري مهر

59- دوراهی خرید کالاي ایرانی یا خارجی! - فصل اقتصاد

60- بررسی جزئیات طرح تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت در کمیسیون اقتصادي - فصل اقتصاد

61- وام 100 میلیونی ازدواج همچنان پرداخت می شود - شیعه

62- «مجلس» مشمولان جامانده سهام عدالت را مشخص کرد - آخرین خبر

63- جاماندگان سهام عدالت چه کسانی هستند؟ - ایمنا

64- تصمیم گیري درباره جاماندگان سهام عدالت در کمیسیون اقتصادي مجلس - خبرگزاري فارس



65- بررسی جزئیات طرح تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت در کمیسیون اقتصادي - آریا نیوز

66- مرکز مدیریت مهارت آموزي و مشاوره شغلی در دانشگاه سمنان ایجاد می شود - اخبار علمی

67- اختصاص 1000 میلیارد وام قرض الحسنه به بازنشستگان نیروهاي مسلح - دانا

68- منادي: تمام تلاش خود را براي اعتلاي آموزش هاي مهارتی به کار خواهیم بست - پانا

69- سرنوشت تولید معدنی در سال کرونا - اقتصاد آنلاین

70- رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح - رکنا

71- وام 100 میلیونی ازدواج به زوجین همچنان پرداخت می شود - موج

72- تعیین تکلیف واحدهاي تولیدي راکد تحت مالکیت بانک ها - خبرگزاري مهر

73- تکلیف کالاهاي قاچاق مکشوفه در آستارا مشخص شود - خبرگزاري مهر

74- پرداخت وام براي تبدیل شناورهاي صیادي بنزینی به گازوئیلی - خبرگزاري مهر

75- مهر با نشاط در بستر شبکه شاد شعار سال جدید تحصیلی - روزنامه پیام سپیدار

76- اعطاي وام اشتغال و کارآفرینی به فرزندان بازنشستگان نیروهاي مسلح - بازار کار

77- جذب بیش از یک برابري اعتبارات اشتغال روستایی - بازار کار

78- گروه هاي جهادي مهارت محور در خراسان جنوبی تشکیل می شود - بازار کار

79- براي اعتلاي آموزش هاي مهارتی، تمام تلاش خود را به کار خواهیم بست - خبرنامه دانشجویان ایران

80- همکاري تنگاتنگ فنی و حرفه اي یزد با صنایع و معادن استان - دانا

81- تشکیل گروه هاي جهادي مهارت محور با همکاري فنی و حرفه اي در خراسان جنوبی - بسیج نیوز

82- مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند - نماینده

83- بررسی جزئیات طرح تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت در کمیسیون اقتصادي - ایسنا

84- اختصاص هزار میلیارد وام قرض الحسنه به بازنشستگان نیروهاي مسلح - خبرگزاري صدا و سیما

85- پرداخت 22 هزار میلیارد ریال وام رونق تولید در گلستان - ایرنا

86- از گوشه و کنار هرمزگان|تجهیز بندر شهید رجایی به علائم کمک ناوبري هوشمند - تسنیم

87- سهم 80 درصدي تولیدات ملی در تأمین کالاي مناطق نفت خیز جنوب - ایلنا

88- خراسان جنوبی| تشکیل گروه هاي جهادي مهارت محور از برنامه هاي بسیج سازندگی استان است - تسنیم

89- وام کرونا چند ضامن می خواهد؟ - اخبار بانک

90- ازسرگیري فعالیت شرکت نفت پاسارگاد با حمایت قضایی - روزنامه شیراز نوین

91- امکان تمدید انتقال فرهنگیان فراهم شد - روزنامه شیراز نوین

92- مطالبه گري - روزنامه شیراز نوین

93- تداوم خدمات آموزشی در زندان ها و پادگان ها - روزنامه شیراز نوین

94- (تصاویر) ایوانکا ترامپ در طرح توزیع مواد غذایی بین مردم - بیتوته

95- لزوم تغییر سبد کالاهاي مصرفی مردم از خارجی به داخلی - موج

96- خبرهاي خوش براي بازنشستگان نیروهاي مسلح - شمال نیوز

97- مدیر عامل ساتا: اعطاي 1000 میلیارد تومان وام به بازنشستگان نیروهاي مسلح پیش بینی شده است - ایران خبر



98- مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند - شبستان

99- راه اندازي 7 هزار شغل به همت جامعه ورزش و جوانان در سال 98 - روزنامه شروع

100- کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد - اکو فارس

101- زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی» - صبحانه آنلاین

102- مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند - خانه ملت

103- جذب بیش از یک برابري اعتبارات اشتغال روستایی - خبرگزاري صدا و سیما

104- مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند - فصل اقتصاد

105- تصویب طرح مجلس باعث ایجاد 600میلیون دلار رانت می شود/ قیر رایگان با زدوبند سر از بازار غیررسمی در می آورد
- اقتصاد آنلاین

106- هر فارغ التحصیل باید در قامت یک کارآفرین ظاهر شود/ مراکز رشد نوین تحت لواي سراهاي نوآوري قرار خواهند

گرفت - آنا

107- لزوم تغییر سبد کالاهاي مصرفی مردم از خارجی به داخلی - روزنامه نوآوران

108- کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد - کرد پرس

109- اختصاص هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه - خبرگزاري صدا و سیما

110- تذکر عضو کمیسیون امنیت مجلس به وزیر دادگستري براي رفع انحصار از جذب وکیل - خبرگزاري فارس

111- وام کرونا چند ضامن می خواهد؟ - تابناك

112- سختگیري ها در صدور مجوز براي شرکتهاي دانش بنیان غیرطبیعی است - خبرگزاري علم و فناوري

113- دختر ترامپ در حال توزیع غذا بین مردم (عکس) - عصر ایران

114- راه اندازي نخستین استودیو تولید محتواي الکترونیکی پیام نور کشور در رفسنجان - خبرگزاري فارس

115- صادرات نقش مهمی در تحقق جهش تولید دارد - ایرنا

116- ارتباط با دانشگاه ها،ضامن سیاست بومی سازي صنایع - ایرنا

117- پرونده ویژه پیري جمعیت؛ نقش آموزش و پرورش در بحران جمعیت چیست؟ / مدیریت خانواده، گم شده اي در

بزرگترین وزارت خانه - دیار آفتاب

118- اختصاص هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه به بازنشستگان نیروهاي مسلح - پایگاه دولت

119- رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح - پایگاه دولت

120- مدیرکل آموزش و پرورش البرز از روند اجراي پروژه مهر در استان خبر داد - پانا

121- مهدهاي کودك قزوین وام 20 میلیونی می گیرند - همشهري

122- تندگویان: کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد - پارسینه

123- مهدکودك هاي قزوین می توانند 20 میلیون تومان تسهیلات بگیرند - برنا نیوز

124- زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی» اعلام شد - ریسک نیوز

125- کرونا و نقش بی بدیل پست - صداي پول

126- عزمی راسخ جهت احیاي مجدد قدیمی و بزرگترین تولیدي منطقه آزاد انزلی/در سال جهش تولید؛ کارخانه اي با نیم

قرن سابقه جان تازه می گیرد - اخبار رشت

127- اجراي طرح پشم تا فرش در بدره استان ایلام براي اولین بار در کشور - فصل اقتصاد



128- فرماندار مشهد: انتظار داریم بیش از 95 درصد مردم ماسک بزنند - شهرآرا آنلاین

129- براي گرفتن وام کرونا به چند ضامن نیاز است؟ - کارگر آنلاین

130- توصیه معاون وزیر به جوانان درآستانه ازدواج | راهکاري براي رفع مشکل جهیزیه و مسکن - کارگر آنلاین

131- زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی» اعلام شد/ نحوه شناسایی نیازمندان - کارگر آنلاین

132- زیرساخت هاي ارتباطی براي شهر هوشمند فراهم است - سایبربان

133- جهش؛ نسخه موجز تولید /مسئولین دولتی با رویکرد جدید به فکر جهش تولید و کمک به کارآفرین باشند - خانه خشتی

134- ساعت کاري ادارات قزوین از فردا کاهش می یابد - ایلنا

135- کرونا در قزوین کماکان جلولان داده و قربانی می گیرد / مردم بیماري را جدي نگرفته اند - تسنیم

136- وزیر دفاع: تکریم پیشکسوتان نیروهاي مسلح امري ضروري است - ایمنا

137- اهداي 7 مورد جهیزیه به نوعروسان مددجوي کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد - ایسنا

138- ایوانکا ترامپ در میان  مردم +تصاویر - روز نو

139- زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی» - فردا نیوز

140- جذب 110 درصدي اعتبارات اشتغال روستایی - خبرگزاري صدا و سیما

141- انتقاد ستاد کرونا از رعایت نشدن الزامات بهداشتی در دستگاه ها /کاهش ساعت کار ادارات در استان قزوین - خبرگزاري
صدا و سیما

142- هدفگذاري امسال ما شروع زندگی بدون مراسم و تشریفات است / با استفاده از ظرفیت خیرین قصد کمک به تشکیل

زندگی جوانان داریم - وزارت ورزش و جوانان

143- شرط عجیب بانک ها براي پرداخت وام 6 میلیونی به رانندگان اتوبوس - نما

144- پیگیري وضعیت ایثارگران وظیفه اصلی ماست - بنیاد شهید و امور ایثارگران

145- مشکلات 55 نفر از ایثارگران شهرستان قزوین بررسی شد - بنیاد شهید و امور ایثارگران

146- سفیر اسبق ایران در پکن: توافق با چین چه ایرادي دارد فکر کنید اسمش آمریکاست - انتخاب

147- وضعیت ازدواج خیلی خوب بود کرونا هم اضافه شد | توصیه معاون وزیر به جوانان | راهکاري براي رفع مشکل جهیزیه و

مسکن - همشهري

148- کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد /افزایش متقاضیان «وام ازدواج» - ملیت

149- زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی» اعلام شد/ نحوه شناسایی نیازمندان - آفتاب

150- دسترسی معدن کاران استان به تسهیلات بانکی تسهیل می شود - شهرآرا آنلاین

151- بیانیه یک نماینده در پی حوادث اخیر در بهبهان - افکارنیوز

152- قول وزیر دفاع براي اجراي طرح هی رفاهی و تفریحی نیروهاي مسلح - افکارنیوز

153- رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی و درمانی بازنشستگان نیروهاي مسلح - دانا

154- اختصاص32هزار میلیاردریال براي توانمندسازي افراد در نهادهاي حمایتی - کیوسک خبر

155- کرونا، عامل دیگري در کاهش ازدواج - جماران

156- باغ پرندگان قم با 3800 پرنده به روي مردم گشوده می شود - ایسنا

157- گروه هاي جهادي مهارت محور در خراسان جنوبی تشکیل می شود - ایرنا

158- مهدکودك هاي قزوین می توانند 20 میلیون تومان تسهیلات بگیرند - دانا



159- سپهري: باید رغبت جامعه به سمت آموزش هاي مهارتی را به گفتمان عمومی تبدیل کنیم - پانا

160- کاسبی جدید زوج هاي جوان؛ فروش وام ازدواج به قیمت 18 میلیون تومان - ایران اکونومیست

161- کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد /افزایش متقاضیان «وام ازدواج» - خبر فوري

162- ساعات کاري ادارات استان قزوین کاهش یافت - ایرنا

163- صندوق هاي خرد محلی ویژه افراد داراي معلولیت راه اندازي می شود - ایسنا

164- طرح روستاي بدون بیکار در چهارمحال و بختیاري اجرایی می شود - ایسنا

165- وام 100 میلیونی ازدواج همچنان پرداخت می شود - روزنامه قدس

166- وزیر دفاع: به یک قدرت اطمینان بخش اقتصادي بدل خواهیم شد - پانا

167- خراسان رضوي | فیروزه شهر ملی صنایع دستی شد - همشهري

168- تدوین الگوي مناسب کشت و ضرورت تامین نهاده هاي دامی در آذربایجان غربی - کرد پرس

169- افتتاح 4 کارگاه مهارت آموزي در کمپ ترك اعتیاد بوشهر - خلیج فارس نیوز

170- شرط عجیب بانک ها براي پرداخت وام 6 میلیونی به رانندگان اتوبوس - اخبار خودرو

171- 300 میلیون یورو داخلی سازي قطعات خودرو در سال جاري صورت می گیرد - اخبار خودرو

172- قرارداد 25 ساله راه حلی براي نجات اقتصاد کشور - روزنامه همدان پیام

173- کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد /افزایش متقاضیان «وام ازدواج» - مردمی ها

174- 300 میلیون یورو داخلی سازي قطعات خودرو در سال جاري صورت می گیرد - میهن صنعت

175- امنیت زمینه ساز سرمایه گذاري پایدار در استان کردستان است - رسا

176- 1477 میلیارد ریال براي ایجاد اشتغال پایدار روستایی و عشایري در خوزستان تخصیص یافت - سپاهان نیوز

177- طرح روستاي بدون بیکار در چهارمحال و بختیاري اجرایی می شود - میراث آریا

178- نخستین نشست استانی جمعیت زنان مسلمان نواندیش برگزار شد - ایسنا

179- جلسه معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان با رئیس اداره امور شعب بانک ملی مازندران - برنا نیوز

180- اختصاص پنج میلیارد و 160 میلیون ریال وام به طرح هاي فناورانه در گیلان - گیل سداد

181- سه خبر از یزد و بهاباد - ایرنا

182- رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح - ایلنا

183- تولید بیش از 334 تن انواع گیاهان دارویی در شهرستان میاندوآب - ایلنا

184- بخشی از گرانی ارز را ناشی از برنگرداندن تعهدات ارزي می دانیم - روزنامه مردم سالاري

185- امیر حاتمی: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت ضروري است - تسنیم

186- تاثیر شیوع کرونا بر کاهش نرخ ازدواج از زبان معاون وزارت ورزش و جوانان - میزان

187- وام 100 میلیونی ازدواج همچنان پرداخت می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

188- تامین 6 هزار و 400 میلیارد براي وام ازدواج /مشکلی بابت پرداخت وام به 13 ساله ها نداریم - روزنامه آرمان ملی

189- در پراید می خوابم چون خانه ندارم!/ ماشین ، پشت بام، کانتینر، آلونک هاي 25 متري و هم خانگی هاي اجباري

انتخابِ فرودستان از بازار مسکن - روزنامه آرمان ملی

190- اجراي طرح سراسري مقابله با قاچاق دام زنده وکالاهاي اساسی در البرز - برنا نیوز



191- عنبران محله «روستاي ملی گلیم بافی» - گیلانستان

192- می بینند، می فهمند، اما فی قلوبهم مرض اند - دانا

193- ارسال نامه سرگشاده بسیج دانشجویی به نمایندگان مجلس/ قانون تسهیل ازدواج جوانان بازخوانی و بر اجراي آن

نظارت شود - دانا

194- مرکز نیکوکاري شهید تندگویان افتتاح شد - برنا نیوز

195- «دریاچه عروس» آلوده از بی مبالاتی مسافران/ شکواییه «حلیمه جان» از تعیین حریم اراضی - گیلانستان

196- بیکاري نشان دهنده ضعف ساختاري اقتصاد ماست - بهار نیوز

197- 80 درصد مردم مشهد از ماسک بهداشتی استفاده می کنند - ایرنا

198- سرمایه 900 میلیارد تومانی، افتتاح و کسب سود پتروشیمی لردگان - سهام انرژي

199-  با همت دانشگاه صنعتی قم انجام می شود؛ راه اندازي مرکز نوآوري در استان قم طی سه ماه آینده - اخبار علمی

200- انتشار مقالات ششمین همایش ملی علوم ورزشی و تربیت بدنی ایران - اخبار علمی



 

چالش هاي توسعه معادن کوچک

شماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/04/31
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

طبق آمار، بیش از 4 هزار معدن غیر فعال در کشور وجود دارد که از این میزان، 468 معدن فلزي است. با توجه به کوچکی
حجم این معادن، سرمایه گذاري براي احداث واحد فرآوري در جوار معادن مذکور که کمتر از 2 سال نیاز خواهد بود- صرفه

اقتصادي ندارد و از این رو، تعداد قابل توجهی از معادن غیر فعالند. براي رفع ...

طبق آمار، بیش از 4 هزار معدن غیر فعال در کشور وجود دارد که از این میزان، 468 معدن فلزي است. با توجه به کوچکی
حجم این معادن، سرمایه گذاري براي احداث واحد فرآوري در جوار معادن مذکور که کمتر از 2 سال نیاز خواهد بود- صرفه اقتصادي
ندارد و از این رو، تعداد قابل توجهی از معادن غیر فعالند. براي رفع این چالش، واحدهاي فرآوري سیار (موبایل) به کمک این معادن

 
آمده تا بتوانند مواد معدنی با ارزش را فرآوري و به زنجیره تولید فلزات کشور وارد کنند. 

 
معدن 

در این زمینه، کارشناسان و فعالان درباره مزایاي توسعه
واحدهاي فرآوري موبایل و راهکارهاي توسعه آن به دلیل
محدودیت هاي کرونا در قالب میزگرد تلفنی اظهار نظر کرده اند

 
که در ادامه می آید: 

چالش هاي توسعه معادن کوچک سیدرضا عظیمی، مدیر اجرایی
و دبیر شوراي هماهنگی طرح احیا، فعال سازي و توسعه معادن
کوچک مقیاس با اشاره به چالش هاي توسعه معادن کوچک

گفت: امروزه، موضوع ایجاد ارزش افزوده در تولید مواد معدنی فلزي و غیرفلزي امري بسیار مهم و از اولویت هاي بخش معدن
کشورمان است. در این راستا، کمک به فرآوري مواد معدنی و تکمیل زنجیره تولید، در دستور کار طرح احیا، فعال سازي و توسعه
معادن کوچک مقیاس قرار گرفته است. با توجه به اینکه برخی از این معادن کوچک مقیاس ذخایر کمی دارند، اساساً احداث کارخانه
کنسانتره سازي به صورت مجزا براي هر معدن توجیه پذیري فنی و مالی نخواهد داشت. اما یکی از راهکارهاي پیشنهادي براي فعال

 
سازي و توسعه این معادن، استفاده از کارخانه هاي فرآوري موبایل است. 

مجید وفایی فرد، مدیر مرکز تحقیقات فرآوري مواد معدنی ایران در این زمینه گفت: یکی از مهم ترین چالش ها در توسعه معادن
کوچک، محدود بودن ذخایر ماده معدنی است و اگر کانسنگ استخراجی به صورت خام قابل مصرف نباشد با توجه به پراکندگی
جغرافیایی این معادن و دوري از مراکز مصرف یا واحدهاي فرآوري و با عنایت به هزینه هاي سنگین حمل ونقل - که به طور تصاعدي
نیز سالانه افزایش می یابد- در عمل تعداد زیادي از این ذخایر بدون استفاده می ماند. آمار مجوزهاي اکتشاف و برداشت موقت و

 
غیره، متعدد و فعال شدن تعداد معدودي از پروانه هاي صادره در هر استان، گویاي این مسئله است. 

از طرفی، با وجود چالش هاي مربوط به تامین زیرساخت هاي لازم، تملک زمین، مسائل زیست محیطی و غیره، به دلیل پایین بودن



ذخیره، امکان برنامه ریزي و احداث واحدهاي فرآوري در محل میسر نیست. ضمن آنکه با توجه به ماهیت ذخایر معدنی کوچک به
ویژه در مواد معدنی فلزي به دلیل عیار پایین ماده معدنی، بخش قابل ملاحظه اي از کانسنگ استخراجی - که گاهی اوقات بیش از
95 درصد وزن آن را تشکیل می دهد- جزو باطله محسوب شده و درنتیجه، انجام فرآوري در محل، صرفه جویی زیادي در هزینه هاي

 
حمل ونقل و دیگر بخش هاي مرتبط با آن را به دنبال دارد. 

علی سدهی، مدیرعامل شرکت سازنده نخستین واحد فلوتاسیون موبایل در کشور گفت: با توجه به نداشتن صرفه اقتصادي براي ایجاد
واحدهاي فرآوري در معادن کوچک، از دهه هاي پیش، کشورهایی نظیر سوئد و آلمان، واحدهاي کوچک فرآوري مواد معدنی به ایران
ارسال کرده اند اما هیچ یک از شرکت هاي مشابه خارجی در ایران فرآوري فلوتاسیون را به صورت سیار اجرا نکرده اند. در ایران نیز

 
هیچ شرکتی چنین طرحی را به طور کامل ایرانی پیاده نکرده است. 

وي افزود: خوشبختانه با فراهم شدن این فناوري بومی سازي شده در کشور، امکان فرآوري به صورت فلوتاسیون در هر نقطه از کشور

 
با هزینه به نسبت کم و با سرعت بالا فراهم شده است. 

مزایاي واحدهاي فرآوري موبایل (سیار) عظیمی درباره مزیت هاي واحدهاي فرآوري سیار گفت: از جمله مزیت هاي این نوع واحدهاي
فرآوري، قابلیت حمل و انعطاف پذیري بالا، کاهش هزینه هاي تولید کنسانتره، امکان فرآوري در مناطق بدون زیرساخت (همچون
کمبود منابع آب، برق و...) و نیز تسریع فرآیندها است. دستگاه هاي سنگ شکن و سیستم هاي جدایش و فرآوري این واحدها نیز بر
اساس جانمایی صورت گرفته بر روي تریلر یا کانتینر قابل نصب هستند. از این رو، با تجمیع چند معدن کوچک و استفاده از واحد

 
سیار، می توان ارزش افزوده بسیار بالاتري ایجاد کرد. 

وفایی فرد با اشاره به ظرفیت اشتغال 40 درصدي معادن کوچک با سطح اشتغال 50 نفر و کمتر، گفت: توسعه این بخش و ایجاد ساز
و کارهاي مناسب براي تجهیز و سود آوري معادن کوچک، نه تنها سهم این بخش در اشتغال و تولید ناخالص ملی را افزایش داده بلکه
توسعه درون زا- که از اهداف اصلی در استراتژي توسعه مناطق محروم بوده- را نیز به دنبال دارد. استفاده از واحدهاي فرآوري سیار
نیز به دلیل ویژگی هایی نظیر حذف هزینه هاي گزاف براي سرمایه گذاري واحدهاي ثابت، می تواند معادن کوچک غیرفعال را احیا

 
کند. 

سدهی نیز گفت: از مزایاي واحدهاي فرآوري موبایل اینکه امکان اجاره براي معادن کوچک تا زمان برداشت ذخایر وجود دارد و
معدنکاران مجبور نیستند هزینه هاي سنگینی براي احداث فونداسیون واحد فرآوري -که ممکن است زمان زیادي هم براي استفاده از
آنها نیاز نباشد- یا حمل مواد معدنی خام به کارخانه هاي فرآوري ثابت متقبل شوند. از دیگر مزایاي واحدهاي مذکور، امکان ساخت 9
ماهه، راحتی انتقال، جابه جایی (حدود یک ماه به معدن دیگر) و آماده سازي (یک هفته)، فعال سازي و اقتصادي کردن معادن

 
دورافتاده کشور، امکان ایجاد پایلوت براي کارخانه ها و معادن دیگر و نیز خودکفایی از نظر تامین برق با ژنراتور موجود در آن است. 

بومی سازي واحدفرآوي موبایل در کشور مدیر اجرایی و دبیر شوراي هماهنگی طرح احیا، فعال سازي و توسعه معادن کوچک مقیاس
در زمینه توانمندي هاي کشور براي ساخت واحدهاي فرآوري موبایل گفت: درحال حاضر، چندین شرکت ایرانی فعال این حوزه، اقدام
به طراحی و راه اندازي واحدهاي سیار کرده اند. از لحاظ فناوریکی، امکان ساخت و بومی سازي همه قطعات و تجهیزات مورد استفاده

 
است. از طرف دیگر، امکان واردات بخش زیادي از این نوع تجهیزات نیز از کشورهایی مانند روسیه، ترکیه و چین وجود دارد. 

یکی از اقدامات اساسی در طرح احیاي معادن کوچک مقیاس، برگزاري یک فراخوان براي شناخت دست اندرکاران احداث واحدهاي
فرآوري سیار و سازندگان تجهیزات آن بود که منتج به تایید 8 مجموعه شد و در قالب برنامه هاي آتی طرح، براي همفکري و هم



افزایی جهت تصمیم گیري در زمینه هاي مرتبط به کار گرفته خواهند شد. خوشبختانه با وجود مرکز تحقیقات فرآوري مواد معدنی و

 
زیرساخت هاي موجود، تقریباً این صنعت به طور کامل بومی شده و نیاز به تامین ماشین آلات از خارج از ایران وجود نخواهد داشت. 

مدیرعامل شرکت سازنده نخستین فلوتاسیون موبایل (سیار) ایرانی در حوزه فرآوري مواد معدنی در کشور تصریح کرد: این واحد سیار
در اسفند سال 97، با همکاري سازگان داخلی در استان هاي مختلف ساخته شد که قابلیت فرآوري مواد معدنی در حوزه هاي سرب و
روي و مس را دارد و می تواند مواد معدنی کم عیار را به پرعیار تبدیل و کنسانتره تولید کند. این واحد سیار کار خود را در معدن
سرب و روي منصور آباد یزد آغاز کرد و اکنون در معدن مس رمشک (جنوب استان کرمان) مستقر شده و قرار است6 ماه آینده به
طبس منتقل شود. ظرفیت روزانه فرآوري این واحد 100 تا 200 تن است. براي ساخت این واحد، در سال 96 حدود 10 میلیارد

 
تومان هزینه شده که صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی، 3 میلیارد تومان حمایت کرده است. 

مدیر مرکز تحقیقات فرآوري مواد معدنی ایران (زیرمجموعه ایمیدرو) با اشاره به اقدامات انجام شده درباره تجهیزات فرآوري مواد
معدنی در این مرکز گفت: این مرکز تاکنون طراحی، ساخت، نصب و راه اندازي 3 واحد مدولار سیکلون واسطه سنگین با ظرفیت
اسمی 5 تن در ساعت را براي بخش خصوصی به انجام رسانده است. واحدهاي مدولار براساس آزمایش هاي انجام شده در مقیاس
پایلوت با هدف استحصال فلورین و سرب و روي از باطله هاي معدنی طراحی و ساخته شده است. با توجه به تجربه ساخت مدولار این
تجهیزات، طراحی، ساخت، نصب و راه اندازي واحد سیار سنگ شکن و سیکلون واسطه سنگین در مرکز انجام شد. در این راستا، مرکز
در نظر دارد با تدوین دانش فنی طراحی و ساخت واحدهاي سیار فرآوري براي معدن کوچک مقیاس، این دانش را در کشور بومی

 
سازي کند. 

همچنین، این مرکز طراحی و ساخت تیکنر خمیري را با همکاري دانشگاه تهران انجام داد که در سال 97 به عنوان طرح برتر بخش

 
ارتباط صنعت و دانشگاه از سوي وزارت علوم، تحقیقات و فناوري شناخته و لوح تقدیر به وزارت صنعت، معدن و تجارت اهدا شد. 

وفایی فرد به اقدامات دیگر در زمینه طراحی و ساخت تجهیزات و خطوط فرآوري مواد معدنی ایران از سال 87 تاکنون در مرکز
تحقیقات فرآوري مواد معدنی ایران تصریح کرد: طراحی و ساخت نخستین اتوکلاو تحت فشار نیمه صنعتی با ظرفیت 200 لیتر و
فشار کاري 30 بار (سال 87)، طراحی و ساخت سلول فلوتاسیون طرح دنور (سال 88) و طراحی و ساخت انواع سرندهاي آبگیري

 
(سال 89)، از جمله این اقدامات است. 

وي ادامه داد: ساخت ماسه شور نسل جدید با ظرفیت 150 تن برساعت، طراحی و ساخت دستگاه جداکننده مغناطیسی آزمایشگاهی،
طراحی و ساخت مخازن لیچینگ دو جداره پایلوت، طراحی و ساخت غبارگیر، طراحی و ساخت کوره هاي ساده و همزن دار
آزمایشگاهی و رآکتور و نیز طراحی و ساخت تجهیزات خط نیمه صنعتی تولید شمش آنتیموان (سنگ شکن، آسیا، کوره، پمپ و غیره

 
طی سال هاي 92 تا 94)، از دیگر اقدامات انجام شده در این زمینه است. 

پیشنهادات توسعه اي واحدهاي فرآوري سیار عظیمی براي توسعه واحدهاي فرآوري موبایل در کشور پیشنهاد داد: نکته مهم در رشد
این صنعت، ایجاد واحد هاي مستقل به صورت مدولار و توسعه اشتغال آن در قالب مجزا به عناون سرویس دهنده هاي مستقل است.
امیدواریم با ایجاد پلتفرم هاي جدید بتوان با توسعه بازارهاي جدید و اقتصادي شدن آنها، بستر مناسب براي فعال سازي معادن

 
کوچک را فراهم کرد. 

سدهی بیان کرد: با توجه به نداشتن پشتوانه مالی براي ساخت واحدهاي جدید فرآوري سیار، چنانچه ایمیدرو و شرکت تهیه و تولید
مواد معدنی ایران هزینه هاي ساخت 2 واحد سیار را تامین کند تا بتوانیم نسبت به ساخت آنها اقدام و به صورت اجاره در اختیار



 
معدنداران قرار گیرد، گامی مثبت براي توسعه فرآوري معادن کوچک خواهد بود. 

وفایی فرد گفت: براي عملیاتی شدن اهداف و تسهیل فرآیند تجهیز معادن کوچک در بخش فرآوري و ایجاد ارزش افزوده و به منظور
بهره گیري هرچه بیشتر از توانمندي ها و ظرفیت هاي زیر مجموعه هاي ایمیدرو به عنوان یک سازمان توسعه اي و نقش مرکز به
عنوان بازوي تحقیقات و توسعه فن آوري ایمیدرو 2 راهکار پیشنهاد می شود: نخست، «فراخوان عمومی و بین المللی سازندگان
تجهیزات فراوري براي مشارکت در طراحی و ساخت تجهیزات سیار فرآوري مواد معدنی و تاسیس شرکت با مشارکت کنسرسیوم
برنده و ایمیدرو» است که با تشکیل کارگروه، فرآیند تجاري سازي و بازاریابی و توسعه فن آوري هاي سایر تجهیزات ایجاد شده در
مرکز نیز به دلیل مشکلات معاملات دولتی و بروکراسی سنگین موجود می تواند به شرکت تاسیس شده سپرده شود. همچنین با
عنایت به سهم کمتر از 50 درصد دولتی، شرکت جدید التاسیس می تواند با طی مراحل اداري و قانونی از مزایاي قانون حمایت از

 
شرکت ها و موسسات دانش بنیان و تجاري سازي نوآوري ها و اختراعات بهره مند شود. 

پیشنهاد دوم، «تعریف، ایجاد و بازتعریف طرح توسعه و تجهیز صنایع فرآوري سیار در محل معادن کوچک» است. در این گزینه،
ایمیدرو بیشتر نقش هماهنگ کننده را از طریق بازوهاي اجرایی و انعقاد تفاهمنامه با آنها (صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیتهاي
معدنی، مرکز تحقیقات فرآوري مواد معدنی ایران و طرح احیا، فعال سازي و توسعه معادن کوچک) عهده دار شده که می تواند در

قالب یک طرح تعریف شده و با عنایت به سوابق، شرح وظایف و امکانات سه مجموعه اجرایی شود.



جزئیات خودکفایی جزیره قشم در تأمین برق

منبع: صباشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري برق و انرژي غدیر گفت: یک دغدغه اصلی داریم که بحث تسهیلات ارزي صندوق توسعه
ملی است؛ درآمد ما ریالی است اما بازپرداخت ما به صندوق توسعه ملی ارزي است.

به نقل از تسنیم، اخیراً واحد نخست گازي نیروگاه سیکل ترکیبی قشم وارد مدار بهره برداري شده است و
ظرفیت اسمی تولید برق بزرگترین جزیره خلیج فارس با بهره برداري از این واحد، 170 مگاوات افزایش یافت.

به بهانه بهره برداري از این واحد تأثیرگذار در تأمین زیرساختهاي جزیره قشم براي جهش تولید، با سید فریدالدین معصومی،

 
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري برق و انرژي غدیر به گفت وگو نشسته ایم. 

آنچه در ادامه می خوانید حاصل این گفت وگو بوده که مباحث مختلف از فعالیت در عرصه احداث نیروگاه هاي حرارتی تا مطالعات به

 
روي روش هاي نوین تولید برق را شامل می شود. 

 
تسنیم: در ابتدا در مورد ظرفیت هلدینگ برق و انرژي غدیر در بخش تولید برق بفرمایید. 

معصومی: شرکت سرمایه گذاري برق و انرژي غدیر سال 1390 با خرید نیروگاه 1350مگاواتی گیلان از سازمان خصوصی سازي
تأسیس شد و پس از آن، شروع به احداث چندین نیروگاه کرد که در سالهاي گذشته یک به یک به بهره برداري رسیدند. این شرکت
در زمان حاضر داراي 7 نیروگاه با مجموع ظرفیت 2170 مگاوات در استان هاي گیلان، هرمزگان، خوزستان، اصفهان، یزد، قم و جزایر
قشم و ابوموسی می باشد که 170 مگاوات اخیراً با افتتاح واحد نخست گازي نیروگاه قشم توسط ریاست محترم جمهوري به ظرفیت
منصوبه این شرکت اضافه گردید و دومین واحد گازي این نیروگاه در مرداد ماه سال جاري به بهره برداري خواهد رسید که 170
مگاوات به ظرفیت تولیدي برق این شرکت افزوده خواهد شد و عملیات احداث واحد بخار به ظرفیت 160 مگاوات آغاز شده است که
در سال 1400 با بهره برداري از واحد بخار این نیروگاه، در مجموع 330 مگاوات به ظرفیت تولید برق شرکت افزوده می شود و تولید

 
برق شرکت سرمایه گذاري برق و انرژي غدیر به 2500 مگاوات خواهد رسید. 

 
تسنیم: هلدینگ سرمایه گذاري برق و انرژي غدیر فقط در بخش تولید برق فعال است؟ 

معصومی: خیر، در بخش هاي دیگري از جمله سوآپ گاز هم فعالیت هایی از گذشته داشته ایم. سوآپ گاز را با خریداري گاز از

 
ترکمنستان و فروش آن به آذربایجان با هماهنگی دولت اجرایی کردیم. 

 
تسنیم: از چه سالی سوآپ گاز ترکمنستان را آغاز کردید؟ 

معصومی: از سال 1395 آغاز شد و تا سال 1397 ادامه یافت، البته اکنون به دلیل تحریم ها این فرآیند تجاري متوقف است. حوزه
تجارت انرژي یکی از بحث هاي جدي ما است که در دستور کار داریم که به آن ورود کنیم. در این بخش هم خرید و فروش برق و هم

 
خرید و فروش حامل هاي انرژي مدنظر است. 



 
تسنیم: توقف سوآپ گاز ترکمنستان به آذربایجان ربطی به اختلافات گازي ایران و ترکمنستان داشت؟ 

معصومی: خیر، زمانی که ما سوآپ گاز ترکمنستان را آغاز کردیم، اختلافات مالی قرارداد واردات گاز از ترکمنستان وجود داشت و

 
ورود ما به منزله برطرف کردن نقصان کشور در بخش ورود گاز از ترکمنستان بود. 

تسنیم: یعنی در این قرارداد، پاي شرکت ملی گاز یا وزارت نفت در میان نیست، یک طرف، هلدینگ برق و انرژي غدیر و طرف دیگر

 
شرکت ترکمن گاز است؟ 

معصومی: بله، این قرارداد دوجانبه با شرکت سرمایه گذاري برق و انرژي غدیر به امضا رسیده بود. البته ما براي اجراي این سوآپ، باید

 
حق ترانزیت، به شرکت ملی گاز ایران پرداخت می کردیم و بر اساس قانون پرداخت شد. 

 
تسنیم: الآن مذاکراتی براي سوآپ دوباره گاز با ترکمنستان دارید؟ 

معصومی: ما مذاکراتی در این زمینه داشته ایم اما شرایط کمی تغییر کرده است، یکی آنکه به سبب وجود تحریم ها، منعقد شدن
قرارداد جدید مسائل مربوط به خود را دارد و از طرفی، با وجود افت قیمت نفت که به تبع آن روي قیمت گاز نیز تأثیرگذار بوده، هنوز

 
ترکمنستان حاضر به کاهش قیمت گاز خود نشده و این مسئله نکته اي مهم در امضاي هر نوع قرارداد جدید است. 

تسنیم: در خصوص ماهیت شرکت برق و انرژي غدیر بفرمایید، زیرمجموعه چه نهادي است و سهامداران آن چه سازمان ها یا افرادي

 
هستند؟ 

معصومی: شرکت برق و انرژي غدیر یکی از 8 هلدینگ شرکت سرمایه گذاري غدیر است که ما فقط در بخش نیروگاه و انرژي فعالیت
می کنیم، اما دیگر هلدینگ هاي این مجموعه روي بخش هاي دیگر همچون صنعت و معدن، آي تی، نفت و گاز و... به فعالیت

 
مشغول هستند. 

هلدینگ برق و انرژي غدیر از زیرمجموعه هاي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح و متعاقباً وزارت دفاع محسوب می شود و با

 
وجود آنکه هلدینگ سرمایه گذاري غدیر سهامی عام است، اما بیشترین سهام آن در اختیار وزارت دفاع است. 

هلدینگ برق و انرژي غدیر به حوزه بهره برداري نیز ورود کرده است. از سال 1390 که شرکت بهره برداري نیروگاه گیلان را
خریداري کرده بودیم این فعالیت آغاز شده است و در زمان حاضر یک شرکت جدید در عرصه بهره برداري با نام شرکت تعمیرات و

 
نگهداري ارژن تأسیس کرده ایم که نیروگاه قشم را نیز همین شرکت بهره برداري خواهد کرد. 

تعاملات بسیار خوبی با مجموعه هاي پالایشی غدیر به منظور بهینه سازي شرایط تأمین برق آنها داریم. روش هاي نوین تأمین برق از

 
برنامه هاي آتی شرکت است. همچنین به تولید برق از انرژي هاي بادي و برق آبی نیز ورود خواهیم کرد. 

تسنیم: چه شد که غدیر به بحث احداث نیروگاه قشم ورود کرد؟ آیا سهامی را خریداري کردید یا از ابتدا غدیر وارد بحث نیروگاه قشم

 
شد؟ 



معصومی: از ابتداي موضوع احداث نیروگاه قشم، غدیر به این موضوع ورود کرد. با توجه به اینکه قرار بود از نظر صنعتی و پالایشگاهی
قشم توسعه زیادي پیدا کند و این توسعه نیازمند برق بود، وزارت نیرو درخواستی براي احداث نیروگاه در جزیره قشم داشت. شرکت
برق و انرژي غدیر به موضوع ساخت نیروگاه در قشم ورود کرد. عملیات اجرایی به صورت زودهنگام در آذرماه 1395 آغاز شد و در
اسفند سال 1396 پس از گشایش اعتبار اسنادي، شروع عملیات اجرایی به صورت اصلی آغاز شد. میزان سرمایه گذاري پروژه 308
میلیون یورو بوده که از این مقدار، 203 میلیون یورو از صندوق توسعه ملی تأمین شده است و 105 میلیون یورو نیز از محل آورده

 
سرمایه گذاران تأمین می شود که از این 105 میلیون یورو، تا امروز 67 میلیون یورو تأمین شده است. 

این پروژه که به منظور تأمین آب و برق پایدار مورد نیاز بخش هاي مسکونی و صنعتی منطقه آزاد قشم و سرزمین اصلی اجرایی شده،
در دوره احداث حدود 500 نفر به صورت مستقیم اشتغال زایی داشته است که میزان اشتغالزایی مستقیم آن در دوران بهره برداري از

 
بخش گاز به 40 نفر و در دوره بهره برداري به صورت بلوك سیکل ترکیبی به 150 نفر می رسد. 

 
تسنیم: بعد از نیروگاه قشم، احداث نیروگاه جدیدي را در برنامه دارید؟ 

معصومی: چندین پروژه آماده اجرا داریم که به دلیل مشکلاتی که در اقتصاد برق کشور وجود دارد، اجرایی نشده اند، از جمله این
نیروگاه ها، نیروگاه بندرعباس است که در منطقه ویژه خلیج فارس با ظرفیت 900 مگاوات واقع شده، تمامی کارهاي مطالعاتی و
مهندسی براي این پروژه انجام شده و هزینه قابل توجهی در ساختگاه این نیروگاه انجام شده است. در دزفول نیز برنامه مشابهی داریم.
در نیروگاه بهبهان از ابتدا برنامه ریزي ها براي ساخت دو واحد 500مگاواتی بوده اما یک واحد اجرایی شده و براي 500 مگاوات دوم
نیز 10 تا 15 درصد کار اجرایی انجام شده است. این پروژه ها به دلایل شرایط اقتصادي، در دسترس نبودن فاینانس خارجی و
محدودیت هایی که صندوق توسعه ملی براي تخصیص تسهیلات دارد، فعلاً متوقف هستند و ما در حال بررسی هستیم که با چه روش
هاي اقتصادي می توانیم این پروژه ها را فعال کنیم. قراردادهاي ECA موجود جوابگو نیست، باید مشکلات آن برطرف شود تا دوباره

 
پروژه ها را اجرایی کنیم. رسالت اصلی ما این است که کنار تمامی کارها، احداث نیروگاه هاي حرارتی را در برنامه داشته باشیم. 

 
تسنیم: در خبرها داشتیم گام بلند (برق و انرژي غدیر) براي ورود به بورس، لطفاً در این خصوص توضیحاتی بیشتر بفرمایید. 

معصومی: بله درست است، یکی از مهم ترین سیاست هاي برق و انرژي غدیر در سال جاري ورود به بورس است که این اتفاق مهم با
نماد بگیلان و ورود نیروگاه 1350مگاواتی گیلان که 54% سهام آن مربوط به شرکت سرمایه گذاري برق و انرژي غدیر است، یقیناً
حضور مؤثري آغاز خواهد شد و به دنبال آن نیروگاه هرمز که یکی از نیروگاه هاي موفق شرکت در تولید برق می باشد و شرایط ورود
به بورس آن در دست اقدام است و همچنین سهام شرکت سرمایه گذاري برق و انرژي طی چند ماه آینده به بورس وارد خواهد شد
که مطمئن هستیم با راندمان بسیار خوب این نیروگاه ها عملکردي که در صورت هاي مالی دارند در این زمینه با موفقیت همراه

 
خواهیم بود. 

 
تسنیم: در خصوص ورود به عرصه نیروگاه هاي بادي اشاره داشتید، آیا در این زمینه پروژه اي را آغاز کرده اید؟ 

معصومی: ما دو سایت در استان خراسان داریم که بیش از یک سال است که انجام فعالیت هاي مربوط به دوران پیشبرد آن ها را
شروع کرده ایم. اکنون به مرحله نصب دکل بادسنجی رسیده ایم که این دکل ظرف یکی دو هفته آینده نصب خواهد شد. هر کدام از

 
این پروژه ها 50 مگاوات است. 

 
تسنیم: پیش بینی می کنید چه زمانی این نیروگاه هاي بادي به مدار بهره برداري وارد شوند؟ 



معصومی: وقتی دکل بادسنجی نصب می شود، حدود 12 تا 18 ماه زمان نیاز دارد که تحلیل سرعت باد و نحوه وزش را به درستی به
دست آورید تا براي نصب توربین ها قابل اتکا باشد. در این دو پروژه فکر می کنم تا 12 ماه این موضوع به طول بینجامد و به موازات

 
آن، روش هاي تأمین مالی را نیز براي اجراي این پروژه ها دنبال خواهیم کرد. 

تسنیم: در زمینه انرژي خورشیدي، اشاره داشتید که 3 نیروگاه در سه استان مرکزي کشور دارید، آیا برنامه اي براي توسعه فعالیت ها

 
در این بخش دارید؟ 

معصومی: دو پروژه آماده در بخش توسعه داریم؛ یکی کنار نیروگاه فعلی اصفهان است که یک نیروگاه 10مگاواتی جدید کنار نیروگاه
10مگاواتی فعلی احداث خواهیم کرد. احداث نیروگاه دیگري نیز در شهر دیگري در دست پیگیري داریم که هنوز مجوزات آن نهایی

 
نشده است. 

با توجه به اینکه ورود پنل به ایران کمی سخت شده است و شرکت هاي سازنده داخلی نیز در این زمینه فعالیت می کنند میزان

 
سفارشاتی که دارند بسیار بالاست، باید ابتدا خیالمان براي تأمین پنل ها راحت شود و بعد به توسعه در این بخش ورود می کنیم. 

تسنیم: ورود شرکت برق و انرژي غدیر به بحث احداث نیروگاه هاي تجدیدپذیر، تقاضامحور و مبتنی بر شرکت در مناقصات دولتی

 
است و یا تعریف پروژه از سمت خود هلدینگ انجام می شود؟ 

معصومی: تعریف پروژه از طرف خود ماست، ابتدا ظرفیت سنجی می کنیم و بعد از بررسی مسائل فنی و اقتصادي، پروژه اي را تعریف
و به سازمان هاي مربوطه ارائه می کنیم، به طور مثال در احداث نیروگاه هاي خورشیدي، هم بحثهاي فنی مطرح است و هم بحث
هاي اقتصادي؛ در یک منطقه که معافیت هاي مالیاتی می دهند، ممکن است از نظر مباحث فنی ایده آل نباشد و در یک منطقه دیگر
ممکن است از نظر تابش و دیگر مسائل فنی ایده آل باشد اما از نظر مباحث اقتصادي مشکلاتی وجود داشته باشد. ما تاکنون خودمان
اقدام به تعریف پروژه و ظرفیت سنجی ها می کردیم، اما اخیراً شرایط در حال تغییر است و قرار بر این شده است که خود سازمان

 
هاي متولی، ظرفیت ها را شناسایی و مناقصات مربوطه را برگزار کنند. 

 
تسنیم: در خصوص روشهاي نوین تولید برق، چه روش هایی مدنظر است؟ 

معصومی: روش هایی در کشور وجود دارد که در حد تحقیقات است و کار عملیاتی روي آن انجام نشده است، مثلاً در خصوص
Waste Heat Recoveryاقدامات بسیاري می توان انجام داد. برخی کارخانه ها خروجی گاز داغی دارند که براي تولید برق بدون
نیاز به خوراك جدید گازي، می توان از این گاز خروجی استفاده کرد؛ و یا خیلی از روش هاي تولید برق که ما در کشور نداریم اما
برخی کشورها همچون کره جنوبی از این روش ها استفاده می کنند، مثلاً روي بام پشت بام ها بدون استفاده از پنل هاي خورشیدي
می توان برق همان مجتمع و حتی بیش از آن براي تزریق به شبکه را تولید کرد که روي چنین روش هایی داریم کار مطالعاتی و

 
امکان سنجی انجام می دهیم. 

البته پیش از همه اینها باید روي اقتصاد برق کار کرد. از آنجایی که شرکت برق و انرژي غدیر شرکت بزرگی است، می تواند تکانه هاي
اقتصادي و نوسان ها را تحمل و از این مشکلات عبور کند اما در نهایت باید به سهامداران سود بدهیم و یک شرکت اقتصادي محسوب
می شویم، پس باید روي اقتصاد پروژه کار کنیم. اگر پروژه اي صرفه اقتصادي نداشته باشد ورود نمی کنیم؛ مگر آنکه این اطمینان را

 
حاصل کنیم که با مقررات موجود و تعاملی که با دولت خواهیم داشت بتوانیم روي بازخورد اقتصادي یک پروژه حساب کنیم. 



اقتصاد برق باید بر اساس بخش نامه هاي عمومی و قانون گذاري با پیگیري دولت و مجلس اصلاح شود تا سرمایه گذاري ها و ظرفیت

 
سازي ها در برق به عنوان زیرساخت توسعه اقتصادي کشور، با توقف و وقفه همراه نشود. 

 
تسنیم: آیا براي صادرات برق هم با کشوري وارد مذاکره شده اید؟ 

معصومی: ما از سمت وزارت نیرو، پروانه صادرات برق دریافت کرده ایم اما برنامه وزارت نیرو این است که فعلاً فقط از تولید برق
تجدیدپذیرها برق صادر شود که اقتصاد این مسئله کمی مشکل دارد و گاهی بحث احداث خطوط انتقال برق جدیدي مطرح می شود
که از نظر اقتصادي پروژه را با مشکل مواجه می کند. وزارت نیرو با توجه به تعاملاتی که با وزارت نفت دارد از محل برق آبی ها و
تجدیدپذیرها برق را صادر می کند و ما هم اگر بخواهیم ورود کنیم، وزارت نیرو از ما می خواهد که در بحث صادرات برق
تجدیدپذیرها ورود کنیم، در این خصوص ما ظرفیت فنی خطوط موجود را مورد بررسی قرار می دهیم، مثلاً خطی که به افغانستان

 
می رود شاید حدود 40 درصد ظرفیت خالی داشته باشد که می توانیم از این ظرفیت براي صادرات برق استفاده کنیم. 

فعلاً تمایل وزارت نیرو براي صادرات برق حرارتی نبوده است که باید سازوکار این مسئله ایجاد شود. سندیکاي تولیدکنندگان برق نیز
مذاکراتی را با مجموعه وزارت نیرو آغاز کرده است که اگر این باب باز شود، بخش هاي خصوصی دیگر نیز خواستار این هستند که این

 
کار را انجام دهند. 

نکته مهم این است که وقتی می خواهیم نیروگاهی را احداث کنیم، هزینه ها و سرمایه گذاري به صورت ارزي است اما درآمد ریالی
است و با هر نوسان ارزي، درآمدها به شدت تحت تأثیر قرار می گیرد و اقتصاد پروژه به هم می خورد. تمایل اکثر شرکت هاي
خصوصی این است که درآمدهایشان را صادراتی کنند تا بتوانند ارز دریافت کنند، اما از آنجایی که وزارت نیرو بخش عمده
درآمدهایش از صادرات برق است، ترجیح می دهد که این منبع درآمد در اختیار خودش باشد تا بتواند امور وزارت نیرو را جلو ببرد.

 
اما نظر سندیکا این است که می توان به تعامل برد ــ بردي در این زمینه دست پیدا کرد. 

 
تسنیم: مهمترین دغدغه شما به عنوان تولیدکننده برق حرارتی چیست؟ 

معصومی: یک دغدغه اصلی داریم که بحث تسهیلات ارزي صندوق توسعه ملی است، درآمد ما ریالی است اما بازپرداخت ما به صندوق
توسعه ملی ارزي است. اکنون درآمد و هزینه هایی که ما کردیم با هم نمی خواند و هرچقدر هم درآمد داشته باشیم، با فرض اینکه
هیچ رقمی را سهامداران برندارند و درآمدها صرف مورد دیگري نشوند هم نمی توانیم حتی نیمی از بدهی هاي خود به صندوق توسعه

 
ملی را بپردازیم. 

در تعامل با دولت و بقیه مجموعه هاي ذي نفع حکومتی هستیم تا بتوانیم این مشکل را حل کنیم. نیروگاه بهبهان یکی از مصادیق

 
این موضوع مهم است، شرکت هاي خصوصی دیگر هم هستند که توان بازپرداخت بدهی هاي ارزي خود را ندارند. 

قانونی حدود 7 سال پیش بر اساس قانون رفع موانع تولید اجرایی شد و بدهی هاي ارزي را ریالی کردند تا بتوانند تولیدکنندگان به
تولید خود ادامه دهند و اقتصاد نیروگاه ها قابل قبول شد؛ اگر چنین تمهیداتی نیز امروز اجرایی شود، نیروگاه ها از این مشکل جدي

نجات پیدا می کنند.



ارایه گزارش مرکز پژوهش ها در حوزه برق به اعضاي کمیسیون انرژي

منبع: صباشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/04/31

سخنگوي کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی از استماع گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس در حوزه برق در جلسه بعد از
ظهر این کمیسیون خبر داد.

به نقل از ایسنا، مالک شریعتی ضمن تشریح جلسه امروز بعد از ظهر کمیسیون انرژي مجلس، بیان کرد: در
جلسه بعد از ظهر امروز کمیسیون، مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی گزارشی در حوزه برق به اعضاي

 
کمیسیون ارائه کرد. هفته گذشته نیز گزارش مرکز پژوهش ها در حوزه نفت و گاز در کمیسیون بررسی شد. 

وي در ادامه با اشاره به خلاصه مباحثی که اعضاي کمیسیون انرژي در جلسه با وزیر نیرو مطرح کردند، تصریح کرد: مسائلی از قبیل
لزوم افزایش بهره وري نیروگاه ها با توجه به یارانه زیاد مصرفی انرژي در این بخش، لزوم حمایت از برقدار کردن چاههاي کشاورزي،
ضرورت افزایش کارایی اقتصادي نظام صنعت برق و بازار انرژي، ضرورت حل مشکلات ساختار حکمرانی غیریکپارچه انرژي، ضرورت

 
اصلاح سیاست نامتوازن بازار برق و بورس در مقایسه حوزه تولید با انتقال و توزیع از جمله مسائلی بود که در این جلسه مطرح شد. 

نماینده مردم تهران در مجلس تصریح کرد: حل معضل مطالبات بیش از 45 هزار میلیارد تومانی پیمانکاران صنعت آب و برق، ضرورت
مناسب سازي تعرفه برق در استانهاي گرمسیر و جنوبی کشور، توجه به سیاستهاي صیانت از آبهاي مرزي کشور و حوزه هاي آبریز
مشترك با همسایگان، رسیدگی به دغدغه مردم در ماجراي انتقال آب از سرشاخه هاي کارون، توجه به دخالت دادن عملکرد بهینه
شرکتها در برآورد قیمت تمام شده برق، چرایی عدم تحقق برخی احکام برنامه ششم نظیر احداث نیروگاههاي جدید تا 25هزار
مگاوات (ماده48) ، به دست آوردن نقش هاب منطقه اي صنعت برق (ماده49)، رسیدن به هدف احداث 5 درصد نیروگاه هاي
تجدیدپذیر (ماده 50)، ارتقاي زیرساخت هاي شبکه برق و افزایش تاب آوري در مقابل حوادث طبیعی و هوشمندسازي در برابر

 
تهدیدات سایبري از دیگر مسائل مورد بحث در جلسه اعضاي کمیسیون با وزیر نیرو بود. 

شریعتی افزود: هم چنین جداسازي برق منطقه اي استان گلستان از مازندران و توجه بیشتر در اختصاص بودجه خاص استان گلستان
در پویش الف ب ایران، توجه به وظایف وزارت نیرو در قانون اصلاح الگوي مصرف انرژي مصوب سال 89، خصوصا در زمینه تقویت
تولید پراکنده و احداث CHP ها با محوریت خدمات دهی به طرحهاي گلخانه اي و اشتغال زا براي مناطق محروم، حل معضل
خاموشی هاي برق خصوصا در شهرکهاي صنعتی با برنامه ریزي دقیق تر و اعلام قبلی و استفاده از ابزارهاي جدید نظیر بازار خاموشی

از موارد دیگري بود که در کمیسیون مورد بحث و بررسی قرار گرفت.



ضرورت هماهنگی آموزش هاي مهارتی با فرصت هاي بازار کار

منبع: ایلناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/04/31

نشست کارگروه تخصصی راهبري و هماهنگی در سیاست گذاري شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی صبح
امروز با حضور اعضاي کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی در سازمان مرکزي دانشگاه فنی و حرفه اي

برگزار شد.

نشست کارگروه تخصصی راهبري و هماهنگی در سیاست
گذاري شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و
مهارتی صبح امروز با حضور اعضاي کمیسیون آموزش و
تحقیقات مجلس شوراي اسلامی در سازمان مرکزي

 
دانشگاه فنی و حرفه اي برگزار شد. 

به گزارش ایلنا، ابراهیم صالحی عمران، رئیس دانشگاه فنی
و حرفه اي در این نشست ضمن ابراز امیدواري براي معرفی
این دانشگاه به عنوان یکی از متولیان اصلی آموزش هاي

مهارتی گفت: امیدواریم این نشست براي پیشبرد و ساماندهی آموزش هاي مهارتی و فنی مفید باشد. این کمیسیون اراده خوبی به
خرج داده است زیرا درباره آموزش هاي مهارتی دغدغه دارد لذا باید از این فرصت استفاده کرد تا آموزش هاي فنی و مهارتی را با

 
شوراي تشکیل شده که مصوبه مجلس است، ساماندهی کنیم. 

وي یکی از ضروریات اصلی و دغدغه کشور را تشکیل این شورا دانست و افزود: این نشان می دهد دستگاه هاي درگیر آموزش هاي
مهارتی بسیار هستند اما اگر پیامدهاي اقتصادي و اجتماعی حاصل نمی شود شاید به این موضوع برمی گردد که ارتباط عمودي و

 
افقی در بین دستگاه ها وجود ندارد لذا باید تشکیل این شورا و عزم کمیسیون براي تشکیل آن رامغتنم شمرد. 

 
صالحی عمران در ادامه نیز گفت: چالش هاي اساسی وجود دارد که اگر بتوانیم آنان را از سوي شورا حل کنیم، موفق خواهیم بود . 

وي اشاره کرد: براساس گزارش مجمع جهانی اقتصاد 2019 رتبه ایران در مولفه دانشگاهی کشور 42 و در مولفه مهارت 133 است.
پاشنه آشیل ایران در شاخص سرمایه انسانی، معیار مشارکت افراد 24 تا 54 ساله (افراد در سن اشتغال و اغلب با تحصیلات

 
دانشگاهی) در اقتصاد است. 

صالحی عمران با اشاره به گزارش بانک جهانی در خصوص بی فایدگی سرمایه انسانی گفت:بطور نسبی سرمایه انسانی یک جامعه

 
زمانی گرایش به بی فایده شدن دارد که: 

مهارتهایی که آموخته می شوند با فرصت هاي بازار کار هماهنگ نباشند. باید سیستم هاي آموزشی را ساماندهی کنیم. مقام معظم

 
رهبري آموزش عالی را نقد می کنند که از توسعه غیرهدفمند به شدت پرهیز شود. 



رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي حرفه گرایی در آموزش عالی را در کشورهاي مختلف مقایسه کرد و افزود: راهکار این است که به
آموزش هاي مهارتی توجه ویژه داشته باشیم چرا که این موضوع یک ضرورت امنیتی و اجتماعی است قانون نیز مسیر را مشخص

 
کرده است که تا پایان برنامه ششم، باید سهم این نوع از آموزش ها 38 درصد باشد. 

وي اشاره کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي اکنون 176 آموزشکده دارد که تا پایان سال نیز تعداد آن افزایش خواهد داشت. این دانشکده
ها 54 دانشکده براي دختران و 127 دانشکده براي پسران است. ما همچنین در سال جدید 89 رشته در کاردانی، 58 رشته در
کارشناسی ناپیوسته و 2 رشته در بحث کارشناسی پیوسته خواهیم داشت و سعی شده رشته هایی که بازار کار خوبی دارند را اضافه

 
کنیم ما 160 رشته را حذف کردیم تا رشته هاي متناسب با بازار کار را توسعه دهیم. 

صالحی عمران گفت: با موافقت وزارت علوم، تحقیقات و فناوري 101 رشته کاردانی جدید ایجاد شد. ما در موضوع کادر آموزشی،
976 کادر ثابت و 20 هزار نیروي حق التدریسی داریم. بیش از 133 هزار دانشجو داریم و در سال 98_99، 257 هزار دانش آموز
هنرستانی داشتیم که واجد شرایط شرکت در کنکور بودند که 30 هزار نفرشان به این دانشگاه آمدند و بقیه وارد سیستم نظري شدند.

وي با بیان اینکه در کشور ما آموزش مهارتی یک آموزش درجه دوم است گفت: از سال گذشته رشته هاي کاردانی پیوسته را با
همکاري آموزش و پرورش تغییر سرفصل دادیم و 40درصد نظري و 60 درصد عملی و کارگاهی شدند، سایر سرفصل ها نیز تا پایان

 
سال تغییر می کنند. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي اشاره کرد: 2 هزار و 300 گارگاه داریم و 197 کارگاه جدید نیز ایجاد شد. امسال 212 میلیارد براي
تجهیزات آزمایشگاهی نیز در اختیار داریم. با مقایسه خروجی هاي این دانشگاه در سال هاي اخیر 64 درصد دانشجویان وارد بازار کار
شدند لذا هدایت تحصیلی باید در آموزش و پرورش طوري باشد که دانش آموزان وارد رشته هاي مهارتی سوق داده شوند و ورود آنان

 
به بازار کار به خوبی باشد. 

وي در پایان افزود: تقاضامحوري در بحث آموزش هاي مهارتی بسیار مهم است لذا باید در شورا براي این موضوع تصمیمات کلیدي
بگیریم.



پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به مددجویان استان سمنان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/04/31

محسن مسعودیان راد از پرداخت یک هزار و 175 فقره تسهیلات قرض الحسنه به مددجویان استان سمنان خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سمنان، محسن مسعودیان راد مدیرکل کمیته امداد امام
خمینی (ره) استان سمنان با اشاره به اینکه حمایت از
مددجویان کمیته امداد در حوزه اشتغال و اقتصاد یکی از
مهم ترین رویکرد هاي این نهاد در راستاي توانمندسازي
آنان است گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون یک هزار و

 
175 فقره تسهیلات قرض الحسنه به مددجویان استان سمنان پرداخت شد. 

او با اشاره به اینکه ارزش ریالی این تسهیلات 77 میلیارد و 500 میلیون ریال است افزود: 23 میلیارد و 150 میلیون ریال از این

 
تسهیلات مربوط به بخش اشتغال زایی براي مددجویان بود که در این راستا 114 خانوار مددجو از آن بهره مند شدند. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان سمنان از اختصاص 51 میلیارد و 400 میلیون ریال تسهیلات مربوط به کارگشایی از
مددجویان خبر داد و گفت: در سه ماه ابتداي سال جاري 24 فقره تسهیلات نیز در حوزه تأمین مسکن مددجویان استان سمنان

 
پرداخت شده است. 

مسعودیان راد با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات ازدواج از دیگر اقدامات حمایتی این نهاد با بهره گیري از صندوق قرض الحسنه
امداد ولایت است اضافه کرد: توسعه مشارکت خیران و جذب نیکوکاران در افزایش پرداخت تسهیلات و رفع مشکلات مددجویان تحت

 
حمایت نقش مؤثري ایفا می کند. 

انتهاي پیام / ر



رتبه سوم ایمیدرو در انعقاد قرارداد با دانشگاه ها

منبع: ایلناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/04/31

رئیس هیات عامل ایمیدرو خبر داد که ایمیدرو رتبه سوم را در انعقاد قرارداد با دانشگاه ها کسب کرده است. طبق گفته
غریب پور، این رتبه بین 42 سازمان و شرکت دولتی محاسبه شده است.

رئیس هیات عامل ایمیدرو خبر داد که ایمیدرو رتبه سوم
را در انعقاد قرارداد با دانشگاه ها کسب کرده است. طبق
گفته غریب پور، این رتبه بین 42 سازمان و شرکت دولتی

 
محاسبه شده است. 

به گزارش ایلنا، خداداد غریب پور در نشست پایش حوزه
آموزش و پژوهش ایمیدرو ضمن بیان این مطلب تصریح
کرد: طی سال گذشته موفقیت هایی در حوزه پژوهش و

همکاري با دانشگاه ها براي انجام پروژه هاي پژوهشی و بومی سازي حاصل شد که از جمله نتایج این اقدامات، کسب رتبه سوم
ایمیدرو در میان چهل و دو سازمان و شرکت سود ده ذیل قانون بودجه سال گذشته، از نظر تعداد قراردادهاي منعقده با دانشگاه ها

 
بود. 

وي ادامه داد: مشکلات پیش روي ارتباط با دانشگاه ها باید برطرف شود تا ظرفیت هاي پژوهشی به سطح مورد نیاز این بخش ارتقا

 
یابد. 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به اقدامات مطلوب این سازمان در حوزه آموزش معادن در سال 98، اذعان کرد: این آموزش ها در
سطوح کارشناسی و بالاتر، کارگري، تربیت تکنسین، فرآوري مواد معدنی، دوره هاي ویژه معادن زغال سنگ، ایمنی و غیره انجام شد

 
که این روند در سال جاري نیز تداوم می یابد. 

وي افزود: طی سال گذشته موفقیت هاي دیگري در حوزه پژوهش و همکاري با دانشگاه ها براي انجام پروژه هاي پژوهشی و بومی
سازي حاصل شد که از جمله نتایج این اقدامات، کسب رتبه سوم ایمیدرو در میان همه سازمان ها و شرکت هاي سود ده ذیل قانون

 
بودجه سال گذشته از نظر تعداد قراردادهاي منعقده با دانشگاه ها بود. 

غریب پور خاطرنشان کرد: با توجه به امکانات موجود و لحاظ شاخص هاي توسعه اي ایمیدرو و شرکت هاي تابعه، بدون شک ظرفیت

 
اول شدن را نیز داریم. 

 
افزایش شاخص ها در شرایط نامطلوب 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با بیان به اینکه این سازمان، یک نهاد حاکمیتی و توسعه اي است، گفت: اهداف این سازمان در تولید،



 
توسعه، اشتغال، آموزش و پژوهش و غیره درست انتخاب شده و بدون شک به آن ها می رسیم. 

وي ادامه داد: همانگونه که در شرایط سخت تحریم ها، کرونا و رکود جهانی، توانسته ایم علاوه بر افزایش تولید محصولات معدن و

 
صنایع معدنی، در اجراي طرح هاي توسعه اي و بومی سازي نیز گام برداریم. 

 
آموزش هاي ایمیدرو براي نیروي انسانی معادن 

غلامرضا ملاطاهري، مدیر آموزش، پژوهش و فناوري ایمیدرو در این نشست با اشاره به اقدامات صورت گرفته در سال 98 در این
مجموعه، گفت: از جمله این اقدامات، «برگزاري دوره هاي تربیت تکنسین معدن براي 60 نفر در زمینه فرآوري مواد معدنی»،

 
«استخراج و تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی»، «چال زنی و آتشباري و حفاري» و «استخراج معادن زیرزمینی» بود. 

وي افزود: برگزاري 400 دوره آموزشی در سطوح کارشناسی و بالاتر، کارگري، معادن زیرزمینی زغال سنگ و تئوري و عملی ایمنی

 
ویژه رانندگان خودروهاي حمل و نقل سبک و سنگین، از دیگر آموزش هاي انجام شده توسط ایمیدرو است. 

ملاطاهري با اشاره به آموزش هاي انجام شده براي سطوح کارشناسی و بالاتر و کارگري طی سال 98 گفت: در سطح «کارشناسی و
بالاتر» 130 دوره با 2210 شرکت کننده و 35360 نفر ساعت و در سطح «کارگري» 180 دوره با 4320 شرکت کننده و 69120 نفر

 
ساعت آموزش برگزار شد. 

وي افزود: همچنین، 30 دوره ویژه براي معادن زیرزمینی زغال سنگ با 810 شرکت کننده و 12960 نفر ساعت آموزش در استان
هاي گلستان، مازندران، خراسان جنوبی، سمنان و کرمان و 90 دوره تئوري و عملی ایمنی ویژه رانندگان خودروهاي حمل و نقل

 
سبک و سنگین با 1620 شرکت کننده و 25920 نفر ساعت آموزش در بیش از 26 استان برگزار شد. 

 
برنامه هاي آموزش در سال 99 

مدیر آموزش، پژوهش و فناوري ایمیدرو با اشاره به برنامه هاي سال 99 این مدیریت گفت: آموزش و تربیت 30 نفر حفار ( مغزه
گیري) براي کمبود حفار در کشور و جذب آنها در معادن با همکاري شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران، اتحادیه حفاران و شرکت
گل گهر و شناسایی و تعیین نیازهاي آموزشی معادن کوچک مقیاس (با همکاري سازمان هاي صمت و خانه معدن)، از جمله این

 
اقدامات است. 

وي ادامه داد: تدوین برنامه براي برگزاري 310 دوره آموزش در معادن بخش خصوصی 31 استان با همکاري سازمان نظام مهندسی
معدن، سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت و مرکز تحقیقات اداره کار در سطوح یاد شده (کارشناسی و بالاتر، کارگري، زغال سنگ،

 
رانندگان خودرو) است. 

ملاطاهري با بیان اینکه امسال 6 دوره آموزشی تربیت تکنسن معدن برگزار می شود، گفت: این دوره ها در زمینه استخراج معادن
سنگ ساختمانی، فرآوري کارخانه هاي سنگبري، تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی، چال زنی و آتشباري و حفاري، فرآوري مواد

 
معدنی و استخراج معادن زیرزمینی است. 

وي ادامه داد: حمایت از برگزاري کارگاه هاي آموزشی مرتبط با بخش معدن و صنایع معدنی (به درخواست سازمان هاي صنعت،



 
معدن و تجارت و تایید ایمیدرو )، از دیگر برنامه هاي امسال است. 

 
اشتغال 165 نفر با آموزش هاي مرکز گوهرسنگ فردوس 

به گفته مدیر آموزش، پژوهش و فناوري ایمیدرو، با راه اندازي و افتتاح مرکز آموزش تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی در
شهرستان فردوس، تاکنون بیش 165 نفر از جوانان بیکار استان پس از گذراندن دوره هاي آموزشی با همکاري سازمان فنی و حرفه

اي استان جذب بازار کار شده اند.



استاندار قم: واحدهاي تولیدي راکد تحت مالکیت بانک ها هرچه زودتر تعیین

تکلیف شوند

منبع: تسنیمشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/04/31

گروه استان ها- استاندار قم تعیین تکلیف و فعال کردن واحدهاي راکد تحت مالکیت بانک ها را مورد تأکید قرار دارد و گفت:
این واحدها باید هرچه سریع تر به مدار تولید برگردند.

گروه استان ها- استاندار قم تعیین تکلیف و فعال کردن
واحدهاي راکد تحت مالکیت بانک ها را مورد تأکید قرار
دارد و گفت: این واحدها باید هرچه سریع تر به مدار تولید

 
برگردند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قم، بهرام سرمست امروز در
هفدهمین جلسه کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید
در سالن جلسات کرامت استانداري، با اشاره به کسب رتبه
دوم استان در جذب تسهیلات منابع ایجادي از محل
تبصره 18 اظهار داشت: خوشبختانه در این موضوع جزو

 
استان هایی هستیم که 116 درصد از منابع ایجادي یعنی 38 میلیارد تومان بیشتر را جذب کرده ایم که رتبه رضایت بخشی است. 

استاندار قم مصوبه استان پیرامون جذب 60 درصدي منابع بانک هاي خصوصی در رابطه با پرداخت تسهیلات به واحدهاي تولیدي را
موردتوجه قرارداد و گفت: این موضوع در استان مصوب و ابلاغ شده و باید اجرایی شود، مکانیسم خبرگان بانکی یک سازوکار قانونی

 
براي رفع بن بست تصمیماتی که در خصوص بانک ها گرفته می شود بوده و باید همه بانک ها از آن تمکین کنند. 

وي در ادامه با تأکید بر در نظر گرفتن نقاط قوت و مثبت در فعالیت ها ابراز کرد: درست است که در رابطه با جذب منابع از محل
تبصره 18 خوب عمل شده و یا در سال گذشته در احیاي برخی واحدهاي راکد بر اساس برنامه زمان بندي عملکرد مطلوبی داشتیم

 
اما این موضوع نباید سبب نادیده گرفتن نقاط ضعف و قابل بهبود شود. 

سرمستبا انتقاد از برخی نواقص در ثبت طرح هاي جذب سرمایه و تسهیلات در سامانه بهین یاب اظهار داشت: حتماً باید قبل از این
جلسه بانک هاي عامل و مدیران مربوطه در راستاي پیگیري و جذب منابع و تسهیلات ملی اهتمام لازم داشته باشند و حتی جلوتر از

 
سطح وزارتخانه عمل کنند و پیشنهادات قبل از این جلسه داده شده و نتیجه را در حال حاضر براي ما گزارش کنند. 

استاندار قم تعیین تکلیف و فعال کردن واحدهاي راکد تحت مالکیت بانک ها را مورد تأکید قرار دارد و گفت: این واحدها باید هرچه

 
سریع تر به مدار تولید برگردند و نتیجه کار را از بانک ها مطالبه دارم. 

 
ابلاغ مصوبه کاهش اختلافات واحدهاي تولیدي با سازمان امور مالیاتی 

 
شهرك صنعتی براي واحدهاي تولیدي کوچک در استان قزوین ایجاد می شود 



 
خبرهاي خوش براي واحدهاي تولیدي داراي 50 کارگر و بیشتر/ عدم محرومیت از خدمات بانکی با وجود داشتن چک برگشتی 

وي تأکید کرد: یکی از محورهاي جهش تولید از سوي بانک ها احیاي واحدهاي راکد است که باید خود بانک ها کمک کرده و در یک
برنامه زمان بندي تعداد واحدهاي تملک شده مشخص شده و با ارائه پیشنهادات منجر به تعیین تکلیف و بازگشت واحدها به مدار

 
تولید شود. 

سرمست سپس احداث شهرك هاي مسکونی در جوار شهرك هاي صنعتی را مورداشاره قرار داد و تأکید کرد: به لحاظ توجیه
اقتصادي و صرفه جویی در هزینه هاي ایاب و ذهاب این موضوع در کمیته فرعی یا شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی قابل

 
بررسی بوده و باید این موضوع با اولویت بررسی شود. 

استاندار قم در پایان با اشاره به اهمیت بهره مندي از رویکردهاي نوین اشتغال زایی عنوان کرد: رابطه تسهیلات و میزان اشتغال خیلی
قابلیت تعمیم نداشته و باید رویکردهاي جدید در اشتغال و سرمایه گذاري موردمطالعه قرار بگیرد.



معاون رئیس جمهور: شرکت هاي خسارت دیده از کرونا حمایت می شوند

منبع: تسنیمشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/04/31

گروه استان ها- معاون علمی و فناوري رئیس جمهور گفت: وام ها و تسهیلات بسیاري براي خسارت ناشی از کرونا تا کنون
اختصاص داده شده که بخشی از این اعتبار به شرکت ها پرداخت شده و تا یکی دو ماه آینده مابقی خسارت پرداخت می

شود.

گروه استان ها- معاون علمی و فناوري رئیس جمهور گفت:
وام ها و تسهیلات بسیاري براي خسارت ناشی از کرونا تا
کنون اختصاص داده شده که بخشی از این اعتبار به
شرکت ها پرداخت شده و تا یکی دو ماه آینده مابقی

 
خسارت پرداخت می شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اصفهان، معاون علمی و
فناوري رئیس جمهور در حاشیه سفري که امروز به
اصفهان داشت با بازدید از طرح هاي دانش بنیان و تاکید
بر حمایت از آن ها، از اختصاص 450 میلیارد تومان اعتبار

از محل صندوق نوآوري به شرکت هاي دانش بنیانی که از کرونا خسارت دیده بودند خبر داد و اظهار داشت: وام ها و تسهیلات
بسیاري براي خسارت ناشی از کرونا تا کنون اختصاص داده شده که بخشی از این اعتبار به شرکت ها پرداخت شده و تا یکی دو ماه

 
آینده مابقی خسارت نیز پرداخت می شود. 

سورنا ستاري با اشاره به اینکه وجود سختگیري در صدور مجوز غیر عادي نیست، گفت: برخی از مجوزها نیاز به آزمایش کلینیکال
دارد که زمان بر بوده و مراحل طولانی را پشت سر می گذارند که در نتیجه سبب توسعه سطح کیفی این شرکت ها می شود؛ البته

 
تفاهم نامه هایی با وزارتخانه هاي بهداشت و کشاورزي صورت گرفته تا شرکت هاي دانش بنیان به راحتی بروکراسی ها را طی کنند. 

وي گفت: باید یه سمت جذب سرمایه گذاري ریسک پذیر برویم چراکه اقتصاد دانش بنیان پول پاشی نفت نیست و درواقع از طریق

 
اکوسیستم کارآفرینی سرپا نگه داشته می شود. 

 
3 خط تولید انبوه محصولات دانش بنیان در استان آذربایجان شرقی راه اندازي می شود 

 
تقدیم طرح «جهش تولید دانش بنیان» به مجلس / موانع تولید دانش بنیان در کشور کم می شود 

 
اشتغالزایی 1100 نفري شرکت هاي دانش بنیان آذربایجان شرقی / راه اندازي دومین صندوق پژوهش و نوآوري 

ستاري با اشاره به پیشرفت محصولات شرکت ها در کنار بازدید از محصولات فناورانه دانشگاه آزاد اصفهان (خوراسگان) ، تصریح کرد:
ساخت تجهیزات و ملزومات مورد نیاز پیشگیري و مقابله با بیماري کرونا از جمله ساخت کیت شناسایی کووید 19، محفظه استریل

 
uv و محفظه اتوماتیک استریل پیشرفت چشمگیري حاصل شده است. 



به گزارش تسنیم، افتتاح ساختمان غدیر شهرك علمی تحقیقاتی اصفهان، بازدید از ساختمان فرصت و فاز توسعه اي شهرك علمی
تحقیقاتی اصفهان، افتتاح مرکز نوآوري سلامت دیجیتال دانشگاه علوم پزشکی اصفهان و آغاز به کار بهسازي و راه اندازي کارخانه

نوآوري اصفهان از برنامه هاي سفر یک روزه معاون علم و فناوري رئیس جمهور به اصفهان است.



رتبه سوم ایمیدرو در انعقاد قرارداد با دانشگاه ها

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/04/31

رئیس هیات عامل ایمیدرو خبر داد که ایمیدرو رتبه سوم را در انعقاد قرارداد با دانشگاه ها کسب کرده است. طبق گفته
غریب پور، این رتبه بین 42 سازمان و شرکت دولتی محاسبه شده است. نوشته رتبه سوم ایمیدرو در انعقاد قرارداد با دانشگاه

ها اولین بار در جهان صنعت نیوز. پدیدار شد.

رئیس هیات عامل ایمیدرو خبر داد که ایمیدرو رتبه سوم را در انعقاد قرارداد با دانشگاه ها کسب کرده است. طبق گفته غریب

 
پور، این رتبه بین 42 سازمان و شرکت دولتی محاسبه شده است. 

به گزارش پیام آوران معدن و فولاد،    خداداد غریب پور در نشست پایش حوزه آموزش و پژوهش ایمیدرو ضمن بیان این مطلب
تصریح کرد: طی سال گذشته موفقیت هایی در حوزه پژوهش و همکاري با دانشگاه ها براي انجام پروژه هاي پژوهشی و بومی سازي
حاصل شد که از جمله نتایج این اقدامات، کسب رتبه سوم ایمیدرو در میان چهل و دو سازمان و شرکت سود ده ذیل قانون بودجه

 
سال گذشته، از نظر تعداد قراردادهاي منعقده با دانشگاه ها بود. 

وي ادامه داد: مشکلات پیش روي ارتباط با دانشگاه ها باید برطرف شود تا ظرفیت هاي پژوهشی به سطح مورد نیاز این بخش ارتقا

 
یابد. 

رئیس هیأت عامل ایمیدرو با اشاره به اقدامات مطلوب این سازمان در حوزه آموزش معادن در سال 98، اذعان کرد: این آموزش ها در
سطوح کارشناسی و بالاتر، کارگري، تربیت تکنسین، فرآوري مواد معدنی، دوره هاي ویژه معادن زغال سنگ، ایمنی و غیره انجام شد

 
که این روند در سال جاري نیز تداوم می یابد. 

وي افزود: طی سال گذشته موفقیت هاي دیگري در حوزه پژوهش و همکاري با دانشگاه ها براي انجام پروژه هاي پژوهشی و بومی
سازي حاصل شد که از جمله نتایج این اقدامات، کسب رتبه سوم ایمیدرو در میان همه سازمان ها و شرکت هاي سود ده ذیل قانون

 
بودجه سال گذشته از نظر تعداد قراردادهاي منعقده با دانشگاه ها بود. 

غریب پور خاطرنشان کرد: با توجه به امکانات موجود و لحاظ شاخص هاي توسعه اي ایمیدرو و شرکت هاي تابعه، بدون شک ظرفیت

 
اول شدن را نیز داریم. 

افزایش شاخص ها در شرایط نامطلوب رئیس هیأت عامل ایمیدرو با بیان به اینکه این سازمان، یک نهاد حاکمیتی و توسعه اي است،

 
گفت: اهداف این سازمان در تولید، توسعه، اشتغال، آموزش و پژوهش و غیره درست انتخاب شده و بدون شک به آنها می رسیم. 

وي ادامه داد: همانگونه که در شرایط سخت تحریم ها، کرونا و رکود جهانی، توانسته ایم علاوه بر افزایش تولید محصولات معدن و

 
صنایع معدنی، در اجراي طرح هاي توسعه اي و بومی سازي نیز گام برداریم. 

آموزش هاي ایمیدرو براي نیروي انسانی معادن غلامرضا ملاطاهري، مدیر آموزش، پژوهش و فناوري ایمیدرو در این نشست با اشاره



به اقدامات صورت گرفته در سال 98 در این مجموعه، گفت: از جمله این اقدامات، «برگزاري دوره هاي تربیت تکنسین معدن براي
60 نفر در زمینه فرآوري مواد معدنی»، «استخراج و تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی»، «چال زنی و آتشباري و حفاري» و

 
«استخراج معادن زیرزمینی» بود. 

وي افزود: برگزاري 400 دوره آموزشی در سطوح کارشناسی و بالاتر، کارگري، معادن زیرزمینی زغال سنگ و تئوري و عملی ایمنی

 
ویژه رانندگان خودروهاي حمل و نقل سبک و سنگین، از دیگر آموزش هاي انجام شده توسط ایمیدرو است. 

ملاطاهري با اشاره به آموزش هاي انجام شده براي سطوح کارشناسی و بالاتر و کارگري طی سال 98 گفت: در سطح «کارشناسی و
بالاتر» 130 دوره با 2210 شرکت کننده و 35360 نفر ساعت و در سطح «کارگري» 180 دوره با 4320 شرکت کننده و 69120 نفر

 
ساعت آموزش برگزار شد. 

وي افزود: همچنین، 30 دوره ویژه براي معادن زیرزمینی زغال سنگ با 810 شرکت کننده و 12960 نفر ساعت آموزش در استان
هاي گلستان، مازندران، خراسان جنوبی، سمنان و کرمان و 90 دوره تئوري و عملی ایمنی ویژه رانندگان خودروهاي حمل و نقل

 
سبک و سنگین با 1620 شرکت کننده و 25920 نفر ساعت آموزش در بیش از 26 استان برگزار شد. 

برنامه هاي آموزش در سال 99 مدیر آموزش، پژوهش و فناوري ایمیدرو با اشاره به برنامه هاي سال 99 این مدیریت گفت: آموزش و
تربیت 30 نفر حفار (مغزه گیري) براي کمبود حفار در کشور و جذب آنها در معادن با همکاري شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران،
اتحادیه حفاران و شرکت گل گهر و شناسایی و تعیین نیازهاي آموزشی معادن کوچک مقیاس (با همکاري سازمان هاي صمت و خانه

 
معدن)، از جمله این اقدامات است. 

وي ادامه داد: تدوین برنامه براي برگزاري 310 دوره آموزش در معادن بخش خصوصی 31 استان با همکاري سازمان نظام مهندسی
معدن، سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت و مرکز تحقیقات اداره کار در سطوح یاد شده (کارشناسی و بالاتر، کارگري، زغال سنگ،

 
رانندگان خودرو) است. 

 
  

ملاطاهري با بیان اینکه امسال 6 دوره آموزشی تربیت تکنسین معدن برگزار می شود، گفت: این دوره ها در زمینه استخراج معادن
سنگ ساختمانی، فرآوري کارخانه هاي سنگبري، تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی، چال زنی و آتشباري و حفاري، فرآوري مواد

 
معدنی و استخراج معادن زیرزمینی است. 

وي ادامه داد: حمایت از برگزاري کارگاه هاي آموزشی مرتبط با بخش معدن و صنایع معدنی (به درخواست سازمان هاي صنعت،

 
معدن و تجارت و تأیید ایمیدرو)، از دیگر برنامه هاي امسال است. 

اشتغال 165 نفر با آموزش هاي مرکز گوهرسنگ فردوس به گفته مدیر آموزش، پژوهش و فناوري ایمیدرو، با راه اندازي و افتتاح مرکز
آموزش تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی در شهرستان فردوس، تاکنون بیش 165 نفر از جوانان بیکار استان پس از گذراندن

 
دوره هاي آموزشی با همکاري سازمان فنی و حرفه اي استان جذب بازار کار شده اند. 

0/5 ( 0 نظر )



اجراي پروژه هاي مشترك توسط معاونت علمی ریاست جمهوري و سازمان

راهداري

منبع: هفته نامه حمل و نقلشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/04/31

معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و سازمان راهداري و حمل ونقل جاده اي در یک جلسه تفاهم نامه اي براي اجراي
پروژه هاي مشترك منعقد کردند. این همکاري ها براي تحول حمل ونقل جاده اي کشور با اجراي 10 پروژه آغاز شد. منوچهر منطقی
در این خصوص گفت: «10 پروژه زودبازده طی 12 ماه با همکاري مشترك این سازمان و ستاد توسعه فناوري هاي حوزه فضایی و
حمل ونقل پیشرفته اجرا می شود.» منطقی از حضور شرکت هاي دانش بنیان در این پروژه ها حمایت کرد و گفت: «باید این طرح ها
را به گونه اي پیش ببریم که اگر کاري درگذشته در سازمان راهداري تعریف شده بود آن را به کمک شرکت هاي دانش بنیان تسریع

 
کنیم و در پروژه هاي جدید حتما افرادي از سازمان راهداري حضور داشته باشند.» 

منوچهر منطقی با اشاره به اهمیت استانداردسازي تجهیزات هوشمندسازي حمل ونقل گفت: «براي تدوین این استانداردها معاونت
علمی و فناوري ریاست جمهوري با همکاري سازمان استاندارد یک شیوه نامه تنظیم کرده است که از ظرفیت هاي آن براي
استانداردسازي تجهیزات هوشمندسازي حمل ونقل استفاده می شود.» دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري گفت: «پیشنهاد ایجاد مرکز پایش و استفاده بهینه از داده هاي بزرگ و ایجاد کارخانه
نوآوري دو پروژه کلانی است که در حال تعریف نهایی آن هستیم.» منطقی افزود: «براي شروع پروژه کارخانه نوآوري می توان با

 
تعامل مرکز نوآوري، بخشی از آن مرکز را به پروژه هاي مشترك با سازمان راهداري و حمل ونقل جاده اي اختصاص داد.» 

عبدالهاشم حسن نیا، معاون وزیر راه وشهرسازي نیز در این مراسم با اشاره به ضروري بودن استفاده از سیستم هاي هوشمند در بخش
حمل ونقل جاده اي گفت: «حدود 220 هزار کیلومتر جاده در سطح کشور ساخته شده است و علاوه بر فعالیت 350 هزار دستگاه
ناوگان باري و 100 هزار دستگاه ناوگان مسافري، حدود 1/5 میلیون نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم در حوزه حمل ونقل جاده
اي اشتغال دارند.» حسن نیا با اشاره به اینکه بیش از 90 درصد جابه جایی ها در کشو ر از طریق حمل ونقل جاده اي صورت می

گیرد گفت: «گردش مالی سالانه این بخش بالغ بر 50 هزار میلیارد تومان است.»



راه اندازي مرکز نگهداري لوکوموتیو و تولید قطعات ریلی در تربت حیدریه

منبع: هفته نامه حمل و نقلشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/04/31

یک مرکز تعمیرات و نگهداري لوکوموتیو و واگن در شهرستان تربت حیدریه راه اندازي می شود. علی رستمی، فرماندار تربت
حیدریه با اشاره به راه اندازي مرکز نگهداري لوکوموتیو و تولید قطعات ریلی در این شهرستان، گفت: «آماده هرگونه همکاري با
سرمایه گذار این طرح هستیم چراکه این پروژه زمینه اشتغال زایی و توسعه تربت حیدریه را فراهم می کند.» او افزود: «جهت راه
اندازي این پروژه کلیه مسئولان ادارت ذي ربط آماده همکاري هستند و واگذاري زیرساخت هاي لازم از قبیل زمین، آب برق، گاز،

مخابرات و صدور مجوز تأسیس این مرکز با همکاري ادارات مربوطه در کمترین زمان ممکن صورت می گیرد.»



تمدید مهلت جشنواره ملی خلاقیت براي دانش آموزان

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/04/31

مهلت شرکت در جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی که با مشارکت کانون جوانه هاي بانک ملی ایران و اداره کل
آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران برگزار می شود، تا پایان مردادماه براي دانش آموزان تمدید شد.

اقتصادگردان- به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، کانون جوانه هاي بانک در راستاي عمل به مسئولیت هاي اجتماعی از
نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی حمایت می کند تا دانش آموزان خلاق بتوانند ایده هاي خود را جامه عمل

 
بپوشانند. 

این جشنواره با هدف شناسایی، پرورش و شکوفایی استعدادها و خلاقیت دانش آموزان و ارزش بخشیدن به دستاوردهاي آنها، استفاده
از ایده هاي ناب و ایجاد انگیزه و بستر مناسب براي ارایه ایده خلاقانه دانش آموزان در محورهاي مختلف علمی و آموزشی مانند علوم

 
پایه، فنی و مهندسی، علوم رایانه، علوم انسانی، آفرینش هاي هنري، سواد مالی، مسئولیت اجتماعی و... برگزار می شود. 

شایان ذکر است، شیوه نامه این جشنواره با اخذ مجوزهاي لازم به سرپرستی هاي مدارس ایرانی خارج از کشور نیز ارسال شده تا

 
دانش آموزان سراسر دنیا بتوانند در این جشنواره شرکت کنند. 

براي شرکت در این جشنواره می توانید به آدرس اینترنتی stideas-src.medu.ir و براي اطلاع از دوره ها و آموزش ها به آدرس
stideas.ir مراجعه کنید.



دوراهی خرید کالاي ایرانی یا خارجی

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیر عامل بانک انصار با اشاره به لزوم تغییر سبد کالاهاي مصرفی مردم از خارجی به داخلی، عنوان کرد: بخش قابل توجهی
از بستر رشد اقتصادي هر کشوري به فراهم بودن فضاي مناسب کسب وکار آن کشور بستگی دارد.

اقتصادگردان- به نقل از اداره کل روابط عمومی و تبلیغات بانک انصار، مهدي رضایی؛ مدیرعامل بانک انصار در یادداشتی با اشاره
به لزوم تغییر سبد کالاهاي مصرفی مردم از خارجی به داخلی، عنوان کرد: چنانچه بخواهیم در باب رشد اقتصادي سخن بگوییم، شاید
بتوانیم تاکید کنیم بخش قابل توجهی از بستر رشد اقتصادي هر کشوري به فراهم بودن فضاي مناسب کسب و کار آن کشور بستگی
دارد. لذا آنچه تحت عنوان » فضاي کسب وکار خاکستري» در ادبیات اقتصادي و مدیریتی کشور مطرح می شود، به طورقطع و یقین
می تواند بر عملکرد مدیران بنگاه هاي تولیدي، نیروي کار، سرمایه  گذاران اقتصادي، روندها و فرایندهاي تولید و مصرف تأثیر گذاشته
و چهره اقتصادي، سیاسی و اجتماعی کشور را مخدوش سازد. در این میان یکی از پدیده  هاي اثرگذار که ریشه در حوزه فرهنگ
جامعه ما دارد اما تجلی آن بیشتر در حوزه اقتصاد به چشم می  خورد، کمیت و کیفیت سبد مصرفی مردم و نحوه انتخاب کالاهاي
ایرانی یا خارجی توسط آنهاست. به عبارت دیگر مواجهه با دوراهی مصرفِ کالايِ ایرانی یا خارجی و مرجح دانستن کالاي خارجی
نسبت به مشابه داخلی آن، پدیده  اي است فرهنگی و نیز اقتصادي که در طول زمان بر اثر ضعف سیاست گذاري و نظارت مسئولان

 
اقتصادي کشور ایجاد و گسترش یافته است. 

به دیگر سخن، نداشتن سیاست  هاي اقتصادي صحیح و حمایت گرانه از تولیدات داخلی، منجر به شکل  گیري ترجیحاتِ فرهنگی
درگذشته و اشاعه رفتارهاي غلط در زمان حال شده است. اینجاست که غالب مردم به هنگام انتخاب و تصمیم گیري هاي خود، کالاي
خارجی را به ایرانی ترجیح می  دهند و با این کار ناخواسته ضربه محکمی بر پیکر تولید کشور وارد می  شود. به طورقطع ادامه این

 
روند پیامدها و عواقب ناگواري را به ارمغان خواهد آورد که جبران آن روزبه روز دشوارتر خواهد بود. 

شاید در این عرصه تنها کسی که طی سالیان گذشته به دفعات در بیانات خود همه دلسوزان و مسئولان کشور را به تلاش، تولید و
کارآفرینی مکلف کرده و از آنان خواسته  تا همگی دست به دست هم داده و کارگاه عظیم تولید صنعتی ایران را هر روز پررونق تر
سازند، مقام معظم رهبري بوده  اند. ایشان در فرازي از بیانات خود فرموده  اند: باید منابع را در مسیري که براي کشور ارزش افزوده
مالی و غیرمالی دارد تخصیص دهیم تا تولید و اشتغال افزایش یابد و کسب وکار رونق گیرد... ایشان طی سال هاي گذشته ستون
فقرات اقتصاد مقاومتی را، تقویت تولیدِ داخلی دانسته و معتقدند: اگر این کار تحقّق پیدا کرد و همت ها متوجّه به این مسئله شد،
مسائل کار به تدریج حل می  شود؛ کار ارزش پیدا می  کند؛ کارگر ارزش پیدا می کند؛ اشتغال عمومی می شود؛ بیکاري که یک معضلی
است در جامعه به تدریج کم می شود و از بین می  رود. ایشان این مسئله را تا جایی پراهمیت می  دانند که می  فرمایند: هر چه علم
دارید و هر چه درس خوانده اید، آن را به کار بیندازید براي اینکه این نقدینگی عظیمِ سنگین را هدایت کنید به سمت تولید ... در این
میان دولت موظف به مدیریت منابع مالی و بهبود فضاي کسب وکار است، کارآفرینان بایستی براي ایجاد مرغوبیت و افزایش کیفیت
کالاهاي ساخت داخل تلاش مستمر نمایند زیرا تغییر رغبت مردم به مصرف کالاهاي داخلی با شعار تحقق نمی یابد بلکه نیازمند
افزایش کیفیت این کالاهاست. مردم نیز می دانند که مصرف هر کالاي خارجی یعنی بیکاري یک کارگر ایرانی. ایشان ضمن ضروري
دانستن اصلاح برخی مقررات و رفع پیچ وخم هاي اداري براي بهبود فضاي کسب وکار، موضوع فرهنگ سازي براي مصرف کالاهاي
ساخت داخل را نیازمند تفکر، مطالعه، نگاه عمیق، برنامه ریزي و در نظر گرفتن ابعادِ روان شناختی اجتماعی موضوع را به عنوان حلقه

مکمل این فرایند برشمرده  اند. 



با اندکی تعمق در بیانات معظم له به خوبی مشخص می  شود که «اهتمام جدي به حوزه تولید» و «فرهنگ  سازي براي آموزشِ شیوه-
هاي صحیح مصرف» دو رکن اساسی نجات از شرایط پیچیده امروزي است. براي تحقق این امر، همه رسانه  ها به ویژه رادیو و
تلویزیون به دلیل نفوذ و گستردگی آنها در جامعه موظف اند با تبلیغ و آگاهی بخشی و سپس از طریق آموزش شیوه  هاي صحیح
مصرف، به رونق و جهش تولید و همچنین شکل گیري ترجیحات و اولویت هاي مؤثر در سبک زندگی مردم کمک کنند. به عبارت
دیگر رسانه  ها مکلف اند تا ضمن حفظ رویکرد مطالبه گري خود از مسئولان ذي ربط، با نگاهی هوشمندانه و انتقادي نسبت به انتقال

 
نظرات و نیازهاي جامعه به تولیدکنندگان، زمینه  هاي نظارت بر فرایند تولید و ارتقاء کیفی تولیدات ملی را رقم بزنند. 

 
حال ببینیم عواقب و پیامدهاي ناگوار خرید کالاهاي خارجی باوجود کالاهاي مشابه داخلی چه چیزهایی می  تواند باشد؟ 

افزایش بیکاري: یکی از مهم ترین معضلات اقتصادي سالیان اخیر کشورمان پدیده بیکاري است که مطابق آمارهاي رسمی سال
گذشته بین 10 تا 12 درصد است که با فرض صحیح بودن، آمار مناسبی نیست. بدیهی است یکی از عمده دلایل انباشت بیکاري به
عقیده صاحب نظران اقتصادي واردات بی رویه کالاهاي خارجی است که امکان تولید آن در کشور وجود داشته است. درواقع عرضه
بسیار زیاد کالاهاي خارجی با رنگ و لعاب شیک باعث شده کمتر کسی کالاي ایرانی بخرد و لذا رفته رفته کارگاه ها تعطیل شده اند.
از طرف دیگر واردات بی رویه کالاهاي خارجی منجر به تضعیف تولید داخلی و نهایتاً باعث از بین رفتن استقلال کشور و تأثیرپذیري
حداکثري از تحریم  ها ي ظالمانه شده است درصورتی که ایستادن روي پاهاي قدرتمند تولید داخلی می  تواند کشور را بدون ذره  اي

 
وابستگی به خارج، مدیریت نماید. 

خروج ارز براي واردات بی رویه و غیرضروري: به رغم تحریم هاي سنگینی که طی سالیان گذشته به ایران تحمیل شده و باعث
محدودیت منابع ارزي شده است، متأسفانه نه تنها جلوي واردات بی رویه کالاهاي غیرضروري گرفته نشده بلکه در مواردي بیشتر هم
شده که این مهم باعث خروج بیجا و بی  موقع ارز از کشور شده است. نگاهی به لیست واردات کالاهاي غیرضروري در گمرك
کشورمان حکایت از ورود کالاهایی از کشور چین دارد که مشابه آنها (حتی باکیفیت تر از آنها) در کشور وجود دارد. از مهر و تسبیح و
سجاده و چادرنماز گرفته تا کیف و کفش و فرش و لوازم خانگی و میوه  جات و خشکبار که باکیفیت ترین آنها در کشورمان موجود

 
است. 

هدایت نشدن نقدینگی: به جرات می  توان گفت بخش عمده اي از دارایی ها و سرمایه هاي ملی کشور در چرخه تولید به گردش نمی
آید و بالطبع به شکوفایی اقتصادي ایران هم کمک نمی کند و لذا وارد حوزه  هاي واسطه  گري و دلالی شده و باعث افزایش قیمت
دلار و به تبع آن افزایش قیمت واردات کالا و قیمت تمام شده مسکن می  شوند. بنابراین هدایت صحیح نقدینگی کشور به سمت
تولید و رونق اقتصادي و جلوگیري از ورود افسارگسیخته سوداگران به بازارهاي دیگر می تواند دلیل دیگري براي واجب بودن خرید

 
کالاي ایرانی باشد. 

مؤلفه هایی که مطرح شد تنها بخشی از مباحثی است که همه ما را موظف و مکلف به حمایت از کالاي ایرانی می  کند. به طور قطع
حمایت گسترده و مستمر از کالاي داخلی هم می  تواند زمینه ساز استقلال کشور باشد و هم می تواند موجبات اعتلاي کمیت، کیفیت

 
و برند محصولات ایرانی را در دنیا فراهم آورد. 

در این راستا بانک انصار براي حمایت از تولید ملی و تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی و همچنین حمایت مستقیم و بدون واسطه از
تولیدکنندگان داخلی مدت هاست که با ارائه طرح  حمایت از تولید ملی یا «طرح حاتم» اقدام به انعقاد قرارداد با شرکت هاي
تولیدکننده لوازم خانگی و واگذاري آنها به زوجین در قالب عقد مرابحه نموده است تا به سهم خود فرهنگ استفاده از کالاي ایرانی را



 
تشویق و ترویج نماید. 

پس همه ما موظفیم تا دیرتر نشده در ترجیحات، انتخاب  ها و تصمیمات خود تجدیدنظر کنیم. امید است کشور عزیزمان ایران در
آینده  اي نزدیک به توان علمی شایسته اش در دنیا دست یابد و به منبع تأمین نیاز مردم در سطح منطقه اي و جهانی تبدیل شود.



گام بلند بنیاد برکت در راستاي خودکفایی/ تولیدي که چشم به جهش دارد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/04/31

 به گزارش خبرگزاري فارس از خرم آباد، طی سال هاي
اخیر و با توجه به تحریم هاي ظالمانه استکبار جهانی، مقام معظم رهبري بارها بر ضرورت تقویت تولیدات داخلی و رونق اقتصاد
داخلی تاکید داشتند، تا جایی که سیاست هاي اقتصاد مقاومتی را براي تحقق این مهم و برون رفت از فشارهاي اقتصادي تببین و

 
تشریح نمودند. 

بدیهی است به کارگیري نیروي جوان و مستعد براي استفاده از ظرفیت ها و مواهب طبیعی که در هر منطقه اي وجود دارد، بهترین
راهکار براي رونق تولید و خروج از بن بست هاي شغلی است، مشاغلی که وابستگی را به حداقل ممکن می رسانند و توان رقابتی را

 
براي تولید برتر و باکیفیت تر نیز به همراه دارد. 

از طرفی با گسترش روزانه دامنه شهرها و گستردگی ارائه امکانات و خدمات بیشتر در این مناطق، بسیاري از نیروهاي جوان جویاي
کار از روستا به شهر مهاجرت کرده اند که این خود علاوه بر افزایش حاشیه نشینی، تولید برخی محصولات را نیز به مخاطره انداخته

 
است. 

از این رو چند سالی است که سیاست هاي مختلفی مانند ارائه تسهیلات اشتغال زایی به منظور مهاجرت معکوس افراد به کار گرفته

 
شده اند تا علاوه بر کاهش مشکلات اجتماعی همچون حاشیه نشینی و بیکاري، زمینه توانمندسازي افراد را فراهم شود. 

بنیاد برکت وابسته به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) یکی از نهادهاي انقلابی است که با توجه به وضعیت اقتصادي و فشار
حداکثري دشمنان خارجی، درصدد کمک به دولت و بخش خصوصی برآمده و با حمایت هاي مالی و معنوي گره گشاي افراد نیازمند

 
شده است. 

این بنیاد به منظور کمک به تقویت تولید داخلی با ارائه تسهیلات می کوشد علاوه بر رونق بخشی به واحدهاي فعال و احیاي

 
واحدهاي تولیدي و صنعتی راکد، گام هاي بلندي را در حوزه اشتغالزایی بردارد. 

در حقیقت بنیاد برکت با ارائه تسهیلاتی با هدف افزایش تولید و اشتغال، به ایفاي نقش در تحقق شعار سال پرداخته تا سهمی در



 
اشتغالزایی، کاهش تورم و تقویت تولید داخلی داشته باشد. 

 
 

 
لبیک به منویات رهبري 

سید محمد موسوي، 39 ساله، اهل خرم آباد و داراي تحصیلات کارشناسی ارشد در حوزه برق است. کارآفرینی که پیش از این
پیمانکار بوده و با وجود درآمد خوب، سرمایه اش را در جهت تولید محصول داخلی به کار گرفته و این روزها علاوه بر تامین نیاز مردم

 
کشورش، درصدد است کالایی ایرانی را نیز به کشورهاي همسایه صادر کند. 

جوانی که اگرچه موقعیت خوبی را در شهر داشته، اما براي اشتغال زایی نیروهاي بومی، به روستا مهاجرت کرده و این روزها از ظرفیت

 
جوانان روستایی براي رونق محصولی داخلی استفاده می کند. 

انگیزه اش براي کارآفرینی را لبیک به منویات رهبري عنوان می کند، " اینکه مقام معظم رهبري دغدغه اشتغال جوانان کشور را
دارند و براي سربلندي و قطع وابستگی به کشورهاي بیگانه بارها بر رونق تولید تاکید دارند، برایم نقطه عطفی شده که تا آخرین توان،

 
فرامین معظم له را سرلوحه کارم قرار دهم". 

 
حمایت هاي به موقع بنیاد برکت 

آقاي موسوي که از سال گذشته تولید جت هیتر (بخاري) را در شهرك صنعتی شهرستان کوهدشت آغاز کرده، حمایت بنیاد برکت را

 
همچون انرژي اولیه براي راه اندازي واحد تولیدي می داند،  

"سرمایه اولیه اي خوبی داشتم که از آن براي اجاره کردن سوله و خرید برخی تجهیزات استفاده کردم، چند قطعه مورد نیاز براي
شروع کار نیاز داشتیم که اعطاي تسهیلات بنیاد همچون باتري براي روشن شدن ماشین به کار آمد و فعالیت تولیدي را شروع

 
کردیم". 

به گفته این کارآفرین لرستانی، جت هیتر که در استان تولید می شود، نیاز بخش هاي غربی، جنوب و جنوب غربی و همچنین مرکز

 
کشور را تامین می کند. 



 
 

 
تولید محصولی داخلی و باکیفیت تر از نمونه خارجی 

"جت هیتر (بخاري) که نمونه خارجی آن از کشور هلند وارد ایران شده، 15 سال است که مهندسی معکوس شده و در کارخانه هاي

 
کشور تولید می شود. 

سیستم گرمایشی که در واحد ما تولید می شود، ضمن اینکه نیاز مرغداري ها، گلخانه ها و مراکز موردنیاز به هیتر موشکی را فراهم

 
می کند، بسیار ارزانتر از نمونه خارجی بوده، ضمن اینکه آلودگی زیست محیطی نداشته و 99 درصد نیز راندمان دارد. 

این هیتر تولیدي دماي محیط را متعادل نگه می دارد و پسماند و پساب ندارد، از طرفی پرتابل و دوگانه است و کاملا تولید داخل

 
بوده و توسط نیروهاي بومی ساخته شده است". 

 
 

 
  

 
اشتغال زایی براي نیروهاي بومی روستا 

واحد تولیدي آقاي موسوي سال گذشته اگرچه تولید آزمایشی داشته، اما به دلیل کیفیت بالاي محصول سفارش ها افزایش می یابد و

 
این موضوع سبب می شود که واحد استیجاري را خریداري و 5 نفر را نیز براي رونق تولید به کار گیرد. 

0:00



"در ابتدا کار را با 2 نفر شروع کردیم، قصدمان تولید 4 دستگاه براي تولید آزمایشی بود، اما به دلیل استقبال بالا از محصول، تعداد

 
سفارش ها به 400 مورد رسید، از آنجا که سرمایه کمی براي خرید مواد اولیه داشتیم تنها  120 سفارش را پذیرفتیم. 

در همان ابتدا از کشورهاي همسایه همچون قطر، کویت، ترکیه، افغانستان و عراق سفارش محصول داشتیم، اما متاسفانه به دلیل نبود

 
سرمایه در گردش و عدم توان خرید تجهیزات موردنیاز قادر به صادرات نشدیم". 

آقاي موسوي راه اندازي واحد سرمایشی و تولید کولر را هدف پیش روي خود عنوان می کند و از لزوم حمایتها براي تحقق این مهم

 
می گوید. 

 
 

 
نیازمند حمایت مسؤولان براي جهش تولید هستیم 

"از آنجا که کاربرد عمده هیتر موشکی براي فصول سرد سال است از هم اکنون بایستی به فکر خرید مواد اولیه و تولید محصول
باشیم، متاسفانه سرمایه در گردش کافی نداریم و اگر حمایت هاي مالی موردنیاز انجام شود تا سال ها قابل رقابت نخواهیم بود، چرا

 
که تمام زیرساخت ها آماده است و تنها نیازمند کمک مالی براي تولید محصول به صورت انبوه هستیم. 

چنانچه حمایت هاي لازم و به موقع انجام شود، ضمن صادرات محصول به کشورهاي همسایه، قادر خواهیم بود که واحد سرمایشی
کارخانه را نیز راه اندازي کنیم، ایجاد این واحد علاوه بر تحقق جهش تولید، زمینه اشتغال جوانان بومی بسیاري را نیز فراهم می

 
کند". 

 
گزارش از پریسا قربانی نژاد 

انتهاي پیام/خ



معرفی محصولات فناورانه و کسب و کار هاي نوپا در تلویزیون

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/04/31

آریا طاهري کارگردان گفت:تاکنون بیش از سه هزار شرکت دانش بنیان و استارتاپ در نسیم دانش معرفی شده اند که
محصولات آن ها فناورانه، خاص و در مرز دانش بوده است.

آریا طاهري کارگردان و مجري در گفت و گو با خبرنگار
حوزه رادیو تلویزیون گروه فرهنگی باشگاه خبرنگاران
جوان، درباره برنامه «نسیم دانش» گفت: اکنون بیش از
پانصد قسمت از این برنامه از شبکه نسیم پخش شده و
«نسیم دانش» سعی دارد در فضاي صمیمی و دوستانه به
معرفی محصولات فناورانه و دانش بنیان و همچنین کسب

 
و کار هاي نوپا و ارکان گوناگون زیست بوم کارآفرینی و نوآوري بپردازد. 

وي افزود: اکنون با توجه به نیاز جامعه و جوانان بر داشتن انگیزه، بخش جدیدي در این برنامه با نگاه امیدبخشی و انگیزه دادن به
جوانان تولید می شود تا علاوه بر معرفی فناوري هاي بومی ایرانی، با تکنولوژي فکر نیز در جهت ترغیب مخاطبان بر مثبت نگري و

 
دوري از افکار منفی گام بردارد که مورد استقبال بینندگان این برنامه قرار گرفته و تاثیرمطلوبی داشته است. 

طاهري گفت: تاکنون بیش از سه هزار شرکت دانش بنیان و استارتاپ در نسیم دانش معرفی شده اند که محصولات آن ها فناورانه،
خاص و در مرز دانش بوده است. نسیم دانش نیز به عنوان یکی از پرمخاطب ترین برنامه هاي حوزه دانش و فناوري بر آن است تا

 
ضمن نمایش دستاورد هاي بومی و ملی و جوانان خلاق، براي مخاطب شبکه نسیم نیز جذابیت داشته باشد. 

وي در خصوص سایر برنامه هایش اظهار کرد: در مذاکره و برنامه ریزي براي فصل جدید برنامه «دات آي آر» هستیم که در سال

 
گذشته از شبکه دو سیما پخش می شد. 

طاهري ادامه داد: حوزه دانش بنیان و اقتصاد آن به قدري گسترده و البته براي کشور حیاتی است که هر چه در این خصوص کار شود
باز هم کم است و به برنامه اش در رادیو اقتصاد می توان با نام تابلوي واردات اشاره کرد که در آن برنامه به عنوان کارشناس به بررسی

 
شرکت هاي دانش بنیان و درون زا بودن اقتصاد می پردازد. 

گفتنی است برنامه نسیم دانش به تهیه کنندگی روزبه زاهدي و کارگردانی و اجراي آریا طاهري و حمایت ستاد توسعه علم، فناوري و
اقتصاد دانش بنیان روز هاي زوج ساعت 18:30 روي آنتن شبکه نسیم می رود.



تمدید مهلت جشنواره ملی خلاقیت براي دانش آموزان

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/04/31

مهلت شرکت در جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی که با مشارکت کانون جوانه هاي بانک ملی ایران و اداره کل
آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران برگزار می شود، تا پایان مردادماه براي دانش آموزان تمدید شد.

مهلت شرکت در جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی که با مشارکت کانون جوانه هاي بانک ملی ایران و اداره کل

 
آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران برگزار می شود، تا پایان مردادماه براي دانش آموزان تمدید شد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران،
کانون جوانه هاي بانک در راستاي عمل به مسئولیت هاي
اجتماعی از نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی
حمایت می کند تا دانش آموزان خلاق بتوانند ایده هاي خود را

 
جامه عمل بپوشانند. 

این جشنواره با هدف شناسایی، پرورش و شکوفایی استعدادها و
خلاقیت دانش آموزان و ارزش بخشیدن به دستاوردهاي آنها،
استفاده از ایده هاي ناب و ایجاد انگیزه و بستر مناسب براي ارایه
ایده خلاقانه دانش آموزان در محورهاي مختلف علمی و آموزشی

 
مانند علوم پایه، فنی و مهندسی، علوم رایانه، علوم انسانی، آفرینش هاي هنري، سواد مالی، مسئولیت اجتماعی و... برگزار می شود. 

شایان ذکر است، شیوه نامه این جشنواره با اخذ مجوزهاي لازم به سرپرستی هاي مدارس ایرانی خارج از کشور نیز ارسال شده تا

 
دانش آموزان سراسر دنیا بتوانند در این جشنواره شرکت کنند. 

براي شرکت در این جشنواره می توانید به آدرس اینترنتی stideas-src.medu.ir و براي اطلاع از دوره ها و آموزش ها به
آدرس stideas.ir مراجعه کنید.



60 درصد از خروجی هاي دانشگاه هاي فنی و حرفه اي وارد بازار کار می

شوند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش خبرگزاري فارس از تبریز، علیرضا منادي
سفیدان  اظهار داشت: در سال جهش تولید و به توصیه
مقام معظم رهبري، کمیسیون آموزش نسبت به سال هاي
گذشته در بحث مهارت ورود جدي تري خواهد داشت در
همین راستا در هفته مهارت و کارآفرینی اولین جلسه
خارج از مجلس کمیسیون آموزش و تحقیقات در محل

 
دانشگاه فنی و حرفه اي برگزار شد. 

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: تمام اعضاي شوراي عالی مهارت در این جلسه حضور دارند و به
بیان چالش هاي این حوزه می پردازند و تمام نمایندگان و اعضاي این شورا تمام تلاش خود را براي شناسایی چالش ها و جلوگیري

 
از  مسائلی که مانع رشد و اعتلاي مهارت آموزي در کشور می شود به کار خواهند بست. 

منادي سفیدان افزود: برنامه پنج ساله ششم توسعه نیز نگاه 50 درصدي به توسعه آموزش مهارتی در آموزش و پرورش دارد که باید
عملیاتی کنیم. قانون نظام جامع آموزش مهارت و تربیت فنی و حرفه اي سال 96 تصویب و در سال 97 عملیاتی شده است این شورا

 
با ریاست معاون اول رئیس جمهور به فعالیت می پردازد. 

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی گفت:  هر ایرانی باید مهارت داشته باشد 23 میلیون خانواده در کشور
داریم و خانواده اولین محل آموزش مهارت در زندگی است در مدرسه بخش دیگري از مهارت ها آموزش داده می شود اما آن مهارتی

 
که جوانان را به سمت کار برده و اشتغال ایجاد کند مهارتی است که بایستی در مجموعه هاي فنی و حرفه اي کسب کند. 

نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو در مجلس شوراي اسلامی با تأکید بر اینکه تمام سعی بنده و همکارانم در مجلس بر این است تا
بحث آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي در کشور اوج بگیرد، گفت:  باید تلاش کنیم بودجه دانشگاه فنی و حرفه اي  افزایش پیدا

 
کند چرا که بیش از  60 درصد از خروجی هاي این دانشگاه  وارد بازار کار شده و مشکل اشتغال ندارند. 

انتهاي پیام/60001



وام 100 میلیونی ازدواج همچنان پرداخت می شود

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/04/31

تندگویان گفت: امسال زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7 ساله و سود 4 درصد دریافت می کنند.

 
تندگویان گفت: امسال زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7 ساله و سود 4 درصد دریافت می کنند. 

به گزارش افکارنیوز، محمدمهدي تندگویان معاون امور جوانان وزارت
ورزش و جوانان در نشست خبري هفته ازدواج اظهار کرد: در حال
حاضر پرداخت وام ازدواج، موضوع کاملا به روز و منظمی است که
علی رغم همه مشکلات اقتصادي دولت و ضربه هایی که کرونا به

 
دولت زد، وام به روز پرداخت می شود. 

اخبار اجتماعی- او با بیان اینکه امسال میزان وام هر نفر 50 میلیون

 
تومان است، افزود: زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7 ساله و سود 4 درصد دریافت می کنند. 

تندگویان گفت: تا پایان خرداد ماه جمع متقاضیان وام در کل کشور 420 هزار و 350 نفر متقاضی بوده است که 122 هزار و 89 نفر

 
وام دریافت کردند. 

 
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: این رقم به این معنی است که 40 درصد از متقاضیان وام خود را دریافت کردند. 

او با بیان اینکه در سال گذشته 414 هزار و 177 نفر از متقاضیان در این بازه زمانی متقاضی بودند که 182 هزار و 511 نفر دریافت
کردند، افزود: امسال حدود 6 هزار و 400 میلیارد تومان از طریق شبکه بانکی وام ازدواج پرداخت شده است که نشان می دهد با همه

 
مشکلاتی که وجود دارد وام ازدواج به موقع پرداخت می شود. 

تندگویان افزود: خیرین ازدواج تا کنون 15 هزار جهیزیه، 5 هزار مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج، 3200 وام مسکن ، 3500 وام

 
اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین در آستانه ازدواج و 4 هزار شغل براي زوجین جوان نیازمند ارائه کرده اند. 

او با بیان اینکه در حوزه اشتغال جوانان با اندك کمک هاي فنی، اعتباري داشتیم، گفت: از طریق صندوق کارآفرینی امید و یکی از

 
بانک ها حدود 7 هزار شغل مستقیم ایجاد کردیم. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه حاضریم طرح (وام تجمیعی جوانان) را به مجلس ارائه کنیم، تصریح کرد: با
تجمیع تمام اعتبارات در حوزه جوانان، مسکن، اشتغال و تجمیع وام هاي بانکی، با یک مدیریت جامع گام بزرگی در زمینه کمک به

 
جوانان برداشته خواهد شد. 

تندگویان افزود: ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی داشته و این روند به چند عامل بستگی دارد. 



او گفت: بعضی از این عوامل طبیعی هستند و از این به بعد باید این کاهش را به خاطر کاهش جمعیت کشور شاهد باشیم، از طرفی
در عرض دو دهه گذشته کاهش فرزندآوري در کشور به وجود آمده است که اثر این موضوع در دهه هاي آینده خود را نشان می دهد.

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات است که متأسفانه فرهنگ
خوبی نیست، ادامه داد: به هر حال کاهش اولاد و فرزندآوري آثارش را کم کم در هرم جمعیتی نشان می دهد که بخش هایی از این

 
موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط است و این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. 

تندگویان افزود: در سال جاري کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است و بسیاري از افرادي که قصد ازدواج داشتند، این موضوع را به

 
تأخیر انداختند. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از

 
ظرفیت خیران است، به همین دلیل همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. 

او با بیان اینکه امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم و در همه استان ها این مجمع شکل گرفته است، ادامه داد:
مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارتخانه تشکیل شده که با این مجمع ظرفیت خیرین

 
در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند
می توانند به مجمع خیرین ازدواج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس

 
پایش خود خیرین، افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 

تندگویان با بیان اینکه کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، تصریح کرد: این کار موجب وحدت رویه در توزیع

 
کمک می شود تا این طور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. 

او ادامه داد: از خیرین دعوت می کنم به این جمع بپیوندند و ما تلاش می کنیم معافیت هاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و

 
تهیه امکانات در بخش اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

تندگویان درباره فراهم شدن اتاق هاي عقد رایگان از سال گذشته در استان ها گفت: افراد می توانند به شکل رایگان کل عقدکنان از
برگزاري مراسم تا ثبت آن را به شکل رایگان انجام دهند، البته متقاضیان باید ثبت نام کنند و اگر نیازمند باشند می توانند از این

 
امکانات بهره مند شوند. 

 
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: موضوعاتی مانند فرزندآوري هم در دستور کار ماست. 

او تاکید کرد: در خصوص هدف گذاري سن وام ازدواج منظور ما این نبود که حق دریافت وام از برخی سلب شود یا می خواهیم حقوق

 
افراد را محدود کنیم، بلکه هدف اصلی تعیین دستورالعمل براي جلوگیري از سوءاستفاده از این وام و بهره مندي جوانان بود. 

تندگویان با بیان اینکه عده اي مطرح می کردند که تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج و حفظ این حق براي افرادي که قصد



دریافت آن را دارند به معنی ضایع کردن حقوق آن هاست، ادامه داد: باید از این افراد پرسید وقتی فرد زیر 18 سال اجازه افتتاح
حساب بانکی ندارد یا نمی تواند گواهینامه بگیرد چرا کسی معترض نمی شود که حقوق کسی تضییع شده است؟ اما در مورد امر

 
زندگی مشترك که یک امر جدي است، این موضوع طرح می شود. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان افزود: هدف ما از مطرح کردن این پیشنهاد این بود که باید دستور العملی در این خصوص

 
باشد. 

او با بیان اینکه به هر حال هر جوانی در هر سن شرعی که هست می تواند ازدواج کند، ادامه داد: سوال من از قانونگذار این است که
اگر دختري در سن 13 یا 15 سالگی به هر دلیلی ازدواج کرد، آیا واقعا در آن سنین مادر خوبی هم می تواند باشد؟ آیا منظور ما از

 
تشکیل خانواده و فرزندآوري، تشکلیل خانواده خوب نیست؟ آیا در این سنین فرد می تواند وامش را بازپرداخت کند. 

تندگویان با بیان اینکه موضوع ما کودك همسري یا حتی ازدواج در سنین بالا براي دریافت وام نیست، ادامه داد: در کشور وقتی

 
تسهیلاتی به مردم داده می شود و این تسهیلات ارزشمند است، ممکن است سوءاستفاده هایی نیز همزمان به وجود بیاید. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه امسال با تصمیم مجلس و افزایش رقم وام ازدواج عدد پرداختی و مدل
بازپرداخت آن ارزشمند شده است، افزود: آیا براي این تسهیلات ارزشمند نباید یک دستورالعمل داشته باشیم؟ این هشدار ما به

 
قانونگذار است. 

او با بیان اینکه براي مثال وام مسکن یک دستورالعمل مشخص دارد، گفت: اکنون در صندوق کارآفرینی امید هم تضامین خاصی است

 
که مشخص است وام به جامعه هدف می رسد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: در حوزه ازدواج سوال من این است که اگر زوجی به شکل صوري 100 میلیون

 
وام گرفتند، اما وارد زندگی نشدند، این مشکل کجا رصد می شود؟ 

تندگویان با بیان اینکه این از دست دادن منابع کشور است، گفت: بحث ما این است که وام ازدواج در حال افزایش است، اما هیج

 
دستورالعملی وجود ندارد. 

او ادامه داد: صرفا با یک عقدنامه ساده هم می توان وام ازدواج گرفت، بحث ما سد کردن راه جوانان نیست، بلکه مدل پرداخت باید
براي جوانان راحت ترین مدل با کمترین تضامین باشد، اما باید روي مدل دریافت نظارت داشته باشیم که حتما صرف امر ازدواج شود،

 
چون اکنون نظارت نیست، نگرانی نیز ایجاد شده است. 

تندگویان تصریح کرد: از سال گذشته شاهد فعالیت سایت هایی هستیم که مشغول خرید و فروش وام یا انجام ازدواج و طلاق صوري

 
هستند. 

 
او گفت: این سایت ها قبلا وجود نداشتند، اما از سال گذشه که وام 30 میلیون تومان شد ایجاد شده است. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه در حال حاضر ازدواج و طلاق صوري ایجاد شده است، ادامه داد: زوجینی که

 
سال هاست ازواج کرده اند ممکن است براي دریافت وام، طلاق صوري بگیرند، چون دستورالعملی براي نظارت وجود ندارد. 



تندگویان بیان کرد: موضوع درخواست ما از رئیس جمهور این بود که با توجه به آسیب هاي به وجود آمده دریافت وام زیر 18 سال و
بالاي 50 سال باید دستورالعملی ایجاد شود که نه حقوق زیر 18 ساله ها از بین برود و نه وام صرف افرادي شود که در محدوده سن

 
جوانی و فرزندآوري نیستند. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه درخواست ما از قانونگذار به دختران کمک می کند حقوق آن ها در دریافت
وام رعایت شود، ادامه داد: حتی اگر وام 10 درصد منجر به ازدواج اجباري شود یعنی خانواده به دنبال مشکلات اقتصادي دختر را
مجبور به ازدواج کند، عملا دولت 100 میلیون را براي ازدواج اجباري پرداخت کرده است، حتی اگر 10 درصد ازدواج این افراد

اجباري باشد، چه کسی پاسخگو است؟



تخصیص یک هزار و 477 میلیارد ریال به ایجاد اشتغال روستایی و عشایري

خوزستان

منبع: جمارانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان از تخصیص یک هزار و 477 میلیارد ریال براي ایجاد اشتغال پایدار روستایی و
عشایري در این استان خبر داد.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان از تخصیص یک هزار و 477 میلیارد ریال براي ایجاد اشتغال پایدار روستایی و

 
عشایري در این استان خبر داد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان از تخصیص مرحله
پنجم اعتبارات قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در
مناطق روستایی و عشایري با استفاده از منابع صندوق توسعه
ملی خبر داد و گفت: در این مرحله، یک هزار و 477 میلیارد
ریال براي ایجاد اشتغال پایدار روستایی و عشایري در خوزستان

 
تخصیص یافته است. 

به گزارش جماران، ارسلان غمگین اظهار کرد: تخصیص مرحله پنجم اعتبارات قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در
مناطق روستایی و عشایري با استفاده از منابع صندوق توسعه ملی انجام شده و در این زمینه یک هزار و 477 میلیارد ریال به ایجاد

 
اشتغال پایدار روستایی و عشایري در خوزستان تخصیص یافته است. 

وي افزود: پرداخت تسهیلات اشتغال زایی به سرمایه گذاران، کارآفرینان و متقاضیان بخش خصوصی و تعاونی در رسته هاي اولویت

 
دار، در سامانه کارا از محل تلفیق منابع صندوق توسعه ملی با موسسات عامل انجام می شود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان تصریح کرد: از مبلغ یک هزار و 477 میلیارد ریالی که به استان خوزستان تخصیص
یافته، سهم موسسات عامل براي بانک کشاورزي 222 میلیارد ریال، پست بانک 295 میلیارد ریال، بانک توسعه تعاون 369 میلیارد

 
ریال و صندوق کارآفرینی امید 591 میلیارد ریال است. 

غمگین ادامه داد: در حال حاضر یک هزار و 506 فقره طرح به مبلغ دو هزار و 650 میلیارد ریال مصوب و به موسسات عامل ارسال

 
شده و در کارتابل موسسات عامل موجود است. 

وي افزود: از آنجا که تامین مالی و سرمایه گذاري، یکی از پنج محور مهم برنامه دولت در چارچوب اقتصاد مقاومتی است، انتظار می

 
رود موسسات عامل در بررسی و پرداخت طرح ها نهایت سرعت و تسهیل گري را داشته باشند. 



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: موسسات عامل می توانند طرح هاي نیمه تمام که به دلیل افزایش قیمت، نیاز به

 
تسهیلات تکمیلی دارند را به کمیته فنی معرفی کنند تا از اعتبارات تخصیص یافته براي تکمیل و اتمام آنها استفاده شود. 

غمگین بیان کرد: در حال حاضر سه هزار و 671 طرح به مبلغ سه هزار و 784 میلیارد ریال و با اشتغال جدید براي شش هزار و 520
نفر، از تسهیلات اشتغال روستایی استفاده کرده اند و انتظار می رود با تخصیص اعتبار جدید، زمینه اشتغال براي سه هزار و 700نفر

 
دیگر فراهم شود. 

وي ادامه داد: همه طرح هاي دریافت کننده تسهیلات، در چارچوب نظام نظارت، مدیریت و کنترل طرح هاي سرمایه گذاري و براي

 
مصرف صحیح منابع و ایجاد اشتغال پایدار نظارت می شوند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: طرح هاي پرداخت شده در بخش هاي کشاورزي، صنعت، گردشگري و بوم

 
گردي، فناوري اطلاعات، علوم پزشکی و نهادهاي حمایتی هستند. 

وي افزود: طرح اشتغال روستایی و عشایري از طرح هاي موفق دولت است و نقش موثري در توزیع جغرافیایی با توسعه روستاها،

 
جلوگیري از مهاجرت و خالی شدن روستاها و مقابله با پدیده حاشیه نشینی دارد. 

غمگین تصریح کرد: ایجاد اشتغال در مناطق روستایی و عشایري به افزایش درآمد روستاییان و عشایر و بهبود توزیع درآمدي در

 
جامعه منجر می شود. 

وي گفت: امسال از سوي مقام معظم رهبري به نام جهش تولید مزین شده است؛ در کنار تامین مالی و راه اندازي کسب و کارهاي
روستایی لازم است عرضه محصولات و ایجاد بازار فروش مورد توجه قرار گیرد تا با تامین هزینه هاي راه اندازي واحدهاي تولیدي و

 
تامین مواد اولیه و پایداري و تضمین فروش محصولات، تداوم فعالیت واحدهاي تولیدي و جهش تولید تحقق یابد. 

 
اخبار مرتبط اختصاص 150 میلیارد تومان اعتبار به اشتغال روستایی لرستان 

واعظ مهدوي: آرزوي ما بیمه شدن تمامی روستاییان و عشایر است/ دنبال این هستیم که نه تنها بازنشستگان بلکه بیمه شدگان فعال

 
را مشمول بسته حمایتی بکنیم 

 
معافیت مالیاتی واحدهاي اشتغالزاي روستایی 

 
4 میلیون و هفتصد هزار خانوار روستایی و عشایري فاقد بیمه هستند 

 
ابتکار: 1.5 میلیون دلار اعتبار از صندوق ارزي براي اشتغال روستایی مطالبه کرده ایم 

 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



فعالیت خانه قرآن حضرت زهرا(س) در شهر باستانی شیروان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/04/31

خانه قرآن شهري حضرت زهرا(س) شیروان در کنار آموزش هاي قرآن کریم، اقدام به راه اندازي مرکز کارآفرینی براي بانوان
قرآن آموز در محل دارالقرآن کرده است.

خانه قرآن شهري حضرت زهرا(س) شیروان در کنار آموزش هاي قرآن کریم، اقدام به راه اندازي مرکز کارآفرینی براي بانوان

 
قرآن آموز در محل دارالقرآن کرده است. 

یکی از مراکز قرآنی استان خراسان شمالی، خانه قرآن شهري
حضرت زهرا(س) در شیروان است که تاکنون بیش از 100 قرآن

 
آموز را تحت پوشش قرار داده است. 

شهربانو شوکتی، مدیر این خانه قرآن که دوره هاي تربیت مربی
قرآن در رشته هاي مختلف را گذرانده و حافظ 10 جزء است،
درباره روند تأسیس خانه قرآن به خبرنگار ایکنا گفت: در سال
1389 با درخواست بانوان علاقه مند در منطقه سکونتم به

تدریس قرآن مشغول شدم. نخستین کلاس هاي آموزشی را در منزل شخصی ام دایر کردم، اما استقبال بانوان باعث شد تا در سال

 
1391 براي خانه قرآن از سازمان تبلیغات اسلامی مجوز رسمی دریافت کنم. 

شوکتی بیان کرد: به تدریج فضاي منزل براي پذیرش افراد علاقه مند پاسخگو نبود و با هماهنگی که با هیئت امناي مسجد مسلم ابن
عقیل(ع) شیروان داشتم، کلاس ها در مسجد ادامه یافت. در مسجد دوره آموزش حفظ قرآن کریم ویژه کودکان، نوجوانان و
بزرگسالان آغاز شد به طوري این آموزش ها گسترش یافت و فضاي بیشتري از مسجد در اختیار ما قرار گرفت. پس از شش سال
فعالیت در مسجد، یک اتاق 12 متري به خانه قرآن تحویل داده شد به طوري که کلاس هاي روخوانی قرآن با تدریس اینجانب برپا
شد و گاهی از اساتید قرآن شهر مشهد نیز دعوت می کردیم. به تدریج با کمک خیرین و هیئت امناي مسجد، ساختمانی در جوار
مسجد، احداث و فضاي بزرگتري در اختیار خانه قرآن قرار گرفت و با نام و مدد از بانوي دو عالم، مجوز فعالیت خانه قرآن را به نام

 
حضرت زهرا(س) گرفتیم. 

وي درباره فعالیت هاي فرهنگی و قرآنی این خانه قرآن بیان کرد: هم اکنون 40 قرآن آموز در دوره پیش دبستان قرآن، مشغول
فراگیري قرآن به صورت بازي، شعر و قصه گویی هستند و آموزش هاي مداحی، تفسیر، روخوانی و روان خوانی، تجوید، مفاهیم، حفظ
و حفظ موضوعی قرآن نیز براي علاقه مندان بالاي سه سال دایر کردیم. دوره هاي آموزش تجوید، مفاهیم و تربیت مربی قرآن کریم
نیز از دیگر کلاس هاي این مرکز است. همچنین از سال 95 به منظور بهره مندي آقایان از آموزش هاي قرآن کریم با دعوت از اساتید

 
و حافظان ممتاز قرآن کلاس هایی نیز براي پسران دایر شد. 



شوکتی بیان کرد: به تدریج با توجه به توسعه فضاي خانه قرآن، بانوانی که در کلاس هاي آموزش قرآن کریم حضور داشتند، خواستار
راه اندازي دوره هاي آموزش صنایع دستی مانند خیاطی، قالیبافی و گلیم بافی شدند، بنابر این دارالقرآن به منظور ایجاد اشتغال براي

 
بانوان، آموزش هاي هنري را راه اندازي کرد که هم اکنون برخی به عنوان خیاط ماهر فعالیت دارند. 

وي افزود: از دیگر آموزش هایی که بسیار مورد توجه و استقبال بانوان قرار گرفت، گلیم بافی است. به طوري که چندین دار قالی برپا
شده که کسب درآمدي براي بانوان خانه دار است. در حال حاضر در طبقه پایین دارالقرآن، تعداد 10 نفر مشغول فراگیري آموزش

 
قالیبافی هستند. 

مدیر خانه قرآن حضرت زهرا(س) با اشاره به اینکه یکی از آرزوهاي بنده، توسعه و ارتقا خانه قرآن به مؤسسه قرآنی است، گفت: در
ابتداي تأسیس، مبلغ بلاعوض یک میلیون تومان از سوي اداره تبلیغات اسلامی اهدا شد. اما درخواست ما از مسئولان توجه بیشتر به

 
مؤسسات و خانه هاي قرآنی در مناطق کم برخوردار است. 

این مرکز قرآنی در زمینه هاي آموزش حفظ قرآن کریم، سبک زندگی، امام شناسی، احکام اسلامی، مناجات خوانی، دعاخوانی و

 
آموزش نماز نیز فعالیت دارد و براي بانوان کم سواد، دوره هاي روخوانی و روان خوانی قرآن را برگزار می کند. 

 
خانه قرآن شهري حضرت زهرا(س) به نشانی شیروان، خیابان ولیعصر(عج)، جنب مسجد مسلم ابن عقیل(ع) واقع شده است. 

 

 

 



 

 

 
 

انتهاي پیام



اتوبوس هاي بخش خصوصی شهر قم تعمیر و بازسازي می شود

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/04/31

یک صد و پنجاهمین جلسه رسمی و علنی شوراي اسلامی شهر قم تشکیل و در آن از پرداخت وام 250 میلیون تومانی براي
بازسازي اتوبوس هاي بخش خصوصی شهر و نگهداري قریب به 4 هزار گونه پرنده در باغ پرندگان قم خبر داده شد.

یک صد و پنجاهمین جلسه رسمی و علنی شوراي اسلامی
شهر قم تشکیل و در آن از پرداخت وام 250 میلیون
تومانی براي بازسازي اتوبوس هاي بخش خصوصی شهر و
نگهداري قریب به 4 هزار گونه پرنده در باغ پرندگان قم

 
خبر داده شد. 

به گزارش خبرآنلاین از قم : در یک صد و پنجاهمین
جلسه رسمی و علنی شوراي اسلامی شهر قم که امروز به
صورت علنی و رسمی در ساختمان شهید باکریان با حضور
شهردار قم و معاونان وي برگزار شد لایحه اخذ مجوز

 
قرارداد تکمیل و مشارکت، تجهیز و بهره برداري از باغ پرندگان به نظر موافق کمیسیون موردبررسی قرار گرفت. 

 
نگهداري 3800 پرنده در باغ پرندگان قم 

مجید اخوان مدت قرارداد را 4 سال اعلام کرد و افزود: طبق این قرارداد 99 گونه به تعداد 3 هزار و 800 پرنده در باغ پرندگان

 
نگهداري و هرسال 10 گونه جدید با تعداد 350 عدد به آن اضافه می شود. 

رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شوراي اسلامی شهر قم ادامه داد: طبق این قرارداد سرمایه گذار موظف است طی دو ماه باغ را به بهره

 
بداري برساند. 

در ادامه عبداالله جلالی رئیس شوراي اسلامی شهر قم با تأکید بر کاهش زمان براي افتتاح پروژه تصریح کرد: بازگشایی باغ پرندگان

 
یکی از مطالبات به حق مردم بوده و ما نسبت به آن مسئول هستیم. 

سپس محسن محرري هزینه نگهداري پارك را جزء قرارداد و بر عهده سرمایه گذار عنوان و خاطرنشان کرد: نگهداري فضاي سبز باغ
پرندگان بر عهده شهرداري بوده و 50 درصد از بهاي بلیت و امتیاز رستوران، غرفه عکاسی و غرفه تنقلات به مجري باغ پرندگان

 
واگذارشده است. 

 
این لایحه با نظر موافق کمیسیون تصویب شد. 

 
در ادامه جلسه لایحه اخذ مجوز تعمیر و بازسازي اتوبوس هاي بخش خصوصی مطرح شد. 



 
پرداخت وام 250 میلیون تومانی براي بازسازي و تعمیر اتوبوس هاي بخش خصوصی شهر 

اخوان جزییات این تفاهم نامه را تشریح کرد و گفت: تفاهم نامه فی مابین شهرداري، صندوق کارآفرینی امید و سازمان برنامه براي

 
بازسازي 500 دستگاه اتوبوس امضاشده است. 

وي مبلغ وام را تا سقف 250 میلیون تومان اعلام و یادآور شد: بازپرداخت وام 5 ساله و کارمزد آن 4 درصد است. که با نظر موافق

 
کمیسیون تصویب شد. 

در ادامه جلالی اقدام سازمان اتوبوسرانی قم را در اورهال کردن اتوبوس ها در کشور قابل توجه دانست و خاطرنشان کرد: با توجه به

 
گرانی اتوبوس و عدم امکان خرید اتوبوس نو حرکت به سمت نو سازي اتوبوس ها اقدامی قابل تقدیر است. 

حجت الاسلام والمسلمین سید محمد آتش زر نیز مشکلات بخش حمل نقل را موردتوجه قرارداد و بیان کرد: سال هاست دولت توجه

 
خود را به این بخش کم کرده و تمام هزینه خرید و نگهداري اتوبوس ها بر عهده شهرداري است. 

وي با تأکید بر امتیازات خصوصی سازي گفت: باید نفع مردم و خدمات رسانی مطلوب موردتوجه بوده و از منتظر ماندن مردم در

 
ایستگاه هاي اتوبوس خودداري کنیم. 

سپس در پایان جلسه مجید اخوان نامه موسسه خیریه گل هاي بهشتی مربوط به کودکان اوتیسم را مطرح کرد و افزود: این موسسه

 
ساختمانی را در خیابان نواب وقف کرده تا هر کودك از امکانات لازم برخوردار شوند. 

وي طبق درخواست موسسه خواستار لغو هزینه هاي تغییر کاربري و عوارض ساختمان شد و گفت: تا زمانی که این ساختمان در

 
اختیار کودکان اوتیسم بوده می تواند هزینه هاي عوارض آن بخشیده شود. 

روح االله امراللهی رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شوراي اسلامی شهر قم تأکید کرد: حذف پارکینگ و استفاده براي سالن

 
همایشات باعث این عوارض شده که می شود با حفظ کاربري مسکونی از این عوارض چشم پوشی کرد. 

 
500دستگاه اتوبوس در قم نوسازي می شود 

همچنین معاون شهردار قم از امضاي تفاهم نامه براي بازسازي 500دستگاه اتوبوس خبر داد و گفت: این تفاهم نامه سه جانبه فی

 
مابین شهرداري، صندوق کارآفرینی امید و سازمان برنامه بودجه بعد از شهر تهران و اصفهان در قم امضاشده است. 

عباس ذاکریان امروز در یک صد و پنجاهمین جلسه علنی و رسمی شوراي اسلامی شهر قم با تأکید بر لزوم بازسازي اتوبوس هاي
ناوگان اتوبوسرانی اظهار داشت: با توجه با افزایش قیمت اتوبوس ها تا سقف دو میلیارد تومان باید به سمت بازسازي اتوبوس ها حرکت

 
کنیم. 

وي از امضاي تفاهم نامه اي سه جانبه براي بازسازي 500 دستگاه اتوبوس خبر داد و افزود: این تفاهم نامه سه جانبه فی مابین
شهرداري، صندوق کارآفرینی امید و سازمان برنامه بودجه بعد از شهر تهران و اصفهان در قم امضاشده و امکانی براي بازسازي ناوگان



 
اتوبوسرانی فراهم کرده است. 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداري قم عدد اختصاص داده شده به هر خودرو را 260 میلیون تومان اعلام و تصریح کرد: این مبلغ با

 
بازپرداخت پنج ساله و کارمزد 4 درصد براي هر دستگاه اتوبوس و با توجه به میزان بازسازي اختصاص داده می شود. 

وي آورده شهرداري در این تفاهم نامه را 20 درصد دانست و خاطرنشان کرد: 80 درصد نیز از تبصره 18 در صندوق کارآفرینی

 
گذاشته شده و این وام به کسایی که شرایط آن را داشته باشند پرداخت می شود. 

ذاکریان از امضاي قرارداد یک ساله به ازاي هر 30 میلیون تومان هزینه خبر داد و بیان کرد: به ازاي هر 30 میلیون تومانی که براي

 
بازسازي اتوبوس هزینه می شود طی تعهد محضري یک سال تعهد خدمت به شهرداري داده می شود. 

وي بازسازي 170 دستگاه اتوبوس ناوگان اتوبوسرانی را در قالب همین امکان عنوان و مطرح کرد: با توجه به امکان به وجود آمده تا

 
سقف 300 دستگاه دیگر نیز فرصت بازسازي اتوبوس ها وجود داشته و بخش خصوصی می تواند از این شرایط استفاده کند. 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداري قم ادامه داد: قرارداد منعقدشده با بخش خصوصی براي بازگشت به چرخه خدمات رسانی در

 
ناوگان اتوبوسرانی بر مبناي پیمایش محور بوده و امیدواریم در کمترین زمان این تفاهم نامه به قرارداد رسمی تبدیل شود. 
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پرداخت تسهیلات براي تبدیل شناور هاي صیادي بنزینی به گازوئیلی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش خبرگزاري فارس به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
وزارت جهاد کشاورزي، سید پرویز محبی افزود: تسهیلات
بانکی متناسب با بدنه شناور هاي صیادي و نوع تیپ
الگویی آن تدوین و تصویب شده است و با سود بانکی
بین 12 تا 14 درصد به صیادان واجد شرایط پرداخت می

 
شود. 

وي اظهار داشت: اعتبارات صیادي به بانک هاي عامل ابلاغ

 
شده و در چارچوب آن می توانیم از صیادان حمایت کنیم. 

محبی تصریح کرد: در سال جهش تولید هدف گذاري اجراي عملیات عمرانی و اجرایی در 14 بندر صیادي کشور تکمیل و مورد بهره

 
برداري قرار خواهد گرفت. 

معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان شیلات ایران خاطرنشان کرد: با توجه به پیش بینی انجام شده و حمایت نمایندگان مجلس
شوراي اسلامی در سال جهش تولید و در برنامه ریزي هاي دیده شده براي بنادر صیادي استان خوزستان به ویژه بندر صیادي آبادان

 
امیدواریم بتوانیم پروژه را به طور کامل در اختیار صیادان قرار دهیم. 

وي جامعه صیادان کشور را 141 هزار نفر اعلام کرد و اظهار داشت: صیادان مستقیماً از فعالیت هاي صید و صیادي امرار معاش می

 
کنند و شاید نتوانیم با توجه به وضعیت ذخایر آبزیان تعداد آن ها را افزایش دهیم. 

محبی گفت: درصدد هستیم با انجام سازوکار هایی در ارتباط با ارزش افزوده که در دستور کار قرار دارد، اشتغال جدید را در این حوزه

 
معرفی و در خدمت جامعه متقاضی قرار دهیم. 

وي افزود: پنج هزار میلیارد ریال براي تکمیل پروژه هاي اسکله هاي صیادي کشور، به منظور جهش تولید و تحقق اهداف مورد نظر

 
مورد نیاز است. 

انتهاي پیام/



شهرك صنعتی فراشبند به شبکه گاز طبیعی متصل شد

منبع: ایرناشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/04/31

شیراز - ایرنا- شهرك صنعتی فراشبند فارس به شبکه گاز سراسري متصل شد. براي اجراي این طرح چهار کیلومتر لوله
گذاري به همراه یک ایستگاه حفاظت کاتدي نصب و 15 میلیارد ریال هزینه شده است.

شیراز - ایرنا- شهرك صنعتی فراشبند فارس به شبکه گاز
سراسري متصل شد. براي اجراي این طرح چهار کیلومتر
لوله گذاري به همراه یک ایستگاه حفاظت کاتدي نصب و

 
15 میلیارد ریال هزینه شده است. 

مدیر عامل شرکت گاز استان فارس روز سه شنبه اعلام
کرد : اجراي طرح گازرسانی به این شهرك صنعتی با هدف
توسعه زیرساخت ها و کمک به رشد صنایع در استان
فارس انجام شده و زمینه بهره مندي واحدهاي صنعتی

 
مستقر در این شهرك از سوخت پاك گاز طبیعی را فراهم کرده است. 

به گفته غلامعباس حسینی تاکنون از 66 شهرك صنعتی در استان فارس 44 شهرك گازدار شده، عملیات گازرسانی به 7 شهرك
صنعتی جهرم، اقلید، سروستان، خرم بید، بیرم، کازرون و سده در دست اجرا و 15 شهرك باقی مانده نیز با تلاش هاي انجام شده با

 
اولویت صنایع مصرف کننده سوخت مایع در حال بررسی می باشند. 

حسینی با اشاره به این که شرکت گاز فارس تمام تلاش خود را براي گازرسانی به صنایع براساس مصوبه شوراي اقتصاد به کار بسته،
گفت: در قالب این طرح و بر اساس مصوبه سال 95 شوراي اقتصاد، شرکت ملی گاز ایران می تواند زیرساخت گازرسانی واحدهاي

 
صنعتی که سه سال از سوخت مایع استفاده کرده اند را به صورت رایگان فراهم کند. 

وي اضافه کرد: گازرسانی به مراکز صنعتی ضمن تقویت بخش صنعت و تولید، زمینه را براي جایگزینی سوخت پاك بجاي سوخت

 
هاي فسیلی ایجاد کرده است. 

شهرك صنعتی فراشبند با 70 هکتار مساحت، ظرفیت استقرار 340 واحد صنعتی و اشتغال زایی بیش از هزار و 700 نفر را دارد.

 
شهرستان فراشبند در فاصله 164 کیلومتري جنوب غرب شیراز در استان فارس قرار دارد . 

 
برچسب ها 

 
- فراشبند 

 
- گاز رسانی 



 
- شرکت گاز استان فارس 

- فارس



هفت هزار و 99 طرح کشاورزي همدان به بانک هاي عامل معرفی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/04/31

همدان- ایرنا- مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهادکشاورزي همدان گفت: از محل 9 ردیف اعتبار سرمایه اي ثابت و جاري
تسهیلات سال 98، هفت هزار و 99 طرح سرمایه گذاري در بخش کشاورزي به بانک هاي عامل استان معرفی و قرارداد

بخشی از آنها انجام شد.

همدان- ایرنا- مدیر امور سرمایه گذاري سازمان
جهادکشاورزي همدان گفت: از محل 9 ردیف اعتبار
سرمایه اي ثابت و جاري تسهیلات سال 98، هفت هزار و
99 طرح سرمایه گذاري در بخش کشاورزي به بانک هاي

 
عامل استان معرفی و قرارداد بخشی از آنها انجام شد. 

ابراهیم فرامرزي روز سه شنبه در گفت وگو با ایرنا افزود:
این تعداد طرح به مبلغ 15 هزار و 22 میلیارد ریال به

بانکهاي عامل استان به ویژه بانک تخصصی کشاورزي معرفی شدند که از این میزان پنج هزار و 787 فقره به مبلغ چهار هزار و 44

 
میلیارد ریال منجر به عقد قرارداد شده است. 

وي خاطرنشان کرد: میزان سطح گلخانه اجرا شده در سال 98 برابر 88.35 هکتار بوده که باتوجه به سهمیه 70 هکتاري سال 99
آخرین عملکرد طرحهاي عقد قرارداد 24.2 هکتار و آماده انعقاد قرارداد 41.8 هکتار است که در دو کمیته بررسی طرحهاي بند الف
تبصره 18 نیز 38 هکتار طرح گلخانه مصوب و از محل اعتبارات جدید بدون یارانه و با مبلغ مورد نیاز چهار هزار و 220 میلیارد ریال

 
به بانک کشاورزي معرفی شده است. 

مدیر امور سرمایه گذاري جهادکشاورزي همدان خاطرنشان کرد: از محل اعتبارات بدون یارانه بند الف تبصره 18 سالجاري 17 فقره
طرح صنایع با اعتبار مورد نیاز 939 میلیارد ریال و نیز 34 فقره طرح درحوزه دام با اعتبار مورد نیاز 466 میلیارد ریال مصوب و

 
معرفی شده است . 

فرامرزي تاکید کرد: از محل سه عنوان مشارکت و تسهیلات طرح سرمایه گذاري بنیاد برکت 127 طرح با اعتبار مورد نیاز 2 هزار و

 
541 میلیارد ریال به ستاد اجرایی فرمان امام (ره) معرفی شده است. 

وي ادامه داد: طرحهاي معرفی شده جهت طرح در کارگروه اشتغال روستایی و ثبت در سامانه کارا به تعداد 78 فقره و با اعتبار مورد

 
نیاز 978 میلیارد ریال است. 

مدیر امور سرمایه گذاري جهادکشاورزي همدان با بیان اینکه، طرحهاي سرمایه گذاري در حال بررسی سازمان به منظور معرفی به
کارگروه (اداره کار) به تعداد 283 فقره و با اعتبار سه هزار و 650 میلیارد ریال و پیش بینی اشتغال 2 هزار و 644 نفر است. 



فرامرزي مجموع طرحهاي مهم و اثرگذار در دست اجراي بخش کشاورزي و در حال پیگیري را به تعداد 56 فقره ذکر کرد و افزود:

 
این طرح ها با اعتبار مورد نیاز 38 هزار و 239 میلیارد ریال و پیش بینی اشتغال پنج هزار 835 نفر هستند. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- بانک کشاورزي 

 
- همدان 

 
- ستاد اجرایی فرمان امام ( ره ) 

 
- سرمایه گذاري 

- سامانه کارا



خبرخوش براي خانواده هاي داراي دو معلول + عکس

منبع: شما نیوزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/04/31

با مشارکت بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام 3500 واحد مسکونی براي خانواده هاي داراي دو معلول ساخته می شود.

 
با مشارکت بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام 3500 واحد مسکونی براي خانواده هاي داراي دو معلول ساخته می شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت ضمن اعلام این خبر گفت: به منظور حل
مشکل مسکن اقشار آسیب پذیر جامعه و ارتقاي سطح کیفی و
بهبود شرایط محیطی و سکونتی خانواده هاي داراي حداقل دو
معلول، 3500 واحد مسکونی براي این خانواده ها در 31 استان
کشور ساخته می شود. امیرحسین مدنی ادامه داد: این تعداد
واحد مسکونی بر اساس انعقاد تفاهم نامه اي میان بنیاد برکت
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)، بنیاد مسکن انقلاب

 
اسلامی و سازمان بهزیستی کشور ساخته می شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به مدت یک ساله این تفاهم نامه اظهار داشت: اعتبار تعهد شده توسط بنیاد برکت در این تفاهم نامه
500 میلیارد ریال است و استان هاي تهران، فارس، اصفهان و لرستان به ترتیب با 552، 376، 370 و 215 مسکن، بیشترین سهم را

 
از واحدهاي مسکونی ساخته شده خواهند داشت. 

وي تصریح کرد: گزارش پیشرفت مالی و فیزیکی اجراي این تفاهم نامه در دوره هاي زمانی 3 ماهه به اعضاي کمیته اجرایی متشکل از
معاون عمرانی و طرح هاي زیربنایی بنیاد برکت، مدیر کل مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و مدیرکل دفتر سازمان

 
بهزیستی کشور ارائه می شود. 

مدنی با اشاره به فعالیت هاي بنیاد برکت در حوزه ساخت مسکن براي محرومین بیان کرد: ساخت 40 هزار واحد مسکونی را با پیش
بینی اعتباري بالغ بر 1400 میلیارد ریال در دستور کار داریم که از این تعداد، 10 هزار واحد تکمیل شده و در اختیار محرومین

 
سراسر کشور قرار گرفته است. 

مدیرعامل بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 10 هزار واحد دیگر نیز تا پایان سال جاري به بهره برداري خواهد رسید و تحویل خانواده هاي

 
نیازمند خواهد شد. 

به گفته مدنی، تا به امروز 47 هزار و 328 پروژه عمرانی و زیربنایی توسط بنیاد برکت با هدف عمران و آبادانی در مناطق محروم و

 
کمتر توسعه یافته کشور اجرا شده که بخش قابل توجهی از این پروژه ها به بهره برداري رسیده است. 

وي ادامه داد: این پروژه ها علاوه بر 40 هزار واحد مسکونی محرومین، شامل 1780 مدرسه با 9780 کلاس درس، 1160 مسجد و



مراکز فرهنگی و مذهبی، 350 خانه عالم، 244 بیمارستان و مرکز جامع سلامت و درمان سرطان و 3850 پروژه زیربنایی دیگر شامل

 
آب رسانی، ساخت راه و جاده، برق رسانی و مرمت قنوات است. 

مدیرعامل بنیاد برکت با تاکید بر این که تمام 31 استان کشور تحت پوشش طرح هاي عمرانی و زیربنایی این بنیاد قرار دارند، تصریح
کرد: هر چند بنیاد برکت با توجه به منویات مقام معظم رهبري و تاکیدات و سیاست هاي ابلاغی از سوي ستاد اجرایی فرمان حضرت
امام (ره) مبنی بر محرومیت زدایی و توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی جوامع محروم و کمتر توسعه یافته از طریق ایجاد فرصت هاي
کسب و کار، عمده فعالیت ها و اقدامات خود را بر اشتغال زایی در این مناطق متمرکز کرده است، اما به اجراي طرح هاي عمرانی و

 
زیربنایی در مناطق روستایی و محروم نیز توجه ویژه دارد. 

مدنی یادآور شد: بنیاد برکت همچنین به منظور محرومیت زدایی، برقراري عدالت آموزشی و فراهم آوردن فرصت هاي برابر، نهضت

 
مدرسه سازي را در مناطق محروم و کم تر توسعه یافته کشور راه اندازي کرده است. 

منبع: مشرق نیوز



300 میلیون یورو داخلی سازي قطعات خودرو در سال جاري صورت می گیرد

منبع: شما نیوزشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: در سال جاري پیش بینی شده است که 300 میلیون یورو داخلی
سازي در صنعت خودرو صورت گیرد.

معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: در سال جاري پیش بینی شده است که 300 میلیون یورو داخلی سازي

 
در صنعت خودرو صورت گیرد. 

به گزارش شمانیوز به نقل از سایپانیوز، مهدي صادقی نیارکی
اظهار کرد: سال گذشته در قالب برگزاري سه میز ساخت داخل
بین خودروسازان و قطعه سازان داخلی به ارزش 277 میلیون
یورو قرارداد امضا شد تا صنعت خودرو بتواند در راستاي افزایش

 
داخلی سازي قطعات مورد نیاز حرکت کند. 

وي افزود: براي سال جاري پیش بینی شده است که به ارزش
300 میلیون یورو در قالب میزهاي ساخت داخل بین قطعه
سازان و خودروسازان قرارداد همکاري امضاء شود، در این میان
معاونت امور صنایع مسئولیت بهم رسانی نیازمندي ها و

 
توانمندي هاي مجموعه ها را به سازمان گسترش و نوسازي واگذار کرده است. 

معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: در راستاي افزایش داخلی سازي ها و بی نیاز شدن از قطعات وارداتی

 
حدود دو هفته پیش اولین میز ساخت داخل در سال جاري با کاهش ارزبري 66 میلیون یورو برگزار شد. 

وي تصریح کرد: امیدوارم روند داخلی سازي و برگزاري میزهاي ساخت داخل تا پایان سال به نحو مطلوب و متناوبی ادامه داشته باشد

 
و تعداد زیادي از قطعاتی وارداتی به مرحله تولید داخل برسد. 

صادقی نیارکی با بیان اینکه در سال جاري وزارت صمت در راستاي سال جهش تولید سه رویکرد را با جدیت دنبال می کند، افزود:
افزایش داخلی سازي قطعات خودرو با هدف مدیریت منابع ارزي، افزایش تولید و حفظ اشتغال در تولیدات صنعتی است



آیا یزد شهر ملی زیور آلات می شود؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/04/31

در جلسه شوراي راهبردي انتخاب شهرها و روستاهاي ملی صنایع دستی پرونده شهر یزد به عنوان شهر زیورآلات سنتی
بررسی شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، پویا محمودیان معاون صنایع دستی وزارت
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در جلسه
شوراي راهبردي استان یزد، گفت: شهر جهانی یزد داراي
ظرفیت هاي بی نظیري در حوزه صنایع دستی است، زیور
آلات یزد از زیبایی و اصالت خاصی برخوردار است و
خوشبختانه این شهر به عنوان شهر ملی زیور آلات ثبت

 
خواهد شد. 

او با بیان اینکه جایگاه زیورآلات در حوزه اشتغال از اهمیت
بالایی برخودار است، افزود: اگر شهر یزد به عنوان شهر ملی
زیورآلات ثبت شود می تواند ارزش و ظرفیت هاي این

 
استان در حوزه زیورآلات به خوبی معرفی شود. 

محمودیان ثبت یزد به عنوان شهر ملی زیورآلات در سال جهش تولید را یک اتفاق مهم دانست و اظهار داشت: بعد از ثبت حتماً باید

 
در خصوص نصب المان و نیز معرفی هرچه بیشتر زیورآلات یزد از طریق رسانه هاي مختلف اقدام شود. 

محمدعلی طالبی استاندار یزد نیز، گفت: موضوع زیورآلات سنتی از قدیم در این استان شهرت داشته و اشتغال بسیار بالایی به وجود

 
آورده است. رویکرد استان در حوزه توسعه نیز به این سمت رفته و این زیوآلات در یزد از اهمیت بالایی برخوردار است. 

او با بیان این که آمادگی سرمایه گذاري براي این حوزه در یزد وجود دارد، افزود: خوشحالیم که این گام برداشته شده و امیدواریم با

 
ثبت ملی یزد به عنوان شهر ملی زیورآلات، شاهد معرفی هرچه بیشتر زیورآلات یزد در داخل و خارج از کشور باشیم. 

طالبی بیان کرد: استانداري نیز آمادگی خود را براي کمک به ثبت ملی و رونق هرچه بیشتر صنایع دستی خصوصاً زیورآلات در یزد

 
اعلام می کند. 

در جلسه شوراي راهبردي انتخاب شهر ها و روستا هاي ملی صنایع دستی موضوع ثبت یزد به عنوان شهر ملی زیور آلات مورد بررسی
قرار گرفت که در این جلسه محمدعلی طالبی استاندار، سید مصطفی فاطمی نسب مدیرکل و محمدرضا دهقان معاون صنایع دستی

استان به دفاع از این پرونده پرداختند.





مشمولان جامانده سهام عدالت تعیین تکلیف شدند

منبع: شفقناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/04/31

شفقنا- سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس درباره طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی، گفت: سهام
عدالت به 6 دهک نخست جامعه و همچنین خانواده ایثارگران، شهدا و...  که سهام خود را دریافت نکرده اند تعلق می گیرد.

ایرنا نوشت: «مهدي طغیانی» در تشریح جلسه روز سه شنبه کمیسیون اقتصادي مجلس داشت که ...

شفقنا- سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس درباره طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی، گفت: سهام

 
عدالت به 6 دهک نخست جامعه و همچنین خانواده ایثارگران، شهدا و...  که سهام خود را دریافت نکرده اند تعلق می گیرد. 

ایرنا نوشت: «مهدي طغیانی» در تشریح جلسه روز سه شنبه کمیسیون اقتصادي مجلس داشت که در جلسه امروز جزییات مرتبط با
طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی، جمع بندي و تعیین تکلیف شد. در واقع به افرادي که جزو 6 دهک

 
نخست جامعه هستند و همچنین خانواده ایثارگران، شهدا و...  که سهام عدالت خود را دریافت نکرده اند، این سهام تعلق می گیرد. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس افزود: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي دقیقی وجود

 
نداشت، مقرر شد، معاون وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به نتیجه رساند. 

طغیانی خاطرنشان کرد: همچنین در ادامه جلسه امروز کمیسیون اقتصادي، نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و آنها

 
دغدغه هاي خود در موضوعاتی همچون حمایت از اصناف آسیب دیده از کرونا را مطرح کردند. 

وي تاکید کرد: عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به مسائلی

 
همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار از دیگر مواردي بود که در جلسه امروز کمیسیون اقتصادي با اتاق اصناف مطرح شد. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: در جلسه امروز کمیسیون اقتصادي همچنین مسئولان صندوق کارآفرینی

 
امید نیز درباره تسهیلات ارائه شده و اقدامات انجام گرفته براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند. 

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.comشفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



پاسخ رهبر انقلاب به 4 پرسش مهم اقتصادي /نسخه درمان اقتصاد چیست؟

منبع: تابناكشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/04/31

 
پاسخ رهبر انقلاب به 4 پرسش مهم اقتصادي /نسخه درمان اقتصاد چیست؟ 

 
 

تابناك/نشریه خط حزب االله در شماره دویست و چهل و پنجم خود در مطلبی با تیتر «نسخه درمان اقتصاد» به بیانات رهبري و پاسخ

 
ایشان به چهار پرسش اصلی درباره وضعیت اقتصادي کشور می پردازد. 

به گزارش خبرآنلاین، رهبر انقلاب در بخشی از بیانات خود در ارتباط تصویري با نمایندگان مجلس شوراي اسلامی به موضوع اقتصاد
ایران، ظرفیت هاي پیش رو و راه حل درمان آن پرداختند. خط حزب االله در سخن هفته این شماره خود به این موضوع از منظر رهبر

 
انقلاب پرداخته است که در ادامه آمده است؛ 

مسـئله اقتصـاد و مشـکلات معیشـتی، ایـن روزهـا بخش مهمـی از فکر و ذهـن مـردم و فضاي سیاسـی و اجتماعـی کشـور را پـر
کـرده اسـت. برنامـه ي چندجانبـه ي دشـمن بـراي تضعیـف اقتصـاد کشـور و معیشـت مـردم از یـک سـو و تأکیدات مکرر رهبر
انقلاب بر اولویـت درجه یک حل مشـکلات اقتصادي، چالش چندین سـاله اي را رقـم زده کـه البتـه ایـن روزها بـه نقاط حسـاس و
مشـکل خـود رسـیده اسـت. کارشناسـان و صاحب نظـران، از این مشـکلات اقتصـادي مزمنی کـه در طـول سـال هاي متمـادي کم
و بیـش عمیق تـر نیـز شـده اند، بـا عنـوان اقتصـاد بیمـار یـا بحـران زده تعبیـر کرده انـد و البتـه راه حل هـاي متعـدد و مختلفـی
نیـز مطـرح کرده انـد. رهبـر انقلاب در ارتبـاط تصویـري اخیـر بـا نماینـدگان مجلـس شـوراي اسلامی، مطالبـی را بیـان کردند کـه

 
در حقیقـت پاسـخ بـه چهـار سـؤال اصلـی جامعه ایرانی در زمینه ي اقتصاد است: 

 
اول اینکه براي حل مشـکلات، ابتدا باید منشـأ آن را شـناخت؛ ریشـه مشـکلات اقتصـادي در ایـران چیسـت؟ 

 
پرسـش دوم دربـاره شـناخت دقیـق ابعـاد و کیفیـت خـود بیمـاري اسـت. مصادیـق بیمـاري اقتصـادي کشـورمان کدام انـد؟ 

 
پرسش سـوم آیـا توانمنـدي لازم بـراي عبـور از ایـن بیماري هـاي مزمـن اقتصـادي وجـود دارد؟ 



 
چهـارم راه حـل اصلـی عبـور از مشـکالات فعلـی اقتصـادي کشـور چیسـت؟ 

اول. ریشه مشکلات اقتصادي در ایران چیست؟ «مشـکلات مـا حقیقتـا ناشـی از ایـن اسـت کـه خودمان کم توجهی کردیم: ظَهَرَ
الفَْسَادُ فِی البَْرِّ وَالبَْحْرِ بمَِا کَسَبَتْ أیَدِْي النَّاسِ؛ (روم/41) خود مـا یـک جاهایـی بی توجهی کردیم، کم توجهی کردیم. مثلا فـرض
کنید بـه تولید اهمیت ندادیـم، به سـرمایه گذاري اهمیت ندادیم، ناگهان مواجه شـدیم بـا شکسـت کارخانه جـات مـن بـاب مثـال،
یـا فـرض کنیـد کـه مشـکلات تولیـد در کشـور. خـب وقتـی انسـان کار نکنـد، نتیجـه کار نکـردن مشـهود اسـت. آنجاهایـی کـه
خـود ما مسـئولین بی توجهی کردیـم، کم توجهی _ در طول سال هاي مختلف البته_ کردیـم، نتایجـش ایـن خواهـد بـود.»

 
 99/4/22

دوم. مصادیق بیماري اقتصادي کشورمان کدام اند؟ «مشـکلات اقتصـادي کـه از آن تعبیـر کردیـم بـه بیماري، خـب عمده ترینـش
تورم اسـت، کاهش ارزش پول ملی است، گرانی هـاي بی منطـق اسـت، مشـکلات بنگاه هـاي تولیـدي اسـت، وجـود تحریم هـاي
خارجـی اسـت -کـه نقـش ایـن تحریم هـا را نبایـد نادیـده گرفـت- و نتیجـه ي این ها هـم سـختی معیشـت طبقـات پاییـن و
متوسـط اسـت.» «در مقولـه اقتصـاد اگـر بخواهیـم مسـائل کلیـدي را مطـرح کنیـم، مسـئله تولیـد جدا کلیـدي اسـت... مسـئله
اشتغال جـزو مسـائل کلیـدي اسـت کـه البته با تولیـد ارتبـاط پیـدا می کنـد. مسـئله ي مهـار تـورم مسئله ي جدا کلیدي است...
مدیریت نظام پولی و مالـی جـزو مسـائل کلیـدي اسـت؛ عـدم وابسـتگی اقتصـاد کشـور بـه نفـت جـزو مسـائل ِ کلیـدي اسـت؛ این

 
هـا مسـائل مهـم اسـت، در زمینه هـاي اقتصـادي.» 99/4/22 

 
 

سوم. آیا توانمندي لازم براي عبور از این بیماري هاي مزمن اقتصادي وجود دارد؟ «اگـر شـما کشـور را بـه جسـم یـک انسـان
تشـبیه بکنید، این مشـکلات، همان طور که عـرض کردم، بـه منزلـه ي بیمـاري اسـت، منتهـا خطـر بیمـاري نسـبت بـه همـه
یکسـان نیسـت. خـب حـالا کرونـا در کشـور هسـت، اما خطر کرونا نسبت به همه یـک جـور نیسـت. کسـی پیـر باشـد، ناتـوان
باشـد، توانایـی تقویـت جسـمانی نداشـته باشـد، داراي بیماري هـاي زمینـه اي باشـد، بیمـاري بـراي او خطرنـاك اسـت،
خطرآفریـن اسـت، پزشـک هـم وقتـی بـا یـک چنیـن بیمـاري مواجـه می شـود خیلی امیـدوار نیسـت؛ لکن اگـر چنانچه ایـن
بیمار جـوان باشـد، توانایـی جسـمی داشـته باشـد و بیماري هـاي زمینـه اي نداشـته باشـد، فرضـا ورزشـکار و از لحـاظ جسـمی
قدرتمنـد باشـد، ایـن بیمـاري در او هسـت، لکـن خطـر در مـورد او زیـاد نیسـت و وقتـی طبیـب هـم بـا یـک چنیـن بیمـاري
مواجـه می شـود، بـا امیـد بیشـتري بـه سـراغ ایـن بیمـار مـی رود. بلـه؛ کشـور بیماري هایـی دارد، لکـن ایـن بیماریهـا مواجـه
اسـت بـا یـک توانایی هایـی... ایـن بیماریهـا هسـت، لکـن بنیـه ي کشـور قـوي اسـت. چـرا می گوییـم بنیـه ي کشـور قـوي

 
اسـت؟ بـه خاطـر ظرفییت هاي گسـترده اي کـه در کشـور وجـود دارد.» 99/4/22 



چهارم. راه حل اصلی عبور از مشکلات فعلی اقتصادي کشور چیست؟ «اگـر چنانچـه ایـن تفکر و روحیه خوداتکایی و اعتماد به نفس
ملی_ کـه امـروز خوشـبختانه عمومیت پیـدا کـرده و بخصـوص در بیـن قشـر جـوان تحصیلکـرده ي بـا عـزم و اراده رشـد پیـدا
کـرده_ و این اعتماد به نیروي داخلـی در اقتصاد به همیـن شـکل پیـش بـرود و امیدهـاي واهـی که گاهی انسـان مشـاهده می
کنـد بـه بیـرون از مرزها وجـود دارد و اقتصـاد کشـور را شـرطی می کنـد نسـبت بـه تصمیم گیـري بیگانـگان، اگـر چنانچـه
وجـود نداشـته باشـد یـا ضعیـف بشـود و اعتمـاد ملی افزایـش پیـدا کنـد، بـه نظـر بنـده همـه ي ایـن مشـکلاتی کـه امـروز در

اقتصـاد وجـود دارد قابـل رفـع و برطـرف کـردن اسـت. بایسـتی از ایـن بنیـه ي قـوي کشـور اسـتفاده کـرد.



اعتماد به توانمندي شعب سبب ارتقاي عملکرد و افزایش رضایتمندي

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/04/31

عصر اعتبار- تقویت نقش توسعه اي به همراه رعایت انضباط مالی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي هدفی است که در بانک
صنعت و معدن با افزایش مشارکت شعب این بانک مد نظر قرار دارد.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار»، در این راستا روابط عمومی بانک صنعت و معدن در مصاحبه با حسین یوسفی مدیر
استان مرکزي و رئیس شعبه اراك در خصوص عملکرد، دستاوردها و برنامه هاي آتی این شعبه به گفتگو نشسته است که مشروح آن

 
در ادامه می آید؛ 

 
1- در راستاي تحقق شعار سال(جهش تولید) چه برنامه هایی دارید؟ 

پس از نامگذاري سال 1399 توسط مقام معظم رهبري به عنوان جهش تولید که بسیار خردمندانه و پرمحتوا می باشد. بانک صنعت
معدن استان مرکزي براي تحقق آرمانهاي عینی شعار سال با تکیه بر تمامی ظرفیت ها و سیاست هاي اعتباري بانک و با هدف تسریع

 
در دستیابی به اهداف جهش تولید و براي انجام سنجش بیشتر، برنامه هاي ذیل را در دستور کار خود قرار داده است. 

 
1- شناسایی ظرفیت ها و قابلیت هاي اقتصادي استان 

 
2- کمک به تکمیل زنجیره هاي تولید و مهندسی ارزش و توانمندسازي خوشه هاي صنعتی و تولیدي 

 
3- کمک به توسعه و تقویت شرکت هاي دانش بنیان 

4- بررسی و کمک به احیاء واحدهاي راکد و کمتر از ظرفیت تولید و واحدهاي تملک شده و کاهش تملک واحدهاي جدید مشکل دار

 
5- حفظ و صیانت از بنگاههاي اقتصادي و کسب و کارهاي آسیب دیده ناشی از شیوع بیماري کرونا 

 
6- توجه به صنایع خرد و تکمیل زنجیره هاي تولید، خوشه هاي صنعتی و صنایع تبدیلی و تکمیلی 

 
7- تکمیل طرح هاي سرمایه گذاري نیمه تمام با اولویت طرح هاي داراي پیشرفت فیزیکی بالا 

 
2- مهمترین برنامه شعبه در سال 99 چیست؟ 

بهره مندي از حداکثر ظرفیت بانک جهت حمایت از واحدهاي تولیدي در راستاي جهش تولید و افزایش اشتغال، تلاش و جدیت
مضاعف جهت تحقق برنامه عملیاتی و ابلاغی توسط ستاد، تمرکز بیشتر روي افزایش درآمدهاي شعبه از طریق افزایش عملکرد برنامه
هاي اعتبارات اسنادي و صدور ضمانت نامه هاي بانکی و همچنین استفاده حداکثري از ظرفیت هاي ایجاد شده در قانون بودجه نظیر
بند ل و قانون تسهیل بدهی بدهکاران جهت تعیین تکلیف بدهی هاي غیرجاري و کاهش مطالبات و ریسک مطالباتی شعبه و در

 
نهایت ارتقاء درجه شعبه از مهمترین برنامه هاي سال 1399 می باشد. 

3- با توجه به مشکلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا چه راهکاري براي حمایت از تولیدکنندگان استان خود

 
دارید؟ 

شناسایی اهلیت مشتریان و واحدهاي صنعتی که از توان بالقوه بالایی برخوردار بودند و پرداخت تسهیلات بالغ بر 1682 میلیارد ریال
به این واحدها و کسب رتبه نخست شعبه در پرداخت تسهیلات به واحدهاي صنعتی از محل بند الف تبصره 18 سال هاي 97 و 98
در بین سیستم بانکی استان، کاهش ریسک مطالبات شعبه از 41% به 19% در پایان سال 98 مهمترین اقدامات سال98 بوده است.

 
برنامه ریزي ،هدف گذاري، همدلی، همکاري و انجام امور در قالب کار تیمی و گروهی دلایل این موفقیت بوده است. 



4- پس از تدوین سیاستهاي اعتباري و راهبردي بانک در سال 99 براي اجراي مؤثر سیاست ها و به منظور ایجاد هم افزایی و چابک

 
سازي سازمان، چه اقداماتی را مؤثر می دانید؟ 

شناسایی عواملی که باعث رشد و شکوفایی تولید می گردد ، همچنین شناسایی واحدهایی که در اثر تحریم هاي ظالمانه و نیز شیوع
کرونا دچار آسیب شده اند. برنامه ریزي جهت کمک حداکثري با استفاده از تمام ظرفیت قانونی و منابع در اختیار به این واحدها

 
صورت می گیرد. 

تامین مالی در کوتاهترین زمان ممکن، ارائه راهکارها و مشاوره هاي لازم متناسب با هر واحد تولیدي ، مساعدت و تعیین تکلیف و
تقسیط بدهی واحدهایی که دچار آسیب شده اند، کمک به تکمیل زنجیره ارزش واحدهاي تولیدي جزو اولویت هاي کاري شعبه می

 
باشد. 

 
5 - براي اجراي حاکمیت شرکتی و بانکداري دیجیتال چه اقداماتی در شعبه تحت مدیریت شما صورت گرفته است؟ 

تشکیل جلسه با همکاران، تشریح و تجزیه و تحلیل سیاستهاي اعتباري و راهبري بانک توسط یکایک همکاران و سپس برنامه ریزي
لازم جهت نیل به هدف و متعاقبا رصد و پایش برنامه به صورت هفتگی انجام می شود . در این راستا انجام امور در قالب کارگروهی و
تیمی، شناسایی و بازاریابی مشتریان با اهلیت و توانمند استان ، کوتاه کردن و تسریع در اجابت درخواست مشتریان و پیگیري مستمر

 
امور، قطعاٌ تاثیرات بسزایی در رسیدن به اهداف و رشد فعالیت هاي شعبه خواهد داشت. 

 
6- از چه روشهایی براي جذب منابع بیشتر در استان استفاده می کنید؟ 

حاکمیت شرکتی و بانکداري دیجیتال از اهمیت ویژه اي در بانک هاي توسعه اي و تخصصی برخوردار می باشد. بانکداري دیجیتالی
میتواند براي بانک صنعت و معدن که تعداد شعب کمتري در سطح استان وکشور دارند و خلاء بعد فاصله با شرکت ها باعث گله
مندي مشتریان گردیده که قطعاً در کارکرد حساب و تمرکز حسابهاي آنها تاثیر گذار می باشد را بپوشاند. تمرکز بانک بر بانکداري
شرکتی و دیجیتال و تدوین دستورالعملهاي لازم و ارتقاء سیستم هاي سخت افزاري و نرم افزاري بانک در این راستا تاثیر بسزایی در

 
رشد و شکوفایی بانک خواهد داشت. 

 
7- طی یکسال گذشته به چند طرح صنعتی و به چه میزان تسهیلات پرداخت کرده اید؟ 

بازاریابی و شناسایی مشتریان با اهلیت و توانمند و توجه به نیازهاي مشتریان و تعامل هرچه بیشتر در ارائه خدمات بانکی ویژه در
قالب بانکداري دیجیتال و بانکداري شرکتی توام با تسریع در پاسخگویی به نیاز اینگونه واحدها تاثیر بسزایی در افزایش منابع بانک
دارد. همچنین فروش اموال تملیکی و وصول مطالبات غیرجاري و تعیین تکلیف بدهی شرکت هایی که به هر دلیل دچار مشکل بوده

 
و توانایی بازگشت به تولید با ظرفیت مناسب را دارند در افزایش منابع بانک تاثیرگذار می باشد . 

بنابراین حفظ مشتریان با اهلیت موجود و جذب مشتریان توانمند و داراي حسن سابقه نزد سیستم بانکی و توجه ویژه به تسریع در
صدور انواع ضمانت نامه و گشایش اعتبارات اسنادي جزو اولویت هاي اصلی روش هاي جذب منابع شعبه می باشد.عملکرد سه ماهه
سال 99 نشان می دهد که شعبه اراك نسبت به دوره مشابه سال 98 از رشد بسیار خوبی برخوردار بوده که البته این میزان قانع

 
کننده نمی باشد. 

 
8 - در این مدت چند طرح صنعتی با تسهیلات بانک در استان به بهره برداري رسیده است ؟ 

در سال 1398 بر اساس بازاریابی و شناسایی مشتریان با اهلیت و انجام کلیه امور در قالب کار تیمی ، شعبه اراك توانست 22 طرح
صنعتی بالغ بر 1682 میلیارد ریال تسهیلات در قالب سرمایه در گردش و سرمایه ثابت را تأمین مالی و رتبه اول را در بین بانکهاي

 
استان از آن خود نماید. 

9- چه تعداد واحد صنعتی با تسهیلات بانک در استان در حال اجرا است، چه مقدار پیشرفت داشته است و با بهره برداري از آنها چه



 
مقدار شغل ایجاد شده است؟ 

طی سالهاي اخیر بانک صنعت و معدن مجموعا 11 طرح صنعتی را با تسهیلاتی بالغ بر 4268 میلیارد ریال با اشتغال مستقیم 689

 
نفر در استان مرکزي به بهره برداري رسانده است. مجموع سرمایه گذاري طرحهاي فوق 6102 میلیارد ریال بوده است. 

10- وضعیت استان از نظر توسعه صنعتی چگونه است و شما چه پتانسیل هایی را براي توسعه صنعتی و اقتصادي استان می

 
شناسید؟ 

بانک صنعت و معدن نقش ویژه اي در توسعه صنعتی استان دارد. در حال حاضر 2 طرح صنعتی با تسهیلاتی بالغ بر 27318 میلیارد
ریال با سرمایه گذاري بیش از 39025میلیارد ریال در حال اجرا می باشد. پیش بینی می گردد با بهره برداري از طرحهاي فوق

 
اشتغالی بالغ بر 147 نفر ایجاد خواهد شد. 

تعداد 2 طرح با تسهیلاتی بالغ بر1100 میلیارد ریال در قالب مشارکت مدنی طی سال 98 پذیرش و در مرحله بررسی و تصویب می

 
باشند. 

 
11- براي وصول مطالبات چه برنامه و راهکاري دارید؟ 

استان مرکزي با مساحت 6/29405 کیلومتر مربع 8/1 درصد مساحت کل کشور را دارا می باشد که تقریبا در مرکز ایران قرار گرفته و
از شمال به استانهاي تهران و قزوین و از شرق به استان قم و از غرب به استان همدان و از جنوب به استانهاي اصفهان و لرستان
محدود می باشد.استان مرکزي استانی صنعتی است که طی دهه هاي گذشته با راه اندازي طرح هاي صنعت نفت و پتروشیمی به
یکی از بزرگترین مراکز صنایع استراتژیک کشور تبدیل شده است. از تولیدات عمده استان می توان به آلومینیوم، محصولات
آلومینیومی، ریخته گري فلزات سنگین، مخازن تحت فشار، بویلرهاي نیروگاهی و صنعتی، ماشین آلات کشاورزي و عمرانی،
خودروهاي ریلی، محصولات پتروشیمی و پالایشگاهی، رنگ هاي صنعتی، منسوجات، شیشه و جام، بلور، انواع لاستیک خودرو، سیم و
کابل، شوینده ها، دوده صنعتی، الیاف مصنوعی، انواع سنگ ساختمانی، لوازم خانگی و کاشی، لوله و پروفیل فولادي و پی وي سی و ...
اشاره کرد. در استان مرکزي تعداد 38 شهرك صنعتی وجود دارد که مجموع واحدهاي صنعتی مستقر در این شهرکها بالغ بر 3003
واحد می باشد. همچنین کل طرحهاي داراي پروانه بهره برداري در استان مرکزي تعداد 2747 فقره می باشد که تعداد 1975 طرح

 
آن فعال می باشد. 

 
12- چه برنامه هایی براي ارائه خدمات هر چه بهتر به مشتریان دارید؟براي افزایش کارمزدها چه راهکارهایی دارید؟ 

یکی از روشهاي تامین منابع، وصول به موقع مطالبات می باشد.شناسایی مشتریان با اهلیت و اعتبارسنجی متقاضیان در زمان بررسی
درخواست مشتري از جمله راهکارهایی است که می تواند در کاهش مطالبات غیرجاري تاثیر بسزایی داشته باشد. هدف گذاري و
برنامه ریزي جهت نیل به هدف، تشکیل جلسات منظم با همکاران و پیگیري وصول مطالبات در قالب کار تیمی و گروهی، شناسایی
مشتریانی که نتوانستند به تعهدات خود عمل نمایند و پیرو آن بازدیدهاي دوره اي و میدانی از این طرح ها و تشکیل جلسه با مدیران
شرکت هاي بدهکار و اتخاذ راهکارهاي لازم جهت برون رفت شرکت از مشکلات و وصول مطالبات بانک و برگشت مجدد منابع بلوکه
شده به چرخه تولید در دستور کار شعبه قرار دارد. در این خصوص استفاده از کلیه ظرفیت هاي قانونی نظیر بهره مندي از بند ل
تبصره 16 قانون بودجه سال98، قانون تسهیل بدهی بدهکاران به سیستم بانکی، کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید، کمک و مساعدت
به طرح هایی که امکان راه اندازي مجدد آنها وجود دارد و تقسیط مجدد تسهیلات غیرجاري تاثیر بسزایی در وصول مطالبات بانک

 
دارد. بطور کلی وصول مطالبات خلاصه می شود در پیگیري، پیگیري و پیگیري 

 
13- با توجه به افزایش سطح اختیارات شعب، تعامل شما با ستاد بانک چگونه است و چه انتظاري از ستاد دارید؟ 

بازاریابی و بازدیدهاي میدانی و شناسایی مشتریان با اهلیت نزد سیستم بانکی، شناسایی زنجیره تامین مشتریان و عوامل موثر بر
فعالیت آنها، تشکیل جلسه با مدیران شرکت ها و تشریح انواع خدماتی که بانک می تواند در اختیار مشتریان قرار دهد، رعایت اصول



مشتري مداري و احترام به مشتریان توسط کلیه همکاران و انجام امور مشتري در کوتاهترین زمان، تاثیر بسزایی در تعامل فی مابین
بانک و مشتریان ایجاد خواهد کرد.تمرکز بر فعالیت هاي کارمزدي نظیر ضمانت نامه و گشایش اعتبارات در سال جاري در دستور کار
شعبه می باشد. همچنین توجه به محیط کسب و کار و ساختمان بانک در استان نقش بسیار موثري در ارتباط با مشتریان ایفا می

 
کند. 

 
14- تعامل شما با مقامات بالاي استانی نظیر(استانداري، وزارت اموراقتصادي و دارائی و وزارت صنعت، معدن و تجارت) چگونه است؟ 
در حال حاضر حدود اختیارات کمیته اعتباري استان پاسخگوي نیاز مشتریان نمی باشد. لذا عموما پذیرش اولیه درخواست ها توسط
شعبه انجام و گزارشات لازم تهیه و جهت بررسی و اتخاذ تصمیم نهایی به کمیته اعتبارات ارسال می شود. در این راستا تعامل کلیه
همکاران محترم ستاد با شعبه سازنده و بسیار بالاست. بطوریکه باتعامل و مساعدت همکاران محترم ستاد شعبه اراك در پایان سال
98 رتبه اول پرداخت تسهیلات از محل منابع بند الف تبصره 18 را بین شبکه بانکی استان به نام خود ثبت و از عملکرد بانک در

 
استان توسط مدیر ارشد استان تقدیر و تشکر کتبی به عمل آمد این موفقیت مرهون تعامل بسیار سازنده ستاد با شعبه می باشد. 

یکی از اعضاي فعال جلسات استان نظیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري استان، کمیته هاي حمایت
از واحدهاي صنعتی علی الخصوص واحدهاي صنعتی آسیب دیده، بانک صنعت و معدن در استان می باشد. که همواره تعامل

 
بسیارخوبی با مقامات استان برقرار نموده بطوریکه گاها اظهارنظر کارشناسی بانک در جلسات ملاك عمل قرار می گیرد. 

15- به نظر شما نقش نیروي انسانی کارآمد در موفقیت و برتري شعب چیست؟ برنامه شما براي افزایش سطح مهارت و دانش

 
کارکنان مجموعه خود و فرآیند جانشین پروري چیست؟ 

نیروي انسانی در هر سازمانی ارزنده ترین و مهمترین سرمایه سازمان محسوب می شود. با بررسی سازمانهاي موفق به خوبی به نقش و
اهمیت ویژه اي که نیروي انسانی در توسعه و پیشرفت این سازمانها داشته اند می توان پی برد . لذا توجه خاص به نیروي انسانی در
پیشرفت و اعتلاي سازمان نقش ویژه اي دارد. نگاه ویژه به نیازهاي نیروي سازمانی، آموزش هاي به هنگام و به روز در راستاي افزایش
تجربه و مهارت نیروها، توجه ویژه به کارکنان شایسته و جانشین پروري می تواند آینده هر سازمان را در این خصوص بیمه نماید. لازم
است با نگاه خاص به نیروي انسانی شرایطی فراهم شود که نیروهاي شایسته جذب بانک شوند و با توسعه توانمندي هاي خود،
اثربخشی و رضایت مندي شغلی خود را افزایش دهند. لذا توجه ویژه به همکاران مستعد، کوشا و توانمند و توجه به آموزش آنها و

 
جانشین پروري در دستور کار مدیریت استان می باشد. 

 
16- روش شما براي استفاده از ایده ها و پیشنهادات همکارانتان در جهت بهبود فعالیتهاي شعبه چیست؟ 

جلسات مستمر با همکاران تشکیل و در این جلسات برنامه هاي شعبه تشریح و با خرد جمعی تصمیمات لازم اتخاذ می گردد. در این
جلسات تمامی همکاران پیشنهادات خود را جهت بهبود عملکرد شعبه ارائه می نمایند. در جلسات فوق معمولا ایده هاي جدید و
خلاقانه مطرح و مورد بررسی قرار می گیرد. لذا تمامی همکاران علی رغم اینکه در جریان امور شعبه قرار می گیرند در تصمیم

 
گیریهاي مهم کاري نیز نقش آفرینی دارند و ادامه همین روال در دستور کار مدیریت استان می باشد. 

17- طرحهایی که با تأمین مالی بانک در آن استان راه اندازي شده و در سطح ملی مطرح هستند را بیان کرده و نحوه حمایت بانک

 
از آنها را تشریح فرمائید؟ 

طرح هایی که با تأمین مالی بانک در استان مرکزي راه اندازي و در سطح ملی مطرح هستند عبارتند از انرژي صنعت خاورمیانه،
صنایع شیمیایی پتروتک، زاگرس مس سازان ایران، بهنوش ایران، پارس تاواتاپایا، الیاف مصنوعی دلیجان و کاغذ پاسارگاد مرکزي
مجموع تسهیلات پرداختی به این واحدها بالغ بر 1343 میلیارد ریال می باشد. میزان سرمایه گذاري طرحها 1918 میلیارد ریال و
میزان اشتغال آنها 654 نفر می باشد. همچنین تعداد 6 طرح صنعتی با حجم سرمایه گذاري 18433 میلیارد ریال و تسهیلات

 
12903 میلیارد ریال با اشتغالی بالغ بر 1330 نفر در حال اجرا می باشد. 



بازدید و تشکیل جلسه با مدیران طرحها و بررسی مسائل و مشکلات در راستاي رفع موانع و مشکلات این پروژه ها، تشویق مشتریان
فوق به تمرکز حساب نزد شعبه، و ارائه انواع خدمات بانک به شرکتها در دستور کار شعبه می باشد .



پرداخت وام تبدیل شناورهاي صیادي بنزینی به گازوئیلی، پرداخت می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان شیلات ایران گفت: براي تبدیل شناورهاي صیادي بنزینی به گازوئیلی تسهیلات ارزان
قیمت بانکی به صیادان متقاضی پرداخت می شود.

معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان شیلات ایران:
پرداخت وام تبدیل شناورهاي صیادي بنزینی به گازوئیلی،
پرداخت می شود معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان
شیلات ایران گفت: براي تبدیل شناورهاي صیادي بنزینی
به گازوئیلی تسهیلات ارزان قیمت بانکی به صیادان

 
متقاضی پرداخت می شود. 

به گزارش گروه خبر خبرگزاري برنا، به نقل از سازمان شیلات ایران، سیدپرویز محبی، معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان شیلات
ایران، گفت: تسهیلات بانکی متناسب با بدنه شناورهاي صیادي و نوع تیپ الگویی آن تدوین و تصویب شده است و با سود بانکی بین

 
12 تا 14 درصد به صیادان واجد شرایط پرداخت می شود. 

 
وي اظهار داشت: اعتبارات صیادي به بانک هاي عامل ابلاغ شده و در چارچوب آن می توانیم از صیادان حمایت کنیم. 

محبی تصریح کرد: در سال جهش تولید هدفگذاري اجراي عملیات عمرانی و اجرایی در 14 بندر صیادي کشور تکمیل و مورد بهره

 
برداري قرار خواهد گرفت. 

معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان شیلات ایران خاطرنشان کرد: با توجه به پیش بینی انجام شده و حمایت نمایندگان مجلس
شوراي اسلامی در سال جهش تولید و در برنامه ریزي هاي دیده شده براي بنادر صیادي استان خوزستان به ویژه بندر صیادي آبادان

 
امیدواریم بتوانیم پروژه را به طور کامل در اختیار صیادان قرار دهیم. 

وي جامعه صیادان کشور را 141 هزار نفر اعلام کرد و اظهار داشت: صیادان مستقیماً از فعالیت هاي صید و صیادي امرار معاش می

 
کنند و شاید نتوانیم با توجه به وضعیت ذخایر آبزیان تعداد آن ها را افزایش دهیم. 

محبی گفت: درصدد هستیم با انجام سازوکارهایی در ارتباط با ارزش افزوده که در دستور کار قرار دارد، اشتغال جدید را در این حوزه

 
معرفی و در خدمت جامعه متقاضی قرار دهیم. 

وي افزود: پنج هزار میلیارد ریال براي تکمیل پروژه هاي اسکله هاي صیادي کشور، به منظور جهش تولید و تحقق اهداف مورد نظر
مورد نیاز است.



مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/04/31

عصر اعتبار- سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از تعیین تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي
حمایتی جمع بندي خبر داد و گفت: سهام عدالت به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می شود.

به گزارش پایگاه خبري «عصر اعتبار» به نقل از خانه ملت، مهدي طغیانی با تشریح جلسه امروز صبح (سه شنبه 31 تیرماه)
کمیسیون اقتصادي مجلس، گفت: جزئیات مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع بندي و تعیین
تکلیف شدند. درواقع این سهام باید به افرادي که در دوره قبل دعوت نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران، شهدا و...-که هر

 
کدام سهام عدالت خود را دریافت نکرده اند- پرداخت شود. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي
دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به

 
نتیجه رساند. 

وي افزود: همچنین در ادامه نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و دغدغه هاي آن ها در موضوعاتی همچون حمایت از

 
اصناف آسیب دیده از کرونا مطرح شد. 

به گفته طغیانی عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به مسائلی

 
همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف به شمار می آیند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس خبر داد: مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور کمیسیون درباره تسهیلات ارائه شده و
اقدامات انجام داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند.



پرداخت تسهیلات تبدیل شناور صیادي بنزینی به گازوئیلی

منبع: پرشین خودروشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان شیلات ایران گفت: براي تبدیل شناورهاي صیادي بنزینی به گازوئیلی تسهیلات ارزان
قیمت بانکی به صیادان متقاضی پرداخت می شود.

به گزارش پرشین خودرو، سید پرویز محبی افزود: تسهیلات بانکی متناسب با بدنه شناورهاي صیادي و نوع تیپ الگویی آن

 
تدوین و تصویب شده است و با سود بانکی بین 12 تا 14 درصد به صیادان واجد شرایط پرداخت می شود. 

 
وي اظهار داشت: اعتبارات صیادي به بانک هاي عامل ابلاغ شده و در چارچوب آن می توانیم از صیادان حمایت کنیم. 

محبی تصریح کرد: در سال جهش تولید هدفگذاري اجراي عملیات عمرانی و اجرایی در 14 بندر صیادي کشور تکمیل و مورد بهره

 
برداري قرار خواهد گرفت. 

معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان شیلات ایران خاطرنشان کرد: با توجه به پیش بینی انجام شده و حمایت نمایندگان مجلس
شوراي اسلامی در سال جهش تولید و در برنامه ریزي هاي دیده شده براي بنادر صیادي استان خوزستان به ویژه بندر صیادي آبادان

 
امیدواریم بتوانیم پروژه را به طور کامل در اختیار صیادان قرار دهیم. 

 
 

وي جامعه صیادان کشور را 141 هزار نفر اعلام کرد و اظهار داشت: صیادان مستقیماً از فعالیت هاي صید و صیادي امرار معاش می

 
کنند و شاید نتوانیم با توجه به وضعیت ذخایر آبزیان تعداد آن ها را افزایش دهیم. 

محبی گفت: درصدد هستیم با انجام سازوکارهایی در ارتباط با ارزش افزوده که در دستور کار قرار دارد، اشتغال جدید را در این حوزه

 
معرفی و در خدمت جامعه متقاضی قرار دهیم. 

وي افزود: پنج هزار میلیارد ریال براي تکمیل پروژه هاي اسکله هاي صیادي کشور، به منظور جهش تولید و تحقق اهداف مورد نظر

 
مورد نیاز است. 



 
منبع: مهر 



مشمولان جامانده سهام عدالت تعیین تکلیف شدند

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/04/31

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس درباره طرح
ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی،
گفت: سهام عدالت به 6 دهک نخست جامعه و همچنین
خانواده ایثارگران، شهدا و... که سهام خود را دریافت نکرده

 
اند تعلق می گیرد. 

به گزارش فرتاك نیوز، «مهدي طغیانی» در تشریح جلسه
روز سه شنبه کمیسیون اقتصادي مجلس اظهار داشت: در
جلسه امروز جزییات مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت

و جاماندگان نهادهاي حمایتی، جمع بندي و تعیین تکلیف شد. در واقع به افرادي که جزو 6 دهک نخست جامعه هستند و همچنین

 
خانواده ایثارگران، شهدا و... که سهام عدالت خود را دریافت نکرده اند، این سهام تعلق می گیرد. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس افزود: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي دقیقی وجود

 
نداشت، مقرر شد، معاون وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به نتیجه رساند. 

طغیانی خاطرنشان کرد: همچنین در ادامه جلسه امروز کمیسیون اقتصادي، نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و آنها

 
دغدغه هاي خود در موضوعاتی همچون حمایت از اصناف آسیب دیده از کرونا را مطرح کردند. 

وي تاکید کرد: عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به مسائلی

 
همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار از دیگر مواردي بود که در جلسه امروز کمیسیون اقتصادي با اتاق اصناف مطرح شد. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: در جلسه امروز کمیسیون اقتصادي همچنین مسئولان صندوق کارآفرینی
امید نیز درباره تسهیلات ارائه شده و اقدامات انجام گرفته براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند.



تخصیص بیش از 1400 میلیارد ریال به اشتغال روستایی و عشایري خوزستان

منبع: ایسناشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان از تخصیص مرحله پنجم اعتبارات قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار
در مناطق روستایی و عشایري با استفاده از منابع صندوق توسعه ملی خبر داد و گفت: در این مرحله، یک هزار و 477

میلیارد ریال براي ایجاد اشتغال پایدار روستایی و عشایري در خوزستان تخصیص یافته است.

ارسلان غمگین در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: تخصیص
مرحله پنجم اعتبارات قانون حمایت از توسعه و ایجاد
اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري با استفاده از
منابع صندوق توسعه ملی انجام شده و در این زمینه یک
هزار و 477 میلیارد ریال به ایجاد اشتغال پایدار روستایی و

 
عشایري در خوزستان تخصیص یافته است. 

وي افزود: پرداخت تسهیلات اشتغال زایی به سرمایه
گذاران، کارآفرینان و متقاضیان بخش خصوصی و تعاونی
در رسته هاي اولویت دار، در سامانه کارا از محل تلفیق

 
منابع صندوق توسعه ملی با موسسات عامل انجام می شود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان تصریح کرد: از مبلغ یک هزار و 477 میلیارد ریالی که به استان خوزستان تخصیص
یافته، سهم موسسات عامل براي بانک کشاورزي 222 میلیارد ریال، پست بانک 295 میلیارد ریال، بانک توسعه تعاون 369 میلیارد

 
ریال و صندوق کارآفرینی امید 591 میلیارد ریال است. 

غمگین ادامه داد: در حال حاضر یک هزار و 506 فقره طرح به مبلغ دو هزار و 650 میلیارد ریال مصوب و به موسسات عامل ارسال

 
شده و در کارتابل موسسات عامل موجود است. 

وي افزود: از آنجا که تامین مالی و سرمایه گذاري، یکی از پنج محور مهم برنامه دولت در چارچوب اقتصاد مقاومتی است، انتظار می

 
رود موسسات عامل در بررسی و پرداخت طرح ها نهایت سرعت و تسهیل گري را داشته باشند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: موسسات عامل می توانند طرح هاي نیمه تمام که به دلیل افزایش قیمت، نیاز به

 
تسهیلات تکمیلی دارند را به کمیته فنی معرفی کنند تا از اعتبارات تخصیص یافته براي تکمیل و اتمام آنها استفاده شود. 

غمگین بیان کرد: در حال حاضر سه هزار و 671 طرح به مبلغ سه هزار و 784 میلیارد ریال و با اشتغال جدید براي شش هزار و 520
نفر، از تسهیلات اشتغال روستایی استفاده کرده اند و انتظار می رود با تخصیص اعتبار جدید، زمینه اشتغال براي سه هزار و 700نفر

 
دیگر فراهم شود. 



وي ادامه داد: همه طرح هاي دریافت کننده تسهیلات، در چارچوب نظام نظارت، مدیریت و کنترل طرح هاي سرمایه گذاري و براي

 
مصرف صحیح منابع و ایجاد اشتغال پایدار نظارت می شوند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: طرح هاي پرداخت شده در بخش هاي کشاورزي، صنعت، گردشگري و بوم

 
گردي، فناوري اطلاعات، علوم پزشکی و نهادهاي حمایتی هستند. 

وي افزود: طرح اشتغال روستایی و عشایري از طرح هاي موفق دولت است و نقش موثري در توزیع جغرافیایی با توسعه روستاها،

 
جلوگیري از مهاجرت و خالی شدن روستاها و مقابله با پدیده حاشیه نشینی دارد. 

غمگین تصریح کرد: ایجاد اشتغال در مناطق روستایی و عشایري به افزایش درآمد روستاییان و عشایر و بهبود توزیع درآمدي در

 
جامعه منجر می شود. 

وي گفت: امسال از سوي مقام معظم رهبري به نام جهش تولید مزین شده است؛ در کنار تامین مالی و راه اندازي کسب و کارهاي
روستایی لازم است عرضه محصولات و ایجاد بازار فروش مورد توجه قرار گیرد تا با تامین هزینه هاي راه اندازي واحدهاي تولیدي و

 
تامین مواد اولیه و پایداري و تضمین فروش محصولات، تداوم فعالیت واحدهاي تولیدي و جهش تولید تحقق یابد. 

انتهاي پیام



تولید سالانه بیش از 334 تن گیاه دارویی در میاندوآب

منبع: ایسناشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیر جهاد کشاورزي میاندوآب از تولید سالانه بیش از 334 تن انواع گیاهان دارویی در سطح شهرستان خبر داد.

علی دیانتی امروز 31 تیرماه در بازدید از مزارع گیاهان
داروئی روستاهاي یوزباشکندي و ممدل این شهرستان
اظهار کرد: با توجه به کاهش نزولات جوي در سالهاي اخیر
و اجراي برنامه هاي ستاد احیاء دریاچه ارومیه، توسعه
کشت گیاهان دارویی کم آب بر، همواره یکی از اولویت

 
هاي اساسی وزارت جهاد کشاورزي بوده است. 

مدیر جهاد کشاورزي میاندوآب تصریح کرد: در سال زراعی
جاري بیش از 28 هکتار از اراضی زراعی شهرستان

میاندوآب به کشت گیاهان دارویی شامل 5.3 هکتار زعفران، 7.5 هکتار گل محمدي و 15.5 هکتار سایر گیاهان دارویی اختصاص

 
یافته است و سالانه بیش از 334 تن انواع گیاهان دارویی در این شهرستان تولید می شود. 

وي بیان کرد: نعناع، پونه، بادرشبو، آویشن، پنیرك و ... گیاهان دارویی غالب شهرستان می باشد که بصورت تر و خشک یا تهیه

 
عرقیات به بازار عرضه می شوند. 

وي همچنین خاطر نشان کرد: در راستاي حمایت از تولیدکنندگان گیاهان دارویی در جریان سال 98 مبلغ 1550 میلیون ریال از
محل اعتبارات بند الف تبصره 18 قانون بودجه با عاملیت بانک توسعه تعاون و پست بانک، تسهیلات کم بهره بانکی و مبلغ 380

 
میلیون ریال نیز یارانه بلاعوض دولتی به متقاضیان پرداخت شده است. 

دیانتی ادامه داد: توسعه کشت گیاهان دارویی یکی از ظرفیت هاي بالقوه و ارزشمندي در راستاي ایجاد اشتغال در منطقه است.
افزایش بازدهی و اررش افزوده گیاهان دارویی در گرو توسعه کشت، بسته بندي مناسب، بازاریابی و برنامه ریزي براي صادرات این

 
محصولات است . 

وي افزود: یک کارخانه تولید عرقیات گیاهی و یک واحد خشک کنی و بسته بندي گیاهان دارویی در شهرستان میاندوآب به منظور

 
جذب و فرآوري گیاهان دارویی تولیدي فعال است. 

دیانتی تصریح کرد: همچنین تعداد قابل توجهی از واحدهاي تولید عرقیات و گیاهان دارویی خشک و تر بصورت خانگی در شهرستان

 
فعال هستند. 

رئیس جهاد کشاورزي شهرستان خاطر نشان کرد: جهت توسعه کشت گیاهان دارویی، طرح ملی توانمند سازي زنان روستایی و



 
عشایري بر اساس زنجیره ارزش گیاهان دارویی در 5 روستا توسط کارشناسان جهاد کشاورزي در حال اجرا است. 

دیانتی ادامه داد: این طرح به صورت الگویی با مشارکت زنان روستایی در قالب 5 سایت اجرا می شود که سلامت محصول تولیدي
یکی از اولویت هاي مهم طرح است و در جریان سال جاري تعداد 6 کارگاه و دوره آموزشی– ترویجی با عنوان کشت گیاهان داروئی
به مدت 87 نفر روز تاکنون براي زنان روستایی جامعه هدف طرح مذکور برگزار شده و برگزاري دوره هاي آموزشی تا پایان سال تداوم

 
خواهد داشت. 

وي اضافه کرد: علاوه بر این طرح، جهاد کشاورزي اقدام به اجراي طرح اشتغال زایی (روستاي بدون بیکار) نموده است که در بین زیر
شاخه هاي اشتغال 12 نفر براي کشت گیاهان دارویی اعلام آمادگی نموده اند که جهت پرداخت تسهیلات کم بهره بانکی به صندوق

 
کارآفرینی امید معرفی شده اند. 

دیانتی عنوان کرد: امروزه تمایل و رغبت به مصرف گیاهان دارویی در بین مردم افزایش یافته است. از گیاهان دارویی نه تنها در طب
سنتی براي تسکین درد و درمان بیماریها استفاده می شود؛ بلکه در صنایع کنسرو سازي، نوشابه، عطر، غذایی، دارویی و بهداشتی نیز

 
استفاده می شود. 

انتهاي پیام



مهم ترین چهره هایی که در تور اطلاعاتی ایران گرفتار شدند +عکس

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/04/31

تنوع نفوذي هایی که سال هاي اخیر در تور امنیتی ایران گیر افتاده اند نشانه اي از یک مبارزه پیچیده است.

شهداي ایران: همزمان با اجراي حکم محمود موسوي مجد، برخی از
مهم ترین چهره هایی که در تور اطلاعاتی سربازان گمنام امام
زمان(عج) گرفتار شدند را مرور کرده ایم که متن آن در ادامه می آید.

 
سرپل شبکه «نفوذ» چگونه در تور اطلاعات سپاه گرفتار شد 

جیسون رضاییان به واسطه پخش سریال جنجالی «گاندو» معروف ترین جاسوس شناخته شده در کشورمان است؛ او که مدیر دفتر
تهران روزنامه واشنگتن پست بود، در 31 مرداد سال 93 به همراه همسرش یگانه صالحی به دلیل جاسوسی و فعالیت تبلیغی علیه

 
نظام دستگیر و پس از 18 ماه حبس در چارچوب مبادله زندانیان آزاد شد. 

 
 

«آنقدر به رئیس جمهور نزدیک شدم که طعم و مارك آدامسی را که می جوید، می دانستم.» جیسون رضاییان در گزارشی این خبر را
به آمریکایی ها داد. تابعیت دوگانه جیسون رضاییان به خاطر پدر مشهدي الاصل و مادر آلمانی اوست و شاید به همین خاطر او براي

 
جاسوسی در ایران مناسب بود. 

جیسون مدت ها در ایران بود، هرچند پیش از حضور فیزیکی در ایران با بسیاري از سرکردگان شبکه «نفوذ» مانند مسعود بهنود و
حسین باستانی در ارتباط بوده و ازجمله عناصر دیگر مرتبط با وي می توان به رکسانا صابري، رضا رفیعی فروشانی و مازیار بهاري

 
اشاره کرد. 

البته رضاییان ابتدا در مرداد 1392 توسط سازمان اطلاعات سپاه بازداشت شده بود و مهم ترین اتهامات وي، نفوذ در اماکن مهم
دولتی، افشاي برنامه هاي ضدتحریمی ایران ازجمله هویت واسطه هاي تجاري و ماهیت شرکت هاي همکار ایران در پروسه دور زدن



 
تحریم ها و جاسوسی از برنامه هسته اي ایران بود. 

در پوشش مذاکرات هسته اي، جان کري مکرر از وزیر امورخارجه کشورمان درخواست کرد که تلاش کنید جیسون آزاد شود و مدعی

 
می شود او یک جاسوس نیست بلکه یک خبرنگار است. 

رضاییان که به دلیل جاسوسی براي دولت آمریکا با اتهامات سنگینی مواجه بود به علت برخی ملاحظات، سرانجام در دي ماه 1394 با
اعلام دادستان عمومی و انقلاب تهران در راستاي مصوبات شوراي عالی امنیت ملی ایران و مصالح کلی نظام به همراه سه زندانی
ایرانی دوتابعیتی دیگر یعنی سعید عابدینی، امیر میرزایی حکمتی و خسروي آزاد در چارچوب مبادله زندانیان با ایالات متحده آزاد

 
شد. 

 
 

 
شاه مهره لبنانی- آمریکایی 

نزار زکا 24 شهریور 1394 براي شرکت در یک کنفرانس کارآفرینی با دعوتنامه اي از شهیندخت مولاوردي، معاون رئیس جمهور در

 
امور زنان و خانواده به تهران سفر کرد. 

او پیش از بازگشت در 27 شهریور 94 به جرم جاسوسی براي آمریکا بازداشت شد و به  عنوان یک «گنج» به دلیل «ارتباط هوشمندانه

 
با نهادهاي نظامی در ایالات متحده» توصیف شد. 

زکا پیش از سفرش به ایران نیز به همراه برخی چهره هاي مخالف نظام درحال تدارك برنامه هایی براي ایجاد موج تظاهرات علیه

 
سیاست هاي نظام بود و بر اسناد ویکی لیکس، او یکی از افرادي است که با سفارت آمریکا در بیروت در ارتباط بوده است. 

نزار زکا به عنوان یکی از موسسان «انجمن بین المللی مدیران ایرانی» بود که در یک پروژه امنیتی با نام «پل» مشارکت داشت؛ پروژه
«پل» برنامه اي پوششی براي نفوذ آمریکا به ساختارهاي سیاسی و اجرایی کشورمان است که براساس آن نزار زکا شاه مهره لبنانی-

 
آمریکایی، ماموریتی ویژه در حوزه فناوري اطلاعات کشور داشته و به همین جهت نیز با وزارت ارتباطات مرتبط شد. 

درواقع پس از موفقیت نسبی طرح اولیه در گرجستان و لبنان و مونته نگرو، زکا به عنوان مدیر شناخته شده جریان «کارآفرینی
اقتصادي» و «شبکه سازي اجتماعی» در خاورمیانه، مامور به ارتباط گیري با وزارت ارتباطات کشورمان شد و از طریق «ن. ج»، مدیر

ارشد سازمان فناوري اطلاعات ایران، به تهران راه یافت. 



بالاخره زکا در شهریور 94 بازداشت و به اتهام «همکاري با دولت متخاصم آمریکا» به 10 سال حبس و پرداخت جریمه نقدي محکوم

 
شد اما سرانجام با درخواست میشل عون، رئیس جمهور لبنان به صورت مشروط آزاد شد. 

البته جمهوري اسلامی نظر دبیرکل حزب االله را در ارتباط با این درخواست جویا شد که سیدحسن نصراالله هم با توجه به جایگاه

 
میشل عون و احترام وي درمیان محور مقاومت، موافقت حزب االله را با درخواست عون مطرح کرد. 

 
 

 
جاسوسی از نیروهاي مقاومت 

حدود یک ماه پیش غلامحسین اسماعیلی، سخنگوي قوه قضائیه از صدور حکم دادگاه و نهایی شدن آن براي جاسوسی خبر داد که
ضمن همکاري با سرویس هاي اطلاعاتی آمریکا و رژیم صهیونیستی، در قبال دریافت مبالغی اقدام به جمع آوري و انتقال اطلاعات
محرمانه نیروهاي مسلح ازجمله نیروهاي قدس سپاه پاسداران کرده است. اسماعیلی در آن جلسه گفت که حکم اعدام محمود موسوي

 
مجد ازسوي شعبه 19 دیوان عالی کشور تایید شده و به زودي اجرا خواهد شد. 

در نشست خبري سخنگوي قوه قضائیه همچنین اعلام شد که یکی از اتهامات وي اعلام محل تردد و اسکان سردار شهید حاج قاسم
سلیمانی و برخی دیگر از فرماندهان سپاه به سیا و موساد بوده است. همین مساله باعث شد برخی گمان کنند وي در جریان شهادت
سردار سلیمانی فعالیت داشته است، اما بعدا مشخص شد که او چندین ماه قبل از شهادت فرمانده سابق نیروهاي قدس سپاه شناسایی

 
و دستگیر شده است. 

محمود موسوي مجد در دهه 70 به همراه خانواده عازم سوریه می شود و در آنجا به تحصیل می پردازد. تسلط او به زبان هاي عربی و
انگلیسی باعث می شود که چند سال پیش در یکی از شرکت هاي مرتبط با ایران در سوریه مشغول فعالیت شود و از همین مسیر هم

 
پس از آغاز جنگ با تروریست ها در پوشش مترجم به همکاري با نیروهاي مستشاري ایران در سوریه بپردازد. 

موسوي مجد ابتدا با یکی از افسران سیا در غرب آسیا همکاري خود را آغاز کرد و چندي بعد با موساد وارد همکاري شد و در جریان
این فعالیت ها تلاش کرد بخشی از اطلاعات مربوط به یگان هاي مستشاري جنگ افزارها و سیستم هاي مخابراتی و اطلاعات مربوط
به فرماندهان کشور را به آنها منتقل کند. حکم اعدام وي که در 18 مهرماه 97 دستگیر شده بود، نهایتا در صبح دوشنبه 30 ام تیرماه

 
99 اجرایی شد. 



 
جاسوسی از صنایع هوافضاي وزارت دفاع 

پس از دو سال کش وقوس در اول تیرماه 1398 سازمان قضایی نیروهاي مسلح طی اطلاعیه اي اعلام کرد جلال حاجی زوار کارمند
وزارت دفاع به جرم جاسوسی اعدام شده است. نام اصلی  وي سیدسیاوش جلال حاجی زوار بود، کسی که سابقه چندین سال همکاري
با سازمان هوافضاي وزارت دفاع را در کارنامه داشت و در چهاردهم شهریور 1396 و به همراه همسرش لیلا تاجیک به اتهام جاسوسی

 
براي سازمان اطلاعات و امنیت دولت آمریکا سیا ازسوي سازمان حفاظت اطلاعات وزارت دفاع شناسایی و بازداشت شد. 

پرونده او پس از قریب به دو سال بررسی صدور حکم و تایید آن در دیوان عالی کشور پس از اجراي تشریفات قانونی در زندان رجایی
شهر اجرا شد. همچنین همسر وي که البته بعدها گفته شد همسر سابقش بوده به جرم مشارکت در جاسوسی به تحمل 15 سال

 
حبس محکوم شد. 

در اطلاعیه اي که سازمان قضایی نیروهاي مسلح منتشر کرد، آمده بود حاجی زوار هفت سال پیش از دستگیري از این وزارتخانه
منفک شده بود. هنگام دستگیري وي، تعدادي از اسناد و مدارك مربوط به فعالیت هاي جاسوسی وي نیز کشف و ضبط شد. علاوه بر

 
این برخی دستگاه هاي مربوط به فعالیت هاي مخفی وي نیز در این عملیات کشف شد. 

 
 

 
پژوهشگر تاریخ یا جاسوس سیا؟ 

25 تیر 1396 براي اولین بار خبر دستگیري یک جاسوس چینی-آمریکایی در تهران از سوي سخنگوي قوه قضائیه رسانه اي شد.
غلامحسین محسنی اژه اي در نشست خبري خود گفت که این فرد (ژیو وانگ) به صورت مستقیم از ناحیه آمریکایی ها هدایت می

 
شده و حالا با دستگیري و گذراندن فرآیند قضایی در دادگاه بدوي به 10 سال حبس محکوم شده است. 

وانگ که به واسطه یکی از مجموعه هاي مطالعاتی در دانشگاه پرینستون به سازمان سیا مرتبط بوده در پوشش یک دانشجو و

 
پژوهشگر تاریخ وارد ایران می شود و اقدام به جمع آوري اطلاعات محرمانه از مجموعه هایی چون کتابخانه ملی می کند. 

ناگفته نماند این حضور و فعالیت در ایران از همان ابتداي کار به دلیل حساسیت هایی که روي وي ایجاد می شود با رصد نهادهاي

 
اطلاعاتی و امنیتی کشور همراه شده و فعالیت هاي او زیرنظر گرفته می شود. 

در این مسیر کارشناسان اطلاعاتی و امنیتی بخشی از اسناد و اطلاعات مدنظر خود را به صورت مدیریت شده دراختیار وي قرار می
دهند تا او نیز آنها را به واسطه هاي خود در آمریکا و انگلستان منتقل کند و از این طریق دیگر اعضاي شبکه اي که او به آنها متصل



 
است، شناسایی می شوند. سرانجام در آذرماه سال 98 وي پس از آزادي مسعود سلیمانی از آمریکا، آزاد و بازگردانده شد. 

 
 

 
کارشناس الکترونیک چگونه جاسوس شد؟ 

علی اشتري فرد در سال 1387 به اتهام جاسوسی براي رژیم صهیونیستی و اقدام علیه امنیت ملی، پیش از خروج از کشور در یکی از
آژانس هاي مسافرتی تهران دستگیر شد. اشتري کارشناس مسائل فنی الکترونیکی بود و در همین زمینه هم دست به جاسوسی زده

 
بود. 

آنچنانکه وزارت اطلاعات اعلام کرد او درجریان یکی از سفرهاي خارجی به عضویت موساد درآمد و همکاري خود را با آنها آغاز
کرد.اشتري در مدت همکاري خود با سرویس جاسوسی رژیم صهیونیستی همواره با اصرار طرف مقابل براي جلب نظر مقامات نظامی
کشورمان جهت واگذاري پروژه هاي نظامی به شرکتش مواجه بود، چراکه او بدون عبور از فیلترهاي ویژه اطلاعاتی، می توانست حوزه

 
دسترسی هایش را افزایش دهد. 

مدیرکل وقت سازمان ضدجاسوسی وزارت اطلاعات درباره علی اشتري گفته بود: «بنا به شرایط خاص روابط حاکم بین ایران و رژیم
صهیونیستی آنها علاقه مند به حضور و کسب اطلاع از مراکز فنی کشورمان بودند و ازجمله خواسته هاي موساد از اشتري علاوه بر

 
کسب اطلاعات از برخی مراکز انتقال اطلاعاتی، درباره برخی از افراد داخل کشور بود.» 

سرانجام علی اشتري به اتهام جاسوسی براي سرویس اطلاعاتی موساد دستگیر و دهم تیرماه سال87 با حکم دادگاه انقلاب تهران، به

 
اعدام محکوم و حکم اعدامش در 27 آبان همان سال اجرا شد. 



 
 

 
از لندن تا تهران 

نازنین زاغري شهروند ایرانی-بریتانیایی است که 15 فروردین 1395 هنگام خروج از ایران به مقصد انگلستان به اتهام مشارکت در
براندازي نرم جمهوري اسلامی ایران ازطریق همکاري با موسسات و شرکت هاي خارجی دستگیر و به زندان منتقل شد.زاغري پس از

 
دستگیري به کرمان منتقل و سپس به تهران فرستاده شد. 

او پس از برگزاري جلسات دادگاه توسط قاضی صلواتی به پنج سال زندان محکوم شد و این حکم به تایید نهایی رسید.وزیر امور
خارجه انگلیس بارها و در مقاطع مختلف خواستار آزادي نازنین زاغري شده بود و در اقدامی عجیب و خلاف قوانین و حقوق بین الملل

 
اعلام کرد نازنین زاغري، محکوم امنیتی بازداشت شده در ایران را تحت «حمایت دیپلماتیک» قرار داده است. 

نازنین زاغري آنقدر براي دولت انگلیس مهم بود که بوریس جانسون، در سفري که به ایران داشت براي آزادي زاغري وساطت و در این
سفر درباره بازپرداخت بدهی 400 میلیون پوندي به ایران نیز مذاکره کرد و روزنامه بریتانیایی دیلی تلگراف خبر داده بود که دولت

 
بریتانیا آماده است تا در ازاي آزادي زاغري 527 میلیون دلار به ایران بپردازد. 

در اسفند سال گذشته، ریچارد راتکلیف، همسر نازنین زاغري اعلام کرد او موقتا و براي دو هفته و درپی شیوع کرونا به مرخصی رفته

 
است. 

 
 



 
تفنگدار دریایی در تور 

امیر میرزاحکمتی، دیگر جاسوس دوتابعیتی که اوایل دهه 80 در بین تفنگداران دریایی آمریکا عضویت داشت، در سال 1390 در سفر
به ایران به اتهام جاسوسی توسط وزارت اطلاعات بازداشت شد. میز ایران در سازمان سیا براي مقابله با سرویس اطلاعاتی ایران زبده
ترین افراد را براي نفوذ به دستگاه اطلاعاتی ایران انتخاب کرد که یکی از افراد موردنظر آنها امیر حکمتی بود که براي اجراي این

 
پروژه با پوشش نظامی ارتش آمریکا وارد خاك عراق و بعد به پادگان بگرام افغانستان فرستاده شد و سپس به ایران آمد. 

حجم اطلاعاتی که حکمتی با خود به ایران آورده بود، هر سرویس اطلاعاتی را مجاب می کرد که چنین منبعی را از دست ندهد، اما
سرانجام سربازان گمنام امام زمان(عج) با ردگیري و مهار فرستنده در یک عملیات پیچیده این شبکه جاسوسی را شناسایی و منهدم

 
کردند. 

دادگاه انقلاب، امیر میرزاحکمتی را به دلیل همکاري با دولت متخاصم و عضویت در سازمان جاسوسی آمریکا (سیا) و همچنین تلاش
براي متهم سازي ایران در تروریسم، به عنوان محارب و مفسد فی الارض به اعدام محکوم کرد، اما این حکم به 10 سال زندان تغییر و

 
نهایتا او پس از چهار سال آزاد شد. 

 
 

 
جاسوسی در قلب مذاکرات 

عبدالرسول دري اصفهانی از آن پدیده هاي عجیب وغریب است که متاسفانه سال ها در بدنه اداري کشور اعم از مجموعه هاي دولتی
و خصوصی خدمت کرده؛ کسی که با وجود داشتن تابعیت مضاعف از کشور کانادا توانسته بود تا بالاترین مراتب تیم مذاکراتی ایران و

 
به عنوان نماینده بانک مرکزي نفوذ کرده و به نقش آفرینی بپردازد. 

او در حساس ترین بخش مذاکرات یعنی کمیته مالی-بانکی حضور داشته و گفته می شود اتصال برجام به FATF و عملا ناکام کردن

 
تلاش هاي ایران براي تسهیل روابط بانکی ازجمله نتیجه اقدامات وي بوده است. 

عبدالرضا دري اصفهانی که سابقه عضویت در انجمن حسابداران بریتانیا را دارد، پس از انقلاب در وزارت دفاع و به عنوان مسئول

 
پیگیري مطالبات ایران از آمریکا به استخدام درمی آید، ولی چند سال بعد با نظر حفاظت اطلاعات این وزارتخانه، اخراج می شود. 

او که پس از پایان مذاکرات هسته اي از دست حسن روحانی نشان درجه3 خدمت دریافت کرد، در تیر سال 95 به اتهام همکاري با



 
سرویس جاسوسی انگلیس و دریافت ماهیانه 7500 پوند به واسطه شرکتی به نام PWC دستگیر شد. 

شرکت PWC یا «پرایز واترهاوس اینترپرایز» شرکتی چندملیتی است که دفتر مرکزي آن در انگلستان واقع است و به ارائه سرویس

 
هاي وسیعی در حوزه خدمات حسابداري، مالی، تجاري و بیمه اي می پردازد. 

 
 

 
خانواده نمازي 

خانواده نمازي از مهره هاي کلیدي پروژه نفوذ در ایران هستند. محمدباقر نمازي، از مسئولان دولتی در زمان پهلوي چندي پس از
وقوع انقلاب اسلامی به صورت غیرقانونی از کشور خارج می شود و در اوایل دهه 70 در دوران دولت سازندگی به ایران بازمی گردد و

 
با تأسیس برخی شرکت ها و موسسات به همکاري با دولت ایران در حوزه مسائل اجتماعی می پردازد. 

چندسال بعد چند تن از اعضاي خانواده او ازجمله سیامک و بابک نمازي (فرزند) پري نمازي (خواهرزاده) و همسر او بیژن خواجه پور
شروع به تاسیس موسساتی ازجمله مجموعه آتیه بهار کرده و نسبت به ارائه خدمات مشاوره اي در حوزه مسائل حقوقی و اقتصادي به

 
شرکت هاي خارجی فعال در ایران اقدام می کنند. 

در این سال ها سیامک نمازي به واسطه برخی از این شرکت ها نقش دلال را میان ایران و برخی شرکت هاي خارجی ایفا می کند که

 
اثرات آن در پرونده هایی چون کرسنت وجود دارد. 

سیامک نمازي علاوه بر این اطلاعات جمع آوري شده در داخل را در اختیار موسسه مطالعات امنیت ملی رژیم صهیونیستی و دانشگاه
دفاع ملی آمریکا قرار می دهد. سیامک و محمدباقر نمازي سرانجام در سال 1394 و به فاصله چندماه با قرارگرفتن در تور دستگاه

 
اطلاعاتی ایران دستگیر می شوند. 



 
 

 
سرشبکه جریان فمینیستی 

هما هودفر، یکی از فعالان شبکه هاي فمینیستی با تابعیت ایرانی-ایرلندي و کانادایی بود که در 26 خرداد 95 توسط ضابطان قضایی

 
دستگیر شد. 

هودفر عضو هیات مدیره و از بنیانگذاران موسسه برانداز «ولوم» بود که در دفتر مرکزي لندن فعالیت می کرد و در سیاست هاي این
بنیاد هلندي تاکید شده است که برنامه ها و کمپین هاي آن باید مبتنی بر قداست زدایی از دین و قوانین مذهبی، تاکید بر تسلط و

 
اختیار زنان بر بدن و جنسیت خود براي برگزیدن تجرد، حفظ برابري جنسیتی و تلاش براي تغییر قوانین دینی بر همین مبنا باشد. 

بنیاد ولوم مستقیما از طرف وزارت خارجه هلند مامور اجراي برنامه هایشان در جامعه ایران بود که هدف آنها برهم زدن آرامش و نظم
حاکم بر جامعه و در ادامه آن بسترسازي براي تغییرات فرهنگی– اجتماعی بود. این مدل براندازي نرم از راه هاي پیچیده اي همچون
نفوذ و استحاله فرهنگی و اجتماعی و کادرسازي و تشکیل جنبش هاي اعتراضی محدودتر در پوشش مطالبه حقوق شهروندي کار

 
خود را پیش می برد. 

بازداشت سرشبکه جریان فمینیستی در ایران و محور برنامه هاي موسسات برانداز در حوزه زنان سبب هجمه رسانه اي سنگین رسانه

 
هاي معاند به دلیل برخورد هما هودفر شد. او البته مهرماه 1395 به دلایل انسان دوستانه ازجمله بیماري آزاد شد. 

 
 



 
استاد دانشگاهی که جاسوس بود 

بهمن ماه سال 1396 ماجراي دستگیري جمعی از فعالان محیط زیست حسابی رسانه اي شد. افراد ظاهرالصلاح که برخی از آنها
سابقه سال ها فعالیت امنیتی و جاسوسی داشتند، آنچنان که سخنگوي قوه قضاییه درباره انتقال اطلاعات طبقه بندي شده از مراکز
حساس به سرویس هاي اطلاعاتی بیگانه توسط این افراد توضیح داد و گفت آنها مدت ها با دستگاه هاي اطلاعاتی رژیم صهیونیستی و

 
آمریکا همکاري داشتند. 

کاووس سیدامامی عضو هیات علمی دانشگاه امام صادق(ع) یکی از آنها بود؛ کسی که چندي پس از دستگیري با استفاده از غفلت

 
مأموران قضایی توانست در زندان خودکشی کند تا اطلاعات بیشتري به دست قوه قضائیه و نیروي انتظامی نیفتد. 

کاووس سیدامامی تحت پوشش جامعه شناس و فعال محیط زیست توانسته بود دسترسی هاي مهمی به اطلاعات راهبردي کشور پیدا

 
کرده و آنها را به خارج منتقل کند. 

دادستان وقت تهران درباره او می گوید: «کاووس سیدامامی داراي تابعیت مضاعف کانادا و از مرتبطان اصلی افسر اطلاعاتی آمریکا در
ایران بوده، به نحوي که این افسر اطلاعاتی در سفر به ایران در منزل کاووس سیدامامی استقرار می یافته است. این شبکه در پوشش

اجراي پروژه هاي علمی و زیست محیطی نسبت به جمع آوري اطلاعات موردنیاز اقدام می کرده است.»



لزوم تغییر سبد کالاهاي مصرفی مردم از خارجی به داخلی

منبع: جامع خبرشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/04/31

مهدي رضایی مدیرعامل بانک انصار چنانچه بخواهیم در باب رشد اقتصادي سخن بگوییم، شاید بتوانیم تاکید کنیم بخش
قابل توجهی از بستر رشد اقتصادي هر کشوري به فراهم بودن فضاي مناسب کسب وکار آن کشور بستگی دارد. لذا آنچه

تحت عنوان » فضاي کسب وکار خاکستري» در ادبیات اقتصادي و مدیریتی کشور مطرح می شود، به ...

 
مهدي رضایی 

 
مدیرعامل بانک انصار 

چنانچه بخواهیم در باب رشد اقتصادي سخن بگوییم، شاید بتوانیم تاکید کنیم بخش قابل توجهی از بستر رشد اقتصادي هر کشوري
به فراهم بودن فضاي مناسب کسب وکار آن کشور بستگی دارد. لذا آنچه تحت عنوان » فضاي کسب وکار خاکستري» در ادبیات
اقتصادي و مدیریتی کشور مطرح می شود، به طورقطع و یقین می تواند بر عملکرد مدیران بنگاه هاي تولیدي، نیروي کار، سرمایه-

 
گذاران اقتصادي، روندها و فرایندهاي تولید و مصرف تأثیر گذاشته و چهره اقتصادي، سیاسی و اجتماعی کشور را مخدوش سازد. 

در این میان یکی از پدیده  هاي اثرگذار که ریشه در حوزه فرهنگ جامعه ما دارد اما تجلی آن بیشتر در حوزه اقتصاد به چشم می-
خورد، کمیت و کیفیت سبد مصرفی مردم و نحوه انتخاب کالاهاي ایرانی یا خارجی توسط آنهاست. به عبارت دیگر مواجهه با دوراهی
مصرفِ کالايِ ایرانی یا خارجی و مرجح دانستن کالاي خارجی نسبت به مشابه داخلی آن، پدیده  اي است فرهنگی و نیز اقتصادي که

 
در طول زمان بر اثر ضعف سیاست گذاري و نظارت مسئولان اقتصادي کشور ایجاد و گسترش یافته است. 

به دیگر سخن، نداشتن سیاست  هاي اقتصادي صحیح و حمایت گرانه از تولیدات داخلی، منجر به شکل  گیري ترجیحاتِ فرهنگی
درگذشته و اشاعه رفتارهاي غلط در زمان حال شده است. اینجاست که غالب مردم به هنگام انتخاب و تصمیم گیري هاي خود، کالاي
خارجی را به ایرانی ترجیح می  دهند و با این کار ناخواسته ضربه محکمی بر پیکر تولید کشور وارد می  شود. به طورقطع ادامه این

 
روند پیامدها و عواقب ناگواري را به ارمغان خواهد آورد که جبران آن روزبه روز دشوارتر خواهد بود. 

شاید در این عرصه تنها کسی که طی سالیان گذشته به دفعات در بیانات خود همه دلسوزان و مسئولان کشور را به تلاش، تولید و
کارآفرینی مکلف کرده و از آنان خواسته  تا همگی دست به دست هم داده و کارگاه عظیم تولید صنعتی ایران را هر روز پررونق تر
سازند، مقام معظم رهبري بوده  اند. ایشان در فرازي از بیانات خود فرموده  اند: باید منابع را در مسیري که براي کشور ارزش افزوده
مالی و غیرمالی دارد تخصیص دهیم تا تولید و اشتغال افزایش یابد و کسب وکار رونق گیرد... ایشان طی سال هاي گذشته ستون
فقرات اقتصاد مقاومتی را، تقویت تولیدِ داخلی دانسته و معتقدند: اگر این کار تحقّق پیدا کرد و همت ها متوجّه به این مسئله شد،
مسائل کار به تدریج حل می  شود؛ کار ارزش پیدا می کند؛ کارگر ارزش پیدا می کند؛ اشتغال عمومی می شود؛ بیکاري که یک معضلی
است در جامعه به تدریج کم می شود و از بین می  رود. ایشان این مسئله را تا جایی پراهمیت می  دانند که می  فرمایند: هر چه علم
دارید و هر چه درس خوانده اید، آن را به کار بیندازید براي اینکه این نقدینگی عظیمِ سنگین را هدایت کنید به سمت تولید... در این
میان دولت موظف به مدیریت منابع مالی و بهبود فضاي کسب وکار است، کارآفرینان بایستی براي ایجاد مرغوبیت و افزایش کیفیت
کالاهاي ساخت داخل تلاش مستمر نمایند زیرا تغییر رغبت مردم به مصرف کالاهاي داخلی با شعار تحقق نمی یابد بلکه نیازمند
افزایش کیفیت این کالاهاست. مردم نیز می دانند که مصرف هر کالاي خارجی یعنی بیکاري یک کارگر ایرانی. ایشان ضمن ضروري



دانستن اصلاح برخی مقررات و رفع پیچ وخم هاي اداري براي بهبود فضاي کسب وکار، موضوع فرهنگ سازي براي مصرف کالاهاي
ساخت داخل را نیازمند تفکر، مطالعه، نگاه عمیق، برنامه ریزي و در نظر گرفتن ابعادِ روان شناختی اجتماعی موضوع را به عنوان حلقه

 
مکمل این فرایند برشمرده  اند. 

با اندکی تعمق در بیانات معظم له به خوبی مشخص می  شود که «اهتمام جدي به حوزه تولید» و «فرهنگ  سازي براي آموزشِ شیوه-
هاي صحیح مصرف» دو رکن اساسی نجات از شرایط پیچیده امروزي است. براي تحقق این امر، همه رسانه  ها به ویژه رادیو و
تلویزیون به دلیل نفوذ و گستردگی آنها در جامعه موظف اند با تبلیغ و آگاهی بخشی و سپس از طریق آموزش شیوه  هاي صحیح
مصرف، به رونق و جهش تولید و همچنین شکل گیري ترجیحات و اولویت هاي مؤثر در سبک زندگی مردم کمک کنند. به عبارت
دیگر رسانه  ها مکلف اند تا ضمن حفظ رویکرد مطالبه گري خود از مسئولان ذي ربط، با نگاهی هوشمندانه و انتقادي نسبت به انتقال

 
نظرات و نیازهاي جامعه به تولیدکنندگان، زمینه  هاي نظارت بر فرایند تولید و ارتقاء کیفی تولیدات ملی را رقم بزنند. 

 
حال ببینیم عواقب و پیامدهاي ناگوار خرید کالاهاي خارجی باوجود کالاهاي مشابه داخلی چه چیزهایی می  تواند باشد؟ 

افزایش بیکاري: یکی از مهم ترین معضلات اقتصادي سالیان اخیر کشورمان پدیده بیکاري است که مطابق آمارهاي رسمی سال
گذشته بین 10 تا 12 درصد است که با فرض صحیح بودن، آمار مناسبی نیست. بدیهی است یکی از عمده دلایل انباشت بیکاري به
عقیده صاحب نظران اقتصادي واردات بی رویه کالاهاي خارجی است که امکان تولید آن در کشور وجود داشته است.درواقع عرضه
بسیار زیاد کالاهاي خارجی با رنگ و لعاب شیک باعث شده کمتر کسی کالاي ایرانی بخرد و لذا رفته رفته کارگاه ها تعطیل شده اند.
از طرف دیگر واردات بی رویه کالاهاي خارجی منجر به تضعیف تولید داخلی و نهایتاً باعث از بین رفتن استقلال کشور و تأثیرپذیري
حداکثري از تحریم  ها ي ظالمانه شده است درصورتی که ایستادن روي پاهاي قدرتمند تولید داخلی می  تواند کشور را بدون ذره  اي

 
وابستگی به خارج، مدیریت نماید. 

خروج ارز براي واردات بی رویه و غیرضروري: به رغم تحریم هاي سنگینی که طی سالیان گذشته به ایران تحمیل شده و باعث
محدودیت منابع ارزي شده است، متأسفانه نه تنها جلوي واردات بی رویه کالاهاي غیرضروري گرفته نشده بلکه در مواردي بیشتر هم
شده که این مهم باعث خروج بیجا و بی  موقع ارز از کشور شده است. نگاهی به لیست واردات کالاهاي غیرضروري در گمرك
کشورمان حکایت از ورود کالاهایی از کشور چین دارد که مشابه آنها (حتی باکیفیت تر از آنها ) در کشور وجود دارد. از مهر و تسبیح
و سجاده و چادرنماز گرفته تا کیف و کفش و فرش و لوازم خانگی و میوه  جات و خشکبار که باکیفیت ترین آنها در کشورمان موجود

 
است. 

هدایت نشدن نقدینگی: به جرات می  توان گفت بخش عمده اي از دارایی ها و سرمایه هاي ملی کشور در چرخه تولید به گردش نمی
آید و بالطبع به شکوفایی اقتصادي ایران هم کمک نمی کند و لذا وارد حوزه  هاي واسطه  گري و دلالی شده و باعث افزایش قیمت
دلار و به تبع آن افزایش قیمت واردات کالا و قیمت تمام شده مسکن می  شوند. بنابراین هدایت صحیح نقدینگی کشور به سمت
تولید و رونق اقتصادي و جلوگیري از ورود افسارگسیخته سوداگران به بازارهاي دیگر می تواند دلیل دیگري براي واجب بودن خرید

 
کالاي ایرانی باشد. 

مؤلفه هایی که مطرح شد تنها بخشی از مباحثی است که همه ما را موظف و مکلف به حمایت از کالاي ایرانی می  کند. به طور قطع
حمایت گسترده و مستمر از کالاي داخلی هم می  تواند زمینه ساز استقلال کشور باشد و هم می تواند موجبات اعتلاي کمیت، کیفیت

 
و برند محصولات ایرانی را در دنیا فراهم آورد. 



در این راستا بانک انصار براي حمایت از تولید ملی و تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی و همچنین حمایت مستقیم و بدون واسطه از
تولیدکنندگان داخلی مدت هاست که با ارائه طرح  حمایت از تولید ملی یا «طرح حاتم» اقدام به انعقاد قرارداد با شرکت هاي
تولیدکننده لوازم خانگی و واگذاري آنها به زوجین در قالب عقد مرابحه نموده است تا به سهم خود فرهنگ استفاده از کالاي ایرانی را

 
تشویق و ترویج نماید. 

پس همه ما موظفیم تا دیرتر نشده در ترجیحات، انتخاب  ها و تصمیمات خود تجدیدنظر کنیم. امید است کشور عزیزمان ایران در
آینده  اي نزدیک به توان علمی شایسته اش در دنیا دست یابد و به منبع تأمین نیاز مردم در سطح منطقه اي و جهانی تبدیل شود



لزوم تبدیل آموزش هاي مهارتی به گفتمان و رغبت عمومی جامعه

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/04/31

محمدرضا سپهري با عنوان اینکه رویکرد جهانی به سمت مسائل اقتصادي و اشتغال، انسان محور و برپایه تقویت گفت وگوهاي
اجتماعی و توسعه پایداري است که در آینده کار و مهارت تغییر ایجاد می کند تصریح کرد: امروزه تغییرات جمعیتی براساس تغییرات

 
دموکراتیک، تغییرات تکنولوژي و اقلیمی، جهانی شدن و تحولات غیرمترقبه است. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از روابط عمومی دانشگاه فنی و حرفه اي، نشست کارگروه تخصصی راهبري و هماهنگی
در سیاست گذاري شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی صبح امروز با حضور اعضاي کمیسیون آموزش و تحقیقات

 
مجلس شوراي اسلامی در سازمان مرکزي دانشگاه فنی و حرفه اي برگزار شد. 

محمدرضا سپهري دبیر شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی در این نشست با تبریک هفته مهارت و کارآفرینی
ضمن قدردانی از اراده قوي مجلس شوراي اسلامی در جهت توجه به ارتقا و حل مسائل آموزش هاي فنی و حرفه اي و مهارتی گفت:

 
آینده کار و مهارت در دنیا و کشور به شدت در حال تحول و تغییر است. 

سپهري با عنوان اینکه رویکرد جهانی به سمت مسائل اقتصادي و اشتغال، انسان محور و برپایه تقویت گفت وگوهاي اجتماعی و
توسعه پایداري است که در آینده کار و مهارت تغییر ایجاد می کند تصریح کرد: امروزه تغییرات جمعیتی براساس تغییرات

 
دموکراتیک، تغییرات تکنولوژي و اقلیمی، جهانی شدن و تحولات غیرمترقبه است. 

وي ادامه داد: این تغییرات از نظر بافت هم قابل مشاهده است و نیروي انسانی که وارد محیط کار می شود شرایط یاددهی و یادگیري
را براساس سلیقه تنظیم می کند بنابراین نسل فناوري هاي مشارکتی، رفتار جوانان را در بازار کار جدید خواهد کرد و در همین راستا

 
باید در بستر آموزش هاي مهارتی، این نسل را بشناسیم. 

دبیر شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی با بیان اینکه اشکال و شیوه هاي کار نیز در مشاغل جدید که وارد بازار کار
می شوند تغییر می کند گفت: ما به سمت کارکنان یادگیرنده حرکت می کنیم و در تغییرات ایجاد شده هوش مصنوعی، ربات ها و

 
اینترنت به وجود می آیند که خود در بازار کار و آموزش و مهارت تاثیر گذاشته است. 

وي اشاره کرد: در این بین نیاز به مدیریت استعداد داریم که باید کمپین هایی براي نگهداشت این استعدادها تشکیل دهیم . اشتغال
پذیري مفهوم مهمی در دانشگاه ها شده است و نتایج و اثربخشی دانشگاه ها را نشان خواهد داد لذا در این زمینه ارتباط دانشگاه با

 
صنعت نیز یکی از شاخص هاي ارزیابی دانشگاه ها قلمداد می شود. 

سپهري ادامه داد: دنیاي کار به شدت در حال تغییر و انعطاف است، آموزش و یادگیري نیز در حال تغییر است. ما در شرایط فعلی با
چالش هایی روبه رو هستیم و مشاغل در حال ازبین رفتن است، به عنوان مثال پیش بینی شده است که 47 درصد کارگران در آمریکا

 
و 56 درصد افراد در کشورهاي گروه آسه آن(انجمن ملل آسیاي جنوب شرقی) با خطر جایگزین شدن مشاغل خود مواجه هستند. 



دبیر شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی با بیان اینکه فناوري تهدید دارد اما مهارت و مشاغل جدید نیز ایجاد می
کند گفت: سهم جمعیت در سن جهانی و تغییرات اقلیمی، نیروي کار را تحت تاثیر قرار داده و شغل هاي جدیدي را در دستور کار
قرار می دهد. در دنیا اعلامیه اي در سازمان بین المللی کار منتشر شده که همه کشورها باید مهارت و قابلیت را تقویت کنند تا از

 
توسعه و اقتصاد عقب نمانند. 

وي افزود: شرایط حاکم بر جوامع با شیوع ویروس کرونا نیز باعث شده از 3.3 میلیارد نیروي کار، 83 درصد تحت تاثیر آن قرار بگیرند
و سرعت کار افت پیدا کند. این موارد خطري است که در اثر این بحران به وجود آمده است پس باید در این شرایط انسجام سیاستی

 
داشته باشیم. 

سپهري گفت: باید این موضوع را به گفت وگوهاي اجتماعی تبدیل کنیم، و گفت وگو بین نهادهاي تصمیم گیر در امر مهارت و
آموزش هاي فنی و حرفه اي گسترش پیدا کند. اگر رغبت جامعه و مردم به سمت آموزش هاي مهارتی و دانشگاه فنی و حرفه اي و

 
کاردانش کم است باید آن را به گفتمان عمومی تبدیل کنیم که آینده بچه ها در گرو آموزش هاي مهارتی است. 

دبیر شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی در ادامه به رویکردهاي پسا کرونا اشاره کرد و گفت: بسیاري از تعییرات در

 
محیط کار ایجاد می شود لذا باید در بخش اقتصاد سایبري، اقتصاد دانش بنیان، خدمات مردم محور، و ... حرکت کنیم. 

وي با اشاره بر اینکه این شورا به دنبال استقرار نظام آموزشی یکپارچه مهارتی در کشور است تا تمام ذینفعان بتوانند آموزش هاي
مهارتی را در کشور توسعه دهند افزود: از تمام اعضاي کمیسیون آموزش و تحقیقات در این امر کمک می طلبیم چراکه این طرح

 
حکمرانی، نیاز به تقسیم کار دارد باید آموزش مهارتی متناسب با نیازهاي آمایشی و منطقه اي تدوین شود. 

سپهري گفت: سند آموزش هاي مهارتی در استان ها تنطیم شده است که نیازهاي خود را نیازسنجی کردند و لازم است نیازهاي بازار
کار را بشناسیم و باید در این رابطه یک اطلس با محوریت مهارت و شایستگی تدوین کنیم.



مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند

منبع: عصر بازارشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/04/31

عصر بازار- سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از تعیین تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي
حمایتی جمع بندي خبر داد و گفت: سهام عدالت به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می شود.

عصر بازار- سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از تعیین تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی

 
جمع بندي خبر داد و گفت: سهام عدالت به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می شود. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر بازار» به نقل از خانه ملت، مهدي طغیانی با تشریح جلسه امروز صبح (سه شنبه 31 تیرماه) کمیسیون
اقتصادي مجلس، گفت: جزئیات مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع بندي و تعیین تکلیف
شدند. درواقع این سهام باید به افرادي که در دوره قبل دعوت نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران، شهدا و...-که هر کدام

 
سهام عدالت خود را دریافت نکرده اند- پرداخت شود. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي
دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به

 
نتیجه رساند. 

وي افزود: همچنین در ادامه نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و دغدغه هاي آن ها در موضوعاتی همچون حمایت از

 
اصناف آسیب دیده از کرونا مطرح شد. 

به گفته طغیانی عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به مسائلی

 
همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف به شمار می آیند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس خبر داد: مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور کمیسیون درباره تسهیلات ارائه شده و
اقدامات انجام داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند.



مشمولان جامانده سهام عدالت تعیین تکلیف شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/04/31

تهران- ایرنا- سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس درباره طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی، گفت:
سهام عدالت به 6 دهک نخست جامعه و همچنین خانواده ایثارگران، شهدا و...  که سهام خود را دریافت نکرده اند تعلق می

گیرد.

تهران- ایرنا- سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس درباره
طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي
حمایتی، گفت: سهام عدالت به 6 دهک نخست جامعه و
همچنین خانواده ایثارگران، شهدا و...  که سهام خود را

 
دریافت نکرده اند تعلق می گیرد. 

«مهدي طغیانی» در تشریح جلسه روز سه شنبه کمیسیون
اقتصادي مجلس در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: در
جلسه امروز جزییات مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت
و جاماندگان نهادهاي حمایتی، جمع بندي و تعیین تکلیف

شد. در واقع به افرادي که جزو 6 دهک نخست جامعه هستند و همچنین خانواده ایثارگران، شهدا و... که سهام عدالت خود را دریافت

 
نکرده اند، این سهام تعلق می گیرد. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس افزود: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي دقیقی وجود

 
نداشت، مقرر شد، معاون وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به نتیجه رساند. 

طغیانی خاطرنشان کرد: همچنین در ادامه جلسه امروز کمیسیون اقتصادي، نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و آنها

 
دغدغه هاي خود در موضوعاتی همچون حمایت از اصناف آسیب دیده از کرونا را مطرح کردند. 

وي تاکید کرد: عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به مسائلی

 
همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار از دیگر مواردي بود که در جلسه امروز کمیسیون اقتصادي با اتاق اصناف مطرح شد. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: در جلسه امروز کمیسیون اقتصادي همچنین مسئولان صندوق کارآفرینی

 
امید نیز درباره تسهیلات ارائه شده و اقدامات انجام گرفته براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند. 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

- کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی 



 
- سهام عدالت 

 
- نماینده مجلس شوراي اسلامی 

 
- اصفهان 

 
- مهدي طغیانی 

 
پروندهٔ خبري 

- آزادسازي سهام عدالت



تعیین تکلیف مشمولان جامانده سهام عدالت

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش خبرگزاري صداوسیما به نقل از خانه ملت، آقاي
مهدي طغیانی با تشریح جلسه امروز کمیسیون اقتصادي
مجلس، افزود :جزئیات مرتبط با طرح ساماندهی سهام
عدالت و جاماندگان نهاد هاي حمایتی جمع بندي و تعیین
تکلیف شد، در واقع این سهام باید به افرادي که در دوره
قبل دعوت نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران،
شهدا و... که هر کدام سهام عدالت خود را دریافت نکرده

 
اند، پرداخت شود. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد:
همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون وزیر کار برآورد عددي

 
آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به نتیجه رساند. 

وي افزود: همچنین در ادامه نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و دغدغه هاي آن ها در موضوعاتی همچون حمایت از

 
اصناف آسیب دیده از کرونا مطرح شد. 

طغیانی تصریح کرد: حمایت نکردن دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، متعهد نبودن بانک ها به

 
مسائلی همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... از جمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف به شمار می آیند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس همچنین گفت: مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور کمیسیون درباره تسهیلات ارائه
شده و اقدامات انجام داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند.



ستاد اجرایی فرمان امام(ره) 1000 میلیارد تومان در گیلان سرمایه گذاري می

کند

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/04/31

رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) با تأکید بر ضرورت خدمت به مردم و صیانت از دستاوردهاي انقلاب گفت: این
ستاد هزار میلیارد تومان در گیلان سرمایه گذاري می کند.

رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) با تأکید بر
ضرورت خدمت به مردم و صیانت از دستاوردهاي انقلاب
گفت: این ستاد هزار میلیارد تومان در گیلان سرمایه

 
گذاري می کند. 

به گزارش خبرآنلاین از رشت : محمد مخبر امروز در جلسه
مجمع نمایندگان استان گیلان با اشاره به سرمایه گذاري
هزار میلیارد تومانی ستاد اجرایی فرمان امام(ره) در استان
گیلان اظهار داشت: یکی از راه هاي صیانت از دستاوردهاي
انقلاب اسلامی خدمت رسانی به مردم و کسب رضایت آنها

 
در حوزه هاي مختلف است و همه مسئولان موظف هستند که در این زمینه اقدامات لازم را انجام دهند. 

نماینده مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این جلسه با تاکید بر حمایت از فعالان حوزه اقتصادي و تولید کنندگان جهت
رونق این حوزه و ایجاد اشتغال پایدار بیان کرد: هم اکنون دو کارخانه داروسازي در استان گیلان فعالیت می کنند که توجه به ظرفیت

 
هاي این استان منجر به ارتقاء اقتصادي و اشتغال پایدار می شود. 

جبار کوچکی نژاد با بیان اینکه این استان در حوزه صنعت گردشگري ظرفیت هاي زیادي دارد که هنوز به بهره برداري نرسیده و
مورد غفلت واقع شده است تاکید کرد: احیاي کارخانجات تعطیل شده و توسعه فضاي آموزشی استان گیلان نیازمند کمک ستاد

 
اجرایی فرمان حضرت امام(ره) است. 

استاندار گیلان نیز در این جلسه با بیان اینکه در شرایط تحریم و دشمنی استکبار جهانی باید همدلی و نشاط آفرینی در جامعه را
افزایش دهیم خاطرنشان کرد: استان گیلان نیازمند همکاري تمام مسئولان براي پیشرفت و توسعه است و باید با گفتمان و همت

 
بیشتر فرداي بهتري را براي خود رقم بزنیم. 

ارسلان زارع با اشاره به اینکه حل مشکلات کشور نیازمند مشارکت و همدلی و هماهنگی بیشتر نخبگان است عنوان کرد: باید با
همکاري و همدلی یکدیگر و اتخاذ تصمیمات مناسب مشکلات فعلی کشور را حل کنیم تا مردم رنج کمتري را متحمل شوند و

 
مشکلات معیشتی آنان کاهش یابد. 
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تعلل بانک ها در پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا پذیرفتنی نیست

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار گیلان گفت: کم کاري بانک ها در پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا به واحدهاي
اقتصادي گیلان پذیرفتنی نیست.

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار گیلان گفت: کم
کاري بانک ها در پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا به

 
واحدهاي اقتصادي گیلان پذیرفتنی نیست. 

به گزارش خبرآنلاین از رشت : آرش فرزام صفت ، با اعلام
این خبر که هزار و 120 میلیارد تومان براي جبران
خسارات واحدهاي اقتصادي و صاحبان مشاغل آسیب دیده
از کرونا گیلان مصوب شده است اظهار داشت: کم کاري
بانک ها در پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا به واحدهاي
اقتصادي گیلان و افراد مشمول به هیچ عنوان پذیرفتنی

 
نیست. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار گیلان شیوع ویروس کرونا در کشور و استان را مورد اشاره قرار داد و با بیان اینکه بروز این
پدیده تبعاتی را در بخش هاي مختلف اقتصادي و گردشگري ایجاد کرده است عنوان کرد: با تمام این شرایط دولت عزمی جدي براي

 
جبران این خسارت ها دارد و مبالغ خوبی را هم به این امر اختصاص داده است. 

فرزام صفت جذب حداکثري سهم استان گیلان از تسهیلات کرونا را از تأکیدات نماینده عالی دولت در گیلان اعلام و با تأکید بر اینکه
تمام بخش هاي مرتبط باید براي تحقق این امر تلاش کنند تصریح کرد: بانک ها باید نسبت به پرداخت این تسهیلات به مشمولان

 
طبق آئین نامه همکاري داشته باشند بنابراین کم کاري در این بخش پذیرفته نیست. 

وي استان گیلان را در ردیف نخستین استان هایی در کشور که با شیوع ویروس کرونا درگیر شد اعلام کرد و با تأکید بر اینکه دولت
تدابیر بسیار خوبی براي جبران خسارت،هاي ناشی از شیوع کرونا اندیشیده است ابراز داشت: سهم خوبی از تسهیلات کرونا براي

 
گیلان مصوب شده که لازم است نسبت به جذب آن عزمی جدي در پیش گرفته شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار گیلان با بیان اینکه بانک ها براي پرداخت تسهیلات در مدت یک هفته و با آسان ترین روش
بر اساس آئین نامه مکلف هستند خاطرنشان کرد: حل و فصل چالش ها و مشکلات بخش تولید در استان گیلان عزم همگانی و

 
اقداماتی اثربخش نیاز دارد از طرفی فعالیت ها و اقدامات حمایتی از این حوزه باید مستمر باشد. 

فرزام صفت انجام پیگیري هاي لازم جهت اجراي اقدامات و برنامه هاي حمایتی از بخش تولید و صنعت گیلان را لازم و ضروري تلقی
کرد و در همین زمینه اظهار داشت: حل مشکلات حوزه تولید و اشتغال گامی در مسیر خودکفایی گیلان و کاهش معضلات اقتصادي



 
است و مدیران نیز باید در این میان نسبت به رفع مشکلات مردم پاسخگو باشند. 

وي با تأکید بر اینکه رسته هاي شغلی و اقتصادي مشمول در سطح کشور بر اساس میزان خسارتی که به آنان در جریان شیوع کرونا
وارد شده مشخص شده است تصریح کرد: واحدهاي خدماتی، تولیدي، بخش هاي کشاورزي و حوزه گردشگري از جمله این رسته ها

 
هستند که می توانند از تسهیلات حمایتی دولت بهره مند شوند. 
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جت هیتر موشکی؛ محصولی داخلی با چاشنی بنیاد برکت/ تولیدي که چشم به

جهش دارد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/04/31

 به گزارش خبرگزاري فارس از خرم آباد، طی سال هاي
اخیر و با توجه به تحریم هاي ظالمانه استکبار جهانی، مقام معظم رهبري بارها بر ضرورت تقویت تولیدات داخلی و رونق اقتصاد
داخلی تاکید داشتند، تا جایی که سیاست هاي اقتصاد مقاومتی را براي تحقق این مهم و برون رفت از فشارهاي اقتصادي تببین و

 
تشریح نمودند. 

بدیهی است به کارگیري نیروي جوان و مستعد براي استفاده از ظرفیت ها و مواهب طبیعی که در هر منطقه اي وجود دارد، بهترین
راهکار براي رونق تولید و خروج از بن بست هاي شغلی است، مشاغلی که وابستگی را به حداقل ممکن می رسانند و توان رقابتی را

 
براي تولید برتر و باکیفیت تر نیز به همراه دارد. 

از طرفی با گسترش روزانه دامنه شهرها و گستردگی ارائه امکانات و خدمات بیشتر در این مناطق، بسیاري از نیروهاي جوان جویاي
کار از روستا به شهر مهاجرت کرده اند که این خود علاوه بر افزایش حاشیه نشینی، تولید برخی محصولات را نیز به مخاطره انداخته

 
است. 

از این رو چند سالی است که سیاست هاي مختلفی مانند ارائه تسهیلات اشتغال زایی به منظور مهاجرت معکوس افراد به کار گرفته

 
شده اند تا علاوه بر کاهش مشکلات اجتماعی همچون حاشیه نشینی و بیکاري، زمینه توانمندسازي افراد را فراهم شود. 

بنیاد برکت یکی از نهادهاي انقلابی است که اگرچه رسالت اشتغال زایی را بر عهده ندارد، اما با توجه به وضعیت اقتصادي و فشار

 
حداکثري دشمنان خارجی، درصدد کمک به دولت برآمده و با حمایت هاي مالی و معنوي گره گشاي افراد نیازمند شده است. 

این بنیاد به منظور کمک به تقویت تولید داخلی با ارائه تسهیلات می کوشد علاوه بر رونق بخشی به واحدهاي فعال و احیاي

 
واحدهاي تولیدي و صنعتی راکد، گام هاي بلندي را در حوزه اشتغالزایی بردارد. 

در حقیقت این بنیاد با ارائه تسهیلاتی با هدف افزایش تولید و اشتغال، به ایفاي نقش در تحقق شعار سال پرداخته تا سهمی در

 
اشتغالزایی، کاهش تورم و تقویت تولید داخلی داشته باشد. 



 
 

 
  

 
لبیک به منویات رهبري 

سید محمد موسوي، 39 ساله، اهل خرم آباد و داراي تحصیلات کارشناسی ارشد در حوزه برق است، کارآفرینی که پیش از این
پیمانکار بوده و با وجود درآمد خوب، سرمایه اش را در جهت تولید محصول داخلی به کار گرفته و این روزها علاوه بر تامین نیاز مردم

 
کشورش، درصدد است کالایی ایرانی را نیز به کشورهاي همسایه صادر کند. 

جوانی که اگرچه موقعیت خوبی را در شهر داشته، اما براي اشتغال زایی نیروهاي بومی، به روستا مهاجرت کرده و این روزها از ظرفیت

 
جوانان روستایی براي رونق محصولی داخلی استفاده می کند. 

انگیزه اش براي کارآفرینی را لبیک به منویات رهبري عنوان می کند، " اینکه مقام معظم رهبري دغدغه اشتغال جوانان کشور را
دارند و براي سربلندي و قطع وابستگی به کشورهاي بیگانه بارها بر رونق تولید تاکید دارند، برایم نقطه عطفی شده که تا آخرین توان،

 
فرامین معظم اله را سرلوحه کارم قرار دهم". 

 
حمایت هاي به موقع بنیاد برکت 

آقاي موسوي که از سال گذشته تولید جت هیتر (بخاري موشکی) را در شهرك صنعتی شهرستان کوهدشت آغاز کرده، حمایت بنیاد

 
برکت را همچون انرژي اولیه براي راه اندازي واحد تولیدي می داند،  

"سرمایه اولیه اي خوبی داشتم که از آن براي اجاره کردن سوله و خرید برخی تجهیزات استفاده کردم، چند قطعه مورد نیاز براي
شروع کار نیاز داشتیم که اعطاي تسهیلات بنیاد همچون باتري براي روشن شدن ماشین به کار آمد و فعالیت تولیدي را شروع

 
کردیم". 

به گفته این کارآفرین لرستانی، جت هیتر که در استان تولید می شود، نیاز بخش هاي غربی، جنوب و جنوب غربی و همچنین مرکز

 
کشور را تامین می کند. 



 
 

 
  

 
تولید محصولی داخلی و باکیفیت تر از نمونه خارجی 

"جت هیتر (بخاري موشکی) که نمونه خارجی آن از کشور هلند وارد ایران شده، 15 سال است که مهندسی معکوس شده و در

 
کارخانه هاي کشور تولید می شود. 

سیستم گرمایشی که در واحد ما تولید می شود، ضمن اینکه نیاز مرغداري ها، گلخانه ها و مراکز موردنیاز به هیتر موشکی را فراهم

 
می کند، بسیار ارزانتر از نمونه خارجی بوده، ضمن اینکه آلودگی زیست محیطی نداشته و 99 درصد نیز راندمان دارد. 

این هیتر تولیدي دماي محیط را متعادل نگه می دارد و پسماند و پساب ندارد، از طرفی پرتابل و دوگانه است و کاملا تولید داخل

 
بوده و توسط نیروهاي بومی ساخته شده است". 

 
  

 
 

 
  

0:00



 
اشتغال زایی براي نیروهاي بومی روستا 

واحد تولیدي آقاي موسوي سال گذشته اگرچه تولید آزمایشی داشته، اما به دلیل کیفیت بالاي محصول سفارش ها افزایش می یابد و

 
این موضوع سبب می شود که واحد استیجاري را خریداري و 5 نفر را نیز براي رونق تولید به کار گیرد. 

"در ابتدا کار را با 2 نفر شروع کردیم، قصدمان تولید 4 دستگاه براي تولید آزمایشی بود، اما به دلیل استقبال بالا از محصول، تعداد

 
سفارش ها به 400 مورد رسید، از آنجا که سرمایه کمی براي خرید مواد اولیه داشتیم تنها  120 سفارش را پذیرفتیم. 

در همان ابتدا از کشورهاي همسایه همچون قطر، کویت، ترکیه، افعانستان و عراق سفارش محصول داشتیم، اما متاسفانه به دلیل نبود

 
سرمایه در گردش و عدم توان خرید تجهیزات موردنیاز قادر به صادرات نشدیم". 

آقاي موسوي راه اندازي واحد سرمایشی و تولید کولر را هدف پیش روي خود عنوان می کند و از لزوم حمایتها براي تحقق این مهم

 
می گوید. 

 
 

 
  

 
نیازمند حمایت مسؤولان براي جهش تولید هستیم 

"از آنجا که کاربرد عمده هیتر موشکی براي فصول سرد سال است از هم اکنون بایستی به فکر خرید مواد اولیه و ولید محصول باشیم،
متاسفانه سرمایه در گردش کافی نداریم و اگر حمایت هاي مالی موردنیاز انجام شود تا سال ها قابل رقابت نخواهیم بود، چرا که تمام

 
زیرساخت ها آماده است و تنها نیازمند کمک مالی براي تولید محصول به صورت انبوه هستیم. 

چنانچه حمایت هاي لازم و به موقع انجام شود، ضمن صادرات محصول به کشورهاي همسایه، قادر خواهیم بود که واحد سرمایشی
کارخانه را نیز راه اندازي کنیم، ایجاد این واحد علاوه بر تحقق جهش تولید، زمینه اشتغال جوانان بومی بسیاري را نیز فراهم می

 
کند". 

گزارش از پریسا قربانی نژاد 



انتهاي پیام/



چندین طرح رفاهی و تفریحی در دستور کار سازمان تامین اجتماعی نیروهاي

مسلح است

منبع: موجشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/04/31

وزیر دفاع با اشاره به طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و
توانمندساز سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح گفت:
چندین طرح رفاهی و تفریحی در دستور کار سازمان تامین

 
اجتماعی نیروهاي مسلح است. 

به گزارش خبرگزاري موج، امیر سرتیپ امیر حاتمی وزیر
دفاع صبح امروز(سه شنبه) در مراسمی از طرح هاي
حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح
رونمایی و همزمان از طریق ارتباط تصویري دو مجتمع

 
رفاهی تفریحی ویژه بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد. 

امیر حاتمی در ابتداي این آیین طی سخنانی، اظهار کرد: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر شریف خود را در

 
راه اعتلاي میهن اسلامی، اقتدار، امنیت و عزت کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکار ناپذیر است. 

وي با اشاره به طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح، تصریح کرد: این طرح ها در
حوزه هاي «سامانه بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح»، «مهارت افزایی و آموزش تخصصی مراقبت از
سالمند»، «حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح»، «پرداخت وام قرض الحسنه»، «فاز نخست طرح
تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک» و «سامانه سرآمد سازمان خدمات درمانی نیروهاي مسلح» جهت توانمندسازي و

 
خرسندسازي پیشکسوتان نیروهاي مسلح در دستور کار ساتا قرار گرفته است. 

وزیر دفاع گفت: بهره برداري از مجتمع رفاهی تفریحی نارنج متین چابکسر به مساحتی بالغ بر 59000 مترمربع و هتل یاس متین
انزلی در زمینی به مساحت 50.000 مترمربع، در محیطی با نشاط و مطلوب و با امکانات به روز را جهت ارائه خدمات رفاهی، تفریحی

 
و اقامتی با پذیرش 700 خانوار در روز از اقدامات ارزشمند و جهادي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح است. 

امیر حاتمی با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، گفت: ضرورت دارد

 
با برنامه ریزي هاي ویژه به این قشر شریف و پرتلاش، بهترین خدمات را در کمال تکریم و احترام ارائه کنیم. 

وي با اشاره به اهمیت جایگاه و منزلت پیشکسوتان نیروهاي مسلح و نیز تأکیدات فرماندهی معظم کل قوا در خصوص تکریم و
گرامیداشت بازنشستگان به عنوان قشر خدوم و تأثیرگذار در جامعه، اظهارداشت: پیشکسوتان نیروهاي مسلح در سخت ترین برهه

 
هاي ایران اسلامی با نثار عمر با ارزش خود از میهن و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران دفاع کردند. 



امیر حاتمی با بیان اینکه تکریم بازنشستگان، پاسداشت زحمات فراوان این عزیزان است، گفت: برآورده کردن نیازهاي مادي و معنوي،
ارتقاء منزلت اجتماعی، هویت بخشی فردي و امنیت روانی بازنشستگان، موجبات حفظ سرمایه هاي اجتماعی کشور را تأمین خواهد

 
کرد. 

وي با تقدیر از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمند ساز که توسط سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح آماده بهره برداري
شده است، تصریح کرد: ساتا با ارائه این خدمات خرسندساز باید بگونه اي آسایش و آرامش را براي این گنجینه هاي ارزشمند فراهم

 
کند که محیطی عزتمند، پرنشاط پیش روي زندگی اجتماعی بازنشستگان عزیز قرار گیرد. 

وزیر دفاع تأکید کرد: متولیان سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح باید تلاش کنند، با تدبیر و منطبق با نیازها، روحیات و اقتضائات
بازنشستگان عزیز به گونه اي با بازنشستگان مواجه شوند که شروع بازنشستگی براي کارکنان نیروهاي مسلح، آغاز زندگی جدید توأم

 
با نشاط و شادابی باشد. 

امیر حاتمی با بیان اینکه بخش مهمی از دوره خدمت بازنشستگان همزمان با دوران پرحادثه هشت سال دفاع مقدس و مبارزه جهت
دفاع از میهن و آرمان هاي مقدس حضرت امام راحل بوده است، خاطرنشان کرد: دوران بازنشستگی که اغلب با کهولت سن، عوارض و

 
بیماري هاي مختلف همراه است، می بایست بدون دغدغه ها و مسائل رفاهی، درمانی و معیشتی باشد. 

وي احترام و اکرام پیشکسوتان امري ضروري دانست و گفت: خانواده هاي نیروهاي مسلح از مسوولان وزارت دفاع توقع و انتظار دارند

 
تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ منطقی، بجا و به هنگام داده شود. 

وزیر دفاع در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به صحبت هاي فرمانده اسبق ناتو، گفت: وي نقل می کند که 11 سپتامبر مبنایی
شد که ما تصمیم بگیریم هفت کشور را از بین ببریم و می گوید 6 کشور را با 6 جنگ از بین بردیم و جمهوري اسلامی را چون
قدرتمند بود نتوانستیم با جنگ از بین ببریم و مجبور شدیم با جنگ نرم و اقتصادي با ایران برخورد کنیم و انتظار داریم این تحریم
ها به دو نتیجه منتهی شود، یا موجب به هم خوردن نظم داخلی ایران شود که سوریه سازي را در ایران انجام می دهیم یا اینکه در
ایران جنگ می شود و با لیبی سازي ایران را شکست می دهیم. اما یک راه دیگر هم وجود دارد که ایران از تحریم هاي اقتصادي عبور

 
کند. 

امیر حاتمی با بیان اینکه ان شااالله در دوره نه چندان طولانی به یک قدرت اطمینان بخش اقتصادي بدل خواهیم شد، گفت: طرح
هایی که امروز افتتاح کردیم متعلق به رزمندگانی است که زمانی از جان خودشان براي امنیت کشور گذشتند و این طرح ها براي
تکریم این عزیزان اجرا شده است. با نگاه راهبردي که در سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح وجود دارد هم در توسعه ملی

کارهاي خوبی صورت گرفته که از عواید آن خدمات خوبی به بازنشستگان ارائه می شود.



کارهاي فنی و حرفه اي زمانی اثرگذار است که مردم آن را حس کنند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش خبرگزاري فارس از قزوین آیت االله عبدالکریم
عابدینی در دیدار مدیران آموزش فنی و حرفه اي قزوین
که به مناسبت هفته ملی مهارت برگزار شد، اظهار کرد:
کارهاي عرصه اشتغال اگر واقعی و اثرگذار باشد، مردم آن
را می چشند و حس می کنند و حوزه فنی و حرفه اي از
جمله عرصه هایی است که عملیاتی محسوب می شود و

 
گزارشی نیست. 

وي تصریح کرد: همان گونه که عرصه فنی و حرفه اي عملیاتی است و کارها زمانی اثرگذار است که مردم آن را به خوبی بچشند،
فعالیت هاي نماینده ولی فقیه و حوزه هاي علمیه نیز همین گونه است و اگر هر مجموعه اي کار خود را به درستی انجام دهد، اثر

 
اجتماعی آن به خوبی در جامعه نمایان خواهد بود. 

امام جمعه قزوین بیان کرد: ممکن است گزارش هایی که ارائه می دهیم مورد تأیید و تشویق مسئولان بالادستی قرار بگیرد اما
خودمان در جریان کارهاي خودمان هستیم و می دانیم فعالیت هایی که انجام می دهیم تا چه میزان مورد تأیید خداي متعال قرار

 
می گیرد و بدانیم در قیامت باید پاسخگوي اعمال و عملکرد خود باشیم. 

نماینده ولی فقیه در استان قزوین خاطرنشان کرد: به روز بودن آموزش هاي مهارتی بسیار مهم است و براي تحقق این هدف اگر لازم

 
به تغییر زیر ساخت ها وجود دارد، این کار انجام شود چرا که به روز بودن در این عرصه بسیار حائز اهمیت است. 

وي توجه به بیت المال و استفاده بهینه از بودجه را لازمه شرایط کنونی کشور دانست و گفت: ان شاءاالله با اتخاذ تصمیماتی ضمن

 
افزایش اثرگذاري و کارایی، از بودجه کمتري نیز استفاده شود. 

آیت االله عابدینی در پایان گفت: فرد توانمند و با مهارت در جامعه بیکار نمی ماند و هر چه قدر شرایط اشتغال با مشکل مواجه باشد

 
نیز فرد با مهارت می تواند براي خود ایجاد اشتغال کند. 

در ابتداي این دیدار آقاي محسن مددي مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي قزوین گزارشی از برنامه ها و اقدامات انجام شده در حوزه

 
فنی و حرفه اي استان ارائه کرد. 

انتهاي پیام



تعیین تکلیف مشمولان جامانده سهام عدالت

منبع: عصر پرسشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/04/31

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس، از تعیین تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان نهاد هاي حمایتی خبر
داد و گفت: سهام عدالت به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می شود.

به گزارش سرویس اقتصادي عصرپرس از خانه ملت، مهدي
طغیانی با تشریح جلسه امروز کمیسیون اقتصادي مجلس،
افزود :جزئیات مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت و
جاماندگان نهاد هاي حمایتی جمع بندي و تعیین تکلیف
شد، در واقع این سهام باید به افرادي که در دوره قبل
دعوت نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران، شهدا
و... که هر کدام سهام عدالت خود را دریافت نکرده اند،

 
پرداخت شود. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي
دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به

 
نتیجه رساند. 

وي افزود: همچنین در ادامه نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و دغدغه هاي آن ها در موضوعاتی همچون حمایت از

 
اصناف آسیب دیده از کرونا مطرح شد. 

طغیانی تصریح کرد: حمایت نکردن دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، متعهد نبودن بانک ها به

 
مسائلی همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... از جمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف به شمار می آیند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس همچنین گفت: مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور کمیسیون درباره تسهیلات ارائه
شده و اقدامات انجام داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند.



563 میلیاردتومان تسهیلات رونق تولید به واحدهاي تولیدي استان گلستان

پرداخت شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/04/31

گروه استان ها- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گلستان گفت: از سال گذشته تاکنون 142 واحد صنعتی، گردشگري و
کشاورزي در استان مبلغ 563 میلیارد و 500 میلیون تومان تسهیلات رونق تولید دریافت کردند.

گروه استان ها- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت
گلستان گفت: از سال گذشته تاکنون 142 واحد صنعتی،
گردشگري و کشاورزي در استان مبلغ 563 میلیارد و 500
میلیون تومان تسهیلات رونق تولید دریافت کردند. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش حبرگزاري تسنیم از گرگان، حسین طلوعیان
ظهر امروز در جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید
اظهارداشت: بانک ها و دستگاه هاي مختلف باید کمک
کنند تا موانع موجود بر سر راه تولید و تولیدکنندگان

 
برطرف شود. 

وي گفت: طرح رونق تولید و تسهیلاتی که به تولیدکنندگان پرداخت می شود یکی از مهم ترین کارهایی است که دولت در چند سال

 
اخیر به ویژه امسال در دستور کار دارد. 

 
گام موثر اوقاف براي رونق تولید / حمایت از شرکت هاي دانش بنیان براي جهش تولید + فیلم 

 
استاندار بوشهر: پرداخت تسهیلات اشتغال زایی و طرح هاي رونق تولید در استان تسریع شود 

 
گزارش| رونق تولید با گسترش چتر معافیت هاي مالیاتی/ مالیات، تکلیفی سنگین بر دوش صنعتگران اصفهانی است 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان افزود: از سال گذشته تاکنون 142 واحد تولیدي شامل واحدهاي صنعتی، گردشگري و

 
کشاورزي 563 میلیارد و 500 میلیون تومان تسهیلات دریافت کردند. 

وي یادآور شد: پرونده 288 واحد با پیش بینی تسهیلات یک هزار و 975 میلیارد تومان نیز در بانک ها وجود دارد که امیدواریم در

 
پرداخت تسهیلات تسریع شود. 

طلوعیان ادامه داد: از محل تسهیلات تبصره 18 نیز 83 درخواست در کارگروه تسهیل به پیش بینی تسهیلات 572 میلیارد تومانی

 
مصوب شده که تاکنون 18 واحد موفق به دریافت 180 میلیارد تومان تسهیلات شده اند. 

وي همچنین اعلام کرد: در این مدت 124 میلیارد تومان تسهیلات بازسازي و نوسازي به 43 واحد تولیدي در استان پرداخت شده
است که از این نظر گلستان رتبه پنجم را بین استان ها دارد.





تمدید مهلت جشنواره ملی خلاقیت براي دانش آموزان

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/04/31

مهلت شرکت در جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی که با مشارکت کانون جوانه هاي بانک ملی ایران و اداره کل
آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران برگزار می شود، تا پایان مردادماه براي دانش آموزان تمدید شد.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، کانون جوانه هاي بانک در راستاي عمل به مسئولیت هاي اجتماعی از نخستین

 
جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی حمایت می کند تا دانش آموزان خلاق بتوانند ایده هاي خود را جامه عمل بپوشانند. 

این جشنواره با هدف شناسایی، پرورش و شکوفایی استعدادها و خلاقیت دانش آموزان و ارزش بخشیدن به دستاوردهاي آنها، استفاده
از ایده هاي ناب و ایجاد انگیزه و بستر مناسب براي ارایه ایده خلاقانه دانش آموزان در محورهاي مختلف علمی و آموزشی مانند علوم

 
پایه، فنی و مهندسی، علوم رایانه، علوم انسانی، آفرینش هاي هنري، سواد مالی، مسئولیت اجتماعی و... برگزار می شود. 

شایان ذکر است، شیوه نامه این جشنواره با اخذ مجوزهاي لازم به سرپرستی هاي مدارس ایرانی خارج از کشور نیز ارسال شده تا

 
دانش آموزان سراسر دنیا بتوانند در این جشنواره شرکت کنند. 

براي شرکت در این جشنواره می توانید به آدرس اینترنتی stideas-src.medu.ir و براي اطلاع از دوره ها و آموزش ها به آدرس

 
stideas.ir مراجعه کنید. 

انتهاي پیام/



رانندگان اتوبوس متقاضی وام 6میلیونی بخوانند

شماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/04/31
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

داریوش باقرجوان، مدیرکل مسافري سازمان راهداري در ارتباط با وام 6میلیونی رانندگان اتوبوس گفت: با وجود آنکه بانک
مرکزي منابع وام کرونایی را به بانک ها داده، اما بانک هاي عامل از پرداخت این تسهیلات خودداري می کنند.

داریوش باقرجوان، مدیرکل مسافري سازمان راهداري در ارتباط با وام 6میلیونی رانندگان اتوبوس گفت: با وجود آنکه بانک

 
مرکزي منابع وام کرونایی را به بانک ها داده، اما بانک هاي عامل از پرداخت این تسهیلات خودداري می کنند. 

 
بانک و بیمه 

داریوش باقرجوان درباره اعطاي تسهیلات کرونایی به بخش حمل
ونقل جاده اي مسافر اظهارکرد: بر اساس روالی که تعریف شد،
مشمولان دریافت این تسهیلات به چند گروه تقسیم شدند؛ یکی
رانندگان خودمالک بودند؛ گروه دیگر، رانندگانی بودند که براي
مالکان اتوبوس و سایر وسایل نقلیه عمومی جاده اي کار می
کنند و دیگري هم شرکت هاي حمل ونقل و تعاونی هاي

 
مسافري بودند. 

وي افزود: شرکت هاي حمل ونقل مسافري به ازاي تعداد کارکنان این شرکت ها که براي آنها حق بیمه واریز می شود، می توانند از

 
این تسهیلات به ازاي هر نیرو، 12 میلیون تومان تسهیلات دریافت کنند. 

مدیرکل حمل ونقل مسافري سازمان راهداري و حمل ونقل جاده اي در خصوص رانندگان اتوبوس و دیگر وسایل نقلیه مسافري
عمومی بین شهري تصریح کرد: این افراد، 13 هزار و 151 نفر بودند که به هر راننده، 6 میلیون تومان تسهیلات اعطا می شود که

 
تضامینی که براي این 6 میلیون تومان در نظر گرفته شده، چک و سفته بوده است. 

وي ادامه داد: همه این رانندگان در سامانه کارا وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده اند و قرار بود بیش از

 
تضامین مذکور (چک و سفته) بانک ها ضمانت دیگري از رانندگان تقاضا نکنند. 

باقرجوان یادآور شد: منابع اعتباري را هم دولت تأمین کرده و در اختیار بانک هاي عامل گذاشته است؛ اما مشکلی وجود دارد؛ بانک
ها به رانندگان گفته اند که باید سند اتوبوس به نام آنها باشد؛ این در حالی است که راننده ها ممکن است یک فرد حقوق بگیر باشند
و براي مالک اتوبوس کار کنند؛ ولی بانک می گوید اگر سند خودرو به نام او نیست، وام 6 میلیونی به راننده تعلق نمی گیرد و
تسهیلات به آنها داده نمی شود اگرچه این مشکل از سوي همه بانک هاي عامل اعطاي تسهیلات کرونایی بروز نکرده، اما در عمل

 
بانک هایی هم که این تسهیلات را اعطا کرده اند، بسیار کم هستند. 



فقط 3 درصد مشمولان موفق به دریافت وام شدند به گفته مدیرکل حمل ونقل مسافري سازمان راهداري، تا کنون 2 تا 3 هزار نفر از

 
113 هزار و 151 راننده مشمول این تسهیلات، توانسته اند وام 6 میلیونی بگیرند. 

وي درباره پیگیري هاي سازمان راهداري براي رفع این معضل بیان کرد: مجري طرح اعطاي تسهیلات کرونایی به کسب و کارهاي
آسیب دیده از شیوع این ویروس، وزارت رفاه است خط اعتباري هم در اختیار این وزارت خانه قرار گرفته است. وزارت کار براي اجراي
این طرح، سامانه کارا را راه اندازي کرده و ما نیز در سازمان راهداري به این سامانه دسترسی داریم ولی راهبر این سامانه وزارت کار

 
است و پیگیري پرداخت هاي بانکی نیز با همین وزارت خانه است. 

رانندگان «الان» به این وام نیاز دارند نه 3 ماه دیگر! باقرجوان افزود: عبدالهاشم حسن نیا رئیس سازمان راهداري و معاون وزیر راه،
مکاتباتی براي پیگیري تسهیلات کرونایی 6 میلیون تومانی رانندگان اتوبوس با عیسی منصوري معاون توسعه اشتغال وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی داشت؛ مکاتباتی هم شخص وزیر راه و شهرسازي با معاون اول رئیس جمهوري در دست اقدام دارد تا این گره باز
شود رانندگان اتوبوس با توجه به اینکه با کاهش 51 درصدي مسافر مواجه شده اند، به شدت به این تسهیلات نیاز دارند و دچار
مشکل هستند؛ صحیح نیست بانک ها این طور رانندگان اتوبوس را اذیت کنند. پرداخت این تسهیلات تا 3 ماه آینده که دیگر دردي

 
از آنها درمان نمی کند؛ رانندگان اتوبوس درحال حاضر به این 6 میلیون تومان نیاز دارند. 

وي درباره علت سخت گیري بانک هاي عامل اعطاي تسهیلات کرونایی، آن هم در حالی که تأمین اعتبار آن از محل صندوق توسعه
ملی بوده و بانک هیچ نقشی در تأمین این اعتبار نداشته، گفت: بانک ها نباید خارج از بخشنامه هاي وزارت اقتصاد، بانک مرکزي و
ستاد ملی مبارزه با کرونا اقدام کنند؛ خط اعتباري ایجاد شده است و بانک حق ندارد بگوید آن را پرداخت نمی کنم؛ به خصوص که
ستاد ملی مبارزه با کرونا براي اعطاي تسهیلات 6 میلیون تومانی، تضامین ساده اي در نظر گرفته تا به سرعت به رانندگان اتوبوس

 
اعطا شود؛ این بانک ها هستند که از بخشنامه هاي صادره از نهادهاي بالادستی، برداشت نامتعارف خود را ارائه می کنند. 

این مقام مسئول در سازمان راهداري افزود: رانندگانی که بر روي اتوبوس هاي دیگران فعالیت می کنند، بیش از همه از کرونا متضرر
شده اند؛ آن وقت بانک ها بیشترین سخت گیري را نسبت به این افراد اعمال می کنند. وزارت کار و بانک مرکزي هم باید پیگیري

کنند تا این وام ها به سرعت پرداخت شود.



خبرخوش براي خانواده هاي داراي دو معلول + عکس

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/04/31

خبرگزاري آریا - با مشارکت بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام 3500 واحد مسکونی براي خانواده هاي داراي دو معلول ساخته می

 
شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت ضمن اعلام این خبر گفت: به منظور حل مشکل مسکن اقشار آسیب پذیر جامعه و ارتقاي سطح کیفی و بهبود
شرایط محیطی و سکونتی خانواده هاي داراي حداقل دو معلول، 3500 واحد مسکونی براي این خانواده ها در 31 استان کشور ساخته
می شود. امیرحسین مدنی ادامه داد: این تعداد واحد مسکونی بر اساس انعقاد تفاهم نامه اي میان بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان

 
حضرت امام (ره)، بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و سازمان بهزیستی کشور ساخته می شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به مدت یک ساله این تفاهم نامه اظهار داشت: اعتبار تعهد شده توسط بنیاد برکت در این تفاهم نامه
500 میلیارد ریال است و استان هاي تهران، فارس، اصفهان و لرستان به ترتیب با 552، 376، 370 و 215 مسکن، بیشترین سهم را

 
از واحدهاي مسکونی ساخته شده خواهند داشت. 

وي تصریح کرد: گزارش پیشرفت مالی و فیزیکی اجراي این تفاهم نامه در دوره هاي زمانی 3 ماهه به اعضاي کمیته اجرایی متشکل از
معاون عمرانی و طرح هاي زیربنایی بنیاد برکت، مدیر کل مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و مدیرکل دفتر سازمان

 
بهزیستی کشور ارائه می شود. 

مدنی با اشاره به فعالیت هاي بنیاد برکت در حوزه ساخت مسکن براي محرومین بیان کرد: ساخت 40 هزار واحد مسکونی را با پیش
بینی اعتباري بالغ بر 1400 میلیارد ریال در دستور کار داریم که از این تعداد، 10 هزار واحد تکمیل شده و در اختیار محرومین

 
سراسر کشور قرار گرفته است. 

مدیرعامل بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 10 هزار واحد دیگر نیز تا پایان سال جاري به بهره برداري خواهد رسید و تحویل خانواده هاي

 
نیازمند خواهد شد. 

به گفته مدنی، تا به امروز 47 هزار و 328 پروژه عمرانی و زیربنایی توسط بنیاد برکت با هدف عمران و آبادانی در مناطق محروم و

 
کمتر توسعه یافته کشور اجرا شده که بخش قابل توجهی از این پروژه ها به بهره برداري رسیده است. 

وي ادامه داد: این پروژه ها علاوه بر 40 هزار واحد مسکونی محرومین، شامل 1780 مدرسه با 9780 کلاس درس، 1160 مسجد و
مراکز فرهنگی و مذهبی، 350 خانه عالم، 244 بیمارستان و مرکز جامع سلامت و درمان سرطان و 3850 پروژه زیربنایی دیگر شامل

 
آب رسانی، ساخت راه و جاده، برق رسانی و مرمت قنوات است. 

مدیرعامل بنیاد برکت با تاکید بر این که تمام 31 استان کشور تحت پوشش طرح هاي عمرانی و زیربنایی این بنیاد قرار دارند، تصریح
کرد: هر چند بنیاد برکت با توجه به منویات مقام معظم رهبري و تاکیدات و سیاست هاي ابلاغی از سوي ستاد اجرایی فرمان حضرت
امام (ره) مبنی بر محرومیت زدایی و توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی جوامع محروم و کمتر توسعه یافته از طریق ایجاد فرصت هاي
کسب و کار، عمده فعالیت ها و اقدامات خود را بر اشتغال زایی در این مناطق متمرکز کرده است، اما به اجراي طرح هاي عمرانی و

 
زیربنایی در مناطق روستایی و محروم نیز توجه ویژه دارد. 

مدنی یادآور شد: بنیاد برکت همچنین به منظور محرومیت زدایی، برقراري عدالت آموزشی و فراهم آوردن فرصت هاي برابر، نهضت

 
مدرسه سازي را در مناطق محروم و کم تر توسعه یافته کشور راه اندازي کرده است. 

منبع: مشرق نیوز





وام کرونا چند ضامن می خواهد؟

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/04/31

درراستاي پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا، وزارت کار مبلغ وام کرونا و تضامین و وثایق مورد نیاز براي دریافت وام را اعلام
کرد.

درراستاي پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا، وزارت کار مبلغ وام کرونا و تضامین و وثایق مورد نیاز براي دریافت وام را اعلام کرد.
به دنبال شیوع ویروس کرونا فعالیت بسیاري از صنوف و کسب و کارها به ویژه مشاغل خدماتی مختل و دچار مشکل شد و بر این
اساس دولت با هدف حفظ اشتغال موجود در بنگاهها و حمایت از کارگران پرداخت تسهیلات حمایتی با نرخ سود ترجیحی 12 درصد

 
را مصوب کرد تا در اختیار بنگاههاي خدماتی و تولیدي آسیب دیده از کرونا قرار گیرد. 

پرداخت تسهیلات حمایتی به شاغلین کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا و فعالان اقتصادي 14 رسته منتخب از سیزدهم خرداد ماه

 
آغاز شده و مشمولان براي گرفتن وام به بانکها معرفی شده اند. 

نرخ سود تسهیلات 12 درصد و دوره بازپرداخت تسهیلات، با احتساب دوره تنفس از اول آبان ماه و به مدت دو سال است. وثایق و
تضامینی که براي دریافت تسهیلات از سوي بانکها دریافت می شود، متفاوت و با ارائه سفته و معرفی ضامن خواهد بود. سقف مبلغ

 
سفته نیز 1.5 برابر اصل سود تسهیلات است. 

برابر اعلام وزارت کار، تسهیلات تا سقف 16 میلیون تومان، نیازمند سفته فرد متقاضی یا چک به تشخیص بانک و تسهیلات 16
میلیون تا 48 میلیون تومانی نیازمند سفته متقاضی یا چک به همراه یک ضامن است. تسهیلات 48 تا 160 میلیون تومانی، به سفته
متقاضی یا چک با دو ضامن نیاز دارد. براي وام 160 تا 200 میلیون تومانی ارائه سفته متقاضی یا چک به همراه سه ضامن لازم است
و براي درخواست تسهیلات بالاتر از 200 میلیون تومان هم ارائه تضمین صادره از سوي صندوق هاي ضمانت و یا به تشخیص بانک

 
ارائه وثیقه هاي متعارف مورد نیاز است. 

بر اساس آخرین آمارها، بیش از 407 هزار واحد در سامانه کارا به نشانی https://kara.mcls.gov.ir ثبت نام کردند که از این
تعداد پرونده 165 هزار واحد معادل 7 هزار و 800 میلیارد تومان از تسهیلات تکمیل و جهت پرداخت به مؤسسات و بانک هاي عامل

 
ارسال شده است. 

پیش از این وزارت کار بیش از یک میلیون واحد اقتصادي آسیب دیده از کرونا که سه میلیون شاغل بیمه شده در آنها مشغول کار

 
بودند را شناسایی و با ارسال پیامک، مشمول دریافت تسهیلات حمایتی کرونا اعلام کرده است. 

در حال حاضر 14 رسته اصلی و 550 زیر رسته در پرداخت وام و تسهیلات بنگاه هاي آسیب دیده از کرونا وجود دارد که بیش از یک

 
میلیون و 200 هزار بنگاه را شامل می شود. 

به گزارش ایسنا، مهلت ثبت نام براي دریافت تسهیلات حمایتی کرونا که پیش از این تا پایان تیرماه اعلام شده بود با مصوبه کارگروه



مقابله با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، 5 روز دیگر تمدید شد و بر این اساس متقاضیان تا 5 مرداد فرصت دارند به

 
سامانه کارا مراجعه و درخواست وام خود را ثبت کنند. 

برچسب ها: وام کرونا ، ضامن ، تسهیلات



  توجه هلدینگ هاي بزرگ اقتصادي به غرب خراسان جنوبی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/04/31

سخنگوي کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی گفت: هلدینگ شستا توانسته زیرساخت هاي توسعه را در بسیاري از
نقاط کشور فراهم کند و از این پس، توجه این هلدینگ به غرب استان خراسان جنوبی نیز بیشتر خواهد شد.

حجت الاسلام نصیرایی سخنگوي کمیسیون فرهنگی
مجلس شوراي اسلامی در گفت و گو با خبرنگار گروه
استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از بیرجند ، گفت:
هلدینگ شستا یکی از بزرگ ترین شرکت هاي ایرانی است
که توانسته زیرساخت هاي توسعه را در بسیاري از نقاط
کشور فراهم کند و از این پس، توجه این هلدینگ به غرب

 
استان خراسان جنوبی بیشتر خواهد شد. 

او با اشاره به توانمندي ها و موفقیت هاي شرکت شستا، بیان کرد: در این مجموعه، استفاده از مدیران توانمند و قوي که داراي روحیه
جهادي و خدمت به مردم هستند باعث شد تا پتانسیل هاي بالقوه تبدیل به بالفعل شود و منافع آن با رشد سرمایه گذاري در

 
هلدینگ هاي شستا به کارگران بازگردد. 

حجت الاسلام نصیرایی، افزود: هنوز پتانسیل ها و ظرفیت هاي بسیاري در این منطقه وجود دارد که پرداختن به آن ها می تواند

 
اشتغال، اقتصاد منطقه، و اقتصاد کشور را متحول کند. 

 
بیشتر بخوانید 

- احداث پروژه هاي عمرانی فردوس باید در اولویت قرار گیرد نماینده مردم طبس، فردوس، بشرویه و سرایان در مجلس شوراي
اسلامی، با اشاره به سرمایه هاي خرد موجود در منطقه تاکید کرد، باید سرمایه گذارانی که علاقمند هستند به صورت مشارکتی در

 
صنایع منطقه فعالیت کنند شناسایی و قرارداد هاي همکاري بین آن ها منعقد گردد. 

او ضمن معرفی صنایع و قابلیت هاي موجود در منطقه طبس، فردوس، بشرویه و سرایان عنوان کرد: بسیاري از صنایع در منطقه ما

 
وجود دارد که نیازمند شناسایی و بازپروري است. 

حجت الاسلام نصیرایی، اظهار کرد: حضور شرکت هاي قدرتمندي مانند شستا، ایمیدرو، قرارگاه سازندگی خاتم که امکان سرمایه
گذاري در طرح هاي بزرگ و ملی را دارند؛ می تواند بسیاري از طرح هاي نیمه تمام منطقه، را به بهره برداري برساند.



بیش از  60 درصد از خروجی هاي دانشگاه هاي فنی و حرفه اي وارد بازار

کار می شوند

منبع: خانه ملتشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/04/31

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه تمام تلاش خود را براي اعتلاي آموزش هاي
مهارتی به کار خواهیم بست، گفت: بیش از  60 درصد از خروجی هاي دانشگاه هاي فنی و حرفه اي وارد بازار کار می شوند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، علیرضا منادي سفیدان در نشست کارگروه تخصصی راهبري و هماهنگی در سیاست
گذاري شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی که امروز با حضور اعضاي کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي
اسلامی در سازمان مرکزي دانشگاه فنی و حرفه اي برگزار شد درباره برنامه هاي این کمیسیون در راستاي تقویت آموزش هاي
مهارتی، گفت: در سال جهش تولید و به توصیه مقام معظم رهبري، کمیسیون آموزش نسبت به سال هاي گذشته در بحث مهارت
ورود جدي تري خواهد داشت در همین راستا در هفته مهارت و کارآفرینی اولین جلسه خارج از مجلس کمیسیون آموزش و تحقیقات

 
در محل دانشگاه فنی و حرفه اي برگزار شد. 

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: تمام اعضاي شوراي عالی مهارت در این جلسه حضور دارند و به
بیان چالش هاي این حوزه می پردازند و تمام نمایندگان و اعضاي این شورا تمام تلاش خود را براي شناسایی چالش ها و جلوگیري از

 
مسائلی که مانع رشد و اعتلاي مهارت آموزي در کشور می شود به کار خواهند بست. 

منادي سفیدان افزود: برنامه پنج ساله ششم توسعه نیز نگاه 50 درصدي به توسعه آموزش مهارتی در آموزش و پرورش دارد که باید
عملیاتی کنیم. قانون نظام جامع آموزش مهارت و تربیت فنی و حرفه اي سال 96 تصویب و در سال 97 عملیاتی شده است این شورا

 
با ریاست معاون اول رئیس جمهور به فعالیت می پردازد. 

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی گفت: هر ایرانی باید مهارت داشته باشد 23 میلیون خانواده در کشور
داریم و خانواده اولین محل آموزش مهارت در زندگی است در مدرسه بخش دیگري از مهارت ها آموزش داده می شود اما آن مهارتی

 
که جوانان را به سمت کار برده و اشتغال ایجاد کند مهارتی است که بایستی در مجموعه هاي فنی و حرفه اي کسب کند. 

نماینده مردم تبریز، اسکو و آذرشهر در مجلس شوراي اسلامی با تأکید بر اینکه تمام سعی بنده و همکارانم در مجلس بر این است تا
بحث آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي در کشور اوج بگیرد، گفت: باید تلاش کنیم بودجه دانشگاه فنی و حرفه اي افزایش پیدا

 
کند چرا که بیش از 60 درصد از خروجی هاي این دانشگاه وارد بازار کار شده و مشکل اشتغال ندارند./ 

پایان پیام



رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی و درمانی بازنشستگان نیروهاي مسلح

توسط وزیر دفاع

منبع: بلاغشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش بلاغ به نقل ازوزیر دفاع از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح رونمایی کرده و

 
همزمان از طریق ارتباط تصویري دو مجتمع رفاهی تفریحی ویژه بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد. 

امیر سرتیپ حاتمی وزیر دفاع وپشتیبانی نیروهاي مسلح در ابتداي این آیین با درود به روح شهداي هشت سال دفاع مقدس و آرزوي
سلامتی براي رزمندگان و ایثارگرانی که از میهن اسلامی ایران جانانه دفاع کرده اند، اظهار داشت: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه
جهاد و شهادت که عمر شریف خود را در راه اعتلاي میهن اسلامی، اقتدار، امنیت و عزت کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکار

 
ناپذیر می باشد. 

وزیر دفاع در رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح تصریح کرد: این
طرح ها در حوزه هاي «سامانه بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح»، «مهارت افزایی و آموزش تخصصی
مراقبت از سالمند»، «حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح»، «پرداخت وام قرض الحسنه»، «فاز
نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک» و « سامانه سرآمد سازمان خدمات درمانی نیروهاي مسلح» جهت

 
توانمندسازي و خرسندسازي پیشکسوتان نیروهاي مسلح در دستور کار ساتا قرار گرفته است. 

امیر سرتیپ حاتمی بهره برداري از مجتمع رفاهی تفریحی نارنج متین چابکسر به مساحتی بالغ بر 59 هزار مترمربع و هتل یاس متین
انزلی در زمینی به مساحت 50 هزار مترمربع، در محیطی با نشاط و مطلوب و با امکانات به روز را جهت ارائه خدمات رفاهی، تفریحی

 
و اقامتی با پذیرش 700 خانوار در روز را از اقدامات ارزشمند و جهادي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح برشمرد. 

وي با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، گفت: ضرورت دارد با برنامه

 
ریزي هاي ویژه به این قشر شریف و پرتلاش، بهترین خدمات را در کمال تکریم و احترام ارائه نماییم. 

وزیر دفاع با اشاره به اهمیت جایگاه و منزلت پیشکسوتان نیروهاي مسلح و نیز تأکیدات فرماندهی معظم کل قوا(مدظله العالی) در
خصوص تکریم و گرامیداشت بازنشستگان به عنوان قشر خدوم و تأثیرگذار در جامعه، اظهارداشت: پیشکسوتان نیروهاي مسلح در

 
سخت ترین برهه هاي ایران اسلامی با نثار عمر با ارزش خود از میهن و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران دفاع کردند. 

امیر سرتیپ حاتمی با بیان اینکه تکریم بازنشستگان، پاسداشت زحمات فراوان این عزیزان است، گفت: برآورده کردن نیازهاي مادي و
معنوي، ارتقاء منزلت اجتماعی، هویت بخشی فردي و امنیت روانی بازنشستگان، موجبات حفظ سرمایه هاي اجتماعی کشور را تأمین

 
خواهد کرد. 

وي با تقدیر از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمند ساز که توسط سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح آماده بهره برداري
شده است، تصریح کرد: ساتا با ارائه این خدمات خرسندساز باید بگونه اي ایجاد آسایش و آرامش این گنجینه هاي ارزشمند عمل کند

 
که محیطی عزت مند، پرنشاط پیش روي زندگی اجتماعی بازنشستگان عزیز قرار گیرد. 

وزیر دفاع تأکید کرد: متولیان سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح باید تلاش کنند، با تدبیر و منطبق با نیازها، روحیات و اقتضائات
بازنشستگان عزیز به گونه اي با بازنشستگان مواجه شوند که شروع بازنشستگی براي کارکنان نیروهاي مسلح، آغاز زندگی جدید توأم

 
با نشاط و شادابی باشد. 

امیر حاتمی با بیان اینکه بخش مهمی از دوره خدمت بازنشستگان معزز همزمان با دوران پرحادثه هشت سال دفاع مقدس و مبارزه
جهت دفاع از میهن و آرمان هاي مقدس حضرت امام راحل (ره) گذرانیده اند، خاطرنشان کرد: دوران بازنشستگی که اغلب با کهولت

 
سن، عوارض و بیماري هاي مختلف همراه می باشد، بایستی بدون دغدغه ها و مسائل رفاهی، درمانی و معیشتی باشد. 



وزیر دفاع احترام و اکرام پیشکسوتان امري ضروري و پسندیده دانست و گفت: خانواده هاي نیروهاي مسلح از مسوولان وزارت دفاع

 
توقع و انتظار دارند تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ منطقی، بجا و به هنگام داده شود. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



نقش آموزش و پرورش در بحران جمعیت چیست؟

منبع: شعار سالشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/04/31

شعار سال: نظام آموزشی در همه کشور ها یکی از مهم ترین ارکان ایجاد و تقویت فرهنگ عمومی است. مسائلی که در یک
جامعه ارزش محسوب می شوند گاهی با معضلات و آسیب هایی دست و پنجه نرم می کنند که بهترین گره گشاي آن عموما

فرهنگ سازي از طریق آموزش است. روانشناسان معتقد اند سنین کودکی و نوجوانی مهمترین سال ...

شعار سال: نظام آموزشی در همه کشور ها یکی از مهم ترین ارکان ایجاد و تقویت فرهنگ عمومی است. مسائلی که در یک
جامعه ارزش محسوب می شوند گاهی با معضلات و آسیب هایی دست و پنجه نرم می کنند که بهترین گره گشاي آن عموما فرهنگ

 
سازي از طریق آموزش است. 

روانشناسان معتقد اند سنین کودکی و نوجوانی مهمترین سال هاي عمر براي تربیت افراد است، سال هایی که در اکثر کشور ها بخش
عمده اي ازآن در اختیار نظام آموزشی و مدارس می باشد خانواده در ایران یکی از مهمترین ارکان ارزشمند جامعه است به نحوي که
بسیاري از جامعه شناسان استحکام کانون خانواده را در کشور دلیل پیشگیري و یا کاهش تاثیر برخی از آسیب ها می دانند که هر
کدام به تنهایی در سایر کشور ها جوامع زیادي را دچار مشکلات جدي کرده است؛ چند سالیست، اما این جایگاه کلیدي دچار
مشکلاتی شده که بی توجهی مسئولین و دستگاه هاي مربوطه اینگونه می نماید که انگار خانواده در ایران یتیم است و هیچ متولی

 
ندارد. 

 
نقش آموزش و پرورش در بحران جمعیت چیست؟ 

در واقع انگار میدان جنگی به پا شده که خانواده بدون آنکه حمایت و پشتیبانی داشته باشد در مقابل مشکلات اقتصادي و فرهنگی و

 
اجتماعی قرار گرفته و باید تنهایی پیکار کند. 

 
به راستی وزارت آموزش و پرورش به عنوان یکی از مهم ترین دستگاه هاي فرهنگ ساز، کجاي این میدان ایستاده؟ 

بر اساس شرح وظایف وزارت آموزش و پرورش این وزارت خانه
موظف است با توجه به تقدم تزکیه و پرورش بر تعلیم و علم
آموزي، در نظام آموزشی جمهوري اسلامی ایفا نقش کند علاوه
بر آن سند تحول بنیادین آموزش و پرورش که در سال 90 بعد
از قریب به 10 سال بررسی در شوراي عالی انقلاب فرهنگی
تصویب و براي اجرا ابلاغ شد براي هر کدام از مقاطع تحصیلی
سه گانه مدارس اهداف تربیتی مشخص کرده و وزارت آموزش و
پرورش را موظف نموده تا تمام برنامه ها و راهبرد هاي خود را به
گونه اي تنظیم کند که دانش آموزان در هر کدام از مقاطع با

توجه به ظرفیت و سنین خود الزاما بخش هایی از سبک زندگی ایرانی -اسلامی را فرا گرفته و با اتمام دوران تحصیل خود علاوه بر



یادگیري علوم، مهارت هاي لازم براي زندگی را نیز آموخته باشند. اما آنچه در میدان عمل مشاهده می شود گویا است که برخلاف
ادعا مسئولین وزارت آموزش و پرورش و همه گزارش هایی که این وزارت خانه از روند اجراي سند تحول بنیادي به دفتر مقام معظم
رهبري، شوراي عالی انقلاب فرهنگی و مجلس شوراي اسلامی داده این طرح عمدتا یا اجرا نمی شود یا به نحوي اجرا شده که با عدم

 
اجرا هیچ تفاوتی ندارد. 

وزارت آموزش و پرورش را موظف نموده تا تمام برنامه ها و راهبرد هاي خود را به گونه اي تنظیم کند که دانش آموزان در هر کدام از
مقاطع با توجه به ظرفیت و سنین خود الزاما بخش هایی از سبک زندگی ایرانی -اسلامی را فرا گرفته و با اتمام دوران تحصیل خود

 
علاوه بر یادگیري علوم، مهارت هاي لازم براي زندگی را نیز آموخته باشند. 

رویکرد فعلی وزارت آموزش و پرورش حداقل در سطح مدارس هنوز به گونه اي جلو رفته که کفه تزکیه و پرورش دانش آموزان در

 
مقایسه با بسیاري از موارد سبکی می کند. 

کارخواست ها و بخشنامه هاي که از ادارات آموزش و پرورش نواحی در اکثر کشور به مدارس ابلاغ می شود به گونه اي است که صرفا

 
بر روي افرایش با زده در امتحانات نهایی و آزمون سراسري ورود به دانشگاه تاکید دارد. 

نظام رتبه بندي مدارس هم چنان بر حسب میزان قبولی دانش آموزان در امتحانات است و عملا شاخص هاي تربیتی هیچ جایگاهی

 
در تعیین کیفیت و رتبه بندي مدارس ندارند. 

معاونت ها و مربیان پرورشی که وظیفه ترویج وآموزش مسائل اعتقادي و اجتماعی-فرهنگی را در مدارس بر عهده دارند و در واقع
موظف به برنامه ریزي براي پرورش دانش آموزان هستند درگیر مسابقات و ابلاغیه هایی شده اند که به تجربه ثابت شده اغلب تاثیر
چندانی در بهبود مسائل اجتماعی و یادگیري مهارت هاي مورد نیاز دانش آموزان ندارند یا اگر هم می شود برایشان نقشی قائل شد،
جایگاه دقیق آن ها در برنامه اي راهبردي براي پاسخ به نیاز هاي جامعه و فرهنگ سازي صحیح مشخص نشده و عملا به مثال اغلب

 
کار ها و فعالیت هاي فرهنگی کشور به جهت ارائه گزارش به مقامات بالا دستی انجام می شوند. 

 
تشکل هاي دانش آموزي می توانند به کمک جمعیت بیایند 

در وزارت آموزش و پرورش جایگاه صحیحی براي تشکل هاي دانش آموزي که خود می توانند محور اصلی رشد و بالندگی دانش

 
آموزان باشند تعریف نشده است. 

نگاه برخی از مدیران و موسسین مدارس علی الخصوص در مدارس غیر انتفاعی و در مقطع متوسطه دوم هنوز تک بعدي است نگاهی
که به جهت کسب نتیجه حداکثري در امتحانات و آزمون ها مختلف حتی به خود اجازه تغییر سر فصل هاي آموزش مصوب وزرات
آموزش و پرورش را هم می دهد به گونه اي که عموما در این مدارس دروسی مانند کارآفرینی یا مدیریت خانواده حذف شده و جاي

 
خود را به دروس نظري مانند ریاضی و فیزیک می دهند. 

در سال هاي اخیر زنگ خطر افزایش معضلات فرهنگی و اجتماعی در کشور به صدا در آمده، بحران جمعیت، بحران طالق، بحران هم
بستگی خانواده در حالی رخ می دهد که به عقیده بسیاري از کارشناسان ریشه در ضعف فرهنگی و نبود آموزش در مسائل اجتماعی و
فرهنگی دارند از سویی نظام آموزشی کشور در این سال ها نه تنها نقشی در رفع معضلات موجود نداشته بلکه با سیاست گذاري غلط
باعث تجاري سازي امر مقدس آموزش شده، اتفاقی که قطعا باعث می شود با نگاه منفعت طلبانه به امر آموزش هیچ رنگ و بویی از
پرورش در ارائه مطالب وجود نداشته باشد وزارت آموزش و پرورش نیاز فوري به یک تغییر رویکرد در مواجه با معضلات و آسیب هاي



اجتماعی و نگاه معطوف به پرورش فردي و اجتماعی دانش آموزان دارد تغییري که اگر رخ داد، می شود به حل زمینه اي این
معضالت امیدوار بود در غیر اینصورت مشخص نیست این شیب افزایش آسیب ها تا آسمان چندم بالا برود، اما آنچه مسلم است هر چه

 
بشود وزارت آموزش و پرورش در آن مقصر است. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات بر گرفته از خبرگزاري دانشجو ، تاریخ انتشار: 31 تیر 1399 ، کدخبر: 863397 ،
www.snn.ir



ازدواج بدون تشریفات را فرهنگ سازي کنیم/روند پرداخت وام ازدواج

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان، گفت: هدفگذاري اول و شعار امسال ما شروع زندگی و تشکیل خانواده بدون
مراسم و تشریفات است.

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان، گفت:
هدفگذاري اول و شعار امسال ما شروع زندگی و تشکیل

 
خانواده بدون مراسم و تشریفات است. 

به گزارش خبرگزاري مهر، محمد مهدي تندگویان، در
نشست خبري آنلاین هفته ازدواج که به صورت مجازي
برگزار شد، با تسلیت شهادت جواد الائمه(ع) گفت: این امام
بزرگوار نمونه جوان دینی است که با مدت کم عمر،
بزرگترین خدمات را به اسلام و تشیع ارائه کردند و یکی از

 
نمادهاي جوانگرایی اسلام به شما می روند. 

وي همچنین درگذشت روح االله رجایی سردبیر روزنامه جام جم و سهیل گوهري از فعالین رسانه اي ورزش کشور را تسلیت گفت و
افزود: این دو بزرگوار جزو با اخلاق ترین و بی ریاترین افراد اصحاب رسانه بودند که براي روحشان آرامش و مغفرت الهی و براي

 
بازماندگان شان صبر مسئلت می کنم. 

تندگویان سپس به موضوع ازدواج پرداخت و گفت: در بحث ازدواج چند دغدغه وجود داشت که امسال نیز به علت شیوع کرونا
مضاعف شد. ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی داشته که به عوامل مختلفی بستگی دارد و بخشی از آن به دلیل کاهش جمعیت
کشور در دو دهه گذشته، کاهش فرزندآوري و تک فرزندي که از دو دهه گذشته آغاز شده، طبیعی است و تاثیراتش را در هرم
جمعیتی ما گذاشته است. مشکلات اقتصادي، فرهنگ، مسکن، اشتغال و غیره نیز در مجموع باعث کاهش ازدواج شده است و امسال

 
نیز موضوع کرونا همه مشکلات را مضاعف کرد. 

وي با بیان این مطلب که تعداد زیادي از جوانانی که تصمیم به ازدواج داشتند به دلیل کرونا تاریخ ازدواج خود را به زمان نامعلوم
موکول کرده اند، افزود: هدف اول و شعار امسال ما شروع زندگی و تشکیل خانواده بدون مراسم و تشریفات است که اگر به یک

 
فرهنگ تبدیل شود خیلی از مشکلات جوانان در ابتداي راه زندگی حل خواهد شد. 

معاون امور جوانان اضافه کرد: خیلی از این مراسم ها و تشریفات هزینه هاي سنگینی به جوانان متحمل می کرد که اتفاقاً شرایط

 
کرونا بهترین فرصت براي جوانان است که بدون مراسم و تشریفات آنچنانی وارد زندگی شوند. 

تندگویان گفت: نگران زندگی زوجینی هستیم که به دلیل کرونا زندگی خود را آغاز نکرده اند و طولانی شدن رابطه بدون وارد شدن
به زندگی تاثیرات روانی و مشکلات خاص خود را دارد که مباحث اقتصادي و این مشکلات لطمات خود را به زندگی جوانان وارد



 
خواهد کرد و باید این هشدارها را جدي گرفت. 

 
وي افزود: امیدوارم با این فرهنگ سازي هم به عدم شیوع کرونا و هم به ترویج ازدواج بدون تشریفات کمک کنیم. 

تندگویان گفت: امسال مشکلات اقتصادي و کرونا مشکلات را مضاعف کرده که با استفاده از ظرفیت خیرین و همراهی آنها در موضوع

 
ازدواج، قصد کمک به تشکیل زندگی هاي جوانان را داریم. 

وي با اشاره به تشکیل مجمع ملی خیرین ازدواج و مجامع استانی خیرین ازدواج، گفت: با این روش ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج را
هدفمند کردیم. ممکن است زوجینی نیازمند جهیزیه، مسکن، اشتغال و غیره باشند که با مراجعه به مجامع خیرین ازدواج، از طریق
ادارات کل ورزش و جوانان استان ها راهنمایی و به این خیرین معرفی می شوند و بر اساس پایشی که مجامع استانی انجام می دهند
با یک طرح ملی و وحدت رویه به این زوجین کمک می کنند و ما نیز می توانیم آمار خوبی به جوانان و مردم از کمک هاي خیرین

 
ارائه کنیم. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان، ادامه داد: همه این کمک ها در کنار کمک هاي دولتی و خیرینی است که هنوز به صورت

 
سنتی کار می کنند و نمی خواهند دیده شوند. 

وي گفت: هدف ما شناخته شدن و دیده شدن خیرین نیست بلکه در حقیقت می خواهیم اگر قرار است به نیازمندي کمک شود با
وحدت رویه صورت بگیرد و شاهد این نباشیم که فردي یا زوجی از چندین نهاد و خیرین کمک بگیرند ولی یک خانواده هیچ کمکی
دریافت نکند. بنابراین از همه خیرین دعوت می کنیم به مجامع خیرین استان خود بپیوندند تا ما هم بتوانیم تسهیلاتی که از مجلس

 
خواهیم گرفت به آنها نیز ارائه کنیم. 

تندگویان با تمجید از اقدامات خیرین در حوزه ازدواج، افزود: تاکنون خیرین ازدواج خدماتی همچون 15 هزار جهیزیه، 5 هزار مراسم
ازدواج، 3600 وام ازدواج، 3200 وام مسکن، 3500 وام اشتغال، تهیه 2800 مسکن براي زوجین در آستانه ازدواج و 4 هزار شغل

 
براي زوجین جوان ارائه کرده اند که باید این را هم در نظر بگیریم که خیرین در حوزه نیازمندان کار می کنند. 

وي سپس به حوزه وام ازدواج پرداخت و گفت: دولت در حوزه وام ازدواج با توجه به همه مشکلات اقتصادي و آسیب هایی که کرونا

 
وارد کرده، عملکرد قابل توجهی دارد و الان وام ازدواج به روز شده و با کمترین مشکلات پرداخت می شود. 

معاون امور جوانان افزود: تا پایان خرداد 99 جمع کل متقاضیان وام ازدواج 420 هزار و 350 نفر بوده است که 40 درصد آنها وام را
دریافت کرده اند یعنی حدود 6 هزار و 400 میلیارد تومان تا پایان خرداد وام از طریق شبکه بانکی دولت پرداخت شده است که نشان

 
می دهد دولت به حوزه ازدواج بسیار توجه دارد. 

وي اظهار کرد: نسبت به سه ماهه سال گذشته آمار متقاضیان وام ازدواج نیز افزایش پیدا کرده است که امیدواریم توأم با امر ازدواج و
شروع زندگی باشد و شاهد مشکلاتی مثل ازدواج هاي صوري و خرید و فروش وام نباشیم. اگر امسال بتوانیم موضوع فرهنگ سازي

 
ازدواج بدون مراسم را نهادینه کنیم، قدم بزرگی برداشته ایم. 

معاون امور جوانان در بخش دیگري از صحبت هایش به حوزه اشتغال زایی جوانان پرداخت و گفت: در حوزه اشتغال با اندك کمک
هاي فنی و اعتباري که داشتیم از طریق صندوق کارآفرینی امید و بانک رسالت، حدود 7 هزار شغل مستقیم ایجاد کردیم. همچنین



تعاونی هاي جوانان را براي اولین بار به منظور فعالیت هاي اقتصادي و اشتغال جوانان راه اندازي کردیم و در مجموع گام هاي
امیدبخشی در حوزه جوانان و ازدواج و اشتغال آن ها برداشته شده که امیدواریم با رویکرد و شعارهاي مجلس جدید، در بودجه و

 
سرفصل هاي مربوط به جوانان شاهد تحول خوبی باشیم. 

تندگویان همچنین به طرح (وام تجمیعی جوانان) اشاره کرد و افزود: آماده ایم این طرح را با جزئیات به مجلس ارائه کنیم. معتقدیم با
تجمیع تمام اعتبارات کشور در حوزه جوانان، مسکن، اشتغال و تجمیع وام هاي بانکی و با یک مدیریت جامع، گام بزرگی در زمینه

کمک به جوانان برداشته خواهد شد.



دوراهی خرید کالاي ایرانی یا خارجی!

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/04/31

فصل اقتصاد - مدیر عامل بانک انصار با اشاره به لزوم تغییر سبد کالاهاي مصرفی مردم از خارجی به داخلی، عنوان کرد:
بخش قابل توجهی از بستر رشد اقتصادي هر کشوري به فراهم بودن فضاي مناسب کسب وکار آن کشور بستگی دارد.

فصل اقتصاد - مدیر عامل بانک انصار با اشاره به لزوم تغییر
سبد کالاهاي مصرفی مردم از خارجی به داخلی، عنوان
کرد: بخش قابل توجهی از بستر رشد اقتصادي هر کشوري
به فراهم بودن فضاي مناسب کسب وکار آن کشور بستگی

 
دارد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از اداره کل روابط عمومی و
تبلیغات بانک انصار، مهدي رضایی؛ مدیرعامل بانک انصار در یادداشتی با اشاره به لزوم تغییر سبد کالاهاي مصرفی مردم از خارجی به
داخلی، عنوان کرد: چنانچه بخواهیم در باب رشد اقتصادي سخن بگوییم، شاید بتوانیم تاکید کنیم بخش قابل توجهی از بستر رشد
اقتصادي هر کشوري به فراهم بودن فضاي مناسب کسب و کار آن کشور بستگی دارد. لذا آنچه تحت عنوان » فضاي کسب وکار
خاکستري» در ادبیات اقتصادي و مدیریتی کشور مطرح می شود، به طورقطع و یقین می تواند بر عملکرد مدیران بنگاه هاي تولیدي،
نیروي کار، سرمایه  گذاران اقتصادي، روندها و فرایندهاي تولید و مصرف تأثیر گذاشته و چهره اقتصادي، سیاسی و اجتماعی کشور را

 
مخدوش سازد. 

در این میان یکی از پدیده  هاي اثرگذار که ریشه در حوزه فرهنگ جامعه ما دارد اما تجلی آن بیشتر در حوزه اقتصاد به چشم می-
خورد، کمیت و کیفیت سبد مصرفی مردم و نحوه انتخاب کالاهاي ایرانی یا خارجی توسط آنهاست. به عبارت دیگر مواجهه با دوراهی
مصرفِ کالايِ ایرانی یا خارجی و مرجح دانستن کالاي خارجی نسبت به مشابه داخلی آن، پدیده  اي است فرهنگی و نیز اقتصادي که

 
در طول زمان بر اثر ضعف سیاست گذاري و نظارت مسئولان اقتصادي کشور ایجاد و گسترش یافته است. 

به دیگر سخن، نداشتن سیاست  هاي اقتصادي صحیح و حمایت گرانه از تولیدات داخلی، منجر به شکل  گیري ترجیحاتِ فرهنگی
درگذشته و اشاعه رفتارهاي غلط در زمان حال شده است. اینجاست که غالب مردم به هنگام انتخاب و تصمیم گیري هاي خود، کالاي
خارجی را به ایرانی ترجیح می  دهند و با این کار ناخواسته ضربه محکمی بر پیکر تولید کشور وارد می  شود. به طورقطع ادامه این

 
روند پیامدها و عواقب ناگواري را به ارمغان خواهد آورد که جبران آن روزبه روز دشوارتر خواهد بود. 

شاید در این عرصه تنها کسی که طی سالیان گذشته به دفعات در بیانات خود همه دلسوزان و مسئولان کشور را به تلاش، تولید و
کارآفرینی مکلف کرده و از آنان خواسته  تا همگی دست به دست هم داده و کارگاه عظیم تولید صنعتی ایران را هر روز پررونق تر
سازند، مقام معظم رهبري بوده  اند. ایشان در فرازي از بیانات خود فرموده  اند: باید منابع را در مسیري که براي کشور ارزش افزوده
مالی و غیرمالی دارد تخصیص دهیم تا تولید و اشتغال افزایش یابد و کسب وکار رونق گیرد... ایشان طی سال هاي گذشته ستون
فقرات اقتصاد مقاومتی را، تقویت تولیدِ داخلی دانسته و معتقدند: اگر این کار تحقّق پیدا کرد و همت ها متوجّه به این مسئله شد،
مسائل کار به تدریج حل می  شود؛ کار ارزش پیدا می  کند؛ کارگر ارزش پیدا می کند؛ اشتغال عمومی می شود؛ بیکاري که یک معضلی
است در جامعه به تدریج کم می شود و از بین می  رود. ایشان این مسئله را تا جایی پراهمیت می  دانند که می  فرمایند: هر چه علم



دارید و هر چه درس خوانده اید، آن را به کار بیندازید براي اینکه این نقدینگی عظیمِ سنگین را هدایت کنید به سمت تولید ... در این
میان دولت موظف به مدیریت منابع مالی و بهبود فضاي کسب وکار است، کارآفرینان بایستی براي ایجاد مرغوبیت و افزایش کیفیت
کالاهاي ساخت داخل تلاش مستمر نمایند زیرا تغییر رغبت مردم به مصرف کالاهاي داخلی با شعار تحقق نمی یابد بلکه نیازمند
افزایش کیفیت این کالاهاست. مردم نیز می دانند که مصرف هر کالاي خارجی یعنی بیکاري یک کارگر ایرانی. ایشان ضمن ضروري
دانستن اصلاح برخی مقررات و رفع پیچ وخم هاي اداري براي بهبود فضاي کسب وکار، موضوع فرهنگ سازي براي مصرف کالاهاي
ساخت داخل را نیازمند تفکر، مطالعه، نگاه عمیق، برنامه ریزي و در نظر گرفتن ابعادِ روان شناختی اجتماعی موضوع را به عنوان حلقه

 
مکمل این فرایند برشمرده  اند. 

با اندکی تعمق در بیانات معظم له به خوبی مشخص می  شود که «اهتمام جدي به حوزه تولید» و «فرهنگ  سازي براي آموزشِ شیوه-
هاي صحیح مصرف» دو رکن اساسی نجات از شرایط پیچیده امروزي است. براي تحقق این امر، همه رسانه  ها به ویژه رادیو و
تلویزیون به دلیل نفوذ و گستردگی آنها در جامعه موظف اند با تبلیغ و آگاهی بخشی و سپس از طریق آموزش شیوه  هاي صحیح
مصرف، به رونق و جهش تولید و همچنین شکل گیري ترجیحات و اولویت هاي مؤثر در سبک زندگی مردم کمک کنند. به عبارت
دیگر رسانه  ها مکلف اند تا ضمن حفظ رویکرد مطالبه گري خود از مسئولان ذي ربط، با نگاهی هوشمندانه و انتقادي نسبت به انتقال

 
نظرات و نیازهاي جامعه به تولیدکنندگان، زمینه  هاي نظارت بر فرایند تولید و ارتقاء کیفی تولیدات ملی را رقم بزنند. 

 
حال ببینیم عواقب و پیامدهاي ناگوار خرید کالاهاي خارجی باوجود کالاهاي مشابه داخلی چه چیزهایی می  تواند باشد؟ 

افزایش بیکاري: یکی از مهم ترین معضلات اقتصادي سالیان اخیر کشورمان پدیده بیکاري است که مطابق آمارهاي رسمی سال
گذشته بین 10 تا 12 درصد است که با فرض صحیح بودن، آمار مناسبی نیست. بدیهی است یکی از عمده دلایل انباشت بیکاري به
عقیده صاحب نظران اقتصادي واردات بی رویه کالاهاي خارجی است که امکان تولید آن در کشور وجود داشته است. درواقع عرضه
بسیار زیاد کالاهاي خارجی با رنگ و لعاب شیک باعث شده کمتر کسی کالاي ایرانی بخرد و لذا رفته رفته کارگاه ها تعطیل شده اند.
از طرف دیگر واردات بی رویه کالاهاي خارجی منجر به تضعیف تولید داخلی و نهایتاً باعث از بین رفتن استقلال کشور و تأثیرپذیري
حداکثري از تحریم  ها ي ظالمانه شده است درصورتی که ایستادن روي پاهاي قدرتمند تولید داخلی می  تواند کشور را بدون ذره  اي

 
وابستگی به خارج، مدیریت نماید. 

خروج ارز براي واردات بی رویه و غیرضروري: به رغم تحریم هاي سنگینی که طی سالیان گذشته به ایران تحمیل شده و باعث
محدودیت منابع ارزي شده است، متأسفانه نه تنها جلوي واردات بی رویه کالاهاي غیرضروري گرفته نشده بلکه در مواردي بیشتر هم
شده که این مهم باعث خروج بیجا و بی  موقع ارز از کشور شده است. نگاهی به لیست واردات کالاهاي غیرضروري در گمرك
کشورمان حکایت از ورود کالاهایی از کشور چین دارد که مشابه آنها (حتی باکیفیت تر از آنها) در کشور وجود دارد. از مهر و تسبیح و
سجاده و چادرنماز گرفته تا کیف و کفش و فرش و لوازم خانگی و میوه  جات و خشکبار که باکیفیت ترین آنها در کشورمان موجود

 
است. 

هدایت نشدن نقدینگی: به جرات می  توان گفت بخش عمده اي از دارایی ها و سرمایه هاي ملی کشور در چرخه تولید به گردش نمی
آید و بالطبع به شکوفایی اقتصادي ایران هم کمک نمی کند و لذا وارد حوزه  هاي واسطه  گري و دلالی شده و باعث افزایش قیمت
دلار و به تبع آن افزایش قیمت واردات کالا و قیمت تمام شده مسکن می  شوند. بنابراین هدایت صحیح نقدینگی کشور به سمت
تولید و رونق اقتصادي و جلوگیري از ورود افسارگسیخته سوداگران به بازارهاي دیگر می تواند دلیل دیگري براي واجب بودن خرید

 
کالاي ایرانی باشد. 

مؤلفه هایی که مطرح شد تنها بخشی از مباحثی است که همه ما را موظف و مکلف به حمایت از کالاي ایرانی می  کند. به طور قطع
حمایت گسترده و مستمر از کالاي داخلی هم می  تواند زمینه ساز استقلال کشور باشد و هم می تواند موجبات اعتلاي کمیت، کیفیت

 
و برند محصولات ایرانی را در دنیا فراهم آورد. 

در این راستا بانک انصار براي حمایت از تولید ملی و تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی و همچنین حمایت مستقیم و بدون واسطه از
تولیدکنندگان داخلی مدت هاست که با ارائه طرح  حمایت از تولید ملی یا «طرح حاتم» اقدام به انعقاد قرارداد با شرکت هاي
تولیدکننده لوازم خانگی و واگذاري آنها به زوجین در قالب عقد مرابحه نموده است تا به سهم خود فرهنگ استفاده از کالاي ایرانی را



 
تشویق و ترویج نماید. 

پس همه ما موظفیم تا دیرتر نشده در ترجیحات، انتخاب  ها و تصمیمات خود تجدیدنظر کنیم. امید است کشور عزیزمان ایران در
آینده  اي نزدیک به توان علمی شایسته اش در دنیا دست یابد و به منبع تأمین نیاز مردم در سطح منطقه اي و جهانی تبدیل شود.



بررسی جزئیات طرح تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت در کمیسیون

اقتصادي

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/04/31

فصل اقتصاد - سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از بررسی جزئیات طرح تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت در جلسه
صبح امروز این کمیسیون خبر داد.

فصل اقتصاد - سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از
بررسی جزئیات طرح تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت

 
در جلسه صبح امروز این کمیسیون خبر داد. 

مهدي طغیانی با اشاره به جلسه صبح امروز (سه شنبه)
کمیسیون اقتصادي مجلس، گفت: در این جلسه جزئیات
مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان

 
نهادهاي حمایتی جمع بندي و تعیین تکلیف شد.  

وي افزود: در واقع این سهام باید به افرادي که در دوره قبل دعوت نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران، شهدا و...-که هر

 
کدام سهام عدالت خود را دریافت نکرده اند- پرداخت شود. 

طغیانی یادآور شد: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون

 
وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به نتیجه رساند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به طرح دغدغه هاي اعضاي کمیسیون در دیدار با اعضاي اتاق اصناف گفت: حمایت از
اصناف آسیب دیده از کرونا، حمایت دولت از اصناف با توجه به تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به

 
مسائلی همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف بود. 

به گفته وي، مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور در جلسه کمیسیون گزارشی را درباره تسهیلات ارائه شده و اقدامات انجام

 
داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم ارائه کردند. 

انتهاي پیام



وام 100 میلیونی ازدواج همچنان پرداخت می شود

منبع: شیعهشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/04/31

تندگویان گفت: امسال زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7 ساله و سود 4 درصد دریافت می کنند.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، محمدمهدي تندگویان معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان در نشست خبري هفته ازدواج اظهار کرد:
در حال حاضر پرداخت وام ازدواج، موضوع کاملا به روز و منظمی است که علی رغم همه مشکلات اقتصادي دولت و ضربه هایی که

 
کرونا به دولت زد، وام به روز پرداخت می شود. 

او با بیان اینکه امسال میزان وام هر نفر 50 میلیون تومان است، افزود: زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7 ساله و سود 4

 
درصد دریافت می کنند. 

تندگویان گفت: تا پایان خرداد ماه جمع متقاضیان وام در کل کشور 420 هزار و 350 نفر متقاضی بوده است که 122 هزار و 89 نفر

 
وام دریافت کردند. 

 
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: این رقم به این معنی است که 40 درصد از متقاضیان وام خود را دریافت کردند. 

او با بیان اینکه در سال گذشته 414 هزار و 177 نفر از متقاضیان در این بازه زمانی متقاضی بودند که 182 هزار و 511 نفر دریافت
کردند، افزود: امسال حدود 6 هزار و 400 میلیارد تومان از طریق شبکه بانکی وام ازدواج پرداخت شده است که نشان می دهد با همه

 
مشکلاتی که وجود دارد وام ازدواج به موقع پرداخت می شود. 

تندگویان افزود: خیرین ازدواج تا کنون 15 هزار جهیزیه، 5 هزار مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج، 3200 وام مسکن، 3500 وام

 
اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین در آستانه ازدواج و 4 هزار شغل براي زوجین جوان نیازمند ارائه کرده اند. 

او با بیان اینکه در حوزه اشتغال جوانان با اندك کمک هاي فنی، اعتباري داشتیم، گفت: از طریق صندوق کارآفرینی امید و یکی از

 
بانک ها حدود 7 هزار شغل مستقیم ایجاد کردیم. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه حاضریم طرح (وام تجمیعی جوانان) را به مجلس ارائه کنیم، تصریح کرد: با
تجمیع تمام اعتبارات در حوزه جوانان، مسکن، اشتغال و تجمیع وام هاي بانکی، با یک مدیریت جامع گام بزرگی در زمینه کمک به

 
جوانان برداشته خواهد شد. 

 
تندگویان افزود: ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی داشته و این روند به چند عامل بستگی دارد. 

او گفت: بعضی از این عوامل طبیعی هستند و از این به بعد باید این کاهش را به خاطر کاهش جمعیت کشور شاهد باشیم، از طرفی
در عرض دو دهه گذشته کاهش فرزندآوري در کشور به وجود آمده است که اثر این موضوع در دهه هاي آینده خود را نشان می دهد.



معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات است که متأسفانه فرهنگ
خوبی نیست، ادامه داد: به هر حال کاهش اولاد و فرزندآوري آثارش را کم کم در هرم جمعیتی نشان می دهد که بخش هایی از این

 
موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط است و این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. 

تندگویان افزود: در سال جاري کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است و بسیاري از افرادي که قصد ازدواج داشتند، این موضوع را به

 
تأخیر انداختند. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از

 
ظرفیت خیران است، به همین دلیل همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. 

او با بیان اینکه امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم و در همه استان ها این مجمع شکل گرفته است، ادامه داد:
مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارتخانه تشکیل شده که با این مجمع ظرفیت خیرین

 
در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند
می توانند به مجمع خیرین ازدواج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس

 
پایش خود خیرین، افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 

تندگویان با بیان اینکه کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، تصریح کرد: این کار موجب وحدت رویه در توزیع

 
کمک می شود تا این طور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. 

او ادامه داد: از خیرین دعوت می کنم به این جمع بپیوندند و ما تلاش می کنیم معافیت هاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و

 
تهیه امکانات در بخش اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

تندگویان درباره فراهم شدن اتاق هاي عقد رایگان از سال گذشته در استان ها گفت: افراد می توانند به شکل رایگان کل عقدکنان از
برگزاري مراسم تا ثبت آن را به شکل رایگان انجام دهند، البته متقاضیان باید ثبت نام کنند و اگر نیازمند باشند می توانند از این

 
امکانات بهره مند شوند. 

 
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: موضوعاتی مانند فرزندآوري هم در دستور کار ماست. 

او تاکید کرد: در خصوص هدف گذاري سن وام ازدواج منظور ما این نبود که حق دریافت وام از برخی سلب شود یا می خواهیم حقوق

 
افراد را محدود کنیم، بلکه هدف اصلی تعیین دستورالعمل براي جلوگیري از سوءاستفاده از این وام و بهره مندي جوانان بود. 

تندگویان با بیان اینکه عده اي مطرح می کردند که تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج و حفظ این حق براي افرادي که قصد
دریافت آن را دارند به معنی ضایع کردن حقوق آن هاست، ادامه داد: باید از این افراد پرسید وقتی فرد زیر 18 سال اجازه افتتاح
حساب بانکی ندارد یا نمی تواند گواهینامه بگیرد چرا کسی معترض نمی شود که حقوق کسی تضییع شده است؟ اما در مورد امر

 
زندگی مشترك که یک امر جدي است، این موضوع طرح می شود. 



معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان افزود: هدف ما از مطرح کردن این پیشنهاد این بود که باید دستور العملی در این خصوص

 
باشد. 

او با بیان اینکه به هر حال هر جوانی در هر سن شرعی که هست می تواند ازدواج کند، ادامه داد: سوال من از قانونگذار این است که
اگر دختري در سن 13 یا 15 سالگی به هر دلیلی ازدواج کرد، آیا واقعا در آن سنین مادر خوبی هم می تواند باشد؟ آیا منظور ما از

 
تشکیل خانواده و فرزندآوري، تشکلیل خانواده خوب نیست؟ آیا در این سنین فرد می تواند وامش را بازپرداخت کند. 

تندگویان با بیان اینکه موضوع ما کودك همسري یا حتی ازدواج در سنین بالا براي دریافت وام نیست، ادامه داد: در کشور وقتی

 
تسهیلاتی به مردم داده می شود و این تسهیلات ارزشمند است، ممکن است سوءاستفاده هایی نیز همزمان به وجود بیاید. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه امسال با تصمیم مجلس و افزایش رقم وام ازدواج عدد پرداختی و مدل
بازپرداخت آن ارزشمند شده است، افزود: آیا براي این تسهیلات ارزشمند نباید یک دستورالعمل داشته باشیم؟ این هشدار ما به

 
قانونگذار است. 

او با بیان اینکه براي مثال وام مسکن یک دستورالعمل مشخص دارد، گفت: اکنون در صندوق کارآفرینی امید هم تضامین خاصی است

 
که مشخص است وام به جامعه هدف می رسد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: در حوزه ازدواج سوال من این است که اگر زوجی به شکل صوري 100 میلیون

 
وام گرفتند، اما وارد زندگی نشدند، این مشکل کجا رصد می شود؟ 

تندگویان با بیان اینکه این از دست دادن منابع کشور است، گفت: بحث ما این است که وام ازدواج در حال افزایش است، اما هیج

 
دستورالعملی وجود ندارد. 

 
او ادامه داد: صرفا با یک عقدنامه ساده هم می توان وام ازدواج گرفت، بحث ما سد کردن راه جوانان نیست، بلکه مدل 

پرداخت باید براي جوانان راحت ترین مدل با کمترین تضامین باشد، اما باید روي مدل دریافت نظارت داشته باشیم که حتما صرف

 
امر ازدواج شود، چون اکنون نظارت نیست، نگرانی نیز ایجاد شده است. 

تندگویان تصریح کرد: از سال گذشته شاهد فعالیت سایت هایی هستیم که مشغول خرید و فروش وام یا انجام ازدواج و طلاق صوري

 
هستند. 

 
او گفت: این سایت ها قبلا وجود نداشتند، اما از سال گذشه که وام 30 میلیون تومان شد ایجاد شده است. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه در حال حاضر ازدواج و طلاق صوري ایجاد شده است، ادامه داد: زوجینی که

 
سال هاست ازواج کرده اند ممکن است براي دریافت وام، طلاق صوري بگیرند، چون دستورالعملی براي نظارت وجود ندارد. 

تندگویان بیان کرد: موضوع درخواست ما از رئیس جمهور این بود که با توجه به آسیب هاي به وجود آمده دریافت وام زیر 18 سال و
بالاي 50 سال باید دستورالعملی ایجاد شود که نه حقوق زیر 18 ساله ها از بین برود و نه وام صرف افرادي شود که در محدوده سن

 
جوانی و فرزندآوري نیستند. 



معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه درخواست ما از قانونگذار به دختران کمک می کند حقوق آن ها در دریافت
وام رعایت شود، ادامه داد: حتی اگر وام 10 درصد منجر به ازدواج اجباري شود یعنی خانواده به دنبال مشکلات اقتصادي دختر را
مجبور به ازدواج کند، عملا دولت 100 میلیون را براي ازدواج اجباري پرداخت کرده است، حتی اگر 10 درصد ازدواج این افراد

اجباري باشد، چه کسی پاسخگو است؟



«مجلس» مشمولان جامانده سهام عدالت را مشخص کرد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/04/31

 
«مجلس» مشمولان جامانده سهام عدالت را مشخص کرد 

خانه ملت/ سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از تعیین
تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان
نهادهاي حمایتی جمع بندي خبر داد و گفت: سهام عدالت
به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می

 
شود. 

مهدي طغیانی با تشریح جلسه امروز صبح (سه شنبه 31
تیرماه) کمیسیون اقتصادي مجلس، گفت: جزئیات مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع بندي و
تعیین تکلیف شد. درواقع این سهام باید به افرادي که در دوره قبل دعوت نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران، شهدا و...-که

 
هر کدام سهام عدالت خود را دریافت نکرده اند- پرداخت شود. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي
دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به

 
نتیجه رساند. 

وي افزود: همچنین در ادامه نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و دغدغه هاي آن ها در موضوعاتی همچون حمایت از

 
اصناف آسیب دیده از کرونا مطرح شد. 

به گفته طغیانی عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به مسائلی

 
همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف به شمار می آیند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس خبر داد: مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور کمیسیون درباره تسهیلات ارائه شده و

 
اقدامات انجام داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



جاماندگان سهام عدالت چه کسانی هستند؟

منبع: ایمناشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/04/31

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از تعیین تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی خبر داد
و گفت: سهام عدالت به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می شود.

 
جاماندگان سهام عدالت چه کسانی هستند؟ 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از تعیین تکلیف جزئیات
مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی خبر داد و
گفت: سهام عدالت به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا

 
پرداخت می شود. 

به گزارش ایمنا به نقل از خانه ملت، مهدي طغیانی با تشریح
جلسه امروز صبح (سه شنبه 31 تیرماه) کمیسیون اقتصادي
مجلس، گفت: جزئیات مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت و

جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع بندي و تعیین تکلیف شد. درواقع این سهام باید به افرادي که در دوره قبل دعوت نامه دریافت

 
کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران، شهدا و…-که هر کدام سهام عدالت خود را دریافت نکرده اند- پرداخت شود. 

وي افزود: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون وزیر کار

 
برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به نتیجه رساند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس ادامه داد: همچنین در ادامه نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و دغدغه هاي آن ها

 
در موضوعاتی همچون حمایت از اصناف آسیب دیده از کرونا مطرح شد. 

به گفته طغیانی، عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به مسائلی

 
همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و… ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف به شمار می آیند. 

وي خاطرنشان کرد: مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور کمیسیون درباره تسهیلات ارائه شده و اقدامات انجام داده براي
بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند.



تصمیم گیري درباره جاماندگان سهام عدالت در کمیسیون اقتصادي مجلس

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/04/31

مهدي طغیانی سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس  در
گفت وگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس درباره
جلسه نوبت صبح این کمیسیون اظهار داشت: درباره
جاماندگان سهام عدالت در جلسه صبح کمیسیون تعیین
تکلیف و مقرر شد افرادي که در دوره هاي گذشته دعوت
نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران، شهدا

 
پرداخت شود. 

وي افزود: از آنجایی که درباره جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد دقیقی وجود نداشت تصمیم گرفته شد که معاون وزیر کار برآورد

 
عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به نتیجه رساند. 

طغیانی افزود: همچنین در ادامه نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و دغدغه هاي آن ها در موضوعاتی همچون حمایت از

 
اصناف آسیب دیده از کرونا مطرح شد. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد

 
بانک ها به مسائلی همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف عنوان کرد. 

وي گفت: مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور کمیسیون درباره تسهیلات ارائه شده و اقدامات انجام داده براي بهبود

 
وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند. 

انتهاي پیام/



بررسی جزئیات طرح تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت در کمیسیون

اقتصادي

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/04/31

خبرگزاري آریا - سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از بررسی جزئیات طرح تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت در جلسه صبح

 
امروز این کمیسیون خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، مهدي طغیانی با اشاره به جلسه صبح امروز (سه شنبه) کمیسیون اقتصادي مجلس، گفت: در این جلسه

 
جزئیات مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع بندي و تعیین تکلیف شد. 

وي افزود: در واقع این سهام باید به افرادي که در دوره قبل دعوت نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران، شهدا و...-که هر

 
کدام سهام عدالت خود را دریافت نکرده اند- پرداخت شود. 

طغیانی یادآور شد: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون

 
وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به نتیجه رساند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به طرح دغدغه هاي اعضاي کمیسیون در دیدار با اعضاي اتاق اصناف گفت: حمایت از
اصناف آسیب دیده از کرونا، حمایت دولت از اصناف با توجه به تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به

 
مسائلی همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف بود. 

به گفته وي، مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور در جلسه کمیسیون گزارشی را درباره تسهیلات ارائه شده و اقدامات انجام

 
داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم ارائه کردند 

<--



مرکز مدیریت مهارت آموزي و مشاوره شغلی در دانشگاه سمنان ایجاد می

شود

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/04/31

دانشگاه سمنان

رئیس دانشگاه سمنان گفت : به منظور توانمند سازي دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاهی
و فراهم سازي بسترهاي اشتغال مولد مرکز مدیریت مهارت آموزي و مشاوره شغلی در دانشگاه

سمنان ایجاد می شود .



اختصاص 1000 میلیارد وام قرض الحسنه به بازنشستگان نیروهاي مسلح

منبع: داناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/04/31

محمودزاده اعلام کرد؛ گفت: امسال به 100 هزار نفر از بازنشستگانی که تاکنون از تسهیلات سازمان بازنشستگی برخوردار
نشده اند، 1000 میلیارد تومان وام قرض الحسنه پرداخت می شود.

محمودزاده اعلام کرد؛ گفت: امسال به 100 هزار نفر از
بازنشستگانی که تاکنون از تسهیلات سازمان بازنشستگی
برخوردار نشده اند، 1000 میلیارد تومان وام قرض الحسنه

 
پرداخت می شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ ابراهیم محمودزاده
رییس سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح در مراسم
رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز
بازنشستگان نیروهاي، گفت: امروز سرمایه هاي عمومی
عظیمی در حوزه هاي وابسته به صندوق هاي بازنشستگی
وجود دارد که براي قشر زیادي امید به آینده را ایجاد می
کند و در صورت تغییر انگاره هاي موجود، می تواند نیروي

 
مولد اقتصاد کشور شود. 

مدیرعامل ساتا با اشاره به منویات فرماندهی کل قوا (مدظله العالی) درخصوص بازنشستگان، اظهارداشت: آن چیزي که ما امروزه در
ساتا دنبال می کنیم، اجراي دو فرمان معظمٌ له، یعنی توجه به معیشت و توجه به منزلت بازنشستگان معزز نیروهاي مسلح در

 
چارچوب توزیع عادلانه و تأمین منابع است. 

وي با اشاره به اقدامات گسترده سازمان درخصوص ارائه خدمات وسیع و خرسندساز، خاطرنشان کرد: مجموعه سازمان تأمین
اجتماعی نیروهاي مسلح سعی دارد با رعایت شأن و منزلت بازنشستگان، بتواند بستري را مهیا کند تا پیشکسوتان عزیز با کمترین

 
دغدغه و مشکل، بتوانند مطالبات قانونی خود را دریافت کنند. 

رئیس هیئت مدیره ساتا در خصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی نارنج متین چابکسر گفت: این مجموعه اقامتی با مساحتی
بالغ بر 59000 مترمربع با ظرفیت 30 واحد مسکونی آپارتمانی، 18 واحد دوخواب ویلایی، 18 واحد ماه عسل، 8 واحد سه خواب
کانکس ویلایی و 4 واحد جانبازان، مجموعاً باظرفیت 280 تخت هتلی به همراه رستوران با ظرفیت 190 نفر، کافی شاپ روباز با
ظرفیت 200 نفر، کافی شاپ مسقف با ظرفیت 70 نفر و همچنین سالن همایش با ظرفیت 145 نفر جهت میزبانی از مراسم هاي
فرهنگی، به همراه محوطه سازیهاي مطبوع با مساحتی بالغ بر 20000 مترمربع در شهر چابکسر استان گیلان آماده پذیرایی از

 
خانواده پیشکسوتان معزز نیروهاي مسلح است. 

محمودزاده در ادامه درخصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی هتل یاس متین انزلی گفت: این مجموعه اقامتی و تفریحی در
زمینی به مساحت 50.000 مترمربع زیرمجموعه اي از گروه هتل هاي متین در سطح کشور بوده که به عنوان هتل آپارتمان چهار



ستاره ساحلی شامل 100 واحد اقامتی داراي امکاناتی از قبیل زمین بازي بچه ها، زمین بازي بزرگسالان، بزرگترین لاندري استان
گیلان، ساختمان خدماتی، رستوران، کافی شاپ، نمازخانه، پیست اسکیت و همچنین سالن همایش بسیار شیک و مدرن و در شأن

 
بازنشستگان نیروهاي مسلح با ظرفیت 343 نفر جهت میزبانی از مراسم فرهنگی است که توان پذیرش 420 نفر در روز را داراست. 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح با اشاره به نامگذاري شعار سال از سوي مقام معظم رهبري (مدظله العالی) با عنوان
«سال جهش تولید» و تأسی از آن، گفت: در راستاي تحقق منویات معظم له، ساتا «جهش خدمات» را سرلوحه خود قرار داده و به
منظور حمایت از تولیدات پیشکسوتان و خانواده هاي معزز نیروهاي مسلح و همچنین توانمندسازي این عزیزان در کسب درآمد

 
بصورت خوداشتغالی افق جدیدي را در مسئله معیشت بازنشستگان و حمایت از آنان ایجاد نموده است. 

وي افزود: کارآفرینی یا توسعه کسب و کار براي افراد بازنشسته یا افراد نزدیک به بازنشستگی و خانواده هاي ایشان، راه حلی است
براي افزایش درآمد و نیز تداوم نقش مهم اجتماعی آنان، فارغ از هرگونه وابستگی به کمک هاي دولتی که با توجه به رشد روزافزون

 
جامعه بازنشستگی فرصت بی بدیلی براي مشارکت و هم افزایی از خود این عزیزان در رفع نیازهاي این بازار بزرگ بوجود آمده است. 

محمودزاده بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح را ظرفیتی براي معرفی کسب و کارهاي بازنشستگان و تعامل
ایشان چه با یکدیگر و چه با بازار آزاد دانست و تصریح کرد: نقش سامانه کسب و کار بازنشستگی (کوکباز) نقش تسهیلگري از طریق
فراهم کردن بستري است تا بازنشستگان بتوانند استعدادهایشان را شکوفا کنند، کسب و کار دلخواهشان را به دست بیاورند و آن را
رونق بدهند. در این سامانه همه اعضاي خانواده ي یک بازنشسته می توانند با کمترین سرمایه، کسب و کار خانگی و محلی خود را راه

 
اندازي و تولیداتشان را از طریق اینترنت به سراسر ایران عرضه کنند. 

وي خاطرنشان ساخت: سامانه کسب وکار بازنشستگان نیروهاي مسلح در نخستین جشنواره ملی کسب و کارهاي بازنشستگان
نیروهاي مسلح که در شهریور 1398 برگزار شد، با شعار «از بازنشستگی به باز ایستادگی» به معرفی خود پرداخت و در فاز اول در
حوزه هاي کسب و کارهاي خانگی، خدمات آموزشی و مشاوره، و حمایت هاي مالی از کارآفرینان بازنشسته و در فاز دوم خدمات

 
مراقبت و سلامت، خدمات منزل، بوم گردي و گردشگري و کسب و کارهاي آزاد وارد بازار خواهد شد. 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح، با بیان اینکه حفظ منزلت، معیشت و توانمندسازي بازنشستگان نیروهاي مسلح از
وظایف ساتا می باشد، اظهارداشت: بخشی از بازنشستگان معزز نیروهاي مسلح بنا به شرایط جسمی و کهولت سن نیاز به مراقبت و
نگهداري داشته و اغلب تمایل دارند تا این خدمات بوسیله اعضاي خانواده و در محیط منزل صورت پذیرد. لذا لازم است تا در جهت
ارتقاي کیفیت زندگی آنان و به منظور ارائه خدمات تخصصی به این عزیزان به کسانی که زحمت مراقبت و نگهداري از آنها را تقبل

 
نموده اند آموزش هاي عمومی و تخصصی لازم در حوزه مراقبت و نگهداري از بازنشستگان بیمار و سالمند داده شود. 

محمودزاده با اشاره به ویژگی هاي «طرح مهتاب» گفت: ایجاد آرامش روانی، افزایش رفاه و ارتقاء سطح معیشت خانواده با کاهش
هزینه هاي درمانی؛ فراهم کردن زمینه مشارکت و توانمندسازي افراد خانواده در ارائه خدمات مراقبت و نگهداري به سالمند یا فرد
بیمار؛ ایجاد زمینه اشتغال جهت بازایستادن افراد خانواده با آموزش هاي تخصصی در این خصوص و نیز اعطاء مدرك معتبر در زمینه

 
مراقبت از بیمار و سالمند جهت تسهیل در اشتغال افراد از مهم ترین اهداف این طرح است. 

رئیس هیئت مدیره سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح درخصوص فرآیند اجرایی این طرح، گفت: این طرح در استان تهران به
صورت آزمایشی در حال اجرا بوده و تعداد 50 نفر در دوره مقدماتی 40 ساعته با عنوان «آشنایی با اصول و فنون مراقبت در منزل»
شرکت و موفق به دریافت گواهینامه شده اند و در نظر داریم این عزیزان به منظور ادامه طرح، در کلاس هاي تخصصی مراقبت از



 
سالمند و بیمار به صورت کاملاً رایگان شرکت کنند. 

وي خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه در طرح مهتاب نفرات مربوطه در کل کشور شناسایی شده و با مراکز آموزشی مربوطه نیز
هماهنگ شده تا آنها بتوانند به صورت رایگان در این مراکز آموزش هاي مورد نظر را دیده و گواهی نامه معتبر دریافت نمایند تا ضمن

 
بهره مندي از خدمات تخصصی با اخذ گواهینامه معتبر زمینه اشتغال آنها نیز فراهم شود. 

 
پرداخت وام قرض الحسنه 

مدیرعامل ساتا با تأکید بر بهبود معیشت و ارتقاي منزلت بازنشستگان نیروهاي مسلح، از پرداخت وام قرض الحسنه خبر داد و گفت:
سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح، در سال 1399 اختصاص و واگذاري 1,000 میلیارد تومان وام قرض الحسنه به مشترکین

 
تحت پوشش خود را پیش بینی کرده است. 

محمودزاده با بیان اینکه این وام به صورت غیرحضوري و اینترنتی پرداخت خواهد شد، افزود: وام مزبور براي 100 هزار نفر از
بازنشستگانی است که تاکنون از تسهیلات سازمان بازنشستگی نیروهاي مسلح برخوردار نشده اند و در طول سال جاري پرداخت

 
خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه این وام نسبت به سال گذشته دو برابر شده است، خاطرنشان ساخت: مبلغ این وام را 10 میلیون تومان است که
از طریق سازمان بازنشستگی نیروهاي مسلح به واجدین شرایط دریافت وام اطلاع رسانی و مبلغ مذکور به حساب آنان واریز خواهد

 
شد. 

 
حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح 

مدیرعامل ساتا اظهارداشت: از آنجائی که در طول سال هاي اخیر یکی از بزرگ ترین و مهم ترین دغدغه هاي بازنشستگان، وظیفه
بگیران و خانواده هاي مستمري بگیران نیروهاي مسلح، اشتغال فرزندان است، به نحوي که در بیشتر خانواده ها این موضوع به اولویت

 
اول مشکلات یا درخواست هاي خانواده ها تبدیل شده است. 

محمودزاده تصریح کرد: با توجه به محدود بودن ظرفیت هاي جذب و استخدام در دستگاه هاي دولتی و خصوصی، سازمان تأمین
اجتماعی نیروهاي مسلح خود را نسبت به رفع این دغدغه مسئول دانسته و در تلاش است تا با آموزش، حمایت و توانمندسازي
خانواده مشترکین به ارتقاء سطح معیشت این عزیزان از طریق موسسه توانمندسازي بازنشستگان نیروهاي مسلح و با هدف
توانمندسازي و کمک به ایجاد اشتغال براي فرزندان، از ابتداي سال 1399 با تدوین شیوه نامه اجرایی، اعطاء وام قرض الحسنه براي
خوداشتغالی، مهارت و کارآفرینی فرزندان بازنشستگان نیروهاي مسلح، اقدام به پرداخت وام هاي قرض الحسنه به دو صورت اشتغال تا

 
مبلغ 500 میلیون ریال با کارمزد 4درصد و همچنین تسهیلات کم بهره (با توجه به طرح توجیهی) کند. 

 
رونمایی از فاز نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح، با تاکید بر رویکرد تحول محوري در زمینه ارائه خدمات مناسب به جامعه بیمه
شدگان نیروهاي مسلح در حوزه سلامت، گفت: نسخه اولیه طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک خدمات درمانی

 
نیروهاي مسلح به صورت پایلوت در بیمارستان شهید چمران تهران آماده شده است. 



وي تهیه زیرساخت تشکیل پرونده الکترونیک سلامت، نظام ارجاع و پزشک خانواده و نیز مقدمه دیجیتالی شدن تمامی فرآیند تجویز
تا ارائه خدمت را اولین گام براي حذف نسخ کاغذي برشمرد و اظهارداشت: در گام اول و نسخه حاضر، تمامی مراحل اعم از مرحله
پذیرش بیمه شده در مطب هاي درمانگاهی و نیز مرحله ارائه خدمت در داروخانه، آزمایشگاه و تصویربرداري پیش بینی شده و بدون
نیاز به دفترچه خدمات درمانی و با ارائه کد بیمه، پذیرش و کد رهگیري جهت احراز هویت وي به تلفن همراه بیمه شده ارسال

 
گردیده و بسیاري از خطاهاي پزشکی را در حین تجویز خدمت و اشتباهات نسخه خوانی را در حین نسخه پیچی از بین خواهد برد. 

محمودزاده ضمن تشکر از این اقدام سازمان بیمه خدمات درمانی خاطرنشان ساخت: تمامی ضوابط سازمانی موجود، به صورت
هوشمند در فرایندهاي نسخه نویسی و نسخه پیچی، به صورت بر خط (آنلاین) کنترل شده و براي پزشک در نسخه نویسی و تجویز و

 
نیز براي بیمه شده در دریافت خدمت، هیچ گونه محدودیتی نخواهد بود. 

انتهاي پیام/



منادي: تمام تلاش خود را براي اعتلاي آموزش هاي مهارتی به کار خواهیم

بست

منبع: پاناشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/04/31

تهران (پانا) - رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی از تلاش براي اعتلاي آموزش هاي مهارتی گفت.

تهران (پانا) - رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس
شوراي اسلامی از تلاش براي اعتلاي آموزش هاي مهارتی

 
گفت. 

علیرضا منادي سفیدان رئیس کمیسیون آموزش و
تحقیقات مجلس شوراي اسلامی در نشست کارگروه
تخصصی راهبري و هماهنگی در سیاست گذاري شوراي

عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی که صبح امروز با حضور اعضاي کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی
در سازمان مرکزي دانشگاه فنی و حرفه اي برگزار شد درباره برنامه هاي این کمیسیون در راستاي تقویت آموزش هاي مهارتی گفت:
«در سال جهش تولید و به توصیه مقام معظم رهبري، کمیسیون آموزش نسبت به سال هاي گذشته در بحث مهارت ورود جدي تري
خواهد داشت در همین راستا در هفته مهارت و کارآفرینی اولین جلسه خارج از مجلس کمیسیون آموزش و تحقیقات در محل

 
دانشگاه فنی و حرفه اي برگزار شد.» 

وي ادامه داد که تمام اعضاي شوراي عالی مهارت در این جلسه حضور دارند و به بیان چالش هاي این حوزه می پردازند و تمام
نمایندگان و اعضاي این شورا تمام تلاش خود را براي شناسایی چالش ها و جلوگیري از مسائلی که مانع رشد و اعتلاي مهارت آموزي

 
در کشور می شود به کار خواهند بست. 

منادي سفیدان افزود: «برنامه پنج ساله ششم توسعه نیز نگاه 50 درصدي به توسعه آموزش مهارتی در آموزش و پرورش دارد که باید
عملیاتی کنیم. قانون نظام جامع آموزش مهارت و تربیت فنی و حرفه اي سال 96 تصویب و در سال 97 عملیاتی شده است این شورا

 
با ریاست معاون اول رئیس جمهور به فعالیت می پردازد.» 

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی گفت که هر ایرانی باید مهارت داشته باشد 23 میلیون خانواده در کشور
داریم و خانواده اولین محل آموزش مهارت در زندگی است در مدرسه بخش دیگري از مهارت ها آموزش داده می شود اما آن مهارتی

 
که جوانان را به سمت کار برده و اشتغال ایجاد کند مهارتی است که باید در مجموعه هاي فنی و حرفه اي کسب کند. 

منادي با تأکید بر اینکه تمام سعی بنده و همکارانم در مجلس بر این است تا بحث آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي در کشور
اوج بگیرد، گفت که باید تلاش کنیم بودجه دانشگاه فنی و حرفه اي افزایش پیدا کند چرا که بیش از 60 درصد از خروجی هاي این

 
دانشگاه وارد بازار کار شده و مشکل اشتغال ندارند. 



علیرضا منادي فنی و حرفه اي مریم احمدي اعتلاي آموزش کمیسیون آموزش



سرنوشت تولید معدنی در سال کرونا

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/04/31

امروز، 2چالش عمده در برابر جهش تولید در صنعت معدنکاري کشور عزیزمان ایران خودنمایی می کند که باعث خلق نگرانی
هاي جدي در اقتصاد معدنی شده است؛ اول کاهش سرمایه گذاري هاي بزرگ در بخش معدن و دوم موضوع عدم تمایل

سرمایه گذار به ورود فناوري هاي نو در بخش معدن به دلیل نداشتن دانش و آگاهی هاي لازم است.

 
 محمدرضا بهرامن 

 
 

امروز، 2چالش عمده در برابر جهش تولید در صنعت معدنکاري کشور عزیزمان ایران خودنمایی می کند که باعث خلق نگرانی هاي
جدي در اقتصاد معدنی شده است؛ اول کاهش سرمایه گذاري هاي بزرگ در بخش معدن و دوم موضوع عدم تمایل سرمایه گذار به

 
ورود فناوري هاي نو در بخش معدن به دلیل نداشتن دانش و آگاهی هاي لازم است. 

به گزارش اقتصادآنلاین، محمدرضا بهرامن در همشهري نوشت: همگی می دانیم که در برنامه ششم توسعه 8درصد متوسط رشد
سالانه اقتصادي براي کشور تعریف شده است که صرفا ورودسرمایه هاي داخلی براي دستیابی به این هدف، کفایت نمی کند و
تلاشمان باید به سمت جذب سرمایه گذاري خارجی باشد؛ حدود 65میلیارد دلار براي تامین مالی از خارج در برنامه ششم توسعه
هدف گذاري شده است. براي تکمیل چرخه تولید دراین صنعت که شامل اکتشاف، استخراج، فرآوري و نهایتا تجارت مواد معدنی
است، وجود ماشین آلات، تجهیزات و فناوري هاي نوین موجب بالا رفتن درصد موفقیت می شود. فناوري هاي اطلاعاتی و ارتباطی،
فناوري هاي شیمیایی، مکانیکی و فیزیک نیز می توانند به کمک افزایش بهره وري در حوزه معدن بیایند که متأسفانه تا کنون فعالان
معدنی در کشور ما نتوانسته اند به دلیل عدم سرمایه گذاري کافی و به موقع از مزیت تکنولوژي که باعث کاهش30درصدي مصرف
انرژي و نهایتا افزایش بهره وري و کاهش هزینه هاي تولید می شود، بهره مند شوند. بسیاري از پروژه هاي معدنی هم اکنون به دلیل
بالا بودن هزینه ها، غیراقتصادي بوده و مقرون به صرفه نیستندکه استفاده از فناوري هاي نوین می تواند هزینه هاي تولید را مدیریت

 
کرده و تولید در بخش معدن را مقرون به صرفه و امکان پذیر کند. 



 
-چشم انداز بخش معدن ایران باید براساس اصول استراتژیک زیر تعریف و سیاستگذاري شود: 

 
1- توسعه یافتگی بر پایه فناوري هاي پیشرفته و نوآور، در تمام حلقه هاي زنجیره ارزش 

 
2- هم افزایی در قالب زنجیره هاي ارزش 

 
3- بهره وري در حد مطلوب از منابع در اختیار 

 
4- توسعه متوازن در مناطق مختلف کشور بر پایه قابلیت ها و مزیت هاي منطقه اي 

 
5- لزوم انجام سیاستگذاري بر پایه آینده نگري و آینده پژوهی در هر رسته از صنعت معدنکاري کشور . 

6- تغییر رویکرد تولید محور در سیاست هاي تولیدي در معادن به رویکرد بازار محور و توسعه کسب و کار و نهایتا تولید براساس نیاز

 
بازارهاي جهانی (تولید منطبق با استانداردهاي بازار منطقه و بین الملل) 

باید گفت که امروز چاره اي جز تمرکز روي انقلاب چهارم صنعتی در بخش معادن نداریم. دراین راستا نباید به محصولات با ارزش
افزوده کم اکتفا کنیم، بلکه باید به سرمایه گذاري هاي جدید در حوزه فرآوري معادن و صنایع معدنی روي بیاوریم. در نهایت نباید
فراموش کرد که در سال جهش تولید در کنار تمام معضلات موجود و در کنار مبارزه با بیماري کرونا اگرچه سال بسیار سختی را براي
تولید و اشتغال، پیش رو داریم اما امیدواریم با تلاش همه دست اندر کاران در بخش دولتی و خصوصی بتوانیم در رسته هاي فعالیت
هاي اقتصادي مربوط به بخش معدن و صنایع معدنی مشکلات را کاهش دهیم و در راستاي تولیدات معدنی هدفمند گام ارزشمندي
را برداریم. ممکن است این بیماري جهانی تأثیر چندانی بر بخش فولاد نگذارد اما بدون شک سایر بخش معدن از این بیماري آسیب
خواهند دید. هم اکنون تقاضا کاهش یافته و این امر در تولید تأثیر خواهد گذاشت. امیدواریم پس از پایان این بحران با افزایش تقاضا،

 
تولید نیز مجدد رونق بگیرد. 

 
رئیس خانه معدن ایران 

پربیننده ترین مجمع عمومی شرکت مس را آنلاین ببینید مصرف یک لامپ کمتر ادامه فعالیت یک خط تولید است/ در ساعات اوج
مصرف ملزم به تعطیلی خطوط تولید می شویم رانت خواري سودجویان پیامد قیمت گذاري دستوري ورق هاي فولادي است/ ضرورت
سامان دهی عرضه و تقاضا در بورس کالا تولید ریل در ذوب آهن، یک انقلاب در توسعه زیرساخت هاي حمل و نقل کشور است

افزایش 30درصدي کیفیت ورق رنگی



رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان

نیروهاي مسلح

منبع: رکناشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/04/31

رکنا : وزیر دفاع از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح رونمایی کرد.

به گزارش رکنا ، وزیر دفاع همزمان با رونمایی از طرح هاي
حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح
از طریق ارتباط تصویري دو مجتمع رفاهی تفریحی ویژه
بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد.

امیر سرتیپ امیر حاتمی وزیر دفاع وپشتیبانی نیروهاي
مسلح در ابتداي این آیین با درود به روح شهداي هشت سال دفاع مقدس و آرزوي سلامتی براي رزمندگان و ایثارگرانی که از میهن
اسلامی ایران جانانه دفاع کرده اند، اظهار کرد: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر شریف خود را در راه اعتلاي

 
میهن اسلامی، اقتدار، امنیت و عزت کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکار ناپذیر می باشد. 

وزیر دفاع تصریح کرد: این طرح ها در حوزه هاي «سامانه بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح»، «مهارت
افزایی و آموزش تخصصی مراقبت از سالمند»، «حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح»، «پرداخت وام
قرض الحسنه»، «فاز نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک» و « سامانه سرآمد سازمان خدمات درمانی نیروهاي

 
مسلح» جهت توانمندسازي و خرسندسازي پیشکسوتان نیروهاي مسلح در دستور کار ساتا قرار گرفته است. 

امیر حاتمی بهره برداري از مجتمع رفاهی تفریحی نارنج متین چابکسر به مساحتی بالغ بر 59000 مترمربع و هتل یاس متین انزلی
در زمینی به مساحت 50.000 مترمربع، در محیطی با نشاط و مطلوب و با امکانات به روز را جهت ارائه خدمات رفاهی، تفریحی و

 
اقامتی با پذیرش 700 خانوار در روز را از اقدامات ارزشمند و جهادي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح برشمرد. 

وي با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، گفت: ضرورت دارد با برنامه

 
ریزي هاي ویژه به این قشر شریف و پرتلاش، بهترین خدمات را در کمال تکریم و احترام ارائه نماییم. 

وزیر دفاع با اشاره به اهمیت جایگاه و منزلت پیشکسوتان نیروهاي مسلح و نیز تأکیدات فرماندهی معظم کل قوا(مدظله العالی) در
خصوص تکریم و گرامیداشت بازنشستگان به عنوان قشر خدوم و تأثیرگذار در جامعه، اظهار کرد: پیشکسوتان نیروهاي مسلح در

 
سخت ترین برهه هاي ایران اسلامی با نثار عمر با ارزش خود از میهن و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران دفاع کردند. 

امیر حاتمی با بیان اینکه تکریم بازنشستگان، پاسداشت زحمات فراوان این عزیزان است، افزود: برآورده کردن نیازهاي مادي و معنوي،
ارتقاء منزلت اجتماعی، هویت بخشی فردي و امنیت روانی بازنشستگان، موجبات حفظ سرمایه هاي اجتماعی کشور را تأمین خواهد



 
کرد. 

وي با تقدیر از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمند ساز که توسط سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح آماده بهره برداري
شده است، تصریح کرد: ساتا با ارائه این خدمات خرسندساز باید بگونه اي ایجاد آسایش و آرامش این گنجینه هاي ارزشمند عمل کند

 
که محیطی عزت مند، پرنشاط پیش روي زندگی اجتماعی بازنشستگان عزیز قرار گیرد. 

وزیر دفاع تأکید کرد: متولیان سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح باید تلاش کنند، با تدبیر و منطبق با نیازها، روحیات و اقتضائات
بازنشستگان عزیز به گونه اي با بازنشستگان مواجه شوند که شروع بازنشستگی براي کارکنان نیروهاي مسلح، آغاز زندگی جدید توأم

 
با نشاط و شادابی باشد. 

امیر حاتمی با بیان اینکه بخش مهمی از دوره خدمت بازنشستگان معزز همزمان با دوران پرحادثه هشت سال دفاع مقدس و مبارزه
جهت دفاع از میهن و آرمان هاي مقدس حضرت امام راحل (ره) گذرانیده اند، خاطرنشان کرد: دوران بازنشستگی که اغلب با کهولت

 
سن، عوارض و بیماري هاي مختلف همراه می باشد، بایستی بدون دغدغه ها و مسائل رفاهی، درمانی و معیشتی باشد. 

وزیر دفاع احترام و اکرام پیشکسوتان امري ضروري و پسندیده دانست و گفت: خانواده هاي نیروهاي مسلح از مسوولان وزارت دفاع

 
توقع و انتظار دارند تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ منطقی، بجا و به هنگام داده شود. 

وزیر دفاع با اشاره به صحبت هاي فرمانده اسبق ناتو گفت: وي نقل می کند که 11 سپتامبر مبنایی شد که ما تصمیم بگیریم هفت
کشور را از بین ببریم و می گوید 6 کشور را با 6 جنگ از بین بردیم و جمهوري اسلامی را چون قدرتمند بود نتوانستیم با جنگ از
بین ببریم و مجبور شدیم با جنگ نرم و اقتصادي با ایران برخورد کنیم و انتظار داریم این تحریم ها به دو نتیجه منتهی شود یا
موجب به هم خوردن نظم داخلی ایران شود که سوریه سازي را در ایران انجام می دهیم یا اینکه در ایران جنگ می شود و با لیبی

 
سازي ایران را شکست می دهیم. اما یک راه دیگر هم وجود دارد که ایران از تحریم هاي اقتصادي عبور کند. 

وي با بیان اینکه ان شاءاالله در دوره نه چندان طولانی به یک قدرت اطمینان بخش اقتصادي بدل خواهیم شد گفت: طرح هایی که
امروز افتتاح کردیم متعلق به رزمندگانی است که زمانی از جان خودشان براي امنیت کشور گذشتند و این طرح هاي براي تکریم این
عزیزان اجرا شده است. با نگاه راهبردي که در سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح وجود دارد هم در توسعه ملی کارهاي خوبی

صورت گرفته که از عواید آن خدمات خوبی به بازنشستگان ارائه می شود.



وام 100 میلیونی ازدواج به زوجین همچنان پرداخت می شود

منبع: موجشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان از پرداخت وام

 
100 میلیونی ازدواج به زوجین خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري موج، محمدمهدي تندگویان معاون
امور جوانان وزارت ورزش و جوانان در نشست خبري هفته
ازدواج اظهار کرد: در حال حاضر پرداخت وام ازدواج،
موضوع کاملا به روز و منظمی است که علی رغم همه
مشکلات اقتصادي دولت و ضربه هایی که کرونا به دولت

 
زد، وام به روز پرداخت می شود. 

او با بیان اینکه امسال میزان وام هر نفر 50 میلیون تومان است، افزود: زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7 ساله و سود 4

 
درصد دریافت می کنند. 

تندگویان گفت: تا پایان خرداد ماه جمع متقاضیان وام در کل کشور 420 هزار و 350 نفر متقاضی بوده است که 122 هزار و 89 نفر

 
وام دریافت کردند. 

 
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: این رقم به این معنی است که 40 درصد از متقاضیان وام خود را دریافت کردند. 

او با بیان اینکه در سال گذشته 414 هزار و 177 نفر از متقاضیان در این بازه زمانی متقاضی بودند که 182 هزار و 511 نفر دریافت
کردند، افزود: امسال حدود 6 هزار و 400 میلیارد تومان از طریق شبکه بانکی وام ازدواج پرداخت شده است که نشان می دهد با همه

 
مشکلاتی که وجود دارد وام ازدواج به موقع پرداخت می شود. 

تندگویان افزود: خیرین ازدواج تا کنون 15 هزار جهیزیه، 5 هزار مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج، 3200 وام مسکن، 3500 وام

 
اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین در آستانه ازدواج و 4 هزار شغل براي زوجین جوان نیازمند ارائه کرده اند. 

او با بیان اینکه در حوزه اشتغال جوانان با اندك کمک هاي فنی، اعتباري داشتیم، گفت: از طریق صندوق کارآفرینی امید و یکی از

 
بانک ها حدود 7 هزار شغل مستقیم ایجاد کردیم. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه حاضریم طرح (وام تجمیعی جوانان) را به مجلس ارائه کنیم، تصریح کرد: با
تجمیع تمام اعتبارات در حوزه جوانان، مسکن، اشتغال و تجمیع وام هاي بانکی، با یک مدیریت جامع گام بزرگی در زمینه کمک به



 
جوانان برداشته خواهد شد. 

او گفت: بعضی از این عوامل طبیعی هستند و از این به بعد باید این کاهش را به خاطر کاهش جمعیت کشور شاهد باشیم، از طرفی
در عرض دو دهه گذشته کاهش فرزندآوري در کشور به وجود آمده است که اثر این موضوع در دهه هاي آینده خود را نشان می دهد.

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات است که متأسفانه فرهنگ
خوبی نیست، ادامه داد: به هر حال کاهش اولاد و فرزندآوري آثارش را کم کم در هرم جمعیتی نشان می دهد که بخش هایی از این

 
موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط است و این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. 

تندگویان افزود: در سال جاري کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است و بسیاري از افرادي که قصد ازدواج داشتند، این موضوع را به

 
تأخیر انداختند. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از

 
ظرفیت خیران است، به همین دلیل همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. 

او با بیان اینکه امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم و در همه استان ها این مجمع شکل گرفته است، ادامه داد:
مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارتخانه تشکیل شده که با این مجمع ظرفیت خیرین

 
در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند
می توانند به مجمع خیرین ازدواج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس

 
پایش خود خیرین، افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 

تندگویان با بیان اینکه کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، تصریح کرد: این کار موجب وحدت رویه در توزیع

 
کمک می شود تا این طور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. 

او ادامه داد: از خیرین دعوت می کنم به این جمع بپیوندند و ما تلاش می کنیم معافیت هاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و

 
تهیه امکانات در بخش اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

تندگویان درباره فراهم شدن اتاق هاي عقد رایگان از سال گذشته در استان ها گفت: افراد می توانند به شکل رایگان کل عقدکنان از
برگزاري مراسم تا ثبت آن را به شکل رایگان انجام دهند، البته متقاضیان باید ثبت نام کنند و اگر نیازمند باشند می توانند از این

 
امکانات بهره مند شوند. 

 
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: موضوعاتی مانند فرزندآوري هم در دستور کار ماست. 

او تاکید کرد: در خصوص هدف گذاري سن وام ازدواج منظور ما این نبود که حق دریافت وام از برخی سلب شود یا می خواهیم حقوق

 
افراد را محدود کنیم، بلکه هدف اصلی تعیین دستورالعمل براي جلوگیري از سوءاستفاده از این وام و بهره مندي جوانان بود. 



تندگویان با بیان اینکه عده اي مطرح می کردند که تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج و حفظ این حق براي افرادي که قصد
دریافت آن را دارند به معنی ضایع کردن حقوق آن هاست، ادامه داد: باید از این افراد پرسید وقتی فرد زیر 18 سال اجازه افتتاح
حساب بانکی ندارد یا نمی تواند گواهینامه بگیرد چرا کسی معترض نمی شود که حقوق کسی تضییع شده است؟ اما در مورد امر

 
زندگی مشترك که یک امر جدي است، این موضوع طرح می شود. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان افزود: هدف ما از مطرح کردن این پیشنهاد این بود که باید دستور العملی در این خصوص

 
باشد. 

او با بیان اینکه به هر حال هر جوانی در هر سن شرعی که هست می تواند ازدواج کند، ادامه داد: سوال من از قانونگذار این است که
اگر دختري در سن 13 یا 15 سالگی به هر دلیلی ازدواج کرد، آیا واقعا در آن سنین مادر خوبی هم می تواند باشد؟ آیا منظور ما از

 
تشکیل خانواده و فرزندآوري، تشکلیل خانواده خوب نیست؟ آیا در این سنین فرد می تواند وامش را بازپرداخت کند. 

تندگویان با بیان اینکه موضوع ما کودك همسري یا حتی ازدواج در سنین بالا براي دریافت وام نیست، ادامه داد: در کشور وقتی

 
تسهیلاتی به مردم داده می شود و این تسهیلات ارزشمند است، ممکن است سوءاستفاده هایی نیز همزمان به وجود بیاید. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه امسال با تصمیم مجلس و افزایش رقم وام ازدواج عدد پرداختی و مدل
بازپرداخت آن ارزشمند شده است، افزود: آیا براي این تسهیلات ارزشمند نباید یک دستورالعمل داشته باشیم؟ این هشدار ما به

 
قانونگذار است. 

او با بیان اینکه براي مثال وام مسکن یک دستورالعمل مشخص دارد، گفت: اکنون در صندوق کارآفرینی امید هم تضامین خاصی است

 
که مشخص است وام به جامعه هدف می رسد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: در حوزه ازدواج سوال من این است که اگر زوجی به شکل صوري 100 میلیون

 
وام گرفتند، اما وارد زندگی نشدند، این مشکل کجا رصد می شود؟ 

تندگویان با بیان اینکه این از دست دادن منابع کشور است، گفت: بحث ما این است که وام ازدواج در حال افزایش است، اما هیج

 
دستورالعملی وجود ندارد. 

او ادامه داد: صرفا با یک عقدنامه ساده هم می توان وام ازدواج گرفت، بحث ما سد کردن راه جوانان نیست، بلکه مدل پرداخت باید
براي جوانان راحت ترین مدل با کمترین تضامین باشد، اما باید روي مدل دریافت نظارت داشته باشیم که حتما صرف امر ازدواج شود،

 
چون اکنون نظارت نیست، نگرانی نیز ایجاد شده است. 

تندگویان تصریح کرد: از سال گذشته شاهد فعالیت سایت هایی هستیم که مشغول خرید و فروش وام یا انجام ازدواج و طلاق صوري

 
هستند. 

 
او گفت: این سایت ها قبلا وجود نداشتند، اما از سال گذشه که وام 30 میلیون تومان شد ایجاد شده است. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه در حال حاضر ازدواج و طلاق صوري ایجاد شده است، ادامه داد: زوجینی که



 
سال هاست ازواج کرده اند ممکن است براي دریافت وام، طلاق صوري بگیرند، چون دستورالعملی براي نظارت وجود ندارد. 

تندگویان بیان کرد: موضوع درخواست ما از رئیس جمهور این بود که با توجه به آسیب هاي به وجود آمده دریافت وام زیر 18 سال و
بالاي 50 سال باید دستورالعملی ایجاد شود که نه حقوق زیر 18 ساله ها از بین برود و نه وام صرف افرادي شود که در محدوده سن

 
جوانی و فرزندآوري نیستند. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه درخواست ما از قانونگذار به دختران کمک می کند حقوق آن ها در دریافت
وام رعایت شود، ادامه داد: حتی اگر وام 10 درصد منجر به ازدواج اجباري شود یعنی خانواده به دنبال مشکلات اقتصادي دختر را
مجبور به ازدواج کند، عملا دولت 100 میلیون را براي ازدواج اجباري پرداخت کرده است، حتی اگر 10 درصد ازدواج این افراد

اجباري باشد، چه کسی پاسخگو است؟



تعیین تکلیف واحدهاي تولیدي راکد تحت مالکیت بانک ها

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/04/31

قم - استاندار قم گفت: یکی از ملزومات تحقق شعار سال، تعیین تکلیف واحدهاي تولیدي راکد تحت مالکیت بانک ها و
موسسات مالی است.

قم - استاندار قم گفت: یکی از ملزومات تحقق شعار سال،
تعیین تکلیف واحدهاي تولیدي راکد تحت مالکیت بانک

 
ها و موسسات مالی است. 

به گزارش خبرنگار مهر، بهرام سرمست ظهر امروز در
جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان که در سالن
جلسات کرامت استانداري قم برگزار شد، با اشاره به مصوبه
استانی جذب 60 درصدي منابع بانک هاي خصوصی براي
ارائه تسهیلات واحدهاي تولیدي گفت: دستگاه ها و
مدیران استان راهکارهاي لازم براي تحقق این منابع و ارائه

 
تسهیلات به متقاضیان را پیگیري کنند. 

استاندار با تاکید بر تلاش جدي بانک هاي عامل در قم براي جذب منابع و تسهیلات ملی براي بخش تولید در استان گفت: با استفاده
از ظرفیت کارگروه هاي استانی و هیات خبرگان بانکی استان، مشکلات و موانع پیش روي واحدهاي تحت مالکیت بانک ها احصا و

 
برنامه زمان بندي فعال کردن واحدهاي راکد تحت تملک بانک معین طراحی شود. 

وي استفاده از نظرات و پیشنهادات بخش خصوصی براي رفع موانع تولید را راهگشا دانست و افزود: احداث مجتمع هاي مسکونی در
جوار شهرك هاي صنعتی به لحاظ توجیه اقتصادي و هزینه اي واحدهاي تولید، امري منطقی و ضروري است این پیشنهادات در

 
کمیته هاي فرعی و شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی مورد بررسی قرار گیرد. 

سرمست با اشاره به اهمیت بهره مندي از رویکردهاي نوین اشتغال زایی، گفت: توجه به نیاز استان و در نظر گرفتن اولویت هاي
اساسی در اعطاء تسهیلات اشتغال زایی و تسهیل فعالیت واحدهاي تولیدي امري اجتناب ناپذیر است.



تکلیف کالاهاي قاچاق مکشوفه در آستارا مشخص شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/04/31

آستارا- سرپرست فرمانداري آستارا از اداره جمع آوري اموال تملیکی استان گیلان خواست تکلیف کالاهاي قاچاق مکشوفه در
آستارا را تعیین کند.

آستارا- سرپرست فرمانداري آستارا از اداره جمع آوري
اموال تملیکی استان گیلان خواست تکلیف کالاهاي قاچاق

 
مکشوفه در آستارا را تعیین کند. 

به گزارش خبرنگار مهر، رضا جمشیدي ظهر سه شنبه در
نشست ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز آستارا از اداره جمع
آوري اموال تملیکی استان گیلان خواست هر چه سریع تر
تکلیف کالاهاي قاچاق در آستارا را که در برخی موارد

 
خطرناك هستند، مشخص کند. 

وي بر همکاري اداره مذکور براي تحویل گرفتن کالاها تاکید کرد و گفت: قاچاق مخل اقتصاد بوده و جدیت در برخورد با مصادیق آن

 
ضروري است. 

جمشیدي با اشاره به اهمیت رونق اقتصادي و رفع موانع و مشکلات آن، جدیت مضاعف اعضاي کمیسیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز

 
این شهرستان مرزنشین را خواستار شد. 

وي با تاکید بر نصب دوربین هاي ناظر براي مقابله با هر گونه قاچاق، افزود: کنترل هاي مؤثر تصویري در گمرك آستارا و به روز

 
رسانی آنها ضرورت دارد. 

سرپرست فرمانداري آستارا تصریح کرد: قاچاق به میزان کم و ناچیز نیز زیبنده آستارا نیست و مقابله جدي با این پدیده شوم باید

 
ادامه داشته باشد. 

جمشیدي با بیان اینکه دستگاه هاي نظارتی الکترونیکی مستقر در گمرك آستارا باید به روز بوده و نباید اجازه داد هیچ کالاي قاچاق
و ممنوعه رد و بدل شود، اظهار کرد: پایانه مرزي آستارا باید در فعالیت هاي مربوط به این حوزه با حساسیت بیشتري به کار خود

 
ادامه دهد. 

سرپرست فرمانداري آستارا استمرار حفاظت و گشت هاي منابع طبیعی به جهت مقابله با قاچاق چوب را خواستار شد و افزود: در

 
زمینه کنترل حفاري ها براي جلوگیري از خروج عتیقه جات و اشیاي تاریخی و ملی از مرز آستارا باید تدابیر لازم صورت گیرد. 

وي، تصریح کرد: کمیسیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز در آستارا تشدید بازرسی ها در حوزه حمل و نقل داخلی و خارجی و مقابله با



 
نقل و انتقال کالاهاي قاچاق را در دستور کار قرار خود قرار دهد. 

جمشیدي، ادامه داد: با مصادیق قاچاق در مبادي غیر رسمی و راه هاي مواصلاتی آستارا به استان ها و شهرستان هاي همجوار، باید با

 
قاطعیت مقابله شود و دستگاه هاي مرتبط در این خصوص همکاري کنند. 

وي با اشاره به اینکه باید براي ایجاد اشتغال و مبارزه با قاچاق کالا قدم هاي اساسی و محکم برداشت، گفت: ضمن اینکه باید موانع

 
موجود بر فعالیت هاي سرمایه گذاران را حذف کرد، باید از سرمایه گذاران قانون مدار نیز حمایت اساسی کرد. 

سرپرست فرمانداري آستارا با اشاره به اینکه آستارا در بحث قاچاق سوخت از پاك ترین مرزهاي کشور است، بر ضرورت انسداد
فیزیکی کامل مرزهاي آستارا و تخصیص اعتبارات لازم براي آن و همچنین نظارت همه جانبه به روند رد و بدل شدن کالاها و فعالیت

هاي صورت گرفته در بار انداز ریلی - مرزي آستارا تاکید کرد.



پرداخت وام براي تبدیل شناورهاي صیادي بنزینی به گازوئیلی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان شیلات ایران گفت: براي تبدیل شناورهاي صیادي بنزینی به گازوئیلی تسهیلات ارزان
قیمت بانکی به صیادان متقاضی پرداخت می شود.

معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان شیلات ایران گفت:
براي تبدیل شناورهاي صیادي بنزینی به گازوئیلی
تسهیلات ارزان قیمت بانکی به صیادان متقاضی پرداخت

 
می شود. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از سازمان شیلات ایران،
سید پرویز محبی افزود: تسهیلات بانکی متناسب با بدنه
شناورهاي صیادي و نوع تیپ الگویی آن تدوین و تصویب
شده است و با سود بانکی بین 12 تا 14 درصد به صیادان

 
واجد شرایط پرداخت می شود. 

 
وي اظهار داشت: اعتبارات صیادي به بانک هاي عامل ابلاغ شده و در چارچوب آن می توانیم از صیادان حمایت کنیم. 

محبی تصریح کرد: در سال جهش تولید هدفگذاري اجراي عملیات عمرانی و اجرایی در 14 بندر صیادي کشور تکمیل و مورد بهره

 
برداري قرار خواهد گرفت. 

معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان شیلات ایران خاطرنشان کرد: با توجه به پیش بینی انجام شده و حمایت نمایندگان مجلس
شوراي اسلامی در سال جهش تولید و در برنامه ریزي هاي دیده شده براي بنادر صیادي استان خوزستان به ویژه بندر صیادي آبادان

 
امیدواریم بتوانیم پروژه را به طور کامل در اختیار صیادان قرار دهیم. 

وي جامعه صیادان کشور را 141 هزار نفر اعلام کرد و اظهار داشت: صیادان مستقیماً از فعالیت هاي صید و صیادي امرار معاش می

 
کنند و شاید نتوانیم با توجه به وضعیت ذخایر آبزیان تعداد آن ها را افزایش دهیم. 

محبی گفت: درصدد هستیم با انجام سازوکارهایی در ارتباط با ارزش افزوده که در دستور کار قرار دارد، اشتغال جدید را در این حوزه

 
معرفی و در خدمت جامعه متقاضی قرار دهیم. 

وي افزود: پنج هزار میلیارد ریال براي تکمیل پروژه هاي اسکله هاي صیادي کشور، به منظور جهش تولید و تحقق اهداف مورد نظر
مورد نیاز است.



مهر با نشاط در بستر شبکه شاد شعار سال جدید تحصیلی

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرکل آموزش و پرورش استان البرز در نشست شوراي معاونان
وزارت آموزش و پرورش گزارشی از روند اجراي پروژه مهر در استان

 
ارائه داد. 

سالار قاسمی در نشست شوراي معاونان وزارت آموزش و پرورش که با
حضور وزیر آموزش و پرورش و مدیران کل سراسر کشور به صورت

ویدئو منفرانس برگزار شد گفت: شعار سال تحصیلی جدید در آموزش و پرورش استان البرز " مهر با نشاط در بستر شاد " خواهد
بود.قاسمی با بیان اینکه نیم میلیون نفر از جمعیت استان البرز را دانش آموزان تشکیل می دهند، خاطرنشان کرد: این جمعیت دانش
آموزي نسبت به کل جمعیت دانش آموزي کشور4.26 است.وي بیان داشت: سرانه فضاي آموزشی درکشور 5.18 متر مربع می باشد
درحالی که این سرانه درالبرز به 3.8 مترمربع رسیده که این کمبود فضاي آموزشی موجب تشکیل کلاس هاي پرتراکم در استان می
شود.وي به تاسیس بانک محتواي آموزشی در این استان پرداخت و یادآور شد: در ایام تابستان معلمان در حال تولید محتواي آموزشی
براي دانش آموزان در پایه هاي مختلف تحصیلی براي سال تحصیلی جدید هستند.قاسمی به تولید 80 درصدي محتواي آموزشی
مدارس تیزهوشان کشور توسط استان البرز اشاره کرد و گفت: یک کارگروه در استان براي تولید کیفی محتواي آموزشی در فضاي
مجازي در قالب کارگروه هاي پروژه مهر فعال شده است.وي با بیان اینکه کلید پروژه مهر 99 از اسفند ماه سال گذشته درالبرز زده
شد یادآورشد: مسئولیت عملیات اجرایی این پروژه مهم در استان بر عهده معاونین استاندار و فرمانداران در نواحی و مناطق هشتگانه
آموزش و پرورش استان است.وي به عضویت درآمدن دانش آموزان در شبکه آموزشی شاد را یکی ازبرنامه هاي مهم آموزش و پرورش
البرز در سال تحصیلی جدید برشمرد و عنوان کرد: تا کنون 100 درصد مدیران و 91 درصد دانش آموزان مدارس استان عضو این
شبکه شده اند.مدیرکل آموزش و پرورش البرزاز پیش بینی ارائه خدمات مناسب آموزشی به دانش آموزانی که به دلیل نبوداینترنت،
نداشتن دستگاه تلفن همراه هوشمند و رایانه به شبکه آموزشی شاد دسترسی ندارند را از دیگر برنامه هاي مهم آماده سازي استان
براي سال تحصیلی 1400-1399 عنوان کرد.وي با بیان اینکه آموزش و پرورش استان البرز 2500 نیروي انسانی کم دارد،
اظهارداشت: امسال 1800 نفر درحوزه آموزش و پرورش بازنشسته می شوند که به دلیل کمبود نیرو 1000 نفر از آنان دعوت به کار و
استمرار خدمت شده و با این تقاضا موافقت کرده اند.قاسمی گفت: بخشی از کمبود نیروي آموزش و پرورش از طریق ساعت حق
التدریس تامین می شود که براي سال تحصیلی جدید 87 هزار ساعت در نظرگرفته گرفته شده است.وي افزود: 80 درصد مدارس
البرز دو شیفته است و تراکم دانش آموزي در نواحی چهارگانه آموزش و پرورش کرج به 40 نفر نیز می رسد.وي با اشاره به انجام
فرآیند ثبت نام دانش آموزان در فضایی آرام در مدارس البرز، عنوان کرد: تا کنون 20 هزار نفر از جمعیت دانش آموزان کلاس اولی
نیز در پایگاه هاي سنجش سلامت براي سال تحصیلی جدید دراین استان ثبت نام کرده اند.وي گفت: براي انجام سلامت دانش
آموزان کلاس اولی در البرز 39 پایگاه سنجش در استان فعال شده است تا خدمات لازم ضمن رعایت پروتکل هاي بهداشتی و فاصله
گذاري اجتماعی به 40 هزار نفر ارائه شود.مدیرکل آموزش و پرورش البرز از انجام هدایت تحصیلی ، راه اندازي مجازي 600 پایگاه
تابستانی با محوریت مهارت آموزي و کارآفرینی ، تهیه برش استانی سند تحول بنیادین، اجراي طرح آجر به آجر و نظرسنجی از دانش



آموزان، معلمان و اولیا در مقاطع مختلفی تحصیلی در خصوص شبکه شاد را از دیگربرنامه هاي آماده سازي استان براي شروع سال
تحصیلی جدید دراین استان برشمرد.



اعطاي وام اشتغال و کارآفرینی به فرزندان بازنشستگان نیروهاي مسلح

منبع: بازار کارشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح با تاکید بر بهبود معیشت و ارتقاي منزلت بازنشستگان نیروهاي مسلح، از
پرداخت وام قرض الحسنه خبر داد و گفت: این سازمان در سال 1399 پرداخت 1000 میلیارد تومان وام قرض الحسنه به

مشترکین تحت پوشش خود را پیش بینی کرده است.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح با تاکید بر بهبود معیشت و ارتقاي منزلت بازنشستگان نیروهاي مسلح، از
پرداخت وام قرض الحسنه خبر داد و گفت: این سازمان در سال 1399 پرداخت 1000 میلیارد تومان وام قرض الحسنه به مشترکین

 
تحت پوشش خود را پیش بینی کرده است. 

به گزارش بازارکار به نقل از ایرنا، "ابراهیم محمودزاده" مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح (ساتا) روز سه شنبه در
مراسم رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح، افزود: امروزه سرمایه هاي عمومی
عظیمی در حوزه هاي وابسته به صندوق هاي بازنشستگی وجود دارد که براي قشر زیادي امید به آینده را ایجاد می کند که در صورت

 
تغییر انگاره هاي موجود، می تواند نیروي مولد اقتصاد کشور شود. 

مدیرعامل ساتا با اشاره به منویات فرماندهی کل قوا درباره بازنشستگان، اظهار داشت: آن چیزي که ما امروزه در ساتا دنبال می کنیم،
اجراي دو فرمان معظمٌ له، یعنی "توجه به معیشت و توجه به منزلت بازنشستگان" عزیز نیروهاي مسلح در چارچوب توزیع عادلانه و

 
تأمین منابع است. 

وي با اشاره به اقدامات گسترده ساتا درباره ارائه خدمات وسیع و خرسندساز، خاطرنشان کرد: مجموعه سازمان تأمین اجتماعی
نیروهاي مسلح سعی دارد با رعایت شأن و منزلت بازنشستگان، بتواند بستري را مهیا کند تا پیشکسوتان عزیز با کمترین دغدغه و

 
مشکل، بتوانند مطالبات قانونی خود را دریافت کنند. 

 
اعطاي وام 10 میلیون تومانی به 100 هزار بازنشسته نیروهاي مسلح 

محمودزاده با تأکید بر بهبود معیشت و ارتقاي منزلت بازنشستگان نیروهاي مسلح، از پرداخت وام قرض الحسنه خبر داد و گفت:
سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح، در سال 1399 اختصاص و پرداخت 1000 میلیارد تومان وام قرض الحسنه به مشترکین

 
تحت پوشش خود را پیش بینی کرده است. 

مدیرعامل ساتا با بیان اینکه این وام به صورت غیرحضوري و به صورت اینترنتی پرداخت خواهد شد، افزود: وام مزبور براي 100 هزار
نفر از بازنشستگانی است که تاکنون از تسهیلات سازمان بازنشستگی نیروهاي مسلح برخوردار نشده اند در طول سال جاري پرداخت

 
خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه این وام نسبت به سال گذشته 2 برابر شده است، خاطرنشان کرد: مبلغ این وام 10میلیون تومان است که از

 
طریق سازمان بازنشستگی نیروهاي مسلح به واجدین شرایط دریافت وام اطلاع رسانی و مبلغ مذکور به حساب آنان واریز خواهد شد. 

 
اعطاي وام اشتغال و کارآفرینی به فرزندان بازنشستگان نیروهاي مسلح 



محمودزاده اظهارداشت: از آنجایی که در طول سال هاي اخیر یکی از بزرگترین و مهم ترین دغدغه هاي بازنشستگان، وظیفه بگیران و
خانواده هاي مستمري بگیران نیروهاي مسلح، اشتغال فرزندان است، به نحوي که در بیشتر خانواده ها این موضوع به اولویت اول

 
مشکلات یا درخواست هاي خانواده ها تبدیل شده است. 

مدیرعامل ساتا تصریح کرد: با توجه به محدود بودن ظرفیت هاي جذب و استخدام در دستگاه هاي دولتی و خصوصی، سازمان تأمین
اجتماعی نیروهاي مسلح خود را نسبت به رفع این دغدغه مسئول دانسته و در تلاش است تا با آموزش، حمایت و توانمندسازي
خانواده مشترکین به ارتقاء سطح معیشت این عزیزان از طریق موسسه توانمندسازي بازنشستگان نیروهاي مسلح و با هدف
توانمندسازي و کمک به ایجاد اشتغال براي فرزندان، از ابتداي سال1399 با تدوین شیوه نامه اجرایی، اعطاء وام قرض الحسنه براي
خوداشتغالی، مهارت و کارآفرینی فرزندان بازنشستگان نیروهاي مسلح، اقدام به پرداخت وام هاي قرض الحسنه به دو صورت اشتغال تا

 
مبلغ 500 میلیون ریال با کارمزد 4درصد و همچنین تسهیلات کم بهره (با توجه به طرح توجیهی) کند. 

 
رونمایی از فاز نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک 

محمودزاده با تاکید بر رویکرد تحول محوري در زمینه ارائه خدمات مناسب به جامعه بیمه شدگان نیروهاي مسلح در حوزه سلامت،
گفت: نسخه اولیه طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک خدمات درمانی نیروهاي مسلح به صورت پایلوت در بیمارستان

 
شهید چمران تهران آماده شده است. 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح، تهیه زیرساخت تشکیل پرونده الکترونیک سلامت، نظام ارجاع و پزشک خانواده و
نیز مقدمه دیجیتالی شدن تمامی فرآیند تجویز تا ارائه خدمت را اولین گام براي حذف نسخ کاغذي برشمرد و اظهارداشت: در گام اول
و نسخه حاضر، تمامی مراحل اعم از مرحله پذیرش بیمه شده در مطب هاي درمانگاهی و نیز مرحله ارائه خدمت در داروخانه،
آزمایشگاه و تصویربرداري پیش بینی شده و بدون نیاز به دفترچه خدمات درمانی و با ارائه کد بیمه، پذیرش و کد رهگیري جهت
احراز هویت وي به تلفن همراه بیمه شده ارسال گردیده و بسیاري از خطاهاي پزشکی را در حین تجویز خدمت و اشتباهات نسخه

 
خوانی را در حین نسخه پیچی از بین خواهد برد. 

وي با تشکر از این اقدام سازمان بیمه خدمات درمانی خاطرنشان ساخت: تمامی ضوابط سازمانی موجود، به صورت هوشمند در
فرایندهاي نسخه نویسی و نسخه پیچی، به صورت بر خط(آنلاین) کنترل شده و براي پزشک در نسخه نویسی و تجویز و نیز براي

 
بیمه شده در دریافت خدمت، هیچ گونه محدودیتی نخواهد بود. 

 
آماده سازي مجتمع هاي رفاهی و اقامتی براي خدمت رسانی به پیشکسوتان و بازنشستگان 

رییس هیئت مدیره ساتا در خصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی نارنج متین چابکسر گفت: این مجموعه اقامتی با مساحتی
بالغ بر 59000 مترمربع با ظرفیت 30 واحد مسکونی آپارتمانی، 18 واحد دوخواب ویلایی، 18 واحد ماه عسل، 8 واحد سه خواب
کانکس ویلایی و 4 واحد جانبازان، مجموعاً باظرفیت 280 تخت هتلی به همراه رستوران با ظرفیت 190 نفر، کافی شاپ روباز با
ظرفیت 200 نفر، کافی شاپ مسقف با ظرفیت 70 نفر و همچنین سالن همایش با ظرفیت 145 نفر جهت میزبانی از مراسم هاي
فرهنگی، به همراه محوطه سازي هاي مطبوع با مساحتی بالغ بر 20هزار مترمربع در شهر چابکسر استان گیلان آماده پذیرایی از

 
خانواده پیشکسوتان معزز نیروهاي مسلح است. 



محمودزاده در ادامه درخصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی هتل یاس متین انزلی گفت: این مجموعه اقامتی و تفریحی در
زمینی به مساحت 50هزارمترمربع زیرمجموعه اي از گروه هتل هاي متین در سطح کشور بوده که به عنوان هتل آپارتمان چهار ستاره
ساحلی شامل 100 واحد اقامتی داراي امکاناتی از قبیل زمین بازي بچه ها، زمین بازي بزرگسالان، بزرگترین لاندري استان گیلان،
ساختمان خدماتی، رستوران، کافی شاپ، نمازخانه، پیست اسکیت و همچنین سالن همایش بسیار شیک و مدرن و در شأن

 
بازنشستگان نیروهاي مسلح با ظرفیت 343 نفر جهت میزبانی از مراسم فرهنگی است که توان پذیرش 420 نفر در روز را داراست. 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح با اشاره به نامگذاري شعار سال از سوي رهبر معظم انقلاب با عنوان "جهش تولید"
گفت: در راستاي تحقق منویات معظم له، ساتا "جهش خدمات" را سرلوحه خود قرار داده و به منظور حمایت از تولیدات پیشکسوتان
و خانواده هاي عزیز نیروهاي مسلح و همچنین توانمندسازي این عزیزان در کسب درآمد بصورت خوداشتغالی افق جدیدي را در

 
مسئله معیشت بازنشستگان و حمایت از آنان ایجاد کرده است. 

وي افزود: کارآفرینی یا توسعه کسب و کار براي افراد بازنشسته یا افراد نزدیک به بازنشستگی و خانواده هاي ایشان، راه حلی است
براي افزایش درآمد و نیز تداوم نقش مهم اجتماعی آنان، فارغ از هرگونه وابستگی به کمک هاي دولتی که با توجه به رشد روزافزون

 
جامعه بازنشستگی فرصت بی بدیلی براي مشارکت و هم افزایی از خود این عزیزان در رفع نیازهاي این بازار بزرگ بوجود آمده است. 

محمودزاده بازار اجتماعی کسب وکارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح را ظرفیتی براي معرفی کسب وکارهاي بازنشستگان و تعامل
ایشان چه با یکدیگر و چه با بازار آزاد دانست و تصریح کرد: نقش سامانه کسب و کار بازنشستگی (کوکباز) نقش تسهیل گري از طریق
فراهم کردن بستري است تا بازنشستگان بتوانند استعدادهاي خود را شکوفا کنند، کسب و کار دلخواه خود را به دست بیاورند و آن را
رونق بدهند. در این سامانه همه اعضاي خانواده یک بازنشسته می توانند با کمترین سرمایه، کسب و کار خانگی و محلی خود را راه

 
اندازي و تولیدات خود را از طریق اینترنت به سراسر ایران عرضه کنند. 

وي خاطرنشان ساخت: سامانه کسب وکار بازنشستگان نیروهاي مسلح در نخستین جشنواره ملی کسب و کارهاي بازنشستگان
نیروهاي مسلح که در شهریور 1398 برگزار شد، با شعار "از بازنشستگی به باز ایستادگی" به معرفی خود پرداخت و در فاز اول در
حوزه هاي کسب و کارهاي خانگی، خدمات آموزشی و مشاوره، و حمایت هاي مالی از کارآفرینان بازنشسته و در فاز دوم خدمات

 
مراقبت و سلامت، خدمات منزل، بوم گردي و گردشگري و کسب و کارهاي آزاد وارد بازار خواهد شد. 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح، حفظ منزلت، معیشت و توانمندسازي بازنشستگان نیروهاي مسلح از وظایف ساتا
عنوان کرد، اظهارداشت: بخشی از بازنشستگان نیروهاي مسلح بنا به شرایط جسمی و کهولت سن نیاز به مراقبت و نگهداري داشته و

 
اغلب تمایل دارند تا این خدمات بوسیله اعضاي خانواده و در محیط منزل صورت پذیرد. 

وي افزود: در جهت ارتقاي کیفیت زندگی آنان و به منظور ارائه خدمات تخصصی به این عزیزان به افرادي که زحمت مراقبت و
نگهداري از آنها را قبول کرده اند باید آموزش هاي عمومی و تخصصی لازم در حوزه مراقبت و نگهداري از بازنشستگان بیمار و سالمند

 
داده شود. 

محمودزاده با اشاره به ویژگی هاي "طرح مهتاب" گفت: ایجاد آرامش روانی، افزایش رفاه و ارتقاء سطح معیشت خانواده با کاهش
هزینه هاي درمانی، فراهم کردن زمینه مشارکت و توانمندسازي افراد خانواده در ارائه خدمات مراقبت و نگهداري به سالمند یا فرد
بیمار، ایجاد زمینه اشتغال جهت بازایستاده یا افراد خانواده با آموزش هاي تخصصی در این خصوص و نیز اعطاء مدرك معتبر در

 
زمینه مراقبت از بیمار و سالمند جهت تسهیل در اشتغال افراد از مهم ترین اهداف این طرح است. 



رییس هیئت مدیره سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح در خصوص فرآیند اجرایی این طرح، گفت: این طرح در استان تهران به
صورت آزمایشی در حال اجرا بوده و تعداد 50 نفر در دوره مقدماتی 40 ساعته با عنوان "آشنایی با اصول و فنون مراقبت در منزل"
شرکت و موفق به دریافت گواهینامه شده اند و در نظر است این عزیزان به منظور ادامه طرح، در کلاس هاي تخصصی مراقبت از

 
سالمند و بیمار به صورت کاملاً رایگان شرکت کنند. 

وي خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه در طرح مهتاب نفرات مربوطه در کل کشور شناسایی شده و با مراکز آموزشی مربوطه نیز
هماهنگ شده تا آنها بتوانند به صورت رایگان در این مراکز آموزش هاي مورد نظر را دیده و گواهی نامه معتبر دریافت نمایند تا ضمن

بهره مندي از خدمات تخصصی با اخذ گواهینامه معتبر زمینه اشتغال آنها نیز فراهم شود.



جذب بیش از یک برابري اعتبارات اشتغال روستایی

منبع: بازار کارشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/04/31

تا کنون بیش از 816میلیارد ریال اعتبار به هزار و هشت طرح اشتغال روستایی در استان پرداخت شده است.

 
تا کنون بیش از 816میلیارد ریال اعتبار به هزار و هشت طرح اشتغال روستایی در استان پرداخت شده است. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان شمالی؛ مدیر صندوق کارآفرینی استان از جذب 110درصدي اعتبارات اشتغال
روستایی خبر جذب 110 درصدي اعتبارات اشتغال روستاییداد و گفت: از ابتداي ابلاغ اعتبارات اشتغال روستایی تا کنون بیش از

 
816میلیارد و 630میلیون ریال اعتبار به هزار و هشت طرح اشتغال روستایی پرداخت شده است. 

 
منوچهر نبی زاده افزود:با پرداخت این اعتبارات براي هزار و 715نفر اشتغال ایجاد شد. 

وي گفت: متقاضیان علاقمند می توانند با کسب مجوز هاي لازم و ثبت نام در سامانه کارا براي ایجاد اشتغال بهترین بهره برداري را

 
داشته باشند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی اضافه کرد: بیش از 49درصد اعتبارات پرداختی اشتغال در بخش هاي اقتصادي

 
کشاورزي، 30درصد در بخش صنعت و 21درصد در بخش خدمات بود. 

به گفته نبی زاده خراسان شمالی در پرداخت تسهیلات رتبه دو کشوري و در ارزیابی عملکرد رتبه اول کشور را به خود اختصاص داده
است.



گروه هاي جهادي مهارت محور در خراسان جنوبی تشکیل می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/04/31

مسوول بسیج سازندگی خراسان جنوبی گفت: گروه هاي جهادي مهارت محور در این استان با همکاري سازمان آموزش فنی
و حرفه اي در سال جاري تشکیل می شود.

مسوول بسیج سازندگی خراسان جنوبی گفت: گروه هاي جهادي مهارت محور در این استان با همکاري سازمان آموزش فنی و

 
حرفه اي در سال جاري تشکیل می شود. 

مهدي هنري روز سه شنبه در نشست خبري امضاي تفاهم نامه سازمان بسیج سازندگی و اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان
خراسان جنوبی افزود: با توجه به تاکیدات مقام معظم رهبري درخصوص تقویت و توسعه فرهنگ جهادي و تبدیل گفتمان جهادي به

 
گفتمان عمومی امسال به دنبال تشکیل گروه هاي جهادي تخصصی در استان هستیم. 

وي توسعه آموزش هاي تخصصی و افزایش مهارت جهادگران با همکاري آموزش فنی و حرفه اي را از اولویت هاي استان بیان کرد و
گفت: یکی از برنامه ها ایجاد گروه جهادي مهارت محور با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي است که مشخصات این گروه ها

 
در سامانه ملی اطلس جهادي نیز ثبت خواهد شد. 

مسوول بسیج سازندگی خراسان جنوبی اظهار داشت: اطلاعات، فعالیت ها و اقدامات 520 گروه جهادي استان خراسان جنوبی براي

 
هماهنگی و رصد بهتر در این سامانه در حال ثبت است. 

وي تصریح کرد: یکی از ظرفیت هاي تفاهم نامه امروز با اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان، آموزش جهادگران در حوزه هاي
مهارتی است تا گروه هایی که در زمینه هاي عمرانی، فرهنگی، اجتماعی و سایر حوزه ها فعالیت می کنند بتوانند با یادگیري مباحث

 
مهارتی علاوه بر حضور در مناطق روستایی و محروم نسبت به ارائه آموزش ها نیز اقدام کنند. 

هنري، آموزش مربیان جهادي در حوزه فنی و حرفه اي را از دیگر ظرفیت هاي این تفاهم نامه اعلام کرد و گفت: برخی جهادگران با

 
توجه به استعدادهاي خود این قابلیت را دارند که به عنوان مربی فنی و حرفه اي در رشته هاي مختلف فعالیت کنند. 

وي ادامه داد: با شناسایی و معرفی این جهادگران به اداره کل آموزش فنی و حرفه اي دوره هاي مربی گري براي آنان برگزار می شود

 
تا در نهایت از ظرفیت جهادگران به صورت مشترك در مناطق محروم استفاده شود. 

مسوول بسیج سازندگی خراسان جنوبی گفت: یکی از برنامه هاي حوزه اشتغال، حمایت و پشتیبانی از صندوق هاي قرض الحسنه

 
مردمی است که 400 صندوق با تسهیلگري سازمان بسیج سازندگی در استان ایجاد شده است. 

وي افزود: آموزش اشتغال مرتبط با صندوق هاي قرض الحسنه با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي نیز در دستور کار است که
در رسته هاي شغلی و مشاغل خرد خانگی این صندوق ها از ظرفیت فنی و حرفه اي در آموزش به صورت میدانی در روستاها استفاده

 
بهینه خواهیم داشت. 

هنري بیان کرد: در زمینه تکمیل زنجیره اشتغال در رسته هاي شغلی نیز از ظرفیت فنی و حرفه اي به ویژه کارگاه ها و تجهیزات به



 
خصوص براي فراوري و بسته بندي محصولات استفاده خواهیم کرد. 

 
وي گفت: امسال تشکیل تعاونی هاي اشتغالزایی در حوزه صندوق هاي قرض الحسنه مردمی در دستور کار قرار دارد. 

مسوول بسیج سازندگی خراسان جنوبی اظهار داشت: از فضاهاي کارگاهی دو مجموعه بسیح سازندگی و اداره کل آموزش فنی و حرفه

 
اي استان براي اجراي کارگاه ها و برنامه هاي مشترك استفاده خواهد شد. 

وي عنوان کرد: یکی از نیازمندي هاي اساسی مردم توانمندسازي نیروي انسانی در روستاها است که برنامه داریم آموزش ها به صورت

 
میدانی برگزار شود تا اثربخشی بیشتري داشته باشد. 

هنري گفت: صندوق هاي قرض الحسنه می توانند مبالغی را براي ایجاد اشتغال به عنوان تسهیلات پرداخت کنند همچنین تفاهم نامه

 
اي با بانک قرض الحسنه مهر ایران و صندوق کارآفرینی امید در تامین و پشتیبانی این صندوق ها منعقد شده است. 

وي با اشاره به استفاده از ظرفیت خیرین در حوزه اشتغالزایی گفت: امسال استفاده از ظرفیت خیرین در پشتیبانی از صندوق هاي

 
قرض الحسنه در حال پیگیري است که تاکنون 250 میلیون تومان به صورت قرض الحسنه در اختیار صندوق ها قرار گرفت. 

 
امضاي تفاهم نامه براي توسعه مهارت آموزي در مناطق روستایی و محروم 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خراسان جنوبی هم در این نشست گفت: با توجه به رسالت سازمان آموزش فنی و حرفه اي که
آموزش مهارت براي همه افراد جویاي کار و فاقد مهارت است امروز تفاهم نامه اي امضا شد تا از این طریق زمینه مهارت آموزي و

 
اشتغال جوانان به ویژه در مناطق روستایی و محروم فراهم شود. 

حسین خوش آیند مهارت را مهمترین عنصر اشتغال دانست و افزود: در قالب این تفاهم نامه شناسایی افراد جویاي کار در قالب گروه

 
هاي جهادي توسط بسیج سازندگی انجام می شود و فنی و حرفه اي نسبت به ارائه آموزش ها اقدام کند. 

وي بیان کرد: سال گذشته گروه هاي جهادي خدمات فنی و مهندسی تشکیل شد و در برخی روستاها حضور پیدا کردند که این گروه

 
ها با کمک بسیج سازندگی امسال گسترش پیدا خواهد کرد و فعالیت ها نیز دو تا سه برابر افزایش خواهد یافت. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خراسان جنوبی اظهار داشت: هرآنچه سازمان بسیج سازندگی اعلام کند نسبت به ارائه آموزش هاي

 
مهارتی مورد نیاز جامعه هدف اقدام می کنیم و حداقل در هر شهرستان 500 تا 600 نفر مهارت ها را فراخواهند گرفت. 

وي تصریح کرد: تمامی مراکز فنی و حرفه اي استان (19 مرکز) و همه کارکنان آماده همکاري با سازمان بسیج سازندگی هستند و در

 
زمینه ارائه آموزش ها محدودیتی نخواهیم داشت. 

خوش آیند گفت: سال گذشته در راستاي منویات مقام معظم رهبري و همزمان با چهلمین سالگرد تشکیل بسیج مستضعفین طرح

 
جهادي خدمات فنی و مهندسی مربیان در برخی مناطق محروم روستایی اجرا و خدماتی ارائه شد. 

وي افزود: به منظور کمک به مردم و ارائه خدمات فنی و مهندسی به اقشار آسیب پذیر به روستاهاي 9 شهرستان مراجعه و نیازسنجی



 
انجام شده است. 

در این نشست تفاهم نامه همکاري بین سازمان بسیج سازندگی و آموزش فنی و حرفه اي خراسان جنوبی با هدف مهارت آموزي،
ایجاد گروه هاي تخصصی، تقویت فرهنگ جهادي و خدمت رسانی امضا شد.



براي اعتلاي آموزش هاي مهارتی، تمام تلاش خود را به کار خواهیم بست

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/04/31

در سال جهش تولید و به توصیه مقام معظم رهبري، کمیسیون آموزش نسبت به سال هاي گذشته در بحث مهارت ورود جدي
تري خواهد داشت در همین راستا در هفته مهارت و کارآفرینی اولین جلسه خارج از مجلس کمیسیون آموزش و تحقیقات در محل

 
دانشگاه فنی و حرفه اي برگزار شد. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از روابط عمومی دانشگاه فنی و حرفه اي، علیرضا منادي سفیدان رئیس کمیسیون
آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی در نشست کارگروه تخصصی راهبري و هماهنگی در سیاست گذاري شوراي عالی آموزش و
تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی که صبح امروز با حضور اعضاي کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی در سازمان

 
مرکزي دانشگاه فنی و حرفه اي برگزار شد درباره برنامه هاي این کمیسیون در راستاي تقویت آموزش هاي مهارتی گفت: 

«در سال جهش تولید و به توصیه مقام معظم رهبري، کمیسیون آموزش نسبت به سال هاي گذشته در بحث مهارت ورود جدي تري
خواهد داشت در همین راستا در هفته مهارت و کارآفرینی اولین جلسه خارج از مجلس کمیسیون آموزش و تحقیقات در محل

 
دانشگاه فنی و حرفه اي برگزار شد.» 

وي ادامه داد: «تمام اعضاي شوراي عالی مهارت در این جلسه حضور دارند و به بیان چالش هاي این حوزه می پردازند و تمام
نمایندگان و اعضاي این شورا تمام تلاش خود را براي شناسایی چالش ها و جلوگیري از مسائلی که مانع رشد و اعتلاي مهارت آموزي

 
در کشور می شود به کار خواهند بست. 

منادي سفیدان افزود: «برنامه پنج ساله ششم توسعه نیز نگاه 50 درصدي به توسعه آموزش مهارتی در آموزش و پرورش دارد که باید
عملیاتی کنیم. قانون نظام جامع آموزش مهارت و تربیت فنی و حرفه اي سال 96 تصویب و در سال 97 عملیاتی شده است این شورا

 
با ریاست معاون اول رئیس جمهور به فعالیت می پردازد.» 

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی گفت: « هر ایرانی باید مهارت داشته باشد 23 میلیون خانواده در کشور
داریم و خانواده اولین محل آموزش مهارت در زندگی است در مدرسه بخش دیگري از مهارت ها آموزش داده می شود اما آن مهارتی

 
که جوانان را به سمت کار برده و اشتغال ایجاد کند مهارتی است که بایستی در مجموعه هاي فنی و حرفه اي کسب کند. 

دکتر منادي با تأکید بر اینکه تمام سعی بنده و همکارانم در مجلس بر این است تا بحث آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي در
کشور اوج بگیرد، گفت: باید تلاش کنیم بودجه دانشگاه فنی و حرفه اي افزایش پیدا کند چرا که بیش از 60 درصد از خروجی هاي

این دانشگاه وارد بازار کار شده و مشکل اشتغال ندارند.



همکاري تنگاتنگ فنی و حرفه اي یزد با صنایع و معادن استان

منبع: داناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/04/31

امیر سعید مصباح گفت: تعاملات زیادي میان اداره آموزش فنی و حرفه اي با فعالان صنعت معدن تجارت و نظام مهندسی
ساختمان شکل گرفته است.

امیر سعید مصباح گفت: تعاملات زیادي میان اداره آموزش
فنی و حرفه اي با فعالان صنعت معدن تجارت و نظام

 
مهندسی ساختمان شکل گرفته است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از یزدرسا،
امیر سعید مصباح پیش از ظهر امروز در نشست خبري
آنلاین با اصحاب رسانه استان یزد با بیان اینکه امروز کشور
بیش از هر زمان دیگري نیازمند توجه به فرهنگ کار و
مهارت آموزي است، گفت: چالش هاي اقتصادي و مسائل
معیشتی ناشی از تحریم هاي ظالمانه و همچنین اثرگذاري
شیوع بیماري کرونا بر اقتصاد لزوم توجه به این فرهنگ را

 
بیشتر کرده است. 

وي ادامه داد: در سالی که به فرموده مقام معظم رهبري جهش تولید نام گرفته است در مجموعه آموزشی فنی حرفه اي قطعا جهش
مهارت آموزشی بخشی از اجرایی شدن شعار سال است و گفتمان مهارت و مهارت آموزي باید در جامعه جاري باشد و به سمتی برود

 
که جایگاه خود را پیدا کند. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان یزد عنوان کرد: فنی و حرفه اي اهدافی را دنبال می کند که بتواند نگاه جامعه را به سمت
مهارت تغییردهد که انجام فعالیت ها و آموزش هاي فنی و حرفه اي مطابق با نیازهاي بازار کار و برنامه ریزي براي آینده از این گونه

 
اقدامات است. 

مصباح افزود: اصناف، صنایع و معادن بهتر می توانند تشخیص دهند که نیروي کار چه خصوصیاتی باید داشته باشد به همین دلیل
تعاملات زیادي با فعالان صنعت معدن تجارت و نظام مهندسی ساختمان شکل گرفته که همکاري خوبی نیز از سوي این ارگان ها

 
وجود داشته است. 

وي گفت: نظام مهندسی ساختمان مقرر شده که براي فعالان حوزه برق ساختمان دوره کوتاه آموزشی برگزار کند و بعد ازموفقیت در
این دوره، در دوره تخصصی شرکت داده شوند، همچنین در حوزه اتاق تعاون همکاري با فنی حرفه اي شروع شده است و مقرر شده
تعاونی هاي نساجی در ارتقاي مهارت آموزي در حوزه بافت و نساجی سنتی استان یزد و رفع چالش در حوزه صنایع دستی سنتی و

 
صنعتی استان همکاري لازم را داشته باشند. 

مصباح افزود: در حوزه معدن خیز استان یزد با محوریت بافق و بهاباد نیز با مجموعه مدیریت معادن شهرستان بافق تعاملاتی داشتیم



که نوید بخش همکاري براي ایجاد اولین مرکز تخصصی صنایع معدنی ایران با محوریت شهرستان بافق است و در شهرستان میبد نیز
به عنوان قلب سفال ایران، اولین مرکز تخصصی صنایع سفال، سرامیک و کاشی در دو طبقه تجهیز شده است که فعالیت خود را به

 
صورت محدود آغاز کرده و با افتتاح رسمی فعالیت اصلی خود را آغاز می کند. 

وي اضافه کرد: در این مرکز آموزش تولید صنایع کاشی و سرامیک براي ارتقاي نیروهاي کار، تولید سفال و سرامیک به روش هاي
مختلف، طراحی، نقاشی و میناکاري بر روي سفال براي ایجاد ارزش افزوده، طراحی سفال و استفاده از نرم افزارهاي آموزشی در این

 
زمینه، بسته بندي، بازاریابی و همه مواردي که موجب افزایش شایستگی نیروهاي این حوزه است ارائه می شود. 

مصباح با اشاره به اقداماتی که فنی و حرفه اي در حوزه آینده نگري انجام داده است، گفت: با حمایت خوبی که از سوي شوراي شهر
یزد صورت گرفت در شوراي شهر مصوب شد که بخشی از کارخانه جنوب به ایجاد اولین پارك مهارت آموزي کودکان و نوجوانان
کشور در یزد تبدیل شود، با جلسه اي که با شهرداري یزد برگزار شد مقرر شد این پارك با محوریت شهرداري ایجاد و توسط فنی و

 
حرفه اي تجهیز شود و به زودي این پارك پذیراي کودکان و نوجوانان 4 تا 15 ساله خواهد بود 

وي ادامه داد: با ایجاد این پارك کودك یا نوجوان به اتفاق والدین و یا از طریق مدارس با رعایت پروتکل ها بهداشتی حضور پیدا می
کند و در اولین مرحله استعدایابی براي ووي انجام می گیرد و با توافق خودشان به سمت دپارتمانی که استعداد دارد هدایت می شود.
8 دپارتمان در این پارك پیش بینی شده که به آموزش بیش از 50 حرفه می پردازد که هر کس بسته به استعداد، قابلیت جسمی و

 
ارتقاي آن در حرفه مورد نظر هدایت می شود. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان یزد تصریح کرد: با اعلام آمادگی و علاقمندي سازمان فرهنگی ورزشی شهرداري و مدیر کل
امور بانوان استانداري یزد طرح مادران کارآفرین پرور را میخواهیم اجرا کنیم و با توجه به نقشی که مادران در شکل گیري شخصیت
فرزندان دارند به صورت حضوري و همچنین در بستر فضاي مجازي بانوان علاقمند استان یزد با مفاهیم پایه کارآفرینی آشنا می شوند
تا استعدادهاي نهفته فرزندان را شناسایی و به درستی پرورش دهند و در ادامه بانوان علاقممندان این حوزه به دوره هاي تکمیلی

 
دعوت می شوند تا زمینه ساز رشد کارآفرینان در استان باشیم. 

مصباح در خصوص برنامه هاي هفته ملی مهارت گفت: برنامه هاي این هفته با توجه به شیوع کرونا بیشتر غیر حضوري و در بستر
فضاي مجازي برگزار می شود و تلاش براي ایجاد و گسترش فرهنگ مهارت آموزي است و بهبود زیر ساخت ها براي برگزاري مسابقه

 
ملی مهارت در حال انجام است. 

وي ادامه داد: استان یزد در حوزه صنعت ساختمان از امسال به عنوان میزبان مسابقات ملی مهارت این حوزه انتخاب شده است که
این مسابقات در آبان ماه یا آذرماه بنا به شرایط کشور برگزار خواهد شد، و همزمان ثبت نام مسابقه ملی مهارت براي شهرستان تا 10

 
مردادماه استمرار دارد. 

انتهاي پیام/



تشکیل گروه هاي جهادي مهارت محور با همکاري فنی و حرفه اي در خراسان

جنوبی

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/04/31

مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی گفت: با توجه به تاکیدات مقام معظم رهبري در تقویت و توسعه فرهنگ جهادي و
تبدیل گفتمان جهادي به گفتمان عمومی در جامعه، گروه جهادي مهارت محور در خراسان جنوبی با همکاري سازمان فنی و

حرفه اي استان شکل می گیرد.

به گزارش خبرگزاري بسیج از خراسان جنوبی، مهدي هنري مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی امروز در نشست خبري
انعقاد تفاهم نامه بسیج سازندگی با اداره کل فنی و حرفه اي استان، اظهار داشت: با توجه به تاکیدات مقام معظم رهبري در تقویت و
توسعه فرهنگ جهادي و تبدیل گفتمان جهادي به گفتمان عمومی در جامعه به دنبال این هستیم تا گروه هاي جهادي تخصصی را

 
در استان شکل دهیم. 

وي ادامه داد: یکی از این گروه ها، گروه جهادي مهارت محور است که با همکاري سازمان فنی و حرفه اي استان تشکیل می شود و

 
اطلاعات این گروه جهادي تخصصی در این زمینه در سامانه اطلس گروه هاي جهادي ثبت خواهد شد. 

هنري، هدف از انعقاد این تفاهم نامه را مهارت آموزي و ایجاد گروه هاي جهادي تخصصی در استان دانست و افزود: از ظرفیت هاي
این تفاهم نامه براي آموزش مهارتی جهادگرانی که در زمینه هاي عمرانی، اجتماعی و فرهنگی در مناطق محروم فعالیت دارند در

 
جهت کمک به مردم روستاهاي استان استفاده خواهد شد. 

مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی گفت: یکی دیگر از اهداف این تفاهم نامه، آموزش مربیان جهادي در حوزه فنی و حرفه اي در
رسته هاي مختلف است که با شناسایی و آموزش آنها به عنوان مربی مشترك دو مجموعه از ظرفیت آنها در آموزش و کمک به اهالی

 
روستا استفاده خواهد شد. 

هنري ادامه داد: در راستاي حمایت، آموزش و مهارت آموزي براي 400 صندوق قرض الحسنه مردمی تشکیل شده در استان در رسته

 
هاي شغلی خرد و مشاغل خانگی از ظرفیت سازمان فنی و حرفه اي به صورت میدانی در روستاها استفاده بهینه خواهد شد. 

مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی گفت: با این تفاهم نامه از ظرفیت اساتید و کارگاه هاي فنی و حرفه اي براي تکمیل زنجیره
اشتغال در رسته هاي شغلی براي ساخت دستگاه براي فرآوري محصولات تولیدي و تکمیل زنجیره ارزش مشاغلی که مورد نیاز است،

 
استفاده خواهد شد. 

مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی با اشاره به آموزش 3 هزار و 200 نفر در حوزه اشتغال در استان، عنوان کرد: آموزش هاي

 
بسیج سازندگی با همکاري میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري، جهادکشاورزي و فنی و حرفه اي انجام می شود. 

وي ادامه داد: همچنین تفاهماتی با بانک هاي قرض الحسنه مهر ایران و صندوق کارآفرینی امید در تامین و پشتیبانی از صندوق هاي

 
قرض الحسنه مردمی منعقد شده است. 



مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی، استفاده از ظرفیت خیران را یکی دیگر از برنامه هاي بسیج سازندگی براي پرداخت تسهیلات
در حوزه اشتغال دانست و افزود: بیش از 250 میلیون تومان از ابتداي امسال با کمک خیران به صورت قرض الحسنه در اختیار این

صندوق ها براي حمایت از اشتغال قرار داده شده است.



مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند

منبع: نمایندهشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/04/31

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از تعیین تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع
بندي خبر داد و گفت: سهام عدالت به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می شود.

به گزارش «نماینده»،مهدي طغیانی با تشریح جلسه امروز صبح (سه شنبه 31 تیرماه) کمیسیون اقتصادي مجلس، گفت:
جزئیات مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع بندي و تعیین تکلیف شد. درواقع این سهام باید
به افرادي که در دوره قبل دعوت نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران، شهدا و...-که هر کدام سهام عدالت خود را دریافت

 
نکرده اند- پرداخت شود. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي
دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به

 
نتیجه رساند. 

وي افزود: همچنین در ادامه نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و دغدغه هاي آن ها در موضوعاتی همچون حمایت از

 
اصناف آسیب دیده از کرونا مطرح شد. 

به گفته طغیانی عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به مسائلی

 
همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف به شمار می آیند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس خبر داد: مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور کمیسیون درباره تسهیلات ارائه شده و
اقدامات انجام داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند.



بررسی جزئیات طرح تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت در کمیسیون

اقتصادي

منبع: ایسناشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/04/31

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از بررسی جزئیات طرح تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت در جلسه صبح امروز این
کمیسیون خبر داد.

مهدي طغیانی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به جلسه صبح
امروز (سه شنبه) کمیسیون اقتصادي مجلس، گفت: در این
جلسه جزئیات مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت و
جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع بندي و تعیین تکلیف

 
شد. 

وي افزود: در واقع این سهام باید به افرادي که در دوره
قبل دعوت نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران،
شهدا و...-که هر کدام سهام عدالت خود را دریافت نکرده

 
اند- پرداخت شود. 

طغیانی یادآور شد: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون

 
وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به نتیجه رساند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به طرح دغدغه هاي اعضاي کمیسیون در دیدار با اعضاي اتاق اصناف گفت: حمایت از
اصناف آسیب دیده از کرونا، حمایت دولت از اصناف با توجه به تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به

 
مسائلی همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف بود. 

به گفته وي، مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور در جلسه کمیسیون گزارشی را درباره تسهیلات ارائه شده و اقدامات انجام

 
داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم ارائه کردند. 

انتهاي پیام



اختصاص هزار میلیارد وام قرض الحسنه به بازنشستگان نیروهاي مسلح

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما، آقاي ابراهیم
محمودزاده مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي
مسلح (ساتا) در مراسم رونمایی از طرح هاي رفاهی،
حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیرو هاي مسلح
که امروز برگزار شد، اظهار داشت: امروزه سرمایه هاي
عمومی عظیمی در حوزه هاي وابسته به صندوق هاي
بازنشستگی وجود دارد که براي قشر زیادي امید به آینده
را ایجاد می کند و در صورت تغییر انگاره هاي موجود، می

 
تواند نیروي مولد اقتصاد کشور شود. 

مدیرعامل ساتا با اشاره به منویات فرماندهی معظم کل قوا درخصوص بازنشستگان گفت: آن چیزي که ما امروزه در ساتا دنبال می
کنیم، اجراي دو فرمان معظم له، یعنی توجه به معیشت و توجه به منزلت بازنشستگان معزز نیرو هاي مسلح در چارچوب توزیع

 
عادلانه و تأمین منابع است. 

وي با اشاره به اقدامات گسترده سازمان درخصوص ارائه خدمات وسیع و خرسندساز به بازنشستگان، خاطرنشان کرد: مجموعه سازمان
تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح سعی دارد با رعایت شأن و منزلت بازنشستگان، بتواند بستري را مهیا کند تا پیشکسوتان عزیز با

 
کمترین دغدغه و مشکل، بتوانند مطالبات قانونی خود را دریافت کنند. 

 
بهره برداري از طرح هاي رفاهی تفریحی 

رئیس هیئت مدیره ساتا در خصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی نارنج متین چابکسر گفت: این مجموعه اقامتی شامل 59
هزار مترمربع با ظرفیت 30 واحد مسکونی آپارتمانی، 18 واحد دو خواب ویلایی، 18 واحد ماه عسل، هشت واحد سه خواب کانکس
ویلایی و چهار واحد جانبازان ویلایی، در مجموع با 280 ظرفیت تخت هتلی به همراه رستوران با ظرفیت 190 نفر و دیگر امکانات

 
است. 

محمودزاده در ادامه درخصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی هتل یاس متین انزلی گفت: این مجموعه اقامتی و تفریحی در
زمینی به مساحت 50 هزار مترمربع زیرمجموعه اي از گروه هتل هاي متین در سطح کشور است که به عنوان هتل آپارتمان چهار

 
ستاره ساحلی شامل 100 واحد اقامتی با امکانات خوب است و توان پذیرش 420 نفر در روز را دارد. 

 
بهره برداري از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندسازي 

مدیر عامل سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح با اشاره به نامگذاري رهبر معظم انقلاب اسلامی با شعار سال جهش تولید و تأسی
از آن، گفت: در راستاي تحقق منویات معظم له، ساتا «جهش خدمات» را سرلوحه خود قرار داده و به منظور حمایت از تولیدات
پیشکسوتان و خانواده هاي معزز نیرو هاي مسلح و همچنین توانمندسازي این عزیزان در کسب درآمد به صورت خوداشتغالی افق

 
جدیدي را در مسئله معیشت بازنشستگان و حمایت از آنان ایجاد کرده است. 

وي افزود: کارآفرینی یا توسعه کسب و کار براي افراد بازنشسته یا افراد نزدیک به بازنشستگی و خانواده هاي ایشان، راه حلی است



براي افزایش درآمد و نیز تداوم نقش مهم اجتماعی آنان، فارغ از هرگونه وابستگی به کمک هاي دولتی که با توجه به رشد روزافزون

 
جامعه بازنشستگی فرصت بی بدیلی براي مشارکت و هم افزایی از خود این عزیزان در رفع نیاز هاي این بازار بزرگ بوجود آمده است. 
محمودزاده، بازار اجتماعی کسب و کار هاي بازنشستگان نیرو هاي مسلح را ظرفیتی براي معرفی کسب و کار هاي بازنشستگان و
تعامل ایشان چه با یکدیگر و چه با بازار آزاد دانست و تصریح کرد: نقش سامانه کسب و کار بازنشستگی (کوکباز) نقش تسهیل گري از
طریق فراهم کردن بستري است تا بازنشستگان بتوانند استعدادهایشان را شکوفا کنند، کسب و کار دلخواهشان را به دست بیاورند و
آن را رونق بدهند. در این سامانه همه اعضاي خانواده ي یک بازنشسته می توانند با کمترین سرمایه، کسب و کار خانگی و محلی خود

 
را راه اندازي و تولیداتشان را از طریق اینترنت به سراسر ایران عرضه نمایند. 

وي خاطرنشان کرد: سامانه کسب وکار بازنشستگان نیرو هاي مسلح در نخستین جشنواره ملی کسب و کار هاي بازنشستگان نیرو
هاي مسلح که در شهریور 1398 برگزار شد، با شعار از بازنشستگی به باز ایستادگی به معرفی خود پرداخت و در مرحله نخست در
حوزه هاي کسب و کار هاي خانگی، خدمات آموزشی و مشاوره، و حمایت هاي مالی از کارآفرینان بازنشسته و در گام دوم خدمات

 
مراقبت و سلامت، خدمات منزل، بوم گردي و گردشگري و کسب و کار هاي آزاد وارد بازار خواهد شد. 

 
طرح مهارت افزایی و آموزش تخصصی مراقبت از سالمند 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح با بیان اینکه حفظ منزلت، معیشت و توانمندسازي بازنشستگان نیرو هاي مسلح از
وظایف ساتاست، اظهار داشت: بخشی از بازنشستگان نیرو هاي مسلح بنا به شرایط جسمی و کهولت سن نیاز به مراقبت و نگهداري
داشته و اغلب تمایل دارند تا این خدمات به وسیله اعضاي خانواده و در محیط منزل صورت پذیرد؛ لذا لازم است تا در جهت ارتقاي
کیفیت زندگی آنان و به منظور ارائه خدمات تخصصی به این عزیزان به کسانی که زحمت مراقبت و نگهداري از آن ها را تقبل کرده

 
اند، آموزش هاي عمومی و تخصصی لازم در حوزه مراقبت و نگهداري از بازنشستگان بیمار و سالمند داده شود. 

آقاي محمودزاده با اشاره به ویژگی هاي «طرح مهتاب» گفت: ایجاد آرامش روانی، افزایش رفاه و ارتقاء سطح معیشت خانواده با
کاهش هزینه هاي درمانی، مشارکت و توانمندسازي افراد خانواده در ارائه خدمات مراقبت و نگهداري به سالمند یا فرد بیمار، اشتغال
جهت بازایستاده یا افراد خانواده با آموزش هاي تخصصی در این خصوص و نیز اعطاء مدرك معتبر در زمینه مراقبت از بیمار و سالمند

 
جهت تسهیل در اشتغال افراد از مهم ترین اهداف این طرح است. 

رئیس هیئت مدیره سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح درخصوص فرآیند اجرایی این طرح، گفت: این طرح در استان تهران به
صورت آزمایشی در حال اجراست و 50 نفر در دوره مقدماتی 40 ساعته با عنوان «آشنایی با اصول و فنون مراقبت در منزل» شرکت و
موفق به دریافت گواهینامه شده اند و در نظر است این عزیزان به منظور ادامه طرح، در کلاس هاي تخصصی مراقبت از سالمند و

 
بیمار به صورت کاملاً رایگان شرکت کنند. 

وي خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه در طرح مهتاب نفرات مربوطه در کل کشور شناسایی شده و با مراکز آموزشی مربوطه نیز
هماهنگ شده تا آن ها بتوانند به صورت رایگان در این مراکز آموزش هاي مورد نظر را دیده و گواهی نامه معتبر دریافت کنند تا

 
ضمن بهره مندي از خدمات تخصصی با اخذ گواهینامه معتبر زمینه اشتغال آن ها نیز فراهم شود. 

 
پرداخت هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه 

مدیرعامل ساتا با تأکید بر بهبود معیشت و ارتقاي منزلت بازنشستگان نیرو هاي مسلح، از پرداخت وام قرض الحسنه خبر داد و گفت:
سازمان تامین اجتماعی نیرو هاي مسلح، در سال 1399 اختصاص و واگذاري هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه به مشترکین تحت

 
پوشش خود را پیش بینی کرده است. 

محمودزاده با بیان اینکه این وام به صورت غیرحضوري و به شکل اینترنتی پرداخت خواهد شد، افزود: وام مزبور براي 100 هزار نفر از
بازنشستگانی است که تاکنون از تسهیلات سازمان بازنشستگی نیرو هاي مسلح برخوردار نشده اند و در طول سال جاري پرداخت

 
خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه این وام نسبت به سال گذشته دو برابر شده است، خاطرنشان ساخت: مبلغ این وام 10 میلیون تومان است که از



 
طریق سازمان بازنشستگی نیرو هاي مسلح به واجدین شرایط دریافت وام اطلاع رسانی و مبلغ مذکور به حساب آنان واریز خواهد شد. 

 
حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیرو هاي مسلح 

مدیرعامل ساتا اظهار داشت: از آنجایی که در طول سال هاي اخیر یکی از بزرگ ترین و مهم ترین دغدغه هاي بازنشستگان، وظیفه
بگیران و خانواده هاي مستمري بگیران نیرو هاي مسلح، اشتغال فرزندان است، به نحوي که در بیشتر خانواده ها این موضوع به

 
اولویت اول مشکلات یا درخواست هاي خانواده ها تبدیل شده است. 

محمودزاده تصریح کرد: با توجه به محدود بودن ظرفیت هاي جذب و استخدام در دستگاه هاي دولتی و خصوصی، سازمان تأمین
اجتماعی نیرو هاي مسلح خود را نسبت به رفع این دغدغه مسئول دانسته و در تلاش است تا با آموزش، حمایت و توانمندسازي

 
خانواده مشترکان به ارتقاء سطح معیشت این عزیزان اقدام کند. 

این کار از طریق موسسه توانمندسازي بازنشستگان نیرو هاي مسلح و با هدف توانمندسازي و کمک به ایجاد اشتغال براي فرزندان، از
ابتداي سال1399 با تدوین شیوه نامه اجرایی، اعطاء وام قرض الحسنه براي خوداشتغالی، مهارت و کارآفرینی فرزندان بازنشستگان
نیرو هاي مسلح، اقدام به پرداخت وام هاي قرض الحسنه به دو صورت اشتغال تا مبلغ 500 میلیون ریال با کارمزد چهار درصد و

 
همچنین تسهیلات کم بهره، با توجه به طرح توجیهی اجرا می شود. 

 
رونمایی از مرحله نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح، با تأکید بر رویکرد تحول محوري در زمینه ارائه خدمات مناسب به جامعه بیمه
شدگان نیرو هاي مسلح در حوزه سلامت، گفت: نسخه اولیه طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک خدمات درمانی نیرو

 
هاي مسلح به صورت آزمایشی در بیمارستان شهید چمران تهران آماده شده است. 

وي تهیه زیرساخت تشکیل پرونده الکترونیک سلامت، نظام ارجاع و پزشک خانواده و نیز مقدمه دیجیتالی شدن تمامی فرآیند تجویز

 
تا ارائه خدمت را اولین گام براي حذف نسخ کاغذي برشمرد. 

وي اظهار داشت: در گام اول تمامی مراحل اعم از مرحله پذیرش بیمه شده در مطب هاي درمانگاهی و نیز مرحله ارائه خدمت در
داروخانه، آزمایشگاه و تصویربرداري پیش بینی شده است که بدون نیاز به دفترچه خدمات درمانی و با ارائه کد بیمه، پذیرش و کد
رهگیري جهت احراز هویت به تلفن همراه بیمه شده ارسال می شود و بسیاري از خطا هاي پزشکی را در حین تجویز خدمت و

 
اشتباهات نسخه خوانی را در حین نسخه پیچی از بین خواهد برد. 

محمودزاده ضمن تشکر از این اقدام سازمان بیمه خدمات درمانی خاطرنشان کرد: تمامی ضوابط سازمانی موجود، به صورت هوشمند
در فرایند هاي نسخه نویسی و نسخه پیچی، به صورت بر خط (آنلاین) کنترل می شود و براي پزشک در نسخه نویسی و تجویز و نیز

براي بیمه شده در دریافت خدمت، هیچ گونه محدودیتی نخواهد بود.



پرداخت 22 هزار میلیارد ریال وام رونق تولید در گلستان

منبع: ایرناشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/04/31

گرگان - ایرنا - رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت گلستان گفت که از ابتداي شروع طرح پرداخت تسهیلات به صنایع
راکد و نیمه تعطیل در سال 95 تاکنون، 22 هزار و 940 میلیارد ریال وام به واحدهاي تولیدي این استان پرداخت شد.

گرگان - ایرنا - رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت
گلستان گفت که از ابتداي شروع طرح پرداخت تسهیلات
به صنایع راکد و نیمه تعطیل در سال 95 تاکنون، 22 هزار
و 940 میلیارد ریال وام به واحدهاي تولیدي این استان

 
پرداخت شد. 

به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی این سازمان حسین
طلوعیان در جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید
استان اظهار داشت: از محل اعتبارات سال گذشته تاکنون
درخواست 430 واحد براي دریافت 25 هزار و 380 میلیارد

 
ریال تسهیلات رونق تولید در این کارگروه مصوب شد. 

 
وي یادآور شد: از مجموع درخواست ها تاکنون 142 واحد موفق به دریافت 5 هزار و 635 میلیارد ریال تسهیلات شدند. 

وي با اشاره به این که گلستان در حوزه پرداخت تسهیلات رونق تولید در رتبه هشتم کشور قرار دارد، خاطرنشان کرد: در تسهیلات
تبصره 18 که از جمله مهمترین ابزار ایجاد و حفظ اشتغال در استان ها است ، تاکنون درخواست 83 واحد در کارگروه تصویب و براي

 
اخذ 5 هزار و 720 میلیارد ریال تسهیلات به بانک هاي استان معرفی شدند. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت گلستان گفت: در این بخش نیز 18 واحد موفق به دریافت یک هزار و 800 میلیارد ریال

 
تسهیلات شدند. 

طلوعیان به جایگاه پنجم گلستان در پرداخت تسهیلات بازسازي و نوسازي مراکز تولیدي اشاره کرد و افزود: از محل این بخش،
تاکنون 212 واحد براي دریافت 7 هزار و 210 میلیارد ریال وام به بانک هاي استان معرفی شدند و از این تعداد 43 واحد هزار و 240

 
میلیارد ریال تسهیلات دریافت کردند. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- رونق تولید 



 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

- گلستان



از گوشه و کنار هرمزگان|تجهیز بندر شهید رجایی به علائم کمک ناوبري

هوشمند

منبع: تسنیمشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/04/31

گروه استان ها ـ در بسته خبري پیش رو آخرین اخبار مهم استان گردآوري و در اختیار مخاطبان این رسانه قرار گرفته است.

گروه استان ها ـ در بسته خبري پیش رو آخرین اخبار مهم
استان گردآوري و در اختیار مخاطبان این رسانه قرار گرفته

 
است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بندرعباس، در بسته خبري
پیش رو، بخشی از اخبار مهم گوشه و کنار استان هرمزگان

 
جمع آوري و در اختیار مخاطبان قرار گرفته است. 

از گوشه و کنار هرمزگان|متوسط مصرف برق هفته گذشته
استان بیش از میانگین کشوري استاز گوشه و کنار

هرمزگان|7 رتبه برتر جشنواره مهر ریاست جمهوري به هرمزگان رسید از گوشه و کنار هرمزگان|کشف بیش از 145 کیلوگرم مواد

 
مخدر توسط مرزبانان بوموسی فاز اول پروژه شبکه آبیاري تحت فشاردشت میناب افتتاح می شود 

رئیس سازمان جهادکشاورزي هرمزگان از بهره برداري فاز اول پروژه شبکه آبیاري تحت فشار دشت میناب به عنوان یکی از بزرگترین

 
طرح هاي کشور به دستور رییس جمهور از طریق ویدئوکنفرانس و با حضور معاون وزیر جهادکشاورزي در امور آب و خاك خبر داد. 

علی باقرزاده همائی صبح امروز اظهار کرد: با افتتاح از فاز اول پروژه شبکه آبیاري تحت فشار دشت میناب گام بزرگی در راستاي بهره

 
برداري بهینه از منابع آبی و توسعه کشاورزي در اراضی تیرور، چاه اسماعیل، چاه شیرین، زیارت مولا و گوربند برداشته می شود. 

 
وي افزود: سرمایه هزینه شده براي تکمیل فاز اول پروژه شبکه آبیاري تحت فشار دشت میناب بالغ بر 740 میلیارد ریال می باشد. 

رییس سازمان جهادکشاورزي هرمزگان با اشاره اینکه عملیات اجرایی فاز اول پروژه شبکه آبیاري تحت فشار دشت میناب از اسفندماه
سال 96 آغاز شده است، ابراز داشت: مساحت پروژه 3 هزار و 750 هکتار بوده که با اتمام این پروژه براي 750 نفر اشتغالزایی صورت

 
گرفته است. 

باقرزاده ادامه داد: فاز اول پروژه شبکه آبیاري تحت فشار دشت میناب با هدف بهره برداري بهینه از منابع آبی و توسعه کشاورزي در

 
اراضی ویژه کشت محصولات کشاورزي اهم از بادمجان، پیاز، فلفل و هندوانه، گندم ، کلزا و آفتابگردان اجرا شده است. 

وي با بیان اینکه منبع آب موردنیاز این پروژه مخزن سد شمیل و نیان می باشد، تصریح کرد: تا قبل از انتقال آب از سد شمیل، منابع
آب محدوده طرح از سرریز مازاد سد استقلال و چاه ها تامین می شد که با توجه به خشکسالی در دهه هاي اخیر و افت محسوس
کیفی و کمی چاه هاي منطقه و عدم اطمینان از حقابه پایدار عملا بخش وسیعی از اراضی به صورت آیش رها شده بود که با اجراي

 
این طرح تحول عظیمی در توسعه کشاورزي و رونق اقتصادي منطقه و تامین امنیت غذایی به وجود آمده است. 

این مسئول در پایان اهداف مهم طرح شبکه فرعی آبیاري تحت فشار قطره اي شاخه شمالی دشت میناب را تامین امنیت غذایی،



افزایش کارایی مصرف آب با اجراي آبیاري تحت فشار قطره اي، احیاي مجدد اراضی کشاورزي در سطح منطقه میناب، بهبود راندمان
آبیاري از 35 درصد به بیش از 80 درصد،ارتقاء بازده آبیاري به منظور افزایش بهره وري از دو منبع ارزشمند آب و خاك، تعادل
بخشی به منابع با هدف کاهش برداشت از سفره هاي زیرزمینی، افزایش توانمندي کشاورزان با ایجاد مشارکت بیشتر با نهادهاي

 
مرتبط، افزایش سطح درآمد کشاورزان و کاهش هزینه هاي کارگري و افزایش اشتغال دائم را اعلام داشت. 

 
کلاهبردار 12 میلیاردي دستگیر شد 

فرمانده انتظامی استان از دستگیري کلاهبردار حرفه اي که با درج آگهی در سایت ثبت نام جعلی خودرو، مبلغ 12 میلیارد ریال از

 
25 نفر مالباخته کلاهبرداري کرده بود، در استان خبرداد. 

سردار غلامرضا جعفري گفت: کارآگاهان اداره جعل و کلاهبرداري پلیس آگاهی استان با بهره گیري از شیوه هاي پلیسی و استفاده از
تجارب ارزنده خود یک باند کلاهبردار که در پوشش یک شرکت با درج آگهی در سایت ثبت نام جعلی خودرو با گرفتن وجه از

 
مشتریان کلاهبرداري می کردند، شناسایی و پیگیري موضوع را در دستور کار قراردادند. 

وي افزود: در بررسی هاي اولیه محرز شد متهم با اعمال فریبکارانه با درج آگهی در یکی از سایت هاي فروش به بهانه ثبت نام خودرو
تحت عنوان شرکت، طی قرارداد فروش خودرو بالغ بر 12 میلیارد ریال وجه نقد از مشتریان (مالباختگان) کلاهبرداري کرده است. تا

 
کنون 25 شاکی و مالباخته در این خصوص شناسایی شده است. 

سردار جعفري با تأکید بر اینکه با توجه به شیوه و شگرد این متهم احتمال کلاهبرداري هاي دیگري نیز از نامبرده متصور است، از

 
شهروندان خواست در صورتی که با این ترفند مورد کلاهبرداري قرار گرفته اند به پلیس آگاهی استان هرمزگان مراجعه نمایند. 

 
عملیات موفق پلیس منجر به انهدام یک باند قاچاق مواد مخدر و کشف 400 کیلوگرم تریاك شد 

علی صالحی از شناسایی و انهدام یک باند قاچاق مواد مخدر و کشف 400 کیلوگرم تریاك از این باند در شهرستان حاجی آباد خبر

 
داد. 

رییس کل دادگستري استان هرمزگان اظهار داشت: با هماهنگی مقام قضایی، مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر شهرستان حاجی
آباد در راستاي مقابله بی امان با سوداگران مرگ، ضمن رصد و کنترل محورهاي مواصلاتی این شهرستان، یک باند قاچاق مواد مخدر

 
را شناسایی کردند. 

وي در ادامه افزود: مأموران انتظامی حین گشت زنی هاي هدفمند در یکی از محورهاي فرعی ورودي شهرستان حاجی آباد به یک
دستگاه خودرو مشکوك و دستور توقف دادند که راننده و سرنشین خودرو بدون توجه به دستور پلیس و علائم هشدار دهنده متواري

 
شدند، پس از تعقیب و گریز طولانی در یک اقدام ضربتی خودروي مذکور ناچار به توقف و دو متهم در این رابطه دستگیر شدند. 

صالحی با اشاره به اینکه در بازرسی از خودروي مذکور 400 کیلو گرم مواد مخدر از نوع تریاك و یک دستگاه بی سیم کشف شد،

 
تصریح کرد: دو دستگاه خودرو دیگر نیز که محموله مواد مخدر را اسکورت می کردند توقیف شده اند. 

رییس کل دادگستري استان هرمزگان مسیر تردد این باند قاچاق مواد مخدر را محور مواصلاتی شهرستان رودان به سمت بخش



 
احمدي حاجی آباد عنوان کرد و اظهار داشت: در این رابطه 5 قاچاقچی مواد مخدر دستگیر شده اند. 

 
بندر شهید رجایی به علائم کمک ناوبري هوشمند مجهز می شود 

معاون دریایی اداره کل بنادر و دریانوردي هرمزگان از پیاده سازي سیستم کمک ناوبري هوشمند در راستاي افزایش ضریب ایمنی

 
تردد شناور هاي ورودي و خروجی به بندرشهید رجایی خبرداد . 

معاون دریایی اداره کل بنادر و دریانوردي هرمزگان با بیان اینکه اجراي پروژه سیستم کمک ناوبري هوشمند از ابتداي سال جاري با
مشارکت بخش خصوصی در دستورکار این معاونت قرار گرفت اظهارداشت: انجام این مهم بدست متخصصان داخلی و با استفاده از
طراحی نرم افزار، سخت افزار و فرستنده وگیرنده AIS با بهره گیري از تکنولوژي و استاندارد AIS (AtoN) در بندر شهید رجایی

 
اجرا شد. 

این مقام مسئول مهمترین و شاخص ترین قابلیت این سیستم را اطمینان در ناوبري ایمن عنوان کرد و بیان داشت: پیاده سازي این
سیستم زمینه ورود و خروج شناورها از بندر را با هر سایز و هر تناژ، حتی در بدترین شرایط آب و هوایی و دید کور با اطمینان و

 
امنیت فراهم می نماید . 

مکی زاده در بیان کارایی این سیستم گفت: زمانی که یک بندر به سیستم AIS-AtoN مجهز شود مواردي مانند خاموش بودن چراغ
هاي کانال ورودي، جابه جایی بویه هاي کانال و حتی خاموش بودن چراغ هاي ترانزیت نمی توانند تاثیري در عملیات بندر ایجاد

 
کنند. 

معاون دریایی اداره کل بنادر و دریانوردي هرمزگان گفت: سیستم اولیه راه اندازي شده در بندر شهید رجایی اکنون بازوهاي داخلی و

 
خارجی موج شکن هاي رجایی و زاویه چراغ هاي ترانزیت رجایی را تحت پوشش قرار داده است. 

این مقام دریایی استان هرمزگان با بیان اینکه در فاز دوم این پروژه بزودي کلیه سازه هاي سطحی و زیرسطحی( بویه هاي کانال،
مغرقه ها، لوله، کابل ها) علامت گذاري خواهندشد خاطر نشان کرد: در فاز نهایی نیز مانیتورینگ کلیه بویه ها و بکین ها،کنترل
ترافیک دریایی هوشمند تر و ایجاد آلارم اخطار حادثه و همچنین تعریف زون هاي خطر مانند مناطق لایروبی نشده و کم عمق به این

 
سیستم مجهز خواهند شد. 

مکی زاده ابراز امیدواري کرد: با برنامه ریزي صورت گرفته تاپایان سال اداره کل بنادر و دریانوردي هرمزگان و بنادر تابعه مجهز به

 
سیستم هوشمند کمک ناوبري خواهند شد و موجبات تردد ایمن شناورها بیش از پیش میسر می شود. 

 
انتهاي خبر/862/ش 

 
 R7555/P/S6,58/CT7

بیشتر بخوانید...



سهم 80 درصدي تولیدات ملی در تأمین کالاي مناطق نفت خیز جنوب

منبع: ایلناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب از تأمین 80 درصدي کالا و مواد مصرفی این شرکت از محل تولیدات ملی
خبرداد و گفت: 25 درصد اقلام مصرفی این شرکت از استان خورستان تأمین می شود.

مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب از تأمین 80 درصدي
کالا و مواد مصرفی این شرکت از محل تولیدات ملی خبرداد و گفت:

 
25 درصد اقلام مصرفی این شرکت از استان خورستان تأمین می شود. 

به گزارش ایلنا به نقل از شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب، احمد
محمدي افزود: تنها 5 درصد اقلام مورد نیاز شرکت از محل خرید

 
مستقیم خارجی تأمین می شود که به معناي گامی بلند در خوداتکایی صنعت نفت ایران است. 

وي استارتاپ ها و شرکت هاي دانش بنیان را اعضاي جدید خانواده صنعت نفت دانست و گفت: با تلاش و تعامل سازنده توانسته ایم
کالاها و تجهیزات کلیدي و پیشرفته صنعت نفت همچون پمپ هاي درون چاهی، مته و کالاي حفاري، برخی از کالاي ماشین آلات
دوار، ابزار دقیق و مواد شیمیایی را که پیش تر از منابع خارجی تأمین می شد، بومی سازي کنیم و این دستاورد ملی از طریق تقویت

 
و اصالت بخشیدن به پژوهش و تسهیم دانش فنی و عملیاتی با استارتاپ ها و شرکت هاي دانش بنیان ایرانی به دست آمده است. 

محمدي ادامه داد: در راستاي سیاست گذاري هاي انجام شده در سطح کلان کشور براي برون رفت از شرایط تحریمی، بر سه محور
استمرار تولید ایمن و پایدار، اجراي طرح هاي توسعه اي اولویت دار براي ایجاد ظرفیت افزایش تولید در زمان برگشت به تولید
حداکثري و حداکثرسازي ساخت داخل با تقویت بخش خصوصی ایرانی شامل پیمانکاران، سازندگان و شرکت هاي دانش بنیان و

 
استارت آپی، متمرکز شده ایم. 

وي یادآور شد: به رغم مشکلات اقتصادي و شرایط سخت کرونایی، با تلاش شبانه روزي همکاران ما در شرکت ملی مناطق نفت خیز
جنوب و مشارکت بخش خصوصی توانمند ایرانی، کوچک ترین خدشه اي در جریان انرژي کشور به وجود نیامده است، همچنین طرح
هاي اولویت دار افزایش و نگهداشت تولید موسوم به 28 مخزن نیز با مشارکت شرکت هاي داخلی در حال اجرا است که در نتیجه آن
افزون بر ایجاد فضاي کسب وکار و اشتغال در مناطق عملیاتی، سفارش گذاري حداکثري کالا و مواد مورد نیاز این طرح بزرگ از

سازندگان داخلی نیز محقق می شود.



خراسان جنوبی| تشکیل گروه هاي جهادي مهارت محور از برنامه هاي بسیج

سازندگی استان است

منبع: تسنیمشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/04/31

گروه استان ها- مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی تشکیل گروه هاي جهادي مهارت محور را از برنامه هاي بسیج
سازندگی عنوان کرد و گفت: در این راستا با همکاري سازمان فنی و حرفه اي استان در این حوزه گروه هاي جهادي تخصصی

شکل می گیرند.

گروه استان ها- مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی
تشکیل گروه هاي جهادي مهارت محور را از برنامه هاي
بسیج سازندگی عنوان کرد و گفت: در این راستا با
همکاري سازمان فنی و حرفه اي استان در این حوزه گروه

 
هاي جهادي تخصصی شکل می گیرند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیرجند، مهدي هنري ظهر
امروز در مراسم امضاي تفاهم نامه سازمان بسیج سازندگی
و اداره کل فنی و حرفه اي خراسان جنوبی اظهار داشت:
هدف از امضاي این تفاهم نامه مهارت آموزي و ایجاد گروه

 
هاي تخصصی تقویت فرهنگ جهادي و خدمت رسان است. 

وي به اهداف انعقاد این تفاهم نامه اشاره کرد و افزود: با توجه به اینکه مقام معظم رهبري تاکید فراوانی در بحث تقویت و توسعه
فرهنگ جهادي و تبدیل گفتمان جهادي به یک گفتمان عمومی در سطح جامعه دارند در سال جاري برنامه ما تشکیل گروه هاي

 
جهادي تخصصی در حوزه هاي مختلف است. 

مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی تشکیل گروه هاي جهادي مهارت محور را از برنامه هاي بسیج سازندگی در راستاي این تفاهم
نامه عنوان و بیان کرد: در این راستا با همکاري سازمان فنی و حرفه اي استان در این حوزه گروه هاي جهادي تخصصی شکل می

 
گیرند. 

هنري از ثبت گروه هاي جهادي تخصصی در سامانه ملی اطلس جهادي خبر داد و تصریح کرد: در این راستا تمام گروه هاي جهادي

 
از ابتداي امسال در آن سامانه ثبت می شوند. 

وي با بیان اینکه در خراسان جنوبی اطلاعات بیش از 520 گروه جهادي در سامانه اطلس جهادي در حال ثبت است خاطرنشان کرد:

 
تمام فعالیت هاي گروه هاي جهادي براي هماهنگی، نظارت و رصد بهتر در این سامانه ثبت می شود. 

مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی به ظرفیت هاي تفاهم نامه با فنی و حرفه اي استان خراسان جنوبی اشاره کرد و یادآور شد:

 
آموزش جهادگران در حوزه هاي مختلف مهارتی از جمله ظرفیت اي انعقاد این تفاهم نامه است. 



 
پروژه اشتغالزایی مهارت محور به صورت پایلوت در استان البرز آغاز شد+تصاویر 

 
دوره هاي مهارت محور در جهاددانشگاهی اردبیل برگزار می شود 

 
"مهارت محوري" رویکرد آموزش در نیروي انتظامی است 

هنري اظهار داشت: در این راستا تلاش می شود تا گروه هاي جهادي که در زمینه هاي مختلف عمران، فرهنگی و اجتماعی فعالیت
دارند با یادگیري مباحث مهارتی بتوانند ضمن حضور در مناطق محروم استان فعالیت هایی را در زمینه هاي فنی و مهارتی براي

 
کمک به مردم روستا انجام دهند. 

وي آموزش مربیان جهادي در حوزه فنی و حرفه اي در رسته هاي مختلف را از دیگر ظرفیت هاي این تفاهم نامه عنوان کرد و افزود:
تلاش می شود تا با شناسایی و معرفی مربیان بتوانیم از ظرفیت مربیان به عنوان مربی مشترك دو مجموعه بسیج سازندگی و فنی و

 
حرفه اي در مناطق مختلف روستایی و محروم به صورت میدانی استفاده کنیم. 

مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی یکی از برنامه هاي بسیج سازندگی را در حوزه اشتغال حمایت و پشتیبانی از صندوق هاي
قرض الحسنه مردمی دانست و تصریح کرد: در این راستا بیش از 400 صندوق با حمایت و تسهیلگري بسیج سازندگی در نقاط

 
مختلف استان تشکیل شده است. 

وي با بیان اینکه آموزش اشتغال مرتبط با صندوق ها براي اعضاي صندوق ها با همکاري فنی و حرفه اي انجام خواهد شد اظهار
داشت: در رسته هاي شغلی و مشاغل خرد و خانگی که در این صندوق ها در حال پیگیري است از ظرفیت فنی و حرفه اي براي بحث

 
آموزش به صورت میدانی در داخل روستاها استفاده بهینه خواهد شد. 

هنري یادآور شد: در بحث تکمیل زنجیره اشتغال نیز در رسته هاي شغلی از ظرفیت اساتید و کارگاه هاي فنی و حرفه اي براي

 
ساخت دستگاه هایی که براي فرآوري محصولات و تکمیل زنجیره ارزش مشاغل مورد نیاز است استفاده می شود. 

مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی به آموزش هاي انجام شده براي روستائیان اشاره کرد و گفت: سال گذشته بیش از 3 هزار و

 
200 نفر در استان از آموزش هاي تخصصی میدانی در حوزه اشتغال بهره بردند. 

وي به پرداخت تسهیلات اشاره کرد و با بیان اینکه صندوق هاي قرض الحسنه می توانند مبالغ جزئی را در حوزه اشتغال داشته باشند
گفت: همچنین تفاهماتی را با بانک هاي قرض الحسنه مهر ایران و صندوق کارآفرینی امید در تامین و پشتیبانی از صندوق هاي قرض

 
الحسنه تسهیلاتی داشته ایم. 

مسئول بسیج سازندگی خراسان جنوبی استفاده از ظرفیت خیران را یکی دیگر از ظرفیت هاي در نظر گرفته شده براي پرداخت
تسهیلات جهت ایجاد شغل عنوان کرد و افزود: امسال در بحث استفاده از ظرفیت خیران در پشتیبانی از صندوق هاي قرض الحسنه

 
جهت اعطاي تسهیلات قرض الحسنه به اعضا در حال پیگیري هستیم. 

هنري اظهار داشت: در این راستا از ابتداي امسال بیش از 250 میلیون تومان براي حمایت از اشتغال با کمک خیران به صورت قرض
الحسنه در اختیار صندوق ها قرار داده ایم.



وام کرونا چند ضامن می خواهد؟

منبع: اخبار بانکشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/04/31

درراستاي پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا، وزارت کار مبلغ وام کرونا و تضامین و وثایق مورد نیاز براي دریافت وام را اعلام
کرد.

ایسنا نوشت: به دنبال شیوع ویروس کرونا فعالیت بسیاري از صنوف و کسب و کارها به ویژه مشاغل خدماتی مختل و دچار
مشکل شد و بر این اساس دولت با هدف حفظ اشتغال موجود در بنگاهها و حمایت از کارگران پرداخت تسهیلات حمایتی با نرخ سود

 
ترجیحی 12 درصد را مصوب کرد تا در اختیار بنگاههاي خدماتی و تولیدي آسیب دیده از کرونا قرار گیرد. 

پرداخت تسهیلات حمایتی به شاغلین کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا و فعالان اقتصادي 14 رسته منتخب از سیزدهم خرداد ماه

 
آغاز شده و مشمولان براي گرفتن وام به بانکها معرفی شده اند. 

نرخ سود تسهیلات 12 درصد و دوره بازپرداخت تسهیلات، با احتساب دوره تنفس از اول آبان ماه و به مدت دو سال است. وثایق و
تضامینی که براي دریافت تسهیلات از سوي بانکها دریافت می شود، متفاوت و با ارائه سفته و معرفی ضامن خواهد بود. سقف مبلغ

 
سفته نیز 1.5 برابر اصل سود تسهیلات است. 

برابر اعلام وزارت کار، تسهیلات تا سقف 16 میلیون تومان، نیازمند سفته فرد متقاضی یا چک به تشخیص بانک و تسهیلات 16
میلیون تا 48 میلیون تومانی نیازمند سفته متقاضی یا چک به همراه یک ضامن است. تسهیلات 48 تا 160 میلیون تومانی، به سفته
متقاضی یا چک با دو ضامن نیاز دارد. براي وام 160 تا 200 میلیون تومانی ارائه سفته متقاضی یا چک به همراه سه ضامن لازم است
و براي درخواست تسهیلات بالاتر از 200 میلیون تومان هم ارائه تضمین صادره از سوي صندوق هاي ضمانت و یا به تشخیص بانک

 
ارائه وثیقه هاي متعارف مورد نیاز است. 

بر اساس آخرین آمارها، بیش از 407 هزار واحد در سامانه کارا به نشانی https://kara.mcls.gov.ir ثبت نام کردند که از این
تعداد پرونده 165 هزار واحد معادل 7 هزار و 800 میلیارد تومان از تسهیلات تکمیل و جهت پرداخت به مؤسسات و بانک هاي عامل

 
ارسال شده است. 

پیش از این وزارت کار بیش از یک میلیون واحد اقتصادي آسیب دیده از کرونا که سه میلیون شاغل بیمه شده در آنها مشغول کار

 
بودند را شناسایی و با ارسال پیامک، مشمول دریافت تسهیلات حمایتی کرونا اعلام کرده است. 

در حال حاضر 14 رسته اصلی و 550 زیر رسته در پرداخت وام و تسهیلات بنگاه هاي آسیب دیده از کرونا وجود دارد که بیش از یک

 
میلیون و 200 هزار بنگاه را شامل می شود. 

مهلت ثبت نام براي دریافت تسهیلات حمایتی کرونا که پیش از این تا پایان تیرماه اعلام شده بود با مصوبه کارگروه مقابله با
پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، 5 روز دیگر تمدید شد و بر این اساس متقاضیان تا 5 مرداد فرصت دارند به سامانه

کارا مراجعه و درخواست وام خود را ثبت کنند.





ازسرگیري فعالیت شرکت نفت پاسارگاد با حمایت قضایی
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با حمایت قضایی و حقوقی دادگستري استان فارس و بحث و بررسی در کارگروه حمایت حقوقی و قضایی از فعالیت هاي

 
اقتصادي استان، فعالیت شرکت نفت پاسارگاد طی روزهاي آینده از سرگرفته می شود. 

حجت الاسلام والمسلمین سیدکاظم موسوي رئیس کل دادگستري استان فارس به همین منظور نشستی را در راستاي رفع اختلافات،
مشکلات و موانع تولید شرکت نفت پاسارگاد با شرکت نفت پالایش شیراز و با حضور معاون قضایی دادگستري و دبیر کارگروه ستاد
پیگیري اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی دادگستري فارس، مدیران عامل و سایر مدیران و مسئولان این دو شرکت نفتی برگزار

 
کرد. 

رئیس کل دادگستري استان فارس هدف از برگزاري این جلسه را جلوگیري از تعطیلی شرکت نفت پاسارگاد عنوان کرد و گفت: در
راستاي حمایت از تولید و به منظور برطرف کردن اختلافات و رسیدگی به مشکلات پالایش نفت شیراز با شرکت نفت پاسارگاد جلسه
اي برگزار و ضمن رایزنی و مشورت میان این دو شرکت نفتی صورتجلسه اي تنظیم و مقر گردید تا جلسه اي دیگري در راستاي

 
اجراي تصمیمات با حضور شاهسوندي رئیس حوزه قضایی زرقان برگزارشود. 

وي افزود: در این جلسه مصوب گردید تا بدهی شرکت نفت پاسارگاد که از طریق داوري بورس حکم آن صادر شده است تهاتر گردد و

 
در صورت عدم حصول توافق از طریق مراجع صالح اعم از داوري و یا محاکم حقوقی پیگیري شود. 

نماینده عالی قوه قضائیه در استان فارس تصریح کرد: در صورتجلسه که میان این دو شرکت نفتی تنظیم شد هماهنگی لازم در

 
راستاي اجراي کلیه خدمات مشترك مطابق روال گذشته میان شرکت نفت پالایش شیراز و شرکت نفت پاسارگاد انجام گردید. 

وي در خصوص خط لوله نفت مشترك نیز بیان داشت: با توافق دو شرکت خط لوله در اختیار شرکت نفت پاسارگاد خواهد گرفت و به
منظور اشتغال بیش از90 نفر طی روزهاي آینده فعالیت هاي شرکت نفت پاسارگاد از سرگرفته خواهد شد تا این شرکت به تولید خود

 
ادامه دهد. 

حجت الاسلام والمسلمین موسوي در پایان با اشاره به تأکیدات مقام معظم رهبري «مدظله العالی» و ریاست معظم قوه قضائیه مبنی
برحمایت از تولید در ستاد پیگیري اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی دادگستري فارس و حمایت حقوقی و قضایی از تولیدکنندگان
و صنعتگران گفت: در جلسه امروز و به منظور جلوگیري از تعطیلی شرکت نفت پاسارگاد مقرر شده است تا هر گونه اقدام غیرقانونی
در این خصوص از سوي رئیس حوزه قضایی زرقان به دادگستري مرکزاستان گزارش گردد تا ضمن پیگیري به سازمان بازرسی استان
نیز انعکاس داده شود و هفته آتی نیز بازدید از پالایشگاه نفت شیراز و رسیدگی به سایر مشکلات حقوقی شرکت تولید نفت پاسارگاد

در دستور کار قرار دارد.



امکان تمدید انتقال فرهنگیان فراهم شد
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رئیس اداره امور اداري و تشکیلات آموزش و پرورش فارس گفت: فرهنگیانی که در سال تحصیلی 98-1399 به صورت موقت

 
در داخل استان منتقل شده اند، می توانند در سال تحصیلی جدید نیز نسبت به تمدید انتقال موقت خود اقدام کنند. 

به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و پرورش فارس، وحیدرضا نظام الملکی گفت: با توجه به شرایط بیماري کرونا و
به استناد مصوبه کمیته توسعه مدیریت اداره کل، براي پیشگیري از رفت و آمد غیرضروري همکاران، انتقال موقت درون استانی

 
همکاران فرهنگی متقاضی قابل تمدید است. 

رئیس اداره امور اداري و تشکیلات آموزش و پرورش فارس گفت: تمدید انتقال موقت همکاران واجد شرایط صرفاً براي آخرین

 
مقصدي که در حال حاضر اشتغال به کار دارند امکان پذیر است و این تمدید از اول مهر ماه 99 تا پایان شهریور 1400 می باشد. 

وي گفت: متقاضیان واجد شرایط لازم است از 31 تیر ماه لغایت 9 مرداد ماه جاري، با مراجعه به سامانه هوشمند معلم نسبت به ثبت

 
درخواست خود اقدام نمایند. 

نظام الملکی به برخی از شرایط تمدید انتقال موقت فرهنگیان در استان اشاره کرد و گفت: تمدید انتقال موقت همکاران زن متقاضی

 
نواحی چهارگانه شیراز و شهرستان هاي رستم، ممسنی و فسا، صرفاً براي دوره ابتدایی و رشته شغلی آموزگاري است. 

رئیس اداره امور اداري و تشکیلات آموزش و پرورش فارس افزود: تمدید انتقال موقت واجدین شرایط بین نواحی چهارگانه شیراز نیز
در صورت نیاز در رشته اصلی، با درخواست ناحیه و تأیید گروه طرح و برنامه بلامانع است.



مطالبه گري
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فرزاد وثوقی - روزنامه نگار 

 
 farzad_vossoghi@yahoo.com

یکی از بخش هاي مهم که کمتر به آن پرداخته شده، بخش مطالبه گري است. بخشی که همه درمورد آن سخن بسیار می گویند و
کمتر عمل می کنند یا اصولاً دنبال عملگرایی در آن نیستند. مطالبه گري سیاسی با دروغ پردازي هاي خاص خودش یکی از پروژه
هاي به روزرسانی شده است که هیچ گاه کهنه نمی شود. در جریان برگزاري انتخابات هاي مختلف شورا ها، مجلس و ریاست
جمهوري پررنگ و سپس کمرنگ می شود؛ خصوصاً آنکه این پروژه مبتنی بر داده هاي مردمی است و عجب آنکه هرچه بیشتر مطرح
می شود، بیشتر تا تحققش فاصله ایجاد می کند. یکی از مهم ترین مطالبات مردم موضوع اشتغال و معیشت است و باید دید مدیران
استانی و ملی تا چه میزان براي معیشت مردم دل سوزانده اند و طرح و برنامه مبتنی بر عملگرایی ارائه داده اند و البته پیگیر مصوبات

 
ارائه شده نیز بوده اند؛ چراکه درد مطالبات مربوط به عدم پیگیري مصوبات است و بس... 

به جرئت می توان گفت رسانه ها هم در این مقوله کوتاهی کرده اند؛ چراکه در زمان خود و به موقع مطالبه گري نکرده اند. رسانه ها
در عین کثرت اما از کیفیت لازم برخوردار نیستند؛ چراکه اربابان قدرت موج تکثر را در حوزه رسانه راه انداختند تا جریان ناب رسانه
را بی رنگ کنند و البته باز هم به جرئت می توان گفت در برنامه هاي خود موفقیت بودند؛ چراکه کمر رسانه ها را شکستند و مطالبات

 
را بهانه کردند. 

همین داستان تکثر از موج مطالبه گري هاي سیاسی آغاز شد؛ اینکه باید صاحب رسانه بود و از طریق رسانه مطالبه گري نمود و با
این شعار و تعمیم آن به موضوع فرهنگ، موج تکثر و بی کیفیتی راه انداختند؛ درحالی که باید اصل موضوع را تقویت می کردند. در
دوران گذشته در حوزه رسانه مبحثی وجود داشت به نام سانسور؛ چراکه اصحاب قلم نیازهاي مالی چندانی نداشتند و تورم قله
فرهنگ را تصرف نکرده بود اما در دهه هاي اخیر موج تورم خیز برداشته از حوزه اقتصاد ملی است که جهت حرکتی رسانه ها را
مشخص می کند. حال می توان گفت در کشور نیازي به سانسور نیست؛ چراکه حریتی باقی نمانده و مطالبات مردم بیشتر جنبه

 
شعاري دارد تا پرداختن به اصل ماجرا. 

فی الحال مطالبات ملت روي زمین مانده و تا 1400 که رئیس جمهور جدید یا نخست وزیر منتخب بیایند، می توان مطالبات را با
شعار روي زمین نگه داشت یا تا 1404 که دوباره انتخابات مجلس برگزار خواهد شد. چراکه تنها دستاویز نامزدهاي انتخابات پرداختن

 
به همین مطالبات نخ نماست. درواقع اگر مشکلات حل شود چیزي براي بودن و ماندن نمی ماند. 

امروز که دوباره بحث کوپنی شدن اقلام اساسی و مصرفی ملت را شنیدم، از فرط ناامیدي به یاد 40سال پیش افتادم. چهل سال پیش
در صف قند و شکر و برنج و روغن و پنیر بودیم حالا هم باید به صف شویم. انگار، امروز چهل سال به عقب برگشتیم و این ظاهر قضیه
است و باید گفت در این بی تدبیري و بی سیاستی شاید دو صد سال به عقب بازگشته ایم و به جاي برخورداري از نعمت توسعه در
افق 1400 باید به افق هاي تاریک گذشته بنگریم. به راستی چه اتفاقی براي اقتصاد، این پاشنه آشیل کشور افتاده که بعد این همه
تلاش و گفتن و شنیدن در باب توسعه باید اینگونه عقب گرد داشته باشیم؛ در حالی که کشور هاي همسایه چهار نعل در حال تاخت

 
به جلو هستند. 



واقعیت این است که ما متوقف شده ایم و گواه آن طرح و برنامه هاي دو قوه به علاوه یک است. ما درچه حوزه هایی پیشرفت کرده
ایم که حالا دوباره باید به صف شویم. سال گذشته که فروش نفت زمین گیر شد، خیلی ها می گفتند کارمان به جریان نفت در برابر
غذا کشیده خواهد شد که البته این نظریه را رد کردند اما واقعیت این است که نفت فروشی تمام شد و باید فکري دگر نمود. حالا در

 
عین فقر و تهی دستی و منهاي درآمدهاي ارزي حاصل از نفت دولت به یاد درآمدهاي مالیاتی از صف فقر افتاده است. 

درواقع دولت براي کسب درآمدهاي خود به سراغ جیب مردم رفته و عملاً مردم را به دو دسته خیرین و مستمندان تقسیم نموده
است. خیرینی که آزادانه تجارتشان به دلار است و به ریال خرج می کنند و البته مستمندانی که باید در انتظار کمک هاي خیرین
بمانند. خیرین در حوزه هاي سلامت، ازدواج، آب رسانی، مدرسه و مسکن سازي، خیرین تأمین کننده سبد حمایتی و خیرینی در
پوشش و در موازات دولت، دولتی در سایه تشکیل داده اند؛ چراکه دولت را حسابی نمک گیر خود نموده اند. چه کسی باور می کند

مردم کشوري به این ثروتمندي دست نیاز به سویی دراز کنند؟ باورکردنی نیست اما واقعیت دارد.



تداوم خدمات آموزشی در زندان ها و پادگان ها
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سعیدرضا امیرآبادي- گروه خبر 

نشست خبري مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان فارس با اصحاب رسانه به مناسبت فرارسیدن هفته مهارت و روز ملی کارآفرینی
برگزار شد. دکتر حشمت کوشکی ظهر دیروز دوشنبه 30 تیرماه در جمع خبرنگاران گفت: اداره کل آموزش و فنی و حرفه اي فارس با
همکاري دستگاه هاي مختلف به منظور تقویت نهضت مهارت افزایی در پادگان ها، زندان ها، آموزش و پرورش و دیگر مکان هایی که
نیاز به آموزش هاي علمی و عملی در آنها ضروري به نظر می رسید همت گماشته و 45 تفاهم نامه همکاري با دستگاه هایی نظیر
منابع طبیعی، اتاق بازرگانی، جهادکشاورزي و منطقه ویژه اقتصادي به امضا رسانده است. وي با اشاره به نام گذاري سال جهش تولید
و تأکید مقام معظم رهبري مبنی بر حمایت از چرخه تولید در کشور خاطرنشان کرد: با اتکا به نیروي انسانی که مجهز به توان علمی
و قواي مدیریتی باشد، می توان در زمینه تولید گام هاي اساسی برداشت و مهارت هاي آموزشی در کنار دانش افزایی منجر به

 
پیشرفت کشور در عرصه هاي مختلف خواهد شد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان فارس در ادامه خواستار استفاده جوانان از بسترهاي مهیاشده در بخش هاي دولتی و خصوصی
شد و اظهار کرد: افراد کارآفرین با مشکلات به مراتب کمتري در زندگی روبه رو هستند و کشورهاي توسعه یافته با پرورش نیروي
انسانی کارآمد به توسعه و رشد پایدار رسیده اند. این مقام مسئول آموزش هاي مهارتی را زمینه ساز بروز ایده ها و خلاقیت ها
برشمرد و گفت: ده استراتژي کلان در سال 99 موردتوجه مجموعه آموزش فنی و حرفه اي استان فارس قرار گرفته و در هفته ملی

 
مهارت توجه ویژه اي به گسترش و اطلاع رسانی آنها خواهیم داشت. 

دکتر کوشکی ارائه آموزش هاي هدفمند و اثربخش با هدف توانمندسازي نیروي انسانی را به عنوان زیربناي مهم براي دستیابی به
جهش تولید برشمرد و بیان داشت: باید رویکرد تقاضامحوري به جاي عرضه محوري را در دستور کار قرار دهیم و در این زمینه ایجاد
یک گفتمان پایدار در حوزه نهضت مهارت افزایی ضروري به نظر می رسد. وي با تشریح برخی از اقدامات این دستگاه براي ارتقاي
دانش کاربردي جامعه اظهار داشت: تلاش داریم با تجهیز کارگاه ها و ارتقاي دانش مربیان خدمات به روز شده اي را به جوانان ارائه
داده و از 230 نفر از اساتید سایر دستگاه ها در رشته هاي مختلف به عنوان مربیان مشارکتی براي هم افزایی اطلاعات و خدمات ارائه
شده استفاده کنیم. این مقام مسئول با اعلام این خبر که سند توسعه مهارتی استان به رشته تحریر درآمده، اعلام کرد: توسعه آموزش
هاي مهارتی با رویکرد ایجاد فرصت هاي اشتغال پایدار در زمره اصلی ترین استراتژي هاي فنی و حرفه اي استان قرار دارد که با

 
مساعدت هاي استانداري فارس محقق شده است. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان فارس با اعلام این خبر که برنامه هاي هفته ملی مهارت در سال جاري به صورت مجازي
برگزار می شود، خاطرنشان کرد: با ترویج آموزش هاي مهارتی باید زمینه را مهیا کنیم که اندوخته هاي مهارتی جایگاه خود را در
کشور پیدا کنند و به همین منظور در هفته ملی مهارت 17 برنامه در استان اجرایی خواهد شد. دکتر کوشکی در بخش دیگري از
سخنان خود به حمایت هاي اداره کل فنی و حرفه اي از آموزشگاه هاي بخش خصوصی که در دوران کرونا متضرر شده اند، اشاره کرد
و بیان داشت: توسعه و تقویت آموزشگاه هاي بخش خصوصی در زمره برنامه هاي کلان ما قرار دارد و با تعطیلی هاي ناشی از
گسترش ویروس کرونا برنامه هاي حمایتی در دستور کار قرار گرفته و تاکنون 25 واحد آموزشی براي دریافت تسهیلات به بانک
معرفی شدند. همچنین نامه نگاري هاي با مالکین مکان هاي آموزشی خصوصی براي بخشش و تمدید اجاره بها صورت گرفته است.
وي در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به ارائه خدمات آموزشی در 50 مرکز دولتی، 800 آموزشگاه خصوصی، روستاها و
بسیاري دیگر از بسترهایی که امکان ارائه آموزش در آنها وجود دارد، تصریح کرد: در چهار ماهه اول سال جاري بیش یک هزار و



پانصد کارگاه آموزشی در قالب 18 هزار و نهصد نفر دوره، معادل دو میلیون و 954 هزار نفر ساعت برگزار شده و نزدیک به 6700 نفر
در آزمون ها شرکت کرده اند. این در حالی است که در سال گذشته 21 پروانه فعالیت جدید و 187 مورد تمدید و 650 آموزشگاه در
استان مشغول به فعالیت می باشند. این مقام مسئول در ادامه از رونمایی نخستین کتاب الکترونیکی فارس با موضوع سیستم هاي
شارژ خودرو خبر داد و افزود: بیش از هزار فیلم کوتاه مهارتی از استان فارس به جشنواره کشوري ارسال شده است که با این آمار در
سطح کشور پیشتاز می باشیم. همچنین در چهار ماه اول امسال 36 استاندارد آموزشی به رشته تحریر درآمد که 16 مورد آن تأیید
شده و مابقی در دستور کار است. مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي فارس با اشاره به فعالیت هاي این مرکز براي مقابله با ویروس کرونا
گفت: با توجه به نیازي که در سطح جامعه احساس می شد، اداره کل فنی و حرفه اي استان فارس در زمینه تولید ماسک و اقلام
بهداشتی به فعالیت پرداخته و تابه حال موفق به راه اندازي 58 کارگاه تولید ماسک شده است و در سطح استان و کشور دیگر

کمبودي احساس نمی شود.



(تصاویر) ایوانکا ترامپ در طرح توزیع مواد غذایی بین مردم

منبع: بیتوتهشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/04/31

دختر رئیس جمهور آمریکا در بحبوحه شیوع ویروس کرونا براي توزیع مواد غذایی میان نیازمندان و افراد درگیر با کرونا در یک

 
مرکز خیریه حضور یافت. 

به گزارش فرارو، ایوانکا ترامپ دختر دونالد ترامپ و مشاور وي در زمینه اشتغال زایی، توانمندسازي اقتصادي، توسعه نیروي کار و

 
کارآفرینی در مرکز Washington D.C. Dream حضور یافت تا گوشت و لبنیان را به دست نیازمندان برساند. 

 
این مواد غذایی قرار است به دست افرادي که درگیري ویروس کرونا هستند برسد. 

ایوانکا ترامپ هنگام حضور در این مرکز و جابجایی جعبه هاي حامل مواد غذایی ماسک زده بود و در بارگیري 500 جعبه شیر و

 
گوشت کمک کرد. 

 
این مرکز تاکنون پنج میلیون جعبه مواد غذایی بین خانواده هاي آسیب دیده از کرونا توزیع کرده است. 

 
حدود 4 میلیون شهروند آمریکایی تاکنون به ویروس کرونا مبتلا شده و 143 هزار نفر نیز جان خود را از دست داده اند. 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 



لزوم تغییر سبد کالاهاي مصرفی مردم از خارجی به داخلی

منبع: موجشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/04/31

یکی از پدیده  هاي اثرگذار که ریشه در حوزه فرهنگ جامعه ما دارد
اما تجلی آن بیشتر در حوزه اقتصاد به چشم می  خورد، کمیت و
کیفیت سبد مصرفی مردم و نحوه انتخاب کالاهاي ایرانی یا خارجی

 
توسط آنهاست. 

به گزارش خبرگزاري موج، مهدي رضایی مدیرعامل بانک انصار در

 
یاداشتی نوشت: 

چنانچه بخواهیم در باب رشد اقتصادي سخن بگوییم، شاید بتوانیم تاکید کنیم بخش قابل توجهی از بستر رشد اقتصادي هر کشوري
به فراهم بودن فضاي مناسب کسب وکار آن کشور بستگی دارد. لذا آنچه تحت عنوان » فضاي کسب وکار خاکستري» در ادبیات
اقتصادي و مدیریتی کشور مطرح می شود، به طورقطع و یقین می تواند بر عملکرد مدیران بنگاههاي تولیدي، نیروي کار، سرمایه

 
گذاران اقتصادي، روندها و فرایندهاي تولید و مصرف تأثیر گذاشته و چهره اقتصادي، سیاسی و اجتماعی کشور را مخدوش سازد. 

در این میان یکی از پدیده هاي اثرگذار که ریشه در حوزه فرهنگ جامعه ما دارد اما تجلی آن بیشتر در حوزه اقتصاد به چشم می
خورد، کمیت و کیفیت سبد مصرفی مردم و نحوه انتخاب کالاهاي ایرانی یا خارجی توسط آنهاست. به عبارت دیگر مواجهه با دوراهی
مصرفِ کالايِ ایرانی یا خارجی و مرجح دانستن کالاي خارجی نسبت به مشابه داخلی آن، پدیده اي است فرهنگی و نیز اقتصادي که

 
در طول زمان بر اثر ضعف سیاست گذاري و نظارت مسئولان اقتصادي کشور ایجاد و گسترش یافته است. 

به دیگر سخن، نداشتن سیاست هاي اقتصادي صحیح و حمایت گرانه از تولیدات داخلی، منجر به شکل گیري ترجیحاتِ فرهنگی
درگذشته و اشاعه رفتارهاي غلط در زمان حال شده است. اینجاست که غالب مردم به هنگام انتخاب و تصمیم گیري هاي خود، کالاي
خارجی را به ایرانی ترجیح می دهند و با این کار ناخواسته ضربه محکمی بر پیکر تولید کشور وارد می شود. به طورقطع ادامه این

 
روند پیامدها و عواقب ناگواري را به ارمغان خواهد آورد که جبران آن روزبه روز دشوارتر خواهد بود. 

شاید در این عرصه تنها کسی که طی سالیان گذشته به دفعات در بیانات خود همه دلسوزان و مسئولان کشور را به تلاش، تولید و
کارآفرینی مکلف کرده و از آنان خواسته تا همگی دست به دست هم داده و کارگاه عظیم تولید صنعتی ایران را هر روز پررونق تر
سازند، مقام معظم رهبري بوده اند. ایشان در فرازي از بیانات خود فرموده اند: باید منابع را در مسیري که براي کشور ارزش افزوده
مالی و غیرمالی دارد تخصیص دهیم تا تولید و اشتغال افزایش یابد و کسب وکار رونق گیرد... ایشان طی سالهاي گذشته ستون فقرات
اقتصاد مقاومتی را، تقویت تولیدِ داخلی دانسته و معتقدند: اگر این کار تحقّق پیدا کرد و همت ها متوجّه به این مسئله شد، مسائل کار
به تدریج حل می شود؛ کار ارزش پیدا میکند؛ کارگر ارزش پیدا میکند؛ اشتغال عمومی میشود؛ بیکاري که یک معضلی است در
جامعه به تدریج کم میشود و از بین می رود. ایشان این مسئله را تا جایی پراهمیت می دانند که می فرمایند: هر چه علم دارید و هر



چه درس خوانده اید، آن را به کار بیندازید براي اینکه این نقدینگی عظیمِ سنگین را هدایت کنید به سمت تولید... در این میان دولت
موظف به مدیریت منابع مالی و بهبود فضاي کسب وکار است، کارآفرینان بایستی براي ایجاد مرغوبیت و افزایش کیفیت کالاهاي
ساخت داخل تلاش مستمر نمایند زیرا تغییر رغبت مردم به مصرف کالاهاي داخلی با شعار تحقق نمی یابد بلکه نیازمند افزایش
کیفیت این کالاهاست. مردم نیز می دانند که مصرف هر کالاي خارجی یعنی بیکاري یک کارگر ایرانی. ایشان ضمن ضروري دانستن
اصلاح برخی مقررات و رفع پیچ وخم هاي اداري براي بهبود فضاي کسب وکار، موضوع فرهنگ سازي براي مصرف کالاهاي ساخت
داخل را نیازمند تفکر، مطالعه، نگاه عمیق، برنامهریزي و در نظر گرفتن ابعادِ روان شناختی اجتماعی موضوع را به عنوان حلقه مکمل

 
این فرایند برشمرده اند. 

با اندکی تعمق در بیانات معظم له به خوبی مشخص می شود که «اهتمام جدي به حوزه تولید» و «فرهنگ سازي براي آموزشِ شیوه
هاي صحیح مصرف» دو رکن اساسی نجات از شرایط پیچیده امروزي است. براي تحقق این امر، همه رسانه ها به ویژه رادیو و
تلویزیون به دلیل نفوذ و گستردگی آنها در جامعه موظف اند با تبلیغ و آگاهی بخشی و سپس از طریق آموزش شیوه هاي صحیح
مصرف، به رونق و جهش تولید و همچنین شکل گیري ترجیحات و اولویتهاي مؤثر در سبک زندگی مردم کمک کنند. به عبارت دیگر
رسانه ها مکلف اند تا ضمن حفظ رویکرد مطالبه گري خود از مسئولان ذي ربط، با نگاهی هوشمندانه و انتقادي نسبت به انتقال

 
نظرات و نیازهاي جامعه به تولیدکنندگان، زمینه هاي نظارت بر فرایند تولید و ارتقاء کیفی تولیدات ملی را رقم بزنند. 

 
حال ببینیم عواقب و پیامدهاي ناگوار خرید کالاهاي خارجی باوجود کالاهاي مشابه داخلی چه چیزهایی می تواند باشد؟ 

افزایش بیکاري: یکی از مهم ترین معضلات اقتصادي سالیان اخیر کشورمان پدیده بیکاري است که مطابق آمارهاي رسمی سال
گذشته بین 10 تا 12 درصد است که با فرض صحیح بودن، آمار مناسبی نیست. بدیهی است یکی از عمده دلایل انباشت بیکاري به
عقیده صاحب نظران اقتصادي واردات بی رویه کالاهاي خارجی است که امکان تولید آن در کشور وجود داشته است.درواقع عرضه
بسیار زیاد کالاهاي خارجی با رنگ و لعاب شیک باعث شده کمتر کسی کالاي ایرانی بخرد و لذا رفته رفته کارگاه ها تعطیل شده اند.
از طرف دیگر واردات بی رویه کالاهاي خارجی منجر به تضعیف تولید داخلی و نهایتاً باعث از بین رفتن استقلال کشور و تأثیرپذیري
حداکثري از تحریم هاي ظالمانه شده است درصورتی که ایستادن روي پاهاي قدرتمند تولید داخلی می تواند کشور را بدون ذره اي

 
وابستگی به خارج، مدیریت نماید. 

خروج ارز براي واردات بی رویه و غیرضروري: به رغم تحریم هاي سنگینی که طی سالیان گذشته به ایران تحمیل شده و باعث
محدودیت منابع ارزي شده است، متأسفانه نه تنها جلوي واردات بی رویه کالاهاي غیرضروري گرفته نشده بلکه در مواردي بیشتر هم
شده که این مهم باعث خروج بیجا و بی موقع ارز از کشور شده است. نگاهی به لیست واردات کالاهاي غیرضروري در گمرك
کشورمان حکایت از ورود کالاهایی از کشور چین دارد که مشابه آنها (حتی باکیفیت تر از آنها ) در کشور وجود دارد. از مهر و تسبیح
و سجاده و چادرنماز گرفته تا کیف و کفش و فرش و لوازم خانگی و میوه جات و خشکبار که باکیفیت ترین آنها در کشورمان موجود

 
است. 

هدایت نشدن نقدینگی: به جرات می توان گفت بخش عمده اي از دارایی ها و سرمایه هاي ملی کشور در چرخه تولید به گردش نمی
آید و بالطبع به شکوفایی اقتصادي ایران هم کمک نمی کند و لذا وارد حوزه هاي واسطه گري و دلالی شده و باعث افزایش قیمت
دلار و به تبع آن افزایش قیمت واردات کالا و قیمت تمام شده مسکن می شوند. بنابراین هدایت صحیح نقدینگی کشور به سمت
تولید و رونق اقتصادي و جلوگیري از ورود افسارگسیخته سوداگران به بازارهاي دیگر می تواند دلیل دیگري براي واجب بودن خرید

 
کالاي ایرانی باشد. 



مؤلفه هایی که مطرح شد تنها بخشی از مباحثی است که همه ما را موظف و مکلف به حمایت از کالاي ایرانی می کند. به طور قطع
حمایت گسترده و مستمر از کالاي داخلی هم می تواند زمینه ساز استقلال کشور باشد و هم می تواند موجبات اعتلاي کمیت، کیفیت

 
و برند محصولات ایرانی را در دنیا فراهم آورد. 

در این راستا بانک انصار براي حمایت از تولید ملی و تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی و همچنین حمایت مستقیم و بدون واسطه از
تولیدکنندگان داخلی مدت هاست که با ارائه طرح حمایت از تولید ملی یا «طرح حاتم» اقدام به انعقاد قرارداد با شرکتهاي
تولیدکننده لوازم خانگی و واگذاري آنها به زوجین در قالب عقد مرابحه نموده است تا به سهم خود فرهنگ استفاده از کالاي ایرانی را

 
تشویق و ترویج نماید. 

پس همه ما موظفیم تا دیرتر نشده در ترجیحات، انتخاب ها و تصمیمات خود تجدیدنظر کنیم. امید است کشور عزیزمان ایران در
آینده اي نزدیک به توان علمی شایسته اش در دنیا دست یابد و به منبع تأمین نیاز مردم در سطح منطقه اي و جهانی تبدیل شود.



خبرهاي خوش براي بازنشستگان نیروهاي مسلح

منبع: شمال نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/04/31

وزیر دفاع از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح رونمایی کرده و همزمان از طریق ارتباط
تصویري دو مجتمع رفاهی تفریحی ویژه بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد.

به گزارش شمال نیوز به نقل از ایسنا، امیر سرتیپ امیر حاتمی، وزیر دفاع وپشتیبانی نیروهاي مسلح، در ابتداي این آیین با
درود به روح شهداي هشت سال دفاع مقدس و آرزوي سلامتی براي رزمندگان و ایثارگرانی که از میهن اسلامی ایران جانانه دفاع
کرده اند، گفت: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر شریف خود را در راه اعتلاي میهن اسلامی، اقتدار، امنیت و

 
عزت کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکار ناپذیر می باشد. 

وزیر دفاع تصریح کرد: این طرح ها در حوزه هاي «سامانه بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح»، «مهارت
افزایی و آموزش تخصصی مراقبت از سالمند»، «حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح»، «پرداخت وام
قرض الحسنه»، «فاز نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک» و « سامانه سرآمد سازمان خدمات درمانی نیروهاي

 
مسلح» جهت توانمندسازي و خرسندسازي پیشکسوتان نیروهاي مسلح در دستور کار ساتا قرار گرفته است. 

امیر حاتمی بهره برداري از مجتمع رفاهی تفریحی نارنج متین چابکسر به مساحتی بالغ بر 59000 مترمربع و هتل یاس متین انزلی
در زمینی به مساحت 50.000 مترمربع، در محیطی با نشاط و مطلوب و با امکانات به روز را جهت ارائه خدمات رفاهی، تفریحی و

 
اقامتی با پذیرش 700 خانوار در روز را از اقدامات ارزشمند و جهادي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح برشمرد. 

وي با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، گفت: ضرورت دارد با برنامه

 
ریزي هاي ویژه به این قشر شریف و پرتلاش، بهترین خدمات را در کمال تکریم و احترام ارائه نماییم. 

وزیر دفاع با اشاره به اهمیت جایگاه و منزلت پیشکسوتان نیروهاي مسلح و نیز تأکیدات فرماندهی معظم کل قوا(مدظله العالی) در
خصوص تکریم و گرامیداشت بازنشستگان به عنوان قشر خدوم و تأثیرگذار در جامعه، اظهار کرد: پیشکسوتان نیروهاي مسلح در

سخت ترین برهه هاي ایران اسلامی با نثار عمر با ارزش خود از میهن و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران دفاع کردند.



مدیر عامل ساتا: اعطاي 1000 میلیارد تومان وام به بازنشستگان نیروهاي مسلح

پیش بینی شده است

منبع: ایران خبرشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح مدیرعامل ساتا با تأکید بر بهبود معیشت و ارتقاي منزلت بازنشستگان
نیروهاي مسلح، از پرداخت وام قرض الحسنه خبر داد و گفت: سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح، در سال 1399

اختصاص و واگذاري 1000 وام قرض الحسنه به مشترکین تحت پوشش خود را پیش بینی نموده است.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح مدیرعامل ساتا با تأکید بر بهبود معیشت و ارتقاي منزلت بازنشستگان
نیروهاي مسلح، از پرداخت وام قرض الحسنه خبر داد و گفت: سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح، در سال 1399 اختصاص و

 
واگذاري 1000 وام قرض الحسنه به مشترکین تحت پوشش خود را پیش بینی نموده است. 

به گزارش ایران خبر، ابراهیم محمودزاده مدیرعامل سازمان تأمین
اجتماعی نیروهاي مسلح(ساتا) در مراسم رونمایی از طرح هاي رفاهی،
حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي، گفت: امروزه
سرمایه هاي عمومی عظیمی در حوزه هاي وابسته به صندوق هاي
بازنشستگی وجود دارد که براي قشر زیادي امید به آینده را ایجاد می
کند که در صورت تغییر انگاره هاي موجود، می تواند نیروي مولد

 
اقتصاد کشور شود. 

مدیرعامل ساتا با اشاره به منویات فرماندهی کل قوادرخصوص بازنشستگان، اظهار کرد: آن چیزي که ما امروزه در ساتا دنبال می
کنیم، اجراي دو فرمان معظمٌ له؛ توجه به معیشت و توجه به منزلت بازنشستگان معزز نیروهاي مسلح در چارچوب توزیع عادلانه و

 
تأمین منابع می باشد. 

وي با بیان اقدامات گسترده سازمان درخصوص ارائه خدمات وسیع و خرسندساز، خاطرنشان کرد: مجموعه سازمان تأمین اجتماعی
نیروهاي مسلح سعی دارد با رعایت شأن و منزلت بازنشستگان، بتواند بستري را مهیا کند تا پیشکسوتان عزیز با کمترین دغدغه و

 
مشکل، بتوانند مطالبات قانونی خود را دریافت کنند. 

رئیس هیئت مدیره ساتا در خصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی نارنج متین چابکسر گفت: این مجموعه اقامتی با مساحتی
بالغ بر 59000 مترمربع با ظرفیت 30 واحد مسکونی آپارتمانی، 18 واحد دوخواب ویلایی، 18 واحد ماه عسل، 8 واحد سه خواب
کانکس ویلایی و 4 واحد جانبازان ویلایی، مجموعاً با 280 ظرفیت تخت هتلی به همراه رستوران با ظرفیت 190 نفر، کافی شاپ روباز
با ظرفیت 200 نفر، کافی شاپ مسقف با ظرفیت 70 نفر و همچنین سالن همایش با ظرفیت 145 نفر جهت میزبانی از مراسم هاي
فرهنگی ، به همراه محوطه سازی هاي مطبوع با مساحتی بالغ بر 20000 مترمربع در شهر چابکسر استان گیلان آماده پذیرایی از

 
خانواده پیشکسوتان معزز نیروهاي مسلح می باشد. 



محمودزاده در ادامه درخصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی هتل یاس متین انزلی گفت: این مجموعه اقامتی و تفریحی در
زمینی به مساحت 50.000 مترمربع زیرمجموعه اي از گروه هتل هاي متین در سطح کشور بوده که به عنوان هتل آپارتمان چهار
ستاره ساحلی شامل 100 واحد اقامتی داراي امکاناتی از قبیل زمین بازي بچه ها، زمین بازي بزرگسالان، بزرگترین لاندري استان
گیلان، ساختمان خدماتی، رستوران، کافی شاپ، نمازخانه، پیست اسکیت و همچنین سالن همایش بسیار شیک و مدرن و در شأن

 
بازنشستگان نیروهاي مسلح با ظرفیت 343 نفر جهت میزبانی از مراسم فرهنگی است که توان پذیرش 420 نفر در روز را داراست. 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح با اشاره به نامگذاري امسال از سوي مقام معظم رهبري با شعار "سال جهش
تولید"، گفت: در راستاي تحقق منویات معظم له، ساتا « جهش خدمات» را سرلوحه خود قرار داده و به منظور حمایت از تولیدات
پیشکسوتان و خانواده هاي معزز نیروهاي مسلح و همچنین توانمندسازي این عزیزان در کسب درآمد بصورت خوداشتغالی افق

 
جدیدي را در مسئله معیشت بازنشستگان و حمایت از آنان ایجاد نموده است. 

وي افزود: کارآفرینی یا توسعه کسب و کار براي افراد بازنشسته یا افراد نزدیک به بازنشستگی و خانواده هاي ایشان، راه حلی است
براي افزایش درآمد و نیز تداوم نقش مهم اجتماعی آنان، فارغ از هرگونه وابستگی به کمک هاي دولتی که با توجه به رشد روزافزون

 
جامعه بازنشستگی فرصت بی بدیلی براي مشارکت و هم افزایی از خود این عزیزان در رفع نیازهاي این بازار بزرگ بوجود آمده است. 

محمودزاده بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح را ظرفیتی براي معرفی کسب و کارهاي بازنشستگان و تعامل
ایشان چه با یکدیگر و چه با بازار آزاد دانست و تصریح کرد: نقش سامانه کسب و کار بازنشستگی (کوکباز) نقش تسهیلگري از طریق
فراهم کردن بستري است تا بازنشستگان بتوانند استعدادهایشان را شکوفا کنند، کسب و کار دلخواهشان را به دست بیاورند و آن را
رونق بدهند. در این سامانه همه اعضاي خانواده ي یک بازنشسته می توانند با کمترین سرمایه، کسب و کار خانگی و محلی خود را راه

 
اندازي و تولیداتشان را از طریق اینترنت به سراسر ایران عرضه نمایند. 

وي خاطرنشان کرد: سامانه کسب وکار بازنشستگان نیروهاي مسلح در نخستین جشنواره ملی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي
مسلح که در شهریور 1398 برگزار گردید، با شعار " از بازنشستگی به باز ایستادگی" به معرفی خود پرداخت و در فاز اول در حوزه
هاي کسب و کارهاي خانگی، خدمات آموزشی و مشاوره، و حمایت هاي مالی از کارآفرینان بازنشسته و در فاز دوم خدمات مراقبت و

 
سلامت، خدمات منزل، بوم گردي و گردشگري و کسب و کارهاي آزاد وارد بازار خواهد شد. 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح، با بیان اینکه حفظ منزلت، معیشت و توانمندسازي بازنشستگان نیروهاي مسلح از
وظایف ساتا می باشد، اظهارکرد: بخشی از بازنشستگان معزز نیروهاي مسلح بنا به شرایط جسمی و کهولت سن نیاز به مراقبت و
نگهداري داشته و اغلب تمایل دارند تا این خدمات بوسیله اعضاي خانواده و در محیط منزل صورت پذیرد. لذا لازم است تا در جهت
ارتقاي کیفیت زندگی آنان و به منظور ارائه خدمات تخصصی به این عزیزان به کسانی که زحمت مراقبت و نگهداري از آنها را تقبل

 
نموده اند آموزش هاي عمومی و تخصصی لازم در حوزه مراقبت و نگهداري از بازنشستگان بیمار و سالمند داده شود. 

محمودزاده با اشاره به ویژگی هاي «طرح مهتاب» گفت: ایجاد آرامش روانی، افزایش رفاه و ارتقاء سطح معیشت خانواده با کاهش
هزینه هاي درمانی؛ فراهم نمودن زمینه مشارکت و توانمندسازي افراد خانواده در ارائه خدمات مراقبت و نگهداري به سالمند یا فرد
بیمار؛ ایجاد زمینه اشتغال جهت بازایستاده یا افراد خانواده با آموزش هاي تخصصی در این خصوص و نیز اعطاء مدرك معتبر در

 
زمینه مراقبت از بیمار و سالمند جهت تسهیل در اشتغال افراد از مهم ترین اهداف این طرح می باشد. 



رئیس هیئت مدیره سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح درخصوص فرآیند اجرایی این طرح، ادامه داد: این طرح در استان تهران به
صورت آزمایشی در حال اجرا بوده و تعداد 50 نفر در دوره مقدماتی 40 ساعته با عنوان "آشنایی با اصول و فنون مراقبت در منزل"
شرکت و موفق به دریافت گواهینامه شده اند و در نظر است این عزیزان به منظور ادامه طرح، در کلاس هاي تخصصی مراقبت از

 
سالمند و بیمار به صورت کاملاً رایگان شرکت نمایند. 

وي خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه در طرح مهتاب نفرات مربوطه در کل کشور شناسایی شده و با مراکز آموزشی مربوطه نیز
هماهنگ شده تا آنها بتوانند به صورت رایگان در این مراکز آموزش هاي مورد نظر را دیده و گواهی نامه معتبر دریافت نمایند تا ضمن

 
بهره مندي از خدمات تخصصی با اخذ گواهینامه معتبر زمینه اشتغال آنها نیز فراهم گردد. 

مدیرعامل ساتا با تأکید بر بهبود معیشت و ارتقاي منزلت بازنشستگان نیروهاي مسلح، از پرداخت وام قرض الحسنه خبر داد و گفت:
سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح، در سال 1399 اختصاص و واگذاري 1000 میلیارد تومان وام قرض الحسنه به مشترکین

 
تحت پوشش خود را پیش بینی نموده است. 

محمودزاده با بیان اینکه این وام به صورت غیرحضوري و به صورت اینترنتی پرداخت خواهد شد، افزود: وام مزبور براي 100 هزار نفر
از بازنشستگانی است که تاکنون از تسهیلات سازمان بازنشستگی نیروهاي مسلح برخوردار نشده اند و در طول سال جاري پرداخت

 
خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه این وام نسبت به سال گذشته دو برابر شده است، خاطرنشان کرد: مبلغ این وام را 10میلیون تومان می باشد که
از طریق سازمان بازنشستگی نیروهاي مسلح به واجدین شرایط دریافت وام اطلاع رسانی و مبلغ مذکور به حساب آنان واریز خواهد

 
شد. 

مدیرعامل ساتا اظهار کرد: از آنجایی که در طول سال هاي اخیر یکی از بزرگ ترین و مهم ترین دغدغه هاي بازنشستگان، وظیفه
بگیران و خانواده هاي مستمري بگیران نیروهاي مسلح، اشتغال فرزندان می باشد، به نحوي که در بیشتر خانواده ها این موضوع به

 
اولویت اول مشکلات یا درخواست هاي خانواده ها تبدیل شده است. 

محمودزاده تصریح کرد: با توجه به محدود بودن ظرفیت هاي جذب و استخدام در دستگاه هاي دولتی و خصوصی، سازمان تأمین
اجتماعی نیروهاي مسلح خود را نسبت به رفع این دغدغه مسئول دانسته و در تلاش است تا با آموزش، حمایت و توانمندسازي
خانواده مشترکین به ارتقاء سطح معیشت این عزیزان از طریق موسسه توانمندسازي بازنشستگان نیروهاي مسلح و با هدف
توانمندسازي و کمک به ایجاد اشتغال براي فرزندان، از ابتداي سال1399 با تدوین شیوه نامه اجرایی، اعطاء وام قرض الحسنه براي
خوداشتغالی، مهارت و کارآفرینی فرزندان بازنشستگان نیروهاي مسلح، اقدام به پرداخت وام هاي قرض الحسنه به دو صورت اشتغال تا

 
مبلغ 500 میلیون ریال با کارمزد 4درصد و همچنین تسهیلات کم بهره (با توجه به طرح توجیهی) نماید. 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح، با تاکید بر رویکرد تحول محوري در زمینه ارائه خدمات مناسب به جامعه بیمه
شدگان نیروهاي مسلح در حوزه سلامت، گفت: نسخه اولیه طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک خدمات درمانی

 
نیروهاي مسلح به صورت پایلوت در بیمارستان شهید چمران تهران آماده شده است. 

وي تهیه زیرساخت تشکیل پرونده الکترونیک سلامت، نظام ارجاع و پزشک خانواده و نیز مقدمه دیجیتالی شدن تمامی فرآیند تجویز
تا ارائه خدمت را اولین گام براي حذف نسخ کاغذي برشمرد و اظهار کرد: در گام اول و نسخه حاضر، تمامی مراحل اعم از مرحله



پذیرش بیمه شده در مطب هاي درمانگاهی و نیز مرحله ارائه خدمت در داروخانه، آزمایشگاه و تصویربرداري پیش بینی شده و بدون
نیاز به دفترچه خدمات درمانی و با ارائه کد بیمه، پذیرش و کد رهگیري جهت احراز هویت وي به تلفن همراه بیمه شده ارسال

 
گردیده و بسیاري از خطاهاي پزشکی را در حین تجویز خدمت و اشتباهات نسخه خوانی را در حین نسخه پیچی از بین خواهد برد. 

محمودزاده ضمن تشکر از این اقدام سازمان بیمه خدمات درمانی خاطرنشان کرد: تمامی ضوابط سازمانی موجود، به صورت هوشمند
در فرایندهاي نسخه نویسی و نسخه پیچی، به صورت بر خط(آنلاین) کنترل شده و براي پزشک در نسخه نویسی و تجویز و نیز براي

بیمه شده در دریافت خدمت، هیچ گونه محدودیتی نخواهد بود.



مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند

منبع: شبستانشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/04/31

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از تعیین تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع
بندي خبر داد و گفت: سهام عدالت به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می شود.

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از تعیین تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع بندي

 
خبر داد و گفت: سهام عدالت به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می شود. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از خانه ملت، «مهدي
طغیانی» با تشریح جلسه امروز صبح (سه شنبه 31 تیرماه)
کمیسیون اقتصادي مجلس، گفت: جزئیات مرتبط با طرح
ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع
بندي و تعیین تکلیف شدند. درواقع این سهام باید به افرادي که
در دوره قبل دعوت نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده
ایثارگران، شهدا و...-که هر کدام سهام عدالت خود را دریافت

 
نکرده اند- پرداخت شود. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي
دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به

 
نتیجه رساند. 

وي افزود: همچنین در ادامه نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و دغدغه هاي آن ها در موضوعاتی همچون حمایت از

 
اصناف آسیب دیده از کرونا مطرح شد. 

به گفته طغیانی عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به مسائلی

 
همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف به شمار می آیند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس خبر داد: مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور کمیسیون درباره تسهیلات ارائه شده و
اقدامات انجام داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند./



راه اندازي 7 هزار شغل به همت جامعه ورزش و جوانان در سال 98

منبع: روزنامه شروعشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون ساماندهی امور جوانان وزیر ورزش و جوانان گفت: هفت هزار شغل به همت جامعه ورزش و جوانان در سال 98 از
طریق کمک هاي اعتباري صندوق کارآفرینی امید و بانک قرض الحسنه رسالت راه اندازي شد.

محمدمهدي تندگویان روز سه شنبه در نشستی خبري که
با موضوع بزرگداشت هفته ازدواج برگزار شد، اظهار داشت:
در دو دهه گذشته، کشور با کاهش ازدواج جوانان و
فرزندآوري (تک فرزندي و...) و همچنین کاهش نرخ رشد

 
جمعیت روبه رو بوده است. 

وي افزود: در حال حاضر یکی از مهمترین دلایل کاهش
نرخ ازدواج شیوع ویروس کرونا است که به جهت دشواري

 
هاي اقتصادي، فرهنگی، مسکن و اشتغال شدت یافته است. 

تندگویان ادامه داد: در واقع با شیوع ویروس کرونا برگزاري مراسم عقد و عروسی و بالتبع تشکیل زندگی مشترك به تعویق افتاد؛ این

 
امر می تواند هزینه هاي ازدواج را در سال هاي آتی افزایش دهد و گاه سبب عدم ازدواج جوانان شود. 

وي تصریح کرد: امروزه باتوجه به مشکلات اقتصادي جامعه و شیوع این بیماري عدم برگزاري تشریفات ازدواج می تواند به عنوان یک

 
فرهنگ ارزنده نهادینه شود؛ این امر با کاهش هزینه کرد اقتصادي در کاهش شیوع این بیماري نیز موثر است. 

تندگویان همچنین با اشاره به ظرفیت خیرین در امر ازدواج جوانان یادآور شد: اکنون براي نخستین بار مجمع ملی خیرین ازدواج راه

 
اندازي شد. براساس این مجمع حمایت خیرین از زوجین نیازمند با وحدت رویه انجام می شود. 

به گفته وي ، این مجمع در هر یک از استان ها ظرفیت خیرین را هدفمند ساخت و زوجین نیازمند به منظور دریافت وام اشتغال،

 
مسکن و... با مراجعه به مجمع ملی خیرین ازدواج در استان مربوطه از خدمات و تسهیلات این سازمان بهره مند می شوند. 

وي با بیان این که شماري از خیرین همچنین با روش سنتی اقدام به حمایت می کنند، گفت: خیرین با عضویت در این مجمع از

 
تسهیلات این سازمان همچون کاهش مالیات و عوارض و... نیز بهره مند شوند. 

به گفته تندگویان ، تاکنون نیز 15 هزار جهیزیه، اعتبارات پنج هزار مراسم عقد و عروسی، 3600 وام ازدواج و 3200 وام مسکن

 
توسط این مجمع پرداخت شده است. 

ادامه دارد...



کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد

منبع: اکو فارسشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/04/31

اکوفارس: معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان از افزایش متقاضیان وام ازدواج در سه ماهه نخست امسال نسبت به سه
ماهه نخست سال گذشته خبر داد و گفت: تعداد متقاضیان این وام تا پایان خرداد ماه امسال بیش از 420 هزار مورد بوده که

این رقم در مدت مشابه سال گذشته به 414 هزار مورد می رسید.

اکوفارس: معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان از افزایش متقاضیان وام ازدواج در سه ماهه نخست امسال نسبت به سه
ماهه نخست سال گذشته خبر داد و گفت: تعداد متقاضیان این وام تا پایان خرداد ماه امسال بیش از 420 هزار مورد بوده که این رقم
در مدت مشابه سال گذشته به 414 هزار مورد می رسید. به گزارش ایسنا، محمدمهدي تندگویان، در نشست خبري هفته ازدواج با
بیان اینکه هفته ازدواج امسال از فردا آغار می شود به برخی از موانع ازدواج جوانان در کشور پرداخت و گفت: موضوع ازدواج در سال
هاي گذشته روند نزولی داشته و این روند به چند عامل بستگی دارد. بعضی از این عوامل طبیعی است و از این به بعد باید این کاهش

 
را به خاطر کاهش جمعیت کشور شاهد باشیم. 

وي با بیان اینکه در عرض دو دهه گذشته کاهش فرزندآوري در کشور به وجود آمده است، افزود: تاثیرات این موضوع در دهه هاي
آینده خود را نشان می دهد. تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات است که متاسفانه فرهنگ خوبی نیست، اما به هر حال

 
کاهش اولاد و فرزندآوري تاثیراتش را کم کم در هرم جمعتی نشان می دهد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه بخش هایی از این موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط
است، ادامه داد: این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. امسال بحث کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است تا

 
خیلی از کسانیکه تصمیم به ازدواج داشتند این موضوع را به تاخیر بیندازند. 

تندگویان با بیان اینکه یکی از مشکلات جوانان این است که هزینه هایی که پارسال می توانستند با آن زندگی خود را شروع کنند در
حال افزایش است و اگر بخواهند زندگی را به بعد از کرونا منتقل کنند این که چه قدر باید هزینه کنند، نیازمند هشدارهاي جدي
است، افزود: درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف مراسم هاي زاید و

 
موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است. 

وي ادامه داد: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از ظرفیت خیران است، به همین دلیل
همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم؛ در همه استان ها این مجمع
شکل گرفته است. مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارت خانه تشکیل شده است. با

 
تشکیل این مجمع ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

 
زوجینی که مشکل جهیزیه و مسکن دارند به مجمع خیرین استانی مراجعه کنند 

معاون امور جوانان با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند می توانند به مجمع
خیرین ازوداج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس پایش خود خیرین،



 
افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 

 
معافیتهاي مالی خیران 

تندگویان با اشاره به اینکه کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، تصریح کرد: این کار موجب وحدت رویه در
توزیع کمک می شود تا اینطور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. به همین
دلیل از خیرین دعوت می کنم به این جمع بپیوندند. همچنین ما تلاش می کنیم معافیتهاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و

 
تهیه امکانات در بخش اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

وي با بیان اینکه بیش از 15 هزار جهیزیه، 5000 مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج و 3200 وام مسکن از سوي خیرین براي جوانان
فراهم شده است، گفت:3500 وام اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین و 4000 اشتغال براي زوجین نیازمند از سوي خیرین

 
فراهم شده است. 

 
پرداخت وام ازدواج به روز و منظم است 

 
افزایش متقاضیان این وام 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه پرداخت وام ازدواج کاملا به روز و منظم است، توضیح داد: با همه مشکلات اقتصادي دولت و ضربه

 
هاي اقتصادي ناشی از کرونا این وام به روز پرداخت می شود. این وام امسال 50 میلیون تومان با بازپرداخت 7 ساله است. 

وي با اشاره به اینکه به دنبال شیوع کرونا و کاهش میزان ازدواج پیش بینی می کردیم متقاضیان وام ازدواج نیز کاهش پیدا کنند،
گفت: این درحالیست که تا پایان خرداد ماه سال امسال بیش از 420 هزار نفر متقاضی وام ازدواج بودند که از این تعداد 122 هزار نفر
وام خود را دریافت کردند. این رقم در مدت مشابه سال گذشته در خصوص تعداد متقاضیان وام ازدواج بیش از 414 هزار نفر بود که
از این تعداد بیش از 182 هزار نفر وام خود را دریافت کرده بودند. امیدواریم که افزایش این رقم ناشی از ازدواج بوده و دریافت وام

 
صوري نباشد. 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه بخشی از این متقاضیان ممکن است مربوط به ازدواج هاي ثبت شده در سال هاي گذشته باشند،

 
ادامه داد: از سال 96 هرکس ازدواج کرده باشد می تواند امسال درخواست وام بدهد. 

 
ایجاد اتاق هاي عقد رایگان 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به فراهم شدن اتاق هاي عقد رایگان از سال گذشته در استان ها نیز گفت: افراد می
توانند به شکل رایگان کل عقدکنان از برگزاري مراسم تا ثبت آن را به شکل رایگان انجام دهند، البته متقاضیان باید ثبت نام کنند و

 
اگر نیازمند باشند می توانند از این امکانات بهره مند شوند. 

تندگویان در ادامه به تسهیلات اشتغال فراهم شده از سوي این معاونت در سال گذشته اشاره کرد و گفت: در سال گذشته در وزارت
ورزش و جوانان با کمک امکانات اعتباري صندوق امید و بانک رسالت 7000 شغل مستقیم را خودمان ایجاد کردیم. امسال هم وزارت
کار و معاونت روستایی ریاست جمهوري اعتبارات مناسبی در این بخش دارند. بحث تعاونی جوانان را هم مطرح کردیم که در مجموع



نشان می دهد گام هاي امیدبخشی برداشته شده است. امیدوارم با تشکیل مجلس جدید و به خصوص تغییرات بودجه و اعتباراتی که

 
مطرح کرده اند شاهد تحول خوبی در حوزه تجمیع کمک ها باشیم. 

وي با اشاره به اینکه سال گذشته طرح وام تجمیعی را مطرح کردم و حاضریم طرح را دراختیار مجلس قرار دهیم تا اگر طرح بهینه
اي بود اجرایی شود، گفت: وام ازدواج حتی الان هم پاسخگو بخش کوچکی از مشکل ازدواج جوانان است، اما با تجمیع اعتبارات در

 
حوزه مسکن و اشتغال و ... می توانیم توامان موضوع اشتغال، مسکن و ازدواج را حل کنیم. 

 
فرزندآوري، برنامه روي میز معاونت جوانان 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه موضوعاتی مانند فرزندآوري هم در دستور کار ماست، توضیح داد: در خصوص هدف گذاري سن
وام ازدواج منظور ما این نبود که حق دریافت وام از برخی سلب شود یا می خواهیم حقوق افراد را محدود کنیم. بلکه هدف اصلی

 
تعیین دستورالعمل براي جلوگیري از سوءاستفاده از این وام و بهره مندي جوانان بود. 

 
توضیحات تندگویان درباره تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج 

تندگویان ادامه داد: عده اي مطرح می کردند که تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج و حفظ این حق براي افرادي که قصد دریافت
آن را دارند تا سن قانونی به معنی ضایع کردن حقوق آنهاست. باید از این افراد پرسید وقتی فرد زیر 18 سال اجازه افتتاح حساب
بانکی ندارد یا نمی تواند گواهینامه بگیرد چرا کسی معترض نمی شود که حقوق کسی تضییع شده است؟ اما در مورد امر زندگی

 
مشترك که یک امر جدي است، این موضوع طرح می شود!. 

وي افزود: هدف ما از مطرح کردن این پیشنهاد این بود که باید دستور العملی در این خصوص باشد. به هرحال هر جوانی در هر سن
شرعی که هست می تواند ازدواج کند، اما سوال من از قانونگذار این است که اگر دختري در سن 13 یا 15 سالگی به هردلیلی ازدواج
کرد آیا واقعا درآن سنین مادر خوبی هم می تواند باشد؟ آیا منظور ما از تشکیل خانواده و فرزندآوري، تشکلیل خانواده خوب نیست؟

 
آیا در این سنین فرد می تواند وامش را بازپرداخت کند؟. 

تندگویان ادامه داد: موضوع ما کوك همسري یا حتی ازدواج در سنین بالا براي دریافت وام نیست، در کشور وقتی تسهیلاتی به مردم
داده می شود و این تسهیلات ارزشمند است، ممکن است سوءاستفاده هایی نیز همزمان به وجود بیاید. امسال با تصمیم مجلس و
افزایش رقم وام ازدواج عدد پرداختی و مدل بازپرداخت آن ارزشمند شده است، اما آیا براي این تسهیلات ارزشمند نباید یک

 
دستورالعمل داشته باشیم؟ این هشدار ما به قانونگذار است. 

 
مشکلات دریافت وام صوري ازدوج کجا بررسی میشود؟ 

وي افزود: براي مثال وام مسکن یک دستور العمل مشخص دارد. الان در صندوق کارآفرینی امید هم تضامین خاصی است که مشخص
است وام به جامعه هدف می رسد. در حوزه ازدواج سوال من این است که اگر زوجی به شکل صوري 100 میلیون وام گرفتند اما وارد

 
زندگی نشدند این مشکل کجا رصد می شود؟. 

تندگویان با بیان اینکه این از دست دادن منابع کشور است، اظهار کرد: بحث ما این است که وام ازدواج در حال افزایش است اما هیج
دستورالعملی وجود ندارد. صرفا با یک عقدنامه ساده هم می توان وام ازدواج گرفت. بحث ما سد کردن راه جوانان نیست بلکه مدل



پرداخت باید براي جوانان راحت ترین مدل با کمترین تضامین باشد اما باید روي مدل دریافت نظارت داشته باشیم که حتما صرف امر

 
ازدواج شود چون الان نظارت نیست نگرانی نیز ایجاد شده است. 

 
نگرانی از ازدواج و طلاقهاي صوري بدنبال افزایش وام ازدواج 

وي با اشاره به اینکه از سال گذشته شاهد فعالیت سایت هایی هستیم که مشغول خرید و فروش وام یا انجام ازدواج و طلاق صوري
هستند، گفت: این سایت ها قبلا نبود اما از سال گذشه که وام 30 میلیون تومان شد ایجاد شده است. الان ازدواج و طلاق صوري
ایجاد شده است. زوجینی که سالهاست ازواج کرده اند ممکن است براي دریافت وام طلاق صوري بگیرند چون دستورالعملی براي

 
نظارت وجود ندارد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان افزود: موضوع درخواست ما از رئیس جمهور این بود که با توجه به آسیب هاي به وجود
آمده دریافت وام زیر 18 سال و بالاي 50 سال باید دستورو العلملی ایجاد شود که نه حقوق زیر 18 ساله ها از بین بروند و نه وام

 
صرف افرادي بشود که در محدوده سن جوانی و فرزندآوري نیستند. 

تندگویان ادامه داد: درخواست ما از قانونگذار اتفاقا به دختران کمک می کند حقوق آنها در دریافت وام رعایت شود. حتی اگر وام 10
درصد منجر به ازدواج اجباري شود یعنی خانواده به دنبال مشکلات اقتصادي دختر را مجبور به ازدواج کند، عملا دولت 100 میلیون

را براي ازدواج اجباري پرداخت کرده است. حتی اگر 10 درصد ازدواج این افراد اجباري باشد چه کسی پاسخگو است؟



زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی»

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون بنیاد مستضعفان از آغاز رسمی مرحله دوم رزمایش ایران همدل خبر داد و گفت: در سه مرحله کمکهاي خود را انجام
می دهیم که مرحله اول آغاز شده است. در مرحله اول 500 هزار بسته معیشتی با اولویت محرومان و مستضعفان، توسط

نهادهاي واسط و گروه هاي مردمی به پشتیبانی بنیاد مستضعفان تحویل می شود.

به گزارش صبحانه،محسن منصوري درباره اقدامات بنیاد
مستضعفان در مرحله اول رزمایش ایران همدل بیان کرد:
در سطح اول برنامه تحت عنوان برنامه ایران هم دل و
رزمایش کمک مومنانه مجموعه بنیاد مستضعفان بیش از
9000 گروه مردمی، مسجد، گروه جهادي، هیئت، حسینیه
و خیریه هایی که واسط بین مردم و نهادهاي حاکمیتی
بودند را حمایت کرد. بیش از 600 هزار بسته معیشتی که
ارزش هر کدام بیش از 200 هزار تومان بود را به مردم

 
تقدیم کرد. 

وي ادامه داد: این کار با تصمیم و دستوري که مقام معظم رهبري در سخنرانی با نمایندگان مجلس دادند بنا شد تحت عنوان نهضت
احسان و تعاون ادامه یابد؛ بنیاد مستضعفان نیز مانند سایر دستگاه ها خود را مکلف می داند تا کمک کند این برنامه به بهترین شکل
و با کیفیت مطلوب و با هماهنگی و مشارکت مردم پیش رود. دکتر فتاح رئیس بنیاد مستضعفان بلافاصله بعد از فرمانی که حضرت آقا
داشتند تشکیل جلسه دادند و مجموعه بنیاد را مامور کردند که با تمام توان و ظرفیت در کنار دستگاه ها و مردم قرار گیریم و خدمات

 
خود را شروع کنیم. 

منصوري که در برنامه اي تلویزیونی صحبت می کرد، با بیان اینکه روز گذشته به صورت رسمی مرحله دوم این رزمایش آغاز شد،
بیان کرد: در سه مرحله کمکهاي خود را انجام میدهیم. مرحله اول آغاز شده است که طی آن 500 هزار بسته معیشتی با اولویتی که
براي محرومان و مستضعفان گذاشته شده توسط نهادهاي واسط و گروه هاي مردمی به پشتیبانی بنیاد مستضعفان تحویل مردم می

 
شود. 

معاون بنیاد مستضعفان در ادامه درباره مرحله دوم این رزمایش اینطور توضیح داد که مرحله دوم رزمایش در سه مقطع انجام می
شود؛ سه پانصد هزار بسته (یعنی مجموعا یک و نیم میلیون بسته) تقدیم مردم می شود. 250 هزار بسته از 500 هزار بسته اول را روز
گذشته براي شهرستانهاي اطراف تهران با اولویت مناطق محروم شهرستانها و استان البرز توزیع کردیم؛ گام اول 500 هزار بسته است.

به گفته وي، 500 هزار بسته دوم نیز در دهه اول محرم و 500 هزار بسته سوم در دهه آخر صفر تقدیم مردم می شود؛ یعنی مجموعاً
در سه مرحله 1.5 میلیون بسته تقدیم مردم می شود که ارزش هر بسته 300 هزار تومان است. یعنی براي 1.5 میلیون بسته مجموعاً

 
450 میلیارد تومان اختصاص داده شده است. 



معاون بنیاد مستضعفان در ادامه درباره نحوه شناسایی ها بیان کرد: شناسایی از چند طریق انجام می شود؛ بخشی توسط نهادهاي
مسئول و مامور انجام می شود مانند کمیته امداد و بهزیستی؛ در مرحله اول در روز گذشته به بیش از 100 هزار خانواده تحت پوشش
کمیته امداد و بهزیستی کمک کردیم. بخش دوم نیز معطوف به زحمات گروه هاي مردمی است که در مناطق محروم و حاشیه کمتر
برخوردار مردم را میشناسند و با زحمتی که به آنها می دهیم سعی می کنیم با استفاده از شبکه شناسایی این جوامع محلی، بستههاي

 
معیشتی و حمایتی را به دست اهل آن برسانیم. 

منصوري در پاسخ به این سوال که به جز افرادي که جزو خانواده هاي کمیته امداد و بهزیستی هستند، اگر کسی جزو این نهادها
نباشد می تواند در این زمینه درخواستی کند؟ گفت: بنیاد مستضعفان تصدي گري مستقیم در این حوزه ندارد؛ اساساً شبکه شناسایی
مستقیم نداریم. بلکه بایستی افراد یا به این نهادهاي حمایتی و یا به مجموعه هایی که در سطح شهرستانها متولی اجراي رزمایش

 
هستند مراجعه کنند. 

معاون بنیاد مستضعفان تاکید کرد: عمده کسانی که خدمت میگیرند تحت پوشش نهادهاي حمایتی نیستند، به دلیل اتفاقات مرتبط با

 
کرونا بسیاري از خانواده ها آسیب دیدند که اساساً از قبل تحت پوشش نهادهاي حمایتی نبودند. 

منصوري در ادامه درباره برنامههاي بنیاد براي جمعیت حاشیه نشین کشور نیز افزود: بعد از تصمیم در رابطه با مرحله دوم کار،
مهندس فتاح طی چهار روز متوالی 10 شهرستان حاشیه اطراف تهران مانند قدس، ملارد، اسلامشهر، پاکدشت، رباط کریم، ورامین و
استان البرز را شخصاً بازدید کردند و از نزدیک بررسی و نیاز سنجی کردند و حدود 250 هزار بسته معیشتی به ارزش حدود 75
میلیارد تومان را مساعدت کردند. همچنین مناطق هدف بنیاد مستضعفان که حدود 15 شهرستان است را دستور دادند که 150 هزار

 
بسته معیشتی نیز به این کار اختصاص داده شود. 

وي گفت: هم در تهران و هم در استانهاي بزرگ، شهرستانها و حواشی داریم که بعضا جمعیت هاي بسیار زیادي دارند و حجم
محرومیت در آنجا بسیار زیاد است. اولویت اول مجموعه بنیاد مستضعفان در این مرحله شهرستانهاي حاشیهاي و مناطق کم برخوردار

 
حاشیهاي و همچنین مناطق هدف بنیاد و مناطق مرزي و محروم کشور است که بیشتر تقویت کنیم. 

منصوري در ادامه درباره برنامههاي دیگر این بنیاد در راستاي حمایت از آسیب دیدگان کرونا توضیح داد: گزارش ارائه شده بخش
کوچکی از اقدامات بنیاد مستضعفان در موضوع مبارزه با کروناست. بنیاد مستضعفان تا امروز حدود 1600 میلیارد تومان در موضوع
مبارزه با کرونا هزینه کرده است. بخشهاي زیادي خرج اقشار مستضعفان و محروم شده، بخشی در موضوع تسهیلات و کارآفرینی و

اشتغال صرف شده است. اقشار آسیب دیده شناسایی شدند.



مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند

منبع: خانه ملتشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/04/31

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از تعیین تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع
بندي خبر داد و گفت: سهام عدالت به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می شود.

مهدي طغیانی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت با تشریح جلسه امروز صبح (سه شنبه 31 تیرماه) کمیسیون
اقتصادي مجلس، گفت: جزئیات مرتبط با طرح ساماندهی سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع بندي و تعیین تکلیف شد.
درواقع این سهام باید به افرادي که در دوره قبل دعوت نامه دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران، شهدا و...-که هر کدام سهام

 
عدالت خود را دریافت نکرده اند- پرداخت شود. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي
دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به

 
نتیجه رساند. 

وي افزود: همچنین در ادامه نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و دغدغه هاي آن ها در موضوعاتی همچون حمایت از

 
اصناف آسیب دیده از کرونا مطرح شد. 

به گفته طغیانی عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به مسائلی

 
همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف به شمار می آیند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس خبر داد: مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور کمیسیون درباره تسهیلات ارائه شده و

 
اقدامات انجام داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند./ 

پایان پیام



جذب بیش از یک برابري اعتبارات اشتغال روستایی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان شمالی؛ مدیر صندوق کارآفرینی استان از جذب 110درصدي اعتبارات اشتغال
روستایی خبر داد و گفت: از ابتداي ابلاغ اعتبارات اشتغال روستایی تا کنون
بیش از 816میلیارد و 630میلیون ریال اعتبار به هزار و هشت طرح اشتغال

 
روستایی پرداخت شده است. 

منوچهر نبی زاده افزود:با پرداخت این اعتبارات براي هزار و 715نفر اشتغال

 
ایجاد شد. 

وي گفت: متقاضیان علاقمند می توانند با کسب مجوز هاي لازم و ثبت نام در سامانه کارا براي ایجاد اشتغال بهترین بهره برداري را

 
داشته باشند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی اضافه کرد: بیش از 49درصد اعتبارات پرداختی اشتغال در بخش هاي اقتصادي

 
کشاورزي، 30درصد در بخش صنعت و 21درصد در بخش خدمات بود. 

به گفته نبی زاده خراسان شمالی در پرداخت تسهیلات رتبه دو کشوري و در ارزیابی عملکرد رتبه اول کشور را به خود اختصاص داده
است.



مشمولان جامانده سهام عدالت مشخص شدند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/04/31

فصل اقتصاد - سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از تعیین تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان نهادهاي
حمایتی جمع بندي خبر داد و گفت: سهام عدالت به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می شود.

فصل اقتصاد - سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس از
تعیین تکلیف جزئیات مرتبط با سهام عدالت و جاماندگان
نهادهاي حمایتی جمع بندي خبر داد و گفت: سهام عدالت
به جاماندگان خانواده هاي ایثارگران و شهدا پرداخت می

 
شود. 

مهدي طغیانی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه
ملت با تشریح جلسه امروز صبح (سه شنبه 31 تیرماه) کمیسیون اقتصادي مجلس، گفت: جزئیات مرتبط با طرح ساماندهی سهام
عدالت و جاماندگان نهادهاي حمایتی جمع بندي و تعیین تکلیف شدند. درواقع این سهام باید به افرادي که در دوره قبل دعوت نامه

 
دریافت کرده اند بعلاوه خانواده ایثارگران، شهدا و...-که هر کدام سهام عدالت خود را دریافت نکرده اند- پرداخت شود. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همچنین از آنجا که از وضعیت جاماندگان 6 دهک نخست، برآورد عددي
دقیقی وجود نداشت، مقرر شد؛ معاون وزیر کار برآورد عددي آن را به طور کامل به کمیسیون ارائه دهد تا بتوان این موضوع را هم به

 
نتیجه رساند. 

وي افزود: همچنین در ادامه نمایندگان با اعضاي اتاق اصناف دیدار کردند و دغدغه هاي آن ها در موضوعاتی همچون حمایت از

 
اصناف آسیب دیده از کرونا مطرح شد. 

به گفته طغیانی عدم حمایت دولت از اصناف با وجود تعهد داده شده، به تعویق افتادن وام هاي بانکی، عدم تعهد بانک ها به مسائلی

 
همچون تخفیفات بانکی، مسئله تنظیم بازار و... ازجمله موارد طرح شده در جلسه با اتاق اصناف به شمار می آیند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس خبر داد: مسئولان صندوق کارآفرینی امید نیز با حضور کمیسیون درباره تسهیلات ارائه شده و

 
اقدامات انجام داده براي بهبود وضعیت کسب و کار و معیشت مردم گزارشی ارائه کردند./ 

پایان پیام



تصویب طرح مجلس باعث ایجاد 600میلیون دلار رانت می شود/ قیر رایگان با

زدوبند سر از بازار غیررسمی در می آورد

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/04/31

یک کارشناس اقتصادي با اشاره به تصویب فوریت طرح توزیع قیر رایگان نسبت به ایجاد و توزیع 600میلیون دلار رانت
هشدار داد.

یک کارشناس اقتصادي با اشاره به تصویب فوریت طرح
توزیع قیر رایگان نسبت به ایجاد و توزیع 600میلیون دلار

 
رانت هشدار داد. 

به گزارش اقتصادآنلاین، محمود باقري گفت: متأسفانه
مجلس براي اصلاح تبصره یک بند قانون بودجه 99، بدترین راه را برگزیده و با تکلیف دولت به توزیع دو میلیون تن قیر رایگان عملاً

 
در حال ایجاد یک رانت 600 میلیون دلاري است. 

مجلس شوراي امروز سه شنبه 31 تیر 1399 دو فوریت طرحی را تصویب کرد که اگر به تأیید نهایی مجلس برسد دو میلیون قیر

 
رایگان بین پیمانکاران محلی توزیع می شود. 

این کارشناس اقتصادي معتقد است اگر تاریخ رانت هاي ایجاد شده را ببینیم همه با اهداف درست ایجاد شدند، طرح وام هاي
زودبازده با هدف ایجاد میلیونی شغل، طرح اختصاص ارز 4200 با هدف کنترل قیمت کالاهاي اساسی درست شدند. اما بیش از %70

 
انحراف داشتند نه اشتغال درست کردند و نه قیمت ها کنترل شد. 

باقري افزود: مسئله دوم که در هر بار تصویب قانون جدید، قانون گذار علیرغم تجربیات تلخ گذشته، از نظر خود تمهیداتی می اندیشد
که طرح جدید هم به انحراف نرود، غافل از اینکه رانت مکانیزم هاي خودش را ایجاد می کند و این طرح هم تبدیل به یک رانت عظیم

 
براي منسوبین می شود. 

 
در این زمینه بخوانید 

دولت مخالف قیر تهاتري است اهداي رایگان قیر فضا را براي قاچاق و دلالی مساعد می کند او گفت: مسئله سوم اینکه نمایندگان
براي اصلاح یک ماده بودجه، تصمیم به ساده سازي آن می کنند، غافل اینکه همین ساده سازي خود مکانیزم هاي نظارتی را حذف
می کند. اینکه دولت نفت رایگان به پالایشگاه ها بدهد و در مقابلش قیر بگیرد و رایگان به وزارت راه، بنیاد مسکن، شهرداري ها،

 
آموزش وپرورش و بسیج سازندگی و سازمان محیط زیست بدهد. 

باقري تاکید کرد: اگرچه در ظاهر مسئله اي ندارد، اما عملاً با حذف متغیر قیمتی، توزیع این حجم قیر رایگان با زدوبند بین کارفرماي



 
محلی، پیمانکار و دستگاه نظارت، باعث می شود که عمده این قیر سر از بازار غیررسمی دربیاورد. 

پربیننده ترین آینده روند سهام پالایشی و پتروشیمی در روزهاي داغ بورس +فیلم صف انتظار براي دریافت کارت سوخت به 5ماه
رسید/ برخی مالکان از امشب سهمیه بنزین نمی گیرند دلایل استقبال اندك از دوگانه سوز کردن خودروها/ از پایین آمدن کیفیت
موتورهاي دوگانه سوز کارگاهی تا پراکندگی نامناسب جایگاه سوخت گاز اهداي رایگان قیر فضا را براي قاچاق و دلالی مساعد می

کند/ نظارتی بر قیرهاي اهدایی رایگان وجود ندارد دو فوریت طرح قیر رایگان تصویب شد



هر فارغ التحصیل باید در قامت یک کارآفرین ظاهر شود/ مراکز رشد نوین

تحت لواي سراهاي نوآوري قرار خواهند گرفت

منبع: آناشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/04/31

جلسه آنلاین معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی با واحدهاي مختلف سراسر کشور در واحد الکترونیکی
به صورت آنلاین و برخط برگزار شد.

جلسه آنلاین معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه
آزاد اسلامی با واحدهاي مختلف سراسر کشور در واحد
الکترونیکی به صورت آنلاین و برخط برگزار شد. به گزارش
گروه دانشگاه خبرگزاري آنا، جلسه آنلاین معاونت
تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی با
واحدهاي مختلف سراسر کشور با حضور وحید ضرغامی
مدیرکل سیاست گذاري و نظارت معاونت فناوري دانشگاه
آزاد اسلامی، قباد بهزادي پور مدیرکل کارآفرینی و مراکز

رشد معاونت فناوري دانشگاه آزاد اسلامی و سید احسان شیرنگی مدیرکل اقتصاد دانش بنیان و توسعه سرمایه گذاري این معاونت،

 
امروز در واحد الکترونیکی به صورت آنلاین و برخط برگزار شد. 

در ابتداي این جلسه وحید ضرغامی مدیرکل سیاست گذاري و نظارت معاونت فناوري دانشگاه آزاد اسلامی برنامه کلان پیشبرد اهداف

 
فناوري و نوآوري این معاونت را به واحدهاي مختلف ابلاغ کرد. 

 
ضرغامی: یکی از استراتژي هاي دانشگاه آزاد اسلامی پرورش کارآفرین از طریق آموزش به دانشجویان است 

ضرغامی ضمن تشریح مختصات این برنامه خاطرنشان کرد: برنامه اول، برنامه ترویج و فرهنگ سازي است. در این برنامه واحدهایی
هستند که با مفاهیم کارآفرینی و نوآوري آشنا نیستند. بدین منظور محتواهایی تحت عنوان برنامه جامع براي ورودي هاي جدید

 
تدوین شده تا آن ها با مفاهیم کارآفرینی آشنا شوند. 

مدیرکل سیاست گذاري و نظارت معاونت فناوري دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه یکی از استراتژي هاي این دانشگاه پرورش
کارآفرین از طریق آموزش دانشجویان است، افزود: باید در طول زمان انتخاب رشته، این مفاهیم به دانشجو منتقل شده و بسته هاي
آموزشی در این رابطه ارائه شود. در گام بعدي، مرحله به مرحله واحدها براي فعالیت هاي نوآورانه آشنا و سپس زیرساخت ها فراهم

 
می شود. 

ضرغامی ادامه داد: در مراحل بعدي توسعه بازار و تجاري سازي و فعالیت هاي خاص اقتصادي مدنظر است و براساس این راهبردهاي

 
کلی، تم هاي اجرایی تعریف شده اند. 



 
بهزادي پور: مراکز رشد نوین تحت لواي سراهاي نوآوري قرار خواهند گرفت 

مدیرکل کارآفرینی و مراکز رشد معاونت فناوري دانشگاه آزاد اسلامی نیز در این جلسه تاکید کرد: در آینده مراکز رشد، به مراکز رشد

 
نوین تبدیل می شوند و تحت لواي سراهاي نوآوري قرار خواهند گرفت و قوانین مراکز رشد نیز در آینده تغییر خواهد کرد. 

وي افزود: اولین پلن در مراکز رشد تخصصی، برگزاري استارت آپ ها و چالش هاي تخصصی است. چالش فناوري باید در راستاي
اهداف سراهاي نوآوري تعریف شود. مرحله بعدي بحث سطح بندي و رتبه بندي مرکز رشد است. در آینده این امر صورت می گیرد و

 
بر اساس امتیاز به دست آمده واحدها، تسهیلات به آن ها داده می شود. 

بهزادي پور خاطرنشان کرد: در راستاي احصاي پویش کارآفرینی، ظرفیت هاي اقتصادي هر منطقه مطالعه می شود و سرفصل هاي

 
کارآفرینی براساس مطالعات و نیازها تعریف می شود. 

مدیرکل کارآفرینی و مراکز رشد معاونت فناوري دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه هدف ما این است که دانشگاه آزاد اسلامی به
عنوان دانشگاه کارآفرین معرفی شود تصریح کرد: یک هزار و 333 واحد فناور در دانشگاه آزاد اسلامی داریم که از این تعداد 500
هسته فناور، 400 واحد فناور، 100 شرکت دانش بنیان و مابقی در مرحله شتابدهی هستند. نکته حائز اهمیت اینکه ما در مراکز رشد

 
متولی تجاري سازي نیستیم بلکه این مهم به سراي نوآوري منتقل می شود. 

وي همچنین آماري از مراکز رشد ارائه کرد که بر این اساس از 130 مرکز رشد فعال، 16 مورد اقماري، 16 مورد ذیل پارك علم و

 
فناوري و مابقی تحت مجوز دانشگاه آزاد اسلامی فعالیت می کنند. 

 
شیرنگی: هر فارغ التحصیل دانشگاه آزاد اسلامی باید در قامت یک کارآفرین ظاهر شود 

مدیرکل اقتصاد دانش بنیان و توسعه سرمایه گذاري معاونت فناوري دانشگاه آزاد اسلامی نیز گفت: ایده توسعه سراهاي نوآوري با

 
هدف حرکت دانشگاه آزاد اسلامی به سوي دانشگاه کارآفرین صورت گرفته و این سراها الهام گرفته از فرهنگ اصیل ایرانی است. 

وي با اشاره به اینکه در توسعه سراهاي نوآوري باید نگاه کیفی را سرلوحه فعالیت خود قرار دهیم و هر فارغ التحصیل دانشگاه آزاد
اسلامی در قامت یک کارآفرین ظاهر شود، افزود: خوشبختانه موضوع سراهاي نوآوري مورداستقبال استان ها و واحدها قرار گرفته
است، این درحالی است که در ابتدا عملکرد خوبی شاهد نبودیم، اما حالا برخی واحدها تقاضاي مجوز سراهاي بعدي را نیز ارائه کرده

 
اند. 

در پایان این جلسه، برخی واحدهاي استانی نظرات و پیشنهادهاي خود را در راستاي پیشبرد اهداف معاونت تحقیقات، فناوري و

 
نوآوري ارائه کردند. 

انتهاي پیام/4118/



لزوم تغییر سبد کالاهاي مصرفی مردم از خارجی به داخلی

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/04/31

دوراهی خرید کالاي ایرانی یا خارجی! لزوم تغییر سبد کالاهاي
مصرفی مردم از خارجی به داخلی مهدي رضایی مدیرعامل بانک انصار
نوآوران آنلاین- چنانچه بخواهیم در باب رشد اقتصادي سخن بگوییم،
شاید بتوانیم تاکید کنیم بخش قابل توجهی از بستر رشد اقتصادي هر
کشوري به فراهم بودن فضاي مناسب کسب وکار آن کشور بستگی
دارد. لذا آنچه تحت عنوان » فضاي کسب وکار خاکستري» در ادبیات

اقتصادي و مدیریتی کشور مطرح می شود، به طورقطع و یقین می تواند بر عملکرد مدیران بنگاههاي تولیدي، نیروي کار، سرمایه

 
گذاران اقتصادي، روندها و فرایندهاي تولید و مصرف تأثیر گذاشته و چهره اقتصادي، سیاسی و اجتماعی کشور را مخدوش سازد. 

در این میان یکی از پدیده هاي اثرگذار که ریشه در حوزه فرهنگ جامعه ما دارد اما تجلی آن بیشتر در حوزه اقتصاد به چشم می
خورد، کمیت و کیفیت سبد مصرفی مردم و نحوه انتخاب کالاهاي ایرانی یا خارجی توسط آنهاست. به عبارت دیگر مواجهه با دوراهی
مصرفِ کالايِ ایرانی یا خارجی و مرجح دانستن کالاي خارجی نسبت به مشابه داخلی آن، پدیده اي است فرهنگی و نیز اقتصادي که

 
در طول زمان بر اثر ضعف سیاست گذاري و نظارت مسئولان اقتصادي کشور ایجاد و گسترش یافته است. 

به دیگر سخن، نداشتن سیاست هاي اقتصادي صحیح و حمایت گرانه از تولیدات داخلی، منجر به شکل گیري ترجیحاتِ فرهنگی
درگذشته و اشاعه رفتارهاي غلط در زمان حال شده است. اینجاست که غالب مردم به هنگام انتخاب و تصمیم گیري هاي خود، کالاي
خارجی را به ایرانی ترجیح می دهند و با این کار ناخواسته ضربه محکمی بر پیکر تولید کشور وارد می شود. به طورقطع ادامه این

 
روند پیامدها و عواقب ناگواري را به ارمغان خواهد آورد که جبران آن روزبه روز دشوارتر خواهد بود. 

شاید در این عرصه تنها کسی که طی سالیان گذشته به دفعات در بیانات خود همه دلسوزان و مسئولان کشور را به تلاش، تولید و
کارآفرینی مکلف کرده و از آنان خواسته تا همگی دست به دست هم داده و کارگاه عظیم تولید صنعتی ایران را هر روز پررونق تر
سازند، مقام معظم رهبري بوده اند. ایشان در فرازي از بیانات خود فرموده اند: باید منابع را در مسیري که براي کشور ارزش افزوده
مالی و غیرمالی دارد تخصیص دهیم تا تولید و اشتغال افزایش یابد و کسب وکار رونق گیرد... ایشان طی سالهاي گذشته ستون فقرات
اقتصاد مقاومتی را، تقویت تولیدِ داخلی دانسته و معتقدند: اگر این کار تحقّق پیدا کرد و همت ها متوجّه به این مسئله شد، مسائل کار
به تدریج حل می شود؛ کار ارزش پیدا میکند؛ کارگر ارزش پیدا میکند؛ اشتغال عمومی میشود؛ بیکاري که یک معضلی است در
جامعه به تدریج کم میشود و از بین می رود. ایشان این مسئله را تا جایی پراهمیت می دانند که می فرمایند: هر چه علم دارید و هر
چه درس خوانده اید، آن را به کار بیندازید براي اینکه این نقدینگی عظیمِ سنگین را هدایت کنید به سمت تولید... در این میان دولت
موظف به مدیریت منابع مالی و بهبود فضاي کسب وکار است، کارآفرینان بایستی براي ایجاد مرغوبیت و افزایش کیفیت کالاهاي
ساخت داخل تلاش مستمر نمایند زیرا تغییر رغبت مردم به مصرف کالاهاي داخلی با شعار تحقق نمی یابد بلکه نیازمند افزایش



کیفیت این کالاهاست. مردم نیز می دانند که مصرف هر کالاي خارجی یعنی بیکاري یک کارگر ایرانی. ایشان ضمن ضروري دانستن
اصلاح برخی مقررات و رفع پیچ وخم هاي اداري براي بهبود فضاي کسب وکار، موضوع فرهنگ سازي براي مصرف کالاهاي ساخت
داخل را نیازمند تفکر، مطالعه، نگاه عمیق، برنامهریزي و در نظر گرفتن ابعادِ روان شناختی اجتماعی موضوع را به عنوان حلقه مکمل

 
این فرایند برشمرده اند. 

با اندکی تعمق در بیانات معظم له به خوبی مشخص می شود که «اهتمام جدي به حوزه تولید» و «فرهنگ سازي براي آموزشِ شیوه
هاي صحیح مصرف» دو رکن اساسی نجات از شرایط پیچیده امروزي است. براي تحقق این امر، همه رسانه ها به ویژه رادیو و
تلویزیون به دلیل نفوذ و گستردگی آنها در جامعه موظف اند با تبلیغ و آگاهی بخشی و سپس از طریق آموزش شیوه هاي صحیح
مصرف، به رونق و جهش تولید و همچنین شکل گیري ترجیحات و اولویتهاي مؤثر در سبک زندگی مردم کمک کنند. به عبارت دیگر
رسانه ها مکلف اند تا ضمن حفظ رویکرد مطالبه گري خود از مسئولان ذي ربط، با نگاهی هوشمندانه و انتقادي نسبت به انتقال

 
نظرات و نیازهاي جامعه به تولیدکنندگان، زمینه هاي نظارت بر فرایند تولید و ارتقاء کیفی تولیدات ملی را رقم بزنند. 

 
حال ببینیم عواقب و پیامدهاي ناگوار خرید کالاهاي خارجی باوجود کالاهاي مشابه داخلی چه چیزهایی می تواند باشد؟ 

افزایش بیکاري: یکی از مهم ترین معضلات اقتصادي سالیان اخیر کشورمان پدیده بیکاري است که مطابق آمارهاي رسمی سال
گذشته بین 10 تا 12 درصد است که با فرض صحیح بودن، آمار مناسبی نیست. بدیهی است یکی از عمده دلایل انباشت بیکاري به
عقیده صاحب نظران اقتصادي واردات بی رویه کالاهاي خارجی است که امکان تولید آن در کشور وجود داشته است.درواقع عرضه
بسیار زیاد کالاهاي خارجی با رنگ و لعاب شیک باعث شده کمتر کسی کالاي ایرانی بخرد و لذا رفته رفته کارگاه ها تعطیل شده اند.
از طرف دیگر واردات بی رویه کالاهاي خارجی منجر به تضعیف تولید داخلی و نهایتاً باعث از بین رفتن استقلال کشور و تأثیرپذیري
حداکثري از تحریم هاي ظالمانه شده است درصورتی که ایستادن روي پاهاي قدرتمند تولید داخلی می تواند کشور را بدون ذره اي

 
وابستگی به خارج، مدیریت نماید. 

خروج ارز براي واردات بی رویه و غیرضروري: به رغم تحریم هاي سنگینی که طی سالیان گذشته به ایران تحمیل شده و باعث
محدودیت منابع ارزي شده است، متأسفانه نه تنها جلوي واردات بی رویه کالاهاي غیرضروري گرفته نشده بلکه در مواردي بیشتر هم
شده که این مهم باعث خروج بیجا و بی موقع ارز از کشور شده است. نگاهی به لیست واردات کالاهاي غیرضروري در گمرك
کشورمان حکایت از ورود کالاهایی از کشور چین دارد که مشابه آنها (حتی باکیفیت تر از آنها ) در کشور وجود دارد. از مهر و تسبیح
و سجاده و چادرنماز گرفته تا کیف و کفش و فرش و لوازم خانگی و میوه جات و خشکبار که باکیفیت ترین آنها در کشورمان موجود

 
است. 

هدایت نشدن نقدینگی: به جرات می توان گفت بخش عمده اي از دارایی ها و سرمایه هاي ملی کشور در چرخه تولید به گردش نمی
آید و بالطبع به شکوفایی اقتصادي ایران هم کمک نمی کند و لذا وارد حوزه هاي واسطه گري و دلالی شده و باعث افزایش قیمت
دلار و به تبع آن افزایش قیمت واردات کالا و قیمت تمام شده مسکن می شوند. بنابراین هدایت صحیح نقدینگی کشور به سمت
تولید و رونق اقتصادي و جلوگیري از ورود افسارگسیخته سوداگران به بازارهاي دیگر می تواند دلیل دیگري براي واجب بودن خرید

 
کالاي ایرانی باشد. 

مؤلفه هایی که مطرح شد تنها بخشی از مباحثی است که همه ما را موظف و مکلف به حمایت از کالاي ایرانی می کند. به طور قطع
حمایت گسترده و مستمر از کالاي داخلی هم می تواند زمینه ساز استقلال کشور باشد و هم می تواند موجبات اعتلاي کمیت، کیفیت

 
و برند محصولات ایرانی را در دنیا فراهم آورد. 



در این راستا بانک انصار براي حمایت از تولید ملی و تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی و همچنین حمایت مستقیم و بدون واسطه از
تولیدکنندگان داخلی مدت هاست که با ارائه طرح حمایت از تولید ملی یا «طرح حاتم» اقدام به انعقاد قرارداد با شرکتهاي
تولیدکننده لوازم خانگی و واگذاري آنها به زوجین در قالب عقد مرابحه نموده است تا به سهم خود فرهنگ استفاده از کالاي ایرانی را

 
تشویق و ترویج نماید. 

پس همه ما موظفیم تا دیرتر نشده در ترجیحات، انتخاب ها و تصمیمات خود تجدیدنظر کنیم. امید است کشور عزیزمان ایران در
آینده اي نزدیک به توان علمی شایسته اش در دنیا دست یابد و به منبع تأمین نیاز مردم در سطح منطقه اي و جهانی تبدیل شود.



کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد

منبع: کرد پرسشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش خبرگزاري کُردپرس به نقل از ایسنا،
محمدمهدي تندگویان، در نشست خبري هفته ازدواج با
بیان اینکه هفته ازدواج امسال از فردا آغار می شود به
برخی از موانع ازدواج جوانان در کشور پرداخت و گفت:
موضوع ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی داشته و
این روند به چند عامل بستگی دارد. بعضی از این عوامل

 
طبیعی است و از این به بعد باید این کاهش را به خاطر کاهش جمعیت کشور شاهد باشیم. 

وي با بیان اینکه در عرض دو دهه گذشته کاهش فرزندآوري در کشور به وجود آمده است، افزود: تاثیرات این موضوع در دهه هاي
آینده خود را نشان می دهد. تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات است که متاسفانه فرهنگ خوبی نیست، اما به هر حال

 
کاهش اولاد و فرزندآوري تاثیراتش را کم کم در هرم جمعتی نشان می دهد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه بخش هایی از این موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط
است، ادامه داد: این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. امسال بحث کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است تا

 
خیلی از کسانیکه تصمیم به ازدواج داشتند این موضوع را به تاخیر بیندازند. 

تندگویان با بیان اینکه یکی از مشکلات جوانان این است که هزینه هایی که پارسال می توانستند با آن زندگی خود را شروع کنند در
حال افزایش است و اگر بخواهند زندگی را به بعد از کرونا منتقل کنند این که چه قدر باید هزینه کنند، نیازمند هشدارهاي جدي
است، افزود: درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف مراسم هاي زاید و

 
موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است. 

وي ادامه داد: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از ظرفیت خیران است، به همین دلیل
همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم؛ در همه استان ها این مجمع
شکل گرفته است. مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارت خانه تشکیل شده است. با

 
تشکیل این مجمع ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

 
زوجینی که مشکل جهیزیه و مسکن دارند به مجمع خیرین استانی مراجعه کنند 

معاون امور جوانان با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند می توانند به مجمع
خیرین ازوداج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس پایش خود خیرین،

 
افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 

 
معافیت هاي مالی خیران 



تندگویان با اشاره به اینکه کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، تصریح کرد: این کار موجب وحدت رویه در
توزیع کمک می شود تا اینطور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. به همین
دلیل از خیرین دعوت می کنم به این جمع بپیوندند. همچنین ما تلاش می کنیم معافیتهاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و

 
تهیه امکانات در بخش اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

وي با بیان اینکه بیش از 15 هزار جهیزیه، 5000 مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج و 3200 وام مسکن از سوي خیرین براي جوانان
فراهم شده است، گفت:3500 وام اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین و 4000 اشتغال براي زوجین نیازمند از سوي خیرین

 
فراهم شده است. 

 
پرداخت وام ازدواج به روز و منظم است/ افزایش متقاضیان این وام 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه پرداخت وام ازدواج کاملا به روز و منظم است، توضیح داد: با همه مشکلات اقتصادي دولت و ضربه

 
هاي اقتصادي ناشی از کرونا این وام به روز پرداخت می شود. این وام امسال 50 میلیون تومان با بازپرداخت 7 ساله است. 

وي با اشاره به اینکه به دنبال شیوع کرونا و کاهش میزان ازدواج پیش بینی می کردیم متقاضیان وام ازدواج نیز کاهش پیدا کنند،
گفت: این درحالیست که تا پایان خرداد ماه سال امسال بیش از 420 هزار نفر متقاضی وام ازدواج بودند که از این تعداد 122 هزار نفر
وام خود را دریافت کردند. این رقم در مدت مشابه سال گذشته در خصوص تعداد متقاضیان وام ازدواج بیش از 414 هزار نفر بود که
از این تعداد بیش از 182 هزار نفر وام خود را دریافت کرده بودند. امیدواریم که افزایش این رقم ناشی از ازدواج بوده و دریافت وام

 
صوري نباشد. 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه بخشی از این متقاضیان ممکن است مربوط به ازدواج هاي ثبت شده در سال هاي گذشته باشند،

 
ادامه داد: از سال 96 هرکس ازدواج کرده باشد می تواند امسال درخواست وام بدهد. 

 
ایجاد اتاق هاي عقد رایگان 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به فراهم شدن اتاق هاي عقد رایگان از سال گذشته در استان ها نیز گفت: افراد می
توانند به شکل رایگان کل عقدکنان از برگزاري مراسم تا ثبت آن را به شکل رایگان انجام دهند، البته متقاضیان باید ثبت نام کنند و

 
اگر نیازمند باشند می توانند از این امکانات بهره مند شوند. 

تندگویان در ادامه به تسهیلات اشتغال فراهم شده از سوي این معاونت در سال گذشته اشاره کرد و گفت: در سال گذشته در وزارت
ورزش و جوانان با کمک امکانات اعتباري صندوق امید و بانک رسالت 7000 شغل مستقیم را خودمان ایجاد کردیم. امسال هم وزارت
کار و معاونت روستایی ریاست جمهوري اعتبارات مناسبی در این بخش دارند. بحث تعاونی جوانان را هم مطرح کردیم که در مجموع
نشان می دهد گام هاي امیدبخشی برداشته شده است. امیدوارم با تشکیل مجلس جدید و به خصوص تغییرات بودجه و اعتباراتی که

 
مطرح کرده اند شاهد تحول خوبی در حوزه تجمیع کمک ها باشیم. 

وي با اشاره به اینکه سال گذشته طرح وام تجمیعی را مطرح کردم و حاضریم طرح را دراختیار مجلس قرار دهیم تا اگر طرح بهینه
اي بود اجرایی شود، گفت: وام ازدواج حتی الان هم پاسخگو بخش کوچکی از مشکل ازدواج جوانان است، اما با تجمیع اعتبارات در

 
حوزه مسکن و اشتغال و ... می توانیم توامان موضوع اشتغال، مسکن و ازدواج را حل کنیم. 

 
فرزندآوري، برنامه روي میز معاونت جوانان 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه موضوعاتی مانند فرزندآوري هم در دستور کار ماست، توضیح داد: در خصوص هدف گذاري سن
وام ازدواج منظور ما این نبود که حق دریافت وام از برخی سلب شود یا می خواهیم حقوق افراد را محدود کنیم. بلکه هدف اصلی



 
تعیین دستورالعمل براي جلوگیري از سوءاستفاده از این وام و بهره مندي جوانان بود. 

 
توضیحات تندگویان درباره تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج 

تندگویان ادامه داد: عده اي مطرح می کردند که تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج و حفظ این حق براي افرادي که قصد دریافت
آن را دارند تا سن قانونی به معنی ضایع کردن حقوق آنهاست. باید از این افراد پرسید وقتی فرد زیر 18 سال اجازه افتتاح حساب
بانکی ندارد یا نمی تواند گواهینامه بگیرد چرا کسی معترض نمی شود که حقوق کسی تضییع شده است؟ اما در مورد امر زندگی

 
مشترك که یک امر جدي است، این موضوع طرح می شود!. 

وي افزود: هدف ما از مطرح کردن این پیشنهاد این بود که باید دستور العملی در این خصوص باشد. به هرحال هر جوانی در هر سن
شرعی که هست می تواند ازدواج کند، اما سوال من از قانونگذار این است که اگر دختري در سن 13 یا 15 سالگی به هردلیلی ازدواج
کرد آیا واقعا درآن سنین مادر خوبی هم می تواند باشد؟ آیا منظور ما از تشکیل خانواده و فرزندآوري، تشکلیل خانواده خوب نیست؟

آیا در این سنین فرد می تواند وامش را بازپرداخت کند؟.



اختصاص هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما، آقاي ابراهیم
محمودزاده مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي
مسلح (ساتا) در مراسم رونمایی از طرح هاي رفاهی،
حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیرو هاي مسلح
که امروز برگزار شد، اظهار داشت: امروزه سرمایه هاي
عمومی عظیمی در حوزه هاي وابسته به صندوق هاي
بازنشستگی وجود دارد که براي قشر زیادي امید به آینده
را ایجاد می کند و در صورت تغییر انگاره هاي موجود، می

 
تواند نیروي مولد اقتصاد کشور شود. 

مدیرعامل ساتا با اشاره به منویات فرماندهی معظم کل قوا درخصوص بازنشستگان گفت: آن چیزي که ما امروزه در ساتا دنبال می
کنیم، اجراي دو فرمان معظم له، یعنی توجه به معیشت و توجه به منزلت بازنشستگان معزز نیرو هاي مسلح در چارچوب توزیع

 
عادلانه و تأمین منابع است. 

وي با اشاره به اقدامات گسترده سازمان درخصوص ارائه خدمات وسیع و خرسندساز به بازنشستگان، خاطرنشان کرد: مجموعه سازمان
تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح سعی دارد با رعایت شأن و منزلت بازنشستگان، بتواند بستري را مهیا کند تا پیشکسوتان عزیز با

 
کمترین دغدغه و مشکل، بتوانند مطالبات قانونی خود را دریافت کنند. 

 
بهره برداري از طرح هاي رفاهی تفریحی 

رئیس هیئت مدیره ساتا در خصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی نارنج متین چابکسر گفت: این مجموعه اقامتی شامل 59
هزار مترمربع با ظرفیت 30 واحد مسکونی آپارتمانی، 18 واحد دو خواب ویلایی، 18 واحد ماه عسل، هشت واحد سه خواب کانکس
ویلایی و چهار واحد جانبازان ویلایی، در مجموع با 280 ظرفیت تخت هتلی به همراه رستوران با ظرفیت 190 نفر و دیگر امکانات

 
است. 

محمودزاده در ادامه درخصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی هتل یاس متین انزلی گفت: این مجموعه اقامتی و تفریحی در
زمینی به مساحت 50 هزار مترمربع زیرمجموعه اي از گروه هتل هاي متین در سطح کشور است که به عنوان هتل آپارتمان چهار

 
ستاره ساحلی شامل 100 واحد اقامتی با امکانات خوب است و توان پذیرش 420 نفر در روز را دارد. 

 
بهره برداري از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندسازي 

مدیر عامل سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح با اشاره به نامگذاري رهبر معظم انقلاب اسلامی با شعار سال جهش تولید و تأسی
از آن، گفت: در راستاي تحقق منویات معظم له، ساتا «جهش خدمات» را سرلوحه خود قرار داده و به منظور حمایت از تولیدات
پیشکسوتان و خانواده هاي معزز نیرو هاي مسلح و همچنین توانمندسازي این عزیزان در کسب درآمد به صورت خوداشتغالی افق

 
جدیدي را در مسئله معیشت بازنشستگان و حمایت از آنان ایجاد کرده است. 

وي افزود: کارآفرینی یا توسعه کسب و کار براي افراد بازنشسته یا افراد نزدیک به بازنشستگی و خانواده هاي ایشان، راه حلی است



براي افزایش درآمد و نیز تداوم نقش مهم اجتماعی آنان، فارغ از هرگونه وابستگی به کمک هاي دولتی که با توجه به رشد روزافزون

 
جامعه بازنشستگی فرصت بی بدیلی براي مشارکت و هم افزایی از خود این عزیزان در رفع نیاز هاي این بازار بزرگ بوجود آمده است. 
محمودزاده، بازار اجتماعی کسب و کار هاي بازنشستگان نیرو هاي مسلح را ظرفیتی براي معرفی کسب و کار هاي بازنشستگان و
تعامل ایشان چه با یکدیگر و چه با بازار آزاد دانست و تصریح کرد: نقش سامانه کسب و کار بازنشستگی (کوکباز) نقش تسهیل گري از
طریق فراهم کردن بستري است تا بازنشستگان بتوانند استعدادهایشان را شکوفا کنند، کسب و کار دلخواهشان را به دست بیاورند و
آن را رونق بدهند. در این سامانه همه اعضاي خانواده ي یک بازنشسته می توانند با کمترین سرمایه، کسب و کار خانگی و محلی خود

 
را راه اندازي و تولیداتشان را از طریق اینترنت به سراسر ایران عرضه نمایند. 

وي خاطرنشان کرد: سامانه کسب وکار بازنشستگان نیرو هاي مسلح در نخستین جشنواره ملی کسب و کار هاي بازنشستگان نیرو
هاي مسلح که در شهریور 1398 برگزار شد، با شعار از بازنشستگی به باز ایستادگی به معرفی خود پرداخت و در مرحله نخست در
حوزه هاي کسب و کار هاي خانگی، خدمات آموزشی و مشاوره، و حمایت هاي مالی از کارآفرینان بازنشسته و در گام دوم خدمات

 
مراقبت و سلامت، خدمات منزل، بوم گردي و گردشگري و کسب و کار هاي آزاد وارد بازار خواهد شد. 

 
طرح مهارت افزایی و آموزش تخصصی مراقبت از سالمند 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح با بیان اینکه حفظ منزلت، معیشت و توانمندسازي بازنشستگان نیرو هاي مسلح از
وظایف ساتاست، اظهار داشت: بخشی از بازنشستگان نیرو هاي مسلح بنا به شرایط جسمی و کهولت سن نیاز به مراقبت و نگهداري
داشته و اغلب تمایل دارند تا این خدمات به وسیله اعضاي خانواده و در محیط منزل صورت پذیرد؛ لذا لازم است تا در جهت ارتقاي
کیفیت زندگی آنان و به منظور ارائه خدمات تخصصی به این عزیزان به کسانی که زحمت مراقبت و نگهداري از آن ها را تقبل کرده

 
اند، آموزش هاي عمومی و تخصصی لازم در حوزه مراقبت و نگهداري از بازنشستگان بیمار و سالمند داده شود. 

آقاي محمودزاده با اشاره به ویژگی هاي «طرح مهتاب» گفت: ایجاد آرامش روانی، افزایش رفاه و ارتقاء سطح معیشت خانواده با
کاهش هزینه هاي درمانی، مشارکت و توانمندسازي افراد خانواده در ارائه خدمات مراقبت و نگهداري به سالمند یا فرد بیمار، اشتغال
جهت بازایستاده یا افراد خانواده با آموزش هاي تخصصی در این خصوص و نیز اعطاء مدرك معتبر در زمینه مراقبت از بیمار و سالمند

 
جهت تسهیل در اشتغال افراد از مهم ترین اهداف این طرح است. 

رئیس هیئت مدیره سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح درخصوص فرآیند اجرایی این طرح، گفت: این طرح در استان تهران به
صورت آزمایشی در حال اجراست و 50 نفر در دوره مقدماتی 40 ساعته با عنوان «آشنایی با اصول و فنون مراقبت در منزل» شرکت و
موفق به دریافت گواهینامه شده اند و در نظر است این عزیزان به منظور ادامه طرح، در کلاس هاي تخصصی مراقبت از سالمند و

 
بیمار به صورت کاملاً رایگان شرکت کنند. 

وي خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه در طرح مهتاب نفرات مربوطه در کل کشور شناسایی شده و با مراکز آموزشی مربوطه نیز
هماهنگ شده تا آن ها بتوانند به صورت رایگان در این مراکز آموزش هاي مورد نظر را دیده و گواهی نامه معتبر دریافت کنند تا

 
ضمن بهره مندي از خدمات تخصصی با اخذ گواهینامه معتبر زمینه اشتغال آن ها نیز فراهم شود. 

 
پرداخت هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه 

مدیرعامل ساتا با تأکید بر بهبود معیشت و ارتقاي منزلت بازنشستگان نیرو هاي مسلح، از پرداخت وام قرض الحسنه خبر داد و گفت:
سازمان تامین اجتماعی نیرو هاي مسلح، در سال 1399 اختصاص و واگذاري هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه به مشترکین تحت

 
پوشش خود را پیش بینی کرده است. 

محمودزاده با بیان اینکه این وام به صورت غیرحضوري و به شکل اینترنتی پرداخت خواهد شد، افزود: وام مزبور براي 100 هزار نفر از
بازنشستگانی است که تاکنون از تسهیلات سازمان بازنشستگی نیرو هاي مسلح برخوردار نشده اند و در طول سال جاري پرداخت

 
خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه این وام نسبت به سال گذشته دو برابر شده است، خاطرنشان ساخت: مبلغ این وام 10 میلیون تومان است که از



 
طریق سازمان بازنشستگی نیرو هاي مسلح به واجدین شرایط دریافت وام اطلاع رسانی و مبلغ مذکور به حساب آنان واریز خواهد شد. 

 
حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیرو هاي مسلح 

مدیرعامل ساتا اظهار داشت: از آنجایی که در طول سال هاي اخیر یکی از بزرگ ترین و مهم ترین دغدغه هاي بازنشستگان، وظیفه
بگیران و خانواده هاي مستمري بگیران نیرو هاي مسلح، اشتغال فرزندان است، به نحوي که در بیشتر خانواده ها این موضوع به

 
اولویت اول مشکلات یا درخواست هاي خانواده ها تبدیل شده است. 

محمودزاده تصریح کرد: با توجه به محدود بودن ظرفیت هاي جذب و استخدام در دستگاه هاي دولتی و خصوصی، سازمان تأمین
اجتماعی نیرو هاي مسلح خود را نسبت به رفع این دغدغه مسئول دانسته و در تلاش است تا با آموزش، حمایت و توانمندسازي

 
خانواده مشترکان به ارتقاء سطح معیشت این عزیزان اقدام کند. 

این کار از طریق موسسه توانمندسازي بازنشستگان نیرو هاي مسلح و با هدف توانمندسازي و کمک به ایجاد اشتغال براي فرزندان، از
ابتداي سال1399 با تدوین شیوه نامه اجرایی، اعطاء وام قرض الحسنه براي خوداشتغالی، مهارت و کارآفرینی فرزندان بازنشستگان
نیرو هاي مسلح، اقدام به پرداخت وام هاي قرض الحسنه به دو صورت اشتغال تا مبلغ 500 میلیون ریال با کارمزد چهار درصد و

 
همچنین تسهیلات کم بهره، با توجه به طرح توجیهی اجرا می شود. 

 
رونمایی از مرحله نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح، با تأکید بر رویکرد تحول محوري در زمینه ارائه خدمات مناسب به جامعه بیمه
شدگان نیرو هاي مسلح در حوزه سلامت، گفت: نسخه اولیه طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک خدمات درمانی نیرو

 
هاي مسلح به صورت آزمایشی در بیمارستان شهید چمران تهران آماده شده است. 

وي تهیه زیرساخت تشکیل پرونده الکترونیک سلامت، نظام ارجاع و پزشک خانواده و نیز مقدمه دیجیتالی شدن تمامی فرآیند تجویز

 
تا ارائه خدمت را اولین گام براي حذف نسخ کاغذي برشمرد. 

وي اظهار داشت: در گام اول تمامی مراحل اعم از مرحله پذیرش بیمه شده در مطب هاي درمانگاهی و نیز مرحله ارائه خدمت در
داروخانه، آزمایشگاه و تصویربرداري پیش بینی شده است که بدون نیاز به دفترچه خدمات درمانی و با ارائه کد بیمه، پذیرش و کد
رهگیري جهت احراز هویت به تلفن همراه بیمه شده ارسال می شود و بسیاري از خطا هاي پزشکی را در حین تجویز خدمت و

 
اشتباهات نسخه خوانی را در حین نسخه پیچی از بین خواهد برد. 

محمودزاده ضمن تشکر از این اقدام سازمان بیمه خدمات درمانی خاطرنشان کرد: تمامی ضوابط سازمانی موجود، به صورت هوشمند
در فرایند هاي نسخه نویسی و نسخه پیچی، به صورت بر خط (آنلاین) کنترل می شود و براي پزشک در نسخه نویسی و تجویز و نیز

براي بیمه شده در دریافت خدمت، هیچ گونه محدودیتی نخواهد بود.



تذکر عضو کمیسیون امنیت مجلس به وزیر دادگستري براي رفع انحصار از

جذب وکیل

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/04/31

 به گزارش خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، علی علیزاده
نماینده مردم مراغه و عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی با درج تذکري به وزیر دادگستري، نسبت
به روند انحصار و تعیین ظرفیت کانون وکلا و مرکز وکلاي قوه قضائیه در جذب دانش آموختگان حقوق براي وکالت هشدار داد و در
خصوص رفع انحصار و ظرفیت زدایی براي تسهیل اشتغال تحصیل کردگان رشته حقوق به سید علیرضا آوایی، وزیر دادگستري تذکر

 
داد. 

 
در متن این تذکر آمده است: 

کانون هاي وکلاي دادگستري و مرکز وکلاي قوه قضائیه، بر خلاف سیاست هاي کلان اصل 44، بر خلاف قانون رفع انحصار و تسهیل
رقابت، بر خلاف نظر شوراي محترم نگهبان و از همه مهم تر بدون توجه به وضعیت کشور و مطالبه اجتماعی متاسفانه همچنان براي

 
جذب وکیل به تعیین ظرفیت و حفظ انحصار ادامه می دهند. 

گرانی خدمات حقوقی و اطاله دادرسی از مشکلات اصلی نظام حقوقی ما هست یکی از مطالبات مردمی هم حق الزحمه بالاي وکلا می
باشد بهانه اشباع ظرفیت براي عدم اجازه فعالیت به خیل عظیم جوانان حقوق خوانده از طرف کانون وکلا و مرکز وکلاي قوه قضاییه با
واقعیت هاي امروز جامعه ما فاصله معناداري دارد به طوري که این دو مرکز تبدیل به مراکز خودمختاري شده اند که منفعت خود را
پیگیري می کنند و نارضایتی عمومی را به حاکمیت تحمیل می کنند و با حفظ انحصار به نماد قانون گریزي و لابی گري تبدیل شده

 
اند. 

تذکر من به وزیر محترم دادگستري این است که رفع انحصار و ظرفیت زدایی را پیگیري کنند تا مشکل اشتغال بسیاري از دانش

 
آموختگان حقوق رفع شود. 



 
 

انتهاي پیام/



وام کرونا چند ضامن می خواهد؟

منبع: تابناكشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/04/31

 
وام کرونا چند ضامن می خواهد؟ 

 
درراستاي پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا، وزارت کار مبلغ وام کرونا و تضامین و وثایق مورد نیاز براي دریافت وام را اعلام کرد. 

به دنبال شیوع ویروس کرونا فعالیت بسیاري از صنوف و کسب و کارها به ویژه مشاغل خدماتی مختل و دچار مشکل شد و بر این
اساس دولت با هدف حفظ اشتغال موجود در بنگاهها و حمایت از کارگران پرداخت تسهیلات حمایتی با نرخ سود ترجیحی 12 درصد

 
را مصوب کرد تا در اختیار بنگاههاي خدماتی و تولیدي آسیب دیده از کرونا قرار گیرد. 

پرداخت تسهیلات حمایتی به شاغلین کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا و فعالان اقتصادي 14 رسته منتخب از سیزدهم خرداد ماه

 
آغاز شده و مشمولان براي گرفتن وام به بانکها معرفی شده اند. 

نرخ سود تسهیلات 12 درصد و دوره بازپرداخت تسهیلات، با احتساب دوره تنفس از اول آبان ماه و به مدت دو سال است. وثایق و
تضامینی که براي دریافت تسهیلات از سوي بانکها دریافت می شود، متفاوت و با ارائه سفته و معرفی ضامن خواهد بود. سقف مبلغ

 
سفته نیز 1.5 برابر اصل سود تسهیلات است. 

برابر اعلام وزارت کار، تسهیلات تا سقف 16 میلیون تومان، نیازمند سفته فرد متقاضی یا چک به تشخیص بانک و تسهیلات 16
میلیون تا 48 میلیون تومانی نیازمند سفته متقاضی یا چک به همراه یک ضامن است. تسهیلات 48 تا 160 میلیون تومانی، به سفته
متقاضی یا چک با دو ضامن نیاز دارد. براي وام 160 تا 200 میلیون تومانی ارائه سفته متقاضی یا چک به همراه سه ضامن لازم است
و براي درخواست تسهیلات بالاتر از 200 میلیون تومان هم ارائه تضمین صادره از سوي صندوق هاي ضمانت و یا به تشخیص بانک

 
ارائه وثیقه هاي متعارف مورد نیاز است. 

بر اساس آخرین آمارها، بیش از 407 هزار واحد در سامانه کارا به نشانی https://kara.mcls.gov.ir ثبت نام کردند که از این
تعداد پرونده 165 هزار واحد معادل 7 هزار و 800 میلیارد تومان از تسهیلات تکمیل و جهت پرداخت به مؤسسات و بانک هاي عامل

 
ارسال شده است. 

پیش از این وزارت کار بیش از یک میلیون واحد اقتصادي آسیب دیده از کرونا که سه میلیون شاغل بیمه شده در آنها مشغول کار

 
بودند را شناسایی و با ارسال پیامک، مشمول دریافت تسهیلات حمایتی کرونا اعلام کرده است. 

در حال حاضر 14 رسته اصلی و 550 زیر رسته در پرداخت وام و تسهیلات بنگاه هاي آسیب دیده از کرونا وجود دارد که بیش از یک

 
میلیون و 200 هزار بنگاه را شامل می شود. 

مهلت ثبت نام براي دریافت تسهیلات حمایتی کرونا که پیش از این تا پایان تیرماه اعلام شده بود با مصوبه کارگروه مقابله با



پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، 5 روز دیگر تمدید شد و بر این اساس متقاضیان تا 5 مرداد فرصت دارند به سامانه
کارا مراجعه و درخواست وام خود را ثبت کنند.



سختگیري ها در صدور مجوز براي شرکتهاي دانش بنیان غیرطبیعی است

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/04/31

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور امروز در سفر استانی خود در اصفهان، گفت: در حوزه شرکت هاي دانش
بنیان در کشور اتفاقات خوبی رخ داده است، وجود سختگیري ها در صدور مجوز براي شرکتهاي دانش بنیان غیرطبیعی است،

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور : سختگیري ها در
صدور مجوز براي شرکتهاي دانش بنیان غیرطبیعی است
سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور امروز در
سفر استانی خود در اصفهان، گفت: در حوزه شرکت هاي
دانش بنیان در کشور اتفاقات خوبی رخ داده است، وجود
سختگیري ها در صدور مجوز براي شرکتهاي دانش بنیان
غیرطبیعی است، به گزارش خبرگزاري علم و فناوري از

اصفهان، سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور امروز در سفر استانی خود در اصفهان در ادامه بازدید از نمایشگاه
محصولات فناورانه دانشگاه آزاد اصفهان (خوراسگان) در جمع خبرنگاران در خصوص سخت گیریها و موانع صدور مجوز براي
شرکتهاي دانش بنیان، تصریح کرد: در حوزه شرکت هاي دانش بنیان در کشور اتفاقات خوبی رخ داده است، وجود سختگیري ها در

 
صدور مجوز براي شرکتهاي دانش بنیان غیرطبیعی است، 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور سپس با اشاره به این که برخی متولی صدور برخی از مجوزها دیگر سازمانها مانند جهاد
کشاورزي، سازمان غذا و دارو و هستند، افزود: در بسیاري موارد صدور این مجوزها مستلزم انجام تست هاي کلینیکال بوده که نیازمند

 
مراحل طولانی براي اخذ آن است، و این با توسعه سطح کیفی این شرکت ها همراه خواهد بود. 

ستاري با بیان این که طی تفاهم نامه هایی با وزارت بهداشت، کشاورزي مسیري در نظر گرفته شده بطوري که شرکت هاي دانش
بنیان به راحتی بروکراسی ها را طی کنند، عنوان کرد: یک دستگاه و یا یک ماده مورد آزمایش هم مسیري براي اخذ تاییدیه هاي طی

 
می کند و در این بخش هم سختگیریهایی وجود دارد. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور با تصریح این که در حال حاضر تسهیلات خوبی در اختیار شرکتهاي دانش بنیان قرار می گیرد،
بیان کرد: مهمتر از تسهیلات، اکوسیستمی است که باید در شرکت هاي دانش بنیان فعال شود که بخشی از آن به حوزه هاي دولتی و

 
مجوزهاي کسب و کار و بخشی دیگر به تسهیلات مربوط می شود. 

وي با بیان این که معتقدیم بسیاري از استارتاپ هاي کشور احتیاجی به وام ندارند، بلکه باید روي جذب سرمایه گذار ریسک پذیر
متمرکز شوند گفت: اقتصاد دانش بنیان پول پاشی نفت نیست، بلکه آنچه آن را سرپا نگه می دارد اکوسیستم کارآفرینی است و

 
تسهیلات شاید آیتم پنجم یا ششم براي اقتصاد دانش بنیان است. 

ستاري با بیان این که در حوزه کرونا تقریبا 450 میلیارد تومان از سوي صندوق توسعه ملی به شرکت هاي دانش بنیان آسیب دیده از
کرونا تسهیلات تخصیص یافت و در حال پرداخت است، افزود: علاوه بر این کمک ها و حمایت هاي بلاعوضی هم در حوزه این مسئله



پرداخت شده است تا جایی که امروز دیگر در بخش تجهیزات پزشکی مورد نیاز بیمارستان ها و تجهیزات مقابله با کرونا واردات به

 
کشور نداریم. 

 
مرکز نوآوري سلامت دیجیتال اصفهان به بهره برداري رسید 

در ادامه با حضور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري مرکز نوآوري سلامت دیجیتال اصفهان به بهره برداري رسید، این مرکز
محل استقرار تیم هاي فناوري در حوزه بین رشته اي سلامت دیجیتال است که با بهره گیري از ظرفیت ها و زیرساخت هاي ایجاد

 
شده در این مرکز به تولید و توسعه محصولات حوزه سلامت دیجیتال می پردازند. 

 
«سامانه زیست ایران» رونماي شد 

در سفر یک روزه سورنا ستاري به اصفهان «سامانه زیست ایران» رونماي شد، سامانه زیست ایران بعنوان ارائه دهنده خدمات پردازش

 
در زمینه ارائه تحلیل داده و داده ورزي زیست پزشکی به محققان کشور در این حوزه خواهد بود. 

 
دکتر ستاري از محصولات فناورانه حوزه سلامت دیجیتال دانشگاه علوم پزشکی اصفهان بازدید کرد 

دکتر ستاري از محصولات فناورانه حوزه سلامت دیجیتال اساتید دانشگاه علوم پزشکی اصفهان، بازدید از هسته ها و شرکت هاي

 
فناوري مستقر در این مرکز بازدید کرد. 

معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري در نمایشگاهی که در حوزه سلامت دیجیتال برپاشده بود از کیوسک تصویر برداري چشم،
متراژ شبیه ساز صداهاي قلب و ریه، قندون پرستار همراه دیابت، سامانه راهبري بیماران، نرم افزار سلامت همراه و فعالیت هاي

 
چندین شرکت دانش بنیان در حوزه سلامت دیجیتال بازدید کرد. 

 
امضاي تفاهم نامه همکاري و راه اندازي سراي سلامت دانشگاه علوم پزشکی، اتاق بازرگانی، صنایع، معاون و کشاورزي اصفهان 

علاوه بر این در سفر یک روزه دکتر ستاري در اصفهان تفاهم نامه همکاري و راه اندازي سراي سلامت دانشگاه علوم پزشکی، اتاق

 
بازرگانی، صنایع، معاون و کشاورزي اصفهان به امضا رسید. 

 
بازدیدها و افتتاحیه در شهرك علمی تحقیقاتی 

سورنا ستاري در ادامه سفر یک روزه در اصفهان براي بازدید و افتتاح چند پروژه در شهرك علمی تحقیقاتی حضور دارد که در این

 
شهرك قرارداد احداث پارك تجهیزات پزشکی به مساحت 23 هکتار به امضا می رسد 

همچنین بازدید از نمایشگاه محصولات فناورانه شهرك علمی تحقیقاتی اصفهان و افتتاح ساختمان شهرك علمی تحقیقاتی اصفهان،
مرکز نوآوري سلامت دیجیتال، کارگاه تلاش شهرك علمی تحقیقاتی اصفهان و کارخانه نوآوري اصفهان، شرکت در نشست ""اقتصاد

 
دانش بنیان و جهش تولید استان اصفهان"" و حضور دریک برنامه خبري از دیگر برنامه هاي این سفر است. 

انتهاي پیام/





دختر ترامپ در حال توزیع غذا بین مردم (عکس)

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/04/31

ایوانکا ترامپ دختر دونالد ترامپ و مشاور وي در زمینه اشتغال زایی، توانمندسازي اقتصادي، توسعه نیروي کار و کارآفرینی
در مرکز Washington D.C. Dream حضور یافت تا گوشت و لبنیات را به دست نیازمندان برساند. این مواد غذایی قرار

است به دست افرادي که درگیري ویروس کرونا هستند برسد. ایوانکا ترامپ هنگام حضور ...

ایوانکا ترامپ دختر دونالد ترامپ و مشاور وي در زمینه اشتغال زایی، توانمندسازي اقتصادي، توسعه نیروي کار و کارآفرینی در
مرکز Washington D.C. Dream حضور یافت تا گوشت و لبنیات را به دست نیازمندان برساند. این مواد غذایی قرار است به
دست افرادي که درگیري ویروس کرونا هستند برسد. ایوانکا ترامپ هنگام حضور در این مرکز و جابجایی جعبه هاي حامل مواد غذایی

 
ماسک زده بود و در بارگیري 500 جعبه شیر و گوشت کمک کرد. 
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راه اندازي نخستین استودیو تولید محتواي الکترونیکی پیام نور کشور در

رفسنجان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش خبرگزاري فارس از رفسنجان، احسان مهرابی
گوهري با اشاره به اقدامات انجام شده در یک سال گذشته
در این دانشگاه اظهار داشت: ایجاد و گسترش بستر مناسب
و تسهیل شرایط ورود متقاضیان با معرفی ظرفیت هاي
دانشگاه پیام نور رفسنجان موجب جذب حداکثري
داوطلبان در زمان ثبت نام و تکمیل ظرفیت شده که

 
نسبت به سال قبل از آن رشد مناسبی داشته است. 

رئیس دانشگاه پیام نور مرکز رفسنجان از  راه اندازي وب سایت جدید دانشگاه با امکانات به روز و درج کامل اخبار رویدادها و اطلاعات

 
مورد نیاز دانشجویان، اساتید و سایر مخاطبان خبر داد و آن را یکی از اقدامات مهم در زمینه معرفی ظرفیت هاي دانشگاه عنوان کرد. 

 وي تصریح کرد: راه اندازي صفحه دانشگاه در شبکه هاي مجازي، تولید محتواي هاي الکترونیکی متعدد، راه اندازي کمپین هاي
مختلف پیام نوري و ارتباط مستقیم مستمر با مشاوران تحصیلی شهرستان از دیگر عوامل موثر و مهم در توجه و علاقه مندي جوانان

 
و داوطلبان براي تحصیل در دانشگاه پیام نور رفسنجان بوده است. 

 مهرابی گوهري از تاسیس و راه اندازي نخستین استودیو تولیدي محتواي الکترونیکی دانشگاه پیام نور کشور در مرکز رفسنجان خبر
داد و تصریح کرد: این مرکز به همت ابراهیمی از خیران رفسنجانی راه اندازي و  به نام شهید بزرگوار حاج قاسم سلیمانی مزین شده
است و هم اکنون این استودیو تبدیل به یک بستر مناسب براي تولید محتواي الکترونیکی در همه حوزه هاي مختلف آموزشی،

 
فرهنگی و اجتماعی در سطح کشور شده و زمینه اشتغال دانشجویان دانشگاه در سایر ارگان ها را فراهم کرده است. 

رئیس دانشگاه پیام نور رفسنجان  عنوان کرد: توجه به آموزش الکترونیک و افزایش 70 درصدي سیستم هاي رایانه اي دانشگاه، راه
اندازي قرنطینه متمرکز و همچنین افزایش 100 درصدي پهناي باند اینترنت دانشگاه از دیگر اقدامات مهم انجام شده در سال گذشته

 
بوده است. 

وي خاطرنشان کرد: طی تفاهم نامه منعقد شده با شهرداري رفسنجان، از ابتداي سال گذشته تا کنون دوره هاي متعددي براي

 
آموزش کارکنان شهرداري توسط دانشگاه برگزار شده و در حال برگزاري ست. 

مهرابی گوهري  توسعه زیرساخت ها در حوزه الکترونیک و مجازي و به دنبال آن توسعه آموزش عالی آزاد و برگزاري دوره هاي
آموزشی و ضمن خدمت آنلاین براي کارکنان دستگاه هاي اجرایی، که نخستین بار در سطح استان در دانشگاه رفسنجان روي داده

 
است را به عنوان یکی دیگر از دستاوردهاي مهم دانشگاه در سال جاري معرفی کرد. 



وي بیان کرد: علاوه بر جذب پنج عضو هیئت علمی، ساماندهی رشته هاي کارشناسی و اخذ مجوز رشته هاي جدید با توجه به
ظرفیت علمی و امکانات موجود در دست اقدام است که با همیاري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و سازمان مرکزي دانشگاه پیام نور،

 
شاهد اخذ مجوز رشته هاي جدیدامور بانکی، امور بیمه و مهندسی عمران در دانشگاه خواهیم بود. 

رئیس دانشگاه پیام نور رفسنجان با بیان اینکه مرکز نوآوري و شکوفایی با رویکرد کارآفرینی در این دانشگاه ایجاد شده است، تصریح
کرد: با توجه به تجهیز آزمایشگاه ها به ویژه آزمایشگاه هاي زمین شناسی، دانشگاه پیام نور رفسنجان به عنوان قطب آزمایشگاهی در
سطح استان معرفی شده است که انتظار می رود که با فعالیت بیشتر اساتید و دانشجویان شاهد ارتقاي آموزش هاي کاربردي و

 
مهارتی در دانشگاه باشیم. 

وي در ادامه با اشاره به اقامات عمرانی، فرهنگی و ... در دانشگاه از رشد بیش از 20 درصدي  کمک خیران حامی دانشگاه پیام نور

 
رفسنجان در سال 98 نسبت به سال قبل از آن و جذب بیش از یک هزار و 100 میلیون ریال کمک از خیران یاد کرد. 

مهرابی گفت: با توجه به اهمیت تکمیل پروژه اي نیمه تمام، بیش از 400 میلیون ریال در اجراي پروژه هاي عمرانی خیرساز و حدود
700 میلیون ریال در جهت پرداخت کمک هزینه شهریه دانشجویی، ارائه خدمات رفاهی به دانشجویان و اساتید و کارکنان هزینه

 
شده است. 

 مهرابی گوهري با اشاره به نقش شهدا در حفظ عزت و استقلال و امنیت  کشور، ابراز: براي تدفین شهداي گمنام در دانشگاه  پیام نور

 
رفسنجان با همکاري سپاه شهرستان رفسنجان اقدام و پیگیري انجام شده است. 

وي در ادامه از خیران، آقایان مرتضوي، ابراهیمی و اسماعیلی مسئول خیریه کوثر رفسنجان براي همکاري و کمک به دانشگاه پیام نور

 
رفسنجان در حوزه هاي مختلف قدردانی کرد. 

انتهاي پیام/80016/ب



صادرات نقش مهمی در تحقق جهش تولید دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/04/31

زاهدان- ایرنا- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان وبلوچستان گفت: افزایش صادرات غیرنفتی به کشورهاي
همسایه نقش مهمی در تحقق اهداف جهش تولید در کشور بویژه در این استان پهناور دارد.

زاهدان- ایرنا- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت
سیستان وبلوچستان گفت: افزایش صادرات غیرنفتی به
کشورهاي همسایه نقش مهمی در تحقق اهداف جهش

 
تولید در کشور بویژه در این استان پهناور دارد. 

داود شهرکی روز سه شنبه در دیدار فرماندار زاهدان و اعضا
هیات رییسه اتاق بازرگانی، صنایع،معادن و کشاورزي
زاهدان اظهارداشت: مبحث بازرگانی خارجی بویژه بخش
صادرات غیرنفتی همواره از مهمترین مسائل مورد نظر
دست اندرکاران و سیاستگذاران اقتصادي و بازرگانی

جمهوري اسلامی ایران بوده و توجه خاص در برنامه هاي پنج ساله توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی کشور را معطوف خود داشته

 
است. 

وي افزود: صادرات یک عنصر موثر و کلیدي در توسعه اقتصادي کشور محسوب شده و بر آمادگی زیرساخت هاي فرهنگی و اجتماعی

 
جهت بکارگیري استراتژي هاي صادراتی تاکید کرد. 

ریس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان گفت: توسعه صادرات و ورود صحیح به بازارهاي جهانی و حفظ شرایط
ماندگاري در آن حاصل نمی شود مگر با ایجاد یک راهبرد مشخص و پایدار صادراتی که بصورت قانون غیرقابل تغییر درآمده و هر
کدام از دستگاه هاي اجرایی مرتبط با امر صادرات و همچنین اتحادیه ها، تشکل هاي صادراتی و سازمان هاي خدمات رسانی تجاري

 
از قبیل بانک ها، بیمه و حمل و نقل به وظایف خود به خوبی عمل کنند. 

وي به بازار خوب صادراتی کشورهاي همسایه با جمهوري اسلامی ایران بویژه افغانستان و پاکستان اشاره کرد و افزود: به دلیل همسایه
بودن سیستان و بلوچستان با این کشورها و همچنین وجود تنها بندر اقیانوسی ایران، این استان از ظرفیت بالایی براي پیشرفت

 
برخوردار است. 

شهرکی به نقش بازارچه هاي مرزي در توسعه مبادلات تجاري اشاره کرد و گفت: بازارچه هاي مرزي می تواند نقش بسزایی در

 
صادرات کالاهاي تولیدي در منطقه و بدنبال آن رشد و توسعه اقتصادي آن منطقه داشته باشد. 

وي ادامه داد: ایجاد وتوسعه بازارچه هاي مرزي،افزایش و توسعه صادرات، ایجاد اشتغال و درآمد براي مردمان مستقر در نواحی مرزي

 
را در پی خواهد داشت و بازارچه هاي مرزي سیستان و بلوچستان عملکرد صادراتی قابل توجهی را به خود اختصاص داده اند. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان وبلوچستان اظهارداشت: از دلایل عمده افزایش صادرات می توان به دسترسی آسان به
بازار کشورهاي همسایه،سهولت فرآیند انجام صادرات و نیز بروکراسی اداري کمتر در بازارچه ها اشاره کرد و صادرات بیش از 770



میلیون دلاري از جمع کل صادرات استان که یک میلیارد و 75 میلیون دلار در سال 98 بوده نشان دهنده نقش بازارچه هاي مرزي

 
در توسعه صادرات غیر نفتی دارد. 

وي تصریح کرد: اتاق هاي بازرگانی نقش موثري در توسعه مبادلات تجاري بویژه صادرات کالاهاي غیرنفتی دارند و با توجه به سابقه
بالغ بر 90 ساله اتاق بازرگانی زاهدان باید از این ظرفیت استفاده بهینه کرد و بازگشت ارز توسط صادرکنندگان نیز با شفافیت انجام

 
شود. 

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي زاهدان نیز در این دیدار گفت: سیستان و بلوچستان با هماهنگی تجار و بازرگانان و
هدایت اتاق بازرگانی توانسته در بسیاري از موارد خدمات بسیار خوبی را در زمینه تامین کالاهاي مورد نیاز کشور در همه زمینه ها

 
ارائه کند. 

عبدالحکیم ریگی میرجاوه افزود: در جنگ اقتصادي قرار داریم و تجار و بازرگانان به عنوان سربازان خط مقدم در همه ابعاد آمادگی

 
همکاري را دارند و با استفاده از ظرفیت هاي موجود تراز تجاري استان نیز مثبت بوده است. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

- صادرات غیر نفتی



ارتباط با دانشگاه ها،ضامن سیاست بومی سازي صنایع

منبع: ایرناشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/04/31

تهران- ایرنا- معاون وزیر صنعت گفت: سازمان ایمیدرو سال گذشته رتبه سوم را در بین 42 سازمان و شرکت دولتی در
انعقاد قرار داد با دانشگاه کسب کرد و ارتباط با دانشگاه ضامن سیاست بومی سازي صنایع محسوب می شود.

تهران- ایرنا- معاون وزیر صنعت گفت: سازمان ایمیدرو
سال گذشته رتبه سوم را در بین 42 سازمان و شرکت
دولتی در انعقاد قرار داد با دانشگاه کسب کرد و ارتباط با
دانشگاه ضامن سیاست بومی سازي صنایع محسوب می

 
شود. 

به گزارش روابط عمومی سازمان توسعه ونوسازي معادن
وصنایع معدنی ایران ( ایمیدرو)، «خداداد غریب پور»
تصریح کرد: سال گذشته موفقیت هایی در حوزه پژوهش و
همکاري با دانشگاه ها براي انجام پروژه هاي پژوهشی و

بومی سازي حاصل شد که از جمله نتایج این اقدامات، کسب رتبه سوم ایمیدرو در بین 42 سازمان و شرکت سود ده ذیل قانون

 
بودجه سال 1398، از نظر تعداد قراردادهاي امضا شده با دانشگاه ها بود. 

رییس هیات عامل ایمیدرو خاطرنشان ساخت: مشکلات پیش روي ارتباط با دانشگاه ها باید برطرف شود تا ظرفیت هاي پژوهشی به

 
سطح مورد نیاز این بخش ارتقا یابد. 

وي اضافه کرد: این سازمان در حوزه آموزش معادن در سال 98 در سطوح کارشناسی و بالاتر، کارگري، تربیت تکنسین، فرآوري مواد

 
معدنی، دوره هاي ویژه معادن زغال سنگ، ایمنی و غیره برگزار کرده که این روند در سال 99 نیز تداوم خواهد داشت. 

غریب پور گفت: اکنون با توجه به امکانات موجود و به لحاظ شاخص هاي توسعه اي ایمیدرو و شرکت هاي تابعه، بدون شک ظرفیت

 
کسب رتبه نخست را دارد. 

وي اضافه کرد: سازمان ایمیدرو، یک نهاد حاکمیتی و توسعه اي است و اهداف این سازمان در تولید، توسعه، اشتغال، آموزش و

 
پژوهش و غیره درست انتخاب شده و بدون شک به آنها دست خواهیم یافت. 

غریب پور افزود: همانگونه که در شرایط سخت تحریم ها، کرونا و رکود جهانی، توانسته ایم علاوه بر افزایش تولید محصولات معدن و

 
صنایع معدنی، در اجراي طرح هاي توسعه اي و بومی سازي نیز گام برداریم. 



 
برچسب ها 

- ایمیدرو



پرونده ویژه پیري جمعیت؛ نقش آموزش و پرورش در بحران جمعیت چیست؟

/ مدیریت خانواده، گم شده اي در بزرگترین وزارت خانه

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/04/31

نظام آموزشی در همه کشور ها یکی از مهم ترین ارکان ایجاد و تقویت فرهنگ عمومی است. مسائلی که در یک جامعه ارزش
محسوب می شوند گاهی با معضلات و آسیب هایی دست و پنجه نرم می کنند که بهترین گره گشاي آن عموما فرهنگ

سازي از طریق آموزش است.

 
 

به گزارش دیار آفتاب؛ به نقل از خبرنگار اجتماعی خبرگزاري دانشجو، محمدمهدي زنده دلی- نظام آموزشی در همه کشور ها یکی از
مهم ترین ارکان ایجاد و تقویت فرهنگ عمومی است. مسائلی که در یک جامعه ارزش محسوب می شوند گاهی با معضلات و آسیب

 
هایی دست و پنجه نرم می کنند که بهترین گره گشاي آن عموما فرهنگ سازي از طریق آموزش است. 

روانشناسان معتقد اند سنین کودکی و نوجوانی مهمترین سال هاي عمر براي تربیت افراد است، سال هایی که در اکثر کشور ها بخش
عمده اي ازآن در اختیار نظام آموزشی و مدارس می باشد خانواده در ایران یکی از مهمترین ارکان ارزشمند جامعه است به نحوي که
بسیاري از جامعه شناسان استحکام کانون خانواده را در کشور دلیل پیشگیري و یا کاهش تاثیر برخی از آسیب ها می دانند که هر
کدام به تنهایی در سایر کشور ها جوامع زیادي را دچار مشکلات جدي کرده است؛ چند سالیست، اما این جایگاه کلیدي دچار
مشکلاتی شده که بی توجهی مسئولین و دستگاه هاي مربوطه اینگونه می نماید که انگار خانواده در ایران یتیم است و هیچ متولی

 
ندارد. 

 
نقش آموزش و پرورش در بحران جمعیت چیست؟ 

در واقع انگار میدان جنگی به پا شده که خانواده بدون آنکه حمایت و پشتیبانی داشته باشد در مقابل مشکلات اقتصادي و فرهنگی و

 
اجتماعی قرار گرفته و باید تنهایی پیکار کند. 

 
به راستی وزارت آموزش و پرورش به عنوان یکی از مهم ترین دستگاه هاي فرهنگ ساز، کجاي این میدان ایستاده؟ 



 
 

بر اساس شرح وظایف وزارت آموزش و پرورش این وزارت خانه موظف است با توجه به تقدم تزکیه و پرورش بر تعلیم و علم آموزي،
در نظام آموزشی جمهوري اسلامی ایفا نقش کند علاوه بر آن سند تحول بنیادین آموزش و پرورش که در سال 90 بعد از قریب به 10
سال بررسی در شوراي عالی انقلاب فرهنگی تصویب و براي اجرا ابلاغ شد براي هر کدام از مقاطع تحصیلی سه گانه مدارس اهداف
تربیتی مشخص کرده و وزارت آموزش و پرورش را موظف نموده تا تمام برنامه ها و راهبرد هاي خود را به گونه اي تنظیم کند که
دانش آموزان در هر کدام از مقاطع با توجه به ظرفیت و سنین خود الزاما بخش هایی از سبک زندگی ایرانی -اسلامی را فرا گرفته و با
اتمام دوران تحصیل خود علاوه بر یادگیري علوم، مهارت هاي لازم براي زندگی را نیز آموخته باشند. اما آنچه در میدان عمل مشاهده
می شود گویا است که برخلاف ادعا مسئولین وزارت آموزش و پرورش و همه گزارش هایی که این وزارت خانه از روند اجراي سند
تحول بنیادي به دفتر مقام معظم رهبري، شوراي عالی انقلاب فرهنگی و مجلس شوراي اسلامی داده این طرح عمدتا یا اجرا نمی شود

 
یا به نحوي اجرا شده که با عدم اجرا هیچ تفاوتی ندارد. 

وزارت آموزش و پرورش را موظف نموده تا تمام برنامه ها و راهبرد هاي خود را به گونه اي تنظیم کند که دانش آموزان در هر کدام از
مقاطع با توجه به ظرفیت و سنین خود الزاما بخش هایی از سبک زندگی ایرانی -اسلامی را فرا گرفته و با اتمام دوران تحصیل خود

 
علاوه بر یادگیري علوم، مهارت هاي لازم براي زندگی را نیز آموخته باشند. 

رویکرد فعلی وزارت آموزش و پرورش حداقل در سطح مدارس هنوز به گونه اي جلو رفته که کفه تزکیه و پرورش دانش آموزان در

 
مقایسه با بسیاري از موارد سبکی می کند. 

کارخواست ها و بخشنامه هاي که از ادارات آموزش و پرورش نواحی در اکثر کشور به مدارس ابلاغ می شود به گونه اي است که صرفا

 
بر روي افرایش با زده در امتحانات نهایی و آزمون سراسري ورود به دانشگاه تاکید دارد. 

نظام رتبه بندي مدارس هم چنان بر حسب میزان قبولی دانش آموزان در امتحانات است و عملا شاخص هاي تربیتی هیچ جایگاهی

 
در تعیین کیفیت و رتبه بندي مدارس ندارند. 

معاونت ها و مربیان پرورشی که وظیفه ترویج وآموزش مسائل اعتقادي و اجتماعی-فرهنگی را در مدارس بر عهده دارند و در واقع
موظف به برنامه ریزي براي پرورش دانش آموزان هستند درگیر مسابقات و ابلاغیه هایی شده اند که به تجربه ثابت شده اغلب تاثیر
چندانی در بهبود مسائل اجتماعی و یادگیري مهارت هاي مورد نیاز دانش آموزان ندارند یا اگر هم می شود برایشان نقشی قائل شد،
جایگاه دقیق آن ها در برنامه اي راهبردي براي پاسخ به نیاز هاي جامعه و فرهنگ سازي صحیح مشخص نشده و عملا به مثال اغلب

کار ها و فعالیت هاي فرهنگی کشور به جهت ارائه گزارش به مقامات بالا دستی انجام می شوند. 



تشکل هاي دانش آموزي می توانند به کمک جمعیت بیایند در وزارت آموزش و پرورش جایگاه صحیحی براي تشکل هاي دانش

 
آموزي که خود می توانند محور اصلی رشد و بالندگی دانش آموزان باشند تعریف نشده است. 

نگاه برخی از مدیران و موسسین مدارس علی الخصوص در مدارس غیر انتفاعی و در مقطع متوسطه دوم هنوز تک بعدي است نگاهی
که به جهت کسب نتیجه حداکثري در امتحانات و آزمون ها مختلف حتی به خود اجازه تغییر سر فصل هاي آموزش مصوب وزرات
آموزش و پرورش را هم می دهد به گونه اي که عموما در این مدارس دروسی مانند کارآفرینی یا مدیریت خانواده حذف شده و جاي

 
خود را به دروس نظري مانند ریاضی و فیزیک می دهند. 

 
 

در سال هاي اخیر زنگ خطر افزایش معضلات فرهنگی و اجتماعی در کشور به صدا در آمده، بحران جمعیت، بحران طالق، بحران هم
بستگی خانواده در حالی رخ می دهد که به عقیده بسیاري از کارشناسان ریشه در ضعف فرهنگی و نبود آموزش در مسائل اجتماعی و
فرهنگی دارند از سویی نظام آموزشی کشور در این سال ها نه تنها نقشی در رفع معضلات موجود نداشته بلکه با سیاست گذاري غلط
باعث تجاري سازي امر مقدس آموزش شده، اتفاقی که قطعا باعث می شود با نگاه منفعت طلبانه به امر آموزش هیچ رنگ و بویی از
پرورش در ارائه مطالب وجود نداشته باشد وزارت آموزش و پرورش نیاز فوري به یک تغییر رویکرد در مواجه با معضلات و آسیب هاي
اجتماعی و نگاه معطوف به پرورش فردي و اجتماعی دانش آموزان دارد تغییري که اگر رخ داد، می شود به حل زمینه اي این
معضالت امیدوار بود در غیر اینصورت مشخص نیست این شیب افزایش آسیب ها تا آسمان چندم بالا برود، اما آنچه مسلم است هر چه

بشود وزارت آموزش و پرورش در آن مقصر است.



اختصاص هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه به بازنشستگان نیروهاي مسلح

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/04/31

ابراهیم محمودزاده گفت: امسال به 100 هزار نفر از بازنشستگان نیروهاي مسلح که تاکنون از تسهیلات سازمان بازنشستگی
برخوردار نشده اند، هزار میلیارد تومان و...

ابراهیم محمودزاده گفت: امسال به 100 هزار نفر از بازنشستگان نیروهاي مسلح که تاکنون از تسهیلات سازمان بازنشستگی برخوردار

 
نشده اند، هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه پرداخت می شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از روابط عمومی وزارت دفاع، «ابراهیم محمودزاده» مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی
نیرو هاي مسلح (ساتا) در مراسم رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیرو هاي مسلح که صبح
امروز برگزار شد، اظهار داشت: امروزه سرمایه هاي عمومی عظیمی در حوزه هاي وابسته به صندوق هاي بازنشستگی وجود دارد که

 
براي قشر زیادي امید به آینده را ایجاد می کند که در صورت تغییر انگاره هاي موجود، می تواند نیروي مولد اقتصاد کشور شود. 

مدیرعامل ساتا با اشاره به منویات فرماندهی معظم کل قوا درخصوص بازنشستگان گفت: آن چیزي که ما امروزه در ساتا دنبال می
کنیم، اجراي دو فرمان معظم له، یعنی توجه به معیشت و توجه به منزلت بازنشستگان معزز نیرو هاي مسلح در چارچوب توزیع

 
عادلانه و تأمین منابع است. 

وي با بیان اینکه اقدامات گسترده سازمان درخصوص ارائه خدمات وسیع و خرسندساز به بازنشستگان، خاطرنشان کرد: مجموعه
سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح سعی دارد با رعایت شأن و منزلت بازنشستگان، بتواند بستري را مهیا کند تا پیشکسوتان عزیز

 
با کمترین دغدغه و مشکل، بتوانند مطالبات قانونی خود را دریافت کنند. 

 
بهره برداري از طرح هاي رفاهی تفریحی 

رئیس هیئت مدیره ساتا در خصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی نارنج متین چابکسر گفت: این مجموعه اقامتی با مساحتی
بالغ بر 59 هزار مترمربع با ظرفیت 30 واحد مسکونی آپارتمانی، 18 واحد دو خواب ویلایی، 18 واحد ماه عسل، هشت واحد سه
خواب کانکس ویلایی و چهار واحد جانبازان ویلایی، مجموعاً با 280 ظرفیت تخت هتلی به همراه رستوران با ظرفیت 190 نفر، کافی
شاپ روباز با ظرفیت 200 نفر، کافی شاپ مسقف با ظرفیت 70 نفر و همچنین سالن همایش با ظرفیت 145 نفر جهت میزبانی از
مراسم هاي فرهنگی، به همراه محوطه سازي هاي مطبوع با مساحتی بالغ بر 20 هزار مترمربع در شهر چابکسر استان گیلان آماده

 
پذیرایی از خانواده پیشکسوتان معزز نیرو هاي مسلح است. 

محمودزاده در ادامه درخصوص بهره برداري از مجتمع رفاهی و اقامتی هتل یاس متین انزلی گفت: این مجموعه اقامتی و تفریحی در
زمینی به مساحت 50 هزار مترمربع زیرمجموعه اي از گروه هتل هاي متین در سطح کشور بوده که به عنوان هتل آپارتمان چهار
ستاره ساحلی شامل 100 واحد اقامتی داراي امکاناتی از قبیل زمین بازي بچه ها، زمین بازي بزرگسالان، بزرگترین لاندري استان
گیلان، ساختمان خدماتی، رستوران، کافی شاپ، نمازخانه، پیست اسکیت و همچنین سالن همایش بسیار شیک و مدرن و در شأن



 
بازنشستگان نیرو هاي مسلح با ظرفیت 343 نفر جهت میزبانی از مراسم فرهنگی است که توان پذیرش 420 نفر در روز را داراست. 

 
بهره برداري از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندسازي 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح با اشاره به نامگذاري رهبر معظم انقلاب اسلامی با شعار سال جهش تولید و تأسی
از آن، گفت: در راستاي تحقق منویات معظم له، ساتا «جهش خدمات» را سرلوحه خود قرار داده و به منظور حمایت از تولیدات
پیشکسوتان و خانواده هاي معزز نیرو هاي مسلح و همچنین توانمندسازي این عزیزان در کسب درآمد به صورت خوداشتغالی افق

 
جدیدي را در مسئله معیشت بازنشستگان و حمایت از آنان ایجاد کرده است. 

وي افزود: کارآفرینی یا توسعه کسب و کار براي افراد بازنشسته یا افراد نزدیک به بازنشستگی و خانواده هاي ایشان، راه حلی است
براي افزایش درآمد و نیز تداوم نقش مهم اجتماعی آنان، فارغ از هرگونه وابستگی به کمک هاي دولتی که با توجه به رشد روزافزون

 
جامعه بازنشستگی فرصت بی بدیلی براي مشارکت و هم افزایی از خود این عزیزان در رفع نیاز هاي این بازار بزرگ بوجود آمده است. 

محمودزاده بازار اجتماعی کسب و کار هاي بازنشستگان نیرو هاي مسلح را ظرفیتی براي معرفی کسب و کار هاي بازنشستگان و
تعامل ایشان چه با یکدیگر و چه با بازار آزاد دانست و تصریح کرد: نقش سامانه کسب و کار بازنشستگی (کوکباز) نقش تسهیل گري از
طریق فراهم کردن بستري است تا بازنشستگان بتوانند استعدادهایشان را شکوفا کنند، کسب و کار دلخواهشان را به دست بیاورند و
آن را رونق بدهند. در این سامانه همه اعضاي خانواده ي یک بازنشسته می توانند با کمترین سرمایه، کسب و کار خانگی و محلی خود

 
را راه اندازي و تولیداتشان را از طریق اینترنت به سراسر ایران عرضه نمایند. 

وي خاطرنشان کرد: سامانه کسب وکار بازنشستگان نیرو هاي مسلح در نخستین جشنواره ملی کسب و کار هاي بازنشستگان نیرو
هاي مسلح که در شهریور 1398 برگزار شد، با شعار از بازنشستگی به باز ایستادگی به معرفی خود پرداخت و در فاز اول در حوزه هاي
کسب و کار هاي خانگی، خدمات آموزشی و مشاوره، و حمایت هاي مالی از کارآفرینان بازنشسته و در فاز دوم خدمات مراقبت و

 
سلامت، خدمات منزل، بوم گردي و گردشگري و کسب و کار هاي آزاد وارد بازار خواهد شد. 

 
طرح مهارت افزایی و آموزش تخصصی مراقبت از سالمند 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح با بیان اینکه حفظ منزلت، معیشت و توانمندسازي بازنشستگان نیرو هاي مسلح از
وظایف ساتا است، اظهار داشت: بخشی از بازنشستگان نیرو هاي مسلح بنا به شرایط جسمی و کهولت سن نیاز به مراقبت و نگهداري
داشته و اغلب تمایل دارند تا این خدمات به وسیله اعضاي خانواده و در محیط منزل صورت پذیرد؛ لذا لازم است تا در جهت ارتقاي
کیفیت زندگی آنان و به منظور ارائه خدمات تخصصی به این عزیزان به کسانی که زحمت مراقبت و نگهداري از آن ها را تقبل کرده

 
اند، آموزش هاي عمومی و تخصصی لازم در حوزه مراقبت و نگهداري از بازنشستگان بیمار و سالمند داده شود. 

محمودزاده با اشاره به ویژگی هاي «طرح مهتاب» گفت: ایجاد آرامش روانی، افزایش رفاه و ارتقاء سطح معیشت خانواده با کاهش
هزینه هاي درمانی، فراهم کردن زمینه مشارکت و توانمندسازي افراد خانواده در ارائه خدمات مراقبت و نگهداري به سالمند یا فرد
بیمار، ایجاد زمینه اشتغال جهت بازایستاده یا افراد خانواده با آموزش هاي تخصصی در این خصوص و نیز اعطاء مدرك معتبر در

 
زمینه مراقبت از بیمار و سالمند جهت تسهیل در اشتغال افراد از مهم ترین اهداف این طرح است. 

رئیس هیئت مدیره سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح درخصوص فرآیند اجرایی این طرح، گفت: این طرح در استان تهران به



صورت آزمایشی در حال اجرا بوده و تعداد 50 نفر در دوره مقدماتی 40 ساعته با عنوان «آشنایی با اصول و فنون مراقبت در منزل»
شرکت و موفق به دریافت گواهینامه شده اند و در نظر است این عزیزان به منظور ادامه طرح، در کلاس هاي تخصصی مراقبت از

 
سالمند و بیمار به صورت کاملاً رایگان شرکت کنند. 

وي خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه در طرح مهتاب نفرات مربوطه در کل کشور شناسایی شده و با مراکز آموزشی مربوطه نیز
هماهنگ شده تا آن ها بتوانند به صورت رایگان در این مراکز آموزش هاي مورد نظر را دیده و گواهی نامه معتبر دریافت کنند تا

 
ضمن بهره مندي از خدمات تخصصی با اخذ گواهینامه معتبر زمینه اشتغال آن ها نیز فراهم شود. 

 
پرداخت هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه 

مدیرعامل ساتا با تأکید بر بهبود معیشت و ارتقاي منزلت بازنشستگان نیرو هاي مسلح، از پرداخت وام قرض الحسنه خبر داد و گفت:
سازمان تامین اجتماعی نیرو هاي مسلح، در سال 1399 اختصاص و واگذاري هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه به مشترکین تحت

 
پوشش خود را پیش بینی کرده است. 

محمودزاده با بیان اینکه این وام به صورت غیرحضوري و به شکل اینترنتی پرداخت خواهد شد، افزود: وام مزبور براي 100 هزار نفر از
بازنشستگانی است که تاکنون از تسهیلات سازمان بازنشستگی نیرو هاي مسلح برخوردار نشده اند و در طول سال جاري پرداخت

 
خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه این وام نسبت به سال گذشته دو برابر شده است، خاطرنشان ساخت: مبلغ این وام 10 میلیون تومان است که از

 
طریق سازمان بازنشستگی نیرو هاي مسلح به واجدین شرایط دریافت وام اطلاع رسانی و مبلغ مذکور به حساب آنان واریز خواهد شد. 

 
حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیرو هاي مسلح 

مدیرعامل ساتا اظهار داشت: از آنجایی که در طول سال هاي اخیر یکی از بزرگ ترین و مهم ترین دغدغه هاي بازنشستگان، وظیفه
بگیران و خانواده هاي مستمري بگیران نیرو هاي مسلح، اشتغال فرزندان است، به نحوي که در بیشتر خانواده ها این موضوع به

 
اولویت اول مشکلات یا درخواست هاي خانواده ها تبدیل شده است. 

محمودزاده تصریح کرد: با توجه به محدود بودن ظرفیت هاي جذب و استخدام در دستگاه هاي دولتی و خصوصی، سازمان تأمین
اجتماعی نیرو هاي مسلح خود را نسبت به رفع این دغدغه مسئول دانسته و در تلاش است تا با آموزش، حمایت و توانمندسازي
خانواده مشترکین به ارتقاء سطح معیشت این عزیزان از طریق موسسه توانمندسازي بازنشستگان نیرو هاي مسلح و با هدف
توانمندسازي و کمک به ایجاد اشتغال براي فرزندان، از ابتداي سال1399 با تدوین شیوه نامه اجرایی، اعطاء وام قرض الحسنه براي
خوداشتغالی، مهارت و کارآفرینی فرزندان بازنشستگان نیرو هاي مسلح، اقدام به پرداخت وام هاي قرض الحسنه به دو صورت اشتغال

 
تا مبلغ 500 میلیون ریال با کارمزد چهار درصد و همچنین تسهیلات کم بهره، با توجه به طرح توجیهی کند. 

 
رونمایی از فاز نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیرو هاي مسلح، با تأکید بر رویکرد تحول محوري در زمینه ارائه خدمات مناسب به جامعه بیمه
شدگان نیرو هاي مسلح در حوزه سلامت، گفت: نسخه اولیه طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک خدمات درمانی نیرو



 
هاي مسلح به صورت پایلوت در بیمارستان شهید چمران تهران آماده شده است. 

وي تهیه زیرساخت تشکیل پرونده الکترونیک سلامت، نظام ارجاع و پزشک خانواده و نیز مقدمه دیجیتالی شدن تمامی فرآیند تجویز
تا ارائه خدمت را اولین گام براي حذف نسخ کاغذي برشمرد و اظهار داشت: در گام اول و نسخه حاضر، تمامی مراحل اعم از مرحله
پذیرش بیمه شده در مطب هاي درمانگاهی و نیز مرحله ارائه خدمت در داروخانه، آزمایشگاه و تصویربرداري پیش بینی شده است و
بدون نیاز به دفترچه خدمات درمانی و با ارائه کد بیمه، پذیرش و کد رهگیري جهت احراز هویت وي به تلفن همراه بیمه شده ارسال
می شود و بسیاري از خطا هاي پزشکی را در حین تجویز خدمت و اشتباهات نسخه خوانی را در حین نسخه پیچی از بین خواهد برد.

محمودزاده ضمن تشکر از این اقدام سازمان بیمه خدمات درمانی خاطرنشان کرد: تمامی ضوابط سازمانی موجود، به صورت هوشمند
در فرایند هاي نسخه نویسی و نسخه پیچی، به صورت بر خط (آنلاین) کنترل شده و براي پزشک در نسخه نویسی و تجویز و نیز براي

بیمه شده در دریافت خدمت، هیچ گونه محدودیتی نخواهد بود.



رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان

نیروهاي مسلح

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/04/31

وزیر دفاع از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح رونمایی کرده و همزمان از طریق ارتباط
تصویري دو مجتمع رفاهی تفریحی ویژه بازنش...

وزیر دفاع از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح رونمایی کرده و همزمان از طریق ارتباط تصویري

 
دو مجتمع رفاهی تفریحی ویژه بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از روابط عمومی وزارت دفاع؛ امیر سرتیپ حاتمی وزیر دفاع وپشتیبانی نیروهاي مسلح در
ابتداي این آیین با درود به روح شهداي هشت سال دفاع مقدس و آرزوي سلامتی براي رزمندگان و ایثارگرانی که از میهن اسلامی
ایران جانانه دفاع کرده اند، اظهار داشت: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر شریف خود را در راه اعتلاي میهن

 
اسلامی، اقتدار، امنیت و عزت کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکار ناپذیر می باشد. 

وزیر دفاع در رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح تصریح کرد: این
طرح ها در حوزه هاي «سامانه بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح»، «مهارت افزایی و آموزش تخصصی
مراقبت از سالمند»، «حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح»، «پرداخت وام قرض الحسنه»، «فاز
نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک» و « سامانه سرآمد سازمان خدمات درمانی نیروهاي مسلح» جهت

 
توانمندسازي و خرسندسازي پیشکسوتان نیروهاي مسلح در دستور کار ساتا قرار گرفته است. 

امیر سرتیپ حاتمی بهره برداري از مجتمع رفاهی تفریحی نارنج متین چابکسر به مساحتی بالغ بر 59 هزار مترمربع و هتل یاس متین
انزلی در زمینی به مساحت 50 هزار مترمربع، در محیطی با نشاط و مطلوب و با امکانات به روز را جهت ارائه خدمات رفاهی، تفریحی

 
و اقامتی با پذیرش 700 خانوار در روز را از اقدامات ارزشمند و جهادي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح برشمرد. 

وي با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، گفت: ضرورت دارد با برنامه

 
ریزي هاي ویژه به این قشر شریف و پرتلاش، بهترین خدمات را در کمال تکریم و احترام ارائه نماییم. 

وزیر دفاع با اشاره به اهمیت جایگاه و منزلت پیشکسوتان نیروهاي مسلح و نیز تأکیدات فرماندهی معظم کل قوا(مدظله العالی) در
خصوص تکریم و گرامیداشت بازنشستگان به عنوان قشر خدوم و تأثیرگذار در جامعه، اظهارداشت: پیشکسوتان نیروهاي مسلح در

 
سخت ترین برهه هاي ایران اسلامی با نثار عمر با ارزش خود از میهن و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران دفاع کردند. 

امیر سرتیپ حاتمی با بیان اینکه تکریم بازنشستگان، پاسداشت زحمات فراوان این عزیزان است، گفت: برآورده کردن نیازهاي مادي و
معنوي، ارتقاء منزلت اجتماعی، هویت بخشی فردي و امنیت روانی بازنشستگان، موجبات حفظ سرمایه هاي اجتماعی کشور را تأمین

 
خواهد کرد. 

وي با تقدیر از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمند ساز که توسط سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح آماده بهره برداري
شده است، تصریح کرد: ساتا با ارائه این خدمات خرسندساز باید بگونه اي ایجاد آسایش و آرامش این گنجینه هاي ارزشمند عمل کند

 
که محیطی عزت مند، پرنشاط پیش روي زندگی اجتماعی بازنشستگان عزیز قرار گیرد. 

وزیر دفاع تأکید کرد: متولیان سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح باید تلاش کنند، با تدبیر و منطبق با نیازها، روحیات و اقتضائات



بازنشستگان عزیز به گونه اي با بازنشستگان مواجه شوند که شروع بازنشستگی براي کارکنان نیروهاي مسلح، آغاز زندگی جدید توأم

 
با نشاط و شادابی باشد. 

امیر حاتمی با بیان اینکه بخش مهمی از دوره خدمت بازنشستگان معزز همزمان با دوران پرحادثه هشت سال دفاع مقدس و مبارزه
جهت دفاع از میهن و آرمان هاي مقدس حضرت امام راحل (ره) گذرانیده اند، خاطرنشان کرد: دوران بازنشستگی که اغلب با کهولت

 
سن، عوارض و بیماري هاي مختلف همراه می باشد، بایستی بدون دغدغه ها و مسائل رفاهی، درمانی و معیشتی باشد. 

وزیر دفاع احترام و اکرام پیشکسوتان امري ضروري و پسندیده دانست و گفت: خانواده هاي نیروهاي مسلح از مسوولان وزارت دفاع
توقع و انتظار دارند تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ منطقی، بجا و به هنگام داده شود.



مدیرکل آموزش و پرورش البرز از روند اجراي پروژه مهر در استان خبر داد

منبع: پاناشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/04/31

تراکم دانش آموزي در کرج بالاست

کرج (پانا)- مدیرکل آموزش و پرورش استان البرز در
نشست شوراي معاونان وزارت آموزش و پرورش گزارشی از

 
روند اجراي پروژه مهر در استان ارائه داد. 

به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی اداره کل
آموزش و پرورش استان البرز سالار قاسمی در نشست
شوراي معاونان وزارت آموزش و پرورش که با حضور وزیر

آموزش و پرورش و مدیران کل سراسر کشور به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد گفت: شعار سال تحصیلی جدید در آموزش و

 
پرورش استان البرز " مهر با نشاط در بستر شاد" خواهد بود. 

قاسمی با بیان اینکه نیم میلیون نفر از جمعیت استان البرز را دانش آموزان تشکیل می دهند، خاطرنشان کرد: این جمعیت دانش

 
آموزي نسبت به کل جمعیت دانش آموزي کشور4.26 است. 

وي بیان کرد: سرانه فضاي آموزشی در کشور 5.18 متر مربع است، در حالی که این سرانه درالبرز به 3.8 مترمربع رسیده که این

 
کمبود فضاي آموزشی موجب تشکیل کلاس هاي پرتراکم در استان می شود. 

وي به تاسیس بانک محتواي آموزشی در این استان پرداخت و یادآور شد: در ایام تابستان معلمان در حال تولید محتواي آموزشی

 
براي دانش آموزان در پایه هاي مختلف تحصیلی براي سال تحصیلی جدید هستند. 

قاسمی به تولید 80 درصدي محتواي آموزشی مدارس تیزهوشان کشور توسط استان البرز اشاره کرد و گفت: یک کارگروه در استان

 
براي تولید کیفی محتواي آموزشی در فضاي مجازي در قالب کارگروه هاي پروژه مهر فعال شده است. 

وي با بیان اینکه کلید پروژه مهر 99 از اسفند ماه سال گذشته درالبرز زده شد یادآور شد: مسئولیت عملیات اجرایی این پروژه مهم در

 
استان بر عهده معاونین استاندار و فرمانداران در نواحی و مناطق هشتگانه آموزش و پرورش استان است. 

وي به عضویت درآمدن دانش آموزان در شبکه آموزشی شاد را یکی از برنامه هاي مهم آموزش و پرورش البرز در سال تحصیلی جدید

 
برشمرد و عنوان کرد: تاکنون 100 درصد مدیران و 91 درصد دانش آموزان مدارس استان عضو این شبکه شده اند. 



مدیرکل آموزش و پرورش البرز از پیش بینی ارائه خدمات مناسب آموزشی به دانش آموزانی که به دلیل نبوداینترنت، نداشتن دستگاه
تلفن همراه هوشمند و رایانه به شبکه آموزشی شاد دسترسی ندارند را از دیگر برنامه هاي مهم آماده سازي استان براي سال تحصیلی

 
1400-1399 عنوان کرد. 

وي با بیان اینکه آموزش و پرورش استان البرز 2500 نیروي انسانی کم دارد، اظهار کرد: امسال 1800 نفر درحوزه آموزش و پرورش

 
بازنشسته می شوند که به دلیل کمبود نیرو 1000 نفر از آنان دعوت به کار و استمرار خدمت شده و با این تقاضا موافقت کرده اند. 

قاسمی گفت: بخشی از کمبود نیروي آموزش و پرورش از طریق ساعت حق التدریس تامین می شود که براي سال تحصیلی جدید 87

 
هزار ساعت در نظر گرفته گرفته شده است. 

وي افزود: 80 درصد مدارس البرز دو شیفته است و تراکم دانش آموزي در نواحی چهارگانه آموزش و پرورش کرج به 40 نفر نیز می

 
رسد. 

وي با اشاره به انجام فرآیند ثبت نام دانش آموزان در فضایی آرام در مدارس البرز، عنوان کرد: تا کنون 20 هزار نفر از جمعیت دانش

 
آموزان کلاس اولی نیز در پایگاه هاي سنجش سلامت براي سال تحصیلی جدید در این استان ثبت نام کرده اند. 

وي گفت: براي انجام سلامت دانش آموزان کلاس اولی در البرز 39 پایگاه سنجش در استان فعال شده است تا خدمات لازم ضمن

 
رعایت پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی به 40 هزار نفر ارائه شود. 

مدیرکل آموزش و پرورش البرز از انجام هدایت تحصیلی ، راه اندازي مجازي 600 پایگاه تابستانی با محوریت مهارت آموزي و
کارآفرینی ، تهیه برش استانی سند تحول بنیادین، اجراي طرح آجر به آجر و نظرسنجی از دانش آموزان، معلمان و اولیا در مقاطع
مختلفی تحصیلی در خصوص شبکه شاد را از دیگر برنامه هاي آماده سازي استان براي شروع سال تحصیلی جدید دراین استان

 
برشمرد. 

محتواي آموزشی نشست شوراي معاونان پروژه مهر تولید محتوا مدیر کل البرز کرج



مهدهاي کودك قزوین وام 20 میلیونی می گیرند

منبع: همشهريشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/04/31

مهدهاي کودك قزوین می توانند با هدف جبران خسارت ناشی از کرونا در 2 نوبت از صندوق کارآفرینی امید تسهیلات 20
میلیون تومانی دریافت کنند و نماینده مهد کودك باید در این 2 نوبت با اولویت بندي نسبت به معرفی آنها اقدام کند.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایسنا، مهدهاي
کودك در مناطق حاشیه اي و محروم نیازمند حمایت
بیشتري خواهند بود. بهزیستی قزوین موظف است با
شناسایی مهدهاي کودك آسیب دیده در این مناطق
نسبت به معرفی 20 مهد براي دریافت حمایت هاي ویژه

 
اقدام کند. 

براي بخشودگی مالیات و تامین اجتماعی مهدهاي کودك
باید بهزیستی و دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري
قزوین مکاتبه داشته باشد. طبق مصوبات اخیر ستاد ملی

 
کرونا مهدهاي کودك جزو رسته هاي آسیب دیده هستند و می توانند از تسهیلات لازم برخوردار شوند. 

مجوز مهد کودك حتما باید از سوي بهزیستی صادر شود و اگر مواردي وجود دارد که دستگاهی به احداث چنین نهادهایی اقدام کرده

 
است، باید گزارش شود تا سریعا برخوردهاي لازم انجام شود. 

در دورانی که کودکان در مهدها تربیت می شوند، دستگاه هاي اجرایی باید به اهمیت این مراکز بیش از پیش توجه کنند تا نسل
آینده دچار مشکل نشود.



تندگویان: کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد

منبع: پارسینهشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون ساماندهی امور جوانان وزیر ورزش و جوانان گفت: هفت هزار شغل به همت جامعه ورزش و جوانان در سال 98 از
طریق کمک هاي اعتباري صندوق کارآفرینی امید و بانک قرض الحسنه رسالت راه اندازي شد.

محمدمهدي تندگویان، در نشست خبري هفته ازدواج با بیان اینکه هفته ازدواج امسال از فردا آغار می شود به برخی از موانع
ازدواج جوانان در کشور پرداخت و گفت: موضوع ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی داشته و این روند به چند عامل بستگی دارد.

 
بعضی از این عوامل طبیعی است و از این به بعد باید این کاهش را به خاطر کاهش جمعیت کشور شاهد باشیم. 

وي با بیان اینکه در عرض دو دهه گذشته کاهش فرزندآوري در کشور به وجود آمده است، افزود: تاثیرات این موضوع در دهه هاي
آینده خود را نشان می دهد. تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات است که متاسفانه فرهنگ خوبی نیست، اما به هر حال

 
کاهش اولاد و فرزندآوري تاثیراتش را کم کم در هرم جمعتی نشان می دهد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه بخش هایی از این موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط
است، ادامه داد: این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. امسال بحث کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است تا

 
خیلی از کسانیکه تصمیم به ازدواج داشتند این موضوع را به تاخیر بیندازند. 

تندگویان با بیان اینکه یکی از مشکلات جوانان این است که هزینه هایی که پارسال می توانستند با آن زندگی خود را شروع کنند در
حال افزایش است و اگر بخواهند زندگی را به بعد از کرونا منتقل کنند این که چه قدر باید هزینه کنند، نیازمند هشدارهاي جدي
است، افزود: درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف مراسم هاي زاید و

 
موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است. 

وي ادامه داد: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از ظرفیت خیران است، به همین دلیل
همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم؛ در همه استان ها این مجمع
شکل گرفته است. مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارت خانه تشکیل شده است. با

 
تشکیل این مجمع ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

 
زوجینی که مشکل جهیزیه و مسکن دارند به مجمع خیرین استانی مراجعه کنند 

معاون امور جوانان با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند می توانند به مجمع
خیرین ازوداج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس پایش خود خیرین،

 
افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 

 
معافیتهاي مالی خیران 



تندگویان با اشاره به اینکه کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، تصریح کرد: این کار موجب وحدت رویه در
توزیع کمک می شود تا اینطور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. به همین
دلیل از خیرین دعوت می کنم به این جمع بپیوندند. همچنین ما تلاش می کنیم معافیتهاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و

 
تهیه امکانات در بخش اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

وي با بیان اینکه بیش از 15 هزار جهیزیه، 5000 مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج و 3200 وام مسکن از سوي خیرین براي جوانان
فراهم شده است، گفت:3500 وام اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین و 4000 اشتغال براي زوجین نیازمند از سوي خیرین

 
فراهم شده است. 

 
پرداخت وام ازدواج به روز و منظم است 

 
افزایش متقاضیان این وام 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه پرداخت وام ازدواج کاملا به روز و منظم است، توضیح داد: با همه مشکلات اقتصادي دولت و ضربه

 
هاي اقتصادي ناشی از کرونا این وام به روز پرداخت می شود. این وام امسال 50 میلیون تومان با بازپرداخت 7 ساله است. 

وي با اشاره به اینکه به دنبال شیوع کرونا و کاهش میزان ازدواج پیش بینی می کردیم متقاضیان وام ازدواج نیز کاهش پیدا کنند،
گفت: این درحالیست که تا پایان خرداد ماه سال امسال بیش از 420 هزار نفر متقاضی وام ازدواج بودند که از این تعداد 122 هزار نفر
وام خود را دریافت کردند. این رقم در مدت مشابه سال گذشته در خصوص تعداد متقاضیان وام ازدواج بیش از 414 هزار نفر بود که
از این تعداد بیش از 182 هزار نفر وام خود را دریافت کرده بودند. امیدواریم که افزایش این رقم ناشی از ازدواج بوده و دریافت وام

 
صوري نباشد. 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه بخشی از این متقاضیان ممکن است مربوط به ازدواج هاي ثبت شده در سال هاي گذشته باشند،
ادامه داد: از سال 96 هرکس ازدواج کرده باشد می تواند امسال درخواست وام بدهد.



مهدکودك هاي قزوین می توانند 20 میلیون تومان تسهیلات بگیرند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین گفت: مهدکودك هاي قزوین می توانند با هدف جبران خسارت ناشی از
بیماري کرونا در 2 نوبت از صندوق کارآفرینی امید تسهیلات 20 میلیون تومانی دریافت کنند.

معاون سیاسی استاندار قزوین: مهدکودك هاي قزوین می
توانند 20 میلیون تومان تسهیلات بگیرند معاون سیاسی،
امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین گفت: مهدکودك هاي
قزوین می توانند با هدف جبران خسارت ناشی از بیماري
کرونا در 2 نوبت از صندوق کارآفرینی امید تسهیلات 20

 
میلیون تومانی دریافت کنند. 

به گزارش برنا از قزوین، منوچهر حبیبی در نشست
مشترك با اعضاي کانون توسعه مهد کودك استان قزوین

 
افزود: نماینده مهد کودك ها باید در این 2 نوبت با اولویت بندي نسبت به معرفی آن ها اقدام کند. 

وي با بیان اینکه مهدهاي کودك در مناطق حاشیه اي و محروم نیازمند حمایت بیشتري خواهند بود، اظهار داشت: بهزیستی موظف

 
است با شناسایی مهدکودك هاي آسیب دیده در این مناطق نسبت به معرفی 20 مهد براي دریافت حمایت هاي ویژه اقدام کند. 

حبیبی با بیان اینکه براي بخشودگی مالیات و تامین اجتماعی مهدهاي کودك باید بهزیستی و دفتر امور اجتماعی و فرهنگی
استانداري قزوین مکاتبه داشته باشد، اظهار داشت: طبق مصوبات اخیر ستاد ملی کرونا مهدهاي کودك جزو رسته هاي آسیب دیده

 
هستند و می توانند از تسهیلات لازم برخوردار شوند. 

معاون سیاسی استاندار قزوین تاکید کرد: مجوزهاي مهدکودك حتما باید از سوي بهزیستی صادر شود و اگر مواردي وجود دارد که

 
دستگاهی به احداث چنین نهادهایی اقدام کرده است، باید گزارش شود تا سریعا برخوردهاي لازم صورت گیرد. 

حبیبی خاطرنشان کرد: راه اندازي مهد کودك کاري تخصصی است که با آموزش و تربیت عجین است و هرگز هیچ دستگاهی نباید به

 
این نهادها به عنوان مکانی درآمدزا نگاه کند. 

وي یادآور شد: دورانی که کودکان در مهدکودك ها تربیت می شوند بسیار حساس و مهم است و دستگاه هاي اجرایی باید به اهمیت
این مراکز بیش از پیش توجه کنند تا نسل آینده دچار مشکل نشود.



زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی» اعلام شد

زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی» اعلام شد

منبع: ریسک نیوزشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/04/31

محسن منصوري درباره اقدامات بنیاد مستضعفان در مرحله
اول رزمایش ایران همدل بیان کرد: در سطح اول برنامه تحت عنوان برنامه ایران هم دل و رزمایش کمک مومنانه مجموعه بنیاد
مستضعفان بیش از 9000 گروه مردمی، مسجد، گروه جهادي، هیئت، حسینیه و خیریه هایی که واسط بین مردم و نهادهاي
حاکمیتی بودند را حمایت کرد. بیش از 600 هزار بسته معیشتی که ارزش هر کدام بیش از 200 هزار تومان بود را به مردم تقدیم

 
کرد. 

وي ادامه داد: این کار با تصمیم و دستوري که مقام معظم رهبري در سخنرانی با نمایندگان مجلس دادند بنا شد تحت عنوان نهضت
احسان و تعاون ادامه یابد؛ بنیاد مستضعفان نیز مانند سایر دستگاه ها خود را مکلف می داند تا کمک کند این برنامه به بهترین شکل
و با کیفیت مطلوب و با هماهنگی و مشارکت مردم پیش رود. دکتر فتاح رئیس بنیاد مستضعفان بلافاصله بعد از فرمانی که حضرت آقا
داشتند تشکیل جلسه دادند و مجموعه بنیاد را مامور کردند که با تمام توان و ظرفیت در کنار دستگاه ها و مردم قرار گیریم و خدمات

 
خود را شروع کنیم. 

منصوري که در برنامه اي تلویزیونی صحبت می کرد، با بیان اینکه روز گذشته به صورت رسمی مرحله دوم این رزمایش آغاز شد،
بیان کرد: در سه مرحله کمکهاي خود را انجام میدهیم. مرحله اول آغاز شده است که طی آن 500 هزار بسته معیشتی با اولویتی که
براي محرومان و مستضعفان گذاشته شده توسط نهادهاي واسط و گروه هاي مردمی به پشتیبانی بنیاد مستضعفان تحویل مردم می

 
شود. 

معاون بنیاد مستضعفان در ادامه درباره مرحله دوم این رزمایش اینطور توضیح داد که مرحله دوم رزمایش در سه مقطع انجام می
شود؛ سه پانصد هزار بسته (یعنی مجموعا یک و نیم میلیون بسته) تقدیم مردم می شود. 250 هزار بسته از 500 هزار بسته اول را روز
گذشته براي شهرستانهاي اطراف تهران با اولویت مناطق محروم شهرستانها و استان البرز توزیع کردیم؛ گام اول 500 هزار بسته است.

به گفته وي، 500 هزار بسته دوم نیز در دهه اول محرم و 500 هزار بسته سوم در دهه آخر صفر تقدیم مردم می شود؛ یعنی مجموعاً
در سه مرحله 1.5 میلیون بسته تقدیم مردم می شود که ارزش هر بسته 300 هزار تومان است. یعنی براي 1.5 میلیون بسته مجموعاً

 
450 میلیارد تومان اختصاص داده شده است. 

معاون بنیاد مستضعفان در ادامه درباره نحوه شناسایی ها بیان کرد: شناسایی از چند طریق انجام می شود؛ بخشی توسط نهادهاي
مسئول و مامور انجام می شود مانند کمیته امداد و بهزیستی؛ در مرحله اول در روز گذشته به بیش از 100 هزار خانواده تحت پوشش
کمیته امداد و بهزیستی کمک کردیم. بخش دوم نیز معطوف به زحمات گروه هاي مردمی است که در مناطق محروم و حاشیه کمتر
برخوردار مردم را میشناسند و با زحمتی که به آنها می دهیم سعی می کنیم با استفاده از شبکه شناسایی این جوامع محلی، بستههاي

 
معیشتی و حمایتی را به دست اهل آن برسانیم. 



منصوري در پاسخ به این سوال که به جز افرادي که جزو خانواده هاي کمیته امداد و بهزیستی هستند، اگر کسی جزو این نهادها
نباشد می تواند در این زمینه درخواستی کند؟ گفت: بنیاد مستضعفان تصدي گري مستقیم در این حوزه ندارد؛ اساساً شبکه شناسایی
مستقیم نداریم. بلکه بایستی افراد یا به این نهادهاي حمایتی و یا به مجموعه هایی که در سطح شهرستانها متولی اجراي رزمایش

 
هستند مراجعه کنند. 

معاون بنیاد مستضعفان تاکید کرد: عمده کسانی که خدمت میگیرند تحت پوشش نهادهاي حمایتی نیستند، به دلیل اتفاقات مرتبط با

 
کرونا بسیاري از خانواده ها آسیب دیدند که اساساً از قبل تحت پوشش نهادهاي حمایتی نبودند. 

منصوري در ادامه درباره برنامههاي بنیاد براي جمعیت حاشیه نشین کشور نیز افزود: بعد از تصمیم در رابطه با مرحله دوم کار،
مهندس فتاح طی چهار روز متوالی 10 شهرستان حاشیه اطراف تهران مانند قدس، ملارد، اسلامشهر، پاکدشت، رباط کریم، ورامین و
استان البرز را شخصاً بازدید کردند و از نزدیک بررسی و نیاز سنجی کردند و حدود 250 هزار بسته معیشتی به ارزش حدود 75
میلیارد تومان را مساعدت کردند. همچنین مناطق هدف بنیاد مستضعفان که حدود 15 شهرستان است را دستور دادند که 150 هزار

 
بسته معیشتی نیز به این کار اختصاص داده شود. 

وي گفت: هم در تهران و هم در استانهاي بزرگ، شهرستانها و حواشی داریم که بعضا جمعیت هاي بسیار زیادي دارند و حجم
محرومیت در آنجا بسیار زیاد است. اولویت اول مجموعه بنیاد مستضعفان در این مرحله شهرستانهاي حاشیهاي و مناطق کم برخوردار

 
حاشیهاي و همچنین مناطق هدف بنیاد و مناطق مرزي و محروم کشور است که بیشتر تقویت کنیم. 

منصوري در ادامه درباره برنامههاي دیگر این بنیاد در راستاي حمایت از آسیب دیدگان کرونا توضیح داد: گزارش ارائه شده بخش
کوچکی از اقدامات بنیاد مستضعفان در موضوع مبارزه با کروناست. بنیاد مستضعفان تا امروز حدود 1600 میلیارد تومان در موضوع
مبارزه با کرونا هزینه کرده است. بخشهاي زیادي خرج اقشار مستضعفان و محروم شده، بخشی در موضوع تسهیلات و کارآفرینی و

 
اشتغال صرف شده است. اقشار آسیب دیده شناسایی شدند. 

منبع: ایسنا



کرونا و نقش بی بدیل پست

منبع: صداي پولشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرکل پست استان بوشهر در یادداشتی با عنوان "کرونا و نقش بی بدیل پست" که در خبرگزاري ایرنا منتشر شد، به تحلیل
فعالیت هاي شرکت ملی پست در شرایط بحرانی شیوع ویروس کرونا پرداخت. به گزارش صداي پول از روابط عمومی شرکت

ملی پست، در بخشی از یادداشت علی پارسیده آمده است: دیرزمانی نیست که پست عامل انتقال ...

 
کرونا و نقش بی بدیل پست 

مدیرکل پست استان بوشهر در یادداشتی با عنوان "کرونا و نقش بی بدیل
پست" که در خبرگزاري ایرنا منتشر شد، به تحلیل فعالیت هاي شرکت ملی

 
پست در شرایط بحرانی شیوع ویروس کرونا پرداخت. 

به گزارش صداي پول از روابط عمومی شرکت ملی پست، در بخشی از
یادداشت علی پارسیده آمده است: دیرزمانی نیست که پست عامل انتقال
احساسمان نسبت به هم بود. وقتی شرایط ایجاب می کرد تا از پدر و مادر،

همسر، فرزند یا دوستانمان دور باشیم، تنها دلخوشی مان این بود که همه احساس ها، دلتنگی ها و یا گلایه هاي مان را بر سفیدي

 
کاغذ بنویسیم، از طریق نامه رسان به دست او برسانیم و البته تمام مدت پس از آن را با حس مبهم انتظار و لذت پاسخ، به سر ببریم. 

امروزه شاید این گونه به نظر آید که اینترنت و فضاي مجازي جاي همه این ها را گرفته و دیگر نیازي به پست براي تبادل احساسات
یا رفع دیگر نیازها نیست، اما شاید سخن درست تر آن باشد که بگوییم نوع ابراز احساس و یا رفع نیاز، شکل دیگري به خود گرفته

 
است. 

ارسال سوغات یا خرید و فروش کالاها که باعث مراجعه ما به فروشگاه ها می شد، با کمک ابزار زمانه که آن را فضاي مجازي می نامند
اکنون هم انجام پذیر است. ارسال بسته محتوي یک سوغات که نشان از عواطف ما دارد -و باز هم با کمک همان پست چی محله به

 
دست گیرنده می رسانیم- تأییدي است بر ادامه ضرورت وجودي پست، هرچند ابزارهاي نوین تعامل فراهم آمده باشند. 

 پست حالا حضوري پررنگ تر و کاربردي بیشتر از دیروز پیدا کرده است. هر فرد در طول سال چندین بار نیاز پیدا می کند که از
سرویس هاي پستی استفاده کند زیرا این شرکت، علاوه بر خدمات همیشگی، متنوع تر از گذشته، خدمات نیابتی فراوانی را هم در
بخش هاي اداري و تجاري به شهروندان ارائه می کند.توزیع سالانه هزاران مدرك خودرو، اسناد املاك، کارت بانکی، امانات شخصی و

 
تجاري نمونه هایی از خدمات پست است که به عموم مردمان این مرز و بوم ارائه می شود. 

در دوران سخت شیوع ویروس کرونا که همه باید براي سلامتی خود در خانه بمانیم و حضور فیزیکی براي دریافت خدمات، عواقب
جبران ناپذیري به سلامت عمومی وارد می کند، توزیع بیش از یک میلیون سیم کارت سرپرست خانوار نمونه شاخصی از اهمیت کار
پست است. در حالی که تعداد زیادي از واحدهاي اقتصادي و شرکت هاي خدماتی، به تعطیلی اجباري رفتند و امانات مردم می



توانست بر روي زمین بماند، تنها شبکه پستی کشور بود که از ابتدا با وجود خطراتی که در کمین سلامتی پرسنل خود دید، پاي کار

 
مانده و تاکنون عامل انتقال اماناتی شده است که به سبب پویش "در خانه بمانیم" از سوي مردم درخواست می شود. 

در شرایط موجود و در پی الزامات بهداشتی براي ترك فضاي فیزیکی، خریدار و فروشنده  می بایست نیاز خود را در فضاي مجازي
برطرف کنند. این فرآیند کامل نمی شود و فضاي کسب و کار جدید شکل نمی گیرد اگر واسطه اي توانمند و پویا وظیفه انتقال خرید
و فروش ها را به عهده نگیرد. شبکه پستی کشور به پشتوانه اعتماد عمومی و ده ها سال تجربه امانتداري، همچون گذشته به کمک
این تغییرات آمده و باعث شد امروز بتوانیم با افتخار اعلام کنیم تنها در استان بوشهر طی چهارماه، یک میلیون امانت مردم به وسیله

 
پست استان جابه جا شده، که این عدد نسبت به مدت مشابه سال گذشته50 درصد رشد پیدا کرده است. 

نکته قابل توجه این است که بیش از 60 درصد این رشد مربوط به فضاي کسب و کار اینترنتی است، به نحوي که نه خریدار و نه
فروشند نیاز به مراجعه فیزیکی به جایی نداشته اند، تا سطحی که انتقال وجوه مالی بین آن ها، عودت کالاي معیوب یا غیرمطلوب از

 
طرف خریدار به فروشنده و حتی کمک به ارائه خدمات پس از فروش نیز از سوي پست انجام می شود. 

این در واقع شکل جدیدي از مراودات در بازار نوپاي الکترونیک است. با حضور مؤثر پست و در شرایط سخت شیوع بیماري کرونا که
می توانست -علاوه بر به خطر انداختن سلامت عمومی- تهدیدي جدي براي مشاغل نوپا باشد، شاهد هستیم که تجارت الکترونیک

 
رونق گرفت، توسعه یافت و حتی موجب اشتغال زایی شده است. 

اکنون شرکت ملی پست و به تبع آن پست استان بوشهر با همکاي پارك علم و فناوري خلیج فارس این استان، در قالب ارائه سرویس
"شتاب دهی" به شرکت هاي "استارتاپ" در حال توسعه خدمات خود در فضاي کسب و کار اینترنتی است. به اشتراك گذاشتن
ظرفیت هاي پست با شرکت هاي نوپا، کمک قابل توجهی به رونق کسب و کار و اشتغال کشور خواهد کرد و پیش بینی ها نشان می
دهد با ادامه این روند، علاوه بر آنکه ترافیک قابل توجهی به شبکه پستی وارد می شود، مجموعه کسب و کارهاي اینترنتی فرصت تازه

اي براي رونق پیدا کنند.



عزمی راسخ جهت احیاي مجدد قدیمی و بزرگترین تولیدي منطقه آزاد

انزلی/در سال جهش تولید؛ کارخانه اي با نیم قرن سابقه جان تازه می گیرد

منبع: اخبار رشتشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/04/31

 
 

رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان در راس هیئتی از شرکت تولید فیبر ایران بازدید به عمل آورده و در جلسه اي راهکارهاي

 
توسعه فعالیت و ترسیم افق هاي جدید صادرات به بازارهاي منطقه اي را مورد بررسی کارشناسی قرار دادند. 

به گزارش پایگاه خبري رشت پرس در این نشست مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با حمایت سازمان متبوع خود از اجراي طرح
هاي توسعه اي و احیاي مجدد قدیمی ترین و بزرگترین مجموعه تولیدي منطقه که منجر به افزایش ضریب اشتغال می شود،حضور و

 
بهره گیري از ظرفیت هاي بورس کالاي کشور، توسط شرکت مزبور را الگویی براي دیگر تولید کنندگان اعلام کرد. 

شرکت فیبر ایران با سابقه بیش از نیم قرن ، نخستین کارخانه تولید فیبر کشور در پسکرانه مجتمع بندري کاسپین قرار گرفته، که
هم اکنون بالغ بر هفتاد نفر در آن مشغول به کار می باشند. در طرح توسعه آن تولید چیپس چوب، اوراق فشرده چوب با روکش
ملامین، کاغذي، پی وي سی و هاي گلاس در کنار تولید فیبر و روکش فیبر از طریق خرید و نوسازي خطوط تولید جدید با
تکنولوژي روز اروپا، و تبدیل شدن به مرکز لجستیک چوب کشور در دستور کار قرار دارد که ظرف پنج سال زمینه اشتغالزایی

 
مستقیم براي افزون بر ششصد نفر را فراهم می کند. 

 
انتهاي پیام/083451 



 
 

 
 

 
 



 
 



اجراي طرح پشم تا فرش در بدره استان ایلام براي اولین بار در کشور

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/04/31

فصل اقتصاد - فرماندار بدره در روزهاي آغاز ورود این شهرستان به 8 سالگی، با تشریح فعالیت هاي انجام شده در زمینه
زیرساخت هاي این شهرستان ، گفت: در بخش هاي کشاورزي و گردشگري به عنوان پیشران هاي توسعه شهرستان فعالیت

هاي ماندگاري انجام شده اما تا رسیدن به نقطه مطلوب فاصله داریم.

فصل اقتصاد - فرماندار بدره در روزهاي آغاز ورود این
شهرستان به 8 سالگی، با تشریح فعالیت هاي انجام شده
در زمینه زیرساخت هاي این شهرستان ، گفت: در بخش
هاي کشاورزي و گردشگري به عنوان پیشران هاي توسعه
شهرستان فعالیت هاي ماندگاري انجام شده اما تا رسیدن

 
به نقطه مطلوب فاصله داریم. 

دکتر «یونس آزادي» با حضور در ایسنا، اظهار کرد: شهرستان بدره 125 کیلومتر راه اصلی، فرعی و روستایی دارد که خوشبختانه

 
بیش از 95 درصد آن آسفالت است و تنها 7 کیلومتر شوسه است که تا پایان تابستان امسال 5کیلومتر آن آسفالت خواهد شد. 

وي با بیان اینکه مطالعات چهاربانده کردن محور ایلام – بدره – دره شهر در حال انجام است و اعتبارات ملی به آن تزریق خواهد شد،
تصریح کرد: خوشبختانه پروژه قاضی – خان به بدره هم بعد از سال ها قیرپاشی می شود و امیدواریم تا شهریور این مسیر باز شود و

 
این خواسته مردم بعد از 14 سال کلنگ زنی محقق شود. 

فرماندار بدره گفت: با همکاري اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي در سال 98 و 99 حدود 8.5 میلیارد تومان قرارداد براي

 
آسفالت و تقویت ابنیه راهاي سطح شهرستان منعقد و فعالیت هاي بسیار خوبی انجام شده است. 

آزادي با بیان اینکه تمام روستاهاي شهرستان برق دار هستند و از مجموع 24 روستاي داراي سکنه ،22 روستا داراي آب شرب
هستند یعنی 98 درصد روستاها از آب آشامیدنی سالم برخوردارند و اتمام گازرسانی به روستاهاي استان در حال تحقق است و در

 
هفته دولت نیز جشن پایان گازرسانی در شهرستان اجرا می شود. 

 
اراضی آبی بدره به 4500 هکتار می رسد 

وي با اشاره به پتانسیل ها و پیشران هاي توسعه در شهرستان بدره نیز گفت: کشاورزي با مجموعه تابعه و گردشگري براي این مهم

 
تعریف شده است. 

فرماندار بدره با بیان اینکه در بخش کشاورزي غلات همیشه مورد توجه کشاورزان قرار گرفته اما براي این مهم به دنبال ترویج کشت

 
هاي جایگزین مانند کاشت باغات در اراضی شیب دار و گیاهان دارویی هستیم و این کار شروع شده و جواب هم داده است. 

آزادي با بیان اینکه در مجموع شهرستان بدره 15 هزار و 500 هکتار اراضی کشاورزي دارد که در حال حاضر 96 درصد آن دیم و 4
درصد آن آبی است، تصریح کرد: برنامه ریزي خوبی براي آبی کردن اراضی دیم منطقه صورت گرفته و ایجاد سه ایستگاه تامین آب

 
مطالعه شده که پمپاژ «تلخاب» 80 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و امیدواریم در سال جاري به بهره برداري برسد. 

وي تصریح کرد: پمپاژ «ولیعصر» 25 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و پمپاژ «هندمینی» هنوز در مرحله تخصیص آب قرار دارد و اگر
این سه پمپاژ به بهره برداري برسند سطح اراضی آبی شهرستان از 500 هکتار به 4500 هکتار یعنی از 4 درصد به 36 درصد خواهد



 
رسید و تحول بسیار خوبی در سطح منطقه محسوب می شود. 

فرماندار بدره با بیان اینکه واحدهاي پرورش ماهی در قفس در سد سیمره از جایگاه مهمی برخوردار است و واحدهاي مستقر در سطح

 
این دریاچه با ظرفیت سالانه 2 هزار تن پرورش آبزیان، کپور و قزل آلا فعالیت دارند. 

آزادي با تاکید بر توجه به کشاورزي مدرن در شهرستان بدره، گفت: یک واحد گلخانه اي 13 هکتاري در ناحیه صنعتی بدره در حال

 
اجرا است که بخشی از آن شامل گلخانه و صنایع تبدیلی است که می تواند در اشتغال و تولید در منطقه نقش مهمی داشته باشد. 

وي با بیان اینکه در شهرستان، 1200 خانوار عشایري زندگی می کنند و خدمات خوبی را دریافت می کنند، گفت: سال گذشته
توانستیم یک دستگاه تانکر 10 هزار لیتري با اعتبار بیش از 700 میلیون تومان را تهیه کنیم که در تامین آب شرب عشایر بسیار

 
کمک کرد. 

فرماندار بدره گفت: پروژه آبرسانی به کانون هاي عشایري از دریاچه سد سیمره در حال انجام است و از محل اعتبارات ملی در حال

 
اتمام است. 

 
اجراي پروژه از پشم تا فرش در بدره 

آزادي به اجراي پروژه اي با عنوان از پشم تا فرش در شهرستان اشاره کرد و گفت: این جزء اولین طرح هایی در کشور است که انجام

 
خواهد شد و فرآروي پشم در مرحله تولید تا تبدیل به فرش در شهرستان انجام می شود. 

 
توسعه گردشگري بدره؛ در انتظار زیرساخت 

وي با بیان اینکه در بخش گردشگري، شهرستان بدره ، شهرستانی مستعد و بالقوه است که می تواند در این زمینه مانور دهد و به
یکی از پیشران هاي توسعه در شهرستان تبدیل شود، ادامه داد:30 اثر شهرستان در فهرست آثارملی ثبت شده اما نیازمند ایجاد

 
یکسري زیرساخت ها در این زمینه در شهرستان هستیم. 

فرماندار بدره گفت: خوشبختانه طرح جامع توسعه گردشگري سد سیمره در شهرستان تدوین شده و راه هاي گردشگري «له لار» و

 
تنگه «کافرین» در مرحله آسفالت قرار دارند و جاده سد سیمره به عنوان جاده گردشگري به میراث فرهنگی واگذار شده است. 

وي ادامه داد: ایجاد زیرساخت در منطقه تفریحی «رماوند» و توسعه اقامتگاه هاي گردشگري و بوم گردي از جمله این برنامه ها است
اما در زمینه توسعه زیرساخت ها تا رسیدن به نقطه مطلوب فاصله داریم و باید اعتبار لازم اختصاص داده شود و در ستاد اقتصاد

 
مقاومتی مصوب شده که از محل اعتبارات ملی و استانی این مورد محقق شود.  

 
احیاي کارخانه الکل «کیمیاگران» بدره 

فرماندار بدره تصریح کرد: مهمترین واحد صنعتی شهرستان کارخانه الکل «کیمیاگران» بدره است که بعد از 5 سال عدم فعالیت با

 
پیگیري هاي کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید به بهره برداري رسید و در مدیریت کرونا به خوبی کمک کرد. 

آزادي ادامه داد: 6 واحد تولیدي شن و ماسه در سطح شهرستان داریم که 4 مورد خصوصی و 2 مورد عمومی که مربوط به شهرداري

 
هاي ایلام و بدره است که در زمینه بهره برداري از معاون شن و ماسه فعال هستند و به شهرستان کمک خوبی می کنند. 

 
عمران شهري دربدره و چشمه شیرین سرعت گرفته است 

وي تصریح کرد: در زمینه عمران شهري بالاي 90 درصد معابر بدره و چشمه شیرین آسفالت هستند و در زمینه احداث سیل بند
اقدامات خوبی از محل اعتبارات شهرستان و سیل انجام شده و ساختمان آتش نشانی بدره آماده بهره برداري است و در هفته دولت

 
افتتاح می شود. 

 
آزادي گفت: پارك گردشگري در حال احداث است و پارك بانوان شهرداري بدره نیز در هفته دولت کلنگ زنی خواهد شد. 

 
اختصاص نزدیک به 14 میلیارد اعتبارات سیل به شهرستان بدره 

وي در خصوص سیل و اعتبارات آن به شهرستان گفت: در این زمینه 13 میلیارد و و 963 میلیون تومان به شهرستان اختصاص 100

 
درصدي یافت در حالیکه در سال 98 محموع اعتبارات شهرستان 24 میلیارد تومان بود که 30 درصد آن تخصیص یافت. 

آزادي تصریح کرد: در بهسازي مناطق مسکونی 101 واحد بازسازي و 102 واحد بهسازي و 673 واحد تعمیر شد که در مجموع بیش

 
از 16 میلیارد تومان از محل تسهیلات ارزان قیمت و بلاعوض در اختیار مردم قرار گرفت. 

بدره در تیرماه تیر 1392 به شهرستان ارتقاء یافت.





فرماندار مشهد: انتظار داریم بیش از 95 درصد مردم ماسک بزنند

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/04/31

فرماندار مشهد گفت: در حال حاضر بیش از 80 درصد از مردم این شهر براي حضور در اماکن عمومی از ماسک بهداشتی
استفاده می کنند.

به گزارش شهرآرانیوز، سید محمدرضا هاشمی افزود: با توجه به شیوع بیماري همه گیر کووید 19 براساس پایش هاي صورت

 
گرفته استفاده از ماسک توسط مردم از حدود سه هفته قبل تاکنون روند رو به افزایش داشته است. 

وي با تاکید بر اینکه در کنار فعالیت هاي اجتماعی و اشتغال، پروتکل هاي بهداشتی نیز باید رعایت شود ادامه داد: 345 نفر بازرس

 
در قالب 115 تیم نظارتی بر رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی در حوزه اصناف نظارت می کنند. 

فرمادار مشهد گفت: اجرراي طرح گشت مشترك نظارت بر رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی با هدف پیشگیري و آگاهی بخشی، با
محوریت فرمانداري مشهد، دستگاه قضایی و مراکز بهداشت دانشگاه علوم پزشکی مشهد با جدیت بیشتر در دستور کار قرار گرفته

 
است. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداري خراسان رضوي نیز پیشتر گفته بود: گرچه 71 درصد شهروندان ساکن در این استان از
ماسک بهداشتی به عنوان ابزار مهم و موثر پیشگیري از ابتلا به ویروس کرونا استفاده می کنند اما انتظار داریم این شاخص به بیش از

 
95 درصد افزایش یابد. 

حسن جعفري روند آمار مبتلایان به بیماري کووید 19 و فوتی هاي ناشی از آن در این استان را رو به افزایش دانست و افزود: در حال
حاضر وضعیت خراسان رضوي از نظر شیوع ویروس کرونا قرمز است و بررسی ها نشان می دهد میزان استفاده از ماسک توسط مردم

 
این استان در مشاغل 76 درصد و در ادارات 90 درصد است. 

شهرستان مشهد با 3.5 میلیون نفر جمعیت و 100 هزار واحد صنفی داراي پروانه کسب، 55 درصد از واحدهاي صنعتی، کشاورزي و
معدنی استان 6.4 میلیون نفري خراسان رضوي را در خود جاي داده است.



براي گرفتن وام کرونا به چند ضامن نیاز است؟

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/04/31

 
براي گرفتن وام کرونا به چند ضامن نیاز است؟ 

کارگر آنلاین: به دنبال شیوع ویروس کرونا فعالیت بسیاري از صنوف و کسب و کارها به ویژه مشاغل خدماتی مختل و دچار مشکل
شد و بر این اساس دولت با هدف حفظ اشتغال موجود در بنگاهها و حمایت از کارگران پرداخت تسهیلات حمایتی با نرخ سود

 
ترجیحی 12 درصد را مصوب کرد تا در اختیار بنگاههاي خدماتی و تولیدي آسیب دیده از کرونا قرار گیرد. 

به گزارش کارگر آنلاین؛ پرداخت تسهیلات حمایتی به شاغلین کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا و فعالان اقتصادي 14 رسته

 
منتخب از سیزدهم خرداد ماه آغاز شده و مشمولان براي گرفتن وام به بانکها معرفی شده اند. 

نرخ سود تسهیلات 12 درصد و دوره بازپرداخت تسهیلات، با احتساب دوره تنفس از اول آبان ماه و به مدت دو سال است. وثایق و
تضامینی که براي دریافت تسهیلات از سوي بانکها دریافت می شود، متفاوت و با ارائه سفته و معرفی ضامن خواهد بود. سقف مبلغ

 
سفته نیز 1.5 برابر اصل سود تسهیلات است. 

برابر اعلام وزارت کار، تسهیلات تا سقف 16 میلیون تومان، نیازمند سفته فرد متقاضی یا چک به تشخیص بانک و تسهیلات 16
میلیون تا 48 میلیون تومانی نیازمند سفته متقاضی یا چک به همراه یک ضامن است. تسهیلات 48 تا 160 میلیون تومانی، به سفته
متقاضی یا چک با دو ضامن نیاز دارد. براي وام 160 تا 200 میلیون تومانی ارائه سفته متقاضی یا چک به همراه سه ضامن لازم است
و براي درخواست تسهیلات بالاتر از 200 میلیون تومان هم ارائه تضمین صادره از سوي صندوق هاي ضمانت و یا به تشخیص بانک

 
ارائه وثیقه هاي متعارف مورد نیاز است. 

بر اساس آخرین آمارها، بیش از 407 هزار واحد در سامانه کارا به نشانی https://kara.mcls.gov.ir ثبت نام کردند که از این
تعداد پرونده 165 هزار واحد معادل 7 هزار و 800 میلیارد تومان از تسهیلات تکمیل و جهت پرداخت به مؤسسات و بانک هاي عامل

 
ارسال شده است. 

پیش از این وزارت کار بیش از یک میلیون واحد اقتصادي آسیب دیده از کرونا که سه میلیون شاغل بیمه شده در آنها مشغول کار

 
بودند را شناسایی و با ارسال پیامک، مشمول دریافت تسهیلات حمایتی کرونا اعلام کرده است. 

در حال حاضر 14 رسته اصلی و 550 زیر رسته در پرداخت وام و تسهیلات بنگاه هاي آسیب دیده از کرونا وجود دارد که بیش از یک

 
میلیون و 200 هزار بنگاه را شامل می شود. 

مهلت ثبت نام براي دریافت تسهیلات حمایتی کرونا که پیش از این تا پایان تیرماه اعلام شده بود با مصوبه کارگروه مقابله با
پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، 5 روز دیگر تمدید شد و بر این اساس متقاضیان تا 5 مرداد فرصت دارند به سامانه

 
کارا مراجعه و درخواست وام خود را ثبت کنند. 



منبع: ایسنا



توصیه معاون وزیر به جوانان درآستانه ازدواج | راهکاري براي رفع مشکل

جهیزیه و مسکن

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/04/31

 
توصیه معاون وزیر به جوانان درآستانه ازدواج | راهکاري براي رفع مشکل جهیزیه و مسکن 

کارگر آنلاین: معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان از افزایش متقاضیان وام ازدواج در سه ماهه نخست امسال نسبت به سه ماهه
نخست سال گذشته خبر داد و گفت: تعداد متقاضیان این وام تا پایان خرداد ماه امسال بیش از 420 هزار مورد بوده. این رقم در مدت

 
مشابه سال گذشته به 414 هزار مورد رسید. 

به گزارش کارگر آنلاین؛ محمدمهدي تندگویان، در نشست خبري هفته ازدواج که امسال از فردا آغار می شود به برخی از موانع ازدواج
جوانان در کشور پرداخت و گفت: موضوع ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی داشته و این روند به چند عامل بستگی دارد. بعضی
از این عوامل طبیعی است و از این به بعد باید این کاهش را به خاطر کاهش جمعیت کشور شاهد باشیم. در دو دهه گذشته کاهش
فرزندآوري در ایران اتفاق افتاده است، تاثیرات این موضوع در دهه هاي آینده خود را نشان می دهد. تعویق فرزندآوري زوجین هم از
دیگر موضوعات است که متاسفانه فرهنگ خوبی نیست، اما به هر حال کاهش اولاد و فرزندآوري تاثیراتش را کم کم در هرم جمعتی

 
نشان می دهد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: بخش هایی از این موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط است،
این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. امسال بحث کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است تا خیلی از کسانیکه

 
تصمیم به ازدواج داشتند این موضوع را به تاخیر بیندازند. 

تندگویان به تورم و گرانی اشاره کرد و گفت: یکی از مشکلات جوانان این است که هزینه هایی که پارسال می توانستند با آن زندگی
خود را شروع کنند در حال افزایش است و اگر بخواهند زندگی را به بعد از کرونا منتقل کنند این که چه قدر باید هزینه کنند،
نیازمند هشدارهاي جدي است، درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف

 
مراسم هاي زاید و موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است. 

وي ادامه داد: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از ظرفیت خیران است، به همین دلیل
همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم؛ در همه استان ها این مجمع
شکل گرفته است. مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارت خانه تشکیل شده است. با

 
تشکیل این مجمع ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

 
زوجینی که مشکل جهیزیه و مسکن دارند به مجمع خیرین استانی مراجعه کنند 

معاون امور جوانان با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند می توانند به مجمع
خیرین ازوداج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس پایش خود خیرین،

 
افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 



تندگویان گفت: کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، این کار موجب وحدت رویه در توزیع کمک می شود تا
اینطور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. به همین دلیل از خیرین دعوت می
کنم به این جمع بپیوندند. همچنین ما تلاش می کنیم معافیتهاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و تهیه امکانات در بخش

 
اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

وي با بیان اینکه بیش از 15 هزار جهیزیه، 5000 مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج و 3200 وام مسکن از سوي خیرین براي جوانان
فراهم شده است، گفت:3500 وام اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین و 4000 اشتغال براي زوجین نیازمند از سوي خیرین

 
فراهم شده است. 

 
افزایش متقاضیان وام ازدواج 

معاون امور جوانان گفت: پرداخت وام ازدواج کاملا به روز و منظم است، با همه مشکلات اقتصادي دولت و ضربه هاي اقتصادي ناشی
از کرونا این وام به روز پرداخت می شود. این وام امسال 50 میلیون تومان با بازپرداخت 7 ساله است. به دنبال شیوع کرونا و کاهش
میزان ازدواج پیش بینی می کردیم متقاضیان وام ازدواج نیز کاهش پیدا کنند، این درحالیست که تا پایان خرداد ماه سال امسال بیش
از 420 هزار نفر متقاضی وام ازدواج بودند. از این تعداد 122 هزار نفر وام خود را دریافت کردند. این رقم در مدت مشابه سال گذشته
در خصوص تعداد متقاضیان وام ازدواج بیش از 414 هزار نفر بود که از این تعداد بیش از 182 هزار نفر وام خود را دریافت کرده

 
بودند. امیدواریم که افزایش این رقم ناشی از ازدواج بوده و دریافت وام صوري نباشد. 

به گفته معاون امور جوانان بخشی از این متقاضیان ممکن است مربوط به ازدواج هاي ثبت شده در سال هاي گذشته باشند: از سال

 
96 هرکس ازدواج کرده باشد می تواند امسال درخواست وام بدهد. 

 
ایجاد اتاق هاي عقد رایگان 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به فراهم شدن اتاق هاي عقد رایگان از سال گذشته در استان ها نیز گفت: افراد می
توانند به شکل رایگان کل عقدکنان از برگزاري مراسم تا ثبت آن را به شکل رایگان انجام دهند، البته متقاضیان باید ثبت نام کنند و

 
اگر نیازمند باشند می توانند از این امکانات بهره مند شوند. 

تندگویان در ادامه به تسهیلات اشتغال فراهم شده از سوي این معاونت در سال گذشته اشاره کرد و گفت: در سال گذشته در وزارت
ورزش و جوانان با کمک امکانات اعتباري صندوق امید و بانک رسالت 7000 شغل مستقیم را خودمان ایجاد کردیم. امسال هم وزارت
کار و معاونت روستایی ریاست جمهوري اعتبارات مناسبی در این بخش دارند. بحث تعاونی جوانان را هم مطرح کردیم که در مجموع
نشان می دهد گام هاي امیدبخشی برداشته شده است. امیدوارم با تشکیل مجلس جدید و به خصوص تغییرات بودجه و اعتباراتی که

 
مطرح کرده اند شاهد تحول خوبی در حوزه تجمیع کمک ها باشیم. 

وي با اشاره به اینکه سال گذشته طرح وام تجمیعی را مطرح کردم و حاضریم طرح را دراختیار مجلس قرار دهیم تا اگر طرح بهینه
اي بود اجرایی شود، گفت: وام ازدواج حتی الان هم پاسخگو بخش کوچکی از مشکل ازدواج جوانان است، اما با تجمیع اعتبارات در

 
حوزه مسکن و اشتغال و ... می توانیم توامان موضوع اشتغال، مسکن و ازدواج را حل کنیم. 

 
فرزندآوري، برنامه روي میز معاونت جوانان 



معاون امور جوانان با اشاره به اینکه موضوعاتی مانند فرزندآوري هم در دستور کار ماست، توضیح داد: در خصوص هدف گذاري سن
وام ازدواج منظور ما این نبود که حق دریافت وام از برخی سلب شود یا می خواهیم حقوق افراد را محدود کنیم. بلکه هدف اصلی

 
تعیین دستورالعمل براي جلوگیري از سوءاستفاده از این وام و بهره مندي جوانان بود. 

 
توضیحات تندگویان درباره تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج 

تندگویان ادامه داد: عده اي مطرح می کردند که تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج و حفظ این حق براي افرادي که قصد دریافت
آن را دارند تا سن قانونی به معنی ضایع کردن حقوق آنهاست. باید از این افراد پرسید وقتی فرد زیر 18 سال اجازه افتتاح حساب
بانکی ندارد یا نمی تواند گواهینامه بگیرد چرا کسی معترض نمی شود که حقوق کسی تضییع شده است؟ اما در مورد امر زندگی

 
مشترك که یک امر جدي است، این موضوع طرح می شود!. 

وي افزود: هدف ما از مطرح کردن این پیشنهاد این بود که باید دستور العملی در این خصوص باشد. به هرحال هر جوانی در هر سن
شرعی که هست می تواند ازدواج کند، اما سوال من از قانونگذار این است که اگر دختري در سن 13 یا 15 سالگی به هردلیلی ازدواج
کرد آیا واقعا درآن سنین مادر خوبی هم می تواند باشد؟ آیا منظور ما از تشکیل خانواده و فرزندآوري، تشکلیل خانواده خوب نیست؟

 
آیا در این سنین فرد می تواند وامش را بازپرداخت کند؟ 

منبع: ایسنا



زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی» اعلام شد/ نحوه شناسایی

نیازمندان

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/04/31

 
زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی» اعلام شد/ نحوه شناسایی نیازمندان 

کارگر آنلاین: معاون بنیاد مستضعفان از آغاز رسمی مرحله دوم رزمایش ایران همدل خبر داد و گفت: در سه مرحله کمکهاي خود را
انجام می دهیم که مرحله اول آغاز شده است. در مرحله اول 500 هزار بسته معیشتی با اولویت محرومان و مستضعفان، توسط

 
نهادهاي واسط و گروه هاي مردمی به پشتیبانی بنیاد مستضعفان تحویل می شود. 

به گزارش کارگر آنلاین؛ محسن منصوري درباره اقدامات بنیاد مستضعفان در مرحله اول رزمایش ایران همدل بیان کرد: در سطح اول
برنامه تحت عنوان برنامه ایران هم دل و رزمایش کمک مومنانه مجموعه بنیاد مستضعفان بیش از 9000 گروه مردمی، مسجد، گروه
جهادي، هیئت، حسینیه و خیریه هایی که واسط بین مردم و نهادهاي حاکمیتی بودند را حمایت کرد. بیش از 600 هزار بسته

 
معیشتی که ارزش هر کدام بیش از 200 هزار تومان بود را به مردم تقدیم کرد. 

وي ادامه داد: این کار با تصمیم و دستوري که مقام معظم رهبري در سخنرانی با نمایندگان مجلس دادند بنا شد تحت عنوان نهضت
احسان و تعاون ادامه یابد؛ بنیاد مستضعفان نیز مانند سایر دستگاه ها خود را مکلف می داند تا کمک کند این برنامه به بهترین شکل
و با کیفیت مطلوب و با هماهنگی و مشارکت مردم پیش رود. دکتر فتاح رئیس بنیاد مستضعفان بلافاصله بعد از فرمانی که حضرت آقا
داشتند تشکیل جلسه دادند و مجموعه بنیاد را مامور کردند که با تمام توان و ظرفیت در کنار دستگاه ها و مردم قرار گیریم و خدمات

 
خود را شروع کنیم. 

منصوري که در برنامه اي تلویزیونی صحبت می کرد، با بیان اینکه روز گذشته به صورت رسمی مرحله دوم این رزمایش آغاز شد،
بیان کرد: در سه مرحله کمکهاي خود را انجام میدهیم. مرحله اول آغاز شده است که طی آن 500 هزار بسته معیشتی با اولویتی که
براي محرومان و مستضعفان گذاشته شده توسط نهادهاي واسط و گروه هاي مردمی به پشتیبانی بنیاد مستضعفان تحویل مردم می

 
شود. 

معاون بنیاد مستضعفان در ادامه درباره مرحله دوم این رزمایش اینطور توضیح داد که مرحله دوم رزمایش در سه مقطع انجام می
شود؛ سه پانصد هزار بسته (یعنی مجموعا یک و نیم میلیون بسته) تقدیم مردم می شود. 250 هزار بسته از 500 هزار بسته اول را روز
گذشته براي شهرستانهاي اطراف تهران با اولویت مناطق محروم شهرستانها و استان البرز توزیع کردیم؛ گام اول 500 هزار بسته است.

به گفته وي، 500 هزار بسته دوم نیز در دهه اول محرم و 500 هزار بسته سوم در دهه آخر صفر تقدیم مردم می شود؛ یعنی مجموعاً
در سه مرحله 1.5 میلیون بسته تقدیم مردم می شود که ارزش هر بسته 300 هزار تومان است. یعنی براي 1.5 میلیون بسته مجموعاً

 
450 میلیارد تومان اختصاص داده شده است. 

معاون بنیاد مستضعفان در ادامه درباره نحوه شناسایی ها بیان کرد: شناسایی از چند طریق انجام می شود؛ بخشی توسط نهادهاي



مسئول و مامور انجام می شود مانند کمیته امداد و بهزیستی؛ در مرحله اول در روز گذشته به بیش از 100 هزار خانواده تحت پوشش
کمیته امداد و بهزیستی کمک کردیم. بخش دوم نیز معطوف به زحمات گروه هاي مردمی است که در مناطق محروم و حاشیه کمتر
برخوردار مردم را میشناسند و با زحمتی که به آنها می دهیم سعی می کنیم با استفاده از شبکه شناسایی این جوامع محلی، بستههاي

 
معیشتی و حمایتی را به دست اهل آن برسانیم. 

منصوري در پاسخ به این سوال که به جز افرادي که جزو خانواده هاي کمیته امداد و بهزیستی هستند، اگر کسی جزو این نهادها
نباشد می تواند در این زمینه درخواستی کند؟ گفت: بنیاد مستضعفان تصدي گري مستقیم در این حوزه ندارد؛ اساساً شبکه شناسایی
مستقیم نداریم. بلکه بایستی افراد یا به این نهادهاي حمایتی و یا به مجموعه هایی که در سطح شهرستانها متولی اجراي رزمایش

 
هستند مراجعه کنند. 

معاون بنیاد مستضعفان تاکید کرد: عمده کسانی که خدمت میگیرند تحت پوشش نهادهاي حمایتی نیستند، به دلیل اتفاقات مرتبط با

 
کرونا بسیاري از خانواده ها آسیب دیدند که اساساً از قبل تحت پوشش نهادهاي حمایتی نبودند. 

منصوري در ادامه درباره برنامههاي بنیاد براي جمعیت حاشیه نشین کشور نیز افزود: بعد از تصمیم در رابطه با مرحله دوم کار،
مهندس فتاح طی چهار روز متوالی 10 شهرستان حاشیه اطراف تهران مانند قدس، ملارد، اسلامشهر، پاکدشت، رباط کریم، ورامین و
استان البرز را شخصاً بازدید کردند و از نزدیک بررسی و نیاز سنجی کردند و حدود 250 هزار بسته معیشتی به ارزش حدود 75
میلیارد تومان را مساعدت کردند. همچنین مناطق هدف بنیاد مستضعفان که حدود 15 شهرستان است را دستور دادند که 150 هزار

 
بسته معیشتی نیز به این کار اختصاص داده شود. 

وي گفت: هم در تهران و هم در استانهاي بزرگ، شهرستانها و حواشی داریم که بعضا جمعیت هاي بسیار زیادي دارند و حجم
محرومیت در آنجا بسیار زیاد است. اولویت اول مجموعه بنیاد مستضعفان در این مرحله شهرستانهاي حاشیهاي و مناطق کم برخوردار

 
حاشیهاي و همچنین مناطق هدف بنیاد و مناطق مرزي و محروم کشور است که بیشتر تقویت کنیم. 

منصوري در ادامه درباره برنامههاي دیگر این بنیاد در راستاي حمایت از آسیب دیدگان کرونا توضیح داد: گزارش ارائه شده بخش
کوچکی از اقدامات بنیاد مستضعفان در موضوع مبارزه با کروناست. بنیاد مستضعفان تا امروز حدود 1600 میلیارد تومان در موضوع
مبارزه با کرونا هزینه کرده است. بخشهاي زیادي خرج اقشار مستضعفان و محروم شده، بخشی در موضوع تسهیلات و کارآفرینی و

 
اشتغال صرف شده است. اقشار آسیب دیده شناسایی شدند. 

منبع: آفتاب نیوز



زیرساخت هاي ارتباطی براي شهر هوشمند فراهم است

منبع: سایبربانشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش کارگروه بین الملل سایبربان  ، حجت عابدي اصل، شهرهاي هوشمند، تجسم رویایی در آینده نیستند بلکه به لطف
راهکارهاي نوآورانه اینترنت اشیاء ، بسیاري از آن ها در حال حاضر فعال یا به سرعت در حال گسترش هستند. مدیران شهري از
شبکه هاي دامنه بالا و مصرف پایین براي برقراري ارتباط و بهبود زیرساخت ها، بهره وري، راحتی و کیفیت زندگی ساکنین و

 
بازدیدکنندگان استفاده می کنند. 

شهر هوشمند چارچوبی است که عمدتاً از فناوري اطلاعات و ارتباطات (ICT) براي توسعه، گسترش و ترویج شیوه هاي توسعه پایدار
و باهدف رفع چالش هاي رو به رشد شهرنشینی، ایجادشده است. بخش بزرگی از این چارچوب، اساساً یک شبکه هوشمند از اشیاء
متصل و ماشین هایی است که اطلاعات را با استفاده از فناوري بی سیم و رایانش ابري انتقال می دهند. برنامه هاي IoT مبتنی بر
رایانش ابري، اطلاعات را در لحظه دریافت، تجزیه وتحلیل و مدیریت می کنند تا به شهرداري ها، شرکت ها و شهروندان کمک کنند
که براي بهبود کیفیت زندگی خود تصمیمات بهتري بگیرند. مردم براي ارتباط با اکوسیستم هاي یک شهر هوشمند، از راه هاي
مختلفی همچون تلفن هاي هوشمند، ابزارهاي هوشمند قابل حمل، اتومبیل ها و خانه هاي هوشمند، استفاده می کنند. یکپارچه
سازي اشیاء و داده ها با زیرساخت هاي فیزیکی و خدمات شهري، می تواند هزینه ها را کاهش و پایداري را بهبود دهد. جوامع می
توانند روش هاي توزیع انرژي را بهبود بخشند، جمع آوري زباله را ساده تر کرده و با کمک IoT باعث کاهش ترافیک و حتی بهبود

 
کیفیت هوا شوند. 

به عنوان مثال، چراغ هاي راهنمایی هوشمند، داده ها را از سنسورها و اتومبیل ها دریافت کرده و بر اساس این اطلاعات لحظه اي یا
Real Time به گونه اي عمل می کنند تا به بهترین حالت، در زمان مواجهه با ترافیک، عمل کرده و از راه بندان جلوگیري کنند.
اتومبیل هاي متصل می توانند با پارکومترها و پایانه هاي شارژ الکتریکی خودروها ارتباط برقرار کنند و بهترین مسیر را براي رسیدن
به نزدیک ترین نقطه قابل دسترس فراهم کنند. سطل هاي زباله هوشمند به طور خودکار داده ها را به شرکت هاي مدیریت زباله
ارسال می کنند و زمان بندي تخلیه زباله ها را بسیار دقیق تر و کاراتر از یک برنامه از قبل تعیین شده، برنامه ریزي می کنند. تلفن
هاي هوشمند شهروندان تبدیل به کارت شناسایی و گواهینامه رانندگی آن ها می شود و درنتیجه سرعت و سادگی ارائه خدمات
دولتی را افزایش می دهد. این فناوري ها باهم در حال بهینه سازي زیرساخت ها، قابلیت پرتابل بودن، خدمات عمومی و انرژي

 
هستند. 

شهرنشینی پدیده اي بدون پایان است. امروزه 54درصد از مردم جهان در شهرهاي مختلف زندگی می کنند که انتظار می رود تا سال
2050 به 66 درصد برسد. درمجموع با رشد کلی جمعیت، شهرنشینی در عرض سه دهه آینده، 2.5 میلیارد نفر دیگر را به شهرها
اضافه خواهد کرد. پایداري زیست محیطی، اجتماعی و اقتصادي از نکات بسیار ضروري براي هماهنگی با این گسترش سریع جمعیت

 
و تأمین منابع مالی شهرهاست. 

خوشبختانه بیش از 190 کشور در مورد اهداف رشد پایدار توافق کرده اند و تکنولوژي شهر هوشمند بهترین راه براي دستیابی به این
اهداف است.در این راستا براي باخبر شدن از اتفاقاتی که براي تبدیل شدن ایران به خصوص در کلان شهر تهران به شهر هوشمند در
حال انجام است با سید ستار هاشمی معاون فناوري و نوآوري وزارت ارتباطات گفت وگو کردیم که شنیدن صحبت هاي او خالی از

 
لطف نیست. 

 
آنچه در گفت وگوي ما با ستار هاشمی می خوانید: 



 
- لزوم مشارکت شهروندان براي آماده سازي بستر ارائه هوشمند خدمات 

 
-  سهم هوش مصنوعی کشورهاي توسعه یافته آسیایی 4.1 درصد و سهم خاورمیانه 2درصد است 

 
- توسعه آزمایشگاه هاي تخصصی و ایجاد منابع و زیرساخت هاي پردازشی درزمینهٔ هوش مصنوعی 

 
- ضریب نفوذ اینترنت پهن باند در حال حاضر برابر با 94 درصد است 

 
- حجم اقتصاد دانش بنیان ایران بالغ بر 11 میلیارد دلار است 

 
- ارتقاء 10 درصدي سهم اقتصاد دیجیتال کشور  تا سال 1404  

 
- پوشش 3G و 4G همه شهرهاي کشور 

- امروزه  انقلاب صنعتی چهارم توجه ویژه اي به بخش دیتا و داده دارد مشارکت شهروندان براي آماده سازي بستر ارائه هوشمند

 
خدمات 

 
درباره شهر هوشمند و اپلیکیشن هاي آن چه برنامه اي دارید و چه اقداماتی تاکنون صورت گرفته است؟  

هاشمی: مهم ترین نکته در بحث شهر هوشمند، توجه به مشارکت شهروندان و تلاش براي داشتن شهروندانی هوشمند است. زیرا
مشارکت بیشتر شهروندان ضمن کمک به مدیریت اثربخش تر، سبب کاهش هزینه ها و افزایش بهره وري خواهد شد. واضح است که
به واسطه توسعه زیرساخت هاي ارتباطی که توسط وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات و سایر کنش گران این حوزه در حال انجام
است، آماده سازي بستر ارائه هوشمند خدمات مختلف از قبیل حمل ونقل، سلامت، آموزش، محیط زیست، اشتغال و مدیریت

 
پسماندها جایگزین سیستم هاي سنتی می شود. 

بدیهی است با مشارکت، نقش آفرینی و تعامل سایر بازیگران خصوصی و دولتی این حوزه، تکامل این حلقه محقق خواهد شد. یکی از
مسائل مهم براي پیشبرد برنامه ها در حوزه شهر هوشمند، بحث رگلاتوري و انتشار اطلاعات شهري و داده ها براي کسب وکارها به
منظور ایجاد ارزش افزوده و ارائه خدمات بهتر و نیز تجزیه وتحلیل داده ها براي اتخاذ تصمیم ها و سیاستگذاریهاي آگاهانه توسط
مدیران شهري است. ما به عنوان حاکمیت با در نظر داشتن این مهم که نباید تصدي گري کنیم و نقش تسهیل گري داشته باشیم،
ابتدا تلاش می کنیم تا از طریق برگزاري رویدادهاي مختلف نظیر کنفرانس ها و نمایشگاه ها، فرهنگ سازي و اطلاع رسانی لازم
ایجاد شود. حمایت از استارت آپ هاي و کسب وکارهاي فعال در این بخش ها با استفاده از منابع وجوه اداره شده و طرح نوآفرین
وزارت      ارتباطات و فناوري اطلاعات و ظرفیت هاي موجود در صندوق نوآوري و شکوفایی براي پشتیبانی از شرکت هاي دانش
بنیان انجام می شود و هدف ما این است که از طریق تجاري سازي ایده ها و رشد پایدار کسب وکارهاي فعال این بخش، سایر المان

 
هاي شهر هوشمند ( به جز زیرساخت هاي ارتباطی) نیز به بلوغ لازم برسد. 

توسعه زیرساخت هاي شبکه ملی اطلاعات و دولت الکترونیک ازجمله اقدامات وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات است که در دوران
شیوع ویروس کرونا نیز اهمیت و کارایی فناوري اطلاعات را در زندگی مردم و کسب وکارها پیش از گذشته مشاهده کردیم. تعامل با
سایر نهادها و بازیگران این حوزه خصوصاً شهرداري ها ( به عنوان متولیان اصلی مدیریت شهرها) نیز در راستاي هم افزایی، اتخاذ

 
تصمیمات بهینه و پیشبرد سریع تر امور نیز از موارد مهمی است که به آن توجه داریم. 

 
سهم هوش مصنوعی کشورهاي توسعه یافته آسیایی 4.1 درصد و سهم خاورمیانه 2درصد است 

 
چالش هاي موجود در هوش مصنوعی چیست؟ 

هاشمی: هوش مصنوعی به عنوان یکی از اصلی ترین فناوري هاي نوین جهانی است که استفاده از کاربردهاي عملیاتی آن در بخش
هاي صنعتی، نظامی و اقتصادي آغازشده و بر اساس پیش بینی موسسه PWC تا سال 2030 سهم این فناوري در اقتصاد جهان برابر
7.15 تریلیون دلار خواهد شد که از این میزان، سهم کشورهاي توسعه یافته آسیایی 4.10 در صد و سهم خاورمیانه 2 در صد برآورد



شده است که ایران سهم اندکی در آن دارد. این آمارها نشان دهنده این موضوع است که نقش این فناوري و جایگاه آن به صورت

 
کامل موردتوجه مدیران و تصمیم سازان عرصه هاي مختلف سیاسی، اجتماعی و اقتصادي نبوده است. 

البته در بحث هایی نظیر سنجش ازدور نیز درمجموعه هاي فضایی کشور براي برآورد خسارت هاي سیل، مدیریت حمل ونقل و
ترافیک از هوش مصنوعی در کشور استفاده شده است. اما هوش مصنوعی قابلیت هاي بسیار بیشتري دارد و می توان آن را به صنایع
مختلفی مثل فولاد، خودروسازي، سلامت، توسعه شهري و محیط زیست گسترش داد. یکی از مسائلی که در این حوزه با آن مواجه
هستیم موضوع قانون گذاري و رگلاتوري است که باید به طورجدي به آن پرداخته شود. از سوي دیگر رعایت حقوق معنوي محصولات
نوآورانه و همچنین توجه به فرهنگ داده باز، همراه با مدیریت و حکمرانی داده، ناشناسی آن و حفظ حریم خصوصی و هویت افراد نیز
یکی دیگر از چالش هاي این بخش به حساب می آید. جهت گیري و برنامه وزارت ارتباطات براي تأسیس مرکز توسعه نوآوري هوش

 
مصنوعی ایران گامی بلند در این زمینه است. 

 
توسعه آزمایشگاه هاي تخصصی و ایجاد منابع و زیرساخت هاي پردازشی درزمینهٔ هوش مصنوعی 

 
آیا در هوش مصنوعی کمبود نیروي انسانی و آزمایشگاه وجود دارد؟ 

هاشمی: در مسئله دانشی و بهره مندي از نیروي انسانی در حوزه هوش مصنوعی، وضعیت مناسبی در دنیاداریم و طبق گزارشات
منابع معتبر، ایران ازنظر فارغ التحصیلان دانشگاهی و تولید علم هوش مصنوعی، در رتبه اي بین 7 تا 15 در دنیا قرار می گیرد.
همچنین محققان و اساتید بسیاري در کشور وجود دارند که پژوهش هاي کاربردي را در این حوزه انجام می دهند. اما مهاجرت
نخبگان این بخش به کشورهاي دیگر، به دلیل امکانات و جذابیت هاي شغلی، چالشی جهانی است که ما نیز باید به آن توجه کنیم و
با ایجاد امکانات و بسترهاي کاري مناسب از مهاجرت نخبگان این بخش جلوگیري کنیم. ایجاد و توسعه آزمایشگاه هاي تخصصی و
ایجاد منابع و زیرساخت هاي پردازشی درزمینهٔ هوش مصنوعی نیز ازجمله مواردي است که مستلزم مشارکت کسب وکارهاي

 
خصوصی حوزه فاوا و سرمایه گذاري و توسعه زیرساخت ها توسط آن ها و حمایت حاکمیت است. 

 
 ایران ازنظر فارغ التحصیلان دانشگاهی و تولید علم هوش مصنوعی، در رتبه اي بین 7 تا 15 در دنیا قرار می گیرد. 

 
ضریب نفوذ اینترنت پهن باند در حال حاضر برابر با 94 درصد است 

 
 در حال حاضر چند درصد مشترکان به اینترنت پهن باند دسترسی دارند؟ 

هاشمی: ضریب نفوذ اینترنت پهن باند در حال حاضر برابر با 94 درصد است و این یعنی تعداد مشترکین اینترنت پهن باند در کشور
حدود 78 میلیون نفر است، این در حالی است که ضریب نفوذ اینترنت پهن باند در سال 1395 برابر با 53.53 درصد بوده که نشان

 
دهنده رشد قابل توجه در این بخش است. 

مشترکین اینترنت پهن باند در کشور حدود 78 میلیون نفر می باشد این در حالی است که ضریب نفوذ اینترنت پهن باند در سال

 
1395 برابر با 53.53 درصد بوده است. 

 
حجم اقتصاد دانش بنیان ایران بالغ بر 11 میلیارد دلار است 

 
 حجم اقتصاد دانش بنیان در ایران چند میلیارد دلار است؟ 

هاشمی: حجم اقتصاد دانش بنیان ایران بالغ بر 11 میلیارد دلار است که این رقم به واسطه فعالیت بیش از 4 هزار و 500 شرکت



 
دانش بنیان که بیش از 25 درصد آن ها در حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات فعالیت می کنند، محقق شده است. 

سال 1398 سال خوبی براي شرکت هاي دانش بنیان بود و علیرغم تحریم هاي سنگین اعمال شده براي کشور، حدود 5 هزار شرکت
دانش بنیان درآمدي بیش از 120 هزار میلیارد تومان ایجاد کردند. 6 چند درصد صادرات نفتی و غیرنفتی ایران مربوط به محصولات

 
و خدمات مبتنی بر فناوري است. امروزه حدود 10 درصد صادرات نفتی و غیرنفتی ایران مربوط به محصولات مبتنی بر فناوري است. 

 
ارتقاء 10 درصدي سهم اقتصاد دیجیتال کشور  تا سال 1404  

 
 در حال حاضر سهم اقتصاد دیجیتال در کشور چقدر است؟ 

هاشمی: بر اساس اسناد بالادستی هدف گذاري کردیم که سهم اقتصاد دیجیتال را تا سال 1404 ارتقاء بدهیم، از طرفی باید بگویم
براي مثال در حال حاضر توسعه ظرفیت هسته شبکه ملی اطلاعات از 680 هسته در سال 92 به 18 هزار هسته در سال 98 رسیده

 
است همچنین اکنون در کشور سهم اقتصاد دیجیتال 6.5 درصد است که قرار است تا سال 1404 به 10 درصد ارتقاء یابد. 

من معتقدم  اگر بخواهیم در کسب وکارهاي مختلف فعال باشیم یا عملاً تعطیل نشوند باید به سمت تحول حرکت کنیم. باید بگویم
ظرفیت ارتباطات بین الملل از 130 گیگابایت بر ثانیه در سال 92 به 4 هزار و 500 گیگابایت در سال 98 رسیده است که این ها
نمونه هایی از موفقیت هایی بوده  که باعث شده اقتصاد دیجیتال ما از 2.2 دهم درصد به 6.5 درصد برسد. این موضوع در حالی است
که در حوزه اقتصاد بخش اقتصاد کشور در سال 98 رشد منفی 6.1 دهم درصدي داشته اما اکنون  در بخش ICT رشد 13.5

 
درصدي داشته ایم. 

در حوزه اقتصاد بخش اقتصاد کشور در سال 98 رشد منفی 6.1 دهم درصدي داشته اما اکنون  در بخش ICT رشد 13.5 درصدي
داشته ایم.



جهش؛ نسخه موجز تولید /مسئولین دولتی با رویکرد جدید به فکر جهش تولید

و کمک به کارآفرین باشند

منبع: خانه خشتیشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیر شرکت شایان کاو رفسنجان گفت: نسخه موجز و شفابخش اقتصاد کشور"جهش تولید" است، اگر بخواهیم به جایگاه
قابل قبولی برسیم باید جهش تولید داشته باشیم و به صورت چند پله یکبار پیش برویم. نوشته جهش؛ نسخه موجز تولید /

مسئولین دولتی با رویکرد جدید به فکر جهش تولید و کمک به کارآفرین باشند اولین بار در ...

 مدیر شرکت شایان کاو رفسنجان گفت: نسخه موجز و
شفابخش اقتصاد کشور"جهش تولید" است، اگر بخواهیم به جایگاه قابل قبولی برسیم باید جهش تولید داشته باشیم و به صورت چند

 
پله یکبار پیش برویم. 

 
خانه » اقتصادي » جهش؛ نسخه موجز تولید /مسئولین دولتی با رویکرد جدید به فکر جهش تولید و کمک به کارآفرین باشند 

به گزارش خانه خشتی؛ حمیدرضا ایرانمنش 59 سال سن دارد، متولد و ساکن رفسنجان است، لیسانس و فوق لیسانس مهندسی

 
مکانیک , MBA, DBA و دکتري مدیریت را در کارنامه تحصیلی خود دارد. 

از آنجاییکه در زندگی حرفه اي؛ براي وي توسعه تکنولوژي، اشتغال، خلق ثروت و چرخش اقتصاد مهم بود یک شرکت فامیلی تاسیس

 
می کند تا به اهداف و آرزوهاي خود برسد. 

ایرانمنش کارآفرین برتري است که از سال 1374 در رفسنجان واحد تولید قطعات مکانیکی؛ برقی و الکترونیکی خودرو را تاسیس

 
کرده است و در سال 1394 توانست عنوان واحد نمونه صنعتی کشور را از آن خود کند. 

وي که مدیریت شرکت شایان کاو را دارد و در حال حاضر تولیدکننده انواع قفل هاي خودرو &– فندك خودرو &– کیت و ریموت ؛
آنتن برقی ؛ رله تایمر و...براي شرکتهاي سایپا و ایران خودروست، تولیدي شرکت خود را با موضوع اولین تولیدکننده سیلندرهاي
قفلهاي خانگی شروع نمود و چند بار به عنوان کارآفرین برتر استانی شناخته شده و همچنین به عنوان کارآفرین ممتاز ملی مورد

 
تقدیر قرار گرفته است. 

ایرانمنش جزو پیشکسوتهایی است که استانداردهاي مورد نیاز قطعه سازي ISO/TS و IATF را در صنعت قطعه سازي خودروي
کشور براي سازمان خود اخذ کرده است. 



 
به گفته وي قریب به 190 نیرو در دفتر شرکت شایان کاو در شهرستان رفسنجان و تهران فعالیت می کنند. 

او به همراه گروهی از دوستانش کارگاه "نان بانان "(تولید انواع نان و نان شیرنی در شهرستان و استان) را تأسیس و راهبري آن

 
سازمان را نیز بر عهده دارد. 

ایرانمنش عضو هیئت مدیره خیریه هاي راه نو، رهیاري، مکتب و از موسسین انجمن توسعه فرهنگ کارآفرینی شهرستان است که هم
اکنون جزو هیئت مدیره این انجمن است ؛ او هم چنین از سال 83 تاکنون در دانشگاه هاي ولی عصر(عج) و آزاد اسلامی شهرستان به

 
تدریس و تعلیم دانشجویان اهتمام دارد. 

نسخه موجز تولید، جهش است مدیر شرکت شایان کاو رفسنجان در گفتگویی با خانه خشتی با موضوع جهش تولید و با تاکید بر
شعار سال اظهار کرد: تفاوت تعریف جهش تولید با تولید، سال و رونق تولید به خاطر اطلاق واژه جهش است؛ جهش یعنی ما چندین

 
پله را به یکباره طی کنیم، یعنی اگر عقب بودیم جبران کنیم و یا اگر قراره خوب باشیم سعی کنیم که بسیار بهتر باشیم. 

وي با اشاره به اینکه نسخه موجز و شفابخش اقتصاد کشور"جهش تولید" است، تصریح کرد: اگر بخواهیم به جایگاه قابل قبولی برسیم

 
باید جهش تولید داشته باشیم و به صورت چند پله یکبار پیش برویم. 

 
 

ایرانمنش با اشاره به ظرفیت و پتانسیل هاي مطلوب در کشور و اینکه نتوانستیم به طور شایسته از این پتانسیل ها استفاده بهینه
داشته باشیم، گفت: براي جهش تولید ضمن تیم سازي، استفاده هدفمند و بهینه از منابع و بر اساس نیاز کشور (البته شاید با نگاه

 
صادارت) براي تولید برنامه ریزي کنیم و این کار را به صورت جهش وار و چند پله اي انجام دهیم. 

وي افزود: اگر کارآفرینان به موضوع «جهش تولید» نگاه ویژه داشته باشند می توان تحریم ها را دور زد و به سمت خودکفایی حتی و

 
صادرات هم پیش رفت. 

ظرفیت هاي رفسنجان سکویی براي پرتاب این شهرستان به جایگاه واقعی است کارآفرین برتر رفسنجانی با اشاره به ظرفیت هاي
اعجاب آور شهرستان براي جهش تولید گفت: استان و شهرستان رفسنجان پتانسیل هاي عجیب و غریبی دارد، بزرگترین جنگل
مصنوعی و مرغوبترین پسته دنیا در این شهرستان وجود دارد، وجود 80 تا 110 هزار هکتار باغ پسته؛ کاشت ، داشت وبرداشت، حمل
و نقل ،فرآوري ، انبارش ،فروش و صادرات پسته هر کدام از این موضوعات از نیاز و فرصت آکنده هستند و در زمره پتانسیل هاي

 
شهرستان بشمار می روند که باید از آنها استفاده کرد. 

وي از وجود معدن مس سرچشمه به عنوان دومین معدن روباز جهان در 55 کیلومتري شهر به عنوان پتانسیل دیگر رفسنجان یاد



کرد و ادامه داد: صنایع بالا دستی و پایین دستی مس، قطعات یدکی و مصرفی که این صنعت بزرگ به آن حتیاج دارند می تواند

 
محوري براي کارآفرینی باشد. 

مدیر شرکت شایان کاو رفسنجان یادآور شد: وجود انرژي خورشیدي، انواع و اقسام معادن فلزي و غیر فلزي که اکتشاف، استخراج این
معادن در راستاي غیرخام فروشی، و تکمیل زنجیره ارزش تولیدات کانی فلزي و غیر فلزي ،وجود پتانسیل هاي گردشگري، مراکز
علمی و دانشگاهی(اساتید ، دانشجویان ، مراکز رشد ، کارگاه ها و آزمایشگاه ها) و شرکت هاي دانش بنیان، وجود محور پرورش اسب
و... در شهرستان همه و همه از ظرفیت هاي رفسنجان است که می توانند در راستاي خلق ثروت صرف شوند و سکویی براي پرتاپ

 
شهرستان به جایگاه واقعی خود باشند. 

افزایش سود بانک ها و عدم همکاري نهادهاي دولتی موانع راه جهش تولید هستند وي با اشاره به موانع و مشکلات سر راه جهش
تولید گفت: موانع به سه حیطه بین الملی ، کشوري و شهرستانی تقسیم می شود، موانع بین المللی مانند مشکلات تحریم و عدم
وجود سیستم L/C و...، موانع کشوري شامل قوانین دست و پاگیر و دشوار هستند که گاه یکدیگر را نقض می کنند و براي رسیدن به

 
جهش تولید باید رفع و تسهیل گري شود. 

این کارآفرین نمونه کشوري با تاکید بر اینکه کارآفرینی نیاز به سرمایه ثابت و جاري دارد، گفت: سود بانکها براي کارآفرینی در
مقایسه با دنیا زیاد است و این بهره، بهره اي نیست که به صنعتگر و کارآفرین کمک کند، دولت باید در این زمینه ورود کند و کمک

 
کند تا کارآفرین با سرعت، دقت و بدون دغدغه فعالیت کند نه اینکه مشکلات سر راهش دائما او را نگران و دلسرد کند. 

 
 

ایرانمنش ادامه داد: در سطح شهرستان بسیار بهترست فراجناحی عمل شود و دخالت هاي سیاسی صورت نگیرد، هر جناح در هر

 
مسند و سمتی که فعالیت دارد باید تسهیل گر کار کارآفرینان باشد. 

وي با اشاره به اینکه جناح شاید دو تا باشد ولی جبهه یکیست و هدف متعالی جهش تولید براي رسیدن خودکفایی، واحد است عنوان
کرد: درهر جناحی که باشیم باید براي رسیدن به این هدف تلاش کنیم، برخی از سازمان و نهادها همکاري لازم را با کارآفرینان

 
ندارند، به کارآفرین کمک نمی کنند که شتاب بگیرد، چه بسا در این مسیر سرعت، توان و انرژي کارآفرین از بین می رود. 

مدیر شرکت شایان کاو رفسنجان با تاکید بر فرمایش مقام معظم رهبري براي ایجاد پنجره واحد براي کارآفرینان بالقوه براي تسریع
در شروع کار ایشان هم چنین براي مساعدت به کارآفرینان جاري متذکر شد: باید به گونه اي عمل شود تا همه مشکلات کارآفرینان

 
از جمله مسایل بیمه، دارایی، مجوزها ،محیط زیست و تسهیلات و.. پاسخ مساعد و مثبت داده شود. 

وي با تاکید بر اینکه براي جهش تولید باید موانع را یک به یک از سر راه برداشت، گفت: برخی مشکلات و موانع سر راه کارآفرینان
آزار دهنده، دلسرد کننده است و حتی در برخی موارد منجر به تعطیلی فعالیت و ورشکستگی آنها می شود، باید مشکلات این قشر



 
شناسایی و رفع گردد. 

ایرانمنش بر ایجاد بانک اطلاعاتی در شهر و تدوین محورهاي کارآفرینی تاکید کرد و گفت: محورهاي کارآفرینی باید توسط یک
مجموعه تدوین و در اختیار کارآفرینان گذاشته شود تا سرمایه گذاران با توجه به علاقه، سنجش مهارت ها و توانایی هاي خود شروع

 
به فعالیت نمایند. 

وي وضعیت رفسنجان را در راستاي جهش تولید امیدوارکننده پیش بینی کرد و ابراز داشت: مردم شهرستان مهمترین و
ارزشمندترین پتانسیل رفسنجان است، مردمی که پس از کاشت بذر پسته سالها صبوري، تلاش بی وقفه و امیدوارانه را پیشه خود می

 
کنند تا محصولشان تولید و عرضه شود این نشان می دهد که هر فعالیتی در رفسنجان توسط مردمش قابل انجام است. 

این کارآفرین برتر کشوري افزود: مردم از سختی نمی ترسند مسیر باید بدون ابهام و دردسر باشد و مجموعه دولت هم باید به کمک

 
آید. 

 
وي بیان کرد: واقع بین بودن، امید، تلاش مضاعف سه محوري است که می تواند در مسیر کارآفرینی موثر باشد. 

مسئولین دولتی با رویکرد جدید به فکر جهش تولید و کمک به کارآفرین باشند بابک فارسی مدیرعامل انجمن توسعه ي فرهنگ
کارآفرینی رفسنجان نیز در این گفتگو با تاکید بر نقش کارآفرینان در راستاي تحقق شعار امسال گفت: نقش کارآفرینان از زمانی که
وارد عرصه کار آفرینی می شوند شروع می شود، فرد کارآفرینی که وارد عرصه کارآفرینی شده دنبال نقش بیفایده یا انجام وظیفه
خاص در مقابل مافوقش نبوده است، آمده که اشتغال ایجاد کند و درآمد حلال داشته باشد و به فکر سلامت و توسعه جامعه اش

 
باشد، اگر شرایط را مساعد ببیند تعلل و شکی در شروع یا ادامه فعالیت خود نخواهد کرد. 

 
 

وي افزود: دولت و متولیان امر با توجه به دیدگاه و حساسیت جایگاه خودشان فقط شنونده شعار سال نباشند، در اطاعت امري که

 
مقام رهبري از ملت و مسئولین دارند که چیزي جز خیر و صلاح نخواهد بود، این بار متولیان امر و مسئولان نقش اول را بازي کنند. 

فارسی تصریح کرد: چشم انداز خوبی براي سال جهش تولید در رفسنجان می بینیم، اگر دستگاه ها از سیستم ارباب رجوعی بیرون
آمده و با ایجاد یک پنجره واحد به دنبال جهش تولید باشند، خود کارآفرین هم اگر زمینه مساعد در خصوص تولید و جهش را ببیند

 
براي ادامه فعالیت شکی نخواهد کرد. 

مدیرعامل انجمن توسعه ي فرهنگ کارآفرینی رفسنجان با تاکید بر اینکه حل بخشی از موانع سر راه تولید در دست دولت است،

 
گفت: کندي سرعت، اجراي سرسختانه قانون باعث می شود به طور ناخواسته مانع سر راه تولید و کارآفرینی ایجاد شود. 

فارسی عنوان کرد: چقدر متولیان و مسئولین دولتی از حوزه اختیارات خودشان در جهت منفعت جامعه و تولیدکنندگان استفاده کرده
اند و یا توجیه و راه حلی پیدا کرده اند، آیا شایسته نیست در این شرایط من مسئول دولتی این بار سراغ کارآفرین بروم؛ کارآفرینی که



سالها درد کشیده در این شرایط بحران و شیوع بحران کرونا و در بدترین شرایط بحران اقتصادي که چهل سال انقلاب چنین بحرانی

 
به خود ندیده است، چقدر احوال کارآفرین را پرسیده ایم یا در محل کارش موانعش را حل کردیم. 

 
 

وي اضافه کرد: اینکه یک مسئولی پیش قدم شود هیچ منافاتی با رسالت اداره، سازمان، وزارت خانه و آرمان هاي انقلاب ندارد، بنا بود

 
دولت خدمتگزار داشته باشیم ولی دولتی هستیم که منتظر ارباب رجوع است. 

فارسی با تاکید بر اینکه کارآفرینان در انتظار چشم انداز و حسن نیتی هستند که دولت این بار بیشتر از گذشته خیلی جدي تر و با
حفظ وفاق و همدلی به کمک تولید آید، گفت: مسئولین به تجمیع سرمایه ها و تجارب فکر کنند و حتی به عنوان مشاور خیرخواه
بیایند از انجام برخی پروژه هاي غیر ضروري جلوگیري کنند، کارآفرین، امروز زخم خورده ،خسته و خاطرش مکدر است ،همین که در

 
عرصه کارآفرینی مانده، نشان می دهد اخلاق مدار است . 

مدیرعامل انجمن توسعه ي فرهنگ کارآفرینی رفسنجان خاطرنشان کرد: کارآفرینان شاید به واسطه خانه امنی که نامش انجمن
کارآفرینان است بتوانند بیشتر از گذشته به جاري شدن تجربیاتشان در سطح جامعه همت کنند مسئولین دولتی بیایند گذشته را

 
بیشتر مرور کنند و آینده را بازنگري کنند و با رویکرد جدید به فکر جهش تولید و کمک به کارآفرین باشند. 

 
 

 
گفت و گو از منیژه نوروزي 

 
عکس از امین قاسمیان 

انتهاي پیام/





ساعت کاري ادارات قزوین از فردا کاهش می یابد

منبع: ایلناشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین گفت: با توجه به گرمی هوا و بالا رفتن میزان مصرف ساعت کاري ادارات
استان قزوین از فردا کاهش می یابد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین گفت: با
توجه به گرمی هوا و بالا رفتن میزان مصرف ساعت کاري

 
ادارات استان قزوین از فردا کاهش می یابد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا از قزوین، منوچهر حبیبی در ستاد
پیشگیري و مقابله با کروناي استان قزوین، اظهار کرد: از
ابتداي مردادماه به مدت یک ماه، ساعت کاري ادارات
استان از هفت صبح تا 13 و 30 دقیقه تعیین می شود که
این امر به استناد درخواست وزیر نیرو به منظور جلوگیري

 
از خاموشی برق و قطعی آب انجام صورت می گیرد. 

معاون سیاسی استاندار افزود: بعد از این مدت، حوزه معاونت منابع انسانی استانداري و شرکت توزیع نیروي برق موضوع را بررسی

 
کرده و اگر نیاز به تمدید کاهش ساعات کاري بود در ستاد مطرح خواهند کرد. 

حبیبی با بیان اینکه کرونا کماکان در حال جولان و قربانی گرفتن است، افزود: علیرغم پیش بینی هاي سازمان بهداشت جهانی و
وزارت بهداشت که شرایط کرونا در فصل تابستان بهتر می شود، متاسفانه وضعیت بدتر شده است و موج و حمله دوم آن بسیار

 
شدیدتر، ناجوانمردانه تر و ناشناخته تر ظهور و بروز پیدا کرده و قربانی می گیرد. 

وي بیان کرد: تنها راه مبارزه با کرونا رعایت اصول بهداشتی بوده و مناسب ترین، ساده ترین و کم هزینه ترین روش، استفاده از

 
ماسک و رعایت فاصله گذاري اجتماعی است چون این بیماري واکسن، دارو و درمانی ندارد. 

این مسئول ادامه داد: برخی مواقع احساس می کنیم که مردم در رعایت اصول بهداشتی از مدیران جلوتر هستند به عنوان مثال در

 
بازار به مراتب از ماسک بیشتر از شهرداري ها و بانک ها استفاده می شود و باید ما نیز بیشتر دستورالعمل ها را مراعات کنیم. 

معاون سیاسی استاندار یادآور شد: مدیران دستگاه ها باید توجه کنند که مصوبه ستاد کرونا براي همه لازم الاجرا است و تخلف از آن

 
پیگرد قانونی دارد. 

حبیبی در خصوص جبران خسارات و ضرر و زیاده وارده به کسب و کارهاي کوچک ناشی از کرونا، افزود: با هماهنگی صورت گرفته
تاکنون 30 میلیارد ریال اعتبار به صندوق کارآفرینی امید استان اختصاص یافته است که همین مقدار هم از سوي صندوق تامین می



 
شود و با بهره چهار درصد به کسب و کارهاي کوچک و خرد آسیب دیده از کرونا پرداخت خواهد شد. 

 
به گفته وي، همچنین تسهیلاتی به صورت ویژه به مهاد کودك استان پرداخت خواهد شد تا ضرر و زیان وارده به آنها جبران شود. 

این مسئول در خصوص راه اندازي همیاران سلامت در استان، گفت: در این بخش انتظار داریم تشکل هاي مردمی و جمعیت هلال

 
احمر استان وارد عمل شده و راه اندازي همیاران سلامت را براي فرهنگ سازي مقابله با کرونا در دستور کار داشته باشند. 

معاون سیاسی استاندار ادامه داد: بیمارستان بوعلی قزوین همچنان براي بیماران کرونایی اختصاص یابد و مابقی بیمارستان ها از این
لحاظ پاك باشند ولی باید سایر مراکز درمانی استان آماده باشند تا در صورت نیاز ظرفیت آنها براي بیماران کرونایی مورد استفاده قرار

 
گیرد. 

حبیبی اضافه کرد: همچنین کارگروه نظارت، بهداشت و سلامت با مسوولیت پدافند و دبیري شبکه بهداشت استان به منظور کنترل
پروتکل ها راه اندازي گردد تا جلوي شیوع بیشتر بیماري کرونا در سطح استان گرفته شود.



کرونا در قزوین کماکان جلولان داده و قربانی می گیرد / مردم بیماري را

جدي نگرفته اند
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گروه استان ها ـ معاون سیاسی و امنیتی استاندار قزوین با بیان اینکه متاسفانه مردم علائم کرونا را جدي نگرفته اند گفت:
کرونا در قزوین کماکان جلولان داده و قربانی می گیرد.

گروه استان ها ـ معاون سیاسی و امنیتی استاندار قزوین با
بیان اینکه متاسفانه مردم علائم کرونا را جدي نگرفته اند
گفت: کرونا در قزوین کماکان جلولان داده و قربانی می

 
گیرد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قزوین منوچهر حبیبی در
جلسه ستاد مقابله با کرونا استان که ظهر امروز در سالن
جلسات دفتر استاندار برگزار شد، اظهار داشت: کرونا در

 
قزوین کماکان جلولان داده و قربانی می گیرد. 

حبیبی عنوان کرد: استفاده از ماسک، رعایت پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی تنها راه حل موجود براي مقابله با کرونا

 
شمرده می شود در حالی که اگر این نکات مراعات نشود خطري جدي جامعه را تهدید می کند. 

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قزوین با بیان اینکه استفاده از ماسک در بازار به مراتب بیشتر از مراعات کارمندان در دستگاه ها و
ادارات است، خاطرنشان کرد: کارکنان و ارباب رجوع ها باید از ماسک استفاده کنند اما بی توجهی به این وضع منجر به افزایش شیوع

 
کرونا در قزوین شده است. 

وي با بیان اینکه نزدیک به 160 هزار کارگر در واحد هاي تولیدي و 40 هزار نفر کارمند در بخش دولتی مشغول به کار هستند، افزود:

 
اگر این 200 هزار نفر آموزش دیده و مدیریت شوند، می توان تا حد زیادي جلوي شیوع ویروس کرونا را گرفت. 

حبیبی عنوان کرد: 38 واحد تولیدي مجوزدار تولید ماسک در استان داریم که 20 واحد از این تعداد فعال هستند این در حالی است

 
که 18 واحد دیگر نیز باید به چرخه تولید ماسک وارد شوند. 

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قزوین با بیان اینکه روزانه 120 هزار ماسک در قزوین تولید می شود، گفت: سازمان همیاري

 
شهرداري هاي استان باید حداقل دو میلیون عدد ماسک را ذخیره کرده و در زمان نیاز توزیع نماید. 

وي افزود: باتوجه به گرماي هوا و صرفه جویی در مصرف برق و هزینه هاي انشعاب لازم است که ساعت اداراي کارکنان ادارات از

 
ابتداي مرداد ماه به مدت یک ماه به 7 صبح تا 13 و نیم تغییر کند. 



حبیبی عنوان کرد: بودجه اي معادل 30 میلیارد ریال با هماهنگی صندوق کارآفرینی امید به استان قزوین تخصیص یافته تا خسارات

 
و ضرر و زیان کسب و کارهاي کوچک آسیب دیده از کرونا جبران شود. 

 
گزارش ویدئویی| رونق جشن هاي خانوادگی زیر سایه کرونا / وقتی بی تفاوتی قزوینی ها مدافعان سلامت را به ستوه آورد 

 
افزایش بیماران کرونایی در استان قزوین / بی توجهی مردم در بازار و عدم رعایت بهداشت در شبکه حمل و نقل 

 
وفور ماسک در قزوین/ ماسک فیلتردار کرونا را در فضا منتشر می کند 

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قزوین گفت: 20 درصد بیمارستان هاي رازي و تامین اجتماعی تاکستان و همچنین 20 درصد از

 
ظرفیت بیمارستان هاي خصوصی در کنار کادر درمانی بیمارستان بوعلی به مداواي بیماران کرونایی می پردازند. 

وي با بیان اینکه شهرداري ها باید مجدداً اماکن عمومی را ضدعفونی کنند، افزود: لازم است که جلسات ستاد شهرستانی نیز به صورت

 
هفتگی تشکیل شود در حالی که بخش داران و دهیاران باید تجمعات عزا و عروسی را کنترل نمایند. 

حبیبی عنوان کرد: ارسال پیامک براي ازدواج و ترحیم از سوي شرکت مخابرات و کلیه اپراتورها ممنوع است زیرا تجمعات محل

 
مناسبی براي شیوع ویروس کرونا است. 

 
بی توجهی به نکات بهداشتی جان مردم را تهدید می کند 

پیمان نامدار سرپرست دانشگاه علوم پزشکی استان قزوین نیز در این جلسه گفت: استفاده از ماسک و رعایت فاصله گذاري اجتماعی
تا حد زیادي می تواند سلامتی مردم را تضمین کند در حالی که برخی از مردم با بی توجهی به نکات بهداشتی جان خود و خانواده

 
هایشان را به خطر می اندازند. 

نامدار با بیان اینکه متاسفانه امروز برخی از مراسم ازدواج در منازل برگزار می شود، افزود: متاسفانه برخی 600 مهمان را در خانه خود

 
پذیرایی می کنند این در حالی است که برپایی این مراسم موجب افزایش شیوع کرونا در قزوین شده است. 

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی استان قزوین با بیان اینکه قزوین در آستانه وضعیت قرمز قرار دارد گفت: تمام ظرفیت بیمارستان
بوعلی به بیماران کرونایی و بیمارستان ولایت نیز به بیماران غیر کرونایی اختصاص یافته است.



وزیر دفاع: تکریم پیشکسوتان نیروهاي مسلح امري ضروري است
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وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح با بیان این که تکریم پیشکسوتان نیروهاي مسلح امري ضروري است، گفت: خانواده
هاي نیروهاي مسلح از مسوولان وزارت دفاع توقع و انتظار دارند تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ

منطقی، بجا و به هنگام داده شود.

 
وزیر دفاع: تکریم پیشکسوتان نیروهاي مسلح امري ضروري است 

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح با بیان این که تکریم
پیشکسوتان نیروهاي مسلح امري ضروري است، گفت: خانواده
هاي نیروهاي مسلح از مسوولان وزارت دفاع توقع و انتظار دارند
تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ منطقی،

 
بجا و به هنگام داده شود. 

به گزارش ایمنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت دفاع،
سرتیپ «امیر حاتمی» روز سه شنبه در مراسمی از طرح هاي
حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح
رونمایی و همزمان از طریق ارتباط تصویري دو مجتمع رفاهی

 
تفریحی ویژه بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد. 

وي افزود: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر شریف خود را در راه اعتلاي میهن اسلامی، اقتدار، امنیت و عزت

 
کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکارناپذیر است. 

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح با اشاره به طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي
مسلح، تصریح کرد: این طرح ها در حوزه هاي «سامانه بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح»، «مهارت افزایی و
آموزش تخصصی مراقبت از سالمند»، «حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح»، «پرداخت وام قرض
الحسنه»، «فاز نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک» و «سامانه سرآمد سازمان خدمات درمانی نیروهاي

 
مسلح» جهت توانمندسازي و خرسندسازي پیشکسوتان نیروهاي مسلح در دستور کار ساتا قرار گرفته است. 

حاتمی یادآور شد: بهره برداري از مجتمع رفاهی تفریحی نارنج متین چابکسر به مساحتی بالغ بر 59000 مترمربع و هتل یاس متین
انزلی در زمینی به مساحت 50.000 مترمربع، در محیطی با نشاط و مطلوب و با امکانات به روز را جهت ارائه خدمات رفاهی، تفریحی

 
و اقامتی با پذیرش 700 خانوار در روز را از اقدامات ارزشمند و جهادي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح است. 

وي با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، اظهار کرد: ضرورت دارد با
برنامه ریزي هاي ویژه به این قشر شریف و پرتلاش، بهترین خدمات را در کمال تکریم و احترام ارائه کنیم. 



وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح با اشاره به اهمیت جایگاه و منزلت پیشکسوتان نیروهاي مسلح و نیز تأکیدات فرماندهی معظم
کل قوا درباره تکریم و گرامیداشت بازنشستگان به عنوان قشر خدوم و تأثیرگذار در جامعه، اظهار کرد: پیشکسوتان نیروهاي مسلح در

 
سخت ترین برهه هاي ایران اسلامی با نثار عمر با ارزش خود از میهن و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران دفاع کردند. 

حاتمی با بیان اینکه تکریم بازنشستگان، پاسداشت زحمات فراوان این عزیزان است، گفت: برآورده کردن نیازهاي مادي و معنوي، ارتقا

 
منزلت اجتماعی، هویت بخشی فردي و امنیت روانی بازنشستگان، موجبات حفظ سرمایه هاي اجتماعی کشور را تأمین خواهد کرد. 

وي با تقدیر از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز که توسط سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح آماده بهره برداري
شده است، تصریح کرد: ساتا با ارائه این خدمات خرسندساز باید بگونه اي ایجاد آسایش و آرامش این گنجینه هاي ارزشمند عمل کند

 
که محیطی عزتمند، پرنشاط پیش روي زندگی اجتماعی بازنشستگان عزیز قرار گیرد. 

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح تأکید کرد: متولیان سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح باید تلاش کنند، با تدبیر و منطبق
با نیازها، روحیات و اقتضائات بازنشستگان عزیز به گونه اي با بازنشستگان مواجه شوند که شروع بازنشستگی براي کارکنان نیروهاي

 
مسلح، آغاز زندگی جدید توأم با نشاط و شادابی باشد. 

حاتمی با بیان اینکه بخش مهمی از دوره خدمت بازنشستگان همزمان با دوران پرحادثه هشت سال دفاع مقدس و مبارزه جهت دفاع
از میهن و آرمان هاي مقدس حضرت امام راحل (ره) گذرانیده اند، خاطرنشان کرد: دوران بازنشستگی که اغلب با کهولت سن، عوارض

 
و بیماري هاي مختلف همراه است، باید بدون دغدغه ها و مسائل رفاهی، درمانی و معیشتی باشد. 

وي احترام و اکرام به پیشکسوتان را امري ضروري دانست و گفت: خانواده هاي نیروهاي مسلح از مسؤولان وزارت دفاع توقع و انتظار

 
دارند تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ منطقی، بجا و به هنگام داده شود. 

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح با اشاره به صحبت هاي فرمانده اسبق ناتو گفت: وي نقل می کند که 11 سپتامبر مبنایی شد
که ما تصمیم بگیریم هفت کشور را از بین ببریم و می گوید شش کشور را با شش جنگ از بین بردیم و جمهوري اسلامی را چون
قدرتمند بود نتوانستیم با جنگ از بین ببریم و مجبورشدیم با جنگ نرم و اقتصادي با ایران برخورد کنیم و انتظار داریم این تحریم ها
به دو نتیجه منتهی شود یا موجب به هم خوردن نظم داخلی ایران شود که سوریه سازي را در ایران انجام می دهیم یا اینکه در ایران
جنگ می شود و با لیبی سازي ایران را شکست می دهیم، اما یک راه دیگر هم وجود دارد که ایران از تحریم هاي اقتصادي عبور کند؛

 
اما انشااالله در دوره نه چندان طولانی به یک قدرت اطمینان بخش اقتصادي بدل خواهیم شد. 

حاتمی ادامه داد: طرح هایی که امروز افتتاح کردیم متعلق به رزمندگانی است که زمانی از جان خودشان براي امنیت کشور گذشتند
و این طرح هاي براي تکریم این عزیزان اجرا شده است، با نگاه راهبردي که در سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح وجود دارد هم

در توسعه ملی کارهاي خوبی صورت گرفته که از عوائد آن خدمات خوبی به بازنشستگان ارائه می شود.



اهداي 7 مورد جهیزیه به نوعروسان مددجوي کمیته امداد کهگیلویه و

بویراحمد
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مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد گفت: هفت مورد کمک هزینه ازدواج و جهیزیه بااعتبار 42 میلیون تومان با
مشارکت مؤسسه خیریه وفاق سبز علوي به نوعروسان تحت حمایت این نهاد اهداء شد.

"قباد مبشري" با اشاره به اینکه یکی از مهم ترین برنامه
هاي کمیته امداد کمک به ازدواج مددجویان تحت حمایت
است، افزود: به همین مناسبت و با مشارکت موسسه خیریه
وفاق سبز علوي هفت نفر از نوعروسان تحت حمایت این

 
نهاد به خانه بخت رفتند. 

وي اعتبار هزینه شده در زمینه اهداء جهیزیه به نوعروسان
تحت حمایت را 42 میلیون تومان اعلام و تصریح کرد:
یکی از فعالیت هاي شاخص  کمیته امداد به منظور ترویج
سنت حسنه الهی و اشاعه فرهنگ ازدواج آسان بین جوانان
را، اعطاي کمک هزینه خرید جهیزیه به نوعروسان تحت

 
حمایت براي شروع زندگی مشترك است. 

مبشري ضمن تقدیر از اقدامات مؤثر خیریه وفاق سبز علوي در زمینه کمک به نیازمندان کمیته امداد گفت: این مؤسسه در زمینه
هاي اهداء جهیزیه، مسکن مددجویی و اعزام مددجویان به اردوهاي زیارتی همواره با این نهاد مشارکت داشته و یاریگر نیازمندان این

 
نهاد بوده است. 

وي به مشارکت خیریه وفاق سبز علوي در زمینه ساخت و بهره برداري از 13 واحد مسکن مددجویی در سال جاري اشاره و بیان کرد:

 
سهم مؤسسه در این خصوص براي هر واحد مسکن مددجویی شش میلیون تومان است. 

مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به خدمات دهی کمیته امداد به 1800 خانوار مددجو در بخش لوداب، اظهار کرد:
ساخت 100 واحد مسکونی در قالب طرح مسکن محرومان در این بخش در دستور کار بوده که 35 میلیون آن به صورت بلاعوض و

 
40 میلیون تومان تسهیلات براي هر واحد پرداخت می شود. 

مبشري در ادامه به بحث اشتغال مددجویی به عنوان یکی از مهم ترین برنامه هاي کمیته امداد اشاره و تاکید کرد: در زمینه ایجاد
اشتغال و راه اندازي برخی طرح هاي اشتغال زا در روستاها نبود زیرساخت هاي لازم ازجمله جاده مناسب، آب و آنتن دهی تلفن

 
همراه مشکل آفرین شده است. 

وي به ظرفیت مناسب منطقه لوداب در زمینه اجراي طرح هاي کشاورزي و دام پروري در صورت وجود زیرساخت هاي لازم در این
منطقه اشاره و بیان کرد: یکی از اهداف نهادهاي حمایتی این است که حاشیه نشینی شهرها کمتر اتفاق بیفتد و مردم برگشت کنند

 
به روستا و ماندگاري آن ها در روستاها بیشتر شود و این امر مستلزم ایجاد اشتغال پایدار و درآمدزایی براي آنان است. 

مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد خاطرنشان کرد: کسانی که تحت پوشش کمیته امداد هستند و یا حتی افرادي که تحت
پوشش نیستند اگر بتوانند کارگاهی راه اندازي کنند مثل یک دام پروري بزرگ و یا هر کارگاه دیگري و 10 نفر از مددجویان این نهاد

 
را به کار بگیرد به ازاي هر نفر 50 میلیون تومان تسهیلات به صاحب کارگاه پرداخت می شود. 

"امیرحسین رستمی" مدیرعامل بنیاد خیریه وفاق سبز علوي در این مراسم بابیان اینکه این بنیاد در سال 1380 باهدف دستگیري از



نیازمندان و محرومان و ایتام تأسیس شد، تصریح کرد: مشارکت در تأمین مسکن نیازمندان، تهیه جهیزیه و کمک هزینه ازدواج
نوعروسان، درمان نیازمندان و اهداء کتاب به در طرح صدقه و نذر کتاب از مهم ترین اقدامات و برنامه هاي خیریه وفاق سبز علوي در

 
استان کهگیلویه و بویراحمد است. 

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد، مراسم اهداء جهیزیه به هفت نفر از نوعروسان تحت
حمایت کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد با مشارکت بنیاد خیریه وفاق سبز علوي با حضور مدیرعامل این مؤسسه، مدیرکل کمیته
امداد استان، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید و جمعی از مسئولان استانی، در روستاي زي زي بخش لوداب شهرستان بویراحمد

 
برگزار شد. 

 
گفتنی است؛ قرارگاه وفاق سبز علوي با هدف توانمند سازي، توسعه و ایجاد اشتغال در لوداب راه اندازي شد. 

انتهاي پیام



ایوانکا ترامپ در میان  مردم +تصاویر

منبع: روز نوشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/04/31

فرارو: دختر رئیس جمهور آمریکا در بحبوحه شیوع ویروس کرونا براي توزیع مواد غذایی میان نیازمندان و افراد درگیر با
کرونا در یک مرکز خیریه حضور یافت.

فرارو: دختر رئیس جمهور آمریکا در بحبوحه شیوع ویروس کرونا براي توزیع مواد غذایی میان نیازمندان و افراد درگیر با کرونا

 
در یک مرکز خیریه حضور یافت. 

ایوانکا ترامپ دختر دونالد ترامپ و مشاور وي در زمینه اشتغال زایی، توانمندسازي اقتصادي، توسعه نیروي کار و کارآفرینی در مرکز

 
Washington D.C. Dream حضور یافت تا گوشت و لبنیان را به دست نیازمندان برساند. 

 
این مواد غذایی قرار است به دست افرادي که درگیري ویروس کرونا هستند برسد. 

ایوانکا ترامپ هنگام حضور در این مرکز و جابجایی جعبه هاي حامل مواد غذایی ماسک زده بود و در بارگیري 500 جعبه شیر و

 
گوشت کمک کرد. 

 
این مرکز تاکنون پنج میلیون جعبه مواد غذایی بین خانواده هاي آسیب دیده از کرونا توزیع کرده است. 

 
حدود 4 میلیون شهروند آمریکایی تاکنون به ویروس کرونا مبتلا شده و 143 هزار نفر نیز جان خود را از دست داده اند. 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 



زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی»

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون بنیاد مستضعفان از آغاز رسمی مرحله دوم رزمایش ایران همدل خبر داد و گفت: در سه مرحله کمک هاي خود را
انجام می دهیم که مرحله اول آغاز شده است. در مرحله اول 500 هزار بسته معیشتی با اولویت محرومان و مستضعفان،

توسط نهاد هاي واسط و گروه هاي مردمی به پشتیبانی بنیاد مستضعفان تحویل می شود.

 
31 تیر 1399 - 13:53 

معاون بنیاد مستضعفان از آغاز رسمی مرحله دوم رزمایش ایران همدل خبر داد و گفت: در سه مرحله کمک هاي خود را انجام می
دهیم که مرحله اول آغاز شده است. در مرحله اول 500 هزار بسته معیشتی با اولویت محرومان و مستضعفان، توسط نهاد هاي واسط

 
و گروه هاي مردمی به پشتیبانی بنیاد مستضعفان تحویل می شود. 

خبرگزاري ایسنا: محسن منصوري درباره اقدامات بنیاد
مستضعفان در مرحله اول رزمایش ایران همدل بیان کرد: در
سطح اول برنامه تحت عنوان برنامه ایران هم دل و رزمایش
کمک مومنانه مجموعه بنیاد مستضعفان بیش از 9000 گروه
مردمی، مسجد، گروه جهادي، هیئت، حسینیه و خیریه هایی که
واسط بین مردم و نهاد هاي حاکمیتی بودند را حمایت کرد. بیش
از 600 هزار بسته معیشتی که ارزش هر کدام بیش از 200 هزار

 
تومان بود را به مردم تقدیم کرد. 

وي ادامه داد: این کار با تصمیم و دستوري که مقام معظم رهبري در سخنرانی با نمایندگان مجلس دادند بنا شد تحت عنوان نهضت
احسان و تعاون ادامه یابد؛ بنیاد مستضعفان نیز مانند سایر دستگاه ها خود را مکلف می داند تا کمک کند این برنامه به بهترین شکل
و با کیفیت مطلوب و با هماهنگی و مشارکت مردم پیش رود. دکتر فتاح رئیس بنیاد مستضعفان بلافاصله بعد از فرمانی که حضرت آقا
داشتند تشکیل جلسه دادند و مجموعه بنیاد را مامور کردند که با تمام توان و ظرفیت در کنار دستگاه ها و مردم قرار گیریم و خدمات

 
خود را شروع کنیم. 

منصوري که در برنامه اي تلویزیونی صحبت می کرد، با بیان اینکه روز گذشته به صورت رسمی مرحله دوم این رزمایش آغاز شد،
بیان کرد: در سه مرحله کمک هاي خود را انجام میدهیم. مرحله اول آغاز شده است که طی آن 500 هزار بسته معیشتی با اولویتی
که براي محرومان و مستضعفان گذاشته شده توسط نهاد هاي واسط و گروه هاي مردمی به پشتیبانی بنیاد مستضعفان تحویل مردم

 
می شود. 

معاون بنیاد مستضعفان در ادامه درباره مرحله دوم این رزمایش اینطور توضیح داد که مرحله دوم رزمایش در سه مقطع انجام می



شود؛ سه پانصد هزار بسته (یعنی مجموعا یک و نیم میلیون بسته) تقدیم مردم می شود. 250 هزار بسته از 500 هزار بسته اول را روز
گذشته براي شهرستان هاي اطراف تهران با اولویت مناطق محروم شهرستان ها و استان البرز توزیع کردیم؛ گام اول 500 هزار بسته

 
است. 

به گفته وي، 500 هزار بسته دوم نیز در دهه اول محرم و 500 هزار بسته سوم در دهه آخر صفر تقدیم مردم می شود؛ یعنی مجموعاً
در سه مرحله 1.5 میلیون بسته تقدیم مردم می شود که ارزش هر بسته 300 هزار تومان است. یعنی براي 1.5 میلیون بسته مجموعاً

 
450 میلیارد تومان اختصاص داده شده است. 

معاون بنیاد مستضعفان در ادامه درباره نحوه شناسایی ها بیان کرد: شناسایی از چند طریق انجام می شود؛ بخشی توسط نهاد هاي
مسئول و مامور انجام می شود مانند کمیته امداد و بهزیستی؛ در مرحله اول در روز گذشته به بیش از 100 هزار خانواده تحت پوشش
کمیته امداد و بهزیستی کمک کردیم. بخش دوم نیز معطوف به زحمات گروه هاي مردمی است که در مناطق محروم و حاشیه کمتر
برخوردار مردم را میشناسند و با زحمتی که به آن ها می دهیم سعی می کنیم با استفاده از شبکه شناسایی این جوامع محلی، بسته

 
هاي معیشتی و حمایتی را به دست اهل آن برسانیم. 

منصوري در پاسخ به این سوال که به جز افرادي که جزو خانواده هاي کمیته امداد و بهزیستی هستند، اگر کسی جزو این نهاد ها
نباشد می تواند در این زمینه درخواستی کند؟ گفت: بنیاد مستضعفان تصدي گري مستقیم در این حوزه ندارد؛ اساساً شبکه شناسایی
مستقیم نداریم. بلکه بایستی افراد یا به این نهاد هاي حمایتی و یا به مجموعه هایی که در سطح شهرستان ها متولی اجراي رزمایش

 
هستند مراجعه کنند. 

معاون بنیاد مستضعفان تاکید کرد: عمده کسانی که خدمت میگیرند تحت پوشش نهاد هاي حمایتی نیستند، به دلیل اتفاقات مرتبط

 
با کرونا بسیاري از خانواده ها آسیب دیدند که اساساً از قبل تحت پوشش نهاد هاي حمایتی نبودند. 

منصوري در ادامه درباره برنامه هاي بنیاد براي جمعیت حاشیه نشین کشور نیز افزود: بعد از تصمیم در رابطه با مرحله دوم کار،
مهندس فتاح طی چهار روز متوالی 10 شهرستان حاشیه اطراف تهران مانند قدس، ملارد، اسلامشهر، پاکدشت، رباط کریم، ورامین و
استان البرز را شخصاً بازدید کردند و از نزدیک بررسی و نیاز سنجی کردند و حدود 250 هزار بسته معیشتی به ارزش حدود 75
میلیارد تومان را مساعدت کردند. همچنین مناطق هدف بنیاد مستضعفان که حدود 15 شهرستان است را دستور دادند که 150 هزار

 
بسته معیشتی نیز به این کار اختصاص داده شود. 

وي گفت: هم در تهران و هم در استان هاي بزرگ، شهرستان ها و حواشی داریم که بعضا جمعیت هاي بسیار زیادي دارند و حجم
محرومیت در آنجا بسیار زیاد است. اولویت اول مجموعه بنیاد مستضعفان در این مرحله شهرستان هاي حاشی هاي و مناطق کم

 
برخوردار حاشی هاي و همچنین مناطق هدف بنیاد و مناطق مرزي و محروم کشور است که بیشتر تقویت کنیم. 

منصوري در ادامه درباره برنامه هاي دیگر این بنیاد در راستاي حمایت از آسیب دیدگان کرونا توضیح داد: گزارش ارائه شده بخش
کوچکی از اقدامات بنیاد مستضعفان در موضوع مبارزه با کروناست. بنیاد مستضعفان تا امروز حدود 1600 میلیارد تومان در موضوع
مبارزه با کرونا هزینه کرده است. بخش هاي زیادي خرج اقشار مستضعفان و محروم شده، بخشی در موضوع تسهیلات و کارآفرینی و

اشتغال صرف شده است. اقشار آسیب دیده شناسایی شدند.



جذب 110 درصدي اعتبارات اشتغال روستایی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان شمالی؛ مدیر صندوق کارآفرینی استان از جذب 110درصدي اعتبارات اشتغال
روستایی خبر داد و گفت: از ابتداي ابلاغ اعتبارات اشتغال روستایی تا کنون
بیش از 816میلیارد و 630میلیون ریال اعتبار به هزار و هشت طرح اشتغال

 
روستایی پرداخت شده است. 

منوچهر نبی زاده افزود:با پرداخت این اعتبارات براي هزار و 715نفر اشتغال

 
ایجاد شد. 

وي گفت: متقاضیان علاقمند می توانند با کسب مجوز هاي لازم و ثبت نام در سامانه کارا براي ایجاد اشتغال بهترین بهره برداري را

 
داشته باشند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی اضافه کرد: بیش از 49درصد اعتبارات پرداختی اشتغال در بخش هاي اقتصادي

 
کشاورزي، 30درصد در بخش صنعت و 21درصد در بخش خدمات بود. 

به گفته نبی زاده خراسان شمالی در پرداخت تسهیلات رتبه دو کشوري و در ارزیابی عملکرد رتبه اول کشور را به خود اختصاص داده
است.



انتقاد ستاد کرونا از رعایت نشدن الزامات بهداشتی در دستگاه ها /کاهش

ساعت کار ادارات در استان قزوین

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز قزوین، منوچهر حبیبی گفت: در برخی موارد مردم بیشتر از مسئولان، موارد بهداشتی را

 
رعایت می کنند. 

جانشین ستاد مقابله با کرونا در استان گفت : در حال حاضر
وضعیت کرونا در قزوین و تاکستان قرمز و ما بقی شهرستان ها

 
زرد رو به قرمز است . 

حبیبی گفت : با توجه به اینکه آبیک در همسایگی استان البرز با

 
وضعیت قرمز قرار دارد ، نگرانی ها را افزایش داده است . 

وي از دستگاه هاي اجرایی خواست مراجعه کننده و کارمند حتما

 
از ماسک استفاده کنند. 

 
حبیبی افزود: اگر موارد بهداشتی رعایت نشود به مراجعه کننده خدمات داده نمی شودو براي کارمند هم غیبت رد خواهد شد. 

 
وي اضافه کرد : اگر دستورالعمل هاي بهداشتی در استان رعایت نشود ،مجبور به اعمال دوباره محدودیت هاي خواهیم شد . 

جانشین ستاد مقابله با کرونا در استان گفت:اگر 200 هزار کارمند و کارگر مدیریت شوند در اصل با خانواده هایشان 800 هزار نفر را

 
توانسته ایم کنترل کنیم. 

حبیبی گفت: علیرغم پیش بینی ها در باره کمتر شدن میزان کرونا در فصل گرما، اما همچنان میزان آن بیشتر و مرموز تر شده است.

جانشین ستاد مقابله با کرونا در استان افزود: بهترین راه براي جلوگیري و پیشگیري از این ویروس رعایت فاصله گذاري اجتماعی و

 
استفاده از ماسک است. 

به گفته حبیبی، از 38 واحد تولیدي ماسک داراي مجوز در استان، فقط 20 واحد فعالند که باید براي فعال کردن سایر واحد ها

 
مشکلاتشان از جمله مواد اولیه برطرف شود. 

 
وي با اشاره به نیاز استان به 120 هزار ماسک از سازمان همیاري شهرداري قزوین خواست دو میلیون ماسک ذخیره کند. 

 
جانشین ستاد مقابله با کرونا در استان همچنین خواستار کنترل قیمت ماسک در بازار شد. 



 
حبیبی با اشاره به صرفه جویی در مصرف برق و آب گفت: ساعات اداري از اول مرداد به مدت یک ماه از 7 تا 13:30 خواهد بود. 

وي اضافه کرد: براي کمک به واحدهاي آسیب دیده سه میلیارد تومان به منظور پرداخت تسهیلات به صندوق کارآفرینی داده شده
است که همین مقدار را این صندوق آورده دارد و هم اکنون جمع تسهیلات پرداختی به مشاغل شش میلیارد با نرخ چهار درصد است.

 
جانشین ستاد مقابله با کرونا تاکید کرد: هتل ورزش باید تا پایان مرداد در اختیار علوم پزشکی قرار گیرد. 

حبیبی افزود: همچنین لازم است 20 تا 30 درصد از بیمارستان هاي خصوصی و تامین اجتماعی قزوین و تاکستان به موضوع کرونا

 
اختصاص یابد. 

 
وي تاکید کرد: لازم است تا کادر بهداشت و درمان سپاه تا پایان مرداد در بیمارستان رحیمیان مستقر باشند و خدمات دهند. 

حبیبی همچنین تاکید کرد که جلسات ستاد شهرستانی به صورت فعال و هفتگی برگزار شود و باید تجمعات و مراسم مختلف
مدیریت و کنترل شود.



هدفگذاري امسال ما شروع زندگی بدون مراسم و تشریفات است / با استفاده

از ظرفیت خیرین قصد کمک به تشکیل زندگی جوانان داریم

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان این مطلب که تعداد
زیادي از جوانانی که تصمیم به ازدواج داشتند به دلیل کرونا تاریخ
ازدواج خود را به زمان نامعلوم موکول کرده اند، افزود: هدفگذاري اول
و شعار امسال ما شروع زندگی و تشکیل خانواده بدون مراسم و
تشریفات است که اگر به یک فرهنگ تبدیل شود خیلی از مشکلات

 
جوانان در ابتداي راه زندگی حل خواهد شد. 

به گزارش پایگاه خبري وزارت ورزش و جوانان، محمد مهدي تندگویان در نشست خبري آنلاین هفته ازدواج که به صورت مجازي
برگزار شد، با تسلیت شهادت جواد الائمه(ع) گفت: این امام بزرگوار نمونه جوان دینی است که با مدت کم عمر، بزرگترین خدمات را

 
به اسلام و تشیع ارائه کردند و یکی از نمادهاي جوانگرایی اسلام به شما می روند. 

وي همچنین درگذشت روح االله رجایی سردبیر روزنامه جام جم و سهیل گوهري از فعالین رسانه اي ورزش کشور را تسلیت گفت و
افزود: این دو بزرگوار جزو با اخلاق ترین و بی ریاترین افراد اصحاب رسانه بودند که براي روحشان آرامش و مغفرت الهی و براي

 
بازماندگان شان صبر مسئلت می کنم. 

تندگویان سپس به موضوع ازدواج پرداخت و گفت: در بحث ازدواج چند دغدغه وجود داشت که امسال نیز به علت شیوع کرونا
مضاعف شد. ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی داشته که به عوامل مختلفی بستگی دارد و بخشی از آن به دلیل کاهش جمعیت
کشور در دو دهه گذشته، کاهش فرزندآوري و تک فرزندي که از دو دهه گذشته آغاز شده، طبیعی است و تاثیراتش را در هرم
جمعیتی ما گذاشته است. مشکلات اقتصادي، فرهنگ، مسکن، اشتغال و غیره نیز در مجموع باعث کاهش ازدواج شده است و امسال

 
نیز موضوع کرونا همه مشکلات را مضاعف کرد. 

او با بیان این مطلب که تعداد زیادي از جوانانی که تصمیم به ازدواج داشتند به دلیل کرونا تاریخ ازدواج خود را به زمان نامعلوم
موکول کرده اند، افزود: هدف اول و شعار امسال ما شروع زندگی و تشکیل خانواده بدون مراسم و تشریفات است که اگر به یک

 
فرهنگ تبدیل شود خیلی از مشکلات جوانان در ابتداي راه زندگی حل خواهد شد. 

معاون امور جوانان اضافه کرد: خیلی از این مراسم ها و تشریفات هزینه هاي سنگینی به جوانان متحمل می کرد که اتفاقاً شرایط

 
کرونا بهترین فرصت براي جوانان است که بدون مراسم و تشریفات آنچنانی وارد زندگی شوند. 

تندگویان گفت: نگران زندگی زوجینی هستیم که به دلیل کرونا زندگی خود را آغاز نکرده اند و طولانی شدن رابطه بدون وارد شدن
به زندگی تاثیرات روانی و مشکلات خاص خود را دارد که مباحث اقتصادي و این مشکلات لطمات خود را به زندگی جوانان وارد

 
خواهد کرد و باید این هشدارها را جدي گرفت. 

 
او افزود: امیدوارم با این فرهنگ سازي هم به عدم شیوع کرونا و هم به ترویج ازدواج بدون تشریفات کمک کنیم. 

تندگویان گفت: امسال مشکلات اقتصادي و کرونا مشکلات را مضاعف کرده که با استفاده از ظرفیت خیرین و همراهی آنها در موضوع

 
ازدواج، قصد کمک به تشکیل زندگی هاي جوانان را داریم. 

وي با اشاره به تشکیل مجمع ملی خیرین ازدواج و مجامع استانی خیرین ازدواج، گفت: با این روش ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج را



هدفمند کردیم. ممکن است زوجینی نیازمند جهیزیه، مسکن، اشتغال و غیره باشند که با مراجعه به مجامع خیرین ازدواج، از طریق
ادارات کل ورزش و جوانان استان ها راهنمایی و به این خیرین معرفی می شوند و بر اساس پایشی که مجامع استانی انجام می دهند
با یک طرح ملی و وحدت رویه به این زوجین کمک می کنند و ما نیز می توانیم آمار خوبی به جوانان و مردم از کمک هاي خیرین

 
ارائه کنیم. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: همه این کمک ها در کنار کمک هاي دولتی و خیرینی است که هنوز به صورت

 
سنتی کار می کنند و نمی خواهند دیده شوند. 

وي در این خصوص گفت: هدف ما شناخته شدن و دیده شدن خیرین نیست بلکه در حقیقت می خواهیم اگر قرار است به نیازمندي
کمک شود با وحدت رویه صورت بگیرد و شاهد این نباشیم که فردي یا زوجی از چندین نهاد و خیرین کمک بگیرند ولی یک خانواده
هیچ کمکی دریافت نکند. بنابراین از همه خیرین دعوت می کنیم به مجامع خیرین استان خود بپیوندند تا ما هم بتوانیم تسهیلاتی

 
که از مجلس خواهیم گرفت به آنها نیز ارائه کنیم. 

محمد مهدي تندگویان با تمجید از اقدامات خیرین در حوزه ازدواج، افزود: تاکنون خیرین ازدواج خدماتی همچون 15 هزار جهیزیه،
5 هزار مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج، 3200 وام مسکن، 3500 وام اشتغال، تهیه 2800 مسکن براي زوجین در آستانه ازدواج و 4

 
هزار شغل براي زوجین جوان ارائه کرده اند که باید این را هم در نظر بگیریم که خیرین در حوزه نیازمندان کار می کنند. 

وي سپس به حوزه وام ازدواج پرداخت و گفت: دولت در حوزه وام ازدواج با توجه به همه مشکلات اقتصادي و آسیب هایی که کرونا

 
وارد کرده، عملکرد قابل توجهی دارد و الان وام ازدواج به روز شده و با کمترین مشکلات پرداخت می شود. 

معاون امور جوانان افزود: تا پایان خرداد ماه امسال جمع کل متقاضیان وام ازدواج 420 هزار و 350 نفر بوده است که 40 درصد آنها
وام را دریافت کرده اند یعنی حدود 6 هزار و 400 میلیارد تومان تا پایان خرداد ماه وام از طریق شبکه بانکی دولت پرداخت شده است

 
که نشان می دهد دولت به حوزه ازدواج بسیار توجه دارد. 

وي اظهار کرد: نسبت به سه ماهه سال گذشته آمار متقاضیان وام ازدواج نیز افزایش پیدا کرده است که امیدواریم توأم با امر ازدواج و
شروع زندگی باشد و شاهد مشکلاتی مثل ازدواج هاي صوري و خرید و فروش وام نباشیم. اگر امسال بتوانیم موضوع فرهنگ سازي

 
ازدواج بدون مراسم را نهادینه کنیم، قدم بزرگی برداشته ایم. 

معاون امور جوانان در بخش دیگري از صحبت هایش به حوزه اشتغال زایی جوانان پرداخت و گفت: در حوزه اشتغال با اندك کمک
هاي فنی و اعتباري که داشتیم از طریق صندوق کارآفرینی امید و بانک رسالت، حدود 7 هزار شغل مستقیم ایجاد کردیم. همچنین
تعاونی هاي جوانان را براي اولین بار به منظور فعالیت هاي اقتصادي و اشتغال جوانان راه اندازي کردیم و در مجموع گام هاي
امیدبخشی در حوزه جوانان و ازدواج و اشتغال آن ها برداشته شده که امیدواریم با رویکرد و شعارهاي مجلس جدید، در بودجه و

 
سرفصل هاي مربوط به جوانان شاهد تحول خوبی باشیم. 

تندگویان همچنین به طرح ( وام تجمیعی جوانان) اشاره کرد و افزود: آماده ایم این طرح را با جزئیات به مجلس ارائه کنیم. معتقدیم
با تجمیع تمام اعتبارات کشور در حوزه جوانان، مسکن، اشتغال و تجمیع وام هاي بانکی و با یک مدیریت جامع، گام بزرگی در زمینه

 
کمک به جوانان برداشته خواهد شد. 

در ادامه این نشست، اصحاب رسانه از طریق ویدیو کنفرانس وبه صورت آنلاین سوالات خود را مطرح کردند که توسط معاون امور
جوانان و اعظم کریمی مدیرکل برنامه ریزي و توسعه اجتماعی جوانان به آن ها پاسخ داده شد.



شرط عجیب بانک ها براي پرداخت وام 6 میلیونی به رانندگان اتوبوس

منبع: نماشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرکل مسافري سازمان راهداري گفت: با وجود آنکه بانک مرکزي منابع وام کرونایی را به بانک ها داده، اما بانک هاي عامل
از پرداخت این تسهیلات خودداري می کنند.

مدیرکل مسافري سازمان راهداري گفت: با وجود آنکه
بانک مرکزي منابع وام کرونایی را به بانک ها داده، اما بانک

 
هاي عامل از پرداخت این تسهیلات خودداري می کنند. 

به گزارش نما،داریوش باقرجوان درباره اعطاي تسهیلات
کرونایی به بخش حمل و نقل جاده اي مسافر اظهار داشت:
بر اساس روالی که تعریف شد، مشمولان دریافت این
تسهیلات به چند گروه تقسیم شدند؛ یکی رانندگان
خودمالک بودند؛ گروه دیگر، رانندگانی بودند که براي

مالکان اتوبوس و سایر وسایل نقلیه عمومی جاده اي کار می کنند و دیگري هم شرکت هاي حمل و نقل و تعاونی هاي مسافري بودند.

وي افزود: شرکت هاي حمل و نقل مسافري به ازاي تعداد کارکنان این شرکت ها که براي آنها حق بیمه واریز می شود، می توانند از

 
این تسهیلات به ازاي هر نیرو، 12 میلیون تومان تسهیلات دریافت کنند. 

مدیرکل حمل و نقل مسافري سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي در خصوص رانندگان اتوبوس و دیگر وسایل نقلیه مسافري
عمومی بین شهري تصریح کرد: این افراد، 13 هزار و 151 نفر بودند که به هر راننده، 6 میلیون تومان تسهیلات اعطا می شود که

 
تضامینی که براي این 6 میلیون تومان در نظر گرفته شده، چک و سفته بوده است. 

وي ادامه داد: همه این رانندگان در سامانه کارا وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده اند و قرار بود بیش از

 
تضامین مذکور (چک و سفته) بانک ها ضمانت دیگري از رانندگان تقاضا نکنند. 

باقرجوان یادآور شد: منابع اعتباري را هم دولت تأمین کرده و در اختیار بانک هاي عامل گذاشته است؛ اما مشکلی وجود دارد؛ بانک
ها به رانندگان گفته اند که باید سند اتوبوس به نام آنها باشد؛ این در حالی است که راننده ها ممکن است یک فرد حقوق بگیر باشند
و براي مالک اتوبوس کار کنند؛ ولی بانک می گوید اگر سند خودرو به نام او نیست، وام 6 میلیونی به راننده تعلق نمی گیرد و
تسهیلات به آنها داده نمی شود اگرچه این مشکل از سوي همه بانک هاي عامل اعطاي تسهیلات کرونایی بروز نکرده، اما در عمل

 
بانک هایی هم که این تسهیلات را اعطا کرده اند، بسیار کم هستند. 

 
فقط 3 درصد مشمولان موفق به دریافت وام شدند 

به گفته مدیرکل حمل و نقل مسافري سازمان راهداري، تا کنون 2 تا 3 هزار نفر از 113 هزار و 151 راننده مشمول این تسهیلات،
توانسته اند وام 6 میلیونی بگیرند. 



وي درباره پیگیري هاي سازمان راهداري براي رفع این معضل بیان داشت: مجري طرح اعطاي تسهیلات کرونایی به کسب و کارهاي
آسیب دیده از شیوع این ویروس، وزارت رفاه است خط اعتباري هم در اختیار این وزارت خانه قرار گرفته است. وزارت کار براي اجراي
این طرح، سامانه کارا را راه اندازي کرده و ما نیز در سازمان راهداري به این سامانه دسترسی داریم ولی راهبر این سامانه وزارت کار

 
است و پیگیري پرداخت هاي بانکی نیز با همین وزارت خانه است. 

 
رانندگان «الان» به این وام نیاز دارند نه 3 ماه دیگر! 

باقرجوان افزود: عبدالهاشم حسن نیا رئیس سازمان راهداري و معاون وزیر راه، مکاتباتی براي پیگیري تسهیلات کرونایی 6 میلیون
تومانی رانندگان اتوبوس با عیسی منصوري معاون توسعه اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داشت؛ مکاتباتی هم شخص وزیر
راه و شهرسازي با معاون اول رئیس جمهور در دست اقدام دارد تا این گره باز شود رانندگان اتوبوس با توجه به اینکه با کاهش 51
درصدي مسافر مواجه شده اند، به شدت به این تسهیلات نیاز دارند و دچار مشکل هستند؛ صحیح نیست بانک ها این طور رانندگان
اتوبوس را اذیت کنند. پرداخت این تسهیلات تا 3 ماه آینده که دیگر دردي از آنها درمان نمی کند؛ رانندگان اتوبوس در حال حاضر به

 
این 6 میلیون تومان نیاز دارند. 

وي درباره علت سخت گیري بانک هاي عامل اعطاي تسهیلات کرونایی، آن هم در حالی که تأمین اعتبار آن از محل صندوق توسعه
ملی بوده و بانک هیچ نقشی در تأمین این اعتبار نداشته، گفت: بانک ها نباید خارج از بخشنامه هاي وزارت اقتصاد، بانک مرکزي و
ستاد ملی مبارزه با کرونا اقدام کنند؛ خط اعتباري ایجاد شده است و بانک حق ندارد بگوید آن را پرداخت نمی کنم؛ به خصوص که
ستاد ملی مبارزه با کرونا براي اعطاي تسهیلات 6 میلیون تومانی، تضامین ساده اي در نظر گرفته تا به سرعت به رانندگان اتوبوس

 
اعطا شود؛ این بانک ها هستند که از بخشنامه هاي صادره از نهادهاي بالادستی، برداشت نامتعارف خود را ارائه می کنند. 

این مقام مسئول در سازمان راهداري افزود: رانندگانی که بر روي اتوبوس هاي دیگران فعالیت می کنند، بیش از همه از کرونا متضرر
شده اند؛ آن وقت بانک ها بیشترین سخت گیري را نسبت به این افراد اعمال می کنند. وزارت کار و بانک مرکزي هم باید پیگیري

 
کنند تا این وام ها به سرعت پرداخت شود. 
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پیگیري وضعیت ایثارگران وظیفه اصلی ماست

شماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/04/31
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

رمضان علی رازقی رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرستان شیروان گفت: همه باید در خصوص اشتغال فرزندان شهدا و
ایثارگران سهیم باشیم و این وظیفه ماست تا پیگیر وضعیت معیشت ایثارگران باشیم.

 
به گزارش ایثار واحد خراسان شمالی، صبح امروز مورخه 31 تیر 1399 رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرستان شیروان 

 
با مدیر شرکت بهنوش شیروان در خصوص اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر دیدار کرد. 

 
رمضان علی رازقی رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرستان شیروان گفت: شهداي ما براي حفظ و دفاع از میهن اسلامی 

 
جان خود را فدا کردند تا این انقلاب پیروز و پایدار بماند و امروزه این وظیفه ماست که در خصوص تحصیل، اشتغال 

 
و معیشت یادگاران شهدا و جانبازان عزیز به فکر باشیم تا بتوانیم ذره اي از زحمات شهدا و جانبازان عزیز را جبران کنیم. 

مهندس مختاري مدیر شرکت بهنوش شهرستان شیروان در ادامه صحبت هاي آقاي رازقی گفت: خانواده هاي شهدا و یادگار آن ها

 
عزیزان این نظام هستند و همه ما در برابر این ها مسئول هستیم و باید از آن ها حمایت هاي لازم را داشته باشیم. 

در پایان مهندس مختاري اظهار داشت که با شروع به کار خط تولید آبمیوه گیري در اول شهریورماه، حتماً در نیروهاي خود از
ایثارگران محترم نیز به کارگیري خواهد شد.



مشکلات 55 نفر از ایثارگران شهرستان قزوین بررسی شد

شماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/04/31
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

در دیدار چهره به چهره با رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرستان قزوین، مشکلات 55 نفر از خانواده هاي شهدا و
ایثارگران بررسی شد.

به گزارش ایثار واحد قزوین، ملاقات عمومی علی پناه قویدل رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرستان قزوین با جامعه

 
ایثارگران به منظور بررسی مشکلات آنها برگزار شد. 

در این ملاقات 55 نفر از خانواده هاي شهدا و ایثارگران در دیدار چهره به چهره با رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرستان

 
قزوین، مسایل و مشکلات خود را مطرح کردند. 

 
قویدل، ضمن بررسی مشکلات، دستورات لازم را به منظور تسریع در خدمت رسانی و روند امور اداري جامعه ایثارگران اتخاذ کرد. 

اشتغال، مسکن، امور اداري ایثارگران، درمان و مالی از مهمترین مشکلات مطرح شده خانواده هاي شهدا و ایثارگران در ملاقات
عمومی است.



سفیر اسبق ایران در پکن: توافق با چین چه ایرادي دارد فکر کنید اسمش

آمریکاست

منبع: انتخابشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/04/31

سفیر اسبق ایران در پکن درباره قرارداد ایران و چین می گوید: 80 درصد از کل مواد اولیه داروي جهان در چین تولید می
شود، همین دارویی را که مواد اولیه اش را اروپا و امریکا از چین می خرند، به ما نمی فروشند، مثلا در چارچوب کالا هاي

بشردوستانه شان هم هست، خب چرا از چین نخریم؟ چرا وقتی با غرب سر همین چیز ...

دیپلمات پیشین ایران درباره قرارداد ایران و چین می
گوید: 80 درصد از کل مواد اولیه داروي جهان در چین
تولید می شود، همین دارویی را که مواد اولیه اش را اروپا و
امریکا از چین می خرند، به ما نمی فروشند، مثلا در
چارچوب کالا هاي بشردوستانه شان هم هست، خب چرا از
چین نخریم؟ چرا وقتی با غرب سر همین چیز ها چانه می
زنیم، این ها دلهره ندارند، اما تا قرار می شود کاري را با
کشوري مانند چین شروع کنیم و دورنمایی از گشایش

 
اقتصادي ایجاد می شود، صداي شان بلند می شود؟ 

به گزارش انتخاب، خبري موضع گیري ها و تحلیل ها در مورد توافق جامع راهبردي ایران و چین، تیرماه سال جاري رسانه هاي
داخل و خارج کشور را درنوردید. افراد آگاه و ناآگاه هر آنچه می توانستند به این توافق نسبت دادند و جو شدیدي از بی اعتمادي در

 
مورد محتواي منتشر نشده این توافق ایجاد شد. 

اعتماد نوشت: مهدي صفري از جمله دیپلمات هاي پیشین ایران در چین است که در طول هفته گذشته در رسانه هاي مختلف به
توضیح در مورد ضرورت این توافق و مزایاي آن پرداخته است. صفري که بین سال هاي 1389 تا 1393 در دو دولت سفیر ایران در
چین بود، فرصتی در اختیار ما گذاشت تا برخی از ابهام ها و سوالات در مورد این توافق را با او در میان بگذاریم. در ادامه متن کامل

 
گفتگو با مهدي صفري، سفیر پیشین جمهوري اسلامی ایران در چین مطالعه می کنید. 

منابع مختلف خبري و مقام ها، اسامی مختلفی روي توافق پیش روي جمهوري اسلامی ایران با جمهوري خلق چین گذاشته اند؛
معاهده، پیمان، سند راهبردي، نقشه راه همکاري ها، توافق بلندمدت و اسامی دیگر. چنین نام هایی به لحاظ حقوقی متفاوت هستند

 
و آثار مختلفی بر آن ها مترتب است. ماهیت سند همکاري هاي بلندمدت ایران و چین چیست؟ 

ببینید، تفاوتی نمی کند که روي این توافق چه نامی گذاشته شود؛ این یک برنامه همکاري یا نقشه راه است که به صورت جامع براي
همکاري هاي 25 ساله میان ایران و چین تهیه شده است. حوزه هاي مختلف همکاري از نظامی و امنیتی گرفته تا اقتصادي و تجاري

 
در این برنامه پیش بینی شده است. 

برنامه و الگوي هر همکاري اي که امکان آن میان دو کشور به صورت دوجانبه یا چندجانبه با حضور دیگران امکان پذیر باشد در این



توافق پیش بینی و مورد توجه قرار گرفته است. این برنامه در قالب یک توافقنامه یا معاهده دوجانبه روند حقوقی خود را طی می کند،
یعنی زمانی که پیش نویس آن مورد تایید دوطرف قرار گرفت، روساي اجرایی دو طرف آن را امضا کردند به مجلس شوراي اسلامی

 
می رود و توسط نمایندگان مردم مورد بررسی قرار می گیرد تا با طی مراحل حقوقی و قانونی به قانون تبدیل شود. 

یکی از ویژگی هایی که برخی از مقام ها در مورد اهمیت این قرارداد مورد تاکید قرار داده اند، تضمین فروش نفت به چین است، تا
جایی که علی آقامحمدي، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام از ضرورت این توافق براي رساندن ظرفیت تولید نفت ایران تا 8
میلیون و 500 هزار بشکه خبر می دهد. این نکته در شرایطی مطرح می شود که مقام معظم رهبري و مقام هاي ارشد کشور از تلاش
براي رسیدن به اقتصاد بدون نفت سخن می گویند. آیا تناقضی میان این توافق و سیاست هاي کلی نظام براي کاهش وابستگی به

 
صادرات نفت خام وجود ندارد؟ 

آنچه مقام معظم رهبري گفته اند یک رهنمود براي استراتژي بلندمدت نظام است. رسیدن به هدف اقتصاد بدون نفت زمان می برد.
در توافق با چین پیش بینی شده است که در طول 25 سالی که ایران تعهد می دهد بخشی از نیاز چین به انرژي را تامین کند، چینی
ها هم در مقابل تعهد می دهند که خریدار نفت ایران باشند. ما اگر بخواهیم هر بشکه نفت خام را در داخل کشور تبدیل به محصولات
نفتی و پتروشیمی کنیم، نیاز به زمان داریم. باید پالایشگاه ها و کارخانه هاي تازه اي تاسیس کنیم، ساخت هر کدام از این کارخانه ها

 
پنج سال، 10 سال زمان می برد، به سرمایه گذاري هم نیاز دارد. 

قرار نیست ما تا زمانی که بتوانیم کارخانه هاي فرآوري و پالایش نفت خام را براي خودکفایی در محصولات نفتی و تبدیل نفت خام به
محصول نهایی مصرفی آماده کنیم، صادرات و کسب درآمد از فروش نفت خام را متوقف کنیم. من از عددي که به آن اشاره کردید
اطلاعی ندارم، اینکه آقاي آقامحمدي مطرح کرده اند باید از خودشان بپرسید. اقتصاد بدون نفت یعنی اینکه اگر روزگاري باز مانند
شرایط امروز یک قدرت خارجی مانند امریکا تلاش کرد تا ما را از صادرات نفت خام منع کند و از قطع درآمد نفتی به عنوان اهرمی
براي فشار استفاده کند، با استفاده از منابع فرآوري، پالایش و پردازشی که در بلندمدت در کشور خودمان ایجاد می کنیم، به کارمان

 
ادامه دهیم. من تصور نمی کنم میان فروش نفت خام به چین و اقتصاد بدون نفت، هیچ تناقضی وجود داشته باشد. 

تهران با خیلی از کشور هاي دوست و پیرامونی براي سند هاي توافق و همکاري جامع مذاکره می کند، با سازمان هاي منطقه اي

 
توافق هایی امضا کرده ایم، چرا این توافق خاص تا این اندازه جنجالی شده است؟ 

باید ببینیم چه کسی در حال فضاسازي و جوسازي در مورد این توافق است. نخست اینکه تقریبا هر چه تاکنون در مورد جزییات این
توافق در رسانه هاي خارجی منتشر شده است، کاملا دروغ و بی پایه است. دوم اینکه وقتی وزیر خارجه امریکا دلسوزي می کند و می
گوید این توافق یک معاهده ترکمنچاي جدید است، باید قطعا نتیجه گرفت که این توافق به نفع ما تنظیم شده است. حضرت امام
(ره) می گفتند که اگر دیدید رادیو هاي غربی ها یک کارتان را تشویق کردند و از آن تمجید کردند دور و بر خودتان را بگردید که

 
ببینید چه خطایی کرده اید. 

جنجال سازان می دانند که چین یک قدرت درجه اول در جهان است، غربی ها می گویند که چین قدرت دوم اقتصاد جهان است، من
معتقدم که چین قدرت اول اقتصاد جهان است. این قدرت جهانی می آید با جمهوري اسلامی ایران که یک قدرت منطقه اي است
یک توافقی را مذاکره می کند. امریکایی ها چرا واکنش نشان می دهند؟ چون تلاش می کردند که با تحریم ها و فشار هاي ظالمانه و
غیرقانونی به بن بست برسانند، حالا که شکست خورده اند، تصور می کنند که این توافق می تواند گشایش مهمی باشد که به پیروزي
کامل ایران بر حصر و تحریم امریکایی منجر شود. فرمانده ستاد کل مشترك امریکا سال 2007 گفته بود که در پی 11 سپتامبر می
خواستیم عراق، لبنان، سودان، لیبی و ایران را نابود کنیم، همه را نابود کردیم، اما ایران، چون قدرت نظامی کافی نداشتیم تصمیم



گرفتیم از طریق جنگ نرم عمل کنیم. جنگ نرم همین تحریم ها بود که نهایتا به بن بست اقتصادي و شکست و فروپاشی و نهایتا

 
نابودي ایران می انجامید. 

او پیش بینی کرده بود که اگر ایران بتواند از این جنگ سلامت بیرون بیاید، احتمال دارد که به یک ابرقدرت تبدیل شود. امریکایی ها
می بینند که توافق جامع با چین، می تواند باعث شود که ایران از تنگنایی که ایجاد کرده اند خارج شود. به همین دلیل واشنگتن
فضاسازي می کند که جلوي موفق شدن این توافق را بگیرد. به اضافه امریکایی ها نگرانی دیگري هم دارند. تصور می کنند که حضور

 
چین در منطقه خلیج فارس به معناي شکست امریکا و جمع کردن بساط این کشور از منطقه خواهد بود. 

برخی از فعالان اقتصادي معتقدند که جنجال ها و سر و صدا ها در مورد این توافق ممکن است باعث پاپس کشیدن و عقب نشینی

 
چینی ها شود. به نظر شما این تحلیل درست است؟ 

درست است. چینی ها از تبلیغات و فضاسازي هاي غربی نگرانی ندارند، چون عادت دارند و انتظارش را هم دارند. اما متاسفانه برخی
صدا ها از درون کشور بلند می شود که در جهت فضاسازي غربی است. گروهی از هموطنان مان هستند که دانسته یا نادانسته اخبار و
اطلاعات نادرستی را منتشر و دست به دست می کنند که بی اساس، جعلی و نادرست هستند. این باعث شده است که یک احساس

 
مخالفت در میان گروهی از اقشار و کارشناسان ایجاد شود. 

پکن با خودش فکر خواهد کرد که اگر افکار عمومی در ایران مخالف چنین همکاري هایی باشند، ضرورتی ندارد که خودش را به
زحمت بیندازد. براي آن ها انتقادات رسانه هاي غربی طبیعی است، چون می دانند که طرف غربی با قدرتمندتر شدن چین خصومت
دارد، اما چین با کشور هاي مختلف منطقه از عربستان و عراق گرفته تا قزاقستان و روسیه توافق هاي مشابهی امضا کرده است، براي
ایران هم تصور می کند که وارد یک بازي برد - برد با ایران شده است، اگر احساس کند که مخالفت جدي در میان ایرانیان وجود

 
دارد، ممکن است که پاپس بکشد. 

 
بعضی می گویند که در توافق شتاب زدگی مشاهده می شود ... 

نظر من برعکس است. تا حالا خیلی تعلل شده است. دولت الان موافق انجام این توافق است، امیدواري من این است که به این کار
سرعت بدهد و آن را به نتیجه برساند. من بار ها در مصاحبه هایم گفته ام که این کار باید 6 سال پیش عملی می شد، زمانی که شی
جین پینگ، رییس جمهور چین به ایران آمد باید توافق امضا می شد. من سوالی دارم؛ چطور چنین توافقی براي دولت هاي مرتجع
عربی حلال است و براي ایرانی ها حرام؟ چرا براي کشور هاي آسیاي مرکزي حلال است و براي ما حرام؟ امریکایی ها و اسراییلی ها
دنبال این هستند که ما نتوانیم گشایشی در زمینه اقتصاد و تکنولوژي مان داشته باشیم، اما آیا منتقدان این توافق هم همین قصد را

 
دارند؟ می خواهند جلوي پیشرفت و توسعه کشور را بگیرند؟ 

فرمودید که این توافق باید روند حقوقی خود را طی کند، اما یک مانعی که معمولا جلوي همه توافق هاي همکاري ایران با کشور هاي

 
غیرمسلمان وجود دارد تفسیر سخت و قاطع شوراي نگهبان است، فکر می کنید چنین توافقی بتواند از سد شوراي نگهبان عبور کند؟ 

 
ما این همه توافق با کشور هاي دیگر داریم، با روسیه توافق همکاري مشترك داریم که تصویب شده و به قانون تبدیل شده است ... 

 
معمولا این توافق ها عاقبت از مجمع تشخیص مصلحت نظام سر در می آورند ... 



مسیر طبیعی خود را طی می کند و نهایتا چه توسط شوراي نگهبان و چه توسط مجمع به تصویب می رسد، بعید می دانم در این

 
خصوص مشکلی وجود داشته باشد. 

منظور من این بود حالا که آقاي کدخدایی، گفته اند این شورا نظر مثبتی روي این توافق دارد، فکر می کنید رویه شورا تغییر کند و

 
در آینده مسیر براي تصویب سریع تر توافق هاي همکاري دوجانبه و چندجانبه باز شود؟ 

 
بله من معتقدم که این احتمال زیاد است. 

 
می توان این توافق را یک تغییر اساسی در رویکرد سیاست خارجی کشور تلقی کرد؟ 

برخی براي شان سوال پیش آمده است که آیا نفس امضاي این توافقنامه به معناي تغییر اساسی در سیاست خارجی ایران است، من

 
جوابم به این سوال منفی است. سیاست جمهوري اسلامی ایران همچنان نه شرقی نه غربی است. 

چین جزو مجموعه شرق محسوب نمی شد. عبارت شرق در دوران جنگ سرد به اتحاد جماهیر شوروي سوسیالیستی و اقمارش اطلاق
می شد. مسکو یک بلوکی از متحدان داشت. در آن دوران، یعنی در دوران جنگ سرد شعار ما نه شرقی نه غربی بود. وقتی که شوروي
فروپاشید، روسیه خودش سیاست هاي گذشته را کنار گذاشت، در اروپا کشور هاي شرق اروپا سیاست هاي شان را متعادل کردند و
در قفقاز کشور ها تغییر رویکرد دادند، نه تنها ما با آن ها ارتباط برقرار کردیم، بلکه ارتباط هاي مان را مستحکم کردیم و گسترش

 
دادیم. 

همه این کشور ها روزگاري جزو بلوك شرق محسوب می شدند. اما حالا بلوك شرقی وجود ندارد و ما با همه این کشور ها همکاري
داشتیم. چین یکی از کشور هایی است که در طول تاریخ هیچ اصطکاك و جنگی با ایران نداشته است، اصولا مرز مشترکی با چین
نداریم. چینی ها فرهنگی بسیار نزدیک به ایران دارند، در کتاب هاي تاریخ دوران ابتدایی و متوسطه دانش آموزان چینی، تاریخ ایران
آموزش داده می شود. نزدیکی هاي فرهنگی چین به ایران بسیار گسترده است و روابط دو کشور بسیار طبیعی است. دو نکته مهم را
باز هم تذکر می دهم نخست اینکه چین جزو بلوك شرق نیست و دوم اینکه چنین توافق هایی میان چین با خیلی دیگر از کشور ها

 
از جمله متحدان غرب در منطقه ما بسته شده است. ما از سیاست هاي اصولی جمهوري اسلامی با این توافق تخطی نمی کنیم. 

به نظر می رسد نگرانی عمده منتقدان تخطی از سیاست نه شرقی نه غربی نیست، بلکه نهادینه شدن سیاست نه غربی نه غربی است.

 
اینکه این توافق باعث شود که ایران نه از حب چین، بلکه از بغض امریکا زیر بیرق پکن قرار گیرد ... 

بگذارید من یک سوالی از شما بپرسم؛ اگر طرف توافق ما غربی باشد این منتقدان چیزي می گویند؟ صدایی از کسی در می آید؟ اگر
مشکل اسم یا موقعیت جغرافیایی است، اسمش را بگذارید توافق با غرب. تا یک توافق با طرف هایی که به لحاظ جغرافیایی در
محدوده شرق قرار دارند امضا می شوند ناگهان گروهی صداي شان در می آید. کدام بیرق؟ کدام یوغ؟ اینکه چینی ها بیایند یک
نیروگاه، یک پالایشگاه، یک کارخانه فولاد بسازند، خط فاینانس ایجاد کنند که خودمان بسازیم، که این کار را قبلا کرده است، چه

 
عیبی دارد؟ ما باید درست عمل کنیم، بتوانیم انتقال فناوري بدهیم. 

این همه تلاش کردیم از آلمان و نروژ نیروگاه هاي خورشیدي وارد کنیم، می گویند تحریم هستید و نمی دهیم، وقتی چین دارد،
همین فناوري ها را دارد، چرا از چین نگیریم؟ وقتی آلمانی ها نمی دهند، چرا از چین نگیریم؟ این همه محیط آزاد براي بهره برداري
از انرژي خورشیدي داریم، هم اثر محیط زیستی دارد، می تواند در بیابان زدایی کمک مان کند، هم آلودگی محیط زیستش از نفت



 
کمتر است، هم از زمین بیابانی می توانیم استفاده کنیم. در یک محیط دو گیگاوات تا سه گیگاوات برق وارد شبکه کنیم. 

تا کی باید منتظر بمانیم که آلمانی ها دست از بهانه آوردن بردارند؟ براي قطار هاي سریع السیر، آلمانی ها اصلا حاضر به مذاکره هم
نیستند، می گویند نمی دهیم. چینی ها مذاکره کردند، توافق کردند، همین الان در حال اجراي پروژه تهران و اصفهان هستند. همین
پروژه اگر به مشهد به تبریز، مشهد به تهران، مشهد به زاهدان و چابهار توسط چینی ها اجرا شود، چقدر در عبور و مرور مسافرین ما
تسهیل می کند. افرادي که گله دارند بگویند این ها چه ایرادي دارد؟ نیروگاه هاي سیکل ترکیبی را از آلمان خواسته ایم، زیمنس به

 
ما نمی دهد، چین همان فناوري را دارد با ظرفیت بیشتر و بهره وري بهتر. 

تجهیزات پزشکی؛ 80 درصد از کل مواد اولیه داروي جهان در چین تولید می شود، همین دارویی را که مواد اولیه اش را اروپا و امریکا
از چین می خرند، به ما نمی فروشند، مثلا در چارچوب کالا هاي بشردوستانه شان هم هست، خب چرا از چین نخریم؟ چرا وقتی با
غرب سر همین چیز ها چانه می زنیم، این ها دلهره ندارند، اما تا قرار می شود کاري را با کشوري مانند چین شروع کنیم و دورنمایی

 
از گشایش اقتصادي ایجاد می شود، صداي شان بلند می شود؟ 

به راه آهن چابهار-زاهدان اشاره کردید. آیا در توافق با چین دقت شده است که تداخل و مزاحمتی براي توافق هاي مان با دیگر کشور

 
ها ایجاد نشود. به ویژه که ساخت خط آهن چابهار-زاهدان در توافق با هند دیده شده است؟ 

البته هندي ها 15 سال است که می خواهند این خط را کلنگ بزنند. هند منافع خودش را در چابهار دارد، به خاطر رقابت هاي
منطقه اي خودش. اما بندر چابهار براي چینی ها هم اهمیت استراتژیک دارد. نخست اینکه می تواند یک مسیر ترانزیت بسیار مناسب
براي چین باشد، از چابهار به مشهد، به ترکمنستان به قزاقستان و چین، یک مسیر بسیار مناسب براي ترانزیت کالا هاي وارداتی به
چین است. منفعت چینی ها در این است که خط آهن چابهار به مشهد تکمیل شود. اگر به آن ها اجازه بدهیم که سرمایه گذاري
کنند، هم آن ها سود می برند و هم ما، چه از درآمد ترانزیت چه از اشتغال زایی، همین طور براي راه آهن مشهد به تبریز، چه در

 
کریدور شمال جنوب و کریدور شرق به غرب ما کمک می کند. 

چینی ها سرمایه گذاري کلانی روي کریدور پاکستان از طریق بندر گوادر کرده اند و به سرعت در حال پیشبرد ساخت و توسعه این
مسیر ترانزیتی هستند. یک مسیر سخت و پر هزینه، اگر این فرصت براي شان ایجاد شود که از مسیر ایران استفاده کنند، خیلی کم
هزینه تر و آسان تر است. اگر ما زودتر چینی ها را به این پروژه آورده بودیم، اصولا بیشترین کالا از طریق ایران جابه جا می شد. اگر
این کریدور شمال - جنوب ایجاد شود، کالا هاي مورد نیاز ترکمنستان، قرقیزستان، قزاقستان و ازبکستان هم از مسیر ایران جابه جا

 
می شود که می تواند تحول عمده اي در اقتصاد محلی و مسیر ایجاد کند. 

خیلی ها تاکنون به عنوان مسوول این توافق معرفی شده اند. یکی از سفراي پیشین مان می گوید که متن توافق همان متنی است که
در دهه هفتاد به چین پیشنهاد داده بودند و حالا با چند موضوع جدید مانند مسائل فناوري اطلاعات و این ها به روزرسانی شده است،
گروهی می گویند نماینده مقام معظم رهبري در سفر به چین اخیرا آن را مذاکره کرده است و گروهی هم آن را توافق روساي

 
جمهوري دو کشور معرفی می کنند، کدام تعبیر به واقعیت نزدیک تر است؟ 

چیزي که نقل کردید غلط نیست، در دو دهه گذشته این پیشنهاد مطرح شده بود. اما در آن دوران چینی ها چندان علاقه اي نشان
نمی دادند. تا اینکه عاقبت در دوره اي که من در پکن سفیر بودم، در سفر حسن روحانی، رییس جمهور اسلامی ایران به چین، شی
جین پینگ، رییس جمهور چین اعلام کرد که نگاه چین به روابط با ایران، استراتژیک است. تا پیش از این چینی ها از چنین تعبیري
استفاده نمی کردند، خیلی کشور هاي دیگر هم ابا داشتند از اینکه بگویند رابطه شان با تهران راهبردي است. آقاي شی پیشگام شد و



 
این تعبیر را استفاده کرد. 

آقاي شی در همان سفر خبر داد که قصد دارد به تهران سفر کند و امیدوار است که در پی سفرش یک همکاري جامع و بلندمدت
میان چین و ایران آغاز شود. این سفر سال 1396 انجام شد و پیش نویس در سفر آقاي شی به تهران آماده شد. من اعتقادم این بود
که باید همان 6 سال پیش یک توافق یا چارچوب توافق را امضا کنیم. اگر آن زمان این چارچوب همکاري ها مشخص شده بود در این

 
مدت 5-4 ساله می توانستیم بسیاري از موارد آن را اجرایی کنیم. 

چینی ها بین 200 تا 250 میلیون گردشگر در سال به سراسر جهان می فرستند. اگر دولت چین ایران را یکی از اهداف گردشگري
اش قرار دهد و فقط یک تا دو میلیون گردشگر چینی در سال به ایران بیاید، می دانید چه اندازه می تواند در درآمد هاي ارزي ما
تاثیر داشته باشد؟ نکته اینجاست که فرهنگ چینی ها مانند فرهنگ اروپایی ها چندان از اصول و ارزش هاي کشور ما دور نیست.

 
برعکسش هم درست است، چین هم فرصتی براي فروش کالا هاي ماست. 

چین ثروتمند شده است، حدود 300 میلیون نفر از مردم چین از فقر رها شده اند و قدرت خرید بالایی دارند. الان 60 تا 65 درصد از
کالاي لوکس دنیا را چینی ها می خرند. بازار بزرگ چین می تواند یک مقصد بزرگ براي فرش دستباف ما باشد. اگر درست تبلیغ
کنید و حمله کنیم به بازار چین، چقدر می توانیم آورده ارزي به کشور داشته باشیم. در مورد صنایع دستی، سنگ هاي قیمتی و
زینتی، فرصت بازار چین بسیار ارزشمند است، دارو هاي گیاهی و زعفران، بسیار در چین بازار دارد. چه ایرادي دارد که با چینی ها

کار کنیم؟



وضعیت ازدواج خیلی خوب بود کرونا هم اضافه شد | توصیه معاون وزیر به

جوانان | راهکاري براي رفع مشکل جهیزیه و مسکن

منبع: همشهريشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان از افزایش متقاضیان وام ازدواج در سه ماهه نخست امسال نسبت به سه ماهه
نخست سال گذشته خبر داد و گفت: تعداد متقاضیان این وام تا پایان خرداد ماه امسال بیش از 420 هزار مورد بوده. این رقم

در مدت مشابه سال گذشته به 414 هزار مورد رسید.

به گزارش همشهري آنلاین؛ ایسنا، محمدمهدي تندگویان،
در نشست خبري هفته ازدواج که امسال از فردا آغار می
شود به برخی از موانع ازدواج جوانان در کشور پرداخت و
گفت: موضوع ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی
داشته و این روند به چند عامل بستگی دارد. بعضی از این
عوامل طبیعی است و از این به بعد باید این کاهش را به
خاطر کاهش جمعیت کشور شاهد باشیم. در دو دهه
گذشته کاهش فرزندآوري در ایران اتفاق افتاده است،

تاثیرات این موضوع در دهه هاي آینده خود را نشان می دهد. تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات است که متاسفانه

 
فرهنگ خوبی نیست، اما به هر حال کاهش اولاد و فرزندآوري تاثیراتش را کم کم در هرم جمعتی نشان می دهد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: بخش هایی از این موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط است،
این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. امسال بحث کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است تا خیلی از کسانیکه

 
تصمیم به ازدواج داشتند این موضوع را به تاخیر بیندازند. 

تندگویان به تورم و گرانی اشاره کرد و گفت: یکی از مشکلات جوانان این است که هزینه هایی که پارسال می توانستند با آن زندگی
خود را شروع کنند در حال افزایش است و اگر بخواهند زندگی را به بعد از کرونا منتقل کنند این که چه قدر باید هزینه کنند،
نیازمند هشدارهاي جدي است، درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف

 
مراسم هاي زاید و موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است. 

وي ادامه داد: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از ظرفیت خیران است، به همین دلیل
همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم؛ در همه استان ها این مجمع
شکل گرفته است. مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارت خانه تشکیل شده است. با

 
تشکیل این مجمع ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

زوجینی که مشکل جهیزیه و مسکن دارند به مجمع خیرین استانی مراجعه کنند معاون امور جوانان با بیان اینکه زوجینی که در
خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند می توانند به مجمع خیرین ازوداج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات
کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس پایش خود خیرین، افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت



 
رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 

تندگویان گفت: کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، این کار موجب وحدت رویه در توزیع کمک می شود تا
اینطور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. به همین دلیل از خیرین دعوت می
کنم به این جمع بپیوندند. همچنین ما تلاش می کنیم معافیتهاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و تهیه امکانات در بخش

 
اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

وي با بیان اینکه بیش از 15 هزار جهیزیه، 5000 مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج و 3200 وام مسکن از سوي خیرین براي جوانان
فراهم شده است، گفت:3500 وام اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین و 4000 اشتغال براي زوجین نیازمند از سوي خیرین

 
فراهم شده است. 

افزایش متقاضیان وام ازدواج معاون امور جوانان گفت: پرداخت وام ازدواج کاملا به روز و منظم است، با همه مشکلات اقتصادي دولت
و ضربه هاي اقتصادي ناشی از کرونا این وام به روز پرداخت می شود. این وام امسال 50 میلیون تومان با بازپرداخت 7 ساله است. به
دنبال شیوع کرونا و کاهش میزان ازدواج پیش بینی می کردیم متقاضیان وام ازدواج نیز کاهش پیدا کنند، این درحالیست که تا پایان
خرداد ماه سال امسال بیش از 420 هزار نفر متقاضی وام ازدواج بودند. از این تعداد 122 هزار نفر وام خود را دریافت کردند. این رقم
در مدت مشابه سال گذشته در خصوص تعداد متقاضیان وام ازدواج بیش از 414 هزار نفر بود که از این تعداد بیش از 182 هزار نفر

 
وام خود را دریافت کرده بودند. امیدواریم که افزایش این رقم ناشی از ازدواج بوده و دریافت وام صوري نباشد. 

به گفته معاون امور جوانان بخشی از این متقاضیان ممکن است مربوط به ازدواج هاي ثبت شده در سال هاي گذشته باشند: از سال

 
96 هرکس ازدواج کرده باشد می تواند امسال درخواست وام بدهد. 

ایجاد اتاق هاي عقد رایگان معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به فراهم شدن اتاق هاي عقد رایگان از سال گذشته در
استان ها نیز گفت: افراد می توانند به شکل رایگان کل عقدکنان از برگزاري مراسم تا ثبت آن را به شکل رایگان انجام دهند، البته

 
متقاضیان باید ثبت نام کنند و اگر نیازمند باشند می توانند از این امکانات بهره مند شوند. 

تندگویان در ادامه به تسهیلات اشتغال فراهم شده از سوي این معاونت در سال گذشته اشاره کرد و گفت: در سال گذشته در وزارت
ورزش و جوانان با کمک امکانات اعتباري صندوق امید و بانک رسالت 7000 شغل مستقیم را خودمان ایجاد کردیم. امسال هم وزارت
کار و معاونت روستایی ریاست جمهوري اعتبارات مناسبی در این بخش دارند. بحث تعاونی جوانان را هم مطرح کردیم که در مجموع
نشان می دهد گام هاي امیدبخشی برداشته شده است. امیدوارم با تشکیل مجلس جدید و به خصوص تغییرات بودجه و اعتباراتی که

 
مطرح کرده اند شاهد تحول خوبی در حوزه تجمیع کمک ها باشیم. 

وي با اشاره به اینکه سال گذشته طرح وام تجمیعی را مطرح کردم و حاضریم طرح را دراختیار مجلس قرار دهیم تا اگر طرح بهینه
اي بود اجرایی شود، گفت: وام ازدواج حتی الان هم پاسخگو بخش کوچکی از مشکل ازدواج جوانان است، اما با تجمیع اعتبارات در

 
حوزه مسکن و اشتغال و ... می توانیم توامان موضوع اشتغال، مسکن و ازدواج را حل کنیم. 

 
فرزندآوري، برنامه روي میز معاونت جوانان 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه موضوعاتی مانند فرزندآوري هم در دستور کار ماست، توضیح داد: در خصوص هدف گذاري سن



وام ازدواج منظور ما این نبود که حق دریافت وام از برخی سلب شود یا می خواهیم حقوق افراد را محدود کنیم. بلکه هدف اصلی

 
تعیین دستورالعمل براي جلوگیري از سوءاستفاده از این وام و بهره مندي جوانان بود. 

 
توضیحات تندگویان درباره تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج 

تندگویان ادامه داد: عده اي مطرح می کردند که تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج و حفظ این حق براي افرادي که قصد دریافت
آن را دارند تا سن قانونی به معنی ضایع کردن حقوق آنهاست. باید از این افراد پرسید وقتی فرد زیر 18 سال اجازه افتتاح حساب
بانکی ندارد یا نمی تواند گواهینامه بگیرد چرا کسی معترض نمی شود که حقوق کسی تضییع شده است؟ اما در مورد امر زندگی

 
مشترك که یک امر جدي است، این موضوع طرح می شود!. 

وي افزود: هدف ما از مطرح کردن این پیشنهاد این بود که باید دستور العملی در این خصوص باشد. به هرحال هر جوانی در هر سن
شرعی که هست می تواند ازدواج کند، اما سوال من از قانونگذار این است که اگر دختري در سن 13 یا 15 سالگی به هردلیلی ازدواج
کرد آیا واقعا درآن سنین مادر خوبی هم می تواند باشد؟ آیا منظور ما از تشکیل خانواده و فرزندآوري، تشکلیل خانواده خوب نیست؟

آیا در این سنین فرد می تواند وامش را بازپرداخت کند؟.



کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد /افزایش متقاضیان «وام

ازدواج»

منبع: ملیتشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان از افزایش متقاضیان وام ازدواج در سه ماهه نخست امسال نسبت به سه ماهه
نخست سال گذشته خبر داد و گفت: تعداد متقاضیان این وام تا پایان خرداد ماه امسال بیش از 420 هزار مورد بوده که این

رقم در مدت مشابه سال گذشته به 414 هزار مورد می رسید.

به گزارش ملیت به نقل از ایسنا، محمدمهدي تندگویان، در نشست خبري هفته ازدواج با بیان اینکه هفته ازدواج امسال از فردا
آغار می شود به برخی از موانع ازدواج جوانان در کشور پرداخت و گفت: موضوع ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی داشته و این
روند به چند عامل بستگی دارد. بعضی از این عوامل طبیعی است و از این به بعد باید این کاهش را به خاطر کاهش جمعیت کشور

 
شاهد باشیم. 

وي با بیان اینکه در عرض دو دهه گذشته کاهش فرزندآوري در کشور به وجود آمده است، افزود: تاثیرات این موضوع در دهه هاي
آینده خود را نشان می دهد. تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات است که متاسفانه فرهنگ خوبی نیست، اما به هر حال

 
کاهش اولاد و فرزندآوري تاثیراتش را کم کم در هرم جمعتی نشان می دهد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه بخش هایی از این موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط
است، ادامه داد: این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. امسال بحث کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است تا

 
خیلی از کسانیکه تصمیم به ازدواج داشتند این موضوع را به تاخیر بیندازند. 

تندگویان با بیان اینکه یکی از مشکلات جوانان این است که هزینه هایی که پارسال می توانستند با آن زندگی خود را شروع کنند در
حال افزایش است و اگر بخواهند زندگی را به بعد از کرونا منتقل کنند این که چه قدر باید هزینه کنند، نیازمند هشدارهاي جدي
است، افزود: درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف مراسم هاي زاید و

 
موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است. 

وي ادامه داد: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از ظرفیت خیران است، به همین دلیل
همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم؛ در همه استان ها این مجمع
شکل گرفته است. مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارت خانه تشکیل شده است. با

 
تشکیل این مجمع ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

 
زوجینی که مشکل جهیزیه و مسکن دارند به مجمع خیرین استانی مراجعه کنند 

معاون امور جوانان با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند می توانند به مجمع
خیرین ازوداج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس پایش خود خیرین،

 
افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 



 
معافیتهاي مالی خیران 

تندگویان با اشاره به اینکه کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، تصریح کرد: این کار موجب وحدت رویه در
توزیع کمک می شود تا اینطور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. به همین
دلیل از خیرین دعوت می کنم به این جمع بپیوندند. همچنین ما تلاش می کنیم معافیتهاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و

 
تهیه امکانات در بخش اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

وي با بیان اینکه بیش از 15 هزار جهیزیه، 5000 مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج و 3200 وام مسکن از سوي خیرین براي جوانان
فراهم شده است، گفت:3500 وام اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین و 4000 اشتغال براي زوجین نیازمند از سوي خیرین

 
فراهم شده است. 

 
پرداخت وام ازدواج به روز و منظم است 

 
افزایش متقاضیان این وام 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه پرداخت وام ازدواج کاملا به روز و منظم است، توضیح داد: با همه مشکلات اقتصادي دولت و ضربه

 
هاي اقتصادي ناشی از کرونا این وام به روز پرداخت می شود. این وام امسال 50 میلیون تومان با بازپرداخت 7 ساله است. 

وي با اشاره به اینکه به دنبال شیوع کرونا و کاهش میزان ازدواج پیش بینی می کردیم متقاضیان وام ازدواج نیز کاهش پیدا کنند،
گفت: این درحالیست که تا پایان خرداد ماه سال امسال بیش از 420 هزار نفر متقاضی وام ازدواج بودند که از این تعداد 122 هزار نفر
وام خود را دریافت کردند. این رقم در مدت مشابه سال گذشته در خصوص تعداد متقاضیان وام ازدواج بیش از 414 هزار نفر بود که
از این تعداد بیش از 182 هزار نفر وام خود را دریافت کرده بودند. امیدواریم که افزایش این رقم ناشی از ازدواج بوده و دریافت وام

 
صوري نباشد. 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه بخشی از این متقاضیان ممکن است مربوط به ازدواج هاي ثبت شده در سال هاي گذشته باشند،

 
ادامه داد: از سال 96 هرکس ازدواج کرده باشد می تواند امسال درخواست وام بدهد. 

 
ایجاد اتاق هاي عقد رایگان 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به فراهم شدن اتاق هاي عقد رایگان از سال گذشته در استان ها نیز گفت: افراد می
توانند به شکل رایگان کل عقدکنان از برگزاري مراسم تا ثبت آن را به شکل رایگان انجام دهند، البته متقاضیان باید ثبت نام کنند و

 
اگر نیازمند باشند می توانند از این امکانات بهره مند شوند. 

تندگویان در ادامه به تسهیلات اشتغال فراهم شده از سوي این معاونت در سال گذشته اشاره کرد و گفت: در سال گذشته در وزارت
ورزش و جوانان با کمک امکانات اعتباري صندوق امید و بانک رسالت 7000 شغل مستقیم را خودمان ایجاد کردیم. امسال هم وزارت
کار و معاونت روستایی ریاست جمهوري اعتبارات مناسبی در این بخش دارند. بحث تعاونی جوانان را هم مطرح کردیم که در مجموع
نشان می دهد گام هاي امیدبخشی برداشته شده است. امیدوارم با تشکیل مجلس جدید و به خصوص تغییرات بودجه و اعتباراتی که



 
مطرح کرده اند شاهد تحول خوبی در حوزه تجمیع کمک ها باشیم. 

وي با اشاره به اینکه سال گذشته طرح وام تجمیعی را مطرح کردم و حاضریم طرح را دراختیار مجلس قرار دهیم تا اگر طرح بهینه
اي بود اجرایی شود، گفت: وام ازدواج حتی الان هم پاسخگو بخش کوچکی از مشکل ازدواج جوانان است، اما با تجمیع اعتبارات در

 
حوزه مسکن و اشتغال و ... می توانیم توامان موضوع اشتغال، مسکن و ازدواج را حل کنیم. 

 
فرزندآوري، برنامه روي میز معاونت جوانان 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه موضوعاتی مانند فرزندآوري هم در دستور کار ماست، توضیح داد: در خصوص هدف گذاري سن
وام ازدواج منظور ما این نبود که حق دریافت وام از برخی سلب شود یا می خواهیم حقوق افراد را محدود کنیم. بلکه هدف اصلی

 
تعیین دستورالعمل براي جلوگیري از سوءاستفاده از این وام و بهره مندي جوانان بود. 

 
توضیحات تندگویان درباره تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج 

تندگویان ادامه داد: عده اي مطرح می کردند که تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج و حفظ این حق براي افرادي که قصد دریافت
آن را دارند تا سن قانونی به معنی ضایع کردن حقوق آنهاست. باید از این افراد پرسید وقتی فرد زیر 18 سال اجازه افتتاح حساب
بانکی ندارد یا نمی تواند گواهینامه بگیرد چرا کسی معترض نمی شود که حقوق کسی تضییع شده است؟ اما در مورد امر زندگی

 
مشترك که یک امر جدي است، این موضوع طرح می شود!. 

وي افزود: هدف ما از مطرح کردن این پیشنهاد این بود که باید دستور العملی در این خصوص باشد. به هرحال هر جوانی در هر سن
شرعی که هست می تواند ازدواج کند، اما سوال من از قانونگذار این است که اگر دختري در سن 13 یا 15 سالگی به هردلیلی ازدواج
کرد آیا واقعا درآن سنین مادر خوبی هم می تواند باشد؟ آیا منظور ما از تشکیل خانواده و فرزندآوري، تشکلیل خانواده خوب نیست؟

آیا در این سنین فرد می تواند وامش را بازپرداخت کند؟.



زمان توزیع مرحله دوم و سوم «بسته هاي معیشتی» اعلام شد/ نحوه شناسایی

نیازمندان

منبع: آفتابشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون بنیاد مستضعفان از آغاز رسمی مرحله دوم رزمایش ایران همدل خبر داد و گفت: در سه مرحله کمکهاي خود را انجام
می دهیم که مرحله اول آغاز شده است. در مرحله اول 500 هزار بسته معیشتی با اولویت محرومان و مستضعفان، توسط

نهادهاي واسط و گروه هاي مردمی به پشتیبانی بنیاد مستضعفان تحویل می شود.

معاون بنیاد مستضعفان از آغاز رسمی مرحله دوم رزمایش ایران همدل خبر داد
و گفت: در سه مرحله کمکهاي خود را انجام می دهیم که مرحله اول آغاز شده
است. در مرحله اول 500 هزار بسته معیشتی با اولویت محرومان و مستضعفان،
توسط نهادهاي واسط و گروه هاي مردمی به پشتیبانی بنیاد مستضعفان تحویل

 
می شود. 

آفتاب نیوز : محسن منصوري درباره اقدامات بنیاد مستضعفان در مرحله اول
رزمایش ایران همدل بیان کرد: در سطح اول برنامه تحت عنوان برنامه ایران هم دل و رزمایش کمک مومنانه مجموعه بنیاد
مستضعفان بیش از 9000 گروه مردمی، مسجد، گروه جهادي، هیئت، حسینیه و خیریه هایی که واسط بین مردم و نهادهاي
حاکمیتی بودند را حمایت کرد. بیش از 600 هزار بسته معیشتی که ارزش هر کدام بیش از 200 هزار تومان بود را به مردم تقدیم

 
کرد. 

وي ادامه داد: این کار با تصمیم و دستوري که مقام معظم رهبري در سخنرانی با نمایندگان مجلس دادند بنا شد تحت عنوان نهضت
احسان و تعاون ادامه یابد؛ بنیاد مستضعفان نیز مانند سایر دستگاه ها خود را مکلف می داند تا کمک کند این برنامه به بهترین شکل
و با کیفیت مطلوب و با هماهنگی و مشارکت مردم پیش رود. دکتر فتاح رئیس بنیاد مستضعفان بلافاصله بعد از فرمانی که حضرت آقا
داشتند تشکیل جلسه دادند و مجموعه بنیاد را مامور کردند که با تمام توان و ظرفیت در کنار دستگاه ها و مردم قرار گیریم و خدمات

 
خود را شروع کنیم. 

منصوري که در برنامه اي تلویزیونی صحبت می کرد، با بیان اینکه روز گذشته به صورت رسمی مرحله دوم این رزمایش آغاز شد،
بیان کرد: در سه مرحله کمکهاي خود را انجام میدهیم. مرحله اول آغاز شده است که طی آن 500 هزار بسته معیشتی با اولویتی که
براي محرومان و مستضعفان گذاشته شده توسط نهادهاي واسط و گروه هاي مردمی به پشتیبانی بنیاد مستضعفان تحویل مردم می

 
شود. 

معاون بنیاد مستضعفان در ادامه درباره مرحله دوم این رزمایش اینطور توضیح داد که مرحله دوم رزمایش در سه مقطع انجام می
شود؛ سه پانصد هزار بسته (یعنی مجموعا یک و نیم میلیون بسته) تقدیم مردم می شود. 250 هزار بسته از 500 هزار بسته اول را روز
گذشته براي شهرستانهاي اطراف تهران با اولویت مناطق محروم شهرستانها و استان البرز توزیع کردیم؛ گام اول 500 هزار بسته است.

به گفته وي، 500 هزار بسته دوم نیز در دهه اول محرم و 500 هزار بسته سوم در دهه آخر صفر تقدیم مردم می شود؛ یعنی مجموعاً



در سه مرحله 1.5 میلیون بسته تقدیم مردم می شود که ارزش هر بسته 300 هزار تومان است. یعنی براي 1.5 میلیون بسته مجموعاً

 
450 میلیارد تومان اختصاص داده شده است. 

معاون بنیاد مستضعفان در ادامه درباره نحوه شناسایی ها بیان کرد: شناسایی از چند طریق انجام می شود؛ بخشی توسط نهادهاي
مسئول و مامور انجام می شود مانند کمیته امداد و بهزیستی؛ در مرحله اول در روز گذشته به بیش از 100 هزار خانواده تحت پوشش
کمیته امداد و بهزیستی کمک کردیم. بخش دوم نیز معطوف به زحمات گروه هاي مردمی است که در مناطق محروم و حاشیه کمتر
برخوردار مردم را میشناسند و با زحمتی که به آنها می دهیم سعی می کنیم با استفاده از شبکه شناسایی این جوامع محلی، بستههاي

 
معیشتی و حمایتی را به دست اهل آن برسانیم. 

منصوري در پاسخ به این سوال که به جز افرادي که جزو خانواده هاي کمیته امداد و بهزیستی هستند، اگر کسی جزو این نهادها
نباشد می تواند در این زمینه درخواستی کند؟ گفت: بنیاد مستضعفان تصدي گري مستقیم در این حوزه ندارد؛ اساساً شبکه شناسایی
مستقیم نداریم. بلکه بایستی افراد یا به این نهادهاي حمایتی و یا به مجموعه هایی که در سطح شهرستانها متولی اجراي رزمایش

 
هستند مراجعه کنند. 

معاون بنیاد مستضعفان تاکید کرد: عمده کسانی که خدمت میگیرند تحت پوشش نهادهاي حمایتی نیستند، به دلیل اتفاقات مرتبط با

 
کرونا بسیاري از خانواده ها آسیب دیدند که اساساً از قبل تحت پوشش نهادهاي حمایتی نبودند. 

منصوري در ادامه درباره برنامههاي بنیاد براي جمعیت حاشیه نشین کشور نیز افزود: بعد از تصمیم در رابطه با مرحله دوم کار،
مهندس فتاح طی چهار روز متوالی 10 شهرستان حاشیه اطراف تهران مانند قدس، ملارد، اسلامشهر، پاکدشت، رباط کریم، ورامین و
استان البرز را شخصاً بازدید کردند و از نزدیک بررسی و نیاز سنجی کردند و حدود 250 هزار بسته معیشتی به ارزش حدود 75
میلیارد تومان را مساعدت کردند. همچنین مناطق هدف بنیاد مستضعفان که حدود 15 شهرستان است را دستور دادند که 150 هزار

 
بسته معیشتی نیز به این کار اختصاص داده شود. 

وي گفت: هم در تهران و هم در استانهاي بزرگ، شهرستانها و حواشی داریم که بعضا جمعیت هاي بسیار زیادي دارند و حجم
محرومیت در آنجا بسیار زیاد است. اولویت اول مجموعه بنیاد مستضعفان در این مرحله شهرستانهاي حاشیهاي و مناطق کم برخوردار

 
حاشیهاي و همچنین مناطق هدف بنیاد و مناطق مرزي و محروم کشور است که بیشتر تقویت کنیم. 

منصوري در ادامه درباره برنامههاي دیگر این بنیاد در راستاي حمایت از آسیب دیدگان کرونا توضیح داد: گزارش ارائه شده بخش
کوچکی از اقدامات بنیاد مستضعفان در موضوع مبارزه با کروناست. بنیاد مستضعفان تا امروز حدود 1600 میلیارد تومان در موضوع
مبارزه با کرونا هزینه کرده است. بخشهاي زیادي خرج اقشار مستضعفان و محروم شده، بخشی در موضوع تسهیلات و کارآفرینی و

اشتغال صرف شده است. اقشار آسیب دیده شناسایی شدند.



دسترسی معدن کاران استان به تسهیلات بانکی تسهیل می شود

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/04/31

هرچند بانک مرکزي براساس تبصره ذیل ماده 9 قانون اصلاح قانون معادن مصوب22 آبان 1398 مجلس شوراي اسلامی
تاکید کرده است که مؤسسات مالی نظیر بانک ها مکلف اند معادن داراي پروانه بهره برداري را به عنوان وثیقه و تضمین اعطا

و بازپرداخت تسهیلات مالی بپذیرند، در عمل بانک ها این قانون را اجرا نمی کنند.

جزایري | شهرآرانیوز؛ هرچند بانک مرکزي براساس تبصره ذیل ماده 9 قانون اصلاح قانون معادن مصوب22 آبان 1398 مجلس
شوراي اسلامی تاکید کرده است که مؤسسات مالی نظیر بانک ها مکلف اند معادن داراي پروانه بهره برداري را به عنوان وثیقه و
تضمین اعطا و بازپرداخت تسهیلات مالی بپذیرند، در عمل بانک ها این قانون را اجرا نمی کنند. همین مسئله سبب شده است واحد
هاي معدنی خراسان رضوي در تامین گردش مالی دچار مشکل شوند. براین اساس و به منظور حل این مشکل، دیروز بررسی تامین

 
وثیقه معادن در دستورکار کمیته استانی بند «ب» ماده12 قانون احکام دائمی برنامه توسعه قرار گرفت. 

رئیس کمیته استانی بند «ب» ماده 12 قانون احکام دائمی برنامه توسعه دراین باره به شهرآرا گفت: براساس تبصره یک ماده 9قانون
معادن، موسسات مالی نظیر بانک ها مکلف اند معادن داراي پروانه بهره برداري را به عنوان وثیقه و تضمین اعطا و بازپرداخت

 
تسهیلات مالی بپذیرند، اما در عمل بانک ها این قانون را اجرا نمی کنند. 

علی اکبر لبافی افزود: بنا به گفته کارشناسان، براي رشد معادن مهم ترین تسهیلاتی که می توان در نظر گرفت، این است که پروانه
بهره برداري معادن ازسوي بانک ها به عنوان وثیقه پذیرفته شود و صاحبان معادن به جاي اینکه براي دریافت وام مجبور شوند سند

 
ملکی، سپرده هاي بانکی و هر سند دیگري را وثیقه بگذارند، بتوانند از پروانه بهره برداري معدن خود براي این کار بهره ببرند. 

لبافی ادامه داد: معادن در دریافت هرگونه تسهیلات، حتی تحت عنوان تسهیلات توسعه اي براي اشتغال زایی و افزایش تولید با
چالش جدي مواجه هستند؛ زیرا وثیقه بهره برداري معادن حتی اگر بهترین معدن کشف شده باشد، در بانک ها با استقبال مواجه نمی

 
شود و به گفته فعالان معدنی، بانک ها ملک تجاري را براي ارائه وام طلب می کنند. 

وي با بیان اینکه «ما سعی کرده ایم دسترسی معدن کاران و فرآوري کنندگان به منابع بانکی را تسهیل کنیم»، افزود: براین اساس
دیروز پس از بحث و تبادل نظر مقرر شد بانک هاي خراسان رضوي موظف به پذیرش پروانه بهره برداري معادن به عنوان وثیقه شوند.

 
همچنین این مسئله براي اجرایی شدن به ستاد تدبیر خراسان رضوي ارجاع شد. 

لبافی با بیان اینکه طولانی بودن روند صدور پروانه معادن، یکی دیگر از مشکلات معدن داران استان است، گفت: براساس ماده19
قانون معادن هرکس بدون اخذ پروانه اکتشاف یا بهره برداري یا اجازه برداشت، اقدام به حفاري هاي اکتشافی، استخراج، برداشت و
بهره برداري مواد معدنی کند، متصرف در اموال عمومی و دولتی محسوب می شود و با او برابر قوانین و مقررات مربوط رفتار خواهد
شد. اکنون طولانی بودن روند صدور پروانه اکتشاف یا بهره برداري سبب کندشدن روند استخراج از معادن و خوابیدن سرمایه معدن
داران شده است. براي حل این مشکل روز گذشته مقرر شد سازمان صنعت، معدن و تجارت، محیط زیست و جهاد کشاورزي، روند

صدور پروانه اکتشاف و بهره برداري را تسریع کنند.



بیانیه یک نماینده در پی حوادث اخیر در بهبهان

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/04/31

نماینده مردم بهبهان و آغاجاري در بیانیه اي در مورد حوادث اخیر در شهرستان بهبهان تاکید کرد که دشمنان داخلی و
خارجی بدانند این عهدنامه ناگسستنی و خواب و خیال…

نماینده مردم بهبهان و آغاجاري در بیانیه اي در مورد حوادث اخیر در شهرستان بهبهان تاکید کرد که دشمنان داخلی و

 
خارجی بدانند این عهدنامه ناگسستنی و خواب و خیال آنان آشفته و تعبیر ناشدنی است. 

به گزارش افکارنیوز، محمد طلا مظلومی، نماینده مردم بهبهان و
آغاجاري و عضو کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی در پی
حوادث اخیر در شهرستان بهبهان در بیانیه اي تاکید کرد که خواب و

 
خیال دشمنان داخلی و خارجی آشفته و تعبیرناشدنی است. 

 
اخبار سیاسی- متن بیانیه به شرح زیر است: 

 
بسمه تعالی 

فتنه ها را باید با روشنگري خاموش کرد، هر جا روشنگري باشد فتنه انگیز دستش کوتاه می شود؛ مقام معظم رهبري ( دامت ظله

 
العالی ) 

 
باسلام خدمت مردم شریف ، ولایت مدار و شهید پرور بهبهان 

بی شک ما میراث دار آرمانهاي بلند انقلاب اسلامی طی 40 ساله گذشته بوده و هستیم و میثاق ما با امام ( ره )، مقام معظم رهبري و

 
شهیدان والامقام ابدي خواهد بود. 

 
دشمنان داخلی و خارجی بدانند که این عهد نامه ناگسستنی است و خواب و خیال آنان آشفته و تعبیر ناشدنی است. 

طی چند روز گذشته حوادثی ناگوار توسط عده اي قلیل از افراد فریب خورده، شهرستان بهبهان سرخط خبرهاي بوق هاي تبلیغاتی

 
دشمنان در داخل و خارج بخصوص در فضاي مجازي قرار گرفت و دلسوزان نظام را عمیقاَ متاثر کرد. 

بهبهان با بصیرت هرچند براي تحقق مطالبات اقتصادي و معیشتی خود خواستار توجه جدي دولتمردان هستند اما راه اعلام انتقاد و
گلایه خود از شرایط اقتصادي و معیشتی را آشوبگري و نا امنی در خیابان نمی دانند و لذا به هیچ وجه اجازه نمی دهند اینان به جاي

 
مردم بهبهان مظلوم اما مقتدر تصمیم گیري کند. 



حقیقتاَ، حرکت هاي تخریبی و آشوبگري عده اي فریب خورده در سطح شهر و دادن شعارهاي هنجار شکن موجب نگرانی قاطبه مردم

 
و دوستداران امنیت و اقتدار بهبهان شد. 

اینجانب بعنوان نماینده مردم بصیر و ولایت مدار بهبهان در مجلس شوراي اسلامی، 9 دي گونه تنفر و انزجار خویش را از این حرکت
هاي امنیت سوز که طعم تلخ آن را در حوادث آبان ماه سال گذشته همگان احساس کردند ابراز داشته و مصرانه از مراجع انتظامی و
امنیتی شهرستان می خواهم که با اتخاذ تدابیر پیشگیرانه و تمهیدات خاص اجازه بروز و ظهور این قبیل وقایع را ندهند چرا که

 
امنیت روحی و آسایش مردم اصلی خدشه ناپذیر است. 

 
در ادامه ذکر چند نکته را ضروري می دانم. 

1- با توجه به شرایط خاص کشور ( تلاش همه جانبه دشمنان به منظور فتنه انگیزي و جدا کردن مردم از نظام، خصوصاَ از طریق
فضاي مجازي و نیز تلاش تفاله هاي گروهک نفاق به منظور موج سواري در این قبیل حوادث ) و تمرکز ویژه متولیان امر بهداشت و
درمان در مبارزه با ویروس منحوس کرونا ، مردم حوزه انتخابیه ام را به هوشیاري، آرامش، وحدت و هم افزایی و نیز مراعات کامل

 
پروتکل هاي بهداشتی ابلاغی از سوي ستاد کرونا دعوت می نمایم به حول و قوه الهی از این شرایط با سربلندي عبور خواهیم کرد. 

2- فریب خوردگان حادثه چند شب گذشته را به عبرت گیري از حادثه آبان ماه سال گذشته دعوت نموده و آنان را به پیوستن به

 
صفوف مردم در جهت پیشرفت و آبادانی شهر توصیه می نمایم . 

3- از تمامی مسئولین (استاندار محترم ، امام جمعه محترم ، فرماندار محترم و رئیس و اعضاي شوراي تامین استان و شهرستان ،
سیستم قضایی و نیروهاي نظامی ، انتظامی و امنیتی(سپاه - بسیج - ناجا واداره اطلاعات شهرستان ) وشوراي شهر و شهرداري و

 
سایرادارات شهرستان ) که با حمایت و اقتدار ستودنی نظم و امنیت را درشهرستان برقرار نموده اند ،کمال تقدیر و تشکر می نمایم . 

از مسئولان محترم قضایی ، امنیتی و انتظامی شهرستان خاضعانه تقاضامندم، ضمن تسریع در رسیدگی به پرونده متهمین دستگیر
شده و عوامل اصلی این فتنه انگیزي و ملحوظ کردن رأفت اسلامی براي فریب خوردگان این حادثه تأسف بار،مساعدت هاي قانونی و
مقتضی را مد نظر قرار دهند. ضمناَ درصورت اثبات بیگناهی برخی از دستگیر شدگان سریعاَ نسبت به آزادي آنان اقدام لازم بعمل آید.

4- استاندار محترم و فرماندار محترم را به حل مشکلات عدیده مردم در ابعاد اقتصادي و معیشتی خصوصاَ موضوع اشتغال جوانان

 
توصیه می نمایم. 

5- با روحیه انقلابی و جهادي قطعاَ مشکلات پیش رو قابل حل خواهد بود و این حقیربه عنوان نماینده و خادم مردم انقلابی و همیشه

 
در صحنه بهبهان از همه ظرفیت هاي حوزه تقنینی براي اعتلاي و پیشرفت حوزه انتخابیه ام استفاده خواهم کرد. 

6- از حضور حماسی و پرشور مردم ولایت مدار و بصیر شهرستان بهبهان بخصوص خانواده هاي معزز شهدا و ایثارگران در تجمع
مردمی مطالبه گري تشکر و سپاس ویژه خود را ابراز نموده و امید است به لطف خداوند متعال بزودي شاهد رفع مشکلات کشور

عزیزمان باشیم.



قول وزیر دفاع براي اجراي طرح هی رفاهی و تفریحی نیروهاي مسلح

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/04/31

وزیر دفاع با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، گفت:
چندین طرح رفاهی و تفریحی در دستور کار سازمان تامین…

وزیر دفاع با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، گفت: چندین

 
طرح رفاهی و تفریحی در دستور کار سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح است. 

به گزارش افکارنیوز، امیر سرتیپ امیر حاتمی وزیر دفاع صبح
امروز(سه شنبه) در مراسمی از طرح هاي حمایتی، درمانی و
توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح رونمایی و همزمان از طریق
ارتباط تصویري دو مجتمع رفاهی تفریحی ویژه بازنشستگان نیروهاي

 
مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد. 

اخبار سیاسی- امیر حاتمی در ابتداي این آیین طی سخنانی، اظهار
کرد: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر

 
شریف خود را در راه اعتلاي میهن اسلامی، اقتدار، امنیت و عزت کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکار ناپذیر است. 

وي با اشاره به طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح، تصریح کرد: این طرح ها در
حوزه هاي «سامانه بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح»، «مهارت افزایی و آموزش تخصصی مراقبت از
سالمند»، «حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح»، «پرداخت وام قرض الحسنه»، «فاز نخست طرح
تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک» و «سامانه سرآمد سازمان خدمات درمانی نیروهاي مسلح» جهت توانمندسازي و

 
خرسندسازي پیشکسوتان نیروهاي مسلح در دستور کار ساتا قرار گرفته است. 

وزیر دفاع گفت: بهره برداري از مجتمع رفاهی تفریحی نارنج متین چابکسر به مساحتی بالغ بر 59000 مترمربع و هتل یاس متین
انزلی در زمینی به مساحت 50.000 مترمربع، در محیطی با نشاط و مطلوب و با امکانات به روز را جهت ارائه خدمات رفاهی، تفریحی

 
و اقامتی با پذیرش 700 خانوار در روز از اقدامات ارزشمند و جهادي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح است. 

امیر حاتمی با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، گفت: ضرورت دارد

 
با برنامه ریزي هاي ویژه به این قشر شریف و پرتلاش، بهترین خدمات را در کمال تکریم و احترام ارائه کنیم. 

وي با اشاره به اهمیت جایگاه و منزلت پیشکسوتان نیروهاي مسلح و نیز تأکیدات فرماندهی معظم کل قوا در خصوص تکریم و
گرامیداشت بازنشستگان به عنوان قشر خدوم و تأثیرگذار در جامعه، اظهارداشت: پیشکسوتان نیروهاي مسلح در سخت ترین برهه

هاي ایران اسلامی با نثار عمر با ارزش خود از میهن و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران دفاع کردند. 



امیر حاتمی با بیان اینکه تکریم بازنشستگان، پاسداشت زحمات فراوان این عزیزان است، گفت: برآورده کردن نیازهاي مادي و معنوي،
ارتقاء منزلت اجتماعی، هویت بخشی فردي و امنیت روانی بازنشستگان، موجبات حفظ سرمایه هاي اجتماعی کشور را تأمین خواهد

 
کرد. 

وي با تقدیر از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمند ساز که توسط سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح آماده بهره برداري
شده است، تصریح کرد: ساتا با ارائه این خدمات خرسندساز باید بگونه اي آسایش و آرامش را براي این گنجینه هاي ارزشمند فراهم

 
کند که محیطی عزتمند، پرنشاط پیش روي زندگی اجتماعی بازنشستگان عزیز قرار گیرد. 

وزیر دفاع تأکید کرد: متولیان سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح باید تلاش کنند، با تدبیر و منطبق با نیازها، روحیات و اقتضائات
بازنشستگان عزیز به گونه اي با بازنشستگان مواجه شوند که شروع بازنشستگی براي کارکنان نیروهاي مسلح، آغاز زندگی جدید توأم

 
با نشاط و شادابی باشد. 

امیر حاتمی با بیان اینکه بخش مهمی از دوره خدمت بازنشستگان همزمان با دوران پرحادثه هشت سال دفاع مقدس و مبارزه جهت
دفاع از میهن و آرمان هاي مقدس حضرت امام راحل بوده است، خاطرنشان کرد: دوران بازنشستگی که اغلب با کهولت سن، عوارض و

 
بیماري هاي مختلف همراه است، می بایست بدون دغدغه ها و مسائل رفاهی، درمانی و معیشتی باشد. 

وي احترام و اکرام پیشکسوتان امري ضروري دانست و گفت: خانواده هاي نیروهاي مسلح از مسوولان وزارت دفاع توقع و انتظار دارند

 
تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ منطقی، بجا و به هنگام داده شود. 

وزیر دفاع در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به صحبت هاي فرمانده اسبق ناتو، گفت: وي نقل می کند که 11 سپتامبر مبنایی
شد که ما تصمیم بگیریم هفت کشور را از بین ببریم و می گوید 6 کشور را با 6 جنگ از بین بردیم و جمهوري اسلامی را چون
قدرتمند بود نتوانستیم با جنگ از بین ببریم و مجبور شدیم با جنگ نرم و اقتصادي با ایران برخورد کنیم و انتظار داریم این تحریم
ها به دو نتیجه منتهی شود، یا موجب به هم خوردن نظم داخلی ایران شود که سوریه سازي را در ایران انجام می دهیم یا اینکه در
ایران جنگ می شود و با لیبی سازي ایران را شکست می دهیم. اما یک راه دیگر هم وجود دارد که ایران از تحریم هاي اقتصادي عبور

 
کند. 

امیر حاتمی با بیان اینکه ان شااالله در دوره نه چندان طولانی به یک قدرت اطمینان بخش اقتصادي بدل خواهیم شد، گفت: طرح
هایی که امروز افتتاح کردیم متعلق به رزمندگانی است که زمانی از جان خودشان براي امنیت کشور گذشتند و این طرح ها براي
تکریم این عزیزان اجرا شده است. با نگاه راهبردي که در سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح وجود دارد هم در توسعه ملی

کارهاي خوبی صورت گرفته که از عواید آن خدمات خوبی به بازنشستگان ارائه می شود.



رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی و درمانی بازنشستگان نیروهاي مسلح

منبع: داناشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/04/31

وزیر دفاع از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح رونمایی کرده و همزمان از طریق ارتباط
تصویري دو مجتمع رفاهی تفریحی ویژه بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد.

وزیر دفاع از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندساز
بازنشستگان نیروهاي مسلح رونمایی کرده و همزمان از
طریق ارتباط تصویري دو مجتمع رفاهی تفریحی ویژه
بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد.
به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ وزیر دفاع از طرح
هاي حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي
مسلح رونمایی کرده و همزمان از طریق ارتباط تصویري دو
مجتمع رفاهی تفریحی ویژه بازنشستگان نیروهاي مسلح

 
در استان گیلان را افتتاح کرد. 

امیر سرتیپ حاتمی وزیر دفاع وپشتیبانی نیروهاي مسلح
در ابتداي این آیین با درود به روح شهداي هشت سال دفاع مقدس و آرزوي سلامتی براي رزمندگان و ایثارگرانی که از میهن اسلامی
ایران جانانه دفاع کرده اند، اظهار داشت: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر شریف خود را در راه اعتلاي میهن

 
اسلامی، اقتدار، امنیت و عزت کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکار ناپذیر می باشد. 

وزیر دفاع در رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح تصریح کرد: این
طرح ها در حوزه هاي «سامانه بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح»، «مهارت افزایی و آموزش تخصصی
مراقبت از سالمند»، «حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح»، «پرداخت وام قرض الحسنه»، «فاز
نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک» و « سامانه سرآمد سازمان خدمات درمانی نیروهاي مسلح» جهت

 
توانمندسازي و خرسندسازي پیشکسوتان نیروهاي مسلح در دستور کار ساتا قرار گرفته است. 

امیر سرتیپ حاتمی بهره برداري از مجتمع رفاهی تفریحی نارنج متین چابکسر به مساحتی بالغ بر 59 هزار مترمربع و هتل یاس متین
انزلی در زمینی به مساحت 50 هزار مترمربع، در محیطی با نشاط و مطلوب و با امکانات به روز را جهت ارائه خدمات رفاهی، تفریحی

 
و اقامتی با پذیرش 700 خانوار در روز را از اقدامات ارزشمند و جهادي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح برشمرد. 

وي با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، گفت: ضرورت دارد با برنامه

 
ریزي هاي ویژه به این قشر شریف و پرتلاش، بهترین خدمات را در کمال تکریم و احترام ارائه نماییم. 

وزیر دفاع با اشاره به اهمیت جایگاه و منزلت پیشکسوتان نیروهاي مسلح و نیز تأکیدات فرماندهی معظم کل قوا(مدظله العالی) در
خصوص تکریم و گرامیداشت بازنشستگان به عنوان قشر خدوم و تأثیرگذار در جامعه، اظهارداشت: پیشکسوتان نیروهاي مسلح در



 
سخت ترین برهه هاي ایران اسلامی با نثار عمر با ارزش خود از میهن و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران دفاع کردند. 

امیر سرتیپ حاتمی با بیان اینکه تکریم بازنشستگان، پاسداشت زحمات فراوان این عزیزان است، گفت: برآورده کردن نیازهاي مادي و
معنوي، ارتقاء منزلت اجتماعی، هویت بخشی فردي و امنیت روانی بازنشستگان، موجبات حفظ سرمایه هاي اجتماعی کشور را تأمین

 
خواهد کرد. 

وي با تقدیر از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمند ساز که توسط سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح آماده بهره برداري
شده است، تصریح کرد: ساتا با ارائه این خدمات خرسندساز باید بگونه اي ایجاد آسایش و آرامش این گنجینه هاي ارزشمند عمل کند

 
که محیطی عزت مند، پرنشاط پیش روي زندگی اجتماعی بازنشستگان عزیز قرار گیرد. 

وزیر دفاع تأکید کرد: متولیان سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح باید تلاش کنند، با تدبیر و منطبق با نیازها، روحیات و اقتضائات
بازنشستگان عزیز به گونه اي با بازنشستگان مواجه شوند که شروع بازنشستگی براي کارکنان نیروهاي مسلح، آغاز زندگی جدید توأم

 
با نشاط و شادابی باشد. 

امیر حاتمی با بیان اینکه بخش مهمی از دوره خدمت بازنشستگان معزز همزمان با دوران پرحادثه هشت سال دفاع مقدس و مبارزه
جهت دفاع از میهن و آرمان هاي مقدس حضرت امام راحل (ره) گذرانیده اند، خاطرنشان کرد: دوران بازنشستگی که اغلب با کهولت

 
سن، عوارض و بیماري هاي مختلف همراه می باشد، بایستی بدون دغدغه ها و مسائل رفاهی، درمانی و معیشتی باشد. 

وزیر دفاع احترام و اکرام پیشکسوتان امري ضروري و پسندیده دانست و گفت: خانواده هاي نیروهاي مسلح از مسوولان وزارت دفاع

 
توقع و انتظار دارند تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ منطقی، بجا و به هنگام داده شود. 

انتهاي پیام/



اختصاص32هزار میلیاردریال براي توانمندسازي افراد در نهادهاي حمایتی

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/04/31

بیش از 380هزار فقره تسهیلات با ارزشی بیشتر از 32هزار میلیارد ریال، بخشی از اقداماتی است که بانک قرض الحسنه مهر
ایران براي توانمندسازي اقشار کمتر برخوردار و حمایت از کارآفرینی انجام داده است.

بیش از 380هزار فقره تسهیلات با ارزشی بیشتر از 32هزار میلیارد ریال، بخشی از اقداماتی است که بانک قرض الحسنه مهر

 
ایران براي توانمندسازي اقشار کمتر برخوردار و حمایت از کارآفرینی انجام داده است. 

 به گزارش کیوسک خبربه نقل از روابط عمومی بانک قرض
الحسنه بانک مهر ایران، توانمندسازي افراد تحت پوشش
نهادهاي حمایتی و کمک به اشتغال زایی و استقلال مالی آن ها
می تواند نقش مهمی در اقتصاد کشور و همچنین شکوفا شدن

 
استعدادها و توانایی هاي این گروه داشته باشد. 

بانک قرض الحسنه مهر ایران نیز اقدامات خود را در این حوزه در راستاي توانمندسازي و اشتغال زایی محرومان و نیازمندان تنظیم
کرده است. بانک مهر ایران با نهادهاي مختلف تفاهم نامه هایی را دارد و در چارچوب این تفاهم نامه ها تسهیلات قرض الحسنه اي را

 
به اقشار مختلف پرداخت می کند که رویکرد اصلی این تسهیلات نیز اشتغال زایی و حمایت از کالاي ایرانی است. 

تا کنون مجموعاً حدود 288هزار و 500 فقره تسهیلات به مددجویان کمیته امداد پرداخت شده که مبلغ آن بیش از 20هزار میلیارد
ریال بوده است. همچنین، حدود 68هزار و 300 فقره تسهیلات نیز به افراد تحت پوشش بنیاد برکت، وابسته به ستاد اجرایی فرمان

 
امام (ره)، پرداخت شده که مبلغی بیش از 10هزار میلیارد ریال در این چارچوب به متقاضیان تخصیص داده است. 

افزون بر این، بانک مهر ایران تفاهم نامه اي نیز با سازمان بهزیستی دارد که تا کنون بیش از 10 هزار فقره تسهیلات در چارچوب آن

 
به مددخواهان پرداخت شده که ارزش آن نیز بیش از 1400 میلیارد ریال بوده است. 

علاوه بر این ها، بانک مهر ایران تفاهم نامه اي نیز با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی دارد. هدف از تسهیلاتی که در چارچوب این تفاهم
نامه پرداخت می شود بهسازي و مقام سازي خانه هاي روستایی است که تا کنون بیش از 14هزار و 500 فقره تسهیلات با ارزشی

 
بیش از 920 میلیارد ریال پرداخت شده است. 

فعالیت هاي بانک مهر ایران در این حوزه ادامه دارد و در تیر ماه تفاهم نامه دیگري با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی به امضا رساند که
در چارچوب آن به متقاضیانی که از طرف بنیاد مسکن معرفی شوند، تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می شود. همچنین همکاري با

 
نهادهاي دیگري که پیش از این نام برده شد، با قوت ادامه دارد. 

پرداخت این تسهیلات باعث نشده بانک مهر ایران از ایفاي نقش خود در حوزه مسئولیت اجتماعی غافل شود. این بانک اخیراً



500هزار خانه روستایی را در سطح سه استان سیستان و بلوچستان، خراسان جنوبی و ایلام تحت پوشش بیمه حوادث درآورد که
شامل تمام خانه هاي روستایی این سه استان می شود.



کرونا، عامل دیگري در کاهش ازدواج

منبع: جمارانشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/04/31

محمد مهدي تندگویان از کاهش ازدواج با شیوع کرونا خبر داد و گفت: درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم
موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف مراسم هاي زاید و موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است.

محمد مهدي تندگویان از کاهش ازدواج با شیوع کرونا خبر داد و گفت: درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم

 
موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف مراسم هاي زاید و موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است. 

به گزارش جی پلاس، محمدمهدي تندگویان، در نشست خبري
هفته ازدواج با بیان اینکه هفته ازدواج امسال از فردا آغار می
شود به برخی از موانع ازدواج جوانان در کشور پرداخت و گفت:
موضوع ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی داشته و این روند
به چند عامل بستگی دارد. بعضی از این عوامل طبیعی است و از
این به بعد باید این کاهش را به خاطر کاهش جمعیت کشور

 
شاهد باشیم. 

وي با بیان اینکه در عرض دو دهه گذشته کاهش فرزندآوري در کشور به وجود آمده است، افزود: تاثیرات این موضوع در دهه هاي
آینده خود را نشان می دهد. تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات است که متاسفانه فرهنگ خوبی نیست، اما به هر حال

 
کاهش اولاد و فرزندآوري تاثیراتش را کم کم در هرم جمعتی نشان می دهد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه بخش هایی از این موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط
است، ادامه داد: این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. امسال بحث کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است تا

 
خیلی از کسانیکه تصمیم به ازدواج داشتند این موضوع را به تاخیر بیندازند. 

تندگویان با بیان اینکه یکی از مشکلات جوانان این است که هزینه هایی که پارسال می توانستند با آن زندگی خود را شروع کنند در
حال افزایش است و اگر بخواهند زندگی را به بعد از کرونا منتقل کنند این که چه قدر باید هزینه کنند، نیازمند هشدارهاي جدي
است، افزود: درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف مراسم هاي زاید و

 
موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است. 

وي ادامه داد: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از ظرفیت خیران است، به همین دلیل
همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم؛ در همه استان ها این مجمع
شکل گرفته است. مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارت خانه تشکیل شده است. با

تشکیل این مجمع ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 



 
زوجینی که مشکل جهیزیه و مسکن دارند به مجمع خیرین استانی مراجعه کنند 

معاون امور جوانان با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند می توانند به مجمع
خیرین ازوداج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس پایش خود خیرین،

 
افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 

 
معافیتهاي مالی خیران 

تندگویان با اشاره به اینکه کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، تصریح کرد: این کار موجب وحدت رویه در
توزیع کمک می شود تا اینطور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. به همین
دلیل از خیرین دعوت می کنم به این جمع بپیوندند. همچنین ما تلاش می کنیم معافیتهاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و

 
تهیه امکانات در بخش اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

وي با بیان اینکه بیش از 15 هزار جهیزیه، 5000 مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج و 3200 وام مسکن از سوي خیرین براي جوانان
فراهم شده است، گفت:3500 وام اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین و 4000 اشتغال براي زوجین نیازمند از سوي خیرین

 
فراهم شده است. 

 
پرداخت وام ازدواج به روز و منظم است 

 
افزایش متقاضیان این وام 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه پرداخت وام ازدواج کاملا به روز و منظم است، توضیح داد: با همه مشکلات اقتصادي دولت و ضربه

 
هاي اقتصادي ناشی از کرونا این وام به روز پرداخت می شود. این وام امسال 50 میلیون تومان با بازپرداخت 7 ساله است. 

وي با اشاره به اینکه به دنبال شیوع کرونا و کاهش میزان ازدواج پیش بینی می کردیم متقاضیان وام ازدواج نیز کاهش پیدا کنند،
گفت: این درحالیست که تا پایان خرداد ماه سال امسال بیش از 420 هزار نفر متقاضی وام ازدواج بودند که از این تعداد 122 هزار نفر
وام خود را دریافت کردند. این رقم در مدت مشابه سال گذشته در خصوص تعداد متقاضیان وام ازدواج بیش از 414 هزار نفر بود که
از این تعداد بیش از 182 هزار نفر وام خود را دریافت کرده بودند. امیدواریم که افزایش این رقم ناشی از ازدواج بوده و دریافت وام

 
صوري نباشد. 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه بخشی از این متقاضیان ممکن است مربوط به ازدواج هاي ثبت شده در سال هاي گذشته باشند،

 
ادامه داد: از سال 96 هرکس ازدواج کرده باشد می تواند امسال درخواست وام بدهد. 

 
ایجاد اتاق هاي عقد رایگان 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به فراهم شدن اتاق هاي عقد رایگان از سال گذشته در استان ها نیز گفت: افراد می
توانند به شکل رایگان کل عقدکنان از برگزاري مراسم تا ثبت آن را به شکل رایگان انجام دهند، البته متقاضیان باید ثبت نام کنند و

 
اگر نیازمند باشند می توانند از این امکانات بهره مند شوند. 



تندگویان در ادامه به تسهیلات اشتغال فراهم شده از سوي این معاونت در سال گذشته اشاره کرد و گفت: در سال گذشته در وزارت
ورزش و جوانان با کمک امکانات اعتباري صندوق امید و بانک رسالت 7000 شغل مستقیم را خودمان ایجاد کردیم. امسال هم وزارت
کار و معاونت روستایی ریاست جمهوري اعتبارات مناسبی در این بخش دارند. بحث تعاونی جوانان را هم مطرح کردیم که در مجموع
نشان می دهد گام هاي امیدبخشی برداشته شده است. امیدوارم با تشکیل مجلس جدید و به خصوص تغییرات بودجه و اعتباراتی که

 
مطرح کرده اند شاهد تحول خوبی در حوزه تجمیع کمک ها باشیم. 

وي با اشاره به اینکه سال گذشته طرح وام تجمیعی را مطرح کردم و حاضریم طرح را دراختیار مجلس قرار دهیم تا اگر طرح بهینه
اي بود اجرایی شود، گفت: وام ازدواج حتی الان هم پاسخگو بخش کوچکی از مشکل ازدواج جوانان است، اما با تجمیع اعتبارات در

 
حوزه مسکن و اشتغال و ... می توانیم توامان موضوع اشتغال، مسکن و ازدواج را حل کنیم. 

 
فرزندآوري، برنامه روي میز معاونت جوانان 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه موضوعاتی مانند فرزندآوري هم در دستور کار ماست، توضیح داد: در خصوص هدف گذاري سن
وام ازدواج منظور ما این نبود که حق دریافت وام از برخی سلب شود یا می خواهیم حقوق افراد را محدود کنیم. بلکه هدف اصلی

 
تعیین دستورالعمل براي جلوگیري از سوءاستفاده از این وام و بهره مندي جوانان بود. 

 
توضیحات تندگویان درباره تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج 

تندگویان ادامه داد: عده اي مطرح می کردند که تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج و حفظ این حق براي افرادي که قصد دریافت
آن را دارند تا سن قانونی به معنی ضایع کردن حقوق آنهاست. باید از این افراد پرسید وقتی فرد زیر 18 سال اجازه افتتاح حساب
بانکی ندارد یا نمی تواند گواهینامه بگیرد چرا کسی معترض نمی شود که حقوق کسی تضییع شده است؟ اما در مورد امر زندگی

 
مشترك که یک امر جدي است، این موضوع طرح می شود!. 

وي افزود: هدف ما از مطرح کردن این پیشنهاد این بود که باید دستور العملی در این خصوص باشد. به هرحال هر جوانی در هر سن
شرعی که هست می تواند ازدواج کند، اما سوال من از قانونگذار این است که اگر دختري در سن 13 یا 15 سالگی به هردلیلی ازدواج
کرد آیا واقعا درآن سنین مادر خوبی هم می تواند باشد؟ آیا منظور ما از تشکیل خانواده و فرزندآوري، تشکلیل خانواده خوب نیست؟

 
آیا در این سنین فرد می تواند وامش را بازپرداخت کند؟. 

تندگویان ادامه داد: موضوع ما کوك همسري یا حتی ازدواج در سنین بالا براي دریافت وام نیست، در کشور وقتی تسهیلاتی به مردم
داده می شود و این تسهیلات ارزشمند است، ممکن است سوءاستفاده هایی نیز همزمان به وجود بیاید. امسال با تصمیم مجلس و
افزایش رقم وام ازدواج عدد پرداختی و مدل بازپرداخت آن ارزشمند شده است، اما آیا براي این تسهیلات ارزشمند نباید یک

 
دستورالعمل داشته باشیم؟ این هشدار ما به قانونگذار است. 

 
مشکلات دریافت وام صوري ازدوج کجا بررسی میشود؟ 

وي افزود: براي مثال وام مسکن یک دستور العمل مشخص دارد. الان در صندوق کارآفرینی امید هم تضامین خاصی است که مشخص
است وام به جامعه هدف می رسد. در حوزه ازدواج سوال من این است که اگر زوجی به شکل صوري 100 میلیون وام گرفتند اما وارد

 
زندگی نشدند این مشکل کجا رصد می شود؟. 

تندگویان با بیان اینکه این از دست دادن منابع کشور است، اظهار کرد: بحث ما این است که وام ازدواج در حال افزایش است اما هیج



دستورالعملی وجود ندارد. صرفا با یک عقدنامه ساده هم می توان وام ازدواج گرفت. بحث ما سد کردن راه جوانان نیست بلکه مدل
پرداخت باید براي جوانان راحت ترین مدل با کمترین تضامین باشد اما باید روي مدل دریافت نظارت داشته باشیم که حتما صرف امر

 
ازدواج شود چون الان نظارت نیست نگرانی نیز ایجاد شده است. 

 
نگرانی از ازدواج و طلاقهاي صوري بدنبال افزایش وام ازدواج 

وي با اشاره به اینکه از سال گذشته شاهد فعالیت سایت هایی هستیم که مشغول خرید و فروش وام یا انجام ازدواج و طلاق صوري
هستند، گفت: این سایت ها قبلا نبود اما از سال گذشه که وام 30 میلیون تومان شد ایجاد شده است. الان ازدواج و طلاق صوري
ایجاد شده است. زوجینی که سالهاست ازواج کرده اند ممکن است براي دریافت وام طلاق صوري بگیرند چون دستورالعملی براي

 
نظارت وجود ندارد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان افزود: موضوع درخواست ما از رئیس جمهور این بود که با توجه به آسیب هاي به وجود
آمده دریافت وام زیر 18 سال و بالاي 50 سال باید دستورو العلملی ایجاد شود که نه حقوق زیر 18 ساله ها از بین بروند و نه وام

 
صرف افرادي بشود که در محدوده سن جوانی و فرزندآوري نیستند. 

تندگویان ادامه داد: درخواست ما از قانونگذار اتفاقا به دختران کمک می کند حقوق آنها در دریافت وام رعایت شود. حتی اگر وام 10
درصد منجر به ازدواج اجباري شود یعنی خانواده به دنبال مشکلات اقتصادي دختر را مجبور به ازدواج کند، عملا دولت 100 میلیون

را براي ازدواج اجباري پرداخت کرده است. حتی اگر 10 درصد ازدواج این افراد اجباري باشد چه کسی پاسخگو است؟.



باغ پرندگان قم با 3800 پرنده به روي مردم گشوده می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون شهردار به تشریح چگونگی راه اندازي و اجراي فعالیت هاي باغ پرندگان قم به عنوان دومین باغ پرندگان کشور
پرداخت.

یک صد و پنجاهمین جلسه رسمی و علنی شوراي اسلامی
شهر قم در ساختمان شهید باکریان با حضور شهردار و
معاونان وي برگزار شد که در آن لایحه اخذ مجوز قرارداد
تکمیل و مشارکت، تجهیز و بهره برداري از باغ پرندگان به

 
نظر موافق کمیسیون موردبررسی قرار گرفت. 

مجید اخوان با اشاره به قرداد منعقده در خصوص این باغ
افزود: مدت قرارداد 4 سال است. طبق این قرارداد 99 گونه
به تعداد 3 هزار و 800 پرنده در باغ پرندگان نگهداري و
هرسال 10 گونه جدید با تعداد 350 عدد به آن اضافه می

 
شود. 

رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شوراي اسلامی شهر قم ادامه داد: طبق این قرارداد سرمایه گذار موظف است طی دو ماه باغ را به بهره

 
بداري برساند. 

در ادامه عبداالله جلالی رئیس شوراي اسلامی شهر قم با تأکید بر کاهش زمان براي افتتاح پروژه تصریح کرد: بازگشایی باغ پرندگان

 
یکی از مطالبات به حق مردم بوده و ما نسبت به آن مسئول هستیم. 

سپس محسن محرري هزینه نگهداري پارك را جزء قرارداد و بر عهده سرمایه گذار عنوان و خاطرنشان کرد: نگهداري فضاي سبز باغ
پرندگان بر عهده شهرداري بوده و 50 درصد از بهاي بلیت و امتیاز رستوران، غرفه عکاسی و غرفه تنقلات به مجري باغ پرندگان

 
واگذارشده است. 

اخوان جزییات این تفاهم نامه را تشریح کرد و گفت: تفاهم نامه فی مابین شهرداري، صندوق کارآفرینی امید و سازمان برنامه براي

 
بازسازي 500 دستگاه اتوبوس امضاشده است. 

وي مبلغ وام را تا سقف 250 میلیون تومان اعلام و یادآور شد: بازپرداخت وام 5 ساله و کارمزد آن 4 درصد است. که با نظر موافق

 
کمیسیون تصویب شد. 

در ادامه جلالی اقدام سازمان اتوبوسرانی قم را در اورهال کردن اتوبوس ها در کشور قابل توجه دانست و خاطرنشان کرد: با توجه به



 
گرانی اتوبوس و عدم امکان خرید اتوبوس نو حرکت به سمت نو سازي اتوبوس ها اقدامی قابل تقدیر است. 

 
نوسازي اتوبوس هاي قم 

عباس ذاکریان معاون شهردار قم نیز در این جلسه از امضاي تفاهم نامه براي بازسازي 500دستگاه اتوبوس خبر داد و گفت: این تفاهم

 
نامه سه جانبه فی مابین شهرداري، صندوق کارآفرینی امید و سازمان برنامه بودجه بعد از شهر تهران و اصفهان در قم امضاشده است. 

عباس ذاکریان امروز در یک صد و پنجاهمین جلسه علنی و رسمی شوراي اسلامی شهر قم با تأکید بر لزوم بازسازي اتوبوس هاي
ناوگان اتوبوسرانی اظهار داشت: با توجه با افزایش قیمت اتوبوس ها تا سقف دو میلیارد تومان باید به سمت بازسازي اتوبوس ها حرکت

 
کنیم. 

وي از امضاي تفاهم نامه اي سه جانبه براي بازسازي 500 دستگاه اتوبوس خبر داد و افزود: این تفاهم نامه سه جانبه فی مابین
شهرداري، صندوق کارآفرینی امید و سازمان برنامه بودجه بعد از شهر تهران و اصفهان در قم امضاشده و امکانی براي بازسازي ناوگان

 
اتوبوسرانی فراهم کرده است. 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداري قم عدد اختصاص داده شده به هر خودرو را 260 میلیون تومان اعلام و تصریح کرد: این مبلغ با

 
بازپرداخت پنج ساله و کارمزد 4 درصد براي هر دستگاه اتوبوس و با توجه به میزان بازسازي اختصاص داده می شود. 

وي آورده شهرداري در این تفاهم نامه را 20 درصد دانست و خاطرنشان کرد: 80 درصد نیز از تبصره 18 در صندوق کارآفرینی

 
گذاشته شده و این وام به کسایی که شرایط آن را داشته باشند پرداخت می شود. 

ذاکریان از امضاي قرارداد یک ساله به ازاي هر 30 میلیون تومان هزینه خبر داد و بیان کرد: به ازاي هر 30 میلیون تومانی که براي

 
بازسازي اتوبوس هزینه می شود طی تعهد محضري یک سال تعهد خدمت به شهرداري داده می شود. 

وي بازسازي 170 دستگاه اتوبوس ناوگان اتوبوسرانی را در قالب همین امکان عنوان و مطرح کرد: با توجه به امکان به وجود آمده تا

 
سقف 300 دستگاه دیگر نیز فرصت بازسازي اتوبوس ها وجود داشته و بخش خصوصی می تواند از این شرایط استفاده کند. 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداري قم ادامه داد: قرارداد منعقدشده با بخش خصوصی براي بازگشت به چرخه خدمات رسانی در

 
ناوگان اتوبوسرانی بر مبناي پیمایش محور بوده و امیدواریم در کمترین زمان این تفاهم نامه به قرارداد رسمی تبدیل شود. 

انتهاي پیام



گروه هاي جهادي مهارت محور در خراسان جنوبی تشکیل می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/04/31

بیرجند - ایرنا - مسوول بسیج سازندگی خراسان جنوبی گفت: گروه هاي جهادي مهارت محور در این استان با همکاري
سازمان آموزش فنی و حرفه اي در سال جاري تشکیل می شود.

بیرجند - ایرنا - مسوول بسیج سازندگی خراسان جنوبی
گفت: گروه هاي جهادي مهارت محور در این استان با
همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي در سال جاري

 
تشکیل می شود. 

مهدي هنري روز سه شنبه در نشست خبري امضاي تفاهم
نامه سازمان بسیج سازندگی و اداره کل آموزش فنی و
حرفه اي استان خراسان جنوبی افزود: با توجه به تاکیدات
مقام معظم رهبري درخصوص تقویت و توسعه فرهنگ
جهادي و تبدیل گفتمان جهادي به گفتمان عمومی امسال

 
به دنبال تشکیل گروه هاي جهادي تخصصی در استان هستیم. 

وي توسعه آموزش هاي تخصصی و افزایش مهارت جهادگران با همکاري آموزش فنی و حرفه اي را از اولویت هاي استان بیان کرد و
گفت: یکی از برنامه ها ایجاد گروه جهادي مهارت محور با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي است که مشخصات این گروه ها

 
در سامانه ملی اطلس جهادي نیز ثبت خواهد شد. 

مسوول بسیج سازندگی خراسان جنوبی اظهار داشت: اطلاعات، فعالیت ها و اقدامات 520 گروه جهادي استان خراسان جنوبی براي

 
هماهنگی و رصد بهتر در این سامانه در حال ثبت است. 

وي تصریح کرد: یکی از ظرفیت هاي تفاهم نامه امروز با اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان، آموزش جهادگران در حوزه هاي
مهارتی است تا گروه هایی که در زمینه هاي عمرانی، فرهنگی، اجتماعی و سایر حوزه ها فعالیت می کنند بتوانند با یادگیري مباحث

 
مهارتی علاوه بر حضور در مناطق روستایی و محروم نسبت به ارائه آموزش ها نیز اقدام کنند. 

هنري، آموزش مربیان جهادي در حوزه فنی و حرفه اي را از دیگر ظرفیت هاي این تفاهم نامه اعلام کرد و گفت: برخی جهادگران با

 
توجه به استعدادهاي خود این قابلیت را دارند که به عنوان مربی فنی و حرفه اي در رشته هاي مختلف فعالیت کنند. 

وي ادامه داد: با شناسایی و معرفی این جهادگران به اداره کل آموزش فنی و حرفه اي دوره هاي مربی گري براي آنان برگزار می شود

 
تا در نهایت از ظرفیت جهادگران به صورت مشترك در مناطق محروم استفاده شود. 



مسوول بسیج سازندگی خراسان جنوبی گفت: یکی از برنامه هاي حوزه اشتغال، حمایت و پشتیبانی از صندوق هاي قرض الحسنه

 
مردمی است که 400 صندوق با تسهیلگري سازمان بسیج سازندگی در استان ایجاد شده است. 

وي افزود: آموزش اشتغال مرتبط با صندوق هاي قرض الحسنه با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي نیز در دستور کار است که
در رسته هاي شغلی و مشاغل خرد خانگی این صندوق ها از ظرفیت فنی و حرفه اي در آموزش به صورت میدانی در روستاها استفاده

 
بهینه خواهیم داشت. 

هنري بیان کرد: در زمینه تکمیل زنجیره اشتغال در رسته هاي شغلی نیز از ظرفیت فنی و حرفه اي به ویژه کارگاه ها و تجهیزات به

 
خصوص براي فراوري و بسته بندي محصولات استفاده خواهیم کرد. 

 
وي گفت: امسال تشکیل تعاونی هاي اشتغالزایی در حوزه صندوق هاي قرض الحسنه مردمی در دستور کار قرار دارد. 

مسوول بسیج سازندگی خراسان جنوبی اظهار داشت: از فضاهاي کارگاهی دو مجموعه بسیح سازندگی و اداره کل آموزش فنی و حرفه

 
اي استان براي اجراي کارگاه ها و برنامه هاي مشترك استفاده خواهد شد. 

وي عنوان کرد: یکی از نیازمندي هاي اساسی مردم توانمندسازي نیروي انسانی در روستاها است که برنامه داریم آموزش ها به صورت

 
میدانی برگزار شود تا اثربخشی بیشتري داشته باشد. 

هنري گفت: صندوق هاي قرض الحسنه می توانند مبالغی را براي ایجاد اشتغال به عنوان تسهیلات پرداخت کنند همچنین تفاهم نامه

 
اي با بانک قرض الحسنه مهر ایران و صندوق کارآفرینی امید در تامین و پشتیبانی این صندوق ها منعقد شده است. 

وي با اشاره به استفاده از ظرفیت خیرین در حوزه اشتغالزایی گفت: امسال استفاده از ظرفیت خیرین در پشتیبانی از صندوق هاي

 
قرض الحسنه در حال پیگیري است که تاکنون 250 میلیون تومان به صورت قرض الحسنه در اختیار صندوق ها قرار گرفت. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خراسان جنوبی هم گفت: با توجه به رسالت سازمان آموزش فنی و حرفه اي که آموزش مهارت براي
همه افراد جویاي کار و فاقد مهارت است امروز تفاهم نامه اي امضا شد تا از این طریق زمینه مهارت آموزي و اشتغال جوانان به ویژه

 
در مناطق روستایی و محروم فراهم شود. 

حسین خوش آیند مهارت را مهمترین عنصر اشتغال دانست و افزود: در قالب این تفاهم نامه شناسایی افراد جویاي کار در قالب گروه

 
هاي جهادي توسط بسیج سازندگی انجام می شود و فنی و حرفه اي نسبت به ارائه آموزش ها اقدام کند. 

وي بیان کرد: سال گذشته گروه هاي جهادي خدمات فنی و مهندسی تشکیل شد و در برخی روستاها حضور پیدا کردند که این گروه

 
ها با کمک بسیج سازندگی امسال گسترش پیدا خواهد کرد و فعالیت ها نیز دو تا سه برابر افزایش خواهد یافت. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خراسان جنوبی اظهار داشت: هرآنچه سازمان بسیج سازندگی اعلام کند نسبت به ارائه آموزش هاي

 
مهارتی مورد نیاز جامعه هدف اقدام می کنیم و حداقل در هر شهرستان 500 تا 600 نفر مهارت ها را فراخواهند گرفت. 

وي تصریح کرد: تمامی مراکز فنی و حرفه اي استان (19 مرکز) و همه کارکنان آماده همکاري با سازمان بسیج سازندگی هستند و در



 
زمینه ارائه آموزش ها محدودیتی نخواهیم داشت. 

خوش آیند گفت: سال گذشته در راستاي منویات مقام معظم رهبري و همزمان با چهلمین سالگرد تشکیل بسیج مستضعفین طرح

 
جهادي خدمات فنی و مهندسی مربیان در برخی مناطق محروم روستایی اجرا و خدماتی ارائه شد. 

وي افزود: به منظور کمک به مردم و ارائه خدمات فنی و مهندسی به اقشار آسیب پذیر به روستاهاي 9 شهرستان مراجعه و نیازسنجی

 
انجام شده است. 

در این نشست تفاهم نامه همکاري بین سازمان بسیج سازندگی و آموزش فنی و حرفه اي خراسان جنوبی با هدف مهارت آموزي،

 
ایجاد گروه هاي تخصصی، تقویت فرهنگ جهادي و خدمت رسانی امضا شد. 

 
برچسب ها 

 
- اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان خراسان جنوبی 

 
- سازمان بسیج سازندگی 

 
- مهارت اموزي 

- گروه هاي جهادي



مهدکودك هاي قزوین می توانند 20 میلیون تومان تسهیلات بگیرند
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معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین گفت: مهدکودك هاي قزوین می توانند با هدف جبران خسارت ناشی از
بیماري کرونا در 2 نوبت از صندوق کارآفرینی امید تسهیلات 20 میلیون تومانی دریافت کنند.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین گفت:
مهدکودك هاي قزوین می توانند با هدف جبران خسارت
ناشی از بیماري کرونا در 2 نوبت از صندوق کارآفرینی امید

 
تسهیلات 20 میلیون تومانی دریافت کنند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از صبح
قزوین؛ منوچهر حبیبی امروز(سه شنبه) در نشست
مشترك با اعضاي کانون توسعه مهد کودك استان قزوین
اظهار کرد: دورانی که کودکان در مهدکودك ها تربیت می
شوند بسیار حساس و مهم است و دستگاه هاي اجرایی باید
به اهمیت این مراکز بیش از پیش توجه کنند تا نسل آینده

 
دچار مشکل نشود. 

وي افزود: راه اندازي مهد کودك کاري تخصصی است که با آموزش و تربیت عجین است و هرگز هیچ دستگاهی نباید به این نهادها به

 
عنوان مکانی درآمدزا نگاه کند. 

معاون سیاسی استاندار قزوین تاکید کرد: مجوزهاي مهدکودك حتما باید از سوي بهزیستی صادر شود و اگر مواردي وجود دارد که

 
دستگاهی به احداث چنین نهادهایی اقدام کرده است، باید گزارش شود تا سریعا برخوردهاي لازم صورت گیرد. 

وي در ادامه گفت: مهدکودك هاي قزوین می توانند با هدف جبران خسارت ناشی از بیماري کرونا در 2 نوبت از صندوق کارآفرینی

 
امید تسهیلات 20 میلیون تومانی دریافت کنند. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین عنوان کرد: نماینده مهد کودك ها باید در این 2 نوبت با اولویت بندي نسبت به

 
معرفی آن ها اقدام کند. 

وي با بیان اینکه مهدهاي کودك در مناطق حاشیه اي و محروم نیازمند حمایت بیشتري خواهند بود، اظهار کرد: بهزیستی موظف

 
است با شناسایی مهدکودك هاي آسیب دیده در این مناطق نسبت به معرفی 20 مهد براي دریافت حمایت هاي ویژه اقدام کند. 

حبیبی با بیان اینکه براي بخشودگی مالیات و تامین اجتماعی مهدهاي کودك باید بهزیستی و دفتر امور اجتماعی و فرهنگی
استانداري قزوین مکاتبه داشته باشد، گفت: طبق مصوبات اخیر ستاد ملی کرونا مهدهاي کودك جزو رسته هاي آسیب دیده هستند و

 
می توانند از تسهیلات لازم برخوردار شوند. 



انتهاي پیام/



سپهري: باید رغبت جامعه به سمت آموزش هاي مهارتی را به گفتمان عمومی

تبدیل کنیم

منبع: پاناشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/04/31

تهران (پانا) - دبیر شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی در نشست کارگروه تخصصی راهبري و هماهنگی در
سیاست گذاري شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی به بیان مطالبی درباره تقویت این آموزش ها پرداخت.

تهران (پانا) - دبیر شوراي عالی آموزش و تربیت فنی،
حرفه اي و مهارتی در نشست کارگروه تخصصی راهبري و
هماهنگی در سیاست گذاري شوراي عالی آموزش و تربیت
فنی، حرفه اي و مهارتی به بیان مطالبی درباره تقویت این

 
آموزش ها پرداخت. 

محمدرضا سپهري دبیر شوراي عالی آموزش و تربیت فنی،
حرفه اي و مهارتی در این نشست با تبریک هفته مهارت و کارآفرینی ضمن قدردانی از اراده قوي مجلس شوراي اسلامی در جهت
توجه به ارتقا و حل مسائل آموزش هاي فنی و حرفه اي و مهارتی گفت: «آینده کار و مهارت در دنیا و کشور به شدت در حال تحول

 
و تغییر است، در یکصد سال اخیر 4 دوره را در سازمان بین المللی کار داشتیم.» 

سپهري افزود: «بحث هاي دنیا، انسان محور و برپایه تقویت گفت وگوهاي اجتماعی و توسعه پایدار در کشور است که در آینده کار و
مهارت تغییر ایجاد می کند، تغییرات جمعیتی براساس تغییرات دموکراتیک، تغییرات تکنولوژي و اقلیمی، جهانی شدن و تحولات

 
غیرمترقبه است.» 

وي ادامه داد: «این تغییرات از نظر بافت هم قابل مشاهده است نیروي انسانی ما نیز که وارد کار می شود شرایط یاددهی و یادگیري
را براساس سلیقه تنظیم می کند و نسل فناوري هاي مشارکتی، رفتار جوانان را در بازار کار جدید خواهد کرد زیرا باید در آموزش

 
هاي مهارتی، این نسل را بشناسیم.» 

دبیر شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی با بیان اینکه اشکال و شیوه هاي کار نیز در مشاغل جدید که وارد بازار کار
می شوند تغییر می کند گفت: «ما به سمت کارکنان یادگیرنده حرکت می کنیم و تغییرات باعث شده هوش مصنوعی، ربات ها و

 
اینترنت به وجود آیند که خود در بازار کار و آموزش و مهارت تاثیر گذاشته است.» 

وي اشاره کرد: «در این بین نیاز به مدیریت استعداد داریم که باید کمپین هایی براي نگهداشت این استعدادها تشکیل دهیم . اشتغال
پذیري مفهوم مهمی در دانشگاه ها شده است و نتایج و اثربخشی دانشگاه ها را نشان می دهد لذا ارتباط دانشگاه با صنعت نیز یکی از

 
شاخص هاي ارزیابی دانشگاه ها قلمداد می شود.» 



سپهري ادامه داد: «دنیاي کار به شدت در حال تغییر و انعطاف است، آموزش و یادگیري نیز در حال تغییر است. ما در شرایط فعلی با
چالش هایی روبه رو هستیم و مشاغل در حال ازبین رفتن است، به عنوان مثال پیش بینی شده است که 47 درصد کارگران در آمریکا

 
با خطر جایگزین شدن مشاغل خود و 56 درصد افراد در کشورهاي گروه آسه آن (انجمن ملل آسیاي جنوب شرقی) مواجه هستند.» 

دبیر شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی با بیان اینکه فناوري تهدید دارد اما مهارت و مشاغل جدید نیز ایجاد می
کند گفت: «سهم جمعیت در سن جهانی و تغییرات اقلیمی، نیروي کار را تحت تاثیر قرار داده و شغل هاي جدیدي را در دستور کار
قرار می دهد. در دنیا اعلامیه اي در سازمان بین المللی کار منتشر شده که همه کشورها باید مهارت و قابلیت را تقویت کنند تا از

 
توسعه و اقتصاد عقب نمانند.» 

وي افزود: «کرونا نیز باعث شده از 3.3 میلیاد نیرو 83 درصد تحت تاثیر آن قرار بگیرند و سرعت کار افت پیدا کند. این موارد خطري

 
است که در اثر این بحران به وجود آمده است ما باید در این شرایط انسجام سیاستی داشته باشیم.» 

سپهري گفت: «باید این موضوع را به گفت وگوهاي اجتماعی تبدیل کنیم و گفت وگو بین نهادهاي تصمیم گیر در امر مهارت تا
آموزش هاي مهارتی گسترش پیدا کند. اگر رغبت جامعه و مردم به سمت آموزش هاي مهارتی و دانشگاه فنی و حرفه اي و کاردانش

 
کم است باید آن را به گفتمان عمومی تبدیل کنیم که آینده بچه ها در گرو آموزش هاي مهارتی است.» 

دبیر شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی در ادامه به رویکردهاي پسا کرونا اشاره کرد و گفت: «بسیاري از تعییرات

 
در محیط کار ایجاد می شود لذا باید در بخش اقتصاد سایبري، اقتصاد دانش بنیان، خدمات مردم محور، و ... حرکت کنیم.» 

به گفته وي این شورا به دنبال استقرار نظام آموزشی یکپارچه مهارتی در کشور است تا تمام ذینفعان بتوانند آموزش هاي مهارتی را
در کشور توسعه دهند افزود: از تمام اعضاي کمیسیون آموزش و تحقیقات در این امر کمک می طلبیم این طرح حکمرانی، نیاز به

 
تقسیم کار دارد باید آموزش مهارتی متناسب با نیازهاي آمایشی و منطقه اي تدوین شود. 

سپهري گفت: «سند آموزش هاي مهارتی در استان ها تنطیم شده است که نیازهاي خود را نیازسنجی کردند لازم است نیازهاي بازار

 
کار را بشناسیم و باید در این رابطه یک اطلس تدوین کنیم.» 

محمدرضا سپهري دبیر شوراي عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی مریم احمدي آموزش مهارت



کاسبی جدید زوج هاي جوان؛ فروش وام ازدواج به قیمت 18 میلیون تومان

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/04/31

ایران اکونومیست-تندگویان گفت: امسال زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7 ساله و سود 4 درصد دریافت می
کنند.

محمدمهدي تندگویان معاون امور جوانان وزارت ورزش و
جوانان در نشست خبري هفته ازدواج اظهار کرد: در حال
حاضر پرداخت وام ازدواج، موضوع کاملا به روز و منظمی
است که علی رغم همه مشکلات اقتصادي دولت و ضربه

 
هایی که کرونا به دولت زد، وام به روز پرداخت می شود. 

او با بیان اینکه امسال میزان وام هر نفر 50 میلیون تومان
است، افزود: زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7

 
ساله و سود 4 درصد دریافت می کنند. 

تندگویان گفت: تا پایان خرداد ماه جمع متقاضیان وام در کل کشور 420 هزار و 350 نفر متقاضی بوده است که 122 هزار و 89 نفر

 
وام دریافت کردند. 

 
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: این رقم به این معنی است که 40 درصد از متقاضیان وام خود را دریافت کردند. 

او با بیان اینکه در سال گذشته 414 هزار و 177 نفر از متقاضیان در این بازه زمانی متقاضی بودند که 182 هزار و 511 نفر دریافت
کردند، افزود: امسال حدود 6 هزار و 400 میلیارد تومان از طریق شبکه بانکی وام ازدواج پرداخت شده است که نشان می دهد با همه

 
مشکلاتی که وجود دارد وام ازدواج به موقع پرداخت می شود. 

تندگویان افزود: خیرین ازدواج تا کنون 15 هزار جهیزیه، 5 هزار مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج، 3200 وام مسکن، 3500 وام

 
اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین در آستانه ازدواج و 4 هزار شغل براي زوجین جوان نیازمند ارائه کرده اند. 

او با بیان اینکه در حوزه اشتغال جوانان با اندك کمک هاي فنی، اعتباري داشتیم، گفت: از طریق صندوق کارآفرینی امید و یکی از

 
بانک ها حدود 7 هزار شغل مستقیم ایجاد کردیم. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه حاضریم طرح (وام تجمیعی جوانان) را به مجلس ارائه کنیم، تصریح کرد: با
تجمیع تمام اعتبارات در حوزه جوانان، مسکن، اشتغال و تجمیع وام هاي بانکی، با یک مدیریت جامع گام بزرگی در زمینه کمک به

 
جوانان برداشته خواهد شد. 

 
کاسبی جدید زوج هاي جوان؛ فروش وام ازدواج به قیمت 18 میلیون تومان 



او با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند می توانند به مجمع خیرین ازدواج
استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس پایش خود خیرین، افراد نیازمند

 
در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 

 
تندگویان گفت: کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: این کار موجب وحدت رویه در توزیع کمک می شود تا این طور نباشد که یک

 
خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. 

او ادامه داد: از خیرین دعوت می کنم به این جمع بپیوندند و ما تلاش می کنیم معافیت هاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و

 
تهیه امکانات در بخش اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

تندگویان درباره فراهم شدن اتاق هاي عقد رایگان از سال گذشته در استان ها گفت: افراد می توانند به شکل رایگان کل عقدکنان از
برگزاري مراسم تا ثبت آن را به شکل رایگان انجام دهند، البته متقاضیان باید ثبت نام کنند و اگر نیازمند باشند می توانند از این

 
امکانات بهره مند شوند. 

 
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: موضوعاتی مانند فرزندآوري هم در دستور کار ماست. 

او تاکید کرد: در خصوص هدف گذاري سن وام ازدواج منظور ما این نبود که حق دریافت وام از برخی سلب شود یا می خواهیم حقوق

 
افراد را محدود کنیم، بلکه هدف اصلی تعیین دستورالعمل براي جلوگیري از سوءاستفاده از این وام و بهره مندي جوانان بود. 

تندگویان با بیان اینکه عده اي مطرح می کردند که تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج و حفظ این حق براي افرادي که قصد
دریافت آن را دارند به معنی ضایع کردن حقوق آن هاست، ادامه داد: باید از این افراد پرسید وقتی فرد زیر 18 سال اجازه افتتاح
حساب بانکی ندارد یا نمی تواند گواهینامه بگیرد چرا کسی معترض نمی شود که حقوق کسی تضییع شده است؟ اما در مورد امر

 
زندگی مشترك که یک امر جدي است، این موضوع طرح می شود. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان افزود: هدف ما از مطرح کردن این پیشنهاد این بود که باید دستور العملی در این خصوص

 
باشد. 

او با بیان اینکه به هر حال هر جوانی در هر سن شرعی که هست می تواند ازدواج کند، ادامه داد: سوال من از قانونگذار این است که
اگر دختري در سن 13 یا 15 سالگی به هر دلیلی ازدواج کرد، آیا واقعا در آن سنین مادر خوبی هم می تواند باشد؟ آیا منظور ما از

 
تشکیل خانواده و فرزندآوري، تشکلیل خانواده خوب نیست؟ آیا در این سنین فرد می تواند وامش را بازپرداخت کند. 

باشگاه خبرنگاران جوان



کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد /افزایش متقاضیان «وام

ازدواج»

منبع: خبر فوريشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: تعداد متقاضیان این وام تا پایان خرداد ماه امسال بیش از 420 هزار مورد
بوده که این رقم در مدت مشابه سال گذشته به 414 هزار مورد می رسید.

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: تعداد
متقاضیان این وام تا پایان خرداد ماه امسال بیش از 420
هزار مورد بوده که این رقم در مدت مشابه سال گذشته به

 
414 هزار مورد می رسید. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان از افزایش
متقاضیان وام ازدواج در سه ماهه نخست امسال نسبت به
سه ماهه نخست سال گذشته خبر داد و گفت: تعداد
متقاضیان این وام تا پایان خرداد ماه امسال بیش از 420
هزار مورد بوده که این رقم در مدت مشابه سال گذشته به

 
414 هزار مورد می رسید. 

محمدمهدي تندگویان، در نشست خبري هفته ازدواج با بیان اینکه هفته ازدواج امسال از فردا آغار می شود به برخی از موانع ازدواج
جوانان در کشور پرداخت و گفت: موضوع ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی داشته و این روند به چند عامل بستگی دارد. بعضی

 
از این عوامل طبیعی است و از این به بعد باید این کاهش را به خاطر کاهش جمعیت کشور شاهد باشیم. 

وي با بیان اینکه در عرض دو دهه گذشته کاهش فرزندآوري در کشور به وجود آمده است، افزود: تاثیرات این موضوع در دهه هاي
آینده خود را نشان می دهد. تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات است که متاسفانه فرهنگ خوبی نیست، اما به هر حال

 
کاهش اولاد و فرزندآوري تاثیراتش را کم کم در هرم جمعتی نشان می دهد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه بخش هایی از این موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط
است، ادامه داد: این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. امسال بحث کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است تا

 
خیلی از کسانیکه تصمیم به ازدواج داشتند این موضوع را به تاخیر بیندازند. 

تندگویان با بیان اینکه یکی از مشکلات جوانان این است که هزینه هایی که پارسال می توانستند با آن زندگی خود را شروع کنند در
حال افزایش است و اگر بخواهند زندگی را به بعد از کرونا منتقل کنند این که چه قدر باید هزینه کنند، نیازمند هشدارهاي جدي
است، افزود: درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف مراسم هاي زاید و

 
موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است. 

وي ادامه داد: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از ظرفیت خیران است، به همین دلیل



همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم؛ در همه استان ها این مجمع
شکل گرفته است. مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارت خانه تشکیل شده است. با

 
تشکیل این مجمع ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

 
زوجینی که مشکل جهیزیه و مسکن دارند به مجمع خیرین استانی مراجعه کنند 

معاون امور جوانان با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند می توانند به مجمع
خیرین ازوداج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس پایش خود خیرین،

 
افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 

 
معافیتهاي مالی خیران 

تندگویان با اشاره به اینکه کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، تصریح کرد: این کار موجب وحدت رویه در
توزیع کمک می شود تا اینطور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. به همین
دلیل از خیرین دعوت می کنم به این جمع بپیوندند. همچنین ما تلاش می کنیم معافیتهاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و

 
تهیه امکانات در بخش اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

وي با بیان اینکه بیش از 15 هزار جهیزیه، 5000 مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج و 3200 وام مسکن از سوي خیرین براي جوانان
فراهم شده است، گفت:3500 وام اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین و 4000 اشتغال براي زوجین نیازمند از سوي خیرین

 
فراهم شده است. 

 
پرداخت وام ازدواج به روز و منظم است 

 
افزایش متقاضیان این وام 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه پرداخت وام ازدواج کاملا به روز و منظم است، توضیح داد: با همه مشکلات اقتصادي دولت و ضربه

 
هاي اقتصادي ناشی از کرونا این وام به روز پرداخت می شود. این وام امسال 50 میلیون تومان با بازپرداخت 7 ساله است. 

وي با اشاره به اینکه به دنبال شیوع کرونا و کاهش میزان ازدواج پیش بینی می کردیم متقاضیان وام ازدواج نیز کاهش پیدا کنند،
گفت: این درحالیست که تا پایان خرداد ماه سال امسال بیش از 420 هزار نفر متقاضی وام ازدواج بودند که از این تعداد 122 هزار نفر
وام خود را دریافت کردند. این رقم در مدت مشابه سال گذشته در خصوص تعداد متقاضیان وام ازدواج بیش از 414 هزار نفر بود که
از این تعداد بیش از 182 هزار نفر وام خود را دریافت کرده بودند. امیدواریم که افزایش این رقم ناشی از ازدواج بوده و دریافت وام

 
صوري نباشد. 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه بخشی از این متقاضیان ممکن است مربوط به ازدواج هاي ثبت شده در سال هاي گذشته باشند،

 
ادامه داد: از سال 96 هرکس ازدواج کرده باشد می تواند امسال درخواست وام بدهد. 

 
ایجاد اتاق هاي عقد رایگان 



معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به فراهم شدن اتاق هاي عقد رایگان از سال گذشته در استان ها نیز گفت: افراد می
توانند به شکل رایگان کل عقدکنان از برگزاري مراسم تا ثبت آن را به شکل رایگان انجام دهند، البته متقاضیان باید ثبت نام کنند و

 
اگر نیازمند باشند می توانند از این امکانات بهره مند شوند. 

تندگویان در ادامه به تسهیلات اشتغال فراهم شده از سوي این معاونت در سال گذشته اشاره کرد و گفت: در سال گذشته در وزارت
ورزش و جوانان با کمک امکانات اعتباري صندوق امید و بانک رسالت 7000 شغل مستقیم را خودمان ایجاد کردیم. امسال هم وزارت
کار و معاونت روستایی ریاست جمهوري اعتبارات مناسبی در این بخش دارند. بحث تعاونی جوانان را هم مطرح کردیم که در مجموع
نشان می دهد گام هاي امیدبخشی برداشته شده است. امیدوارم با تشکیل مجلس جدید و به خصوص تغییرات بودجه و اعتباراتی که

 
مطرح کرده اند شاهد تحول خوبی در حوزه تجمیع کمک ها باشیم. 

وي با اشاره به اینکه سال گذشته طرح وام تجمیعی را مطرح کردم و حاضریم طرح را دراختیار مجلس قرار دهیم تا اگر طرح بهینه
اي بود اجرایی شود، گفت: وام ازدواج حتی الان هم پاسخگو بخش کوچکی از مشکل ازدواج جوانان است، اما با تجمیع اعتبارات در

 
حوزه مسکن و اشتغال و ... می توانیم توامان موضوع اشتغال، مسکن و ازدواج را حل کنیم. 

 
فرزندآوري، برنامه روي میز معاونت جوانان 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه موضوعاتی مانند فرزندآوري هم در دستور کار ماست، توضیح داد: در خصوص هدف گذاري سن
وام ازدواج منظور ما این نبود که حق دریافت وام از برخی سلب شود یا می خواهیم حقوق افراد را محدود کنیم. بلکه هدف اصلی

 
تعیین دستورالعمل براي جلوگیري از سوءاستفاده از این وام و بهره مندي جوانان بود. 

 
توضیحات تندگویان درباره تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج 

تندگویان ادامه داد: عده اي مطرح می کردند که تعیین شرط سنی دریافت وام ازدواج و حفظ این حق براي افرادي که قصد دریافت
آن را دارند تا سن قانونی به معنی ضایع کردن حقوق آنهاست. باید از این افراد پرسید وقتی فرد زیر 18 سال اجازه افتتاح حساب
بانکی ندارد یا نمی تواند گواهینامه بگیرد چرا کسی معترض نمی شود که حقوق کسی تضییع شده است؟ اما در مورد امر زندگی

 
مشترك که یک امر جدي است، این موضوع طرح می شود!. 

وي افزود: هدف ما از مطرح کردن این پیشنهاد این بود که باید دستور العملی در این خصوص باشد. به هرحال هر جوانی در هر سن
شرعی که هست می تواند ازدواج کند، اما سوال من از قانونگذار این است که اگر دختري در سن 13 یا 15 سالگی به هردلیلی ازدواج
کرد آیا واقعا درآن سنین مادر خوبی هم می تواند باشد؟ آیا منظور ما از تشکیل خانواده و فرزندآوري، تشکلیل خانواده خوب نیست؟

 
آیا در این سنین فرد می تواند وامش را بازپرداخت کند؟. 

تندگویان ادامه داد: موضوع ما کوك همسري یا حتی ازدواج در سنین بالا براي دریافت وام نیست، در کشور وقتی تسهیلاتی به مردم
داده می شود و این تسهیلات ارزشمند است، ممکن است سوءاستفاده هایی نیز همزمان به وجود بیاید. امسال با تصمیم مجلس و
افزایش رقم وام ازدواج عدد پرداختی و مدل بازپرداخت آن ارزشمند شده است، اما آیا براي این تسهیلات ارزشمند نباید یک

 
دستورالعمل داشته باشیم؟ این هشدار ما به قانونگذار است. 



 
مشکلات دریافت وام صوري ازدوج کجا بررسی میشود؟ 

وي افزود: براي مثال وام مسکن یک دستور العمل مشخص دارد. الان در صندوق کارآفرینی امید هم تضامین خاصی است که مشخص
است وام به جامعه هدف می رسد. در حوزه ازدواج سوال من این است که اگر زوجی به شکل صوري 100 میلیون وام گرفتند اما وارد

 
زندگی نشدند این مشکل کجا رصد می شود؟. 

تندگویان با بیان اینکه این از دست دادن منابع کشور است، اظهار کرد: بحث ما این است که وام ازدواج در حال افزایش است اما هیج
دستورالعملی وجود ندارد. صرفا با یک عقدنامه ساده هم می توان وام ازدواج گرفت. بحث ما سد کردن راه جوانان نیست بلکه مدل
پرداخت باید براي جوانان راحت ترین مدل با کمترین تضامین باشد اما باید روي مدل دریافت نظارت داشته باشیم که حتما صرف امر

 
ازدواج شود چون الان نظارت نیست نگرانی نیز ایجاد شده است. 

 
نگرانی از ازدواج و طلاقهاي صوري بدنبال افزایش وام ازدواج 

وي با اشاره به اینکه از سال گذشته شاهد فعالیت سایت هایی هستیم که مشغول خرید و فروش وام یا انجام ازدواج و طلاق صوري
هستند، گفت: این سایت ها قبلا نبود اما از سال گذشه که وام 30 میلیون تومان شد ایجاد شده است. الان ازدواج و طلاق صوري
ایجاد شده است. زوجینی که سالهاست ازواج کرده اند ممکن است براي دریافت وام طلاق صوري بگیرند چون دستورالعملی براي

 
نظارت وجود ندارد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان افزود: موضوع درخواست ما از رئیس جمهور این بود که با توجه به آسیب هاي به وجود
آمده دریافت وام زیر 18 سال و بالاي 50 سال باید دستورو العلملی ایجاد شود که نه حقوق زیر 18 ساله ها از بین بروند و نه وام

 
صرف افرادي بشود که در محدوده سن جوانی و فرزندآوري نیستند. 

تندگویان ادامه داد: درخواست ما از قانونگذار اتفاقا به دختران کمک می کند حقوق آنها در دریافت وام رعایت شود. حتی اگر وام 10
درصد منجر به ازدواج اجباري شود یعنی خانواده به دنبال مشکلات اقتصادي دختر را مجبور به ازدواج کند، عملا دولت 100 میلیون

را براي ازدواج اجباري پرداخت کرده است. حتی اگر 10 درصد ازدواج این افراد اجباري باشد چه کسی پاسخگو است؟.



ساعات کاري ادارات استان قزوین کاهش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/04/31

قزوین – ایرنا – معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین گفت: ساعت اداري دستگاه ها با توجه به گرمی هوا و بالا
رفتن میزان مصرف به استناد درخواست وزیر نیرو به منظور جلوگیري از خاموشی برق و قطعی آب کاهش یافت.

قزوین – ایرنا – معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی
استاندار قزوین گفت: ساعت اداري دستگاه ها با توجه به
گرمی هوا و بالا رفتن میزان مصرف به استناد درخواست
وزیر نیرو به منظور جلوگیري از خاموشی برق و قطعی آب

 
کاهش یافت. 

منوچهر حبیبی روز سه شنبه در ستاد پیشگیري و مقابله
با کروناي استان قزوین، افزود: از ابتداي مردادماه به مدت
یک ماه، ساعت کاري ادارات استان از هفت صبح تا 13 و

 
30 دقیقه تعیین می گردد. 

وي گفت: بعد از این مدت، حوزه معاونت منابع انسانی استانداري و شرکت توزیع نیروي برق موضوع را بررسی کرده و اگر نیاز به

 
تمدید کاهش ساعات کاري بود در ستاد مطرح خواهند کرد. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه کرونا کماکان در حال جولان و قربانی
گرفتن است، افزود: علیرغم پیش بینی هاي سازمان بهداشت جهانی و وزارت بهداشت که شرایط کرونا در فصل تابستان بهتر می
شود، متاسفانه وضعیت بدتر شده است و موج و حمله دوم آن بسیار شدیدتر، ناجوانمردانه تر و ناشناخته تر ظهور و بروز پیدا کرده و

 
قربانی می گیرد. 

وي گفت: تنها راه مبارزه با کرونا رعایت اصول بهداشتی بوده و مناسب ترین، ساده ترین و کم هزینه ترین روش، استفاده از ماسک و

 
رعایت فاصله گذاري اجتماعی است چون این بیماري واکسن، دارو و درمانی ندارد. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار افزود: برخی مواقع احساس می کنیم که مردم در رعایت اصول بهداشتی از مدیران جلوتر
هستند به عنوان مثال در بازار به مراتب از ماسک بیشتر از شهرداري ها و بانک ها استفاده می شود و باید ما نیز بیشتر دستورالعمل

 
ها را مراعات کنیم. 

این مسوول افزود: مدیران دستگاه ها باید توجه کنند که مصوبه ستاد کرونا براي همه لازم الاجرا است و تخلف از آن پیگرد قانونی

 
دارد. 



وي در خصوص جبران خسارات و ضرر و زیاده وارده به کسب و کارهاي کوچک ناشی از کرونا، افزود: با هماهنگی صورت گرفته
تاکنون 30 میلیارد ریال اعتبار به صندوق کارآفرینی امید استان اختصاص یافته است که همین مقدار هم از سوي صندوق تامین می

 
شود و با بهره چهار درصد به کسب و کارهاي کوچک و خرد آسیب دیده از کرونا پرداخت خواهد شد. 

 
حبیبی افزود: همچنین تسهیلاتی به صورت ویژه به مهاد کودك استان پرداخت خواهد شد تا ضرر و زیان وارده به آنها جبران گردد. 

وي در خصوص راه اندازي همیاران سلامت در استان، گفت: در این بخش انتظار داریم تشکل هاي مردمی و جمعیت هلال احمر

 
استان وارد عمل شده و راه اندازي همیاران سلامت را براي فرهنگ سازي مقابله با کرونا در دستور کار داشته باشند. 

حبیبی افزود: بیمارستان بوعلی قزوین همچنان براي بیماران کرونایی اختصاص یابد و مابقی بیمارستان ها از این لحاظ پاك باشند

 
ولی باید سایر مراکز درمانی استان آماده باشند تا در صورت نیاز ظرفیت آنها براي بیماران کرونایی مورد استفاده قرار گیرد. 

وي اضافه کرد: همچنین کارگروه نظارت، بهداشت و سلامت با مسوولیت پدافند و دبیري شبکه بهداشت استان به منظور کنترل

 
پروتکل ها راه اندازي گردد تا جلوي شیوع بیشتر بیماري کرونا در سطح استان گرفته شود. 

 
برچسب ها 

 
- تغییر ساعت کاري ادارات 

 
- ویروس کرونا 

 
- استان قزوین 

- استانداري قزوین



صندوق هاي خرد محلی ویژه افراد داراي معلولیت راه اندازي می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/04/31

بهزیستی یزد و صندوق کارآفرینی امید تفاهم نامه همکاري در راستاي راه اندازي صندوق هاي خرد محلی ویژه افراد داراي
معلولیت امضا کردند.

دکتر «علی محمد عطابخش» مدیر کل بهزیستی استان
یزد در مراسم امضا این تفاهم نامه گفت: موضوع این تفاهم
نامه ارائه خدمات آموزشی، توانمندسازي، مشاوره
کارآفرینی و ظرفیت سازي در راستاي اجراي طرح خدمات

 
مالی خرد ویژه افراد داراي معلولیت است. 

وي افزود: بر اساس این تفاهم نامه تعداد 7 صندوق خرد
محلی براي افراد کم درآمد داراي معلولیت و خانواه هاي
آنان در برنامه توانبخشی مبتنی بر جامعه تشکیل می شود.

وي در خصوص تعهدات بهزیستی در این تفاهم نامه گفت: برنامه ریزي و مدیریت اجراي طرح، شناسایی روستاهاي مستعد و مشارکت
در انتخاب روستاهاي هدف با همکاري مجریان برنامه توانبخشی مبتنی بر جامعه و جلب مشارکت روستائیان در اجراي برنامه هاي

 
مولدّ و درآمد زا بر عهده بهزیستی است. 

عطابخش در ادامه گفت: کمک به تامین منابع مالی لازم براي حمایت از صندوق هاي خرد محلی، جلب مشارکت نهادهاي جامعه
محلی، خیرین، معتمدان محلی به منظور حمایت از صندوق هاي خرد محلی و اشتغال هاي ایجاد شده، آگاه سازي افراد داراي

 
معلولیت و خانواه هاي آنان از مزایاي عضویت در صندوق هاي خرد محلی، از دیگر تعهدات بهزیستی در این تفاهم نامه است. 

«امین خوش قامت» سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان یزد نیز در خصوص تهعدات این صندوق گفت: مشارکت در برنامه ریزي،
مدیریت و ساماندهی اجرایی طرح در سطح استان و شهرستانها، مشارکت در آموزش مجریان، افتتاح حساب براي صندوق خرد محلی

 
پس از طی دوره هاي توانمندسازي، ایجاد بستر هاي لازم براي پایش و نظارت الکترونیک بر اقدامات صندوق است. 

به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی بهزیستی استان یزد، این مسئول در ادامه با بیان این که 26 طرح کارآفرینی از سوي

 
بهزیستی به صندوق کارآفرینی امید ارجاع شده است گفت: از این تعداد 13 طرح پرداخت شده است. 

انتهاي پیام



طرح روستاي بدون بیکار در چهارمحال و بختیاري اجرایی می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی چهارمحال و بختیاري گفت: طرح روستاي بدون بیکار در این استان
اجرایی خواهد شد.

بر اساس گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی چهارمحال و بختیاري مهرداد
جوادي 31 تیرماه در نشست بررسی ثبت تسهیلات اشتغال
زایی در سامانه کارا با حضور مسئولان صندوق کارآفرینی
امید در استان اظهار کرد: با پرداخت تسهیلات به فعالان
حوزه هاي صنایع دستی و گردشگري می توان مشکل

 
اشتغال را در برخی روستاها رفع کرد. 

وي افزود: براساس این طرح، صندوق کارآفرینی امید
چهارمحال و بختیاري تسهیلات کم بهره مورد نیاز براي

 
اشتغال زایی در حوزه هاي صنایع دستی و گردشگري روستایی استان را پرداخت می کند. 

 
جوادي تصریح کرد: در مرحله نخست این طرح از هر شهرستان چهارمحال و بختیاري 2 روستا به عنوان نمونه معرفی می شود. 

وي یادآور شد: برخی طرح هاي حوزه هاي صنایع دستی و گردشگري را نمی توان در روستاها اجرایی کرد و باید در مناطق شهري

 
اجرا شود. 

جوادي بیان کرد: به همین منظور صندوق کارآفرینی امید چهارمحال و بختیاري براي پرداخت به اجراي طرح هاي حوزه هاي صنایع
دستی و گردشگري در مناطق شهري استان تسهیلات مورد نیاز را در قالب یک تفاهم نامه و بدون ثبت در سامانه کارا تأمین و

 
پرداخت می کند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید چهارمحال و بختیاري نیز گفت: متقاضیان دریافت تسهیلات در رشته ها و فعالیت هاي حوزه هاي

 
صنایع دستی و گردشگري باید در سامانه کارا ثبت نام کنند. 

مرتضی لیریایی عنوان کرد: پرداخت تسهیلات به متقاضیان روستاییان فعال در حوزه هاي صنایع دستی و گردشگري چهارمحال و

 
بختیاري با عنوان طرح روستاي بدون بیکار با اولویت انجام خواهد شد. 

وي ادامه داد: اجراي این طرح افزایش اشتغال، کاهش نرخ بیکاري، رونق اقتصادي، جلوگیري از مهاجرت هاي بی رویه و بهبود

 
وضعیت معیشت مردم روستاها را به دنبال دارد. 



لیریایی خاطرنشان کرد: در روند اجراي این طرح می توان براساس پتانسیل و ظرفیت بودمی موجود، از هر شهرستان 2 روستا را به

 
عنوان نمونه انتخاب و در هر روستا یک رشته صنایع دستی و یا فعالیت گردشگري را به عنوان نمونه معرفی کرد. 

وي یادآور شد: اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی چهارمحال و بختیاري می تواند از هر روستا حداقل 40 نفر را

 
معرفی کند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید چهارمحال و بختیاري عنوان کرد: به هر کدام از این افراد از محل قانون کارفرمایی و اشتغال زایی

 
500 میلیون ریال تسهیلات با نرخ 6 درصد پرداخت می شود. 

وي افزود: البته در این طرح می توان به متقاضیانی در قالب کارفرما تا سقف یک میلیارد و 500 میلیون ریال تسهیلات اشتغال زایی با

 
همان شرایط پرداخت خواهد شد. 

لیریایی تأکید کرد: صندوق کارآفرینی امید چهارمحال و بختیاري می تواند با تشکیل صندوق هاي خُرد در روستاها با اعتبار دو
میلیارد و 500 میلیون ریال، نسبت به پرداخت 500 میلیون ریال تسهیلات اشتغال زایی با تایید سه تن از اعضاي آن صندوق اقدام

 
کند. 

وي خاطرنشان کرد: این صندوق به طرح هاي گردشگري داراي توجیه اقتصادي تا 20 میلیارد ریال تسهیلات روستایی پرداخت می

 
کند. 

انتهاي پیام



وام 100 میلیونی ازدواج همچنان پرداخت می شود

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/04/31

تندگویان گفت: امسال زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7 ساله و سود 4 درصد دریافت می کنند.

تندگویان گفت: امسال زوجین 100 میلیون تومان وام با

 
بازپرداخت 7 ساله و سود 4 درصد دریافت می کنند. 

به گزارش قدس آنلاین، محمدمهدي تندگویان معاون امور
جوانان وزارت ورزش و جوانان در نشست خبري هفته
ازدواج اظهار کرد: در حال حاضر پرداخت وام ازدواج،
موضوع کاملا به روز و منظمی است که علی رغم همه
مشکلات اقتصادي دولت و ضربه هایی که کرونا به دولت

 
زد، وام به روز پرداخت می شود. 

او با بیان اینکه امسال میزان وام هر نفر 50 میلیون تومان است، افزود: زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7 ساله و سود 4

 
درصد دریافت می کنند. 

تندگویان گفت: تا پایان خرداد ماه جمع متقاضیان وام در کل کشور 420 هزار و 350 نفر متقاضی بوده است که 122 هزار و 89 نفر

 
وام دریافت کردند. 

 
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: این رقم به این معنی است که 40 درصد از متقاضیان وام خود را دریافت کردند. 

او با بیان اینکه در سال گذشته 414 هزار و 177 نفر از متقاضیان در این بازه زمانی متقاضی بودند که 182 هزار و 511 نفر دریافت
کردند، افزود: امسال حدود 6 هزار و 400 میلیارد تومان از طریق شبکه بانکی وام ازدواج پرداخت شده است که نشان می دهد با همه

 
مشکلاتی که وجود دارد وام ازدواج به موقع پرداخت می شود. 

تندگویان افزود: خیرین ازدواج تا کنون 15 هزار جهیزیه، 5 هزار مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج، 3200 وام مسکن، 3500 وام

 
اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین در آستانه ازدواج و 4 هزار شغل براي زوجین جوان نیازمند ارائه کرده اند. 

او با بیان اینکه در حوزه اشتغال جوانان با اندك کمک هاي فنی، اعتباري داشتیم، گفت: از طریق صندوق کارآفرینی امید و یکی از

 
بانک ها حدود 7 هزار شغل مستقیم ایجاد کردیم. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه حاضریم طرح (وام تجمیعی جوانان) را به مجلس ارائه کنیم، تصریح کرد: با
تجمیع تمام اعتبارات در حوزه جوانان، مسکن، اشتغال و تجمیع وام هاي بانکی، با یک مدیریت جامع گام بزرگی در زمینه کمک به

جوانان برداشته خواهد شد.



وزیر دفاع: به یک قدرت اطمینان بخش اقتصادي بدل خواهیم شد

منبع: پاناشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/04/31

تهران (پانا) - وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح گفت با بیان اینکه دشمنان انتظار دارند تحریم ها به دو نتیجه منتهی
شود یا موجب به هم خوردن نظم داخلی ایران شود که سوریه سازي در ایران انجام شود یا اینکه در ایران جنگ می شود و با

لیبی سازي ایران را شکست می دهند، یک راه دیگر هم وجود دارد که ایران از ...

تهران (پانا) - وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح گفت با
بیان اینکه دشمنان انتظار دارند تحریم ها به دو نتیجه
منتهی شود یا موجب به هم خوردن نظم داخلی ایران شود
که سوریه سازي در ایران انجام شود یا اینکه در ایران
جنگ می شود و با لیبی سازي ایران را شکست می دهند،
یک راه دیگر هم وجود دارد که ایران از تحریم هاي
اقتصادي عبور کند؛ گفت در دوره نچندان طولانی به یک

 
قدرت اطمینان بخش اقتصادي بدل خواهیم شد. 

به گزارش روابط عمومی وزارت دفاع، سرتیپ امیر حاتمی در مراسمی از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان
نیروهاي مسلح رونمایی و همزمان از طریق ارتباط تصویري دو مجتمع رفاهی تفریحی ویژه بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان
گیلان را افتتاح کرد. وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح گفت: «تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر شریف

 
خود را در راه اعتلاي میهن اسلامی، اقتدار، امنیت و عزت کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکارناپذیر است.» 

حاتمی با اشاره به طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح، تصریح کرد: «این طرح ها
در حوزه هاي "سامانه بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح"، "مهارت افزایی و آموزش تخصصی مراقبت از
سالمند"، "حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح"، "پرداخت وام قرض الحسنه"، "فاز نخست طرح
تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک" و "سامانه سرآمد سازمان خدمات درمانی نیروهاي مسلح" جهت توانمندسازي و

 
خرسندسازي پیشکسوتان نیروهاي مسلح در دستور کار ساتا قرار گرفته است.» 

وي یادآور شد: «بهره برداري از مجتمع رفاهی تفریحی نارنج متین چابکسر به مساحتی بالغ بر 59000 مترمربع و هتل یاس متین
انزلی در زمینی به مساحت 50.000 مترمربع، در محیطی با نشاط و مطلوب و با امکانات به روز را جهت ارائه خدمات رفاهی، تفریحی

 
و اقامتی با پذیرش 700 خانوار در روز را از اقدامات ارزشمند و جهادي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح است.» 

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می
شود، عنوان کرد: «ضرورت دارد با برنامه ریزي هاي ویژه به این قشر شریف و پرتلاش، بهترین خدمات را در کمال تکریم و احترام

ارائه کنیم.» 



حاتمی با اشاره به اهمیت جایگاه و منزلت پیشکسوتان نیروهاي مسلح و نیز تأکیدات فرماندهی معظم کل قوا درباره تکریم و
گرامیداشت بازنشستگان به عنوان قشر خدوم و تأثیرگذار در جامعه، اظهار داشت: «پیشکسوتان نیروهاي مسلح در سخت ترین برهه

 
هاي ایران اسلامی با نثار عمر با ارزش خود از میهن و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران دفاع کردند.» 

وي با بیان اینکه تکریم بازنشستگان، پاسداشت زحمات فراوان این عزیزان است، گفت: «برآورده کردن نیازهاي مادي و معنوي، ارتقاء

 
منزلت اجتماعی، هویت بخشی فردي و امنیت روانی بازنشستگان، موجبات حفظ سرمایه هاي اجتماعی کشور را تأمین خواهد کرد.» 

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح با تقدیر از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز که توسط سازمان تامین اجتماعی
نیروهاي مسلح آماده بهره برداري شده است، تصریح کرد: «ساتا با ارائه این خدمات خرسندساز باید بگونه اي ایجاد آسایش و آرامش

 
این گنجینه هاي ارزشمند عمل کند که محیطی عزتمند، پرنشاط پیش روي زندگی اجتماعی بازنشستگان عزیز قرار گیرد.» 

حاتمی تأکید کرد: «متولیان سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح باید تلاش کنند، با تدبیر و منطبق با نیازها، روحیات و اقتضائات
بازنشستگان عزیز به گونه اي با بازنشستگان مواجه شوند که شروع بازنشستگی براي کارکنان نیروهاي مسلح، آغاز زندگی جدید توأم

 
با نشاط و شادابی باشد.» 

وي با بیان اینکه بخش مهمی از دوره خدمت بازنشستگان همزمان با دوران پرحادثه هشت سال دفاع مقدس و مبارزه جهت دفاع از
میهن و آرمان هاي مقدس حضرت امام راحل (ره) گذرانیده اند، خاطرنشان کرد: «دوران بازنشستگی که اغلب با کهولت سن، عوارض

 
و بیماري هاي مختلف همراه است، باید بدون دغدغه ها و مسائل رفاهی، درمانی و معیشتی باشد.» 

وزیر دفاع احترام و اکرام به پیشکسوتان را امري ضروري دانست و گفت: «خانواده هاي نیروهاي مسلح از مسوولان وزارت دفاع توقع و

 
انتظار دارند تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ منطقی، بجا و به هنگام داده شود.» 

وي با اشاره به صحبت هاي فرمانده اسبق ناتو گفت: «وي نقل می کند که 11 سپتامبر مبنایی شد که ما تصمیم بگیریم هفت کشور
را از بین ببریم و می گوید شش کشور را با شش جنگ از بین بردیم و جمهوري اسلامی را چون قدرتمند بود نتوانستیم با جنگ از
بین ببریم و مجبورشدیم با جنگ نرم و اقتصادي با ایران برخورد کنیم و انتظار داریم این تحریم ها به دو نتیجه منتهی شود یا موجب
به هم خوردن نظم داخلی ایران شود که سوریه سازي را در ایران انجام می دهیم یا اینکه در ایران جنگ می شود و با لیبی سازي

 
ایران را شکست می دهیم، اما یک راه دیگر هم وجود دارد که ایران از تحریم هاي اقتصادي عبور کند.» 

 
وي افزود: «اما انشاءاالله در دوره نچندان طولانی به یک قدرت اطمینان بخش اقتصادي بدل خواهیم شد.» 

امیر حاتمی ادامه داد: «طرح هایی که امروز افتتاح کردیم متعلق به رزمندگانی است که زمانی از جان خودشان براي امنیت کشور
گذشتند و این طرح هاي براي تکریم این عزیزان اجرا شده است، با نگاه راهبردي که در سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح وجود

 
دارد هم در توسعه ملی کارهاي خوبی صورت گرفته که از عواید آن خدمات خوبی به بازنشستگان ارائه می شود.» 

امیر حاتمی وزیر دفاع تکریم پیشکسوتان تحریم قدرت اقتصادي



خراسان رضوي | فیروزه شهر ملی صنایع دستی شد

منبع: همشهريشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي گفت: شهر فیروزه این استان به عنوان شهر ملی صنایع
دستی در رشته فیروزه انتخاب شد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، ابوالفضل
مکرمی فر سه شنبه 31 تیر گفت: در جلسه شوراي انتخاب
شهرها و روستاهاي ملی صنایع دستی، مدیر کل و سایر
دستگاهاي مرتبط استان و شهرستان اعم از فرماندار و

 
نمابندگان حضور می یابند. 

اعضاي شورا پس از بررسی پرونده ها و ارزیابی شاخص ها
از نظر ظرفیت ها، قابلبت ها و شاخص هاي تعیین شده، به
هر یک از شهرها و روستاهاي مطرح شده امتیاز می دهند
و در نهایت مناطقی که حدنصاب را کسب کنند براي ثبت

 
ملی انتخاب می شوند. 

ظرفیت تولید فیروزه در این شهر به ازاي هر فرد به طور میانگین سالانه 15 تا 20 کیلو سنگ فیروزه است و برداشت سنگ فیروزه از

 
معدن نیز به طور میانگین سالانه 40 تا 50 تن است. 

سالانه از هر تن سنگ 14 کیلو گرم سنگ خالص فیروزه به دست می آید و در ضعیف ترین حالت این نسبت یک به 10 است یعنی از

 
10 تن سنگ یک تن سنگ خالص فیروزه استحصال می شود. 

مکرمی فر درباره دیگر ویژگی هاي این شهر براي انتخاب به عنون شهر ملی صنایع دستی در زمینه فیروزه افزود: در این شهر 20

 
کارگاه درون شهري، 50 کارگاه خانگی شهري، 150 کارگاه روستایی و هزار کارگاه خانگی روستایی فعال است. 

 
2 هزار و 300 نفر به صورت مستقیم و 22 هزار و 100 نفر به صورت غیرمستقیم در زمینه فیروزه تراشی اشتغال دارند. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي گفت: 80 درصد اشتغال در بخش مرکزي شهرستان فیروزه که

 
شامل 34 روستا می شود در حوزه فیروزه است. 

آمار کارگاه هاي یاد شده مربوط به شهرستان فیروزه است و در شهرستان نیشابور نیز بیش از یک هزار نفر در رشته تراش و فروش

 
فیروزه مشغول کار هستند. 

شهر فیروزه ظرفیت هاي بسیار دارد و به همین دلیل به عنوان شهر ملی صنایع دستی ایران انتخاب شده است، همچنین 140 کارگر



در معدن فیروزه مشغول کار هستند و تونل اصلی این معدن به طول 2 کیلومتر و تونل هاي فرعی آن به طول حدود 50 کیلومتر است

 
که ظرفیت هاي گردشگري نیز محسوب می شوند. 

شهرستان فیروزه در حدود 150 کیلومتري مشهد قرار دارد و تاکنون حدود 27 اثر تاریخی، فرهنگی، محوطه و تپه تاریخی این

 
شهرستان در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است. 

یافته هاي باستان شناسی در تپه بلوچ، واقع در شمال شرق مجموعه باغ نشاط از توابع این شهرستان، قدمت این منطقه را مربوط به
دوران نوسنگی و پارینه سنگی نشان می دهند.



تدوین الگوي مناسب کشت و ضرورت تامین نهاده هاي دامی در آذربایجان

غربی

منبع: کرد پرسشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/04/31

به گزارش کردپرس، استاندار آذربایجان غربی دیروز به
منظور حل مسائل و مشکلات بخش کشاورزي از جمله
تامین نهاده هاي دامی، الگوي کشت مناسب، خرید
تضمینی محصولات و آبیاري تحت فشار با وزیر جهاد

 
کشاورزي دیدار و گفتگو کرد. 

محمدمهدي شهریاري در این دیدار با کاظم خاوازي وزیر جهاد کشاورزي، ضمن بیان آخرین وضعیت کشت محصولات کشاورزي و
ظرفیت هاي ویژه استان در زنجیره تولید مرغ، بر ضرورت تامین نهادهاي دامی براي صنعت مرغداري استان به عنوان یکی از زنجیره

 
هاي مهم کشور تاکید کرد. 

او ادامه داد: ضرورت تامین نهاده هاي دامی و کمک به شکوفایی صنعت مرغداري می تواند ضمن تامین سبد غذایی مردم با قیمت

 
مناسب، موجب جهش تولید و رونق اشتغال شود. 

شهریاري همچنین با اشاره به ظرفیت هاي ویژه استان در کشت محصولات کشاورزي، تصریح کرد: براي بهره وري درست از این
ظرفیت هاي انسانی و طبیعی لازم است تا با کمک وزارت جهاد کشاورزي و مرکز تحقیقات این وزارتخانه تلاش هدفمند و برنامه

 
محوري براي الگوي کشت مناسب در این استان صورت گیرد. 

استاندار پایه توسعه استان را کشاورزي دانست و گفت: تکمیل شبکه اصلی و فرعی پایین دست سد کرم آباد پلدشت،چایپاره و

 
پیرانشهر علاوه بر اینکه به شکوفایی کشاورزي و اشتغال زایی می انجامد، بسترهاي استفاده بهینه از منابع آبی را نیز مهیا می کند. 

او افزود: اختصاص اعتبار ویژه براي آبیاري تحت فشار براي استفاده بهینه از منابع آبی یکی از ضروریات توسعه بخش کشاورزي استان

 
است. 

شهریاري با بیان اینکه یکی از راهکارهاي تامین منابع مالی براي شکوفایی استان بویژه در بخش کشاورزي، تعیین تکلیف اموال مازاد

 
سازمان جهاد کشاورزي است از وزیر جهاد کشاورزي خواست تا در این رابطه مساعدت لازم را داشته باشد. 

او در پایان توجه به نیازهاي کارکنان جهاد کشاورزي استان، خرید تضمینی برخی محصولات را نیز در گفت و گو با وزیر جهاد
کشاورزي مطرح کرد.



افتتاح 4 کارگاه مهارت آموزي در کمپ ترك اعتیاد بوشهر

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/04/31

خلیج فارس: مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر گفت: چهار رشته مهارتی در کارگاه بزرگ و تازه تأسیس مهارت

 
آموزي کمپ ترك اعتیاد بوشهر به مراجعه کنندگان آموزش داده می شود. 

به گزارش خلیج فارس به نقل از روابط عمومی این اداره کل؛ عبدالمجید دراهکی در آئین افتتاح این کارگاه هاي آموزشی با بیان
اینکه توانمند سازي معتادین بهبود یافته کاهش آسیب هاي اجتماعی را به دنبال دارد، اظهار داشت: این کارگاه هاي مهارتی شامل

 
صنایع چوب، گیوه دوزي و ساخت بدلیجات، تولید و تعمیرات مبل و الکترونیک است. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر بیان کرد: آموزش
فنی و حرفه اي با تنوع رشته ها و برگزاري دوره هاي آموزشی
مناسب با درخواست متقاضیان می تواند در این قسمت همکاري

 
کند. 

وي افزود: این کارگاه با هدف کیفیت بهبود زندگی و کاهش
آسیب هاي اجتماعی با توانمند سازي افراد بهبود یافته، استقلال
مالی، ارتقاي سلامت روان و بهتر شدن کیفیت زندگی آن ها بنا

 
نهاده شده است. 

دراهکی با تاکید بر اینکه با توجه به افتتاح این کارگاه ها در پی ایجاد اشتغال و حمایت ویژه بهبود یافتگان مصرف مواد مخدر هستیم،
اظهار کرد: در راستاي بهبود یافتن معتادین، مطمئناً آموزش می تواند نقش مهمی داشته باشد و هدفمند کردن این فعالیت،
نیازسنجی قبل از آموزش، رصد افراد بعد از درمان می تواند از موارد تأثیرگذار در به نتیجه رسیدن این کار خیر و در نهایت کمک به

 
داشتن جامعه اي سالم داشته باشد. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر تصریح کرد: با همکاري آموزش فنی و حرفه اي می توان برنامه هاي آموزشی مناسبی براي
افراد در حال درمان و کامل بهبودیافته داشت تا رغبت آنها براي مصرف دوباره مواد مخدر کمتر شده و افراد براي برقراري زندگی خود

و داشتن یک شغل دائمی تلاش کنند.



شرط عجیب بانک ها براي پرداخت وام 6 میلیونی به رانندگان اتوبوس

منبع: اخبار خودروشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرکل مسافري سازمان راهداري گفت: با وجود آنکه بانک مرکزي منابع وام کرونایی را به بانک ها داده، اما بانک هاي عامل
از پرداخت این تسهیلات خودداري می کنند.

مدیرکل مسافري سازمان راهداري گفت: با وجود آنکه بانک مرکزي منابع وام کرونایی را به بانک ها داده، اما بانک هاي عامل از

 
پرداخت این تسهیلات خودداري می کنند. 

به گزارش «اخبار خودرو» به نقل از مهر،داریوش باقرجوان درباره اعطاي تسهیلات کرونایی به بخش حمل و نقل جاده اي مسافر اظهار
داشت: بر اساس روالی که تعریف شد، مشمولان دریافت این تسهیلات به چند گروه تقسیم شدند؛ یکی رانندگان خودمالک بودند؛
گروه دیگر، رانندگانی بودند که براي مالکان اتوبوس و سایر وسایل نقلیه عمومی جاده اي کار می کنند و دیگري هم شرکت هاي

 
حمل و نقل و تعاونی هاي مسافري بودند. 

وي افزود: شرکت هاي حمل و نقل مسافري به ازاي تعداد کارکنان این شرکت ها که براي آنها حق بیمه واریز می شود، می توانند از

 
این تسهیلات به ازاي هر نیرو، 12 میلیون تومان تسهیلات دریافت کنند. 

مدیرکل حمل و نقل مسافري سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي در خصوص رانندگان اتوبوس و دیگر وسایل نقلیه مسافري
عمومی بین شهري تصریح کرد: این افراد، 13 هزار و 151 نفر بودند که به هر راننده، 6 میلیون تومان تسهیلات اعطا می شود که

 
تضامینی که براي این 6 میلیون تومان در نظر گرفته شده، چک و سفته بوده است. 

وي ادامه داد: همه این رانندگان در سامانه کارا وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده اند و قرار بود بیش از

 
تضامین مذکور (چک و سفته) بانک ها ضمانت دیگري از رانندگان تقاضا نکنند. 

باقرجوان یادآور شد: منابع اعتباري را هم دولت تأمین کرده و در اختیار بانک هاي عامل گذاشته است؛ اما مشکلی وجود دارد؛ بانک
ها به رانندگان گفته اند که باید سند اتوبوس به نام آنها باشد؛ این در حالی است که راننده ها ممکن است یک فرد حقوق بگیر باشند
و براي مالک اتوبوس کار کنند؛ ولی بانک می گوید اگر سند خودرو به نام او نیست، وام 6 میلیونی به راننده تعلق نمی گیرد و
تسهیلات به آنها داده نمی شود اگرچه این مشکل از سوي همه بانک هاي عامل اعطاي تسهیلات کرونایی بروز نکرده، اما در عمل

 
بانک هایی هم که این تسهیلات را اعطا کرده اند، بسیار کم هستند. 

 
فقط 3 درصد مشمولان موفق به دریافت وام شدند 

به گفته مدیرکل حمل و نقل مسافري سازمان راهداري، تا کنون 2 تا 3 هزار نفر از 113 هزار و 151 راننده مشمول این تسهیلات،

 
توانسته اند وام 6 میلیونی بگیرند. 

وي درباره پیگیري هاي سازمان راهداري براي رفع این معضل بیان داشت: مجري طرح اعطاي تسهیلات کرونایی به کسب و کارهاي



آسیب دیده از شیوع این ویروس، وزارت رفاه است خط اعتباري هم در اختیار این وزارت خانه قرار گرفته است. وزارت کار براي اجراي
این طرح، سامانه کارا را راه اندازي کرده و ما نیز در سازمان راهداري به این سامانه دسترسی داریم ولی راهبر این سامانه وزارت کار

 
است و پیگیري پرداخت هاي بانکی نیز با همین وزارت خانه است. 

 
رانندگان «الان» به این وام نیاز دارند نه 3 ماه دیگر! 

باقرجوان افزود: عبدالهاشم حسن نیا رئیس سازمان راهداري و معاون وزیر راه، مکاتباتی براي پیگیري تسهیلات کرونایی 6 میلیون
تومانی رانندگان اتوبوس با عیسی منصوري معاون توسعه اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داشت؛ مکاتباتی هم شخص وزیر
راه و شهرسازي با معاون اول رئیس جمهور در دست اقدام دارد تا این گره باز شود رانندگان اتوبوس با توجه به اینکه با کاهش 51
درصدي مسافر مواجه شده اند، به شدت به این تسهیلات نیاز دارند و دچار مشکل هستند؛ صحیح نیست بانک ها این طور رانندگان
اتوبوس را اذیت کنند. پرداخت این تسهیلات تا 3 ماه آینده که دیگر دردي از آنها درمان نمی کند؛ رانندگان اتوبوس در حال حاضر به

 
این 6 میلیون تومان نیاز دارند. 

وي درباره علت سخت گیري بانک هاي عامل اعطاي تسهیلات کرونایی، آن هم در حالی که تأمین اعتبار آن از محل صندوق توسعه
ملی بوده و بانک هیچ نقشی در تأمین این اعتبار نداشته، گفت: بانک ها نباید خارج از بخشنامه هاي وزارت اقتصاد، بانک مرکزي و
ستاد ملی مبارزه با کرونا اقدام کنند؛ خط اعتباري ایجاد شده است و بانک حق ندارد بگوید آن را پرداخت نمی کنم؛ به خصوص که
ستاد ملی مبارزه با کرونا براي اعطاي تسهیلات 6 میلیون تومانی، تضامین ساده اي در نظر گرفته تا به سرعت به رانندگان اتوبوس

 
اعطا شود؛ این بانک ها هستند که از بخشنامه هاي صادره از نهادهاي بالادستی، برداشت نامتعارف خود را ارائه می کنند. 

این مقام مسئول در سازمان راهداري افزود: رانندگانی که بر روي اتوبوس هاي دیگران فعالیت می کنند، بیش از همه از کرونا متضرر
شده اند؛ آن وقت بانک ها بیشترین سخت گیري را نسبت به این افراد اعمال می کنند. وزارت کار و بانک مرکزي هم باید پیگیري

کنند تا این وام ها به سرعت پرداخت شود.



300 میلیون یورو داخلی سازي قطعات خودرو در سال جاري صورت می گیرد

منبع: اخبار خودروشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: در سال جاري پیش بینی شده است که 300 میلیون یورو داخلی
سازي در صنعت خودرو صورت گیرد.

معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: در
سال جاري پیش بینی شده است که 300 میلیون یورو

 
داخلی سازي در صنعت خودرو صورت گیرد. 

به گزارش «اخبار خودرو»،مهدي صادقی نیارکی اظهار
کرد: سال گذشته در قالب برگزاري سه میز ساخت داخل
بین خودروسازان و قطعه سازان داخلی به ارزش 277
میلیون یورو قرارداد امضا شد تا صنعت خودرو بتواند در
راستاي افزایش داخلی سازي قطعات مورد نیاز حرکت کند.

وي افزود: براي سال جاري پیش بینی شده است که به ارزش 300 میلیون یورو در قالب میزهاي ساخت داخل بین قطعه سازان و
خودروسازان قرارداد همکاري امضا شود، در این میان معاونت امور صنایع مسئولیت بهم رسانی نیازمندي ها و توانمندي هاي مجموعه

 
ها را به سازمان گسترش و نوسازي واگذار کرده است. 

معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: در راستاي افزایش داخلی سازي ها و بی نیاز شدن از قطعات وارداتی

 
حدود دو هفته پیش اولین میز ساخت داخل در سال جاري با کاهش ارزبري 66 میلیون یورو برگزار شد. 

وي تصریح کرد: امیدوارم روند داخلی سازي و برگزاري میزهاي ساخت داخل تا پایان سال به نحو مطلوب و متناوبی ادامه داشته باشد

 
و تعداد زیادي از قطعاتی وارداتی به مرحله تولید داخل برسد. 

صادقی نیارکی با بیان اینکه در سال جاري وزارت صمت در راستاي سال جهش تولید سه رویکرد را با جدیت دنبال می کند، افزود:
افزایش داخلی سازي قطعات خودرو با هدف مدیریت منابع ارزي، افزایش تولید و حفظ اشتغال در تولیدات صنعتی است.



قرارداد 25 ساله راه حلی براي نجات اقتصاد کشور

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/04/31

برنامه جامع همکاري هاي مشترك 25 ساله جمهوري اسلامی ایران و جمهوري خلق چین، می تواند اقتصاد کشورمان را نجات

 
دهد و مشکل تحریم هاي نفتی را حل کند. 

رییس مجمع نمایندگان استان همدان و نماینده مردم ملایر در مجلس شوراي اسلامی گفت: نسخه اولیه این برنامه جامع در 9 بند
تدوین شده و شامل موارد مختلفی همچون چشم انداز، ماموریت، اهداف، اقدامات، نظارت و همکاري در کشور ثالت و نوع عملکرد در

 
کشور سوم همانند ظرفیت هاي سرمایه گذاري است که عمدتا در حوزه نفت، گاز و پتروشیمی است. 

به گزارش ایرنا، حجت الاسلام احد آزادیخواه با تاکید بر اینکه این برنامه جامع مشترك 25 ساله مطالبه اولیه جمهوري اسلامی است
خاطرنشان کرد: پس از آنکه آمریکا تحریم هاي یک جانبه و ظالمانه خود را علیه جمهوري اسلامی ایران تشدید کرد، ما باید به نوعی

 
از سایر دولت ها و ملت هاي دنیا ظرفیت سازي کنیم تا معاهده ها و برنامه هاي فرا ملی ما تقویت شود. 

رییس مجمع نمایندگان استان همدان در مجلس یازدهم ادامه داد: از آنجا که چین گردش مالی و اقتصاد پویایی دارد، بدون شک می

 
تواند جاي بسیاري از این تحریم ها را براي ما پُر کند، به ویژه در حوزه نفت و گاز و پتروشیمی که موارد اصلی است. 

آزادیخواه تصریح کرد: به واسطه برنامه مشترك 25 ساله ایران و جمهوري خلق چین، بدون شک آینده کشورمان به ویژه در حوزه

 
اقتصاد و معیشت مردم بهبود پیدا خواهد و در تحقق این امر شک نداریم. 

وي با اشاره به برخی شانتاژهاي خبري و منحرف کردن افکار عمومی علیه این برنامه مشترك گفت: در هیج کجاي این برنامه
مشترك 25 ساله نیامده است که ما جزیره کیش یا قشم را به چین واگذار می کنیم و مردم را نباید با اظهارات دروغ ناراحت کرد و

 
این تحرك ها کار استکبار و مزدوران داخلی آنها است. 

 
یک وجب از خاك ایران واگذار نمی شود 

آزادیخواه برنامه مشترك 25 ساله ایران و چین را به منزله گشودن درگاهی به سوي کشور دانست، افزود: در این برنامه جامع یک

 
وجب از خاك ایران واگذار نمی شود و در هیچ یک از مفاد برنامه مشترك 25 ساله به این موضوع اشاره نشده است. 

وي بیان کرد: اگر بتوانیم در حوزه هاي مختلف برابر با 9 بند مندرج در این برنامه مشترك با استفاده از ظرفیت هایی همچون سواحل
کشور، نفت خام را به چین بفروشیم و ارز را به کشور برگردانیم، به طور قطع مشکل مان بهتر از گذشته حل خواهد شد و اشتغال،

 
تولید و اقتصاد رونق بیشتري می گیرد. 

نماینده مردم ملایر در مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: شانتاژهاي خبري براي این است که این توفیق نصیب ایران نشود و موارد



 
مطرح شده عمدتا دروغ پردازي هاي عناصر مزدور و براي انحراف و تشویش افکار و اذهان عمومی و یک تهمت و افترا است. 

آزادیخواه با تاکید بر اینکه باید از این وضعیت یک چشم انداز خوب ببینیم، خاطرنشان کرد: وقتی کشور چین حاضر است نفت خام ما
را بخرد و براي پتروشیمی و منابع انرژي برنامه ریزي و سرمایه گذاري و کارهاي فرآوري انجام دهد، زیرساخت ایجاد و از سواحل
مکران ما استفاده کند، باید از این شرایط استفاده کنیم و به طور قطع با این اقدام تحول اقتصادي در افق 25 سال آینده منتظر مردم

 
ایران خواهد بود. 

وي با اشاره به اینکه در این برنامه مشترك از طرف هر 2 کشور ناظر تعیین شده است اظهار داشت: این برنامه مشترك 25 ساله یک

 
اقدام بسیار ارزشمند است و در هیچ شرایطی اجازه نمی دهیم ضد انقلاب مانع پیشرفت جمهوري اسلامی ایران شود. 

رییس مجمع نمایندگان استان همدان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: چنانچه وزارت امور خارجه با جدیت کار را دنبال کند و
به صورت شفاف آن را در مجلس شوراي اسلامی در منظر نمایندگان قرار دهد، بدون شک مردم نیز همراه خواهند شد و این یک

اتفاق مبارك و میمون است.



کرونا به عوامل شیب کاهشی ازدواج اضافه شد /افزایش متقاضیان «وام

ازدواج»

منبع: مردمی هاشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان از افزایش متقاضیان وام ازدواج در سه ماهه نخست امسال نسبت به سه ماهه
نخست سال گذشته خبر داد و گفت: تعداد متقاضیان این وام تا پایان خرداد ماه امسال بیش از 420 هزار مورد بوده که این

رقم در مدت مشابه سال گذشته به 414 هزار مورد می رسید.

به گزارش پایگاه خبري تیترنیوز، محمدمهدي تندگویان، در نشست
خبري هفته ازدواج با بیان اینکه هفته ازدواج امسال از فردا آغار می شود
به برخی از موانع ازدواج جوانان در کشور پرداخت و گفت: موضوع ازدواج
در سال هاي گذشته روند نزولی داشته و این روند به چند عامل بستگی
دارد. بعضی از این عوامل طبیعی است و از این به بعد باید این کاهش را

 
به خاطر کاهش جمعیت کشور شاهد باشیم. 

وي با بیان اینکه در عرض دو دهه گذشته کاهش فرزندآوري در کشور به
وجود آمده است، افزود: تاثیرات این موضوع در دهه هاي آینده خود را نشان می دهد. تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات

 
است که متاسفانه فرهنگ خوبی نیست، اما به هر حال کاهش اولاد و فرزندآوري تاثیراتش را کم کم در هرم جمعتی نشان می دهد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه بخش هایی از این موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط
است، ادامه داد: این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. امسال بحث کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است تا

 
خیلی از کسانیکه تصمیم به ازدواج داشتند این موضوع را به تاخیر بیندازند. 

تندگویان با بیان اینکه یکی از مشکلات جوانان این است که هزینه هایی که پارسال می توانستند با آن زندگی خود را شروع کنند در
حال افزایش است و اگر بخواهند زندگی را به بعد از کرونا منتقل کنند این که چه قدر باید هزینه کنند، نیازمند هشدارهاي جدي
است، افزود: درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف مراسم هاي زاید و

 
موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است. 

وي ادامه داد: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به کرونا شعار ما استفاده از ظرفیت خیران است، به همین دلیل
همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. امسال اولین بار مجمع خیرین ازدواج را تشکیل دادیم؛ در همه استان ها این مجمع
شکل گرفته است. مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارت خانه تشکیل شده است. با

 
تشکیل این مجمع ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

 
زوجینی که مشکل جهیزیه و مسکن دارند به مجمع خیرین استانی مراجعه کنند 

معاون امور جوانان با بیان اینکه زوجینی که در خصوص تهیه جهیزیه، اشتغال، مسکن و ... دچار مشکل هستند می توانند به مجمع



خیرین ازوداج استان مراجعه کنند، گفت: ادرات کل ورزش و جوانان متقاضایان را راهنمایی می کنند که براساس پایش خود خیرین،

 
افراد نیازمند در یک طرح مشخص ملی با وحدت رویه از کمک ها بهره مند می شوند. 

 
معافیتهاي مالی خیران 

تندگویان با اشاره به اینکه کمک خیرین در کنار تسهیلات دولت در وام ازدواج است، تصریح کرد: این کار موجب وحدت رویه در
توزیع کمک می شود تا اینطور نباشد که یک خانواده چند بار کمک دریافت کند و یک خانواده اصلا کمکی دریافت نکند. به همین
دلیل از خیرین دعوت می کنم به این جمع بپیوندند. همچنین ما تلاش می کنیم معافیتهاي مالی خوبی براي خیرین در ساخت و

 
تهیه امکانات در بخش اقدامات خیریه اي فراهم کنیم که فقط با عضویت در مجمع امکان پذیر است. 

وي با بیان اینکه بیش از 15 هزار جهیزیه، 5000 مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج و 3200 وام مسکن از سوي خیرین براي جوانان
فراهم شده است، گفت:3500 وام اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین و 4000 اشتغال براي زوجین نیازمند از سوي خیرین

 
فراهم شده است. 

 
پرداخت وام ازدواج به روز و منظم است 

 
افزایش متقاضیان این وام 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه پرداخت وام ازدواج کاملا به روز و منظم است، توضیح داد: با همه مشکلات اقتصادي دولت و ضربه

 
هاي اقتصادي ناشی از کرونا این وام به روز پرداخت می شود. این وام امسال 50 میلیون تومان با بازپرداخت 7 ساله است. 

وي با اشاره به اینکه به دنبال شیوع کرونا و کاهش میزان ازدواج پیش بینی می کردیم متقاضیان وام ازدواج نیز کاهش پیدا کنند،
گفت: این درحالیست که تا پایان خرداد ماه سال امسال بیش از 420 هزار نفر متقاضی وام ازدواج بودند که از این تعداد 122 هزار نفر
وام خود را دریافت کردند. این رقم در مدت مشابه سال گذشته در خصوص تعداد متقاضیان وام ازدواج بیش از 414 هزار نفر بود که
از این تعداد بیش از 182 هزار نفر وام خود را دریافت کرده بودند. امیدواریم که افزایش این رقم ناشی از ازدواج بوده و دریافت وام

 
صوري نباشد. 

معاون امور جوانان با اشاره به اینکه بخشی از این متقاضیان ممکن است مربوط به ازدواج هاي ثبت شده در سال هاي گذشته باشند،
ادامه داد: از سال 96 هرکس ازدواج کرده باشد می تواند امسال درخواست وام بدهد.



300 میلیون یورو داخلی سازي قطعات خودرو در سال جاري صورت می گیرد

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: در سال جاري پیش بینی شده است که 300 میلیون یورو داخلی
سازي در صنعت خودرو صورت گیرد.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، مهدي صادقی نیارکی اظهار کرد: سال گذشته در قالب برگزاري سه میز
ساخت داخل بین خودروسازان و قطعه سازان داخلی به ارزش 277 میلیون یورو قرارداد امضا شد تا صنعت خودرو بتواند در راستاي

 
افزایش داخلی سازي قطعات مورد نیاز حرکت کند. 

وي افزود: براي سال جاري پیش بینی شده است که به ارزش 300 میلیون یورو در قالب میزهاي ساخت داخل بین قطعه سازان و
خودروسازان قرارداد همکاري امضاء شود، در این میان معاونت امور صنایع مسئولیت بهم رسانی نیازمندي ها و توانمندي هاي

 
مجموعه ها را به سازمان گسترش و نوسازي واگذار کرده است. 

معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: در راستاي افزایش داخلی سازي ها و بی نیاز شدن از قطعات وارداتی

 
حدود دو هفته پیش اولین میز ساخت داخل در سال جاري با کاهش ارزبري 66 میلیون یورو برگزار شد. 

وي تصریح کرد: امیدوارم روند داخلی سازي و برگزاري میزهاي ساخت داخل تا پایان سال به نحو مطلوب و متناوبی ادامه داشته باشد

 
و تعداد زیادي از قطعاتی وارداتی به مرحله تولید داخل برسد. 

صادقی نیارکی با بیان اینکه در سال جاري وزارت صمت در راستاي سال جهش تولید سه رویکرد را با جدیت دنبال می کند، افزود:

 
افزایش داخلی سازي قطعات خودرو با هدف مدیریت منابع ارزي، افزایش تولید و حفظ اشتغال در تولیدات صنعتی است. 

انتهاي پیام/



امنیت زمینه ساز سرمایه گذاري پایدار در استان کردستان است

منبع: رساشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/04/31

امام جمعه مریوان گفت: خوشبختانه علیرغم برخی از حرکات مذبوحانه عناصر خودفروخته در کردستان، در کل شاهد امنیت
پایدار در این استان هستیم.

امام جمعه مریوان گفت: خوشبختانه علیرغم برخی از حرکات مذبوحانه عناصر

 
خودفروخته در کردستان، در کل شاهد امنیت پایدار در این استان هستیم. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري رسا در کردستان، ماموستا مصطفی شیرزادي
امروز در دیدار با جمعی از طلاب و روحانیون اهل سنت کردستان عنوان کرد:

 
اولین نعمتی که خداوند متعال به انسان ارزانی می دارد، نعمت امنیت است. 

امام جمعه مریوان گفت: در سایه این نعمت است که انسان می تواند به دیگر

 
شئونات زندگی خویش برسد و نیز در سایه همین نعمت است که جوامع بشري به تدریج رشد کرده اند. 

این عالم برجسته اهل سنت با تاکید بر اینکه امنیت پایدار زمینه ساز سرمایه گذاري و اشتغال خواهد بود، بیان کرد: زمانی که شاهد

 
امنیت پایدار در کشور باشیم بی شک سرمایه گذاران نیز با طیب خاطر سرمایه گذاري هاي خود را انجام می دهند. 

وي افزود: در مقابل دشمن نیز این مهم را به خوبی ما می فهمد بنابراین هراز چند گاهی با توطئه هایی غیرانسانی به دنبال ناامن

 
کردن برخی از استانها به ویژه کردستان است. 

امام جمعه مریوان در بخش دیگري از سخنان خود بیان داشت: در طول 4 دهه از عمر این انقلاب همواره به عینه شاهد دسیسه
چینی دشمنان براي ناامن جلو دادن کشور بوده ایم و در این زمینه اقدامات جنایتکارانه اي نیز انجام داده اند، ولی هرگز نتوانسته اند

 
به هدف غایی خویش برسند که این را باید معلول بصیرت ملت ایران دانست. 

ماموستا شیرزادي ادامه داد: خوشبختانه علیرغم برخی از حرکات مذبوحانه عناصر خودفروخته در کردستان، در کل شاهد امنیت
پایدار در این استان هستیم و ان شاء االله با تداوم این امنیت شاهد ورود سرمایه گذاران به این منطقه و ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي

 
خواهیم بود. 

این عالم اهل سنت بیان داشت: استان کردستان از نظر جغرافیایی وضعیت بسیار مطلوبی براي جهش اقتصادي و صنعتی دارد،
بنابراین از مسؤولان به ویژه مدیران ارشد کردستان درخواست داریم که براي ارتقا وضعیت معیشتی مردمان این دیار حرکتی جهادي

 
داشته باشند که بی شک مزد این حرکت خود را از خداوند متعال خواهند گرفت. 

امام جمعه مریوان گفت: از سوي دیگر داشتن بازارچه هاي مرزي یک فرصت استثنایی براي ایجاد اشتغال پایدار در شهرستانهاي
مرزي کردستان است که امیدواریم این امر مورد توجه دولتمردان قرار بگیرد./1401/پ210/ب1





1477 میلیارد ریال براي ایجاد اشتغال پایدار روستایی و عشایري در

خوزستان تخصیص یافت

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/04/31

پیام سپاهان - مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان از تخصیص اعتبار مرحله پنجم اعتبارات قانون حمایت از
توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري با استفاده از منابع صندوق توسعه ملی به مبلغ 1477 میلیارد

ریال به استان خبر داد.

پیام سپاهان - مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
خوزستان از تخصیص اعتبار مرحله پنجم اعتبارات قانون
حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی
و عشایري با استفاده از منابع صندوق توسعه ملی به مبلغ

 
1477 میلیارد ریال به استان خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی خوزستان، "ارسلان غمگین" اظهار کرد: پرداخت
تسهیلات اشتغالزایی به طرح هاي سرمایه گذاران،

کارآفرینان و متقاضیان بخش خصوصی و تعاونی در رسته هاي اولویت دار در سامانه کارا از محل تلفیق منابع صندوق توسعه ملی با

 
موسسات عامل صورت می گیرد. 

وي افزود: از این مبلغ سهم موسسات عامل استان براي بانک کشاورزي 222 میلیارد ریال، پست بانک 295 میلیارد ریال، بانک توسعه

 
تعاون 369 میلیارد ریال و صندوق کارآفرینی امید 591 میلیارد ریال است. 

غمگین ادامه داد: در حال حاضر تعداد 1506 فقره طرح به مبلغ 2650 میلیارد ریال مصوب و به موسسات عامل ارسال شده و در

 
کارتابل موسسات عامل موجود است. 

وي تصریح کرد: از آنجا که تامین مالی و سرمایه گذاري یکی از پنج محور مهم برنامه دولت در چارچوب اقتصاد مقاومتی است، انتظار

 
می رود موسسات عامل در بررسی و پرداخت طرح ها تسریع کنند. 

غمگین یادآور شد: همچنین موسسات عامل می توانند طرح هاي نیمه تمام را که به دلیل افزایش قیمت نیاز به تسهیلات تکمیلی

 
دارند به کمیته فنی معرفی کنند تا از اعتبارات گفته شده براي تکمیل و اتمام آنها تخصیص مجدد صورت گیرد. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: هم اکنون تعداد 3671 طرح به مبلغ 3784 میلیارد ریال و با اشتغال جدید
6520 نفر از تسهیلات اشتغال روستایی استفاده کرده اند و انتظار می رود با تخصیص اعتبار جدید زمینه اشتغال 3700 نفر دیگر

 
فراهم آید. 

غمگین اضافه کرد: تمامی طرح هاي دریافت کننده تسهیلات، در چارچوب نظام نظارت، مدیریت و کنترل طرح هاي سرمایه گذاري و

 
براي مصرف صحیح منابع و ایجاد اشتغال پایدار نظارت می شوند. 

وي ادامه داد: طرح هاي پرداخت شده در بخش هاي کشاورزي، صنعت، گردشگري و بوم گردي، آي تی، علوم پزشکی و نهادهاي

 
حمایتی بوده است. 

غمگین تاکید کرد: طرح اشتغال روستایی و عشایري از طرح هاي موفق دولت بوده و نقش موثري در توزیع جغرافیایی با توسعه

 
روستاها، جلوگیري از مهاجرت و خالی شدن روستاها و مقابله با پدیده حاشیه نشینی دارد. 



وي خاطر نشان کرد: ایجاد اشتغال در مناطق روستایی و عشایري به افزایش درآمد روستاییان و عشایر و بهبود توزیع درآمدي در

 
جامعه منجر می شود. 

وي گفت: امسال از سوي مقام معظم رهبري به نام جهش تولید مزین شده است. در کنار تامین مالی و راه اندازي کسب و کارهاي
روستایی لازم است عرضه محصولات و ایجاد بازار فروش مورد توجه قرار گیرد تا با تامین هزینه هاي راه اندازي واحدهاي تولیدي و

 
تامین مواد اولیه و پایداري و تضمین فروش محصولات، تداوم فعالیت واحدهاي تولیدي و جهش تولید تحقق یابد. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان در پایان گفت: باتوجه به سیاست هاي راهبردي نظام و برنامه هاي اقتصادي دولت از
جمله حمایت از شرکت هاي دانش بنیان توسط وزارت متبوع، از برنامه هاي پیش روي این اداره کل توجه ویژه به شرکت هاي دانش

بنیان و تامین مالی این گونه طرح ها در رسته هاي اولویت دار است.



طرح روستاي بدون بیکار در چهارمحال و بختیاري اجرایی می شود

منبع: میراث آریاشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی چهارمحال و بختیاري از اجراي طرح روستاي بدون بیکار در این استان
خبر داد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
چهارمحال و بختیاري از اجراي طرح روستاي بدون بیکار

 
در این استان خبر داد. 

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان
چهارمحال و بختیاري، مهرداد جوادي روز سه شنبه 31
تیر 1399 در نشست بررسی ثبت تسهیلات اشتغال زایی

در سامانه کارا با حضور مسئولان صندوق کارآفرینی امید در استان، افزود: «بر اساس این طرح، صندوق کارآفرینی امید چهارمحال و
بختیاري تسهیلات کم بهره مورد نیاز براي اشتغال زایی در حوزه هاي صنایع دستی و گردشگري روستایی استان را پرداخت می

 
کند.» 

 
او تصریح کرد: «در مرحله نخست این طرح از هر شهرستان دو روستا به عنوان نمونه معرفی می شود.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی چهارمحال و بختیاري ادامه داد: «برخی طرح هاي حوزه هاي صنایع دستی و

 
گردشگري را نمی توان در روستاها اجرایی کرد و باید در مناطق شهري اجرا شود.» 

مرتضی لیریایی مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید چهارمحال و بختیاري نیز گفت: «متقاضیان دریافت تسهیلات در رشته ها و فعالیت

 
هاي حوزه هاي صنایع دستی و گردشگري باید در سامانه کارا ثبت نام کنند.» 

او افزود: «پرداخت تسهیلات به متقاضیان روستاییان فعال در حوزه هاي صنایع دستی و گردشگري چهارمحال و بختیاري با عنوان

 
طرح روستاي بدون بیکار با اولویت انجام خواهد شد.» 

لیریایی بیان کرد: «اجراي این طرح افزایش اشتغال، کاهش نرخ بیکاري، رونق اقتصادي، جلوگیري از مهاجرت هاي بی رویه و بهبود

 
وضعیت معیشت مردم روستاها را به دنبال دارد.» 

او گفت: «در روند اجراي این طرح می توان بر اساس پتانسیل و ظرفیت بومی موجود، از هر شهرستان دو روستا را به عنوان نمونه

 
انتخاب و در هر روستا یک رشته صنایع دستی و یا فعالیت گردشگري را معرفی کرد.» 



مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید چهارمحال و بختیاري یادآور شد: «اداره کل استان می تواند از هر روستا حداقل 40 نفر را معرفی

 
کند.» 

او عنوان کرد: «به هر کدام از این افراد از محل قانون کارفرمایی و اشتغال زایی 500 میلیون ریال تسهیلات با نرخ شش درصد
پرداخت می شود؛ البته در این طرح می توان به متقاضیان در قالب کارفرما تا سقف یک میلیارد و 500 میلیون ریال تسهیلات اشتغال

 
زایی با همان شرایط پرداخت کرد.» 

لیریایی افزود: «صندوق کارآفرینی امید چهارمحال و بختیاري می تواند با تشکیل صندوق هاي خُرد در روستاها با اعتبار دو میلیارد و

 
500 میلیون ریال، نسبت به پرداخت 500 میلیون ریال تسهیلات اشتغال زایی با تأیید سه تن از اعضاي آن صندوق اقدام کند.» 

او ادامه داد: «این صندوق به طرح هاي گردشگري داراي توجیه اقتصادي تا 20 میلیارد ریال تسهیلات روستایی پرداخت می کند.»



نخستین نشست استانی جمعیت زنان مسلمان نواندیش برگزار شد

منبع: ایسناشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/04/31

جمعیت زنان مسلمان نواندیش نشست آنلاین اعضاي شوراي مرکزي این تشکل سیاسی اصلاح طلب با مسئولان دفاتر استانی
را با هدف حفظ ارتباط دوسویه و تقویت انسجام تشکیلاتی برگزار کرد.

به گزارش ایسنا، فاطمه راکعی دبیرکل جمعیت زنان
مسلمان نواندیش در ابتداي این نشست با ارائه توضیحاتی
در خصوص فعالیت هاي جمعیت در چندماه اخیر بر
برگزاري جلسات شوراي مرکزي و کمیته ها بصورت
مجازي و طبق روال همیشگی تاکید کرد و گفت: ما تا
جایی که ممکن باشد از فضاي مجازي بهره می گیریم و
نشست هایی را با حضور مهمانان و یا متخصصان هر حوزه

 
تشکیل خواهیم داد. 

همچنین در این نشست از خبرنامه اي که براي انعکاس فعالیت ها و عملکرد هر دوره فصلی ائتلاف صدف به همراه فعالیت ها و اخبار

 
هر یک از احزاب عضو آن رونمایی شد که به زودي به بصورت عمومی منتشر می شود. 

در ادامه این نشست به تبعات اقتصادي – اجتماعی شیوع ویروس کرونا در جامعه اشاره شد که بیشترین آسیب را متوجه زنان بویژه

 
زنان سرپرست خانواده یا فعال در عرصه تولید و کارآفرینی ساخته است و کمک رسانی به آنان نیز مورد تاکید قرار گرفت. 

در این نشست روساي دفاتر استانها هم به ارائه گزارشی از وضعیت سیاسی اجتماعی هر منطقه در دوران شیوع ویروس کرونا پرداخته

 
و همچنین گزارشی از وضعیت این بیماري در استان خود ارائه دادند. 

در پایان نشست در زمینه حمایت از شهیندخت مولاوردي در بحث صدور کیفرخواست و نیز بر تقاضاي اعطاي مرخصی به زنان و
مادران زندانی خصوصا زندانیان سیاسی که در شرایط کرونا در معرض ابتلا به این بیماري قرار دارند و همچنین بر ضرورت بازنگري در

 
برخی احکام اعدام طبق رافت اسلامی تاکید شد. 

انتهاي پیام



جلسه معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان با رئیس اداره امور

شعب بانک ملی مازندران

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان مازندران با هدف پیگیري مشکلات پرداخت تسهیلات جوانان استان جلسه
اي با رئیس اداره امور شعب بانک ملی مازندران برگزار کرد.

 
 

با هدف پیگیري مشکلات پرداخت تسهیلات جوانان استان برگزار شد؛ جلسه معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان با
رئیس اداره امور شعب بانک ملی مازندران معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان مازندران با هدف پیگیري مشکلات

 
پرداخت تسهیلات جوانان استان جلسه اي با رئیس اداره امور شعب بانک ملی مازندران برگزار کرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از ساري؛ محمدرضا ییلاقی اشرفی، معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان در دفتر خانعلی
رشیدي، رئیس اداره امور شعب بانک ملی مازندران، حضور یافت و درباره موضوعات مربوط به تسهیلات بانکی جوانان به او به گفتگو و

 
تبادل نظر پرداخت. 

رشیدي در این نشست تاکید کرد: ازدواج و اشتغال جوانان از موضوعات مهم بانک ملی است که البته جوانان ما باید در مسیر

 
کارآفرینی و اشتغال ابتکار و نوآوري داشته باشند. 

او تاکید کرد: هیچ استانی مانند مازندران پتانسیل و ظرفیت تولید و اشتغال ندارد و براي کمک به جوانان و طرح هاي آنان اعلام

 
آمادگی می کنیم. 

محمدرضا ییلاقی اشرفی نیز در این نشست با تقدیر از تلاش هاي بانک ملی در موضوع پرداخت تسهیلات ازدواج، خواستار نگاه ویژه

 
این بانک براي حمایت از طرح هاي کارآفرین و اشتغال زا جوانان، نخبه هاي علمی و قهرمانان ورزشی شد. 





اختصاص پنج میلیارد و 160 میلیون ریال وام به طرح هاي فناورانه در گیلان

منبع: گیل سدادشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/04/31

مدیر مرکز رشد پارك علم و فناوري گیلان از اختصاص پنج میلیارد و 160 میلیون ریال تسهیلات ارزان قیمت براي تجاري
سازي طرح هاي فناورانه 41 شرکت و فرد کارآفرین در حوزه هاي کشاورزي، تکنولوژي اطلاعات، مکانیک و الکترونیک خبر

داد. نوشته اختصاص پنج میلیارد و 160 میلیون ریال وام به طرح هاي فناورانه در گیلان ...
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مدیر مرکز رشد پارك علم و فناوري گیلان از اختصاص پنج میلیارد و 160 میلیون ریال تسهیلات ارزان قیمت براي تجاري سازي

 
طرح هاي فناورانه 41 شرکت و فرد کارآفرین در حوزه هاي کشاورزي، تکنولوژي اطلاعات، مکانیک و الکترونیک خبر داد. 

به گزارش پایگاه خبري-تحلیلی گیل سداد؛ علی رضا آکوشیده در جلسه مدیران سمن ها در مرکز رشد واحدهاي فناور آستارا، گفت:
12 مرکز رشد واحدهاي فناور و بیش از 30 کانون شکوفایی خلاقیت در گیلان دایر است و به هر ایده در کانون هاي شکوفایی و

 
خلاقیت، در مرحله نخست 25 میلیون ریال و بعد از تکمیل تا 500 میلیون ریال تسهیلات ارائه می شود. 

وي بیان کرد: کانون هاي شکوفایی خلاقیت از حدود 10 سال قبل با هدف حمایت از دانش آموزان، دانشجویان و جوانان



صاحب ایده دایر شده اند و فناوري اطلاعات و ارتباطات، الکترونیک، مکانیک، زیست فناوري، نانو فناوري و محیط زیست محورهاي

 
پذیرش ایده در کانون هاست. 

مدیر مرکز رشد پارك علم و فناوري گیلان، یادآور شد: بیش از 300 شرکت، واحد فناور و هسته در مراکز رشد گیلان فعال است و
29 درصد آنها در حوزه فناوري اطلاعات، 16 درصد در حوزه کشاورزي، 15 درصد در حوزه مکانیک و 11 درصد در حوزه کشاورزي

 
فعالیت می کنند.   

علی رضا آکوشیده اضافه کرد: آستارا در حوزه هاي کشاورزي، صنایع دستی، صادرات و گردشگري از ظرفیت خوب کارآفرینی

 
برخوردار است و سه کانون شکوفایی در دانشگاه هاي این شهرستان دایر است و سمن ها به بهره وري ایده ها کمک کنند. 

شهرستان مرزي بندر آستارا با 91 هزار نفر جمعیت و 10 سمن در منتهی الیه غرب استان گیلان و همسایگی جمهوري آذربایجان
قرار دارد و مرکز رشد واحدهاي فناور آن در سال 88 تاسیس و هفت شرکت فناور در آن مستقر شده است.



سه خبر از یزد و بهاباد

منبع: ایرناشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/04/31

یزد- ایرنا - مشاوره رایگان چهار هزار جوان، 40 زوج نیازمند با حمایت کمیته امداد راهی خانه بخت شدند و برگزاري
نخستین یادواره شهداي بسیج رسانه از جمله خبرهاي روز سه شنبه استان یزد است .

یزد- ایرنا - مشاوره رایگان چهار هزار جوان، 40 زوج
نیازمند با حمایت کمیته امداد راهی خانه بخت شدند و
برگزاري نخستین یادواره شهداي بسیج رسانه از جمله

 
خبرهاي روز سه شنبه استان یزد است . 

معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان یزد
گفت: در یکسال گذشته چهار هزار نفر از جوانان در
موضوع هاي فرهنگی و اجتماعی از مشاوره رایگان در

 
استان استفاده کردند. 

احمد طالبی در آستانه هفته ازدواج ( یکم تا هفتم مردادماه) در گفت و گو با ایرنا افزود: در این مورد مشاوره لازم از سوي مشاوران
براي پاسخگویی به سووال ، رفع نیازها و مطالبات آنها انجام شد و این فعالیت ها با همکاري سایر دستگاه ها به خصوص همراهی

 
تشکل هاي مردم نهاد این حوزه امسال نیز ادامه دارد. 

این مسوول اظهار کرد: در این مدت هزار و 200 نفر روز از جوانان در مورد مسائل تحصیلی و دانش افزایی از مشاوره رایگان بهره مند

 
شدند و امسال به خاطر شرایط کرونا موضوع در فضاي مجازي پیگیري می شود. 

طالبی تصریح کرد: در یکسال گذشته 201 کارگاه آموزشی پیش از ازدواج براي زوج هاي جوان با حضور افراد مجرب خانواده و

 
همکاري تشکل هاي زیرپوشش تشکیل شد که این موضوع نقش مهمی در کسب مهارت زندگی و کاهش آسیب هاي اجتماعی دارد. 

وي گفت: طرح ابتکاري خانه عقد در یزد، برگزاري دوره هاي آموزشی توانمندسازي معلمان درس کارآفرینی و برگزاري جلسه با

 
تشکل ها و مسوولان براي رسیدگی به نیازهاي جوانان برگزار شد. 

معاون اداره کل ورزش و جوانان یزد خاطرنشان کرد: در این مدت 61 جلسه در شهرستان ها و 6 جلسه استانی ستاد ساماندهی امور

 
جوانان با حضور مسوولان و سایر اعضا براي بررسی نیازها و مطالبات جامعه هدف برگزار شد. 

 
یزد 

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد امام خمینی(ره) یزد گفت: همزمان با سالروز ازدواج حضرت علی (ع) و حضرت فاطمه



 
(س) و آغاز هفته ازدواج ( اول تا هفتم مرداد ماه) 40 زوج نیازمند با حمایت این نهاد در استان راهی خانه بخت شدند. 

محمدحسین جمال پور با اشاره به برنامه هاي هفته ازدواج افزود: به میمنت این ازدواج ولایی وام قرض الحسنه خارج از نوبت به زوج

 
هاي تحت حمایت این نهاد در هفته ازدواج پرداخت می شود. 

وي تصریح کرد: در این هفته تعامل لازم با بیش از 100 مرکز نیکوکاري براي تأمین اقلام هیزیه جهت اهدا به زوج هاي نیازمند به
عمل آمده است، همچنین مشارکت مؤثر حامیان نیکوکار طرح اکرام ایتام و محسنین در تأمین اقلام و هزینه هاي ازدواج مددجویان

 
تحت حمایت در این مدت مورد انتظار است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل کمیته امداد یزد، وي ادامه داد: همچنین این نهاد تعامل بسیاري خوبی با خیران اصناف و بازاریان

 
در تأمین اقلام جهیزیه موردنیاز نوعروسان نیازمند به عمل آورده است. 

جمال پوربا توجه به تمایل مددجویان تحت حمایت به آغاز زندگی جدید در این روز ، افزود: کمیته امداد تمامی تلاش خویش را براي
افزایش میزان تحقق این سنت حسنه الهی به کار می گیرد تا شاهد تحقق این توصیه مهم دین مبین اسلام در این ایام مبارك باشیم.

وي یادآور شد: این نهاد سال 98 بیش از 2 میلیارد تومان براي ازدواج 523 مددجوي تحت حمایت و نیازمندان از محل اعتبار دولتی
و کمک هاي مردمی همچون صدقه و زکات پرداخت کردو در این مدت 280 مورد کمک هزینه جهیزیه به نوعروسان تحت حمایت،
106 مورد کمک هزینه براي ازدواج مجدد زنان سرپرست خانوار، 52 مورد هدیه ازدواج براي کمک به ازدواج پسران تحت حمایت و

 
85 مورد کمک هزینه جهیزیه به نوعروسان نیازمند پرداخت شد. 

 
حدود 47 هزار نفر از افراد نیازمند از خدمات کمیته امداد امام (ره) هستند. 

 
بهاباد 

مسوول بسیج رسانه استان یزد گفت : نخستین یادواره شهداي بسیج رسانه همزمان با سالروز شهادت شهید غلامرضا رهبر( 21 دیماه

 
) در این استان برگزار می شود . 

مصطفی گل محمدي در دیدار با فرمانده ناحیه مقاومت بسیج بهاباد و مسوول دفتر بسیج رسانه این شهرستان با بیان اینکه اصحاب
رسانه همواره در عرصه هاي گوناگون نقش آفرینی کردندد که ترویج فرهنگ ایثار و شهادت از جمله رسالت هاي آنان است ،اظهار

 
کرد : برگزاري یادواره شهدا ،فرصتی است تا رسالت بزرگ آنها در پاسبانی از آرمان هاي شهدا و امام راحل گوشزد شود. 

وي تصریح کرد : در شرایطی که دشمنان نظام با انواع ترفندها به دنبال ضربه زدن به نظام هستند شاهد حضور جدي و حماسی

 
رسانه هاي مکتوب و دیجیتال در استان یزد براي دفاع از ارزش هاي نظام هستیم. 

گل محمدي ادامه داد : شهداي دفاع مقدس شناسنامه و هویت ملت ایران هستند و باید نسل جوان که مورد هجمه فرهنگی دشمن

 
هستند با ارزش هاي دفاع مقدس بیشتر آشنا شوند. 

وي امیدآفرینی، ترویج فرهنگ ایثار و شهادت را از رسالت هاي اصحاب رسانه دانست و اظهار کرد: ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و



 
ایرانی اسلامی در بیانیه گام دوم انقلاب رهبر معظم انقلاب تاکید شده که این مهم در سرلوحه برنامه هاي اصحاب رسانه قرار دارد. 

این فعال رسانه بابیان اینکه رسالت اصحاب رسانه ولایتمداري، وطن پرستی، مردم داري و توجه به خواسته هاي مردم است و به
عنوان یک واسطه بین مردم و مسئولان نقش آفرینی می کنند گفت : شهداي رسانه الگو براي جامعه خبري هستند و اصحاب رسانه

 
نیز می توانند در ترویج اندیشه هاي دینی و انقلابی موثر باشند. 

گل محمدي ادامه داد : شهداي رسانه با خون خود مسیر حرکت و محتواي رسانه را مشخص کردند و این رسانه ها هستند که با

 
تلاش خود باید از این مسیر بیشترین استفاده را کنند. 

 
شهید رهبر،21 دي ماه 1365 در 29 سالگی در عملیات شلمچه به شهادت رسید. 

 
مرکز شهرستان 20 هزار نفري بهاباد در فاصله 200 کیلومتري شرق شهر یزد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- یزد 

 
- وزارت ورزش و جوانان 

- ازدواج ساده



رونمایی از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان

نیروهاي مسلح

منبع: ایلناشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/04/31

وزیر دفاع از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح رونمایی کرده و همزمان از طریق ارتباط
تصویري دو مجتمع رفاهی تفریحی ویژه بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد.

وزیر دفاع از طرح هاي حمایتی، درمانی و توانمندساز
بازنشستگان نیروهاي مسلح رونمایی کرده و همزمان از
طریق ارتباط تصویري دو مجتمع رفاهی تفریحی ویژه
بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد.

به گزارش ایلنا، سرتیپ امیر حاتمی وزیر دفاع وپشتیبانی
نیروهاي مسلح در ابتداي این آیین با درود به روح شهداي
هشت سال دفاع مقدس و آرزوي سلامتی براي رزمندگان و
ایثارگرانی که از میهن اسلامی ایران جانانه دفاع کرده اند،

اظهار کرد: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر شریف خود را در راه اعتلاي میهن اسلامی، اقتدار، امنیت و

 
عزت کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکار ناپذیر می باشد. 

وزیر دفاع تصریح کرد: این طرح ها در حوزه هاي «سامانه بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح»، «مهارت
افزایی و آموزش تخصصی مراقبت از سالمند»، «حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح»، «پرداخت وام
قرض الحسنه»، «فاز نخست طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک» و « سامانه سرآمد سازمان خدمات درمانی نیروهاي

 
مسلح» جهت توانمندسازي و خرسندسازي پیشکسوتان نیروهاي مسلح در دستور کار ساتا قرار گرفته است. 

حاتمی بهره برداري از مجتمع رفاهی تفریحی نارنج متین چابکسر به مساحتی بالغ بر 59000 مترمربع و هتل یاس متین انزلی در
زمینی به مساحت 50.000 مترمربع، در محیطی با نشاط و مطلوب و با امکانات به روز را جهت ارائه خدمات رفاهی، تفریحی و اقامتی

 
با پذیرش 700 خانوار در روز را از اقدامات ارزشمند و جهادي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح برشمرد. 

وي با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، گفت: ضرورت دارد با برنامه

 
ریزي هاي ویژه به این قشر شریف و پرتلاش، بهترین خدمات را در کمال تکریم و احترام ارائه نماییم. 

وزیر دفاع با اشاره به اهمیت جایگاه و منزلت پیشکسوتان نیروهاي مسلح و نیز تأکیدات فرماندهی معظم کل قوا(مدظله العالی) در
خصوص تکریم و گرامیداشت بازنشستگان به عنوان قشر خدوم و تأثیرگذار در جامعه، اظهار کرد: پیشکسوتان نیروهاي مسلح در

 
سخت ترین برهه هاي ایران اسلامی با نثار عمر با ارزش خود از میهن و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران دفاع کردند. 



حاتمی با بیان اینکه تکریم بازنشستگان، پاسداشت زحمات فراوان این عزیزان است، افزود: برآورده کردن نیازهاي مادي و معنوي،
ارتقاء منزلت اجتماعی، هویت بخشی فردي و امنیت روانی بازنشستگان، موجبات حفظ سرمایه هاي اجتماعی کشور را تأمین خواهد

 
کرد. 

وي با تقدیر از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمند ساز که توسط سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح آماده بهره برداري
شده است، تصریح کرد: ساتا با ارائه این خدمات خرسندساز باید بگونه اي ایجاد آسایش و آرامش این گنجینه هاي ارزشمند عمل کند

 
که محیطی عزت مند، پرنشاط پیش روي زندگی اجتماعی بازنشستگان عزیز قرار گیرد. 

وزیر دفاع تأکید کرد: متولیان سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح باید تلاش کنند، با تدبیر و منطبق با نیازها، روحیات و اقتضائات
بازنشستگان عزیز به گونه اي با بازنشستگان مواجه شوند که شروع بازنشستگی براي کارکنان نیروهاي مسلح، آغاز زندگی جدید توأم

 
با نشاط و شادابی باشد. 

حاتمی با بیان اینکه بخش مهمی از دوره خدمت بازنشستگان معزز همزمان با دوران پرحادثه هشت سال دفاع مقدس و مبارزه جهت
دفاع از میهن و آرمان هاي مقدس حضرت امام راحل (ره) گذرانیده اند، خاطرنشان کرد: دوران بازنشستگی که اغلب با کهولت سن،

 
عوارض و بیماري هاي مختلف همراه می باشد، بایستی بدون دغدغه ها و مسائل رفاهی، درمانی و معیشتی باشد. 

وزیر دفاع احترام و اکرام پیشکسوتان امري ضروري و پسندیده دانست و گفت: خانواده هاي نیروهاي مسلح از مسوولان وزارت دفاع
توقع و انتظار دارند تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ منطقی، بجا و به هنگام داده شود.



تولید بیش از 334 تن انواع گیاهان دارویی در شهرستان میاندوآب
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مدیر جهاد کشاورزي میاندوآب از تولید بیش از 334 تن انواع گیاهان دارویی در سطح این شهرستان خبر داد.

مدیر جهاد کشاورزي میاندوآب از تولید بیش از 334 تن

 
انواع گیاهان دارویی در سطح این شهرستان خبر داد. 

به گزارش ایلنا،علی دیانتی با بیان این خبر افزود: با توجه
به کاهش نزولات جوي در سالهاي اخیر و اجراي برنامه
هاي ستاد احیاء دریاچه ارومیه، توسعه کشت گیاهان
دارویی کم آب بر، همواره یکی از اولویت هاي اساسی

 
وزارت جهاد کشاورزي بوده است. 

دیانتی افزود:گیاهان دارویی یکی از منابع خدادادي است
که در کشور ما به دلیل آب و هواي مناسب در نقاط
مختلف به صورت خودرو رشد می کنند. این گیاهان براي
رشد نیاز چندانی به منابع آبی ندارند و توانایی رشد در

 
بسیاري از خاك ها را دارند. 

مدیر جهاد کشاورزي میاندوآب تصریح کرد: در سال زراعی جاري بیش از 28 هکتار از اراضی زراعی شهرستان میاندوآب به کشت
گیاهان دارویی شامل 5.3 هکتار زعفران، 7.5 هکتار گل محمدي و 15.5 هکتار سایر گیاهان دارویی اختصاص یافته است و سالانه

 
بیش از 334 تن انواع گیاهان دارویی در این شهرستان تولید می شود. 

وي بیان کرد: نعنا، پونه، بادرشبو، آویشن، پنیرك و ... گیاهان دارویی غالب شهرستان می باشد که بصورت تر و خشک یا تهیه عرقیات

 
به بازار عرضه می شوند. 

وي همچنین خاطر نشان کرد: در راستاي حمایت از تولیدکنندگان گیاهان دارویی در جریان سال 98 مبلغ 1550 میلیون ریال از
محل اعتبارات بند الف تبصره 18 قانون بودجه با عاملیت بانک توسعه تعاون و پست بانک، تسهیلات کم بهره بانکی و مبلغ 380

 
میلیون ریال نیز یارانه بلاعوض دولتی به متقاضیان پرداخت شده است. 

دیانتی ادامه داد: توسعه کشت گیاهان دارویی یکی از ظرفیت هاي بالقوه و ارزشمندي در راستاي ایجاد اشتغال در منطقه است.
افزایش بازدهی و اررش افزوده گیاهان دارویی در گرو توسعه کشت، بسته بندي مناسب، بازاریابی و برنامه ریزي براي صادرات این

 
محصولات است . 



وي افزود: یک کارخانه تولید عرقیات گیاهی و یک واحد خشک کنی و بسته بندي گیاهان دارویی در شهرستان میاندوآب به منظور

 
جذب و فرآوري گیاهان دارویی تولیدي فعال است. 

دیانتی اذعان داشت: همچنین تعداد قابل توجهی از واحدهاي تولید عرقیات و گیاهان دارویی خشک و تر بصورت خانگی در شهرستان

 
فعال هستند. 

این مسئول خاطر نشان کرد: جهت توسعه کشت گیاهان دارویی، طرح ملی توانمند سازي زنان روستایی و عشایري بر اساس زنجیره

 
ارزش گیاهان دارویی در 5 روستا توسط کارشناسان جهاد کشاورزي در حال اجرا است. 

دیانتی ادامه داد: این طرح بصورت الگویی با مشارکت زنان روستایی در قالب 5 سایت اجرا می شود که سلامت محصول تولیدي یکی
از اولویت هاي مهم طرح است و در جریان سال جاري تعداد 6 کارگاه و دوره آموزشی- ترویجی با عنوان کشت گیاهان داروئی به
مدت 87 نفر روز تاکنون براي زنان روستایی جامعه هدف طرح مذکور برگزار شده و برگزاري دوره هاي آموزشی تا پایان سال تداوم

 
خواهد داشت. 

وي اضافه کرد: علاوه بر این طرح، جهاد کشاورزي اقدام به اجراي طرح اشتغال زایی (روستاي بدون بیکار) نموده است که در بین زیر
شاخه هاي اشتغال 12 نفر براي کشت گیاهان دارویی اعلام آمادگی نموده اند که جهت پرداخت تسهیلات کم بهره بانکی به صندوق

 
کارآفرینی امید معرفی شده اند. 

وي عنوان کرد: امروزه تمایل و رغبت به مصرف گیاهان دارویی در بین مردم افزایش یافته است. از گیاهان دارویی نه تنها در طب
سنتی براي تسکین درد و درمان بیماریها استفاده می شود؛ بلکه در صنایع کنسرو سازي، نوشابه، عطر، غذایی، دارویی و بهداشتی نیز

استفاده می شود.



بخشی از گرانی ارز را ناشی از برنگرداندن تعهدات ارزي می دانیم

منبع: روزنامه مردم سالاريشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/04/31

 
رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: بخشی از گرانی ارز را ناشی از برنگرداندن تعهدات ارزي می دانیم. پایگاه اطلاع رسانی 

KHAMENEI.IR به همین مناسبت در گفت وگو با حجت الاسلام حسن درویشیان، رئیس سازمان بازرسی کل کشور به بررسی

 
جایگاه نظارتی سازمان بازرسی و برنامه هاي آن براي نظارت بر سازمان ها و جلوگیري از وقوع جرائم پرداخته است. 

یکی از تأکیداتی که رهبر انقلاب در دیدار اخیر داشتند کمک به حرکت هاي اقتصادي و جلوگیري از تعطیل شدن واحدهاي تولیدي

 
و اقتصادي کارخانه ها بود. سازمان بازرسی کل کشور در این زمینه چه کمک هایی می تواند انجام دهد؟ 

از همان زمانی که آقاي رئیسی، رئیس سازمان بودند موضوع حمایت از سرمایه گذاري سالم و تولیدکننده ها در دستور کار سازمان
بود. ما دفتري تحت عنوان دفتر «حمایت از سرمایه گذاري و تولید» در سازمان بازرسی کل کشور داشتیم که زیر مجموعه ي یکی از
معاونت ها بود. ما در دوره ي جدید این دفتر را ارتقاء دادیم و آن را زیرمجموعه ي حوزه ي ریاست سازمان قرار دادیم تا توجه
بیشتري به این موضوع شود. علاوه بر آن در دوره ي جدید به ویژه در سال جاري بیست وپنج درصد از برنامه هاي بازرسی مان را در
راستاي حمایت از تولید و مسائل مرتبط با تولید پیش بینی کردیم که الان در حال اجراست. مثلاً راجع به تسهیلات بانکی که رهبر
انقلاب دغدغه داشتند بر آن نظارت و در جاي خودش مصرف شود و منحرف نشود، ما موارد متعددي را شناسایی کردیم که به نام

 
تولید میلیاردها تومان دریافت شده و در بازار سکه و ارز و جاهاي دیگر مصرف شده که ما با آن برخورد کردیم و برگشت داده شد. 

همچنین تکلیفی که بانک ها نسبت به اعطاي تسهیلات به بخش تولید دارند باید تحقق پیدا کند. و مشکلات واحدهاي تولیدي که
بخش عمده شان بحث تسهیلات هست مرتفع شود. ما در حوزه ي بیمه، مالیات، گمرك و واردات بی رویه که جزو برنامه هاي سال
جاریست، قانونی داریم که همه ي دستگاه هاي اجرایی را مکلف کرده محصولاتی که مشابه داخلی دارند و خدماتی که در داخل می
شود ارائه کرد، از خارج از کشور حق ندارند این محصولات را خریداري کنند. این قانون مصوبه ي مجلس است و ما داریم این را
نظارت می کنیم که این اتفاق صورت نگیرد. علاوه بر آن ما واحدهاي تولیدي که مشکل داشتند را شناسایی کردیم و موانع این
واحدهاي تولیدي را شناسایی کردیم و به بخش هاي مختلف منعکس کردیم. و همکاران ما در سراسر کشور در واحدهاي تولیدي

 
حضور پیدا می کنند. ما جلساتی را در این راستا با واحدهاي تولیدي که مشکل دارند برگزار کردیم و در آینده هم برگزار می کنیم. 

ما یک سامانه ي رسیدگی به شکایات هم داریم که اگر واحدهاي تولیدي موردي نسبت به دستگاه هاي اجرایی دارند را همکاران ما
بتوانند پیگیري و رسیدگی کنند. البته در چارچوب اختیارات قانونی که وجود دارد ما حتماً پیگیري و کمک می کنیم که موارد

 
متعددي هم از اقدامات حمایتی از سوي سازمان انجام 

 
شده است. 

یکی از اولویت هاي اصلی سازمان حمایت از تولید و سرمایه گذاري است. در این سال هاي اخیر به ویژه ده سال گذشته، رهبر انقلاب
شعار این سال ها را برگرفته از مسائل اقتصادي انتخاب کردند. دو سال را اقتصاد مقاومتی و سال گذشته را رونق تولید و امسال را
جهش تولید نامیدند. اهمیت این نامگذاري ها به این دلیل است که امروز مسئله ي اصلی ما مسئله ي اقتصاد و معیشت مردم است.
آنچه که مردم را رنج می دهد و دچار مشکل کرده و دشمن را نسبت به آن حساس و متمرکز کرده فشارهاي اقتصادي و تحریم ها و
مسائل اقتصادي است. والاّ از نظر نظامی و امنیتی اقتدار جمهوري اسلامی در منطقه و در دنیا بر کسی پوشیده نیست. امروز مسئله ي
اصلی کشور اقتصاد و معیشت مردم است و ما به عنوان یک اولویت جدي و قوه ي قضائیه به عنوان اولویت اصلی به دنبال پیگیري

 
رفع موانع و مشکلات حوزه ي تولید و کارآفرینی هستیم. 

در مورد نوسانات قیمت ارز، قوه ي قضائیه و سازمان بازرسی چه کاري می توانند انجام دهند؟ آیا الان اقدامی از طرف قوه ي قضائیه
صورت گرفته است؟ آیا سازمان بازرسی وظیفه اي در این باره دارد و می تواند ورود کند؟ 



ببینید یکی از اولویت هاي ما در این دوره ي جدید، مسئله محوري است. یعنی توجه به مسائلی که امروز دغدغه ي مردم و رهبر
انقلاب است. یکی از مسائلی که امروز جزو مشکلات اقتصادي و بخش تولید هست، تسهیلات ارزي است. چه ارز دولتی و چه ارز
نیمایی که امروز ما مشکلاتی را در این زمینه داریم. بنابراین سازمان بازرسی، دادستانی کل کشور و معاونت پیشگیري از وقوع جرم در
قوه ي قضائیه با هماهنگی ما موضوعات ارزي را رصد و پیگیري می کنند. ما مشکلاتی که در این زمینه بوده را دنبال کردیم و به
رئیس کل بانک مرکزي اعلام کردیم. ما به دادستانی کل کشور هم اعلام کردیم هر کسی که تعهد ارزي داشته و به تکلیفش عمل
نکرده، اسامی شان را اعلام کند تا ما حتماً پیگیري و برخورد کنیم. اصلاً ما بخشی از گرانی ارز را ناشی از برنگرداندن تعهدات ارزي
می دانیم. رئیس کل بانک مرکزي تعهدات ارزي را حدود 25 میلیارد دلار اعلام کرده اند. این ها ارزهایی است که تعهد داده اند که
برگردانند و برنگرداندند و مهلت داده شده تا پایان تیرماه آن ها را برگردانند. ما هم از دو ماه قبل فهرست اشخاص حقیقی و حقوقی را
گرفتیم و داریم دنبال می کنیم و دادستانی هم پاي کار هست که برخورد قضائی کند. اگر ارزها را برگرداندند که فبها، وگرنه حتماً

 
برخورد قضائی لازم است که 

انجام شود.



امیر حاتمی: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت ضروري است

منبع: تسنیمشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/04/31

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح گفت: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر شریف خود را در راه
اعتلاي میهن اسلامی، اقتدار، امنیت و عزت کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکارناپذیر است.

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح گفت: تکریم و احترام
پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر شریف خود را
در راه اعتلاي میهن اسلامی، اقتدار، امنیت و عزت کشور
صرف کرده اند، امري ضروري و انکارناپذیر است. - اخبار

 
سیاسی - 

به گزارش خبرنگار دفاعی خبرگزاري تسنیم، امیر سرتیپ
امیر حاتمی وزیر دفاع صبح امروز در مراسمی از طرح هاي
حمایتی، درمانی و توانمندساز بازنشستگان نیروهاي مسلح
رونمایی و همزمان از طریق ارتباط تصویري دو مجتمع

 
رفاهی تفریحی ویژه بازنشستگان نیروهاي مسلح در استان گیلان را افتتاح کرد. 

 
اعطاي وام خود اشتغالی50 میلیونی به فرزندان بازنشستگان نیروهاي مسلح 

وي در ابتداي این آیین طی سخنانی، اظهار کرد: تکریم و احترام پیشکسوتان عرصه جهاد و شهادت که عمر شریف خود را در راه

 
اعتلاي میهن اسلامی، اقتدار، امنیت و عزت کشور صرف کرده اند، امري ضروري و انکارناپذیر است. 

وزیر دفاع با اشاره به طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح، تصریح کرد: این طرح
ها در حوزه هاي «سامانه بازار اجتماعی کسب و کارهاي بازنشستگان نیروهاي مسلح»، «مهارت افزایی و آموزش تخصصی مراقبت از
سالمند»، «حمایت از اشتغال و کارآفرینی بازنشستگان و فرزندان نیروهاي مسلح»، «پرداخت وام قرض الحسنه»، «فاز نخست طرح
تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک» و « سامانه سرآمد سازمان خدمات درمانی نیروهاي مسلح» جهت توانمندسازي و

 
خرسندسازي پیشکسوتان نیروهاي مسلح در دستور کار ساتا قرار گرفته است. 

امیر حاتمی گفت: بهره برداري از مجتمع رفاهی تفریحی نارنج متین چابکسر به مساحتی بالغ بر 59000 مترمربع و هتل یاس متین
انزلی در زمینی به مساحت 50.000 مترمربع، در محیطی با نشاط و مطلوب و با امکانات به روز را جهت ارائه خدمات رفاهی، تفریحی

 
و اقامتی با پذیرش 700 خانوار در روز را از اقدامات ارزشمند و جهادي سازمان تأمین اجتماعی نیروهاي مسلح است. 

وي با بیان اینکه سالانه حدود 20 هزار نفر به مجموعه بازنشستگان نیروهاي مسلح کشور افزوده می شود، گفت: ضرورت دارد با برنامه

 
ریزي هاي ویژه به این قشر شریف و پرتلاش، بهترین خدمات را در کمال تکریم و احترام ارائه کنیم. 



وزیر دفاع با اشاره به اهمیت جایگاه و منزلت پیشکسوتان نیروهاي مسلح و نیز تأکیدات فرماندهی معظم کل قوا در خصوص تکریم و
گرامیداشت بازنشستگان به عنوان قشر خدوم و تأثیرگذار در جامعه، اظهارداشت: پیشکسوتان نیروهاي مسلح در سخت ترین برهه

 
هاي ایران اسلامی با نثار عمر با ارزش خود از میهن و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران دفاع کردند. 

امیر حاتمی با بیان اینکه تکریم بازنشستگان، پاسداشت زحمات فراوان این عزیزان است، گفت: برآورده کردن نیازهاي مادي و معنوي،
ارتقاء منزلت اجتماعی، هویت بخشی فردي و امنیت روانی بازنشستگان، موجبات حفظ سرمایه هاي اجتماعی کشور را تأمین خواهد

 
کرد. 

وي با تقدیر از طرح هاي رفاهی، حمایتی، درمانی و توانمندساز که توسط سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح آماده بهره برداري
شده است، تصریح کرد: ساتا با ارائه این خدمات خرسندساز باید بگونه اي ایجاد آسایش و آرامش این گنجینه هاي ارزشمند عمل کند

 
که محیطی عزت مند، پرنشاط پیش روي زندگی اجتماعی بازنشستگان عزیز قرار گیرد. 

وزیر دفاع تأکید کرد: متولیان سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح باید تلاش کنند، با تدبیر و منطبق با نیازها، روحیات و اقتضائات
بازنشستگان عزیز به گونه اي با بازنشستگان مواجه شوند که شروع بازنشستگی براي کارکنان نیروهاي مسلح، آغاز زندگی جدید توأم

 
با نشاط و شادابی باشد. 

امیر حاتمی با بیان اینکه بخش مهمی از دوره خدمت بازنشستگان همزمان با دوران پرحادثه هشت سال دفاع مقدس و مبارزه جهت
دفاع از میهن و آرمان هاي مقدس حضرت امام راحل (ره) گذرانیده اند، خاطرنشان کرد: دوران بازنشستگی که اغلب با کهولت سن،

 
عوارض و بیماري هاي مختلف همراه است، می بایست بدون دغدغه ها و مسائل رفاهی، درمانی و معیشتی باشد. 

وي احترام و اکرام پیشکسوتان را امري ضروري دانست و گفت: خانواده هاي نیروهاي مسلح از مسئولان وزارت دفاع توقع و انتظار
دارند تا در سرحد امکان به نیازها و دغدغه هاي آنان پاسخ منطقی، بجا و به هنگام داده شود.



تاثیر شیوع کرونا بر کاهش نرخ ازدواج از زبان معاون وزارت ورزش و جوانان

منبع: میزانشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: امسال بحث کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است تا خیلی از کسانیکه
تصمیم به ازدواج داشتند این موضوع را به تاخیر بیندازند.

خبرگزاري میزان - محمدمهدي تندگویان، در نشست خبري هفته
ازدواج با بیان اینکه هفته ازدواج امسال از فردا آغار می شود به
برخی از موانع ازدواج جوانان در کشور پرداخت و گفت: موضوع
ازدواج در سال هاي گذشته روند نزولی داشته و این روند به چند
عامل بستگی دارد. بعضی از این عوامل طبیعی است و از این به بعد

 
باید این کاهش را به خاطر کاهش جمعیت کشور شاهد باشیم. 

وي با بیان اینکه در عرض دو دهه گذشته کاهش فرزندآوري در کشور به وجود آمده است، افزود: تاثیرات این موضوع در دهه هاي
آینده خود را نشان می دهد. تعویق فرزندآوري زوجین هم از دیگر موضوعات است که متاسفانه فرهنگ خوبی نیست، اما به هر حال

 
کاهش اولاد و فرزندآوري تاثیراتش را کم کم در هرم جمعتی نشان می دهد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه بخش هایی از این موضوع به موضوعاتی مثل اقتصاد، مسکن و اشتغال مربوط
است، ادامه داد: این عوامل در مجموع موجب شیب کاهشی ازدواج شده است. امسال بحث کرونا هم مشکل را مضاعف کرده است تا

 
خیلی از کسانیکه تصمیم به ازدواج داشتند این موضوع را به تاخیر بیندازند. 

وي خاطرنشان کرد: هفت هزار شغل به همت جامعه ورزش و جوانان در سال 98 از طریق کمک هاي اعتباري صندوق کارآفرینی امید

 
و بانک قرض الحسنه رسالت راه اندازي شد. 

تندگویان با بیان اینکه یکی از مشکلات جوانان این است که هزینه هایی که پارسال می توانستند با آن زندگی خود را شروع کنند در
حال افزایش است و اگر بخواهند زندگی را به بعد از کرونا منتقل کنند این که چه قدر باید هزینه کنند، نیازمند هشدار هاي جدي
است، افزود: درخواست ما شروع زندگی بدون مراسم است که هم موجب جلوگیري از شیوع کروناست و هم حذف مراسم هاي زاید و

 
موجب کاهش هزینه زوج هاي جوان است. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- انجام تست کرونا در منزل تحت چه شرایطی مجاز است؟ وي ادامه داد: امسال با توجه به مشکلات اقتصادي و موضوعات مربوط به
کرونا شعار ما استفاده از ظرفیت خیران است، به همین دلیل همراهی خیران را شعار خودمان قرار می دهیم. امسال اولین بار مجمع
خیرین ازدواج را تشکیل دادیم؛ در همه استان ها این مجمع شکل گرفته است. مجمع ملی خیرین ازدواج را هم شکل دادیم و



 
اساسنامه آن و دفتري نیز در وزارت خانه تشکیل شده است. با تشکیل این مجمع ظرفیت خیرین در حوزه ازدواج هدفمند شده است. 

انتهاي پیام/



وام 100 میلیونی ازدواج همچنان پرداخت می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/04/31

تندگویان گفت: امسال زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7 ساله و سود 4 درصد دریافت می کنند.

به گزارش خبرنگار حوزه ازدواج و خانواده گروه اجتماعی
باشگاه خبرنگاران جوان، محمدمهدي تندگویان معاون امور
جوانان وزارت ورزش و جوانان در نشست خبري هفته
ازدواج اظهار کرد: در حال حاضر پرداخت وام ازدواج،
موضوع کاملا به روز و منظمی است که علی رغم همه
مشکلات اقتصادي دولت و ضربه هایی که کرونا به دولت

 
زد، وام به روز پرداخت می شود. 

او با بیان اینکه امسال میزان وام هر نفر 50 میلیون تومان
است، افزود: زوجین 100 میلیون تومان وام با بازپرداخت 7

 
ساله و سود 4 درصد دریافت می کنند. 

تندگویان گفت: تا پایان خرداد ماه جمع متقاضیان وام در کل کشور 420 هزار و 350 نفر متقاضی بوده است که 122 هزار و 89 نفر

 
وام دریافت کردند. 

 
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: این رقم به این معنی است که 40 درصد از متقاضیان وام خود را دریافت کردند. 

او با بیان اینکه در سال گذشته 414 هزار و 177 نفر از متقاضیان در این بازه زمانی متقاضی بودند که 182 هزار و 511 نفر دریافت
کردند، افزود: امسال حدود 6 هزار و 400 میلیارد تومان از طریق شبکه بانکی وام ازدواج پرداخت شده است که نشان می دهد با همه

 
مشکلاتی که وجود دارد وام ازدواج به موقع پرداخت می شود. 

تندگویان افزود: خیرین ازدواج تا کنون 15 هزار جهیزیه، 5 هزار مراسم ازدواج، 3600 وام ازدواج، 3200 وام مسکن، 3500 وام

 
اشتغال، 2800 تهیه مسکن براي زوجین در آستانه ازدواج و 4 هزار شغل براي زوجین جوان نیازمند ارائه کرده اند. 

او با بیان اینکه در حوزه اشتغال جوانان با اندك کمک هاي فنی، اعتباري داشتیم، گفت: از طریق صندوق کارآفرینی امید و یکی از

 
بانک ها حدود 7 هزار شغل مستقیم ایجاد کردیم. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه حاضریم طرح (وام تجمیعی جوانان) را به مجلس ارائه کنیم، تصریح کرد: با
تجمیع تمام اعتبارات در حوزه جوانان، مسکن، اشتغال و تجمیع وام هاي بانکی، با یک مدیریت جامع گام بزرگی در زمینه کمک به

 
جوانان برداشته خواهد شد. 



 
بیشتر بخوانید 

 
- 50 میلیون تومان وام ازدواج چه دردي از جوانان درمان می کند؟ 

 
- کاسبی جدید زوج هاي جوان؛ فروش وام ازدواج به قیمت 18 میلیون تومان 

در حال تکمیل...



تامین 6 هزار و 400 میلیارد براي وام ازدواج /مشکلی بابت پرداخت وام به

13 ساله ها نداریم

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/04/31

معاون ساماندهی امور جوانان گفت: 6 هزار و 400 میلیارد براي وام ازدواج تامین شده است.

معاون ساماندهی امور جوانان خبر داد: تامین 6 هزار و 400 میلیارد
براي وام ازدواج /مشکلی بابت پرداخت وام به 13 ساله ها نداریم
معاون ساماندهی امور جوانان گفت: 6 هزار و 400 میلیارد براي وام

 
ازدواج تامین شده است. 

آرمان ملی- به گزارش آرمان ملی به نقل از ایلنا، نشست ویدئو
کنفرانس معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با موضوع

بزرگداشت هفته ازدواج صبح امروز با حضور محمدمهدي تندگویان معاون ساماندهی امور جوانان و اعظم کریمی مدیرکل دفتر برنامه

 
ریزي و توسعه اجتماعی جوانان برگزار شد. 

محمد مهدي تندگویان در این نشست اظهار داشت: از فردا هفته ازدواج آغاز می شود، ما در بحث ازدواج چند دغدغه را داشتیم،

 
کاهش انجام ازدواج در سال هاي گذشته یک روند نزولی داشته که این روند ادامه دارد. 

وي افزود: ما در دو دهه گذشته کاهش فرزند آوري را داشتیم که قطعا تاثیر گذار است. خیلی از زوجین بحث فرزندآوري را به تاخیر
می اندازند و بحث فرهنگ تک فرزندي از که جا افتاده اصلا فرهنگ خوبی نیست. در مجموع شیب کاهشی ازدواج داریم و فکر می

 
کنم کرونا نیز بحث ازدواج را هم به شدت تحت تاثیر قرار داده است. 

معاون ساماندهی امور جوانان بیان کرد: نباید ازدواج را به خاطر کرونا تاخیر انداخت و همه اینها هشدارهاي جدي است که ما به
جوانان می دهیم. توصیه ما این است که جوانان بدون برگزاري مراسم ها زندگی شان را شروع کنند زیرا هم به کاهش شیوع کرونا

 
کمک می کنند و هم فرهنگ ازدواج ساده راه می افتد. 

تندگویان گفت: امسال با توجه به مشکلاتی که پیش آمده سعی کردیم از ظرفیت خیرین استفاده کنیم تا در ازدواج جوانان تسهیل
شود. سال گذشته مجمع ملی خیرین را شکل دادیم که اکنون در اکثر استان ها فعال است. ما توانستیم ظرفیت خیرین در حوزه
ازدواج را هدفمند کنیم. افرادي که بنا به ازدواج دارند می توانند به این مراکز مراجعه کنند که با وحدت رویه کمک ها به آنها تعلق

 
بگیرد. 

وي خاطر نشان کرد: ما در برخی از استان ها خیرینی داریم که به شکل سنتی بحث ازدواج و کمک به زوجین را پیش می برند اما بنا
داریم این کمک ها به شکل وحدت رویه باشد. اینطور نباشد که یک خانواده از چند جا کمک بگیرد و در کنار آن یک خانواده هیچ

 
کمکی دریافت نکرده باشد. بنابراین از خیرین می خواهیم که fi مجمع خیرین استان هایشان بپیوندند. 



تندگویان در رابطه با آمار کمک هاي خیرین به زوجین گفت: خیرین ما 15 هزار جهیزیه، 5 هزار مراسم ازواج، 3 هزار و 600 وام
ازواج، 3 هزار و 200 وام مسکن تامین و پرداخت کردند، و همچنین 3 هزارو 500 وام اشتغال داده شده و 4 هزار اشتغال براي زوجین

 
تامین شده است. 

وي افزود: امسال وام ازدواج براي هر نفر 50میلیون تومان شده که کارمزد آن 4 درصد است . تا پایان خرداد ماه کل متقاضیان در کل

 
کشور 420 هزار 350 نفر بوده اند که 40 درصد آنها دریافت کردند. درواقع 6 هزار و 400 میلیارد براي وام ازدواج تامین شده است. 

معاون ساماندهی امور جوانان گفت: امسال به علت افزایش وام ازدواج، تعداد متقاضیان را افزایش دادیم که البته امیدواریم توام با امر
ازدواج باشد و مواردي مثل ازدواج هاي صوري را نداشته باشیم. از سال 96 هر کسی که وام نگرفته باشد می تواند درخواست وام

 
بدهد. 

تندگویان گفت: همچنین اتاق هاي رایگان براي زوجینی که توان برگزاري مراسم را ندارند، فراهم شده که زوجین می توانند از آن

 
استفاده کنند. اگر امسال زوجین بحث مراسمات را حذف کنند خیلی از هزینه هایشان کاهش پیدا می کند. 

وي افزود: شاید وام ازدواج پاسخگوي جوانان باشد اما وام هاي تجمیعی براي مسکن و اشتغال در نظر داریم که طرح آن را هم ارائه

 
کردیم، به این صورت که هر جوان صاحب یک وام تجمیعی شامل وام اشتغال، ازدواج و مسکن شود. 

 
ثبت بیش از 14 هزار طلاق در سال 98 

اعظم کریمی مدیرکل دفتر برنامه ریزي و توسعه اجتماعی جوانان در ادامه بیان کرد: جوانان در شرف ازدواج می توانند به مراکز

 
مشاوري که در سایت وزارت ورزش درج شده است مراجعه کنند. از نظر ما این مشاوره ها از رخداد طلاق جلوگیري می کند. 

وي در خصوص آمار ازدواج ها و طلاق هاي سال 98 گفت: در سال 98 حدود 530 هزار و 225 مورد ازدواج را داشتیم. همچنین

 
تعداد 14 هزار و 831 مورد طلاق در سال 98 داشتیم که لزوما این طلاق ها براي ازدواج هاي سال 98 نبوده است. 

 
هدف ما جلوگیري از مهاجرت جوانان است 

وي افزود: من به جوانان توصیه می کنم که به اداره کل معاونت جوانان در استان ها مراجعه کرده و از طریق بانک رسالت براي کسب
و کار و اشتغال روستایی اقدام کنند؛ کار مزد بانک رسالت هم دو درصد است. سال گذشته در بانک رسالت 4 هزار شغل ایجاد کردیم

 
در واقع هدف ما به نوعی جلوگیري از مهاجرت جوانان است. 

تندگویان بیان کرد: استفاده از مراکز مشاوره اي خیلی تاکید می شود زیرا به جوانان کمک خوبی خواهد کرد. اگر بتوانیم آموزش اولیه
قبل از ازدواج را اجباري کنیم؛ یعنی هر جوان موظف باشد یه دوره را بگذراند، خیلی می تواند در شناخت طرفین و آشنایی نسبت به

 
زندگی موثر واقع شود. 

 
آموزش و پرورش به جوانان ما مهارت و ارتباط یاد نداده است 



معاون ساماندهی امور جوانان گفت: ما مهارت هایی که یک زوج باید براي شروع زندگی داشته باشند در دوره آموزش و پرورش به آنها
آموزش ندادیم، اگر فن مهارت ارتباطی را در دوره آموزش و پرورش به فرزندانمان یاد می دادیم قطعا خیلی موثر بود. باید حداقل 40
درصد آموزش هاي مدارس به مهارت ارتباطی و اشتغال اختصاص یابد. ما معتقدیم اگرجوان توانمند باشد و مهارت داشته باشد می

 
تواند زندگی اش را تامین کند. 

وي تاکید کرد: مهارت مهم ترین مشکل جوانان ماست. ما به جوانان تعهد و مهارت آموزش ندادیم و جوانان از تعهد ترس دارند. اکنون

 
انقدر رسیدگی ها به یک تک فرزند زیاد است که عملا تعهدي پذیري را از آنها می گیریم. 

تندگویان در رابطه با وام ازواج گفت: وام ازدواج سالانه در کشور چندبرابر می شود اما هیچ دستور العملی براي پرداخت ندارد. افراد
صرفا با ارائه یک عقدنامه می توانند وام بگیرند، باید در مدل دریافت نظارتی باشد که وام صرف امر ازدواج شود. چون این نظارت ها

 
نیست، نگرانی ها افزایش یافته است. 

معاون ساماندهی امور جوانان گفت: از سال گذشته که وام ازدواج 30 میلیون تومان شد شاهد سایت هایی هستیم که خرید و فروش
وام ازدواج را انجام می دهند و این نشان می دهد که این وام به جامعه هدف نمی رسد و متاسفانه در راستاي آن بحث ازدواج ها و
طلاق هاي صوري براي دریافت وام ازدواج داشتیم. ما از رییس جمهور خواستیم که با توجه به آسیب هاي پیش آمده است یک

 
دستور العمل براي پرداخت هاي وام داده شود. 

 
سال گذشته 122 هزار نفر زیر 18 سال وام ازدواج گرفتند 

تندگویان خاطرنشان کرد: باید جلوي ازدواج هاي اجباري به بهانه وام و هدر رفت منابع وام ازدواج گرفته شود و سال گذشته 122
هزار نفر زیر 18 سال وام ازدواج گرفتند. امسال با وام 50 میلیونی، حدود 50 هزار میلیارد منابع در کشور توزیع می شود که براي

 
توزیع آن دستورالعملی نیست و باید این دستور العمل حتما طراحی شود. 

وي خاطر نشان کرد: البته بحث ما حذف وام ازدواج براي زیر 18 ساله ها نیست بلکه باید یک دستور العملی براي این گروه سنی در
نظر گرفته شود که طی آن ما مطمئن باشیم دختر یا پسر زیر 18 که امکان اشتغال یا افتتاح حساب ندارند به وام دست خواهند یافت

 
و کسی دیگري از وام آنها بهره مند نمی شود. 

معاون ساماندهی امور جوانان در پایان گفت: اگر کسی بالاي 50 سال وارد زندگی مشترك شد عملا بحث فرزند آوري متنفی او است؛
آیا براي چنین موردي که بحث ما بحث فرزندآوري و تشکل خانواده است باید منابع اختصاص داده شود؟سن قانونی ازدواج در کشور

ما از 13 سال است، ما هم مشکلی نداریم که به 13 ساله ها وام داده شود اما باید رصد شود که وام به دست خود این افراد برسد.



در پراید می خوابم چون خانه ندارم!/ ماشین ، پشت بام، کانتینر، آلونک هاي

25 متري و هم خانگی هاي اجباري انتخابِ فرودستان از بازار مسکن

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/04/31

در روزهاي ابتدایی تیرماه، فرشید پورحاجت، دبیر کانون انبوه سازان مسکن با اشاره به انتشار اخباري مبنی بر ایجاد پدیده
“پشت بام خوابی” و اجاره پشت بام منازل براي شب خوابی از سوي کارگران و اقشار کم درآمد، گفت: اینکه شخص به

وضعیتی برسد که به دلیل نداشتن مسکن مناسب، براي خوابیدن در پشت بام خانه شخص ...

گزارشی از گرانی اجاره خانه براي اقشار فرودست؛ در پراید می خوابم
چون خانه ندارم!/ ماشین ، پشت بام، کانتینر، آلونک هاي 25 متري و
هم خانگی هاي اجباري انتخابِ فرودستان از بازار مسکن در روزهاي
ابتدایی تیرماه، فرشید پورحاجت، دبیر کانون انبوه سازان مسکن با
اشاره به انتشار اخباري مبنی بر ایجاد پدیده “پشت بام خوابی” و
اجاره پشت بام منازل براي شب خوابی از سوي کارگران و اقشار کم

درآمد، گفت: اینکه شخص به وضعیتی برسد که به دلیل نداشتن مسکن مناسب، براي خوابیدن در پشت بام خانه شخص دیگر هزینه

 
پرداخت کند، یک فکاهی دردناك اما از بدیهیات حوزه مسکن کشور است. 

آرمان ملی- به گزارش آرمان ملی به نقل از ایلنا، وضعیت کارگري را مجسم کنید که با هزار زحمت ماهی 3 میلیون تومان درآمد
دارد. این کارگر قرار است با این دستمزد ناچیزي که می گیرد، علاوه بر پرداخت هزینه خوراکی ها، حمل و نقل، آموزش فرزندان و
البته هزینه هاي سربه فلک کشیده ي درمان، یک سقف بالاسر هم براي خانواده خود فراهم کند. اما اگر بخواهد یک چهاردیواري 50
یا 60 متري در تهران اجاره کند، باید کل درآمد خود را هر ماه پاي اجاره خانه بپردازد؛ حالا باید پرسید دولت چه کمکی در راستاي
اجراي اصل 31 قانون اساسی (تامین مسکن شایسته براي همه شهروندان با اولویت کارگران و روستانشینان) به این کارگر کم درآمد

 
می کند؟ 

 
اقدامات دولت 

یکی از اقدامات دولت، منع جابجایی و الزام به تمدید قراردادهاي اجاره خانه (البته با صدور مجوز افزایش 25 درصدي اجاره ) بوده
است؛ کار دیگري که صورت داده اند، اعطاي وام به فرودستان براي ودیعه مسکن است؛ سوال اینجاست آیا کارگري که به زحمت 3
میلیون تومان در ماه درآمد دارد، می تواند هم ماهی بیش از یک میلیون تومان اجاره خانه بپردازد و مشمول 25 درصد افزایش سال

 
99 شود و هم براي تامین ودیعه 40 یا 50 میلیون تومانی مسکن، وام بگیرد و از پس پرداخت اقساط ماهیانه ي این وام بربیاید؟! 

سی تیرماه، معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازي ضمن اعلام کاهش قیمت اجاره، از پرداخت وام ودیعه به مستاجران در

 
مردادماه خبر داد و گفت: 50 درصد قراردادهاي اجاره تیرماه، هماهنگ با مصوبه ستادملی کرونا، تمدید شده است. 

محمود محمودزاده درباره زمان اعطاي وام گفت: تا چند روز آینده و در مردادماه امسال مستاجران می توانند این وام را براي



 
قرادادهاي اجاره دریافت کنند. 

به نظر می رسد به جز طرح هاي ناکارآمد و ناتمام براي به اصطلاح خانه دار کردن کارگران (ازجمله طرح مسکن کارگري وزارت کار)
که تا امروز هیچ کدام به ثمر نرسیده و موجب خانه دار شدن هیچ کارگري نشده، همین دو اقدام ناکارآمد یعنی افزایش 25 درصدي
اجاره خانه در صورت تمدید قرارداد و اعطاي وام ودیعه، تنها اقداماتی است که دولت براي تامین مسکن براي کارگران و فرودستان
آنهم در این شرایط رکود کرونایی که بسیاري از کارگران بیکار شده اند و حتی همان حقوق حداقلی کمتر از 3 میلیون تومان را ندارند
(اکنون 900 هزار نفر در صف بیمه بیکاري کرونا ایستاده اند) صورت داده است؛ اقداماتی که هیچ کدام نمی تواند مشکل ناتوانی در

 
پرداخت اجاره خانه را لااقل براي تعداد محدودي از کارگران حداقل بگیر مرتفع سازند. 

 
راهکارهاي اصلاحی 

این در حالیست که گاه و بیگاه مسئولان و نمایندگان مجلس از راهکارهاي اصلاحی براي کم رنگ کردنِ «معضل مسکن» خبر می
دهند براي نمونه اخذ مالیات بر خانه هاي خالی را که البته هنوز اجرایی نشده است به عنوان راهکاري براي جلوگیري از «احتکار
مسکن» می دانند و ادعا می کنند اگر اجرایی شود، قیمت اجاره خانه تعدیل خواهد شد. بیست و نهم تیرماه، ابوالفضل ترابی (نماینده
مجلس یازدهم) با بیان این که اخذ مالیات از خانه هاي خالی باعث تعدیل قیمت مسکن می شود، گفت: یکی از دلایل گرانی بازار

 
اجاره، احتکار مسکن توسط عده اي است. 

وي افزود: بر اساس آمار حدود 30 تا 40 درصد مردم مستأجر هستند، حال در چند ماه اخیر گرانی بازار اجاره مسکن موجب شده که
مردم براي تأمین مسکن با مشکل مواجه شوند. یکی از دلایل گرانی بازار اجاره، احتکار مسکن از سوي برخی افراد است، در بسیاري از
کشورها با مقررات قانونی جلوي سوداگري و احتکار مسکن را می گیرد، اما متأسفانه در ایران با وجود تصویب قانون در سال 94

 
تاکنون هیچ اقدامی صورت نگرفته است. 

او ادامه داد: حدود دو میلیون و 500 هزار واحد مسکونی خالی در کشور وجود دارد، حال اگر این مساکن با وضع مالیات بر خانه هاي

 
خالی به درستی ساماندهی شود، می توان بازار پرتلاطم مسکن را مدیریت کرد. 

 
روش هاي دردناك براي تامینِ سرپناه 

در چنین شرایط دردناکی است که اخبار و اطلاعاتی از روش هاي نامانوس و دردناكِ تامین سرپناه به گوش می رسد؛ از کرایه پشت

 
بام ها براي اسکان کم درآمدها گرفته تا زندگی به سبک کانتینري و حتی سکونت در حاشیه ي آرامستان هاي شهرهاي بزرگ. 

براي نمونه، براساس برخی گزارش هاي منتشره در رسانه ها، تعدادي از زوج ها که با افزایش کرایه خانه دیگر امکان اجاره واحد
مسکونی در تهران را ندارند، وسایل خود را در کانیتنرهاي اجاره اي در جنوب پایتخت گذاشته اند و هر یک راهی خانه پدر و مادر

 
خود شده اند. 

«پشت بام خوابی» پدیده ناگوار دیگري است که کارگران کم درآمد و بعضاً شهرستانی را در تهران و کلانشهرها درگیر کرده است؛ این
پدیده ي دردناك، معلول ناتوانی در تامین مسکن همان کارگرانی است که براساس اصل 31 قانون اساسی، دولت موظف به تامین

 
مسکن براي آنهاست. 



در روزهاي ابتدایی تیرماه، فرشید پورحاجت، دبیر کانون انبوه سازان مسکن با اشاره به انتشار اخباري مبنی بر ایجاد پدیده "پشت بام
خوابی" و اجاره پشت بام منازل براي شب خوابی از سوي کارگران و اقشار کم درآمد، گفت: اینکه شخص به وضعیتی برسد که به
دلیل نداشتن مسکن مناسب، براي خوابیدن در پشت بام خانه شخص دیگر هزینه پرداخت کند، یک فکاهی دردناك اما از بدیهیات

 
حوزه مسکن کشور است. 

 
درد دل هاي ماشین خواب ها 

در این اوضاع و احوال، پاي درد دل کارگرانی نشستیم که روزها در تهران کار می کنند اما شب ها را در ماشین می خوابند؛ کارگرانی
که چون «خانه» ندارند و از پس قیمت اجاره خانه در تهران برنمی آیند، اتوموبیل هاي شخصی با صندلی هاي عقب رفته، حکم
سرپناه خواب براي آنها پیدا کرده است و دور از خانواده هاي خود در تهران، با کمرهاي رگ به رگ شده و عضلات خواب رفته، شبها

 
را به صبح و کارِ دوباره گره می زنند. 

«رضا» یک کارگر بیکارشده ي آذربایجان شرقی است که بیش از یک سال است براي کار در تهران به پایتخت آمده است؛ او در تهران
مسافرکشی می کند؛ البته می گوید هر کار شرافتمندانه اي که درآمد داشته باشد را انجام می دهم. رضا همین الان دو هفته است که

 
خانواده اش را ندیده؛ همه این دو هفته را در تهران و در اتوموبیل پراید خود به سر برده است. 

او در مورد وضعیت دشوارِ«خوابیدن در ماشین بدون هیچ امکاناتی» می گوید: صبحها که از خواب بیدار می شوم، خسته تر از شب
قبل هستم؛ همه عضلات بدنم درد می گیرد؛ تازگی ها کمردرد شدید دارم؛ خوابیدن در ماشین بدون امکانات خیلی سخت است؛ من
نه دستشویی دارم؛ نه حمام و نه آشپزخانه؛ غذاي ارزان بیرون را می خورم البته روزي یک وعده؛ ماشین را شب ها کنار بوستان ها

 
پارك می کنم تا بتوانم از سرویس بهداشتی استفاده کنم و حمام رفتن هم که دیگر یک مصیبت است. 

این کارگر بیکار و آواره در پایتختِ بی آسمان، دلیل ماندن بی سرپناه در تهران را بیکاري می داند و می گوید: نمی توانم از پس اجاره
خانه در تهران بربیایم؛ بنابراین خانواده ام همان شهرستان هستند؛ همسر و یک فرزند دارم که خانه پدر زنم اقامت دارند؛ اوایل سعی
می کردم هفته اي یکبار به آنها سر بزنم؛ بعد دیدم هزینه بنزین خیلی سنگین است؛ حالا دوهفته یکبار و یا حتی ماهی یکبار می
روم؛ دلم براي فرزندم تنگ می شود؛ دوست دارم من هم مثل باقی پدرها شبها براي پسر سه ساله ام قصه بگویم تا خوابش ببرد؛ دلم

 
براي پسرم تنگ است.... 

«فرشاد» هم دستفروشی دوره گرد در تهران است که تا زمان تمام شدن همه اجناس فروشی اش شامل نان محلی و کلوچه، به
روستاي محل سکونتش در استان همدان بازنمی گردد. او نیز چند شب در هفته در اتوموبیل پژو می خوابد؛ فرشاد آرزویش این است
که بتواند کنار خانواده اش باشد؛ در یک شهر باامکانات زندگی کند و دختر و پسرش را به مدرسه خوب بفرستد. او آرزو دارد روزي

 
بتواند یک خانه نقلی در همین تهران رهن کند و خانواده اش را بیاورد؛ چون می گوید: کار اینجا هست! 

فرشاد می گوید: گاهی براي دو هفته هم به خانه بازنمی گردم؛ اینجا اجناسم را که فروختم، اگر مسافر باشد مسافرکشی می کنم؛
حتی یکبار وردست یک نقاش رفتم براي کارهاي ساختمانی؛ حالا هم اگر کاري باشد همان اوستاي نقاش خبرم می کند؛ خلاصه تا

 
وقتی که در تهران کار باشد به روستا بازنمی گردم؛ همینجا در ماشین می خوابم. 

براي فرشاد هم خوابیدن در ماشین دشوار است؛ اما می گوید دشوارتر این است که پول نداشته باشم براي خانه یک کیلو گوشت مرغ

 
بخرم یا سالی یکبار لباس نو براي بچه هایم فراهم کنم. 



«مشکل مسکن» یک مشکل جدي است؛ نه تنها براي کارگرانی که گفته شده روي پشت بام ها می خوابند یا آنها که مجبورند
اتوموبیل را جاي خانه و سرپناه، محل خواب و استراخت قرار دهند حتی مزدبگیرانی که تا امروز و امسال توان پرداخت اجاره خانه

 
داشته اند، نگران بعد از این هستند: آیا قادر به تمدید اجاره خانه و پرداخت اجاره خانه هاي بیشتر خواهند بود؟ 

 
وعده ها براي فردا! 

در این اوضاع ناگوار، همه راهکارهاي موجود ناکارآمد است و همه پیش بینی ها و وعده هایی که براي فردا می دهند، امیدوارکننده
نیست. سیزدهم تیرماه، نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاك تهران با بیان اینکه قیمت مسکن نهایت رشد خود را در چهار ماهه
نخست امسال داشته، گفت: با اجراي بسته هاي حمایتی دولت براي ساماندهی بازار مسکن و اجاره در نیمه دوم امسال با کاهش

 
التهاب بازار و ثبات قیمت ها مواجه خواهیم شد. 

به گفته عقبایی، تسهیلانی که قرار است در قالب وام ودیعه به مستاجران داده شود و همچنین مصوبه تعیین نرخ اجاره بها، در صورت
تداوم اجرا از جو روانی و التهاب بازار می کاهد و به همین دلیل همزمان با پیش بینی ثبات قیمت ها در نیمه دوم امسال. امکان

 
تعدیل نرخ ها نیز وجود خواهد داشت. 

اما آیا واقعاً اینگونه خواهد بود؛ آیا کارگرانی که امروز سقفی بالاي سر دارند، نباید نگران فرداي بی سقفی باشند؟! به نظر می رسد تا
زمانی که بیشتر فرودستان حتی می شود گفت بیش از 70 درصد آنها «اجاره نشین» هستند، این نگرانی ها وجود دارد. هیچ راهکاري
هم براي خانه دارشدن آنها در دستور کار نیست؛ روش هایی که در حد وسع و توان کارگران حداقل بگیر باشد، تا امروز ارائه نشده
است. حتی طرحِ «خانه هاي 25 متري» هم که مدتی قبل رسانه اي شد، اجرایی نشده است؛ گرچه خانه 25 متري، نه آن مسکن
شایسته ي اصل 31 قانون اساسی است و نه در شان خانواده هاي زحمتکش کارگري است که بخواهند در آلونک هاي بی کیفیت 25

 
متري زندگی کنند! 

نهم تیرماه، محمودزاده (معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازي) در پاسخ به پرسشی درباره موافقت دولت با ساخت خانه
هاي 25 تا 30 متري اظهار داشت: ساخت خانه هاي 25 متري پیشنهادي بود که شهرداري تهران ارائه کرده و این پیشنهاد هنوز
رسماً به وزارت راه و شهرسازي ارائه نشده است. فلسفه اعلام این پیشنهاد از سوي شهرداري بر اساس برداشت آنها از موضوعی با نام
«خانه هاي کوچک» در دنیا بوده است. پیشنهاد وزارت راه و شهرسازي در این خصوص، راه اندازي نظام اجاره داري حرفه اي است که
به زودي بسته مربوط به آن تدوین خواهد شد. در این سازوکار، سطح سوم اجاره داري تهیه شده که چیزي شبیه راه اندازي پانسیون
هاي خصوصی است و افرادي که براي اشتغال یا تحصیل و درمان و امثال آن به صورت مجردي یا بدون خانواده به پایتخت کوچ می
کنند، در آن مستقر می شوند و محلی براي سکونت آنهاست. چنین فردي توانایی مالی اجاره کردن واحد 75 متري که متراژ الگوي

 
مصرف مسکن در پایتخت محسوب می شود را ندارد؛ بنابراین، مجبور به سکونت در چنین واحدهایی خواهد بود. 

در این چیدمان موجود، روز به روز بر تعداد کارگران کم درآمدي مانند رضا و فرشاد اضافه خواهد شد؛ فرودستانی که برایشان سرپناه
راحت و باامکانات، دیگر یک «رویا» است؛ به نظر نمی رسد فرادستان هیچ برنامه اي براي تحقق این رویا داشته باشند؛ زمانی که

«حق قانونی» تبدیل به رویا می شود، یعنی خیلی چیزها دیگر از دست رفته است...!



اجراي طرح سراسري مقابله با قاچاق دام زنده وکالاهاي اساسی در البرز

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/04/31

فرمانده انتظامی استان البرز از کشف 64 میلیارد و 200 میلیون ریال انواع کالاي قاچاق در اجراي اولین طرح سراسري مقابله
با قاچاق دام زنده، کالاهاي اساسی، گندم و آرد در استان البرز خبر داد .

اجراي طرح سراسري مقابله با قاچاق دام زنده وکالاهاي
اساسی در البرز فرمانده انتظامی استان البرز از کشف 64
میلیارد و 200 میلیون ریال انواع کالاي قاچاق در اجراي
اولین طرح سراسري مقابله با قاچاق دام زنده، کالاهاي

 
اساسی، گندم و آرد در استان البرز خبر داد . 

به گزارش خبرگزاري برنا استان البرز، سردار عباسعلی
محمدیان با اعلام این خبر اظهار کرد: اولین طرح سراسري
مقابله با قاچاق، با اولویت دام زنده، کالاهاي اساسی، گندم

 
و آرد طی 48 ساعت گذشته با استفاده از حداکثر توان نیروهاي پلیس در سطح استان البرز به اجرا درآمد. 

وي خاطرنشان کرد: در این طرح 93 هزارو 596 قلم انواع کالاي قاچاق شامل سوخت، موتورسیکلت، دام زنده، ماینر و لوازم برقی

 
کشف شد که بر اساس برآورد اولیه کارشناسان ارزش ریالی این کالاها 64 میلیارد و 200 میلیون ریال تخمین زده شد. 

فرمانده انتظامی استان البرز تصریح کرد: در اجراي این طرح 7 متهم دستگیر،3 دستگاه خودرو حامل کالاي قاچاق توقیف، 4 انبار

 
دپوي کالاي قاچاق پلمب و 7 فقره پرونده نیز تشکیل شد. 

سردار محمدیان نقش مردم را در مبارزه با پدیده شوم قاچاق کالا و ارز که اقتصاد ، تولید و اشتغال کشور را با مشکلات عدیده اي

 
روبرو می کند بسیار تاثیر گذار دانست و گفت: اجراي طرح ملی مقابله با قاچاق کالا به صورت ویژه در این استان در حال اجرا است. 

 
سردار عباسعلی محمدیان طرح سراسري مقابله با قاچاق قاچاق دام زنده قاچاق کالاي اساسی 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 



 
ویژه برنا 1399/04/31 12:00 بازیکنانم تشنه موفقیت هستند/ بازي جوانمردانه اي مقابل پرسپولیس انجام می دهیم 

 
1 1399/04/31 11:27 تولید واکسن کرونا در دنیا هنوز تایید نشده است/ هر واکسنی تایید شود، در ایران به سرعت تولید می شود 

 
2 1399/04/31 10:33 تور رقبا براي ستاره هاي استقلال/ می روند یا می مانند 

3 1399/04/31 10:00 صداوسیما تفاوت هاي سریال سازي در شبکه نمایش خانگی و تلویزیون را می فهمد / سریال هاي شبکه

 
نمایش خانگی به لحاظ کیفی ضعیف تر و به لحاظ محتوایی بهتر خواهند شد 

4 1399/04/31 09:48 آزمایشگاه هاي مناسب براي تشخیص کرونا / آزمایش قبل از ازدواج برقرار است فقط کلاس هاي دو روزه لغو

 
شد 

5 1399/04/31 09:32 جذب بازیکن خارجی نیاز است اما منافع ملی را در نظر بگیریم/ فدراسیون براي فصل جدید لیگ عجولانه

 
تصمیم گیري نکند 

6 1399/04/31 09:00 براي کشف پول هاي کثیف، صداوسیما قدرتی بیشتر از وزارت ارشاد ندارد/ تلویزیون باید به سریال سازي

 
ادامه دهد 

 
7 1399/04/31 08:27 کودکان از ویروس کرونا در امان نیستند! 

 
8 1399/04/31 08:24 برنامه هاي اختصاصی مجیدي براي ستاره جوان/ رویاي آقاي گلی بر باد می رود؟ 

 
9 1399/04/31 07:45 سلامتی بازیکنان را فداي قهرمانی نکنیم/ مصدومیت بالاي بازیکنان جاي نگرانی دارد 

 
10 1399/04/31 07:34 خط و نشان جدي رئیس آگاهی براي مجرمین خشن+ فیلم 

 
11 1399/04/31 07:05 مردم براي درمان کرونا به بازار سیاه مراجعه نکنند 
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عنبران محله «روستاي ملی گلیم بافی»

منبع: گیلانستانشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/04/31

تاکنون سه جشنواره با عنوان «دل بافته هاي داري گلیم بافان عنبران محله آستارا» به منظور

 
ترویج و توسعه گلیم بافی در این روستا برگزارشده است. 

به گزارش گیلانستان، فرزاد رشیدي در جمع خبرنگاران با اشاره به ظرفیت هاي روستاي عنبران
محله که یکی از بزرگ ترین  روستاهاي بخش مرکزي شهرستان آستارا در زمینه گلیم و گلیم بافی است، اظهار کرد: طرح نامزدي

 
عنبران محله به عنوان روستاي ملی گلیم بافی بررسی شد و مورد تأیید حاضران قرار گرفت. 

به گفته معاون صنایع دستی و هنرهاي سنتی گیلان، در این روستا  رشته هاي مختلف صنایع دستی ازجمله گلیم بافی، سفالگري،

 
نازك کاري چوب و بافتنی هاي سنتی رایج است. 

وي با اشاره به تشریح ویژگی هاي گلیم این روستا تصریح کرد: نقش گلیم عنبران محله بسیار متنوع بوده و شامل نقوش لوزي، لانه
زنبوري، شکارگاه، بوته اي، ترنج، ابر، شانه اي، انگوري، گلدان است، این گلیم ها ابعاد مختلف داشته  و اغلب به صورت زرع ونیم و

 
پادري بافته می شوند. 

رشیدي با تأکید بر ظرفیت هاي اشتغال زایی این محصول صنایع دستی گفت: در این روستا تعداد 700 نفر از زنان در منازل خود به
گلیم بافی اشتغال دارند، همچنین 5 فروشگاه صنایع دستی وجود دارد و علاوه بر آن محصولات به صورت آنلاین نیز به فروش می

 
رسد. 

تاکنون سه جشنواره با عنوان «دل بافته هاي داري گلیم بافان عنبران محله آستارا» به منظور ترویج و توسعه گلیم بافی در این روستا

 
برگزارشده است. 

 
انتهاي پیام/فارس 

print



می بینند، می فهمند، اما فی قلوبهم مرض اند

منبع: داناشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/04/31

پاره بینان تنها چیزهایی را می بینند که می خواهند و چیزهایی را نمی بینند که نمی خواهند، در نتیجه هیچگاه با افق هاي
حقیقت مواجه نشده و در ظلمت تنگ نظري و غفلت خودخواهانه باقی می مانند و بیماري شان تشدید می شود.

پاره بینان تنها چیزهایی را می بینند که می خواهند و
چیزهایی را نمی بینند که نمی خواهند، در نتیجه هیچگاه
با افق هاي حقیقت مواجه نشده و در ظلمت تنگ نظري و
غفلت خودخواهانه باقی می مانند و بیماري شان تشدید

 
می شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از بلاغ، این
روزها بوضوح می توان گروهی را دید که یا بیمارند و یا به
ورطه بیماري و نابودي تدریجی وجدان و انسانیت کشانده
می شوند، هرچند داراي ظاهري شیک و آنکادره با ادا
واطوارهاي خاص و حق بجانب هستند و غالباً دروغ ها را
چنان با ظاهري فریبنده و بزرگ می گویند و با صداي بلند

 
تکرار می کنند که کمتر به شنونده جرات شک و تردید می دهند. 

ماجراي صدور حکم سه شرور و زورگیري که با قمه به مردم حمله کرده و با مجروح کردن مغازه داران زورگیري می کردند و به
ناموس مردم تجاوز کرده و بعد کاشف بعمل آمد که با حضور فعال در اغتشاش و فتنه سال 88، میدانداري کرده و به آتش زدن بانک
ها و پمپ بنزین ها و... معترف شده و اظهار داشتند که در خارج از کشور آموزش دیده و با سرویس هاي امنیتی و جاسوسی بیگانگان
ارتباط داشته و دستورات آنان را در تخریب گسترده و تحریک مردم با دریافت دلارهاي مزدوري به اجرا می گذاردند و سرانجام در
حین ارتکاب مجرمانه و زورگیري از یک خانم آنهم در روز روشن توسط اقوام این خانم دستگیر شده و با محاکمه و حضور وکیل به

 
اعدام محکوم شدند. 

سطح و حجم تخریب اقدام هاي این سه نفر و تحریک به تخریب از سوي آنها در آن حدي بود که نتیجه آن، خسارات نجومی در

 
سطح ملی را رقم زد. 

اینکه فرد یا افرادي اقدام به جرائمی اجتماعی و ایجاد رعب و وحشت کنند و عده اي را مورد ایذاء و آزار خود قرار دهند و امنیت
عمومی را مخدوش کنند و براي رهایی از پیامدهاي قضایی و جزایی اقدامات خود با استفاده از ابزارهایی رهایی یابند، سنگ روي

 
سنگ بند نمی شود و تحقق عدالت امکان ناپذیر و داستانی باورناپذیر خواهد بود. 

حال اگر محاکم قضایی بر روال قانونی بخواهند حکم را مورد تجدیدنظر قرار دهند، مسئله اي نیست و هیچ نباید به اذهان مردم راه
یابد که این تجدیدنظر براساس فشارهاي پیرامونی و رسانه اي و یا احیاناً جوسازي هاي چند سلبرتی صورت می گیرد که بواقع سم

خطرناکی است که نمی توان از آثار مهلک آن جلوگیري کرد. 



آنچه که فوق العاده در میان دنیایی از هیاهوي تبلیغاتی و جنجال هاي هدفمند مهم است، نگاه درست و موشکافانه آحاد مردم به
خصوص نخبگان و فرهیختگان جامعه به مسائل داخلی ایران و جهان و نوع جبهه گیري بیگانگان با مسائل کشور ما و قرار گرفتن عده

 
اي در داخل کشور در اجراي سناریوهاي دشمنان انقلاب است. 

آنانی که هزاران نکته مثبت و انسانی و منحصر بفرد این کشور و ملت ایران و نظام اسلامی را نمی بینند و تحت تدبیر بیگانگان وارد
میدانی می شوند که صحنه گردان اصلی آن دشمنان دین و دنیاي این ملت هستند، نمی توان به آنها اعتماد کرد و آنها را که همواره
براي اجراي نقش نیابتی، تخریب بنیان اعتقادي ملت مسلمان را مورد هدف قرار می دهند، سرزنش نکرد و آنان را خائن عامد یا

 
جاهل ندانست. 

به چند مورد امیدبخش که توسط بنیادها و نهادهاي غیر دولتی در کشورمان انجام می شود و چیزي جز زیبایی و تلاش انسانی براي
خدمت به جامعه ایرانی است توجه فرمائید تا روشن گردد که چرا این اقدام هاي فوق العاده به چشم عده اي مدعی نمی آید، آنگاه

 
مثل مگس می روند و روي زخم هایی از جنس بی قیدي ها و لاابالی گري ها می نشینند و عفونت را ترویج و گسترش می دهند. 

مدیرعامل بنیاد برکتِ ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) چند روز قبل گفت: در سال گذشته طرح هاي اشتغال محور بنیاد 30 هزار
طرح بوده، با توجه به اینکه در سال جهش تولید قرار داریم امسال به 60 هزار طرح رسیده است و اکنون روزانه 300 طرح اشتغال

 
محور در کشور در حال اجراست. 

سید امیرحسین در ادامه اظهار کرد: در ابتدا مقام معظم رهبري از بنیاد برکت دستور ساخت یک هزار مدرسه در کشور صادر کردند و

 
تا مهر امسال یک هزار و 900 مدرسه به بهره برداري می رسد. 

وي افزود: در سایر بخش هاي عمرانی بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام (ره) تاکنون بیش از یک هزار و 500 مسجد و موسسه

 
فرهنگی، بیش از 12 بیمارستان و بیش از 240 خانه سلامت و بهداشت در کشور ساخته شده است. 

مدیرعامل بنیاد برکتِ ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) از ساخت 40 هزار واحد مسکن محرومین در کشور خبر داد و گفت: آب

 
رسانی به یک هزار روستا آغازشده که تاکنون به 500 روستا آب رسانی انجام شد. 

مدنی بابیان اینکه 47 هزار طرح سحاب در روستاهاي کشور اجراشده است عنوان کرد: در قالب این طرح اشتغال زایی در 8 هزار

 
روستا در حال انجام است. 

و یا به این خبر توجه فرمائید: پس از تصمیمات به موقع قوه قضائیه در اعطاي مرخصی به بیش از 114 هزار زندانی در موج اول همه
گیري بیماري کرونا، با همکاري مشترك سازمان زندان ها و بنیاد مستضعفان، تفاهم نامه اي امضاء شد که بر مبناي آن 2574 زندانی

 
جرایم غیر عمد و جرایم مالی از زندان آزاد می شوند و به آغوش خانواده بازمی گردند. 

اعلام خبر توزیع بیش از 3میلیون سبد کالا بین محرومین و آسیب دیدگان از کرونا از سوي گروه هاي مردمی در اجابت دعوت مقام
معظم رهبري با عنوان رزمایش مواسات و کمک مومنانه، که صحنه هاي زیبایی از همدلی و اتحاد و وفاق ملی بر محور ولایت را به
نمایش گذارد، چگونه این حرکت حماسی و بی نظیر از سوي سلبرتی هاي نق زن و غرولندکن دیده نشد و گوش شان هیچ یک از
آهنگ مومنانه این ملت را نشنید، اما همین چشمانی که سرکوب ددمنشانه دولت هاي آمریکا و اروپا در برخورد با مردم خودشان را



نمی بیند و صداي مظلومیت و شکسته شدن استخوان معترضان به جان آمده این کشورها را نمی شنود، فوراً براي بازي در زمین

 
دشمنان ملت ایران و بشریت می دود و گوشش همواره براي شنیدن فراخوان هاي این شیاطین تیز و آماده است؟!. 

چه زیبا و گویا و رسا قرآن مجید در آیات ابتدایی سوره بقره وصف این گروه را نمود که هنگامی با اهل ایمان این گروه مواجه می
شوند، می گویند ما ایمان آوردیم و چون با شیاطین خلوت می کنند، می گویند: بدون شک ما باشمائیم، ما با تظاهر به ایمان، مومنان
را مسخره می کنیم؛ آنگاه خداوند می فرماید: خدا آنان را به کیفر این کار منافقانه در دنیا و آخرت عذاب خواهد کرد و آنان را در

 
سرکشی و تجاوزشان مهلت می دهد تا در گمراهی شان سرگردان و حیران بمانند. 

قرآن در توصیف آنانی که شیاطین را دوست خود برمی گزینند، می فرماید: آنان کر و لال و کورند و از گمراهی و ضلالت به سوي
هدایت و حقیقت باز نمی گردند، چراکه در دل آنان بیماري نفاق است (فی قلوبهم مرض، فزادهم االله مرضا و لهم عذاب الیم بما کانوا

 
یکذبون). 

بنابراین، اگر این گروه به خود نیایند و متنبه نشوند و به راه خداوند و ملت و نظام خویش باز نگردند، هیچ چیزي و هیچ کسی نمی
تواند آنها را نجات دهد و از مرداب ضلالت و تباهی برهاند. سلبرتی ها و هم مدعیان دروغین! فرصت را دریابید که زمان را نمی توان

 
بازگرداند و به جبران مافات پرداخت. پشیمانی در وقت نامعلوم توبه دیگر سودي به حال تان نخواهد داشت. 

 
محمداسماعیل امام زاده 

انتهاي پیام/



ارسال نامه سرگشاده بسیج دانشجویی به نمایندگان مجلس/ قانون تسهیل

ازدواج جوانان بازخوانی و بر اجراي آن نظارت شود

منبع: داناشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/04/31

مظفري مدیر فرهنگسازي بسیج دانشجویی اردبیل از ارسال نامه سرگشاده دفاتر بسیج دانشجویی به نمایندگان مجلس در
خصوص قانون تسهیل ازدواج جوانان خبرداد و گفت: با توجه به اینکه این قانون 10 سال پیش در مجلس به تصویب رسیده

است، اما طی این مدت گامی در راستاي اجرایی شدن ان در کشور برداشته نشده است.

 مظفري مدیر فرهنگسازي بسیج دانشجویی اردبیل از
ارسال نامه سرگشاده دفاتر بسیج دانشجویی به نمایندگان مجلس در خصوص قانون تسهیل ازدواج جوانان خبرداد و گفت: با توجه به
اینکه این قانون 10 سال پیش در مجلس به تصویب رسیده است، اما طی این مدت گامی در راستاي اجرایی شدن ان در کشور

 
برداشته نشده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ حسین مظفري مسئول فرهنگ سازي بسیج دانشجویی استان اردبیل در گفتگو با پایگاه خبري
تحلیلی سبلان ما، از پیگیري مطالبات مردمی از نمایندگان استان در مجلس شوراي اسلامی خبرداد و گفت: یکی از مسائل مهم
کشوري که متاسفانه پس از تصویب در مجلس شوراي اسلامی نیز مورد غفلت قرار گرفته و به فراموشی سپرده شده است نظارت بر
قانون تسهیل ازدواج جوانان است که بیش از 10 سال از تصویب آن در مجلس گذشته ولی هنوز به مرحله اجرایی شدن نرسیده است.

وي در ادامه سخنان خود به نقش جوانان در پیشرفت و آبادانی کشور اشاره کرد و گفت: یکی از مهمترین مشکل جوانان، امر ازدواج

 
در کنار اشتغال است که نقش نمایندگان مجلس در راستاي تسهیل گري مهم و سازنده است. 

مظفري به نقش تشکیل خانواده در تعالی جامعه اشاره کرد و گفت: متأسفانه در زمان کنونی که درگیر چالش هاي مختلف هستیم

 
این موضوع بر اثر غفلت مسئولان مستعد تبدیل شدن به پاشنه ي آشیل است. 

وي با بیان اینکه پیگیري و نظارت بر قانون تسهیل ازدواج جوانان که بیش از 10 سال از تصویب آن گذشته و متاسفانه فرصتی که می
توانست براي بیش از 12 میلیون جوان مجرد در سن ازدواج ایجاد شود تا سامان یابند در حال از دست رفتن است و از سوي دیگر
نیاز به اصلاح و تصویب قوانین جدید با رویکرد تعالی خانواده و ترویج و تسهیل سبک زندگی اسلامی و ایرانی رسالت مجلس یازدهم



 
را سنگین تر می کند. 

مسئول فرهنگسازي بسیج دانشجویی استان اردبیل در پایان سخنان خود از ارسال نامه سرگشاده به نمایندگان استان اردبیل در
مجلس شوراي اسلامی در خصوص احیاي قانون تسهیل ازدواج و زنده شدن نقش نظارتی مجلس بر نحوه اجراي این قانون در کشور
خبرداد و گفت: با توجه به اینکه مطابه گري از رسالت هاي دانشجویی است، مسئولین دفاتر بسیج دانشجویی دانشگاه هاي اردبیل با

 
بازخوانی قانون مربوطه و کار کارشناسی خواستار احیاي این قانون و اجراي آن در کشور شدند. 

 
 

انتهاي پیام/



مرکز نیکوکاري شهید تندگویان افتتاح شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/04/31

سیدآبادي گفت: اقشار جوان در معرض آسیب هاي اجتماعی متعددي هستند که به همین منظور باید با آموزش هاي لازم در
مقوله توانمندسازي، چرخه فقر را قطع کردو با کمک خیرین بتوانیم نسبت به ایجاد اشتغال براي جوانان مؤثر باشیم.

با حضور مشاور معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد
کشور: مرکز نیکوکاري شهید تندگویان افتتاح شد
سیدآبادي گفت: اقشار جوان در معرض آسیب هاي
اجتماعی متعددي هستند که به همین منظور باید با
آموزش هاي لازم در مقوله توانمندسازي، چرخه فقر را
قطع کردو با کمک خیرین بتوانیم نسبت به ایجاد اشتغال

 
براي جوانان مؤثر باشیم. 

به گزارش خبرگزاري برنا خراسان جنوبی،با حضور
عبدالوهاب مشاور معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد کشور و مدیر کل کمیته امداد، مدیرکل دفتر اموراجتماعی استانداري و

 
معاون جوانان اداره کل ورزش و جوانان مرکز نیکوکاري شهید تندگویان افتتاح شد. 

رئیس مجمع جوانان بیان کرد: مرکز نیکوکاري جوانان شهید تندگویان توسط مجمع جوانان خراسان جنوبی با رویکرد استفاده از
ظرفیت هاي سمن هاي جوانان جهت جلب و جذب مشارکت خیرین و ترویج روح انفاق و نیکوکاري در 7 واحد تخصصی؛ازدواج زنان
و تحکیم خانواده، عمران سازندگی و محرومیت زدایی، بهداشت سلامت و درمان، فرهنگی و آسیب هاي اجتماعی، اشتغال و

 
کارآفرینی، ایتام و اکرام، آموزش و تحصیل در اردیبهشت ماه سال جاري مجوز فعالیت دریافت کرد 

سیدآبادي در آئین افتتاح مرکز نیکوکاري گفت: اقشار جوان در معرض آسیب هاي اجتماعی متعددي هستند که به همین منظور باید
با آموزش هاي لازم در مقوله توانمندسازي، چرخه فقر را قطع کردو با کمک خیرین بتوانیم نسبت به ایجاد اشتغال براي جوانان مؤثر

 
باشیم. 

وي افزود: مرکز نیکوکاري جوانان شهید تندگویان استان خراسان جنوبی می تواند نقش مؤثري را در کاهش آسیب هاي اجتماعی

 
حوزه جوانان ایفا کند. 

رئیس مجمع جوانان با تأکید بر اینکه مراکز نیکوکاري، پایگاه هاي مردمی توسعه خیر و احسان در تعامل و هم افزایی با کمیته امداد
امام (ره) هستند گفت: مرکز نیکوکاري جوانان استان خراسان جنوبی باهدف بهره گیري از ظرفیت هاي خیر و احسان به منظور ارائه

 
خدمات اجتماعی به جوانان در حوزه توانمندسازي، کاهش آسیب هاي اجتماعی و سایر مسائل مرتبط با جوانان افتتاح شده است. 

مدیرکل کمیته امداد امام (ره) خراسان جنوبی با اشاره به لزوم توانمندسازي جوانان در حوزه کارآفرینی و اشتغال گفت: آموزش
مهارت هاي زندگی از مهم ترین اقداماتی است که مجمع جوانان خراسان جنوبی می تواند آن را به به مرحله عمل برساند.



«دریاچه عروس» آلوده از بی مبالاتی مسافران/ شکواییه «حلیمه جان» از

تعیین حریم اراضی

منبع: گیلانستانشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/04/31

 
 

روستاي حلیمه جان به خاطر دریاچه زیبایش، پذیراي گردشگران است، اما تعیین حریم براي اراضی این روستا و عدم رعایت نظافت

 
از سوي مسافران، عمده ترین مشکل حلیمه جان است. 

به گزارش گیلانستان، مهري شیرمحمدي؛ روستاي «حلیمه جان» خسته از بی مبالاتی هاست، اگر بکر و ناشناخته می ماند، خیالش
راحت تر بود. از زمانی که دوربین هاي تلفن همراه و فضاي مجازي به کمک معرفی ناشناخته هاي طبیعت گیلان آمد، دیگر نه حلیمه

 
جان، آسوده ماند و نه دریاچه عروس، پاکیزه. 

تا چند سال پیش مسافرانی که قصد سفر به گیلان را داشتند، کمتر پیش می آمد که براي توقف، مناطق کوهستانی مسیر اتوبان
قزوین- رشت را انتخاب کنند و بیشتر حریم جاده و یا در نهایت «پارك جنگلی درنیکا»، استراحتگاه کوتاهی در کنار سپیدرود براي
آنان بود. ولی از وقتی حلیمه جان با دریاچه زیبایش بر سر زبان ها افتاد، مکان جدیدي براي ریخته شدن زباله مسافران بی مسئولیت

 
هم پیدا شد. 

 
 

«حلیمه جان» روستایی زیبا از توابع بخش رحمت آباد واقع در شهرستان رودبار است. تابلوي روستاي حلیمه جان پیش از رسیدن به
تونل رودبار در مسیر قزوین به رشت نصب شده است و ورودي جاده شالیزارهایی است که بخش زیادي از آن با احداث اتوبان از بین

 
رفت. 

براي رسیدن به دریاچه عروس باید جاده باریک پیچ در پیچی را که به بالاي کوه می رسد، طی کنید. از بالاي کوه می توانید



شالیزارهاي پایین دست و سپیدرود را که از شکاف کوه هاي البرز عبور کرده و به سمت جلگه می رود، ببینید. با پایان یافتن جاده
باریک، دشت وسیعی روبرویتان ظاهر می شود که در میانه آن دریاچه بزرگی قرار دارد. دریاچه اي که به خاطر زیبایی بی نظیرش به

 
«دریاچه عروس» معروف شده است. 

دورتا دور این دریاچه درختانی است که تصویرشان بر آب می افتد. انعکاس نور خورشید بر وسط آب دریاچه به قدري زیباست که
گویا بارانی از نور بر سطح دریاچه می تابد. قایق هاي پدالی و بادي، گردشگران را به عمق دریاچه می برند. لاك پشت ها و مارهاي
آبی که حریم امنشان به مخاطره افتاده، با کوچک ترین ایجاد موجی، خود را زیر آب پنهان می کنند و با اندك سکوتی دوباره از آب

 
بیرون می آیند. 

 
 

یکی از اهالی حلیمه جان درباره وجه تسمیه این دریاچه می گوید: رنگ این دریاچه در ساعت هاي مختلف روز و یا در فصل هاي
مختلف متفاوت می شود، گاهی اوقات دریاچه از یک زاویه به یک رنگ است و در زاویه دیگر رنگش متفاوت است و این به خاطر

 
جلبک هاي موجود در آب و انعکاس نور خورشید بر آن است. 

در اطراف دریاچه، آلاچیق، کافه ها و رستوران هایی براي خدمات دهی به مسافران ساخته شده است. محمد حاجی پور، صاحب
«کافه دریاچه عروس» درباره علت نامگذاري دریاچه می گوید: به دلیل زیبایی خاصی که دریاچه حلیمه جان دارد، به این نام خوانده
می شود. البته فضاي رویایی دریاچه و اطراف آن هم موجب شده، بسیاري از کلیپ هاي جشن عروسی در اطراف دریاچه فیلمبرداري

 
شود. 

حریم دریاچه از اسکان مسافر و خودرو به قدري شلوغ است که گویا کرونا و فاصله اجتماعی فراموش شده است، به ویژه آنکه شاهد

 
خودروهایی با پلاك هاي غیرگیلان هستیم. اما از آن ناراحت کننده تر، ریخته شدن انواع زباله ها در حریم جاده و دریاچه است. 

در حاشیه دریاچه، انواع بطري هاي آب معدنی و نوشیدنی در آب شناورند. انبوهی از کیسه هاي پلاستیکی و پسماندهاي خوراکی،
جابه جا در اطراف دریاچه به جا مانده است. کیسه هایی که حیوانات محله را هم به سوي خود می کشاند. سگ ها و گربه هایی که

 
کیسه زباله ها را به امید یافتن قوتی می جوند و مرغ و خروس هایی که باقیمانده نان و برنج مسافران را می جویند. 



 
 

محمد حاجی پور با ابراز تاسف از عدم رعایت نظافت و بهداشت از سوي برخی از مسافران می گوید: حریم دریاچه سطل هاي زباله

 
دارد و روزانه 2کارگر زباله هاي ریخته شده را جمع آوري می کنند، ولی می بینید باز هم حریم دریاچه تا این حد آلوده شده است. 

روستایی که قدمتش به هزاره دوم قبل از میلاد می رسد، چندسال پیش توسط سازمان میراث فرهنگی مورد توجه قرار گرفت. این را
می شود از تابلوهاي نصب شده بر درب برخی از خانه هاي داخل روستا دید. مسافر کاشانه هایی که با تابلوي صندوق کارآفرینی امید

 
و سازمان میراث فرهنگی، پذیراي مسافران است. 

زیبایی این روستا در اختلاف ارتفاع بخش هاي مختلف روستاست و خانه هایی که هنوز معماري بومی خود را حفظ کرده اند. خانه

 
هایی با تلارهاي چوبی و حیاط هایی بی حصار و دیوار و یا نهایتا با پرچین هاي چوبی. 

اما حفظ معماري بومی این روستا دلیل دیگري هم دارد که تاکنون ویلاسازي نشده است. به گفته دهیار حلیمه جان، بیشتر اراضی

 
این منطقه جزو منابع طبیعی ثبت شده و این خود یکی از مشکلات روستاست. 

 
 

میثم جمالی نژاد می گوید: در گذشته اهالی روستا بیشتر دامدار بودند و در فصل تابستان به ییلاق می رفتند. دهه 60 از طرف منابع
طبیعی کارشناسانی به منطقه می آیند و به دلیل عدم حضور مالکان، بیشتر زمین ها به نام منابع طبیعی ثبت می شود. اکنون مالک

 
ملک مسکونی که سال هاي 50 ساخته و فرسوده شده است، اجازه نوسازي ندارد و همین امر مورد شکایت است. 

وي با بیان اینکه برخی از این املاك به عنوان مسافرکاشانه کاربري دارد، ابراز می دارد: 25 مسافرکاشانه در زمان پیک به مسافران
خدمات می دهند. البته تعداد کمی از این خانه ها با مجوز میراث فرهنگی است و بعضا شاهد ایجاد مشکلاتی از سوي مسافران براي

 
مالکان هم هستیم. 



جمالی نژاد دیگر مشکل عمده حلیمه جان را عبور دو خط لوله گاز و تعیین حریم اراضی عنوان کرد و افزود: خط لوله گازي که به
آستارا می رود، از زمین هاي اهالی عبور کرده و براي آن حریم 20متري تعیین شده است و مالکان اجازه ساخت و ساز در این حریم

 
را ندارند. افزون بر آن لوله خط گاز قبلی هم که اکنون فرسوده شده، 250متر خط حریم برایش تعیین شده است. 

 
 

دهیار حلمیه جان با بیان اینکه این تعیین حریم هم باعث نارضایتی مالکان است، تصریح کرد: از 250خانوار ساکن در حلیمه
جان، یکصد خانوار مشکل حریم خط لوله گاز را دارند و اجازه نوسازي و بهسازي ملک مسکونی به آنها داده نمی شود و انتظار داریم

 
مسئولان به این مشکل رسیدگی کنند. 

 
جمالی نژاد همچنین گفت: این روستا هنوز فاقد آب آشامیدنی سالم است و آب شرب روستا با آب چاه و چشمه تامین می شود. 

وي با بیان اینکه زیرسازي براي توسعه خطوط اینترنت صورت گرفته ابراز کرد: به لحاظ نرم افزاري هنوز امکانات به حلیمه جان داده

 
نشده و در این بخش هم مشکل داریم. 

جمالی نژاد در پاسخ به این سوال که براي بهسازي حریم دریاچه چه برنامه هایی دارید، گفت: دهیاري با چند سرمایه گذار در این
زمینه مذاکره کرده تا امکانات تفریحی، اسکان مسافر و پارك کودك ایجاد کند و پس از ایجاد زیر ساخت ها، به ازاي مسافران ورودي

 
دریافت می شود. 

print پایان پیام/شبستان



بیکاري نشان دهنده ضعف ساختاري اقتصاد ماست

بیکاري نشان دهنده ضعف ساختاري اقتصاد ماست

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/04/31

گروه اقتصادي:مدتی پیش مرکز آمار ایران، چکیده نتایج طرح آمارگیري نیروي کار در سال 1398 را منتشر کرد که طبق آن نرخ
مشارکت اقتصادي جمعیت 15 ساله و بیشتر از 44.5 درصد در سال 97 به 44.1 درصد در سال 98 کاهش یافته بود. تعداد جمعیت
بیکاران 15 ساله و بیشتر کشور در سال 1398، دو میلیون و 893 هزار و 588 نفر گزارش شده است که این تعداد در مقایسه با سال
1397 کاهشی 404 هزار و 390 نفري را تجربه کرده است. با این کاهش جمعیت بیکاران، نرخ بیکاري نیز از 12.2 درصد در سال

 
1397 به 10.7 درصد در سال 1398 کاهش یافته است.به گفته کارشناسان، اما آنچه عیان است افزایش نرخ بیکاري است. 

 
راهکاري به غیر از بهبود و توسعه بخش واقعی اقتصادي نداریم 

وحید شقاقی اقتصاددان در این باره گفت: اشتغال و متعاقب آن بیکاري ارتباط مستقیم به رشد سرمایه گذاري و رشد تولید دارد. در
اقتصادي که بخش واقعی اقتصاد با مسایل عدیده مواجه است اشتغالی شکل نمی گیرد و هر چه اشتغال باشد کاذب است. اطلاعاتی
که مرکز آمار در این باره می دهد می گوید وضعیت مناسب است و حتی نرخ بیکاري کمتر شده، اما اشتغال به معناي واقعی زمانی
شکل می گیرد که تولید به معناي واقعی شکل بگیرد.او افزود: با توسعه بخش هاي غیرمولد، اشتغال کاذب در جامعه ایجاد می شود.
الان حدود یک دهه است رشد سرمایه گذاري در کشور منفی است؛ بنابراین اشتغال واقعی هم شکل نمی گیرد و هر آنچه در اشغال
می بینید اشتغال غیرواقعی و کاذب است. ماحصل بیکاري و شکل گیري اشتغال کاذب، هم چالش هاي اقتصادي و مسایل اجتماعی
است.وي ادامه داد: بحث به تاخیر افتادن ازدواج، مشکلات اخلاقی، اتلاف فرصت هاي اقتصادي به دلیل از دست رفتن فرصت جوانی
نیروي کار، افزایش هزینه ها بابت از دست دادن نیروي کار جوان و در پی آن مواجه شدن با مشکلات عدیده در سالمندي و افزایش
نومیدي در جامعه از جمله پیامد هاي اجتماعی بیکاري هستند. وقتی نمی توانیم به موقع اشتغال را براي قشر جوان فراهم کنیم با از
دست دادن زمان بهره وري اقتصادي و سرمایه انسانی را از دست می دهیم و این تبعات منفی در جامعه خواهد داشت.این اقتصاددان
درباره این که چه راهکاري در این باره وجود دارد، بیان کرد: راهکاري به غیر از بهبود و توسعه بخش واقعی اقتصادي نداریم. بخش
عمده اقتصاد ایران عملا غیرمولد و با تکیه بر بازار هاي مالی و پولی است و متاسفانه چندان به بخش واقعی اقتصادي توجه نشده
است. تا زمانی که فضاي کسب و کار بهتر نشود ثبات وامنیت اقتصادي شکل نگیرد سرمایه گذاري شکل نمی گیرد. تا زمانی که

 
سرمایه گذاري شکل نگیرد تولید شکل نمی گیرد و اشتغال ایجاد نمی شود. 

 
بخش مسکن در رفع بیکاري به کار گرفته شود 

ایرج رهبري دیگر کارشناس اقتصادي در این باره گفت: همه سعی می کنند به نحوي مسئله اشتغال را حل کنند و دولت خط مقدم
آن است و مسئولیت اولیه را دارد و باید هر گونه امکانی را فراهم کند تا مسئله اشتغال حل شود. قوانین خوبی هم در این زمینه
داریم. رفع موانع کسب وکار و قانون مستمر کار را داریم که دولت می تواند از این قانون ها استفاده کند. براي رونق اشتغال تولید،
صنعت و مسکن ومعدن را باید به کار بگیرد. به خصوص بخش ساختمان خیلی می تواند در امر اشتغال کمک باشد. متاسفانه در
بخش مسکن وساختمان دولت در این سال ها فعالیتی نداشته و اقدام موثري انجام نشده است. موتور محرکه اقتصاد کشور مسکن
است و می تواند در امر اشتغال کمک کند اگر به آن بپردازند.وي افزود: تبعات بیکاري به تاخیر افتادن ازدواج و بالا رفتن سن ازدواج
که حالا به بالاي 35 سال رفته است. سرخوردگی جوانان و به انحراف کشیدن جوانان، فراهم شدن زمینه سوء استفاده از آنان، به



چالش کشیدن آبرو و بقاي نظام است. ساماندهی اشتغال تکلیفی است که قانون اساسی برعهده دولت گذاشته است که اشغال را براي

 
همگان تامین کند تا درآمدي براي آحاد مردم ایجاد شود. 

 
بیکاري نشان دهنده ضعف ساختاري اقتصاد ماست 

عبدالمجید شیخی نیز در این زمینه اظهار کرد: متاسفانه نرخ بیکاري رابطه مستقیمی با رکود دارد. هر چه رکود بالاتر برود نرخ
بیکاري بالاتر می رود. نرخ بیکاري را دو بخش می کنیم بیکاري آشکار و پنهان. فهم بیکاري آشکار از پنهان مانند کوه یخی است که
قله آن بیرون آب است و بخش عمده آن زیر آب است. وقتی عوامل بازار شغل در بازار ایجاد نمی کنند به دستفروشی و دلالی در
خدمات و توزیع روي می آورند یعنی بخش واسطه گی را می گیرند. این خطرش بیشتر از بیکاري آشکار است.او ادامه داد: یک رابطه
میان بزرگ شدن بیکاري پنهان با تورم وجود دارد. هر چه بیکاري پنهان یعنی مشاغل زاید و واسطه گري و دلالی و پول بازي یعنی
مشاغلی که در بخش مجازي اشتغال شاغل هستند بزرگتر شوند موجب بالا رفتن تورم می شوند. چون هر کدام از این ها نقش شان
سهم خواهی از ارزش افزوده است؛ بنابراین بیکاري پنهان روي افزایش نرخ تورم اثر دارد و آن را به خاطراشتغال عناصر بازار در
مشاغل غیرضرور که در بخش توزیع مستقر می شوند؛ بالا می برد. بیکاري آشکار هم معلوم است. در بیکاري آشکار عملا هیچگونه
سهمی از ارزش افزوده نصیب فرد نمی شود. سن ازدواج را بالا می برد، نرخ باروري را پایین می آورد. مشکل اجتماعی، قضایی و
افزایش بزهکاري پیش می آورد و بار تکفل را بالا می برد. عناصر بیکار سربار نان آور خانواده می شوند. هزینه زندگی و فقر را افزایش

 
می دهد وناتوانی در مدیریت زندگی ایجاد می شود. 

وي افزود: بیکاري از سوي دیگر نشان دهنده آن است که بخش واقعی اقتصاد دچار رخوت و رکود شده و تحرکی ندارد و نمی تواند
نیرو جذب کند. ارزش افزوده در اقتصاد تولید نمی شود و تولید ناخالص ملی پایین آمده ودرآمد ملی کاهش یافته است و نشان دهنده
ضعف ساختاري اقتصاد است.شیخی گفت: تکلیف دولت از روز اول پیاده سازي الگوي اقتصاد مقاومتی بوده است. یعنی توجه به تولید،
راه اندازي بنگاه هاي اقتصادي، کمک به افزایش ظرفیت بنگاه ها، پر کردن خلا بازار با ایجاد تشکل هاي جدید اقتصادي، جلوگیري از
واردات غیرضرور، بی رویه وتجملاتی. حتی واردات کالا هایی که در داخل امکان تولید دارد تا به مرحله تجاري سازي برود ممنوع شود
تا تولید داخلی رونق بگیرد و تولید درونزا شود. هر چه تولید در بخش حقیقی اقتصاد افزایش پیدا کند نرخ اقتصاد بالا می رود. رفاه
اجتماعی ایجاد می شود. رضایت عمومی ایجاد می شود. قدرت خرید پول داخلی بالا می رود و قیمت ارز پایین می آید. نرخ برابري
پول تقویت می شود. دولت حتی می تواند به عنوان سیاست کمکی قرارداد هاي پولی دو جانبه یا چندجانبه ببندد و دلار و یورو را
حذف کند تا ما شاهد مصیبتی مثل الان نباشیم که دلار و یورو با ما مثل عروسک خیمه شب بازي رفتار کنند. ولی دولت بی عرضگی
کرده است قدرت خرید از فروردین 97 تا حالا یک چهارم شده است به خصوص اقشار پایین و کارگر قدرت خرید خود را از دست

داده اند و این ها همه به دلیل مصیبت هایی است که این دولت بر سر این اقتصاد در آورده است.



80 درصد مردم مشهد از ماسک بهداشتی استفاده می کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/04/31

مشهد- ایرنا- فرماندار مشهد گفت: بیش از 80 درصد از مردم این شهر براي حضور در اماکن عمومی از ماسک بهداشتی
استفاده می کنند.

مشهد- ایرنا- فرماندار مشهد گفت: بیش از 80 درصد از
مردم این شهر براي حضور در اماکن عمومی از ماسک

 
بهداشتی استفاده می کنند. 

محمد رضا هاشمی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا افزود: با توجه به شیوع بیماري همه گیر کووید 19
براساس پایش هاي صورت گرفته استفاده از ماسک توسط
مردم از حدود سه هفته قبل تاکنون روند رو به افزایش

 
داشته است. 

وي با تاکید بر اینکه در کنار فعالیت هاي اجتماعی و اشتغال، پروتکل هاي بهداشتی نیز باید رعایت شود ادامه داد: 345 نفر بازرس

 
در قالب 115 تیم نظارتی بر رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی در حوزه اصناف نظارت می کنند. 

فرمادار مشهد گفت: اجرراي طرح گشت مشترك نظارت بر رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی با هدف پیشگیري و آگاهی بخشی، با
محوریت فرمانداري مشهد، دستگاه قضایی و مراکز بهداشت دانشگاه علوم پزشکی مشهد با جدیت بیشتر در دستور کار قرار گرفته

 
است. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداري خراسان رضوي نیز پیشتر گفته بود: گرچه 71 درصد شهروندان ساکن در این استان از
ماسک بهداشتی به عنوان ابزار مهم و موثر پیشگیري از ابتلا به ویروس کرونا استفاده می کنند اما انتظار داریم این شاخص به بیش از

 
95 درصد افزایش یابد. 

حسن جعفري روند آمار مبتلایان به بیماري کووید 19 و فوتی هاي ناشی از آن در این استان را رو به افزایش دانست و افزود: در حال
حاضر وضعیت خراسان رضوي از نظر شیوع ویروس کرونا قرمز است و بررسی ها نشان می دهد میزان استفاده از ماسک توسط مردم

 
این استان در مشاغل 76 درصد و در ادارات 90 درصد است. 

شهرستان مشهد با 3.5 میلیون نفر جمعیت و 100 هزار واحد صنفی داراي پروانه کسب، 55 درصد از واحدهاي صنعتی، کشاورزي و

 
معدنی استان 6.4 میلیون نفري خراسان رضوي را در خود جاي داده است. 

بر اساس آخرین آمار رسمی تاکنون 276 هزار و 202 نفر در ایران به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت 217 نفر در 24



 
ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 14 هزار و 405 نفر رسیده است. 

 
همچنین تاکنون 240 هزار و 87 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. 

 
برچسب ها 

 
- ماسک 

 
- ویروس کرونا 

 
- مشهد 

- فاصله گذاري هوشمند



سرمایه 900 میلیارد تومانی، افتتاح و کسب سود پتروشیمی لردگان

منبع: سهام انرژيشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/04/31

انتشار صورت هاي مالی پتروشیمی لردگان در کدال و تصویب تصمیماتی که در مجمع عمومی عادي سالیانه این مجتمع
گرفته شد نشان می دهد پتروشیمی لردگان با نماد "شلرد" در بورس، با سرمایه 900 میلیارد تومانی در صورت بهره برداري

می تواند به سودآوري قابل توجهی دست یابد.

 
گزارش مجمع و انتشار صورت هاي مالی پتروشیمی لردگان در کدال، 

 
سرمایه 900 میلیارد تومانی، افتتاح و کسب سود پتروشیمی لردگان 

انتشار صورت هاي مالی پتروشیمی لردگان در کدال و تصویب تصمیماتی که در مجمع عمومی عادي سالیانه این مجتمع گرفته شد
نشان می دهد پتروشیمی لردگان با نماد "شلرد" در بورس، با سرمایه 900 میلیارد تومانی در صورت بهره برداري می تواند به

 
سودآوري قابل توجهی دست یابد. 

به گزارش خبرنگار سهام انرژي، مجمع عمومی عادي سالیانه
پتروشیمی لردگان در تاریخ 29 تیرماه با حضور ارکان مجمع در
شهرکرد برگزار شد و در این مجمع صورت هاي مالی شرکت که
در کدال نیز منتشر شده به تصویب اعضا و سهامداران رسیده

 
است. 

در این مجمع عمومی، گزارش عملکرد شرکت براي استماع
سهامداران مطرح گردید که پتروشیمی اوره و آمونیاك لردگان
قرار است به زودي افتتاح شود و با بهره برداري می تواند به
ظرفیت تولید یک میلیون و 755 هزار تن اوره و یک میلیون و
150 هزار تن آمونیاك برسد. همچنین محصولات تولیدي این

 
مجتمع تا پایان سال آینده وارد مدار تولید خواهد شد. 

شرکت کود شیمیایی لردگان به دلیل عدم بهره برداري و تولید از مجتمع، تقسیم سودي در این مجمع به همراه نداشت و این شرکت
به دلیل حضور در بازار پایه فرابورس قرار است از این بازار به دلیل پیشرفت کار، سود عملیاتی، سرمایه و چشم انداز تولید، ارتقا یافته

 
و به بازار بالاتر صعود کند. 



 
 

محسن محمودي مدیرعامل پتروشیمی لردگان در جلسه مجمع عمومی عادي سالیانه این شرکت با ارایه گزارش عملکرد این پروژه به

 
مجمع از راه اندازي این مجتمع در آینده بسیار نزدیک که موجب درآمدزایی و سوددهی خواهد شد خبر داد. 

وي درباره درصد فروش داخلی و خارجی محصولات شرکت کود شیمیایی اوره لردگان گفت: درصد سهمیه فروش داخلی و صادراتی
توسط مراجع ذیربط انجام می شود و پیش بینی می شود که 80 درصد فروش ما صادراتی باشد. همچنین قیمت اوره صادراتی کشور
در حال حاضر بر اساس قیمت پایه جهانی در حدود هر تن 200 دلار است که بسته به قیمت حمل ممکن است کمی تغییر کند. از

 
سوي دیگر قیمت گذاري داخلی در دست بخش نظارتی دولتی است. 

محمودي درباره تعهد فروش محصولات به چین نیز اظهار داشت: در قراردادهاي فاینانس که شرکت کود شیمیایی اوره لردگان با
چین امضا کرده، متعهد به انجام صادرات محصول تنها به کشور چین نیست. ممکن است این شرکت بر اساس تصمیم گیري هایش

 
چین را نیز به عنوان یک خریدار در تعاملاتش داشته باشد اما تعهدي تنها براي فروش به چین ندارد. 

وي با تاکید بر اینکه اصلاح ساختار مالی شرکت در حال انجام است، درباره افزایش سرمایه شلرد، گفت: افزایش سرمایه در مرحله اول
در دستور هیئت مدیره قرار خواهد گرفت و پس از تهیه طرح توجیهی احتمالا در نیمه دوم سال پس از اخذ مصوبه مجمع عمومی

 
محقق خواهد شد. 

بر اساس گزارش انتشار یافته در کدال از شرکت اوره و آمونیاك لردگان، گروه سرمایه گذاري ایرانیان به عنوان عضو هیات مدیره و
سهامدار اصلی با 68.41 درصد مالکیت و شرکت هاي پتروشیمی ممسنی، کازرون، مدیریت توسعه سرمایه گروه پتروشیمی ایرانیان و

 
شرکت توسعه صنایع پایین دستی پتروایرانیان به عنوان اعضا هیات مدیره این شرکت مشغول فعالیت هستند. 

همچنین سهامداران این شرکت عبارتند از مدیریت توسعه سرمایه گروه پتروشیمی ایرانیان، شرکت مهندسی ناسیل، مهندسی

 
ترموون، شرکت رادیرا، شرکت مهندسی همپا، گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان و سهامداران حقیقی هستند. 

هدف از احداث این مجتمع پتروشیمی در منطقه کمتر توسعه یافته و ایجاد اشتغال و استخدام نیروهاي بومی بوده است که به توسعه
متوازن منطقه در راستاي جلوگیري از خام فروشی و ایجاد ارزش افزوده کمک می کند. توسعه صنایع پایین دستی و تکمیل زنجیره

 
ارزش گامی هاي بعدي این مجتمع عظیم پتروشیمی در آینده خواهد بود. 

برچسب ها



 با همت دانشگاه صنعتی قم انجام می شود؛ راه اندازي مرکز نوآوري در استان

قم طی سه ماه آینده

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/04/31

دانشگاه صنعتی قم

رئیس دانشگاه صنعتی قم از راه اندازي مرکز نوآوري و اولین فضاي کار اشتراکی در استان
قم طی سه ماه آینده در این دانشگاه خبر داد و گفت: این مرکز در بخش هاي مرتبط با
مشاوره و آموزش شرکت هاي دانش بنیان، واحدهاي فناور و حمایت از افرادي که علاقه

 
مند به توسعه بخشی ازایده هاي دانش بنیان خود هستند، فعالیت می کند. 

به گزارش خبرگزاري موج و به نقل از روابط عمومی دانشگاه صنعتی قم : جلال رضایی
نور رئیس دانشگاه صنعتی قم در بازدید از تحریریه این خبرگزاري گفت: حدود 2 هزار
دانشجو در 8 رشته کارشناسی و 16 رشته در مقطع کارشناسی ارشد در این دانشگاه

 
مشغول به تحصیل هستند. 

وي با اشاره به اینکه دانشگاه صنعتی قم به دلیل قرار گرفتن در شاهراه مواصلاتی کشور،
واقع شدن بین  8 شهرك و 4 ناحیه صنعتی می تواند واسطه خوبی بین صنعت و جامعه دانشگاهی استان قم باشد، افزود: طرح
«همیار صنعت» به عنوان یک کلینیک صنعتی با هدف ارائه مشاوره علمی و راهکارهاي رفع مشکلات در حوزه صنعت براي اولین بار

 
توسط این دانشگاه ارائه و اجرایی شد که می تواند الگوي مناسبی براي سایر دانشگاه هاي کشور باشد. 

رضایی نور بیان کرد: در این طرح،  تیم هاي همیار صنعت هر کدام از تیم ها متشکل از 1نفر استاد و حدود 4 دانشجو جهت بررسی و
عارضه یابی صنایعی که توسط سازمان صمت به دانشگاه معرفی شده اند، از محل واحد صنعتی که دچار مشکل شده بازدید می کنند

 
و راهکارهاي  لازم را جهت رفع مشکلات مربوطه ارائه می دهند. 

وي ادامه داد: این طرح در راستاي کارآفرینی و اشتغال دانشجویان با جدیت پیگیري می شود و در بسیاري از موارد مراجعه تیم همیار
صنعت به واحد تولیدي، مسئولان آن واحد صنعتی خواهان جذب دانشجویان این تیم شده اند که از جمله نقاط قوت این طرح به

 
شمار می رود. 

رئیس دانشگاه صنعتی قم اظهارنمود: تیرماه 1398میز خدمت الکترونیکی دانشگاه صنعتی قم به وسیله استاندارمحترم قم راه اندازي

 
شد و هم اکنون 95 درصد خدمات دانشگاه به صورت الکترونیکی و در بستر وب ارائه می شود. 

رضایی نور تاکید کرد: با شیوع ویروس کرونا و محدودیت برگزاري کلاس هاي حضوري، دانشگاه صنعتی قم به دلیل دارا بودن
زیرساخت هاي الکترونیکی مناسب در ارائه خدمات غیرحضوري و برگزاري کلاس هاي مجازي جزو اولین دانشگاه هاي کشور محسوب

 
می شود که از هفته اول اسفندماه کلاس هاي درسی را  به صورت مجازي و برخط برگزار نموده است. 

وي از راه اندازي مرکز نوآوري در استان قم خبر داد و افزود: اعتبارات و مجوز تاسیس مرکز نوآوري استان قم دریافت شده و این مرکز
طی سه ماه آینده در دانشگاه صنعتی قم فعالیت خود را آغاز خواهد کرد و امیدواریم با ارائه خدمات آموزشی، مشاوره ، ارائه فضاي کار

 
اشتراکی، جذب سرمایه گذار ایده هاي دانش بنیان در سطح کشور، نام آفرین باشد. 

وي ادامه داد: علاوه بر آن، این مرکز فعالیت هاي مرتبط با شتاب دهندگی را انجام داده و از طرح ها و ایده هاي دانش بنیان تا
رسیدن به سطوح تکنولوژي بالا ، تجاري سازي و سودآوري حمایت خواهد کرد و به عبارت بهتر، این مرکز اولین شتاب دهنده

 
خصوصی تقاضا محور در سطح استان خواهد بود. 

رئیس دانشگاه صنعتی قم گفت: باشگاه توانمندسازي استارتاپ ها( بتا)، فعالیت خود را از سال گذشته در ذیل مرکز نوآوري آغاز کرد



 
که خدمات نرم افزاري مرتبط با شتاب دهندگی در آن نیز  ارائه می شود که این امر از افتخارات این دانشگاه به شمار می رود. 

وي از راه اندازي سامانه صدا ( صنعت، دانشگاه، اعتلا) در سایت دانشگاه صنعتی قم خبر داد و بیان کرد: در این سامانه، صاحبان
مشاغل می توانند با ثبت نام و درج آگهی هاي شغلی و کارآموزي از فرصت گزینش نخبگان دانشگاهی بهره مند شوند و دانشجویان

می توانند جهت اطلاع از بهترین فرصت هاي شغلی و کارآموزي وارد سامانه شده و ثبت نام کنند.



انتشار مقالات ششمین همایش ملی علوم ورزشی و تربیت بدنی ایران

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/04/31

سیویلیکا

مقالات ششمین همایش ملی علوم ورزشی و تربیت بدنی ایران در تاریخ 31 تیر 1399 در پایگاه
سیویلیکا نمایه و منتشر شد. این رویداد در تاریخ 15 تیر 1399 توسط انجمن توسعه و ترویج
علوم و فنون بنیادین و تحت حمایت سیویلیکا در شهر تهران برگزار شده است.در این رویداد
182 مقاله شامل 1677 صفحه ارائه شده است.بر اساس تحلیل اولیه انجام شده، مقالات این

 
دوره از کنفرانس عمدتا در موضوعات زیر ارائه شده است: 

 
- ورزش 

 
- کیفیت زندگی 

 
- فعالیت بدنی 

 
- تمرین هوازي 

 
- هوش هیجانی 

 
- زنان 

 
- عملکرد شغلی 

 
- مدیریت دانش 

 
- بازاریابی 

 
- تمرین مقاومتی 

 
لیست و عناوین مقالات نمایه شده از ششمین همایش ملی علوم ورزشی و تربیت بدنی ایران به صورت زیر می باشد: 

 
1. بررسی تاثیر ورزش و بازي هاي دبستانی بر بهبود اختلال خواب کودکان مقطع ابتدایی شهرستان بروجرد 

 
2. نقش ورزش در تغذیه دانش آموزان 

 
3. ارتباط بین تعالی سازمانی EFQ M و بهره وري در هیئت هاي ورزشی استان هرمزگان 

 
4. بررسی میزان آگاهی معلمان تربیت بدنی با جنبه هاي قانونی و حقوقی ورزش 

 
5. طراحی الگوي فرآیند مدیریت امنیت رویدادهاي ورزشی 

 
6. شناسایی و اولویت بندي موانع و راهکارهاي توسعه حقوق ورزشی در هیئت هاي ورزشی استان اذربایجان غربی 

 
7. مروري بر تاثیر رسانه ها در اقتصاد ورزشی 

 
8. نقش کیفیت خدمات بر میزان رضایتمندي مشتریان زن باشگاه هاي ورزشی شهر کرج 

 
9. ظرفیت هاي موردنیاز براي اشتغال یابی دانشجویان تربیت بدنی (مقایسه دیدگاه دانشجویان، دانش آموختگان و کارفرمایان) 

10. بررسی تاثیر مکمل کراتین بر روي فاکتورهاي آمادگی جسمانی بعد تندرستی (قدرت و سرعت) دختران ورزشکار غیر حرفه اي

 
باشگاه ورزشی یار 

 
 I و تروپونین ck-mb 11. اثر دو شیوه تخصصی و کاربردي تمرین مقاومتی بر میزان سطوح سرمی

 
12. تاثیر یک دوره تمرین RST و FST بر سطوح استراحتی هورمون تستوسترون و سطوح استراحتی SHBG بازیکنان فوتبال 

 
13. ارتباط بین ارگونومی فضاهاي اداري با کارایی کارکنان ادارات ورزش و جوانان استان کرمان 



 
14. بررسی ارتباط حوزه هاي بازاریابی و توسعه به لحاظ مدیریت دانش و گرایش به بازر در سازمان هاي ورزشی 

15. ارتباط بین شاخص هاي آنتروپومتري BMI,BF% و بروز ناهنجاري هاي اسکلتی عضلانی بالاتنه در دانش آموزان پسر دبیرستانی

 
شهرستان همدان 

16. مدل مسئولیت اجتماعی دبیران ورزش بر بهینه سازي اوقات فراغت دانش اموزان منطقه 18 شهر تهران با تاکید بر فعالیت هاي

 
ورزشی و تفریحی 

 
17. تحلیل محتواي پژوهش هاي انجام شده درحیطه استعدادیابی ورزشی 

18. بررسی اثر دو هفته تمرین سرعتی اینتروال به همراه مصرف مکمل امگا 3 بر برخی عوامل مرتبط با سلامتی قلبی-عروقی دختران

 
چاق و داراي اضافه وزن 

 
19. نقش بازاریابی ورزشی در گسترش و ترویج ورزش رزمی کاراته در کشور 

 
20. تاثیر انواع ورزش بر سلامت جسم و روان از منظر امام علی(ع) 

 
21. مقایسه سه روش تمرین هوازي، مقاومتی و ترکیبی بر نیم رخ چربی و مقاومت به انسولین بر زنان چاق شهر کرمانشاه 

 
22. رابطه ي بین ابعاد ارزش هاي فرهنگی با بازاریابی دهان به دهان ذینفعان خدمات ورزشی اداره ورزش و جوانان شهر بندرلنگه 

 
23. بازاریابی سلامتی نوشیدنی هاي ورزشی : از مزایاي فیزیولوژیکی گرفته تا مزایاي مبتنی بر شناخت 

24. مقایسه اي اثر دارو درمانی و تمرینات عملکردي منتخب ایزوتونیک و ایزومتریک بر تعادل کودکان فلج مغزي دایپلژي اسپاستیک

 
25. نقش ابعاد زیباشناختی معماري در گرایش دانش آموزان دختر مقطع متوسطه به اماکن ورزشی آموزش و پرورش شهر اردبیل 

 
26. تاثیر نحوه گذران اوقات فراغت بر هویت اجتماعی دانش آموزان پسر شهر تهران با تاکید بر فعالیت بدنی 

 
27. ارائه مدل تروماى سازمانى بر تمایل به ترك شغل معلمان تربیت بدنی آموزش و پروش شهر مشهد 

 
28. ارزیابی بهره وري سالن هاي ورزشی آموزش و پرورش از دیدگاه دبیران و مربیان تربیت بدنی 

29. آثار 8 هفته تمرین هوازي و مصرف عرق آرتیشو بر سطوح چربی کبد و سطوح سرمی ALT و AST در زنان مبتلا به کبد چرب

 
غیرالکلی 

 
30. حرکات اصلاحی 

 
31. دانش تغذیه اي، یک فاکتور مرتبط با ترکیب بدنی و شاخص هاي انتروپومتریک در کارمندان 

 
32. قد و توده عضلانی دو عامل مرتبط با عملکرد ورزشی در والیبالیست هاي دختر 

 
33. بررسی ارتباط میان سطح فعالیت بدنی با سلامت عمومی در دانشجویان خوابگاهی 

 
34. بررسی ارتباط میان پروفایل لیپیدي با قند خون در افراد سالم 

35. بررسی نقش میانجی رضایت مشتري در رابطه بین اخلاق حرفه اي فروشنده با تعهد مشتري درفروشگاه هاي لوازم ورزشی گرگان

 
36. نقش رضایت اقتصادي و اجتماعی مشتري در حساسیت به قیمت خدمات ورزشی در میان ورزشکاران اسکیت استان گلستان 

 
37. بررسی تاثیر تفکر انتقادي بر کیفت زندگی کاري کارکنان ادارات ورزش و جوانان استان مازندران 

 
38. تحلیل اقلیم گردشگري استان خوزستان جهت توسعه ورزش هاي طبیعی 

 
39. تاثیر مدیریت رسانه ها دربازاریابی برند هاي ورزشی 

40. بررسی و مقایسه ارزشیابی اثربخشی واحدهاي تربیت بدنی عمومی ( 1 ) دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهر قدس از دیدگاه

 
دانشجویان زن و مرد 

 
41. تعیین ارتباط مدیریت دانش و فرهنگ سازمانی با کارآفرینی سازمانی کارکنان سازمان ورزش شهرداري تهران 

 
42. تاثیر 30 ساعت محرومیت از خواب بر هماهنگی حرکتی دختران ورزشکار و غیرورزشکار 

 
43. ارتباط مولفه هاي جوسازمانی مدارس با عملکرد شغلی معلمان تربیت بدنی استان لرستان 

 
44. تاثیر ماساژ سر و گردن بر درد و کیفیت زندگی زنان ورزشکار مبتلا به میگرن 

45. تاثیر هشت هفته تمرین هوازي بر افسردگی ، اضطراب و استرس در بین زنان باردار( سه ماه دوم) مطالعه موردي : زنان باردار

 
شهرستان بجنورد 



 
46. تاثیر فعالیت بدنی بر تحمل آشفتگی زنان معتاد 

 
47. تاثیر فعالیت بدنی بر کیفیت زندگی زنان معتاد 

 
48. تاثیر دوازده هفته ورزش ایروبیک بر فیبرینوژن، LDL، HDLزنان میان سال غیر ورزشکار 

 
49. شناسایی پیامدهاي اجتماعی ملی و بین المللی موفقیت زنان ورزشکار مسلمان در رویدادهاي ورزشی بین المللی 

 
50. اثر مدیریت دانش بر نوآوري سازمانی با میانجیگري یادگیري سازمانی کارکنان ادارات ورزش و جوانان استان خوزستان 

 
51. توصیف کارکردهاي روانشناس ورزشی در کنار ورزشکاران و تیم هاي ورزشی 

 
52. مقایسه وضعیت ستون فقرا ت دانش آموزان دختر کاراته کارو غیرورزشکار مقطع متوسطه شهر تبریز 

 
53. ارتباط بین ارزش ویژه برند با رضایت مشتري در مصرف کنندگان پوشاك ورزشی ایرانی در شهرستان گنبد کاووس 

 
54. تاثیر 8 هفته تمرینات ثبات مرکزي برکنترل پاسچر پویا زنان سالمند شهرستان تبریز 

 
55. تعیین آمادگی جسمانی مرتبط با تندرستی براي زنان 18 تا 60 سال شهر اهواز و مقایسه آن به تفکیک گروه هاي سنی 

 
56. بررسی اثر تمرینات اینتروال در بهبود برخی شاخص هاي آمادگی جسمانی و عملکرد فوتبالیست هاي نوجوان 

 
57. مقایسه تاثیر تمرینات آکادمی ملی طب ورزش آمریکا NASM و تراباند بر زانوي پرانتزي دانشجویان پسر ورزشکار 

58. مقایسه اثر مصرف حاد مکمل هاي عصاره سیر، کوآنزیم Q10 و بی کربنات سدیم بر سرعت دفع لاکتات پلاسماي کشتی گیران

 
پس از اجراي یک وهله فعالیت فزاینده درمانده ساز 

 
59. اثر موسیقی بر اکسیداسیون چربی زنان ورزشکار در یک جلسه فعالیت ورزشی پیشرونده 

 
60. اثر 8 هفته تمرینات مقاومتی و مصرف مکمل خرنوب بر نیمرخ لیپیدي و آیریزین سرمی مردان چاق 

61. مقایسه اثر مصرف حاد مکمل هاي عصاره سیر، کوآنزیم Q10 و بی کربنات سدیم بر نشانگرهاي آسیب هاي عضلانی کشتی

 
گیران پس از اجراي یک وهله فعالیت فزاینده درمانده ساز 

 
62. تاثیر یک دوره تمرینات آب درمانی بر تقویت قدرت عضلات چهار سر ران افراد مبتلا به آرتروز زانو 

 
63. جستاري پیرامون پیامدهاي تغییر اقلیم و گرمایش جهانی بر ورزش (از تئوري تا رخداد) 

 
64. برر سی نقاط قو ت و ضعف برنامه جامع سلامت در مدارس 

 
65. عوامل جلب کننده و بازدارنده گردشگري ورزشی شهرستان پیرانشهر 

 
66. بررسی میزان آسیب هاي ورزشی در رشته ورزشی تکواندو و عوامل بروز این آسیب ها در استان تهران 

 
67. تاثیر یک دوره برنامه تمرینی مهارت شوت بسکتبال بر توجه پایدارکودکان مبتلا به کمبود توجه/بیش فعالی 

 
68. انگیزه حضور زنان داوطلب در برگزاري جشنواره هاي بومی-محلی 

 
69. رابطه آمیخته هاي بازاریابی با مدیریت ارتباط با مشتري و وفاداري ذینفعان خدمات باشگاه هاي ورزشی شهر بندرلنگه 

 
70. تدوین مدل مناسب رهبري تحول آفرین براي بهبود عملکرد سازمان هاي نوآور 

71. بررسی اثر رهبري نو عدوستانه ادراك شده بر نوآوري کارکنان، با نقش میانجیگري رفتار تسهیم دانش و لذت از کمک به دیگرا ن

 
72. طراحی برنامه راهبردي گردشگري ورزشی مشهد با استفاده از مدل ترکیبی فیلیپس 

73. تاثیر روابط اجتماعی بر سلامت روانی با توجه به نقش فعالیت هاي ورزشی اوقات فراغت (مورد مطالعه: دانش آموزان پسر منطقه

 
2 تهران) 

 
74. ارتباط بین سرمایه اجتماعی و کارآفرینی د رمدیران باشگاه هاي استان تهران 

 
75. شناسایی و الویت بندي عوامل موثر بر توسعه بازاریابی اجتماعی در ورزش دانش آموزي 

 
76. تاثیر نوجویی بر سبک هاي تصمیم گیري خرید مشتریان باشگاه هاي ورزشی استان قزوین 

 
77. تاثیر عوامل پیش ران و بازدارنده شرکت در ورزش هاي همگانی برسلامت اجتماعی بانوان شهرقز وین 

 
78. نقش توسعه گردشگري ورزشی در ایجاد کسب و کارهاي جدید در شهر قزوین 

 
79. تاثیر شرکت در فعالیت هاي ورزشی اوقات فراغت در کیفیت زندگی معلمان میانسال آموزش و پرورش تهران 

 
80. شناسایی و رتبه بندي موانع ورود گردشگران ورزشی به کشور ایران 



 
81. شناسایی اثرات اجتماعی مشارکت نونهالان در فعالیت هاي ورزشی 

 
82. بررسی تاثیر هوش هیجانی بر فرسودگی شغلی کارمندان اداره کل ورزش و جوانان استان تهران 

83. بررسی ارتباط معیار هاي اخلاقی هوش هیجانی و هوش معنوي با استرس شغلی کارشناسان اداره کل ورزش و جوانان استان

 
تهران 

 
84. ارتباط بین خود شکوفایی و رضایتمندي شغلی دبیران تربیت بدنی شهر تهران 

 
85. بررسی ارتباط فناوري اطلاعات وتوانمندسازي کارکنان اداره ورزش وجوانان استان تهران 

 
86. نقش رسانه هاي اجتماعی در بازاریابی ورزشی 

 
87. بررسی رابطه بین هوش هیجانی و نگرش هاي فرهنگی سازمانی کارمندان تربیت بدنی اداره کل ورزش و جوانان استان قزوین 

 
88. ارتباط بین سرمایه اجتماعی و کارآفرینی در باشگاه هاي خصوصی استان تهران 

 
89. مقایسه اثر بخشی معلمان تربیت بدنی زن و مرد دوره اول متوسطه شهر کرج 

90. تاثیر شش هفته تمرینات ورزشی پیلاتس، آب درمانی و ویبریشن بر شدت درد،حس عمقی، عملکرد حرکتی و کیفیت زندگی

 
مردان سالمند مبتلا به آستئوآرتریت 

 
91. طراحی و تدوین استراتژي هاي توسعه ورزش همگانی شهر مشهد 

92. تاثیر شش هفته تمرینات تقویت روتاتورکاف ها با تراباند و وزنه آزاد بر درد، دامنه حرکتی و عملکرد دانشجویان شناگر مرد داراي

 
سندروم گیرافتادگی شانه 

 
93. ارتباط بین رفتار سیاسی و سلامت سازمانی با دلبستگی شغلی کارکنان وزارت ورزش و جوانان 

 
94. ارتباط جوسازمانی وانگیزش شغلی بامیزان مشارکت کارکنان درتصمیم گیري مدیران ادارات ورزش وجوانان استان اردبیل 

 
95. ورزش زنان گامی در جهت توسعه 

 
96. تاثیر کیفیت خدمات بر بازگشت مجدد مشتریان در استخرهاي سرپوشیده استان کهگیلویه و بویراحمد 

 
97. ارتقاء وضعیت فعالیت بدنی در زنان میانسال با استفاده از ظرفیت فضاي آموزشی مسجد 

 
98. تحلیل مبانی و شیوه هاي خصوصی سازي اماکن ورزشی 

 
99. اثر شش هفته تمرین تناوبی بر امواج مغزي دختران جوان غیر ورزشکار 

 
100. تاثیر هشت هفته تمرینات باکش بر دامنه حرکتی سر و گردن دختران مبتلابه سر به جلو شهرستان اراك 

101. تاثیر مکمل گیري عصاره زرشک بر آنزیم هاي آنتی اکسیدانی سرم بدنبال یک وهله فعالیت وامانده ساز اکسنتریک در زنان غیر

 
ورزشکار 

 
102. نقش ورزش و سواحل مکران در توسعه پایدار استان سیستان و بلوچستان 

 
103. نقش ویژگی البسه در شهرت برند در صنعت پوشاك ورزشی 

104. تاثیر کیفیت خدمات الکترونیک ورزشی وب سایت هاي ورزشی بر نگرش کاربران به وب سایت ورزشی با توجه به نقش میانجی

 
رضایت آنلاین و نگرش به برند ورزشی ( مطالعه موردي: وبسایت هاي ورزشی ایرانی) 

 
105. مدیریت اماکن ورزشی 

 
106. تاثیر 8 هفته تمرین در آب همراه با مصرف شکلات تلخ برروي کیفیت زندگی سالمندان 

107. نقش واسطه ي عوامل اقتصادي - اجتماعی دانشجویان علوم ورزشی در تاثیر گرایش کارآفرینانه بر قصد و خودکامیابی راه

 
اندازي کسب و کار ورزشی 

 
108. کسب و کار الکترونیکی در حوزه ورزش 

 
109. اثر فعالیت هاي ورزشی هوازي بر سلامت روان، اضطراب و بی خوابی و افسردگی در بیماران مبتلا به دیابت نوع 2 

 
 BOT 110. موانع سرمایه گذاري ورز شی در سازمان هاي دولتی استان آذربایجان شرقی به روش

 
111. تاثیر مصرف مکمل انگور و تمرین هوازي بر سطح پراکسیداسیون لیپیدي در زنان چاق غیر فعال 

112. تاثیر یک جلسه فعالیت مقاومتی اندام فوقانی همراه با محدودیت جریان خون بر سطوح برخی فاکتورهاي التهابی قایقرانان



 
کایاك 

 
113. نقش حمایت اجتماعی و فرهنگ منطقه اي بر فعالیت هاي ورزشی بانوان شهرستان ایرانشهر 

 
114. تاثیر نوع بیان آموزشی بر یادگیري مهارت پرتاب دارت تعدیل یافته: نقش واسطه اي خودکارآمدي 

 
115. بررسی وضعیت خدمات اینترنتی در حوزه ورزش از دیدگاه بانوان فوتسالیست لیگ کشور 

 
116. تاثیرمصرف مکمل قرص انار و یک دوره تمرین اینتروال شدید بر برخی شاخص هاي اکسیدانی موش 

 
117. نقش تغذیه و فعالیت ورزشی بر برخی شاخص هاي حرکتی و جسمانی درنوجوانان 

 
118. تاثیر مصرف دارچین و یک دوره تمرین اینتروال متوسط شنا بر ظرفیت تام آنتی اکسیدانی در رت 

 
119. تاثیر مصرف زنجبیل و تمرین اینتروال متوسط شنا بر TAC و GR در رت 

 
120. تاثیریک دوره تمرین اینتروال شدید و مکمل لیورگل بر استئاتوز در رت هاي چاق 

 
121. تاثیر مصرف کوتاه مدت مکمل بی کربنات سدیم بر عملکرد بی هوازي و پاسخ لاکتات مردان سالم تمرین کرده 

 
122. نقش اوقات فراغت مبتنی بر فعالیت بدنی در بهره وري کارکنان شرکت گاز منطقه 5 

 
123. تاثیر یک دوره تمرینات اینتروال بر سطوح سرمی BfGf و Gm-Csf در زنان مبتلا به بیماري عروق کرونري 

 
124. ارتباط مولفه هاي هوش هیجانی با اضطراب رقابتی در زنان تکواندوکار 

 
125. شناسایی فرصت ها و تهدیدهاي ورزش دانشگاه 

 
126. نقش خود شیفتگی بر عملکرد شغلی و انحراف سازمانی کارکنان فدراسیون هاي ورزشی منتخب کشور 

 
127. تاثیر تغذیه و مکمل هاي ورزشی در بدن سازي 

 
128. عوامل موثر بر صادرات کالاهاي ورزشی تولید در ایران 

 
129. بررسی راستاي ستون فقرات اسکیت بازان سرعت تیم ملی ایران 

 
130. بررسی تاثیر 8 هفته تکنیک رهاسازي مایوفاشیال و تمرینات ویلیامز بر لوردوز کمري زنان فعال 20-50 سال 

 
131. رابطه هوش سازمانی و بهره وري نیروي انسانی در بین دبیران ورزش 

 
132. بررسی رابطه بین مدیریت دانش و عملکرد شغلی مربیان فوتبال 

 
133. بررسی اثر 8 هفته تمرین تناوبی شدید با مصرف ویتامین E بر نیمرخ لیپیدي در مردان داراي اضافه وزن 

 
134. مقایسه تغییرات هموسیستئین پس از یک دوره تمرین تراباند و هوازي در سرم خون مردان سالمند 

 
135. علل مصرف مکمل هاي غذایی ورزشکاران رشته پرورش اندام و وزنه برداري استان اردبیل 

 
136. نیازسنجی مکمل هاي غذایی ورزشکاران رشته پرورش اندام و وزنه برداري استان اردبیل 

 
137. بررسی ارتباط میان سطح فعالیت بدنی و امید به زندگی در مردان سالمند شهر تهران 

 
138. تعیین روایی عاملی و پایایی نسخه فارسی پرسشنامه هیجان ورزشی 

 
139. تاثیر آموزش انفرادي و زوجی بر میزان یادگیري مهارت ایروبیک در کودکان 

 
140. تاثیر اموزش انفرادي و زوجی بر میزان یادگیري مهارت ایروبیک در سالمندان 

 
141. دسترسی به انرژي، اختلالات قاعدگی و عملکرد ورزشکاران استقامتی 

142. همبستگی بین مهارت هاي ارتباطی، سلامت روانی و فعالیت هاي فراغتی / اجتماعی فعال در یک گروه منتخب از بازیکنان

 
والیبال مرد 

 
143. تاثیر خود مراقبتی و تفریحات ورزشی در سبک زندگی سالم و پویا 

 
144. بررسی توسعه ورزش فوتبال بر مبانی عملکرد مربیان 

145. مقایسه تاثیرات دو نوع برنامه حرکات اصلاحی بر قدرت عضلات ناحیه کمري دختران داراي هایپرلوردوزیز: تمرینات ویلیامز و

 
مکنزي 

146. مقایسه مصرف کربوهیدرات با نمایه گلایسمی متفاوت به همراه مکمل دارچین بر گلوکز خون و توان هوازي متعاقب یک فعالیت

 
درمانده ساز در دختران دانشجو 



147. مقایسه اثر هشت هفته تمرین هوازي و مقاومتی به همراه مصرف مکمل کوئرستین بر حداکثر اکسیژن مصرفی و یک تکرار

 
بیشینه رت هاي نر نژاد ویستار 

 
148. تاثیر تمرینات تناوبی همراه با مصرف شیرکاکائو بر عملکرد حرکتی دختران شناگر 

 
149. تاثیر 10 جلسه ترکیب ورزش با یوگا خنده بر سلامت روان دانش آموزان 

 
150. تعیین رابطه بین مهارت هاي اجتماعی، رفتار شهروندي سازمانی با کارآفرینی در مدیران ورزشی بندرعباس 

 
151. تاثیر 6هفته تمرین مقاومتی باوبدون محدودیت جریان خون بر رکورد دو صدمتر دختران نوجوان 

 
152. اثر دست برتري در انتقال یادگیري تکلیف شناختی در دانشجویان دختر 

153. تاثیر یک دوره تمرینات قدرتی بر تعادل ایستاي دختران عقب مانده ي ذهنی آموزش پذیر مبتلا به سندروم داون داراي اضافه

 
وزن 

 
154. تاثیر بازاریابی کارآفرینانه بر عملکرد مالی باشگاه هاي ورزشی 

 
155. علاقه و بی رغبتی ورزش دختران در مدارس (مطالعه موردي :شهر زاهدان) 

 
156. بررسی تاثیرات اقتصادي، اجتماعی، سیاسی و زیست محیطی میزبانی رویدادهاي ورزشی 

 
157. مدل جو سازمانی نوآورانه و اشتیاق شغلی برکارآفرینی سازمانی اداره ورزش و جوانان 

 
158. توسعه گردشگري ورزشی و اثرات اقتصادي آن با تکیه بر روش تحلیل عاملی (نمونه موردي : استان خراسان رضوي) 

 
159. تاثیر سه روش حرکت درمانی،ماساژدرمانی و دارو درمانی بر کاهش درد و درمان التهاب عصب سیاتیک 

 
160. تاثیر هشت هفته تمرینات پیلاتس بر قدرت عضلانی و دامنه حرکتی مردان سالمند 

 
161. مقایسه ي اثر شش هفته فعالیت هوازي در محیط خشکی و آب، بر توان هوازي دختران جوان غیرفعال 

 
162. مقایسه ي اثر شش هفته فعالیت هوازي در محیط خشکی و آب، بر توان انفجاري دختران جوان غیرفعال 

 
163. اثر تعاملی مصرف کورکومین و تمرین ترکیبی بر برخی شاخص هاي آنتروپرومتریکی زنان 

 
164. تاثیر 8 هفته تمرینات منتخب بر بهبود عملکرد افراد مبتلا به اسپرین ناکامل مچ پا 

 
165. بررسی ارتباط بین پرسشنامه خودگزارشی و تست هاي عملکردي هاپ در افراد داراي سابقه اسپرین مچ پا 

 
166. بررسی رابطه بین کانون کنترل و عزت نفس با تمایل به شرط بندي تماشاگران در مسابقات اسب دوانی شهرستان گنبد 

167. بررسی ارتباط بین فرهنگ سازمانی و عملکرد شغلی کارکنان با نقش میانجی رضایت شغلی اداره کل ورزش و جوانان استان

 
فارس 

 
168. تاثیر ایجاد تداخل زمینه اي در نشانه هاي کلامی- بینایی همراه با نمایش ویدیویی بر یادگیري 

 
169. تاثیر کیفیت خدمات ادراك شده و نقش استراتژیک خوش نامی باشگاه هاي ورزشی جزیره قشم بر رضایت مشتریان 

 
170. تاثیر کراتین منوهیدرات بر قدرت عضلانی ترکیب بدن ورزشکاران نیمه حرفه اي قم 

 
171. تاثیر شش هفته تمرین تناوبی و مکمل کورکومین بر غلظت HIF-1α سرمی در موش هاي نر صحرایی مبتلا به دیابت 

 
172. نقش کتابخانه هاي عمومی در تامین نیازهاي اطلاعاتی ورزشی زنان روستایی شهرستان رزن 

 
173. فواید شنا و تاثیر آن بر کیفیت زندگی (مروري بر ادبیات موضوعی) 

 
174. تاثیر هشت هفته تمرینات عصبی عضلانی بر عملکرد کودکان فلج مغزي همی پلژي 

175. بررسی مروري اثرات فیزیولوژیک و ایمونولوژیک تمرینات ورزشی در روند بیماري زایی کرونا ویروس COVID-19 2019 مقاله

 
مروري 

 
176. بررسی اثر هشت هفته مصرف مکمل اسید لینولئیک مزدوج و تمرین مقاومتی بر سندرم متابولیک وترکیب بدن 

177. ارزیابی شاخص شکل بدن ABSI، VO2max نیم رخ لیپیدي، حجم هاي ریوي و چاقی احشایی VAI در زنان با سطوح

 
مختلف فعالیت بدنی 

 
178. رابطه فرهنگ درون سازمانی با حراست از دانش و اثربخشی در سازمان (مورد مطالعه: اداره ورزش و جوانان استان همدان) 

 
179. اهمیت زاویه ران در مهارت دریافت تنیس روي میز در افراد ماهر بر اساس تحلیل کینماتیک 



 
180. رابطه کیفیت خدمات ارائه شده باشگاه هاي خصوصی با رضایتمندي و وفاداري ورزشکاران 

 
181. بررسی سلامت روانی و نحوه ي کیفیت زندگی دبیران درس تربیت بدنی با دبیران سایر دروس شهر اسلامشهر 
Electric Muscle Stimulation یا EMS 182. مروري بر تمرینات ورزشی با کمک جریان هاي الکتریکی




